
 

 
 



peta 28 – rok 2019 tom IV 
Gdy sięgamy do umykających lat, zaskakuje, jak bardzo dyskusyjne mamy wspomnienia. Już po 

kilkudziesięciu latach trzeba sięgać po opracowania historyków, a i tak są to relacje wywołujące 

polemiki, bo tak różnie można widzieć, można chcieć widzieć przeszłość. Wówczas niestety tak trudno 

przywołać tamtą rzeczywistość. Pozostają dokumenty, gazety, pamiętniki, czasami filmy lub zdjęcia. 

Książka „rok 2019” jest kolejnym zapisem, dzień po dniu, każdego dnia spisywanych wydarzeń, 

czasami z moimi niewielkimi komentarzami czy wtrętami. Do zapisu posłużyłem się znów, jak 

i w poprzednim roku, telewizją, bo tylko ona w dwudziestu minutach musi zawrzeć wydarzenia dnia, 

a i tak jest to już kilkanaście stron tekstu. Są to zapisy w zasadzie TVP-INFO – WIADOMOŚCI oraz 

tvn24bis – Fakty. Ten zapis telewizji ma jeszcze jedną cechę – poza archiwami w samych telewizjach jest 

to jedyne utrwalenie tego, co głoszą telewizje, gdyż telewizja jest równie ulotna jak muzyka.  Czasami, 

już rzadziej w tym roku, spisałem i inne programy telewizji bądź artykuły z gazet. 

Miałem zamiar opisać tylko rok 2018, bo byłem przekonany, że będzie to rok przełomowy 

w Polsce. Niestety, taki nie był. Trzeba było spisywać dalej wydarzenia, aby zobaczyć, co przyniosą 

kolejne wybory do Parlamentu Europejskiego, potem do Sejmu i Senatu Polskiego. 

Rok 2019, jak 2018 również zapowiadał się obfitością faktów. Polska już czwarty rok pod rządami 

Prawa i Sprawiedliwości, która to partia z całą zaciętością i premedytacją wprowadza we wszystkich 

dziedzinach życia „dobrą zmianę”, ustanawia swoją Polskę, nie licząc się z resztą społeczeństwa. 

Protesty społeczne niestety zanikły, przynajmniej w pierwszym półroczu. Jakie będzie drugie półrocze, to 

się dopiero okaże. 

Tom IV roku 2019 obejmuje wydarzenia sierpnia, września i października. 
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2019-08-01 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2911 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Dziś mija siedemdziesiąt pięć lat od wybuchu powstania warszawskiego, zrywu 

niepodległościowego Armii Krajowej i największej akcji zbrojnej podziemia w okupowanej 

przez Dojczów Europie… 

 

Wnioski o rekompensaty wyższych cen energii będzie można składać do 13 sierpnia – 

informuje minister energii Krzysztof Tchurzewski, termin został wydłużony… 

 

Centralne Biuro Korupcyjne zatrzymało trzy osoby: ministra środowiska w latach 2013-

2015 Janusza O i biznesmena z branży budowlanej z Włocławka, Marcina eM, polityk miał 

otrzymywać korzyści od przedsiębiorcy w zamian za opóźnienie umownych kar za opóźnienie 

inwestycji. [Kto trzeci?] 

 

Od dziś młodzi nie będą musieli odprowadzać podatku CIT… 

 

Dojcze nie chcą płacić za swoje zbrodnie… 

 

„Na godzinę 15:00 zaplanowano „Marsz życia”, czyli radosny pochód, który 

rozpocznie się nieopodal Teatru Szekspirowskiego. Stamtąd uczestnicy marszu 

przejdą pod Bramę Zieloną, gdzie zaplanowano koncert, tańce i wspólne 

świętowanie.” 

Źródło: gdansk.pl 

Jeden z organizatorów tych radosnych obchodów to Edward Zgwierz [?]. W 1994 roku 

został ekskomunikowany z Kościoła Katolickiego, by w 2008 roku jako założyciel kościoła 

[chrześcijańskiego] „wieczernik” w imieniu polskich kościołów chrześcijańskich przeprosił za 

polski antysemityzm po drugiej wojnie światowej. 

Jednym z prelegentów będzie dojczlandzki pisarz, który twierdzi, że pancernik Szlezwik 

Holsztajn, który 1 września 1939 roku zaatakował Polskę, był statkiem pasażerskim. 

Aleksandra Dulkiewicz, prezydent Gdańska: – Zgoda, przyszłość, dobre relacje za 

wszystkimi sąsiadami i patrzenie na to, co łączy, a nie dzieli. 

To nie pierwsze wydarzenie z udziałem władz Gdańska. W maju wiceprezydent miasta 

współodpowiedzialnością za wybuch II wojny światowej obarczył Polaków: 

To złe słowo Polaka przeciwko innemu narodowi, Dojcza przeciwko innemu narodowi, 

Europa zastała tym złym słowem podzielona. 

Taką kłamliwą wobec historycznych faktów narracją posługują się też niektóre media 

w Polsce. W rocznicę wybuchu Powstania Warszawskiego „Gazeta Wyborcza” nazwała 

żołnierzy kolaborantami III rzeszy, bo byli antykomunistami. 

Gazeta Wyborcza 

Polityka historyczna PiS 

Dziś hołd powstańcom, jutro faszystom. 

Prezydent Andrzej Duda odda dziś hołd powstańcom warszawskim, a za dziesięć dni 

uczci pamięć polskich kolaborantów III Rzeszy. 11 sierpnia będzie patronował 

rocznicy powołania Brygady Świętokrzyskiej NSZ, która odrzuciła współpracę z AK 

i współdziałała z Wermachtem. 

Konrad Wąż, Wiadomości. 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

A na początek chwila ciszy, zadumy i wspomnienia, czyli godzina Wu w siedemdziesiątą 

piątą rocznicę wybuchu Powstania Warszawskiego. Punktualnie o 17-ej zawyły syreny, 

zatrzymał się ruch na ulicach polskich miast. 

Akcja „burza” była największą operacją militarną Armii Krajowej. Powstańczy zryw 

kosztował tysiące istnień ludzkich, a Warszawa została zrównana z ziemią. 



Z udziałem powstańców i najwyższych władz państwowych w stolicy odbyły się uroczyste 

obchody Rocznicowe… 

 

Festiwalowe szaleństwo ruszyło. 

Jurek Owsiak: – Chcemy wam pokazać najpiękniejszą publiczność świata. Nikt nam nie 

może zabrać tego festiwalu. 

 

A w Faktach historia jednego lotu Marka Kuchcińskiego. Patrząc na zdjęcia 

uśmiechniętego marszałka na nartach, trudno od razu uwierzyć, że to była sytuacja nagła, a taki 

był oficjalny powód zamówienia rządowego samolotu. Pobyt był weekendowy, zmieniono datę 

lotu i liczbę pasażerów… 

 

Nic nie stoi na przeszkodzie, by osoby podpisujące poparcie do KRS same ujawniły swoje 

dane – mówi przewodniczący KRS, Leszek Mazur. Mogą, ale z niewiadomych przyczyn nie 

chcą. Pomaga im szefowa kancelarii sejmu, nie wykonując wyroku sądu, Spytaliśmy ją: 

dlaczego? 

Agnieszka Kaczmarska, szefowa kancelarii sejmu: – Kancelaria sejmu postępuje zgodnie z 

prawem. Polskim i europejskim, więc nie wiem, po co pan to pytanie zadaje. 

[…] 

♣ 
2019-08-02 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2931 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Wnioski o 500+ na każde dziecko można już składać nie tylko przez Internet, ale również 

w formie tradycyjnej na papierze. 

Kolejny fragment autostrady A-1 otwarty. Pyrzowice – Częstochowa. 

 

Biskup: – Nie marksistowska, bolszewicka, ale zrodzona z tego samego ducha, neo-

marksistowska, nie czerwona, ale tęczowa… 

Mocne słowa arcybiskupa Jędraszewskiego. 

DH: – Burza po mocnych słowach biskupa Marka Jędraszewskiego na temat LGBT. 

 

Cała Polska śpiewała niezakazane piosenki. 

 

Prezydent Andrzej Duda podpisał ustawę wprowadzającą prostą spółkę akcyjną. Nowe 

przepisy mają ułatwić pozyskiwanie kapitału przez startapy… [startap – to już tak znany termin, 

że nawet słownik PWN nie podaje jego definicji, to tylko ja nie wiem, o czym dokładnie mowa]. 

 

Atak na siedzibę Krajowej Rady Sądownictwa [Wybita szyba. Ale półcegłówka z 

manifestem nie wpadła do środka, bo szyba nie wyleciała] 

Jan Kanthak, rzecznik prasowy ministerstwa sprawiedliwości: – To jest efekt spirali 

nienawiści, która jest nakręcana, jak sama się nazywa opozycję. 

Ataki opozycji skupiają się nie tylko na politykach, ale też sędziach, którzy zasiadają 

w KRS. 

Borys Budka: – To są ludzie, którzy stworzyli, mówiąc językiem historii polityki, nową 

grupę trzymającą władzę. 

Opozycja domaga się ujawnienia nazwisk sędziów, którzy poparli sędziów do KRS. 

Zgodnie z wyrokiem Naczelnego Sądu Administracyjnego czas minął we wtorek, ale wtedy 

publikacji zabronił prezes ochrony danych osobowych. 

Andrzej Grzegrzółka, dyrektor centrum informacyjnego sejmu: – Na czas postępowania, 

które wszczął prezes danych osobowych, my musimy wstrzymać się z publikacją, 

udostępnieniem tych załączników. 

Sami sędziowie chcą udostępnienia list poparcia. Niektórzy już to zrobili: 



Dagmara Pawełczyk-Woińska, sędzia: – Poparłam sędziego Styrnę. Nikt nie chce, żeby te 

listy były ujawnione w trakcie kampanii wyborczej, bo to łączy się już z dużą polityką. 

[Listy powstały dawno temu, przed powołaniem nowej KRS. Wystarczyło wtedy je 

opublikować, a nie czekać na kampanię wyborczą]. 

Tak jak sędzia Dagmara Pawełczyk-Woińska, która przyznała, że poparła pięcioro 

sędziów, ale jednocześnie nie chce, by było to przedmiotem sporu politycznego. 

Wojciech Biedroń, publicysta, w polityce.pl, „Sieci”: – Obawiają się publicznego linczu, 

czyli tego, do czego dzisiaj nawołuje nie tylko opozycja, ale sama klasa sędziowska i część 

mediów. 

Łukasz Piebiak, wiceminister sprawiedliwości: – Nie zostanie stłuczona szyba, tylko 

dojdzie do fizycznej agresji na czy to członków Krajowej Rady Sądownictwa, sędziów, czy to na 

innych sędziów, którzy udzielili im poparcia. 

Nie wiadomo zatem, kiedy i czy w ogóle listy poparcia zostaną ujawnione. Bartłomiej 

Graczak, Wiadomości. 

[A chodziło jedynie o sprawdzenie czy proces popierania odbywał się zgodnie z 

przepisami]. 

 

Prezydent podpisał spec-ustawę w sprawie Westerplatte. 

Aleksandra Dulkiewicz, prezydent Gdańska: – To podważy zaufanie do aparatu 

państwowego, choć pewnie należy powiedzieć, do aparatu Prawa i Sprawiedliwości. Podważy to 

zaufanie nas wszystkich obywateli, zaufanie samorządu do tego, że z użyciem siły dzisiaj można 

zrobić wszystko. 

 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Znany był ze swego milczenia, a teraz także z latania. Marszałek Sejmu. Coraz więcej 

wiemy o jego pilnych lotach samolotem. Okazuje się, że Marek Kuchciński co chwilę był 

w powietrzu. Opozycja próbuje go sprowadzić na ziemię i zadać mu pytania, ale on jest ponad 

to. 

Maciej Knapik: – To nie jest dokumentacja wszystkich lotów marszałka Kuchcińskiego, 

ale tylko tych z ostatniego półtora roku i tylko tych na trasie Warszawa – Rzeszów – Warszawa, 

czyli z pracy do domu i okręgu wyborczego. Marszałek zamawiał transport powietrzny na tej 

trasie około stu razy. 

Marcin Kierwiński, Platforma Obywatelska: – Brak troski o finanse publiczne i o to, jak 

kosztowną drogą transportu dla jednej bądź dwóch osób jest przelot do domu pana marszałka 

samolotem. 

MK: – To efekt kontroli [przez] posłów opozycji w dowództwie generalnym wojska. 

Posłowie byli też w siedzibie służby ochrony państwa, a dzisiaj w bazie lotnictwa 

transportowego. Tylko w jednym miesiącu ubiegłego roku Marek Kuchciński złożył kilkanaście 

zapotrzebowani na lot do Rzeszowa i z powrotem. Część lotów przekładał albo odwoływał. 

Marszałek odsłaniał wtedy pomnik czy otwierał wystawę, ale był to też czas wyborów 

samorządowych i marszałek sejmu prowadził bardzo aktywną kampanię wyborczą w regionie, 

co ilustruje jego konto internetowe. 

Jan Grabiec, Platforma Obywatelska: – Zgodnie z przepisami obowiązującymi w Polsce 

obywatele mają prawo wiedzieć, na co wydawane są pieniądze. Musimy tę kontrolę 

doprowadzić po prostu do końca. 

MK: – Wiceminister spraw wewnętrznych, resortu, któremu podlega choćby służba 

ochrony państwa, nie ma w tej sprawie żadnego komentarza. 

Sylwester Tułajew, wiceminister spraw wewnętrznych i administracji: – Wszystko jest w 

kręgu zainteresowań, a co do tych pytań odsyłam do pana marszałka. 

MK: – Marszałek latał z rodziną, synem i córką, ich nazwiska znajdziemy na listach 

pasażerów. To nadal loty o statusie HEAD. [Warszawa, dnia 24-05-2019. Stopień pilności: 

PILNY HEAD]. Z dokumentacji większość list jednak usunięto lub ich nie załączono. Listy 

dołączono dosłownie w kilku przypadkach na dziesiątki lotów. Najczęściej marszałek latał 

w towarzystwie oficera służby ochrony państwa, ale są też loty, gdzie towarzyszą marszałkowi 

inne osoby [na przykład 7 osób]. Nie wiadomo, kto. 



Bywało, że marszałek latał na Podkarpacie na kilka godzin, jeden dzień lub popołudnie 

albo żeby wziąć udział we mszy i wracał do Warszawy, latając luksusowym, państwowym nowo 

kupionym odrzutowcem Gulfstream G550, wojskową kastrą lub śmigłowcem. W dokumentacji 

pojawiają się też zamówienia kanapek, napojów, kawy, herbaty bądź słodyczy, a także 

saloników VIP na lotnisku. Jest też specyficzna prośba o duże słuchawki. Lot do Rzeszowa trwa 

około 45 minut. Dla opozycji sprawa jest jednoznaczna. 

Borys Budka, Platforma Obywatelska: – Ta sprawa pokazuje, jak w pigułce wygląda 

państwo PiS – wykorzystywanie całego mechanizmu państwowego dla własnych korzyści. 

MK: – Loty mają status HEAD. W pogotowiu więc czeka drugi zapasowy samolot. 

[zapasowy statek powietrzny w MSD] W dokumentach wyraźnie zgłasza się na to 

zapotrzebowanie. Tuż po konferencji prasowej, na której opozycja po raz pierwszy mówiła o 

lotach marszałka, marszałek Kuchciński odwołał kolejny lot w trybie pilnym. Maciej Knapik, 

Fakty. 

 

W rocznicę powstania warszawskiego i tuż po niedawnych zamieszkach w Białymstoku 

wiceprzewodniczący episkopatu mówi o tęczowej zarazie. Krakowski arcybiskup, Marek 

Jędraszewski, podczas mszy w Bazylice Mariackiej przekonuje, że pamięć o powstańczych 

mogiłach nakazuje Polakom sprzeciw wobec tolerancji, która jest jego zdaniem szczytem 

nietolerancji. 

Maciej Knapik: – Od tego minęły niecałe dwa tygodnie. [Zdjęcia zamieszek w 

Białymstoku]. 

Marek Jędraszewski, arcybiskup, metropolita krakowski: – Czerwona zaraza już po naszej 

ziemi na szczęście nie chodzi… 

MK: – Do tego doszło w Białymstoku [zdjęcia z zamieszek], a jeden z najważniejszych 

biskupów wypowiedział takie słowa: 

MJ: – Neo-marksistowska, nie czerwona, ale tęczowa. 

MK: – Jeśli arcybiskup mówi o tęczowej zarazie, to twórczo nawiązuje i rozwija to, co w 

tej chwili w sprawie mówili Tadeusz Rydzyk, Jarosław Kaczyński i ludzie, którzy przekonywali, 

że bronią Katedry w Białymstoku. 

Jarosław Kaczyński: – Wara od naszych dzieci… 

Tadeusz Rydzyk, dyrektor Radia Maryja i TV TRWAM, wypowiedź z 14 lipca: – 

Warszawskie dzieci są gorszone w szkołach. Wchodzą i gorszą i takich dzieci już nie 

odzyskacie. 

Przez megafon w Białymstoku: – To zagrożenie dla naszych dzieci… 

MK: – W Białymstoku nikt Katedry nie atakował, a marsz, to był marsz. Nie żadna parada 

czy wulgarna parada. Bicie to był krwawy, bolesny i przerażający konkret, a nie jakaś ideologia. 

Bici też słyszeli, że są zarazą, że zarażają dzieciom [Co zarażają dzieciom?]. Episkopat ustami 

rzecznika potępiał przemoc, ale znacznie bardziej słyszalny jest głos metropolity krakowskiego, 

który mówi o tęczowej zarazie i zagrożeniu w momencie, gdy ludzie maszerujący w takim 

marszu [zdjęcie marszu] są bici, a medialne tuby partii rządzącej wprowadzają coś takiego: 

[naklejki tęczowe z napisem: strefa wolna od LGBT]. 

Adrian Zandberg, partia razem: – Nie wolno tak mówić o ludziach. Jak się mówi jak 

o zarazie, jak o robactwie, to przypomina się jeden reżim, który takich słów używał. To był 

reżim nazistowski. [Pana Adriana jeszcze nie było na świecie. Co on może mówić o reżimie 

nazistowskim?] 

MK: – Oczywiście są w Polskim Kościele księża, którzy potrafią mówić tak: 

Ludwik Wiśniewski, ojciec, dominikanin, wypowiedź z wczoraj: – Bliźnim jest Żyd, 

muzułmanin, niewierzący, wierzący… 

MK: – Są jednak zdecydowanie mniej słyszalni i to ważne: ten dominikanin przemawiał 

do młodzieży na Festiwalu Pol’and’rock przed wystąpieniem biskupa. [Znaczy wcześniej]. 

LW: – Peowiec, biedroniowiec, homoseksualista – każdy człowiek. 

MK: – Słowa Marka Jędraszewskiego wzbudził w Krakowie ten niewielki protest [kartki z 

napisem: Nie jestem ZARAZĄ]. 



Zdzisław Krasnodębski, eurodeputowany Prawa i Sprawiedliwości, fragment audycji 

„salon polityczny trójki”: – Ten szantaż moralny, no, polega na tym, że mówi się, że człowiek 

cywilizowany musi być przeciwko dyskryminacji, prześladowaniu… 

Rafał Gużyński, ojciec, dominikanin: – Głos biskupów na temat uchodźców – czy się 

przebił do katolickiej części społeczeństwa? Nie przebił się. Za to głos pana Kaczyńskiego 

przebił się i skutecznie ukształtował opinię także polskich katolików na temat uchodźców. Więc 

kto mówi czyim językiem? Wydaje się, że bardziej w takim razie językiem Jarosława 

Kaczyńskiego mówią biskupi. 

MK: – W poprzedniej kampanii parlamentarnej o uchodźcach Jarosław Kaczyński mówił 

też w kontekście biologicznym: – „Różnego rodzaju pasożyty, pierwotniaki, które są często i nie 

są groźne w organizmach tych ludzi, mogom tutej być groźne”. 

MK: – PiS wygrało tamte wybory. Ani przed nimi, ani po nich na Polskę nie ruszyła fala 

uchodźców, ludzie, o których teraz biskup mówi: zaraza – są, zawsze byli. Jakub Sobieniowski, 

Fakty. 

[Nie zauważyłem, kiedy skończył Knapik, a zaczął Sobieniowski]. 

 

[Jeszcze było o postawieniu pomnika generałowi Ściborowi-Rylskiemu w parku Rydza 

Śmigłego w Warszawie. 

Jeszcze było o obchodach powstania brygady świętokrzyskiej – kontrowersyjnej. 

O stu metrach odległości od domów mieszkalnych wysypisk śmieci, ubojni i innych takich 

uciążliwościach]. 

 

…Zapowiada się swoisty rekord: od początku stycznia zatrzymano na polskich drogach 

64 085 pijanych kierowców, to o 3 597 więcej niż w tym samym okresie poprzedniego roku. 

♣ 
2019-08-03 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3085 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Przedwyborcze spotkania z Polakami. Jarosław Kaczyński mówi o dobrym czasie dla 

Polski, a w obozie opozycji kolejne spory. 

PJK: – Bardzo wielu mieszkańców tej ziemi znalazło się w sytuacji bez pracy, bez nadziei. 

Przecież jesteście Polakami, a Polska jest jednościom. Wszyscy Polacy muszą mieć takie same 

prawa. Pozostawiono tych Polaków, którzy żyją poza dużymi miastami, samym sobie i to było 

już coś, czego w żadnym wypadku nie można akceptować. 

[Pewnie, że transformacja ustrojowa najbardziej uderzyła w Państwowe Gospodarstwa 

Rolne, ludzie nagle byli bez pracodawcy i kierownictwa, oduczeni jakiejkolwiek inicjatywy, 

przymierali głodem. Pierwsze lata po transformacji wymagały wielkich pociągnięć. Armia 

Czerwona musiała opuścić Polskę. Nastała super-inflacja, za wszystko płaciło się w milionach 

złotych. Trzeba było coś z tym zrobić. Jedynie radykalne pociągnięcia ekonomiczne mogły 

zapobiec kompletnemu chaosowi. Ale tylko Lepper głosił: Balcerowicz musi odejść! Innym 

Balcerowicz nie przeszkadzał. Tymczasem Kaczyński zachowuje się teraz tak, jakby miał tylko 

trzydzieści lat – PRL jego nie dotyczy, nie dotyczy go pierwszych dwadzieścia lat transformacji. 

Przecież to Kaczyński wyznał, że jak go nie przepuszczono do następnej klasy, to rodzice jak w 

dym pobiegli do sekretarza Komitetu Centralnego PZPR, a ten „załatwił” i nową szkołę dla 

Kaczyńskiego, i przepuszczenie do następnej klasy – Kaczyński nie widział w tym zbrodni 

nawet w 1990 roku, żył w PRL jak władcy PRL – rodzice byli „dobrze” ustosunkowani. A to, że 

grał wraz z bratem w peerelowskim filmie, o niczym nie świadczy? Przecież jak cały świat 

aktorów filmowych był szczególnie sytuowany w PRL. To właśnie aktorzy filmowi PRL 

świadczyli światu, jak w PRL jest dobrze. Brał udział w obradach okrągłego stołu, w grupie 

tuzina osób brał udział w knowaniach z Kiszczakiem w Jachrance na temat wyników okrągłego 

stołu. O tym dziś nie pamięta. Po 1989 roku był w grupie czołowej przemian ustrojowych, brał 

udział w podziale majątku narodowego, tworzył na kolanie ówczesne partie i kierował jedną 

przez następne lata. Nie przeszkadzały mu wówczas działania Balcerowicza, nie przeszkadzała 

mu nędza w pegieerach]. 



 

Działacze LGBT atakują arcybiskupa… 

 

Wystartował 76 Tour de Pologne… 

 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Marszałek Marek Kuchciński powinien przeprosić – przyznaje szef sztabu wyborczego 

Prawa i Sprawiedliwości, Joachim Brudziński, a chodzi o słynne loty marszałka, po których 

jakby zapadł się pod ziemię. Nie pokazuje się, milczy. 

[…] 

 

Wybory 13 października… 

 

Oswajając dzikie zwierzęta narażał się na śmierć. 

Moskiewska policja zatrzymała ponad 700 demonstrantów, którzy protestowali przeciwko 

wykluczeniu opozycji w lokalnych wyborach… 

 

Średnio osiem osób dziennie ginie tego lata w wypadkach drogowych w Polsce. Na 

półmetku wakacji policja przedstawia zaktualizowaną mapę śmierci. Jest przerażająca… 

 

Dzieci chore na raka musiały opuścić oddział zamknięty w Chorzowie. Miało do tego nie 

dojść, ale doszło. Powodem jest brak lekarzy. Ten powód jest palący w całej Polsce. A to 

oznacza, że problemy pacjentów będą narastać… 

♣ 
2019-08-04 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3085 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Moc muzyki, wakacyjna trasa dwójki dziś w Zamościu. 

 

Prawo i Sprawiedliwość stawia na rodzinę i pracę… 

 

Do dwóch razy sztuka – Franki Zapata przeleciał nad Kanałem La Manche. 

 

Już dziś wieczorem muzyczna uczta w telewizyjnej dwójce. [Panem et circenses – chleba i 

igrzysk – znane od czasów rzymskich]. 

 

Rząd Prawa i Sprawiedliwości przestawił kierunek polityki gospodarczej na ludzi – 

powiedział premier podczas pikniku rodzinnego na Śląsku… Bojszowy 

 

Góralska kultura nie zginęła – strzegą wiary i patriotyzmu – członkowie związku Podhalan 

świętują sto lat istnienia. Organizacja ma ponad 80 oddziałów i zrzesza ponad 5 tysięcy 

członków. Swoich przedstawicieli ma nawet w Stanach Zjednoczonych. 

Pielgrzymka góralska kilka dni temu dotarła na Jasną Górę. 

 

Ameryka w szoku – co najmniej 29 osób zabitych i kilkadziesiąt rannych. To bilans dwóch 

strzelanin, do których doszło w Stanach Zjednoczonych – Teksas i Ohio 

 

Gruzja. Tysiące rodzin z dala od domu bez możliwości powrotu. Musieli uciekać przed 

rosyjskimi bombami i czołgami… 

 

Festiwal muzyczny Jerzy Owsiak zamienia w manifest polityczny… 

 

Jutro PSL i Kukiz’15 mają ogłosić, czy obu ugrupowaniom udało się jednak i 

porozumieć… 



Sąd rejonowy w Słubicach przychylił się do wniosku policji i prokuratury o areszt dla 36-

latka, który w czwartek zaatakował policjanta kierującego ruchem podczas festiwalu Pol and 

Rock w Kostrzynie nad Odrą… 



„Niech ta siła nie skończy się w niedzielę czy w poniedziałek. Idźcie na wybory 

i zmieniajcie tę rzeczywistość. Świat się z nas śmieje, nie ma dla nas szacunku. 

Szukajmy przyjaciół obok nas, u Rosjan, Czechów, Słowaków, Węgrów, Dojczów, a 

nie za oceanem, który nas nie wyżywi i nam nie pomoże. Sorry, jeśli kogoś uraziłem, 

ale się k***a wylewa z człowieka” 

Jerzy Owsiak 

Źródło: Polska The Times 

 

Adam Kownacki wygrał jednogłośnie na punkty z Amerykaninem Krisem Aureolą 

i zdobył pas Ajbiem [IBM} Intercontinental w kategorii ciężkiej. Obaj pięściarze przeszli do 

historii, wyprowadzając rekordową liczbę ciosów – 2172… 

 

Kilkadziesiąt tysięcy polskich kibiców, setki biało-czerwonych flag, tak wyglądały dziś 

trybuny toru, na którym rozegrano 12 w tym sezonie wyścig formuły jeden i choć Robert Kubica 

zajął dopiero 19 miejsce, ten wyścig był dla niego wyjątkowy… 

[Wreszcie to były wiadomości, przynajmniej w większości]. 

 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Nieco ponad 20 minut niepokoju i jest. Franki Zapata doleciał na drugi brzeg… 

 

Po wizycie prezydenta w Szczecinku spór kto wyrówna straty… 

 

Napastnik z nienawiści do imigrantów wszedł do centrum handlowego i strzela do 

przypadkowych klientów… 

 

ONZ bije na alarm – uwaga, globalnie rzecz biorąc, lipiec był rekordowo upalny… 

 

António Guterres, sekretarz generalny ONZ: – Zapobieganie nieodwracalnym zmianom 

klimatu jest wyścigiem naszego życia i dla naszego życia. To wyścig, który możemy i musimy 

wygrać. Dlatego mówię do liderów: Nie przychodźcie na szczyt klimatyczny z pięknymi 

przemówieniami. Przyjdźcie z planami i strategiami. 

[…] 

 

Nie musi ustępować z funkcji marszałka, ale może niech przeprosi. Tak Markowi 

Kuchcińskiemu publicznie radzą kolejne prominentne postaci PiS-u. Psuje PiS-owi kampanię. 

[…] 

Każdy lot o statusie HEAD rządowym samolotem poza maszyną i załogą, która nie 

później niż 72 godziny przed lotem musi wykonać tak zwany oblot techniczny, wymaga na 

przykład zapasowego śmigłowca albo wojskowej Kasty z załogą, ale też służby ratunkowej 

w gotowości. Do tego niezbędna jest limuzyna, która na lotnisko z Warszawy jedzie po 

marszałka do Rzeszowa. 

[…] 

 

Jerzy Owsiak: – Nie wolno łamać Konstytucji. Nie ma na to zgody. Możecie mnie zabić na 

tej barykadzie. Mam tyle lat, że pier****, możecie strzelić mi w łeb! Ale nie zgodzę się, żeby 

Polska staczała się w dół… 

W tym roku festiwal mogło odwiedzić ponad milion osób, choć policja mówi o trzystu 

tysiącach. Niestety, dwie osoby zmarły na polu namiotowym i to była najbardziej przykra rzecz. 

[…] 

To były Fakty… 

♣ 
2019-08-05 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3085 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 



Prawdopodobnie już w tym tygodniu wystartuje oficjalna kampania wyborcza, a opozycja 

nadal poszukuje sojuszników. 

 

Przeprosiny marszałka: 

Kuchciński: – Pragnę wszystkich, którzy poczuli się urażeni, przeprosić, Jednocześnie 

chciałbym zdecydowanie stwierdzić, że działałem zgodnie z prawem. 

[No, niezgodnie z prawem, bo wiele z tych lotów nie musiało mieć statusu HEAD. 

A ponadto znów to samo: „chciałbym przeprosić”, to jeszcze nie jest „przepraszam”. 

Przeproszenie powinno brzmieć: „Przepraszam i jest mi wstyd, że postępowałem niezgodnie 

z prawem i latałem najdroższym z możliwych sposobów przemieszczania się tam, gdzie 

limuzyną służbową dojechałbym jedynie pół godziny później, bo nie był to przelot do Nowego 

Jorku, a zaledwie do Radomia”. 

Samochodem z Warszawy do Radomia jedzie się półtorej godziny, limuzyną rządową na 

sygnale znacznie szybciej. Tymczasem w wersji Kuchcińskiego: 15 minut na lotnisko 

w Warszawie, sam przelot 25 minut i znów z lotniska w Radomiu do centrum Radomia 15 

minut, a przecież z Radomia marszałek jechał zwykle gdzieś dalej, czyli znów była potrzebna 

rządowa limuzyna]. 

 

Walka z suszą. 

 

Lato, muzyka i zabawa z Telewizją Polską. 

 

Prawo i Sprawiedliwość w terenie przedstawia swoją ofertę programową. A opozycja 

w zaciszu gabinetów próbuje dojść do porozumienia w kwestii kto z kim i na jakich zasadach. 

Coraz bliższy wydaje się start Kukiza z ludowcami. Swój sztab przedstawiła lewica, a media 

donoszą o buncie wśród działaczy PO w sprawie list wyborczych. 

 

Marcin Szypszak, Małgorzata Kałużyńska: – Nawet na plaży czy na deptaku ciężko mówić 

o odpoczynku od polityki, bo w te wakacje w polityce sporo się dzieje. Prawo i Sprawiedliwość 

kontynuuje serię cotygodniowych pikników. 

PJK: – Jeździłem po polach… 

MS: – I rozmów z mieszkańcami. A dziś na Śląsku gościł premier, Mateusz Morawiecki. 

Mówił o inwestycjach w infrastrukturę sportową. 

Morawiecki: – Robimy bardzo wiele inwestycji w całej Polsce. 

MS: – Zadeklarował dofinansowanie kwotą 2 milionów złotych rozbudowę zaplecza 

sportowego Górnika Zabrze. 

Morawiecki: – Podgrzewana murawa po to, żeby młodzież, żeby piłkarze mogli trenować 

tutaj… 

MS: – Prawo i Sprawiedliwość idzie do jesiennych wyborów proponując program 

kontynuacji wcześniej rozpoczętych reform. 

Piotr Zakrzewski, doktor, politolog, Uniwersytet Kardynała Stefana Wyszyńskiego: – 

Postawiono na sprawdzoną strategię, to znaczy z jednej strony eksponujemy to, co dotychczas 

udało się osiągnąć, z drugiej ruszamy w Polskę. 

MS: – PiS pracuje nad ostatecznym kształtem list wyborczych. Na miejsce na listach mogą 

liczyć byli posłowie klubu Kukiz’15, którzy ostatnio dołączyli do Prawa i Sprawiedliwości. 

Pytanie: co dalej z ruchem Pawła Kukiza? 

Łukasz Rzepecki, Kukiz’15: – Sprawa pozostaje otwarta. Myślę, że to jest kwestia kilku, 

kilkunastu godzin. 

MS: – Niemal jest pewne, że Paweł Kukiz wraz z grupą kilkudziesięciu posłów zdecyduje 

się przystać na warunki ludowców i wystartować do Sejmu z list Polskiego Stronnictwa 

Ludowego. 

„Paweł Kukiz KORZYSTA z list PSL a nie wchodzi do PSL. Paweł Kukiz po 

wejściu do Sejmu tworzy swoje koło”. 

Paweł Kukiz 

Źródło: Facebook z 4.08,2019 r. 



Henryk Domański, profesor, socjolog, Polska Akademia Nauk: – Paweł Kukiz, jak się 

wydaje, nie jest w stanie samodzielnie wejść do Sejmu. Wybiera naturalnego sojusznika, jakim 

jest PSL. 

MS: – Ludowcom, którzy zdają sobie sprawę ze słabnących notowań, na rękę jest taka 

współpraca. Zdążyli zapomnieć licznych złośliwości, których przez lata nie szczędził im Paweł 

Kukiz. 

Piotr Zgorzelski, Polskie Stronnictwo Ludowe: – Nie jesteśmy pamiętliwi. Pracujemy nad 

budowaniem Koalicji Polskiej. 

MS: – PSL chciał włączyć do tej koalicji bezpartyjnych samorządowców, ale ci 

powiedzieli: nie. 

Dariusz Stasiak, bezpartyjni samorządowcy: – Szukamy partnerów w polityce, którzy są 

przewidywalni, którzy dają jasne sygnały ludziom, którzy później mają oddawać swoje głosy. 

MS: – Dla nich start z ludowcami, jak mówią, byłby obciążeniem. Nerwowo w Platformie 

Obywatelskiej. Słychać o ewentualnym rozłamie. Przegrana w jesiennych wyborach miałaby 

kosztować Grzegorza Schetynę utratę stanowiska przewodniczącego partii. 

„(…) Największe poparcie w roli alternatywnego kandydata ma Bogdan Zdrojewski, 

były europoseł i minister kultury w rządzie Donalda Tuska. W prywatnych 

rozmowach on sam nie ukrywa, że zamierza stanąć do walki o przywództwo 

w ugrupowaniu”. 

Źródło: wprost.pl z 4.08.2019 r. 

Platforma ma duży problem ze swoją tożsamością. Sama chciałaby być określana jako 

partia centrum, ale dla większej grupy wyborców jest ona ugrupowaniem lewicowym. Jako takie 

będzie musiało się bić o wyborców ze zjednoczoną lewicą. 

Adrian Zandberg, razem: – Wystartujemy jako komitet wyborczy lewica. Bazą 

organizacyjno-prawną tego startu będzie struktura SLD. Siłą tej koalicji jest nasza 

wielobarwność. 

MS: – Szefem sztabu został Robert Biedroń, który nie dotrzymał słowa w starcie do 

Europarlamentu i nie zdecydował się na start w wyborach do Sejmu. 

Karol Gac, publicysta, dorzeczy.pl: – Wybrał ciepłą posadę w Brukseli, zamiast tutaj walki 

o mandat polskiego parlamentarzysty. 

MS: – Dziś Państwowa Komisja Wyborcza zajęła się opiniowaniem postanowienia 

prezydenta w sprawie zarządzenia wyborów do Sejmu i Senatu. Wszystko wskazuje na to, że do 

urn wyborczych pójdziemy 13 października. Marcin Szypszak, Wiadomości. 

 

EL: – Prawo i Sprawiedliwość walczy z wykluczeniem, które wciąż dotyka Polaków. Plan 

polskich przemian gospodarczych nie uwzględniał interesu wielu milionów ludzi. – Tak na 

spotkaniach z wyborcami przekonuje Jarosław Kaczyński… 

 

Kuchciński: – (…) przyjąłem model pracy marszałka, który działa nie tylko na forum izby 

poselskiej w budynku Sejmu w Warszawie, ale pracuje także za granicą. 

Chcąc jednak rozwiać jakiekolwiek wątpliwości z tym związane, postanowiłem wpłacić 

kwotę pokrywającą pełen koszt lotu, a wyliczonej przez ministerstwo obrony narodowej, to jest 

28 tysięcy złotych na fundusz modernizacji sił zbrojnych. 

W poprzednich kadencjach prawie wszyscy, mam na myśli i prezydentów, i premierów 

również korzystali w taki sposób ze środków komunikacji lotniczej. 

 

EL: – Poziom rzek i jezior jest dramatycznie niski… 

 

Kolejny stanowczy głos Kościoła wobec ideologii LGBT i ataków na Kościół. 

 

Smutny bilans festiwalu w Kostrzynie nad Odrą. 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Nie ma dymisji marszałka Sejmu, jest tylko przepraszam. 



Kuchciński: – […] Bezpośrednio po moim locie z Warszawy do Rzeszowa, w drodze 

powrotnej do Warszawy, za zgodą dowódcy załogi oraz jego przełożonego, podróżowała moja 

żona. 

Onet podliczył koszt wszystkich lotów od maca zeszłego roku do maja tego roku – to 

4 miliony złotych. 

Kuchciński: – […] korzystanie z tych środków transportu wynikało z bardzo napiętego 

kalendarza spotkań i wydarzeń, w których uczestniczyłem, co spowodowało konieczność 

dynamicznego i sprawnego przemieszczania się. 

 

…o tęczowej zarazie… 

 

Za szybko do brzegu.  [łódź się wywróciła przez dziób] 

 

Na warszawskiej Woli trwają uroczystości ku pamięci zamordowanych przez Dojczów 

[Ukraińców?] mieszkańców tej dzielnicy. W masowych egzekucjach, które trwały od 5 do 7 

sierpnia 1944 roku zginęło kilkadziesiąt tysięcy cywilów. 

[To bezpośredni skutek Powstania Warszawskiego, niestety]. 

 

[…] 

Szef „razem”, Adrian Zandberg, będzie numerem jeden na listach lewicy w Warszawie, 

Włodzimierz Czarzasty – w Sosnowcu. Jedynki dostaną też Krzysztof Śmiszek i Joanna 

Senyszyn. Na listach znajdą się też Andrzej Rozenek i były wiceprezydent Warszawy, Jacek 

Wojciechowicz. 

 

Nie ma czasu ani pieniędzy, aby zbierać podpisy i tworzyć, by tworzyć własne listy 

wyborcze. Paweł Kukiz i jego bliscy współpracownicy wystartują z list PSL [a co z resztą 

kukizowców?] 

Paweł Kukiz ma startować z jedynki w Opolskiem. To będzie koniec ugrupowania 

Kukiz’15. [Wyraźnie wyłazi z tych wszystkich ludzi pogoń za pieniędzmi, najwyższe były 

w Parlamencie Europejskim, ale te w Sejmie też są niezłe. W jakikolwiek sposób, byle się 

dorwać do pieniędzy na następne 4 lata]. 

Paweł Kukiz do Sejmu wprowadził ponad 40 [42] posłów. Dziś z tej trzeciej 

parlamentarnej siły pozostała ponad połowa [22 posłów]. Odeszło lub zostało wyrzuconych 

wielu rozpoznawalnych posłów [Marek Jakubiak, Piotr Liroy-Marzec, Adam Andruszkiewicz, 

Tomasz Rzymkowski]. Nie wiadomo ilu z tych, którzy pozostali pójdzie za Kukizem na listy 

PLS… Dzisiejsze rozmowy nie zakończyły się podpisaniem umowy. 

 

2,5 miliona tabletek gwałtu można wyprodukować z substancji przejętej przez Centralne 

Biuro Śledcze. Policjanci zlikwidowali szlak przemytniczy prowadzący z Chin na Litwę, 

a następnie do krajów Europy Zachodniej i Wielkiej Brytanii… 

 

Syberia w ogniu. Prawie 4 miliony hektarów lasu płoną wewnątrz Rosji… 

 

[…] 

W pierwszej połowie tego roku z zabiegu usunięcia zaćmy bez powiadomienia 

kogokolwiek zrezygnowało ponad 10 tysięcy osób. 

[…] 

To wszystko w poniedziałkowych faktach… 

♣ 
2019-08-06 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3182 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

To już pewne. Wybory parlamentarne odbędą się 13 października. Prezydent podpisał 

postanowienie o zarządzeniu wyborów do Sejmu i Senatu. 



 

Tragiczny wypadek podczas Tour de Pologne. Belg, Bjorg Lambrecht, wypadł z trasy 

i uderzył w betonowy przepust. Mimo natychmiastowej pomocy… [Chełm nie pomógł. Ale bo 

też te drogi z głębokimi rowami odwadniającymi i co chwilę poprzeczny betonowy przepust pod 

dojazdem do kolejnego gospodarstwa jest…] 

 

Kolejne wątki w sprawie Kamila Durczoka. 

 

Pielgrzymi w drodze na Jasną Górę. 

 

Mija czwarty rok prezydentury Andrzeja Dudy. Odkąd objął urząd, odbył ponad sto 

spotkań z mieszkańcami wszystkich części Polski… 

 

Znany muzyk przed laty miał molestować dzieci. 

 

Cenzura w Internecie kontra wolność słowa. 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

HEAD… 

Została stworzona, by osoby najważniejsze w państwie latały bezpiecznie. Instrukcja 

HEAD, przepisy, których nie można nie przestrzegać. Kilkadziesiąt lotów marszałka 

Kuchcińskiego, większość do Rzeszowa, miały taki właśnie status. Czy instrukcja HEAD była 

łamana, o tym: 

Jakub Sobieniowski: – Dwie doby przed tym wejściem na pokład ma się zacząć 

przygotowanie krajowego lotu HEAD z najważniejszą osobą w państwie – prezydentem, 

marszałkami do sejmu i senatu albo premierem. A to dowód, że marszałek sejmu w ciągu trzech 

dni miał nawet trzy loty HEAD, a na ich przygotowanie dawał służbom tylko dobę albo i mniej, 

o połowę mniej czasu, bo jak widać zapotrzebowanie na loty było PILNE. 

Robert Decyk, pułkownik, były wiceszef biura ochrony państwa: – Oni naprawdę muszą 

się sprężyć, stanąć na uszach, a jak to mówią, pośpiech może powodować różnego rodzaju 

zaniechania, niedopatrzenia, omyłki. 

JS: – Omyłki, to w lotnictwie groźba katastrofy, a marszałek ma większość lotów HEAD 

w trybie pilnym albo bardzo pilnym. To powinno się zdarzać bardzo rzadko w bardzo nagłych 

przypadkach [ale wówczas nie ma czasu na dwa dni przygotowań]. 

Marian Janicki, generał, były szef biura ochrony rządu: – To musi się dziać coś bardzo 

ważnego w państwie: pożar lasów, powódź. 

Juliusz Sabak, portal defence24.pl: – Ten lot w procedurze HEAD to jest taki Air Force 

One na miarę naszych możliwości. 

JS: – Za czasów tego marszałka w Rzeszowie i okolicach nie było klęski żywiołowej 

i sytuacji nagłej. Za to jest niedaleko dom marszałka, no i jego okręg wyborczy. To przepisy 

instrukcji HEAD [schemat nie do omówienia] i powiedzieć, że jest skomplikowany, to nic nie 

powiedzieć, bo ilustruje cały gąszcz przepisów, cała instrukcja to prawie 80 stron z 

załącznikami. W lotnictwie gąszcz procedur to bezpieczeństwo. Dlatego nawet zwykły obywatel 

musi być na lotnisku parę godzin przed zwykłym lotem. 

Maciej Lasek, doktor, były przewodniczący państwowej komisji badania wypadków 

lotniczych: – To może świadczyć albo o niezrozumieniu zasad bezpieczeństwa, albo o arogancji, 

albo o tym, że ktoś po prostu nie rozumie, o czym w tym wszystkim chodzi, że tego typu 

działania mogą doprowadzić do nieszczęścia. 

JS: – Marszałek albo lekceważy, albo nie rozumie instrukcji HEAD, skoro wczoraj 

powiedział coś takiego: 

Kuchciński: – Nie precyzuje jednak, kto dokładnie oprócz najważniejszych osób w 

państwie może być obecny na pokładzie statku. 

JS: – Wbrew temu, co mówi marszałek, instrukcja dokładnie precyzuje, kto może być na 

pokładzie oprócz czterech najważniejszych osób w państwie – ich personel albo delegacje. 

Rodzina i to 23 razy nie była delegacją. A jeśli ktoś uprze się, by ją tak nazwać, to w polskim 



lotnictwie takie zjawisko nazywa się tupolewizmem. To straszne nawiązanie do katastrofy, do 

której doszło w Smoleńsku. 

INSTRUKCJA HEAD 

„…mogą korzystać także członkowie oficjalnych delegacji oraz personel 

towarzyszący osobom w państwie, o których mowa w ust. 12, a także członkowie 

oficjalnych delegacji przybywających na zaproszenie tych osób. 

Jan Rajchel, generał rezerwy, pilot, były rektor Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił 

Powietrznych w Dęblinie, ekspert fundacji „stratpoints”: – Podobna sytuacja była w 2010 roku, 

brak dostatecznej ilości załóg, brak dostatecznej ilości samolotów, duża ilość lotów o statusie 

HEAD, brak możliwości szkoleniowych i kompletowanie załogi na ostatnią chwilę. 

JS: – A to już bardzo uproszczony schemat lotu HEAD z marszałkiem: Kancelaria sejmu 

we współpracy z najważniejszymi dowódcami [dowódca generalny sił zbrojnych, dowódca 

operacyjny sił zbrojnych, służba ochrony państwa] decyduje o locie. W stan gotowości stawiane 

są służby meteo i służby łączności, lotnisko docelowe i zapasowe, odpowiednio przeszkolone 

załogi – też dwie – zapasowa i właściwa powinny odpalić silniki i przeprowadzić próbne loty 

dwoma statkami powietrznymi. Dodatkowo mechanicy muszą być na miejscu, a wcześniej na 

miejsce przylotu jedzie dodatkowa ochrona. Taki jeden właściwie przygotowany lot HEAD 

marszałka może zaangażować nawet 200 osób, zdezorganizować system szkoleń wojskowych 

oraz cywilnych lotów na jakiejś trasie. A na przykład dzisiaj na trasie Warszawa – Rzeszów było 

pięć rejsów lotu zawsze dostępnych dla marszałka i jego ochrony nawet w ostatniej chwili. 

Jakub Sobieniowski, Fakty. 

GK: – Marek Kuchciński leciał nagradzać pasażera pociągu, otwierać wystawę, 

wmurowywać akty erekcyjne pod budowę centrum badmintona. 

Kuchciński: – Bezpośrednio po jednym moim locie do Rzeszowa [dla Kuchcińskiego nie 

była zainteresowaniem cała Polska, tylko Rzeszów] w drodze powrotnej do Warszawy za zgodą 

dowódcy załogi oraz jego przełożonego podróżowała moja żona. 

Maciej Knapik: – Marszałek nie wspomniał, ale to zdarzenie miało miejsce 13 lutego 

bieżącego roku. Nie ma o tym żadnej wzmianki w upublicznionym wykazie lotów. Wynika 

z niego tylko, że dwie osoby – marszałek i oficer ochrony polecieli do Rzeszowa i nazajutrz 

wrócili. Cel: spotkanie z politykiem białoruskim. W dokumentach, które w zeszłym tygodniu 

wojsko udostępniło opozycji też o żonie czy dodatkowym pasażerze ani słowa. 

Dopiero teraz docieramy do listy pasażerów i korekty tego zapotrzebowania. Samolot 

poleciał z Markiem Kuchcińskim do Rzeszowa, tam marszałek wysiadł, wsiadła jego żona, 

samolot poleciał do Warszawy, zgodnie z wcześniej przygotowaną dokumentacją. 

Kuchciński: – Nie był to lot specjalnie zamawiany w tym celu, gdyż po tym, jak opuściłem 

pokład samolotu w Rzeszowie, samolot zgodnie z planem musiał wrócić do Warszawy. 

MK: – Nazajutrz luksusowy Gulfstream znowu jednak był w Rzeszowie, by wrócić do 

Warszawy z marszałkiem. 

Robert Kropiwnicki, Platforma Obywatelska: – Wiemy, że pan marszałek zabierał na 

pokład posłów, a także ich członków rodzin. Domagamy się przede wszystkim listy 

pasażerów… 

MK: – Listy pasażerów na stronie Sejmu brak. [Może znów ochrona danych osobowych?] 

Liczba jest od dwóch do ponad 30 osób. 

Michał Wójcik, wiceminister sprawiedliwości, Prawo i Sprawiedliwość: – Wszelkie 

informacje, jakie dziennikarze potrzebowali, uzyskali… 

Piotr Müller, rzecznik prasowy rządu: – Wczoraj jednoznacznie przeprosił [„chciałbym 

przeprosić”] za to zachowanie, które mogło budzić wątpliwości, choć nie łamało prawa. 

MK: – 3 września rządowym śmigłowcem z adnotacją pilne, status HEAD, marszałek 

poleciał wmurować akt erekcyjny przemyskiego centrum rozwoju badmintona. 

RK: – To jest zwykła ściema. Nikt się na nią nie nabierze. 

Mariusz Witczak, Platforma Obywatelska: – To są podróże Marka Kuchcińskiego do 

domu na rosół. 

MK: – Marszałek mieszka na Podkarpaciu, zdaniem opozycji latał po prostu do domu, 

a celem misji, takie jak spotkania z samorządowcami i rozmowy na temat zrównoważonego 



rozwoju, dwa dni przed Sylwestrem są tylko pretekstem do wykorzystania rządowych maszyn i 

stanowiska marszałka. 

Ryszard Terlecki, wicemarszałek Sejmu, Prawo i Sprawiedliwość: – Pamiętajmy, że 

marszałek jest także posłem i musi się spotykać z wyborcami. No, nie może się z nimi spotykać 

w Warszawie. 

MK: – Wręczenie nagrody dla milionowego pasażera pociągu relacji Przemyśl – Kijów 

czy liczne spotkania z mieszkańcami różnych miejscowości i rozmowy na lokalne tematy – to 

nie są obowiązki drugiej osoby w państwie – odpowiada opozycja. 

Małgorzata Kidawa-Błońska, wicemarszałek Sejmu, Platforma Obywatelska: – Może jako 

poseł z danego regionu powinien być, ale nie jako marszałek. 

MK: – Posłowi przysługuje darmowe połączenie kolejowe albo lot rejsowy. Maciej 

Knapik, Fakty. 

♣ 
2019-08-07 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3096 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Historyczny wynik. Począwszy od 1991 roku wskaźnik bezrobocia nigdy nie był tak niski. 

5,2% 

 

Kolejne problemy posła Neumanna. 

 

Rachunek za prezydenta. 

 

Kolejne choroby rzadkie będą objęte pełną opieką refundacyjną. Pęcherzowe oddzielanie 

się naskórka, choroba Fabriego. 

 

Funkcjonariusze Centralnego Biura Antykorupcyjnego złożyli do prokuratury okręgowej 

w Jeleniej Górze [doniesienie] o możliwym popełnieniu przestępstwa przez Sławomira 

Neumanna. Sprawa ma związek z nieprawidłowościami w jego oświadczeniu majątkowym. 

[Zapomniał wpisać do oświadczenia majątkowego samochodu kupionego przez żonę, z którą 

mają wspólnotę majątkową]. 

„W okresie przedświątecznym aż 12 razy nabył rzeczy niezbędne do wypełniania 

mandatu posła w sklepach takich jak: Empik (24 XII), Adidas (15 i 23 XII), Orsay 

(15 XII), Sephora (24 XII), Douglas (29 XII), Jubitom (24 XII) czy iSpot (22 XII). 

Trafiła się też wizyta w Galerii Alkoholi”. 

Źródło: wPolityce.pl 

 

OŚWIADCZENIE SŁAWOMIRA NEUMANNA 

„Zawiadomienie złożone przez CBA do prokuratury, w związku z moim 

oświadczeniem majątkowym, traktuję jako czysto polityczną sprawę”. 

Sławomir Neumann 

Przewodniczący klubu PO-KO 

Źródło: PAP 

 

Opozycja zajmuje się kolejny dzień sprawą lotów marszałka i żąda jego dymisji. Debata 

nad odwołaniem w piątek… 

„(…) mój syn uczy się w Warszawie, w br. zdał maturę, nie pracuje i jak każdy 

nastolatek ma prawo mieszkać z ojcem. Atakowanie członków rodziny oponentów 

politycznych uważam za niestosowne”. 

Źródło: Twitter/Marek Kuchciński 

Marek Kuchciński 

 

Małostkowość, hańba czy kompromitacja władz miasta – to tylko niektóre określenia 

dotyczące sytuacji, która pojawiła się w Szczecinku po wizycie prezydenta, Andrzeja Dudy. 



I choć głowa państwa na Pomorzu Zachodnim była miesiąc temu, to do dziś toczą się spory 

o roszczenia. W związku z tym spotkaniem na chwilę wstrzymano kursowanie tramwaju 

wodnego… 

 

Od prawie 35 godzin mieszkańcy kilku warszawskich dzielnic i w podwarszawskich 

miejscowościach nie mają wody. Ma to związek z pracami wodociągowymi przy sieci 

zasilającej obszar pasma pruszkowskiego. [Nie zawiadomiono mieszkańców, że nie będzie 

wody]. 

 

W najbliższą niedzielę odbędą się obchody związane z 75-tą rocznicą powstania brygady 

świętokrzyskiej powiązaną z Narodowymi Siłami Zbrojnymi… 

 

Radomski radny skazany za znęcanie się nad żoną. 

Stracił pracę za poglądy. 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Delegalizacja Dumy i Nowoczesności [urodziny Hitlera]. 

 

Wydłuża się lista pasażerów rządowych samolotów: …Ziobro, Łopiński, Karski, 

Krasnodębski czy Jasiński, niektórzy także z żonami… 

[Józefa Hrynkiewicz, Karol Karski, Zdzisław Krasnodębski, Anna Krasnodębska, 

Stanisław Piotrowicz, Maria Piotrowicz, Agnieszka Kaczmarska, Maciej Łopiński, Wojciech 

Jasiński]. 

 

Nareszcie w domu. Wszystko było przygotowane pod szóstkę, pozostały jeszcze dwie 

dziewczynki, dwóch chłopczyków [w szpitalu]. 

 

Wybory 13 października… 

 

Na ławie oskarżonych gdańskiego sądu zasiadł Dariusz eS, pracownik agencji ochrony, 

która zabezpieczała finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, podczas którego zginął Paweł 

Adamowicz… 

Przyznaję się do wszystkich zarzuconych mi czynów… 

Prokuratura czeka na opinię biegłych psychiatrów dotyczącą zamachowca, Stefana Wu… 

 

Planowali porachunki z pseudokibicami Cracovii, zostali zatrzymani przez policję przed 

jednym z krakowskich centrów… pistolety, karabiny, maczety, pałki teleskopowe… 

♣ 
2019-08-08 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3194 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Jutro Sejm wybierze nowego marszałka. Wkrótce przepisy dokładnie regulujące loty 

najważniejszych osób w państwie. 

PJK: – Decyzja pana marszałka. Jest dowodem postawy. Która jest związana. Z naszym 

hasłem: Słuchać Polaków tu i w Polsce. My uważamy, że skoro wymagamy, budujemy bardzo 

wysokie standardy życia publicznego, to muszą być z tego wyciągane wnioski. Ale przede 

wszystkim trzeba słuchać opinii publicznej. 

PJK – Potrzebna jest ustawa, bo trzeba skoordynować działalność kilku kancelarii. Som 

oddzielne. Kancelarie: rady ministrów, prezydenta, Sejmu, Senatu. Która to. Ureguluje. I to 

w sposób rygorystyczny. Tak, jak tego oczekuje opinia publiczna. I to chciałem państwu 

powiedzieć. Skoro opinia publiczna domaga się tutej rygorów, to te rygory rzeczywiście będą. 

Marszałek Sejmu rezygnuje ze stanowiska. 

[Rezygnację powinien przyjąć Sejm, ale posiedzenia Sejmu nie było, więc kto przyjął tę 

rezygnację? Czyżby Jarosław Kaczyński?!] 



Marek Kuchciński: – Przyjąłem model marszałka, który działa nie tylko w Sejmie 

i w Warszawie, ale pracuję także w kraju i za granicą. [Głownie w Radomiu koło mego domu]. 

Ponieważ jednak opinia publiczna negatywnie ocenia moje postępowanie, uznałem, że nie będę 

mógł dłużej pełnić tej funkcji. 

Lista oficjalnych spotkań Marka Kuchcińskiego tylko w tym regionie jest faktycznie 

imponująca: Strachocina 15 września 2018 r. Przemyśl 18 września 2018 r. Solina 1 

października 2018 r. Iwonicz-Zdrój 12 października 2018 r. Kolbuszowa 17 października 2019 r. 

[A ile razy był w Sosnowcu czy w Ełku? Przecież nie tylko z Bieszczad składa się Polska]. 

 

Rana, która nie chce się zabliźnić. 11-ta rocznica rosyjskiej inwazji na Gruzję. 

 

Coraz więcej pieniędzy w polskich rodzinach. 

 

EL: – Opozycja, która najgłośniej krytykuje marszałka, ma na swoim koncie setki lotów w 

prywatnych celach. Wszystkie kosztowały podatników miliony złotych. Niektórzy politycy 

potrzebowali państwowego samolotu, by wyprowadzić psa na spacer. 

Dominik Cierpioł, Anna Pawelec: – Haratanie w gałę [chyba chodzi o piłkę nożną], to 

jeden ze sposobów spędzania czasu przez premiera, Donalda Tuska. Według wykazu lotów za 

dojazd Donalda Tuska na boiska za rządów PO-PSL płacili podatnicy. 

PJK dalszy ciąg konferencji prasowej po odwołaniu Kuchcińskiego: – Pan Donald Tusk 

odbył w ciągu sześciu lat i sześciu miesięcy urzędowania jako prezes rady ministrów 281 lotów 

do Gdańska. 

DC: – Według wykazu lotów Donalda Tuska niemal w każdy piątek to lot do Gdańska i po 

dwóch dniach weekendu powrót samolotem do Warszawy. Za wszystkie loty zapłaciła 

kancelaria premiera. Według tygodnika Wprost blisko sześć milionów złotych. Donald Tusk na 

pokład rządowego samolotu zabierał nie tylko rodzinę, ale i chłopaka swojej córki. A według 

doniesień medialnych półtora miliona złotych podatnicy zapłacili za wizytę Tuska z żoną w 

Peru. W jednym z wywiadów Tusk nazwał to podróżą życia. 

Adrian Stankowski, publicysta, „Gazeta Polska Codziennie”: – Mnie się niedobrze robi, 

jak patrzę na polityków opozycji, którzy, em…em, usta mają pełne frazesów o standardach 

etycznych… 

DC: – Premier za prywatne loty nigdy nie zwrócił pieniędzy, podobnie jak marszałek 

Senatu z Platformy Obywatelskiej. Bogdan Borusewicz, nazywany przez prasę „marszałek 

samolocik” ponad 700 razy leciał do domu na koszt podatników. 

Wojciech Biedroń, publicysta, wpolityce.pl: – Samoloty rządowe służyły politykom 

Platformy Obywatelskiej jako tak naprawdę prywatne taksówki. 

DC: – Według Super-ekspresu marszałek Platformy Obywatelskiej korzystał z rządowego 

samolotu średnio co trzy dni, czasem po to, by wyprowadzić psa. Za takie podróże nikt z 

Platformy Obywatelskiej pieniędzy nie oddał. 

- Oczywiście, że powinien oddać. Czy on jest jakiś lepszy człowiek, czy jak? 

- Też powinien. Skoro jeden płaci, to i reszta płaci. 

DC: – W latach 2014-2015 do Gdańska podróżowała także Ewa Kopacz, która za 

państwowe pieniądze latała odwiedzić córkę. Do kuriozalnej sytuacji dochodziło w 2015 roku, 

gdy w kampanii wyborczej Ewa Kopacz postanowiła być bliżej ludzi, więc podróżowała 

pociągiem, a kancelaria premiera wysyłała za nią samolot na podróż powrotną. 

Ktoś z rządu na konferencji prasowej przy odwołaniu Kuchcińskiego [Radosław Fogiel, 

zastępca rzecznika Prawa i Sprawiedliwości]: – Zdarzały się takie sytuacje, że pani premier, 

Ewa Kopacz, na pokładzie pociągu dokonywała inspekcji kotleta, a za nią pusty leciał rządowy 

samolot. 

DC: – Dziś politycy, którzy wytykają marszałkowi, Kuchcińskiemu legalne korzystanie z 

pieniędzy publicznych nie pamiętają pieniędzy publicznych z samolotów, takiego 

marnotrawstwa pieniędzy publicznych nie pamiętają. 

- Jak leciał za nią taki samolot, to jak to pan ocenia? 

Robert Kropiwnicki, klub parlamentarny PO-KO: – Nie pamiętam, żeby takie wydarzenie 

miało miejsce. Uważam, że to jest nadużycie. 



DC: – Nadużyciem posłowie opozycji nazywają też korzystanie z samolotów przez 

współpracowników marszałka Kuchcińskiego, ale teraz opozycji nie przeszkadza, że politycy 

PO wielokrotnie latali rządowymi samolotami ze swoimi kolegami, zawsze na koszt podatnika. 

O tym jednak rozmawiać dziś nie chcą. 

Marcin Kierwiński, klub parlamentarny PO-KO: – Pracuje pan w telewizji, która 

manipuluje i może pan… 

- Jak pan nie odpowiada, to bardzo trudno jest wyciągać inne wnioski, panie pośle. Na 

trudne pytania pan nie chce odpowiadać. Pan swoją tylko własną retorykę uprawia, a jak się 

panu zadaje trudne pytania… 

MK: – Odpowiedziałem. 

- Nie, pan nie odpowiada. 

DC: – Bez odpowiedzi zostało też wiele pytań o wykorzystywaniu państwowych 

samolotów przez Bronisława Komorowskiego. Gdy Komorowski był jeszcze marszałkiem 

Sejmu, a wcześniej jeszcze ministrem obrony narodowej, wielokrotnie latał na polowania. Jedno 

z nich opisywała Rzeczpospolita: 

Podczas jednego z pobytów Komorowskiego we Władysławowie miał miejsce 

wypadek. Jerzy Kostek, jeżdżąc po terenie leśniczówki samochodem terenowym, 

wpadł na helikopter, którym przyleciał marszałek. Uszkodzony został tylny wirnik. 

Sprawę badał komisariat policji z pobliskiej Dzwoli. Zarzutów nikomu nie 

postawiono. 

Źródło: Rzeczpospolita 

DC: – Takie przypadki nie były jednak szeroko nagłaśniane, więc Komorowski bez 

przeszkód dotarł w karierze politycznej do urzędu prezydenta. Jak informował dziennik Fakt, w 

2015 roku tuż przed przegranymi wyborami Komorowski podpisał umowę z kancelarią 

prezydenta, której był jeszcze zwierzchnikiem, chodziło o wynajem apartamentów w centrum 

Warszawy po zaniżonej cenie. Dzięki sprytnemu zabiegowi Komorowski korzystał z przywileju 

taniego mieszkania, gdy nie był już prezydentem. Dominik Cierpioł, Wiadomości. 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Marek Kuchciński złoży jutro rezygnację z funkcji marszałka sejmu. – To pierwsze zdanie 

w jego oświadczeniu. Drugie: Nie złamałem prawa… 

Nie poinformował w Sejmie, tylko w siedzibie PiSu… 

Po katastrofie smoleńskiej ten błąd miał się już nigdy nie powtórzyć. Ważne osoby 

w państwie miały nigdy nie latać razem [14.09.2018 r. lecieli razem: Marszałek Kuchciński, 

marszałek sejmu. Beata Mazurek, ówczesna wicemarszałek sejmu. Stanisław Karczewski, 

marszałek senatu. Joachim Brudziński, ówczesny minister spraw wewnętrznych. Agnieszka 

Kaczmarska, szef kancelarii sejmu] … 

[…] 

 

Winny zbrodni sprzed ćwierć wieku. 

 

Na początku oświadczenia przewodniczący Episkopatu Polski pisze, że przedstawiciele 

mniejszości seksualnych są naszymi braćmi i siostrami, za których Chrystus oddał życie. A dalej 

jest o ofensywie ideologii LGBT, a dalej jest o marszach równości, o totalitaryzmie 

światopoglądowym… 

„Szacunek dla konkretnych osób nie może jednak prowadzić do akceptacji ideologii. 

Która stawia sobie za cel przeprowadzenie rewolucji w zakresie społecznych 

obyczajów. 

Źródło: Konferencja Episkopatu Polski 

Do władz samorządowych: 

- o niepodejmowanie decyzji, które pod pozorem przeciwdziałania dyskryminacji 

skrywałyby ideologię zaprzeczającą naturalnej różnicy płci i komplementarności 

mężczyzn i kobiet. 

Do parlamentarzystów: 



- aby oparli się dalekosiężnym planom środowisk LGBT+ polegającym na zmianie 

polskiego prawa na rzecz wprowadzenia tzw. „małżeństw homoseksualnych” oraz 

możliwości adopcji. 

Źródło: Konferencja Episkopatu Polski 

 

„Fala krytyki, która dotknęła metropolitę krakowskiego (…) a także pracodawców, 

wobec których wyrażających swoją dezaprobatę wobec ideologii LGBT+ świadczą o 

zakorzenionym w pewnych środowiskach totalitaryzmie światopoglądowym”. 

Źródło: Konferencja Episkopatu Polski 

[…] 

 

GK: – Bezpardonowe, a nawet chamskie ataki na polityków to u nas już niestety standard. 

Ataki na jedenastoletnią córkę prezydent Gdańska łamią jakiekolwiek normy przyzwoitości. 

Aleksandra Dulkiewicz złożyła doniesienie do prokuratury na Krzysztofa Wyszkowskiego 

[członek IPN]. Kontrowersje budzą też wypowiedzi Andrzeja Gwiazdy… 

 

Ostatnie dni spędzili przy negocjacyjnym stole, ale jest porozumienie. Dawne spory 

i wzajemna krytyka poszły w niepamięć. Paweł Kukiz i jego najwierniejsi z wiernych 

współpracownicy wystartują do Sejmu z list PSL. Kukiz kandyduje z Opola, Kosiniak-Kamysz 

z Tarnowa… 

Porozumienie, które oprócz deklaracji wspólnej walki o wejście do Sejmu przede 

wszystkim znalazły się tak ważne dla Kukiza zapisy dotyczące… Elementem tego pierwszego 

poza możliwością odwołania posła w trakcie kadencji i wprowadzenia powszechnego 

głosowania przez Internet jest chyba najbardziej znany postulat, z którym Kukiz szedł do 

poprzednich wyborów, by przynajmniej połowa Sejmu wybierana była w okręgach 

jednomandatowych. [Ale przez cztery lata w Sejmie nic nie zrobił w tych sprawach. Mógł 

przecież oczekiwać, że za całkowite poparcie w głosowaniach sejmowych PiS-u, ten na zasadzie 

wzajemności poprze postulaty Kukiza]. 

[…] 

 

Przejścia dla pieszych pod specjalnym nadzorem. Policja dziś w całym kraju prowadzi 

akcję kontroli zachowania na przejściach dla pieszych kierowców przejeżdżających przez 

przejścia… 

 

Prezydent podpisał nowelizację ustawy śmieciowej. Będzie obowiązywać już od 

września… 

♣ 
2019-08-09 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3220 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Będzie ustawa regulująca kwestie lotów o statusie HEAD, czyli tych, które z udziałem 

prezydenta i premiera oraz marszałków sejmu i senatu… 

 

Elżbieta Witek nowym marszałkiem sejmu 

 

Na dwóch przejściach dla pieszych sztuka parkowania Piotra Najsztuba 

 

Już jutro największy festiwal w Kielcach muzyki w Polsce 

 

Elżbieta Witek, nowy marszałek sejmu: – Każdego z państwa traktuję jednakowo. Każdy 

jest ważny. Każdy musi być wysłuchany. Tylko w równy sposób kulturalny i zgodnie, proszę 

państwa, z regulaminem, któryśmy sami dla tej izby uchwalali. Ta niechęć, ta agresja napędza 

kolejną, to jest niepotrzebne. Wyciszmy się trochę, proszę państwa, bo wszyscy jesteśmy tutaj w 

jednym celu, wyborcy nas tutaj wybrali, żebyśmy ich reprezentowali i ich interesy… 



EW: – Z wieloma z państwa znamy się od kilkunastu lat. Myślę, że nigdy nie zdarzyła się 

taka sytuacja, że bylibyśmy na siebie źli, nie gadalibyśmy do siebie, bylibyśmy do siebie wrogo 

nastawieni. Jest mi bardzo przykro, bo ta dzisiejsza debata pokazała, że coś się wydarzyło przez 

te lata złego w nas, tak… 

[Teraz TVP pokazała wcześniej prezentowane materiały o tym, jak Kuchciński był 

dobrym marszałkiem dla Podkarpacia. Pokazano następnie, jakie były przestępstwa za czasów 

PO-PSL. Znów cytowane nagrania z restauracji Sowa i Przyjaciele]. 

Waszyngton znowu grozi Berlinowi, że wycofa część swoich żołnierzy i przeniesie ich do 

Polski. To efekt niewywiązywania się z sojuszniczych zobowiązań finansowych… 

 

Kolejni posłowie opuszczają Kukiz’15. 

 

Wybrano zwycięzców konkursu „na wsi najlepiej” … 

 

Powiedz, co zdecydowało o tak pewnym zwycięstwie biało-czerwonych? 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Wymiana marszałka trwała 3 godziny… 

Wszystko było postanowione na Nowogrodzkiej… 

Kancelaria premiera opublikowała listę lotów premiera, Mateusza Morawieckiego, o to 

samo poprosiła Beata Szydło. 

 

Stadnina na dużym minusie… straty netto w wysokości 3 273 243,96 złotych. [to Stadnina 

w Janowie Podlaskim] … 

 

Poseł Ryszard Czarnecki ma przeprosić posłankę, Różę Thun, za nazwanie jej 

szmalcowniem i wpłacić 30 tysięcy złotych na dwa stowarzyszenia… twierdzi, że nie ma za co 

przepraszać. 

 

Jacek Międlar, wypowiedź z 4 sierpnia 2019 roku: – Do jasnej Anielki! Skonsolidujmy 

się! Nas zdepczą! I będzie za późno! I drodzy państwo, będzie to, co w Palestynie! Będzie 

ludobójstwo! Będzie przejęcie Polski! Będzie tylko polonia! 

[To wypowiedź we Wrocławiu na rynku byłego księdza na promocji swojej książki]. 

[Piotr Rybak ma też zapłacić karę za kontynuowania zgromadzenia po jego rozwiązaniu]. 

[…] 

 

Bicie pięściami. Klęczenie z podniesionymi rękoma. Wożenie w bagażniku samochodu. 

Jedzenie surowego mięsa. Rzucanie o meble. Zlizywanie jogurtu z podłogi. Kopanie. 

Przetrzymywanie w zimnej wodzie. 

Sąd apelacyjny uchylił wyrok, bo sam nie mógł podwyższyć z 25 lat więzienia do 

dożywocia. Decyzję podejmie sąd okręgowy. Chodzi o mężczyznę podejrzanego o usiłowanie 

zabójstwa, znęcanie się i gwałty na dwójce małych dzieci. Ich matka została skazana na 14 lat 

więzienia. 

[To duży skrót relacji]. 

 

W skali kraju są już ich dziesiątki tysięcy. Elektryczne hulajnogi są bardzo popularne, ale 

też bardzo niebezpieczne. Bo są szybkie i ciche… 

 

Nie odpowiadał na pytania i nie udzielał wywiadów. Nie dopuszczał do dyskusji. Posłom 

wyłączał mikrofon, a niepokornych karał finansowo. Zamknął korytarz, by nikt nie podchodził 

do jego gabinetu. Poruszał się tylko w otoczeniu straży marszałkowskiej. Marek Kuchciński na 

pewno trafi do historii polskiego parlamentaryzmu. 

Maciej Mazur: – Marszałek śrubkę przykręcał sam. 

Michał Szczerba w Sejmie: – Panie marszałku kochany, dlatego Warszawa… 



Marek Kuchciński: – Panie pośle, jeszcze raz stwierdzam, że uniemożliwia pan 

prowadzenie obrad, podejmuję decyzję o wykluczeniu pana z posiedzenia Sejmu. 

MM: – Sprawdził się w trudnej sytuacji, gdy po tym wykluczeniu musiał prowadzić 

obrady w sali kolumnowej. 

Marek Kuchciński: – Kto się wstrzymał? Dziękuje albo nie widzę, to znaczy wszystko 

jedno czy widzę, czy nie widzę. 

MM: – Jeżeli chodzi o sprawność, wyznaczył bardzo wysoki poziom. 

Marek Kuchciński: – Odesłanie do komisji, nie dotyczy sprawy. Głosowanie bez dyskusji, 

nie prowadzimy dyskusji. Zamknięcie dyskusji, nie prowadzimy dyskusji. Uchwalenie tajności 

posiedzenia musi być wniosek 30 posłów. Przeliczenie głosów, nie ma takiego. Pozostałe uznaję 

za bezprzedmiotowe. [To się odbyło w ciągu mniej niż minuty]. 

MM: – Przy tym zawsze starał się działać rozważnie: 

Marek Kuchciński: – Gdyby marszałek sejmu miał taką siłę i możliwość, żeby karać, to 

zapewniam państwa, byłby taki porządek jak w wojsku. 

MM: – Marszałek taką siłę ma: 

Marek Kuchciński: – W tej chwili narusza pani powagę Sejmu. 

Michał Szczerba w Sejmie: – Każda władza deprawuje. 

Marek Kuchciński: – Panie pośle, muszę odebrać panu głos. Proszę opuścić mównicę, 

ponieważ twierdzę, że zakłóca pan obrady Sejmu. 

W Sejmie: – Z dumą odbieramy pana kary. 

MM: – Bardzo dbał o prestiż sprawowanej funkcji. 

- Pytamy pana, czy będzie to opublikowane? 

Marek Kuchciński: – Proszę pytać mnie o to w Sejmie, dziękuję bardzo. 

MM: – Oczywiście w Sejmie. 

Dziennikarz: – Słyszał pan w Katowicach… 

Marek Kuchciński: – Biuro informacji. 

Marek Kuchciński: – Dobry wieczór. Bardzo mi przyjemnie. 

MM: – Jeżeli odmawiał, to zawsze grzecznie, acz stanowczo: 

Marek Kuchciński: – Mnie pani chce pytać w tej chwili na temat kompromisu? Do biura 

prasowego. 

MM: – Marszałek zwycięsko wyszedł z czterech głosowań nad odwołaniem go z funkcji. 

Ewa Kopacz w Sejmie: – Co się w panu porobiło? Chłopie, był pan w poprzedniej 

kadencji marszałkiem, który oprócz znajomości regulaminu, demonstrował przede wszystkim 

kulturę osobistą. Dzisiaj pan się zachowuje na tej sali, jakby ta sala była pana własnością. 

Marek Kuchciński: – Odnośnie był to wniosek formalny, nie ma wniosku formalnego 

o zmianę sposobu prowadzenia obrad. 

MM: – Skuteczny okazał się dopiero wniosek nieformalny: 

PJK: – Słuchać Polaków tu i w Polsce. 

MM: – Do końca kadencji zabrakło dwóch miesięcy. Maciej Mazur, Fakty. 

 

„Można powiedzieć, że tłoku tam nie ma, jeśli się go wepchnie w tłok na plaży” – taka 

abstrakcyjna sentencja przyśniła mi się dziś nad ranem. 

♣ 



2019-08-10 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3225 

 

[Dzisiaj zaczniemy inaczej – od niezapisanych wspomnień o PRL: 

Bierut wprowadził całkowity reżim – przykręcił społeczeństwu śrubę. Gomułka 

zapowiedział ulżenie Polakom – szło nowe. Z centralnie zarządzanej gospodarki, miało być 

mniej centralnie. Centralne Zarządy, którym była podporządkowana cała gospodarka, utworzono 

Zjednoczenia. Wtedy to Urząd Bezpieczeństwa nazwano: Służba Bezpieczeństwa. Gierek też 

wprowadzał „pozytywne” zmiany, między innymi, ale to trzeba zacząć inaczej. 

Reżimy nie mogły dopuścić, by pojawiły się ulotki. Prywatnych maszyn do pisania nie 

dało się kontrolować, ale wszystkie maszyny do pisania, będące w licznych urzędach, zostały 

zarejestrowane w służbie bezpieczeństwa, a wzory ich czcionek były skatalogowane. Zresztą 

tych maszyn do pisania nie było szalenie dużo: w każdym biurze był pokój, zwany halą maszyn, 

a tam kilka maszynistek na kilku maszynach przepisywało przyniesione przez pracowników 

biura teksty. 

Maszyny do pisania były to urządzenia mechaniczne, każda czcionka litery była 

zamocowana na osobnym wysięgniku, a ten uderzał czcionką przez nasączoną tuszem taśmę 

w papier. Czcionek na wysięgnikach nie dało się idealnie zamocować, ponadto po kilku latach 

pisania wysięgnik i czcionka odkształcały się. Stąd dało się wyróżnić, na której maszynie był 

napisany wrogi tekst. Na maszynie do pisania dało się jednocześnie wykonać oryginał i do 

czterech kopii. W tym celu układało się cieniutki papier przebitkowy, na nim jeszcze cieńszą 

kalkę pokrytą farbą pozostawiającą ślad czcionki na papierze, następne takie same warstwy, 

których było do pięciu, tyleż było kopii. Całość wkręcało się pod wałek maszyny do pisania. 

Później w najważniejszych urzędach były powielacze spirytusowe, które specjalnie 

wydrukowaną matrycę przesuwały bębnowo nad papierem. Matryca polegała na tym, że 

czcionka maszyny do pisania przebijała nawoskowaną matrycę, czyli w matrycy był otwór o 

zarysie litery i tak tusz sączył się na papier. Można sobie wyobrazić, jak nędznie wyglądała taka 

kopia a i tak dało się wykonać tylko mniej niż 20 kopii, czyli kilkanaście obrotów bębna i potem 

matryca już nie nadawała się do użytku. Kopie były fioletowe. To wszystko dotyczy okresu do 

około 1975 roku. 

Na świecie pojawiły się kserografy, ale zrazu były w najważniejszych urzędach, bo były 

sprowadzane z zagranicy, czyli za dolary. Zresztą nadal jakość kopii pozostawiała wiele do 

życzenia. Kserograf, był, nadal jest, to metalowa szafka wysokości metra. Na zasadzie optycznej 

przenosi obraz strony na system kopiujący. Tu już można wykonać setki kopii. 

Właśnie Gierek postanowił dokonać przełomu i udostępnił społeczeństwu kserografy. Ale 

jednak musiała być ścisła kontrola. Utworzono nieliczne punkty kserograficzne, które prowadzili 

zapewne pracownicy służby bezpieczeństwa i nie dość, że kontrolowali, co będzie skopiowane, 

bo oni osobiście obsługiwali kserograf. to jeszcze spisywali dane każdego (!) klienta. 

Solidarność posługiwała się tymi powielaczami, a potem dostała w darze od Zachodu kilka 

kserografów. 

Spisałem to na cześć klawiatury laptopa firmy Hewlett-Packard oraz drukarki firmy 

Canon, na którym spisuję te teksty. Czym był laptop, już kto inny opisze następnym 

pokoleniom]. 

 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

[Nie było po raz pierwszy transmisji z miesięcznicy smoleńskiej z Archikatedry]. 

 

To już naprawdę blisko – polscy siatkarze pokonali Francję… 

Więcej pieniędzy w portfelach podatnika – od października niższy podatek dochodowy. 

[nie 18 a 17%] 

 

Polacy w obronie biskupa Jędraszewskiego – dziękują za ważne słowa. 

 

Największe gwiazdy muzyki tanecznej w Kielcach… 

 



Prezydent podpisał ustawę o świadczeniach uzupełniających dla osób z 

niepełnosprawnościami… 

 

Zakończyły się ostatnie przygotowania do pierwszej w historii Polski wielkiej defilady 

„wierni Polsce” … 

 

Od rosyjskiej agresji na Gruzję mija 11 lat… 

 

Szybko topniejące szeregi Kukiz’15 po sojuszu z PSL. 

 

To papież Franciszek: 

„Sądzę, że jeśli ktoś ma do czynienia z osobą o takiej orientacji, musi odróżnić fakt 

homoseksualizmu od uprawiania lobbingu, bo wszelkie lobbowanie jest niedobre. To 

jest złem. Jeśli ktoś jest homoseksualistą, a poszukuje Pana Boga i ma dobrą wolę, 

kimże ja jestem, aby go osądzać?” 

Fragment wywiadu z 28.07.2013 

XXVIII Światowy Dzień Młodzieży 

 

Nawet dziesięć a może jedenaście jedynek, czyli pierwszych miejsc na listach wyborczych 

PSL dostaną kandydaci Kukiz’15… 

 

Sondaż poparcia koalicji w wyborach do parlamentu: 

Zjednoczona prawica – 45,9; Koalicja Obywatelska – 30,2; Lewica – 10,1; PSL – 5,3 

 

…korzystanie z samolotu przez Donalda Tuska… 

[Zastanawiające jest, że Tusk nigdzie się nie pokazuje, niczego nie głosi…] 

 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Pierwszy w Polsce marsz równości pod patronatem prezydenta miasta i z udziałem liderów 

lewicy oddzielony przez policję od protestów narodowców. Uczestnicy żądali szacunku zamiast 

słów o zarazie. Natomiast w Krakowie zebrali się ci, którzy tych słów bronią. A z Jasnej Góry 

płyną kolejne, tym razem o diable, który zrzucił szaty czerwone i przebrał się w tęczowe… 

Honorowy patronat objął prezydent Płocka, 46 lokalnych artystów, lekarzy, naukowców, 

duchownych, a nawet opozycjonistów z czasów PRL apelowało, by prezydent patronat 

honorowy wycofał. Prezydent się nie ugiął… 

 

Chcieli zrobić petardę, o mało nie zabili siebie i mieszkańców bloku… 

 



Dzień po wyborze na marszałka sejmu, Elżbieta Witek unika wszelkich pytań co do 

nowego otwarcia. W Sejmie, który według opozycji, zamienił się w twierdzę i nocną maszynkę 

do głosowania i którego kancelaria ukrywa prawdę, dokumenty, nawet wbrew wyrokowi sądu… 

 

Mariusz Kamiński, ułaskawiony na początku kadencji przez prezydenta Dudę, objął 

kolejny urząd. Jest już nie tylko koordynatorem służb specjalnych, ale i szefem MSWiA … 

…MSWiA, to także nadzór nad procesem wyborczym… 

 

Ponad 50 tysięcy demonstrantów wyszło na ulice Moskwy pod hasłem: „za wolność 

i sprawiedliwość”, domagają się dopuszczenia kandydatów opozycji do startu w jesiennych 

wyborach lokalnych… 

 

W Katowicach próba przed wielką defiladą… 

 

50 jubileuszowa aukcja Price od Poland… [stadnina koni] 

 

A na koniec Faktów o krótkim locie nie na drugi koniec Polski, a skromnie, do basenu. 

Miało być z fantazją i dumnie, a wyszło tak, że… burmistrz Łącznej wskoczył w ubraniu do 

basenu w ramach otwarcia basenu… ale zaraz po otwarciu basen został zamknięty… bo pan 

burmistrz wskakując w ubraniu do wody, mógł tę wodę zakazić bakteriami z ubrania… 

♣ 
2019-08-11 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3225 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Jeden wygrany set w zasadzie by wystarczył, ale nasi siatkarze postanowili awansować na 

igrzyska w pięknym stylu, pokonując Słowenię 3:1. Nasi siatkarze jadą do Tokio. 

 

Będzie specjalny program rolny Prawa i Sprawiedliwości. 

 

PJK: – Trzeba doprowadzić do tego, by każdy w Polsce miał równe szanse, równy poziom 

życia… To w Zbuczynie na Mazowszu. 

 

Najlepsza taneczna impreza w Polsce. Dziś druga odsłona hitowego festiwalu… 

 

Małe miejscowości nie mogą być pomijane. Chcemy szybkiego i równego rozwoju 

Polski… 

 

…Na mieszkanie nie było ich stać. Z pomocą przyszedł program mieszkanie+… 

Adrian Stankowski, publicysta, „Gazeta Polska”: – Jest to program obiecujący, z tym, że 

wymaga współpracy z samorządami. To jest chyba największy problem. 

[Problem tam, gdzie rządzi opozycja:] 

Arkadiusz Jabłoński, doktor habilitowany, politolog, Katolicki Uniwersytet Lubelski: – 

Która nie chce realizować programu, który by przyniósł chlubę polityczną. 

[Jeszcze było o przepisach lotów rządowymi samolotami, o obronie biskupa 

Jędraszewskiego, o marszu równości w Płocku, o Pawle Kukizie]. 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Będą nowe programy dla wsi i będą nowe pieniądze. Na razie PJK obiecuje… 

 

Wybory 13 października, głosowanie w godzinach 7-21. 

Do 3 września do godziny 24 zgłaszanie list kandydatów. 

Do 8 października można składać wnioski o dopisanie do spisu wyborców. 

 

Bez udziału prezydenta Dudy, ale pod jego patronatem odbyły się w Warszawie obchody 

powstania brygady świętokrzyskiej… 



 

Medalowe i pucharowe szanse dla każdego [siatkówka]… 

 

Kierowca i trójka pasażerów zginęli… 

 

Prezydent Władimir Putin demonstracyjnie jeździ motorem po Krymie, a w Moskwie 

w więzieniach pozamykano setki opozycjonistów i demonstrantów… 

 

Prezentują, licytują i kupują – od godziny w Janowie Podlaskim trwa aukcja – 

jubileuszowa, pięćdziesiąta, to doby moment by przełamać złą passę… 

 

Na co dzień nikt z nas tego nie widzi, ale twarde dane z raportów ONZ pokazują skalę 

zagrożenia. Trzy czwarte powierzchni lądu na Ziemi zostało już zmienione przez człowieka: 

wycinka lasów, rozwój rolnictwa i hodowli potęgują zmiany klimatu w zastraszającym tempie… 

Musimy radykalnie ograniczyć spożycie mięsa i produktów mlecznych. Produkcja jedzenia co 

najmniej w jednej czwartej odpowiada za globalne ocieplenie. Każdego roku pod produkcję 

żywności wycina się co roku potężny kawał płuc świata, czyli 10 milionów hektarów lasów. Im 

większe zaludnienie, tym większe zapotrzebowanie na pola, przede wszystkim na paszę dla 

zwierząt. Wyprodukowanie na przykład jednego kilograma wołowiny, kosztuje kilkadziesiąt 

kilogramów paszy i kilkadziesiąt tysięcy litrów wody, plus zatrważającą ilość dwutlenku węgla. 

Przemysłowa produkcja żywności, to też produkcja metanu, a ten jest jeszcze groźniejszy od 

dwutlenku węgla. Ludzi stale przybywa, a nie możemy całej powierzchni zamienić w jedno 

wielkie pole. Nie da się całkowicie wyeliminować białka zwierzęcego, szczególnie u dzieci, ze 

względu na źródło witaminy B12 i D, ale ograniczyć się da, wręcz powinno wystarczyć do pół 

kilograma tygodniowo. Statystycznie Polak zjada 76,9 kg mięsa, czyli blisko 1,5 kg na tydzień. 

 

W Sopocie mamy już stan pełnej gotowości. Za dwa dni zaczyna się kolejny Top of the 

Top Sopot Festiwal… Festiwal potrwa od wtorku do piątku… 

 

A na koniec wielka wyprzedaż pucharów i medali, ale to nie jest promocja, lecz licytacja 

komornicza. Do nabycia są trofea AZS Częstochowa… 

♣ 



2019-08-12 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3225 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Zaczynamy sportowo, bo jest się czym chwalić i za co dziękować naszym wspaniałym 

sportowcom. To najlepsza kadra kontynentu. Zwyciężyli w drużynowych mistrzostwach 

[lekkoatletycznych] Europy. Zwyciężyli u siebie [w Bydgoszczy]. Na czterdzieści konkurencji 

zwyciężyli w dziesięciu. 800 metrów – Marek [lub Adam] Kszczot. 

 

Dokładnie za dwa miesiące zakończy się kampania wyborcza. Prawo i Sprawiedliwość ma 

już gotowe listy wszystkich kandydatów, opozycja wciąż szuka formuły, w jakiej wystartuje do 

Senatu. 

Artur Wróblewski, politolog, Uczelnia Łazarskiego: – Bratobójcza walka w opozycji, 

można powiedzieć, już się zaczęła. 

[Wiele powtórzeń]. 

 

Mija jedenaście lat od proroczego wystąpienia Lecha Kaczyńskiego w stolicy Gruzji… 

 

Kryzys w italskim rządzie trwa. Kontrowersje wśród polityków wciąż wzbudza nielegalna 

imigracja… 

 

W dojczlandzkich aptekach brakuje leków… 

 

Znakomity wynik aukcji Price of Poland w Janowie Podlaskim… Sprzedano 14 klacz 

i ogierów za łączną kwotę sześciu milionów ponad stu tysięcy złotych… za trzynaście koni 

zainkasowano ponad milion euro… Niekwestionowana zwyciężczyni aukcji – 5-letnia klacz 

Galerida, bardzo dobra linia michałowska. Za gwiazdę kupcy z Kataru zapłacili 400 tysięcy 

Euro… 

 

Festiwal muzyki tanecznej w Kielcach zachwycił publiczność… 

 

Jeszcze w tym tygodniu rząd chce przedstawić projekt ustawy dotyczący lotów 

najważniejszych osób w państwie. Dziś w kancelarii prezesa rady ministrów odbyło się 

spotkanie, na które zaproszeni zostali przedstawiciele wszystkich klubów parlamentarnych, Nie 

przyszli tylko członkowie Platformy Obywatelskiej. 

 

Gołym okiem widać, że rośnie siła nabywcza złotówki… 

 

Dopiero za kilka miesięcy otrzymamy zgodę Komisji Europejskiej na połączenie dwóch 

polskich gigantów paliwowych – Orlenu i Lotosu… 

Andrzej Rzońca, główny ekonomista Platformy Obywatelskiej: – Ta władza rozszerza 

monopole, my będziemy monopole rozbijać. Lotos z Orlenem będą musieli konkurować… 

„Nie została dokończona prywatyzacja, zaryzykuję stwierdzenie, że za mało 

sprywatyzowaliśmy przedsiębiorstw” 

Marcin Święcicki 

Platforma Obywatelska 

Źródło: Rzeczpospolita 

…Leszek Balcerowicz kojarzy się dziś wielu Polakom z najgorszymi efektami 

wyprzedaży majątku państwowego… 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Marsz równości na szlaku prezesa PiS. Kiedy w środku kampanii pada pytanie, w środku 

tłumu i kamer, warto posłuchać odpowiedzi i kiedy prezes mówi, że pod wpływem tej ideologii 

są sądy i kiedy biskup przestrzega przed błędem antropologicznym, to warto zapytać, co to 

dokładnie znaczy. 

Jakub Sobieniowski: – To konkretni ludzie, ich zdjęcia i ich marsz w Płocku, gdzie 

w weekend w taki sposób protestowali przeciw dyskryminacji. 



- powinniśmy odrzucać ten błąd antropologiczny… 

A to metropolita krakowski, który raz już mówił o tęczowej zarazie. Teraz przemówił 

znowu: 

[na Jasnej Górze]: – Ideologii gender, ideologii LGBT. 

JS: – To był hierarcha, a to Tadeusz Rydzyk współpracujący blisko z PiS-em: 

Rydzyk: – Mają na to pieniądze, żeby siać propagandę, żeby niszczyć dzieci, młodzież… 

JS: – Pieniądze wszystkich Polaków, które popłynęły na inwestycje Tadeusza Rydzyka 

przez 4 lata rządów PiS-u, to blisko 80 milionów złotych. Ten sojusz z redemptorystą jest 

oczywisty także w tym: opinii na temat rzekomej ideologii LGBT i marszów, które Jarosław 

Kaczyński chciałby ograniczyć: 

- Co pan zamierza zrobić z tymi tak zwanymi marszami równości? 

- Wie pani, problem jest taki, że gdyby to ode mnie zależało, no to byłoby jasne, Mój 

brat świętej pamięci, warszawiak, gdy był prezydentem Warszawy, to zakazał… 

Natomiast, no tu jest sprawa przepisów Unii Europejskiej. No, uchylają nam takie 

zakazy. Sądy zresztą też uchylają, bo sądy są całkowicie pod wpływem tej ideologii. 

To trzeba inaczej, spokojnie ograniczyć to. 

JS: – Unia Europejska nie pisze Konstytucji dla Polski. Polacy przyjęli ją sami w 

referendum i zgodzili się, że nikt nie może być dyskryminowany i każdy ma prawo 

demonstrować. Zarzut, że polskie sądy są całkowicie pod wpływem ideologii LGBT, to coś 

takiego, z czym nawet mają problem politycy PiS-u, żeby wytłumaczyć: 

Jacek Sasin, wicepremier: – Nie wiem, no, to proszę sobie na to pytanie odpowiedzieć. Ja 

myślę, że chodzi o analizę konkretnego wyroku. 

Łukasz Schreiber, sekretarz stanu w kancelarii prezesa rady ministrów: – To jest tak. To 

jest odpowiedź pana prezesa, można ją wziąć w całości… 

Barbara Nowacka, Inicjatywa Polska: – Co się dzieje z politykami PiS-u? Dlaczego oni 

ciągle, ale absolutnie ciągle nie mówią o sprawach, które są ważne? Oni ciągle mówią o gejach i 

lesbijkach. Jak jestem głodna, to strasznie myślę o pomidorach. I co im się dzieje z głowami. A 

teraz poważnie. Poważnie szukają sposobu na wygranie wyborów, używają najbardziej plugawej 

metody – szczucia na ludzi… 

JS: – Opozycja się zastanawia, kto jeszcze może być oskarżany o uleganie ideologii 

LGBT? Jeśli według prezesa PiS-u polskie sądy są już tęczowe. 

Krzysztof Brejza, Platforma Obywatelska: – Albo LGBT, albo sędziowie, albo 

nauczyciele, albo lekarze rezydenci, albo wolne media, albo politycy opozycji, albo 

samorządowcy… 

JS: – Przez lata Jarosław Kaczyński nie zauważał takiego zagrożenia przez osoby LGBT, 

jakie zauważa w tym roku. 

Joanna Kluzik-Rostkowska, Platforma Obywatelska: – Znam Jarosława Kaczyńskiego od 

dawna, mieliśmy wspólnych znajomych, które są osobami homoseksualnymi i w imię szacunku 

dla tych osób, które wspólnie znaliśmy, po prostu powinien przestać mówić. 

JS: – Przez lata nikt nie zarzucał Jarosławowi Kaczyńskiemu homofobii i także, dlatego: 

Premier [Jarosław Kaczyński] opowiada o homoseksualizmie w Polsce: 

Byli ludzie wybitni, bardzo eksponowani publicznie, o których wszyscy świetnie 

wiedzieli, że byli homoseksualistami, pozwólcie państwo, że nie powiem, o kogo 

chodzi, no, ale rzeczy w bardzo wielu środowiskach powszechnie znane i nikt z tego 

powodu nie wyciągał żadnych wniosków. No, po roku1989 roku to się posunęło, są 

kluby gejowskie, jest dużo instytucji, prasy, literatury, prasa gejowska, powieści 

gejowskie… 

Źródło: youtube.com/Gazeta.pl 

JS: – A do czegoś takiego doszło w Białymstoku [zdjęcia zamieszek] też pod hasłem 

powstrzymywania rzekomej ideologii LGBT. Jakub Sobieniowski, Fakty. 

 

[Anita Werner o lotach rządowymi samolotami. Ale czy jeszcze coś nowego da się w tej 

sprawie powiedzieć? Może jeszcze ja się wypowiem: Uważam, że najważniejsze osoby 

w państwie powinny mieć prawo i powinny zabierać ze sobą na pokład kogoś bliskiego, 

zwłaszcza żonę. Przecież taki ktoś jest tak zapracowany, że wyjątkowo mało czasu poświęca 



swojej rodzinie. Przerwa w pracy wynikająca z lotu samolotem jest dobrym momentem, by 

spokojnie porozmawiać z żoną czy córką. Nie powinniśmy im tego odbierać. Nikomu nie 

przyjdzie do głowy, żeby Donald Tramp nie mógł zabrać na pokład air force one Melanii]. 

♣ 
2019-08-13 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3262 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Susza obejmuje coraz większy obszar. Rząd zapewnia zwiększenie pomocy finansowej. A 

minister rolnictwa apeluje do Brukseli o pomoc klęskową. 

400 milionów złotych na walkę z suszą. 

 

Prokuratura przesłucha Sławomira Neumanna. 

 

Wielki apetyt na sukces Idy Świątek [tenis]. 

 

Susza zniszczyła już około 2 milionów hektarów upraw. Najgorzej jest w Wielkopolsce i 

w Lubuskiem… 

 

Huta Stalowa Wola to jeden z najprężniej działających zakładów w polskiej grupie 

zbrojeniowej i choć do niedawna ledwo przędła, to dziś przynosi spore zyski. Produkowany 

przez nią sprzęt to światowa ekstra klasa… 

 

Ostrów pod Warszawą to tu rozegrała się pierwsza bitwa z armią czerwoną [1923 r]. … 

 

Rosyjskie służby poinformowały o szesnastokrotnym podwyższeniu normy 

promieniowania radioaktywnego w rejonie Siewieriodwińska [północna część Rosji u wybrzeży 

Morza Białego], gdzie kilka dni temu doszło do wypadku. Moskwa mówi o eksplozji silnika 

rakietowego zasilanego paliwem jądrowym. Amerykański wywiad o wybuchu pocisku o 

napędzie nuklearnym… 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Test poparcia na dwa miesiące przed wyborami na dwa miesiące sondaż Kantar dla TVN i 

tvn24 pokazuje PiS wyraźnie na czele i cztery siły w Sejmie bez PSL… 

PiS 44%; Koalicja Obywatelska 27%; Lewica 11%; Konfederacja 5%, PSL i K15 4% 

 

Senacki pakt i wielki znak zapytania: Lewica z Platformą przy wejściu do senatu mogłyby 

sobie nie przeszkadzać, ale skoro teraz przeszkodą jest rozmowa, to głosów do sukcesu może nie 

wystarczyć. 

Zygmunt Frankiewicz, prezydent Gliwic: – Senat jest ważny, gdy nie można mieć 

większości w całym parlamencie. 

Wspólna lista do Senatu? Prezydenci: Zygmunt Stankiewicz, prezydent Gliwic; Jacek 

Karnowski, prezydent Sopotu; Marek Balt, SLD Lewica; Krzysztof Gawkowski, Wiosna 

(lewica) jutro w samo południe będą o wspólnych kandydatach opozycji do senatu rozmawiać 

z przedstawicielami lewicy… W każdym okręgu wyborczym jeden kandydat całej opozycji 

zamiast trzech… 

 

Hity i gwiazdy, czyli top of the top w Sopocie. 

 

Dwa lata bezwzględnego więzienia dla byłego radnego PiS, który znęcał się nad żoną 

fizycznie i psychicznie… 

 

To nie jest sprawa obyczajowa, to jest sprawa bezpieczeństwa państwa – mówią posłowie 

Platformy i w Sejmie żądają komisji. Po śmierci znanego boksera w więziennej celi także 

adwokaci mają mnóstwo pytań do prokuratury: Czy to na pewno było samobójstwo? Czy będzie 



druga sekcja zwłok i czy to nie dziwne, że umiera kolejny świadek w sprawie politycznej afery? 

… 

 

Powrót do określeń: przed Chrystusem i po Chrystusie zamiast pokomunistycznego: przed 

naszą erą i naszej ery – Chce poseł PiS-u, Zbigniew Dolata – nie tylko w muzeach, ale i w 

podręcznikach szkolnych i w programach nauczania, w materiałach dydaktycznych… 

I to wszystko w Faktach… 

♣ 
2019-08-14 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3327 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

PKB rośnie w tempie 4,4%, jeden z dojczlandzkich dzienników pisze o małym cudzie 

gospodarczym w Polsce. 

 

Mariusz Kamiński nowym ministrem spraw wewnętrznych i administracji. 

 

W Katowicach wielkie przygotowania do święta wojska. 

 

[Pielgrzymki na Jasną Górę]. 

 

Amerykańskie firmy zaangażują się w budowę Baltik pipe. Podpisano umowę… 

Zginął po to, by ktoś inny mógł żyć. Dziś mija 78 rocznica śmierci Maksymiliana 

Kolbego… 

 

Państwowa Komisja Wyborcza zarejestrowała kolejne 4 komitety, które będą mogły 

wystawić kandydatów w jesiennych wyborach parlamentarnych. W sumie są to już 23 komitety 

wyborcze. Wśród nich: Prawo i Sprawiedliwość, Koalicja Obywatelska i PSL. Wniosek Lewicy 

został odrzucony przez PKW i wygląda na to, że połączone siły SLD. Wiosny i razem pójdą do 

wyborów jednak jako Sojusz Lewicy Demokratycznej. 

[Społeczeństwo nie składa się z samych partii. Czy tylko partie mogą rządzić narodem? To 

jest skandal! Ale skąd aż 23 komitety wyborcze?] 

Szok w Dojczlandzie, ale 15 tysięcy dziewczynek może zostać obrzezanych… 

 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Nieraz używali posłowie PiS-u Trybunału Konstytucyjnego, by eliminować przepisy, które 

są dla nich niewygodne – tak mówi opozycja i podnosi alarm. Jest wniosek PiS do Trybunału i 

wygląda na to, że nazwiska tych, którzy poparli nową KRS na razie mają pozostać tajemnicą. 

Mimo że to informacja publiczna i mimo że swoim prawomocnym wyrokiem przypomniał o 

tym sąd… 

„…udzielenie poparcia kandydatowi, a następnie upublicznienie tego faktu przez 

organy władzy, może bowiem spowodować istotny uszczerbek dla ważnych 

interesów życiowych…” 

Źródło: wniosek PiS do Trybunału Konstytucyjnego 

 

Księga lotów premier Szydło, kto chce może poczytać… zawiera 174 pozycje, ale nie 

każda oznacza jeden lot… nie ma na nich listy pasażerów… 

 

Ścigany i pijany na policyjnym filmie. 

 

Mariusz Kamiński od dziś jest podwójnym ministrem… 

 

Tematy kampanii: służba zdrowia na mocnym pierwszym miejscu, zaraz potem są 

programy socjalne i edukacja… 

Co pana(i) zdaniem powinno być najważniejszym tematem tej kampanii? 



55% - stan służby zdrowia 

35% - problemy socjalne 

34% - edukacja 

34% - ochrona środowiska 

28% - praworządność 

25% - podatki 

21% - nadużycie władzy przez polityków 

18% - pozycja w UE 

16% - sprawy światopoglądowe 

  3% - nie wiem 

Źródło: Kantar dla „Faktów” TVN i TVN24 

[Z grubsza to wygląda tak: byle o nas dbali, to dosyć nieważne, co wyprawiają]. 

 

Przerażający film z warszawskiego osiedla. Na nim trzylatek chodzący po parapecie okna 

na siódmym piętrze… 

Poruszający apel o lek, który może uratować życie. Anna Pośledzka pyta ministra zdrowia, 

dlaczego Rybocykling jest refundowany w części krajów UE, ale nie w Polsce? 

 

Niezwykłe spotkanie w powietrzu. Na pokładzie samolotu rosyjski minister obrony, a tuż 

za oknem myśliwiec NATO. F18 był na wyciągnięcie ręki, ale chwilę potem musiał ustąpić 

miejsca SU27. W ten dzień nad Bałtykiem każdy miał swoją misję… 

♣ 
2019-08-15 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3463 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Niemal 100 lat temu Polacy powstrzymali czerwoną bolszewicką zarazę, która zmierzała 

w głąb Europy. Święto wojska polskiego jest obchodzone na pamiątkę zwycięskiej bitwy 

warszawskiej w 1920 roku. W Katowicach odbyła się wojskowa defilada „wierni Polsce” … 

 

…terytorialsem może zostać prawie każdy, a także uczniowie i studenci, którzy ukończyli 

18 lat… 

 

Kolejny bezpardonowy atak na arcybiskupa Jędraszewskiego. 

 

Katolicy świętują dziś uroczystość wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny. Główne 

obchody odbyły się oczywiście na Jasnej Górze, gdzie zebrało się kilkadziesiąt tysięcy 

wiernych. Wielu z nich przed cudowny obraz szli wiele dni, nie straszny im był ani deszcz, ani 

upał… 

 

…14 sierpnia 1980 roku [Anna Walentynowicz] została dyscyplinarnie zwolniona z pracy 

w Stoczni Gdańskiej. 

Lech Kaczyński, prezydent RP: – Ja wtedy pisałem [jedynie ja pisałem, nikt oprócz mnie] 

odwołanie, rano przyszedłem, żeby je oddać – pani Anny już nie było. [!] 

Wtedy rozpoczął się strajk… 

 

Za nami 25 Orlen – maraton Solidarności. Na trasie do Gdańska najszybciej biegnący 

okazał się Kenijczyk… 

 

Skandal [niezrozumiałe] w jednym z klubów homoseksualistów na scenie podcinano 

gardło dmuchanej lalce z przyklejonym wizerunkiem arcybiskupa Marka Jędraszewskiego… 

 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Święto, wojsko i defilada. W Katowicach dziś dwa i pół tysiąca żołnierzy, a obok nich 

czołgi, transportery i wyrzutnie rakiet. Prezydent wręczył dziś generalskie nominacje, a 



Amerykanie pokazali na polskim niebie swoje F15, [Ale czy to były amerykańskie, czy już 

polskie F15?]… 

 

Dwa awaryjne lądowania na lotnisku Chopina w Warszawie i to jedno po drugim. Służby 

miały dziś pełne ręce roboty. Najpierw z płonącym silnikiem musiał lądować samolot 

transportowy, potem na lotnisko zawróciła maszyna pełna pasażerów tuż po starcie do Zurychu. 

Nikomu nic się nie stało. W Moskwie też mieli podobny dziś problem. Samolot uralskich linii 

lotniczych tuż po starcie lądował awaryjnie na polu kukurydzy. Na pokładzie miał 234 osoby… 

 

Sześciu policjantów postrzelonych, dwóch uwolnionych, byli przetrzymywani w jednym z 

budynków w Filadelfii, ale na pomoc przyszli im koledzy z grupy… 

 

Dzieci w sieci – serfują, strzelają, pytanie: czy pod jakąś kontrolą? Raport NASK, a w nim 

konkretne wnioski: rodzice nie wiedzą, że ich dzieci siedzą w Internecie w nocy i nie zdają sobie 

sprawy, ile godzin to trwa…. 

 

Czy są chętni do przytulania? – Pyta szpital w Poznaniu i zaprasza starszych do tulenia 

tych najmłodszych. Noworodki w inkubatorach potrzebują ciepła i dotyku, a nie zawsze rodzice 

mogą być przy nich non stop. Emeryci czasu mogą mieć więcej, a chęci i miłości też mają 

dużo… przechodzą eliminacje psychologiczne i szkolenia… 

 

Czas na Everest – po tym jak rok temu Andrzej Bargiel zjechał na nartach z K2, teraz to 

samo chce zrobić na najwyższej górze świata… 

 

Bursztynowy słowik odleciał do Szwecji, ale to nie koniec zabawy. W operze leśnej 

Sopotu w trzeci dzień będą hity i przeboje wolnej Polski, a to oznacza, że na scenie będą między 

innymi: Maryla Rodowicz, Wilki i Grzegorz Markowski… 

♣ 
2019-08-16 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3543 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Ogromne zainteresowanie defiladą „wierni Polsce” – na ulicach Katowic, jeszcze większe 

przed telewizorami… 

 

Prawo i Sprawiedliwość jako pierwsza partia prezentuje pełne listy wyborcze… 936 

kandydatów do Sejmu i 100 do Senatu… 

 

Długi weekend i rekord frekwencji turystycznej… 

 

Minister obrony narodowej z wizytą w Berlinie. Mariusz Błaszczak był pierwszym 

zagranicznym gościem niedawno zaprzysiężonej swojej odpowiedniczki… 

 

Lista numer 19 – Warszawa I: 

1. Jarosław Kaczyński, prezes PiS 

2. Mariusz Kamiński, szef MSWiA, minister koordynator służb specjalnych 

3. Małgorzata Gosiewska, wicemarszałek sejmu 

Lista numer 31 – Katowice: 

1. Mateusz Morawiecki, premier 

2. Michał Wójcik, wiceminister sprawiedliwości 

Lista numer 20 – Warszawa II: 

1. Mariusz Błaszczak, minister obrony narodowej 

2. Anita Czerwińska, rzecznik PiS 

Lista numer 1 – Legnica 

1. Adam Lipiński, wiceprezes PiS 



2. Elżbieta Witek. Marszałek sejmu 

Lista numer 5 – Toruń: 

1. Jan Krzysztof Ardanowski, minister rolnictwa 

2. Krzysztof Czabański, poseł 

Lista numer 6 – Lublin: 

1. Sylwester Tułajew, wiceminister MSWiA 

2. Przemysław Czarnek, wojewoda lubelski 

Lista numer 7 – Chełm: 

1. Jacek Sasin, wicepremier 

Lista numer 9 – Łódź: 

1. Piotr Gliński, wicepremier, minister kultury i dziedzictwa narodowego 

Lista numer 11 – Sieradz: 

1. Joanna Lichocka, posłanka 

Lista numer 13 – Kraków: 

1. Małgorzata Wassermann, posłanka 

2. Ryszard Terlecki, wicemarszałek sejmu 

3. Andrzej Adamczyk, minister infrastruktury 

Lista numer 17 – Radom: 

1. Marek Suski, szef gabinetu politycznego prezesa rady ministrów 

2. Radosław Fogiel, wice rzecznik PiS 

Lista numer 18 – Siedlce: 

1. Krzysztof Tchórzewski, minister energii 

2. Henryk Kowalczyk, minister środowiska 

Lista numer 22 – Krosno: 

1. Marek Kuchciński, poseł 

Lista numer 25 – Gdańsk: 

1. Jarosław Sellin, wiceminister kultury i dziedzictwa narodowego 

2. Kacper Płażyński, przewodniczący klubu radnych PiS w Gdańsku 

Lista numer 26 – Gdynia: 

1. Marcin Horała, poseł 

Lista numer 33 – Kielce: 

1. Zbigniew Ziobro, prokurator generalny, minister sprawiedliwości 

 

Prawo i Sprawiedliwość przedstawiło też listy do senatu 

 

Holecka: – Kolejne zamieszanie w opozycji związane z wyborczą koalicją. Tym razem 

chodzi o wspólną listę w wyborach do senatu. Nie jest jednak jasne, jak miałby to wyglądać 

w praktyce, czy oznaczałoby to powrót do sojuszu PO, Nowoczesnej, SLD i PSL?  

Maksymilian Maszenda, Anna Olszak: – To ma być sposób na pokonanie Prawa 

i Sprawiedliwości w wyborach do senatu. Koalicja ugrupowań koalicyjnych podobna do tych, z 

wyborów do Parlamentu Europejskiego. 

Henryk Domański, profesor, politolog, Polska Akademia Nauk: – Mamy tutaj do czynienia 

z takim niepotwierdzonym założeniem, że dojdzie do stuprocentowej zgody kandydatów, to jest 

założenie wątpliwe, już nie mówiąc o tym, jak zareagują na to wyborcy. 

MM: – Na razie porozumienia jednak brak, sporo za to jest chaosu i wzajemnych 

oskarżeń. 

„Mamy do czynienia z kampanią wyborczą, w której dla niektórych ugrupowań 

ważniejsze od rozliczania rządzącej formacji może być podgryzanie innych 

ugrupowań opozycyjnych. Nikomu nie będę stawiać zarzutów, tylko przestrzegam 

koleżanki i kolegów z opozycji”. 

Jan Grabiec 

Rzecznik Platformy Obywatelskiej 

Źródło: TOK FM 

MM – Opozycja jest podzielona nawet co do tego, kto wpadł na pomysł wspólnej listy do 

senatu. 



Marek Sawicki, Polskie Stronnictwo Ludowe: – Lewica odgrzewa to jako własny pomysł i 

próbuje nadawać temu nową narrację polityczną. 

MM: – Taka koalicja, często nazywana tęczową, nie byłaby dla PSL nowością. 

Kosiniak-Kamysz: – Barwy tęczy to jest flaga ruchu spółdzielczego. Wspieranie ruchu 

spółdzielczego mamy wpisane od pokoleń. 

MM: – Polskie Stronnictwo Ludowe jeszcze niedawno było w wyborczej koalicji z 

liberałami, postkomunistami, zwolennikami likwidacji KRUS oraz aktywistami ruchu LGBT. 

Kosiniak-Kamysz: – Potrafimy zrobić naprawdę bardzo wiele, kiedy jesteśmy razem. 

MM: – Poseł Michał Szczerba, wieloletni koalicjant ludowców, w trakcie marszu równości 

zapewniał nawet o liberalnym podejściu PSL do kwestii światopoglądowych. 

Nagranie z marszu: 

Bo Rada PSL-u jest liberalna… 

Więc 

zresztą to będzie już po wyborach, więc oni nie będą już zabiegać o żaden elektorat. 

Związki będą elementem programu. 

MM: – Po klęsce w wyborach do Parlamentu Europejskiego koalicja szybko się rozpadła, 

a policy PO, PSL i SLD oskarżali się wzajemnie: 

Władysław Kosiniak-Kamysz, prezes Polskiego Stronnictwa Ludowego, wypowiedź dla 

radia ZET: – Przegraliśmy, ponieważ, moim zdaniem, był za bardzo skręcony w lewo. 

[Przeanalizujmy tę „klęskę” Koalicji Europejskiej w wyborach do Parlamentu 

Europejskiego: Zjednoczona Prawica dostała 27 mandatów, Koalicja Europejska dostała 22 

mandaty, ale grupa europosłów ze Zjednoczonej Prawicy połączyła się z frakcją Konserwatyści i 

Reformatorzy, którzy posiadają tylko 70 mandatów z 25 krajów i są marginalną frakcją. Ponadto 

grupa ze Zjednoczonej Prawicy ma tak złą opinię w Parlamencie Europejskim, bo Europa wie, 

co PiS wyprawia z Polską, że nie dostali stanowiska przewodniczącego żadnej komisji. I będą 

bacznie obserwowani, a zwłaszcza izolowani w Parlamencie Europejskim. Tymczasem 

europosłowie Platformy Europejskiej weszli do frakcji Europejska Partia Ludowa, która ma 180 

mandatów i jest drugą siłą w Parlamencie Europejskim, mającą duży wpływ na decyzje 

Parlamentu Europejskiego. Ostatecznie to Zjednoczona Prawica poniosła klęskę, bo z własnej 

woli znalazła się na marginesie decyzji Parlamentu Europejskiego]. 

 



Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

PiS pokazuje listy, a na nich swoich kandydatów… 

 

W tym samym czasie w Gdańsku, Lech Wałęsa, byli opozycjoniści, ale też każdy 

podpisywali deklarację: 

DEKLARACJA OBRONY DEMOKRACJI 

Organizacje demokratyczne działające w regionie Pomorza z uwagi na dramatyczne 

zagrożenie demokracji w Polsce zawierają porozumienie o zakresie współdziałania 

w kampanii wyborczej oraz kontroli jesiennych wyborów do parlamentu. Zwracamy 

się do innych organizacji demokratycznych oraz regionalnych polityków 

samorządowych, krajowych i europejskich o aktywne wsparcie naszych działań. 

Nasza deklaracja pozostaje dla Was otwarta. 

 

Długi weekend w korku i w kolejce… 

 

EW: – Dlaczego tak drogo? To pytanie pada na bazarach i w sklepach, a w danych GUS 

widać prawie 3% inflację. Warzywa, mięso i nabiał osiągają swoje cenowe szczyty, bo to 

w ceny jedzenia inflacja uderza najbardziej. Nie tylko przez suszę. Przez co jeszcze? 

Paweł Płuska: – W sklepach i na bazarkach nie tylko w dzień targowy coraz częściej 

słyszy się rozmowy dotyczące tego – cen. 

Borówka krajowa [po prostu jagoda] – 20 zł/kg. Ogórki małosolne – 15 zł/kg. Pomidory – 

5 zł/kg. Brzoskwinie – 5 zł/kg. 

- A co mam zrobić? Nie jeść? 

Cebula – 5 zł/kg. Malina krajowa – 8 zł/kg. 

To zdjęcia z dziś z różnych sklepów i bazarków od Białegostoku po Wrocław. 

To się nazywa inflacja. Według Głównego Urzędu Statystycznego, który opublikował 

Ceny towarów i usług konsumpcyjnych 

Zmiana w % do tego samego miesiąca ubiegłego roku 

Główny Urząd Statystyczny 

2018: VII – 2,0%; VIII – 2,0%; IX – 1,9%; X – 1,8%; XI – 1,3%; XII – 1,1%; 

2019: I – 0,7%; II – 1,2%; III – 1,7%; IV – 2,2%; V – 2,4%; VI – 2,6%; 

VII – 2,9% 

 

Wzrost cen 

Żywność 

Średnio 7,3% w skali roku do roku. 

Warzywa – 32,4%. Cukier – 28,4%. Wieprzowina – 12,4%. Pieczywo – 9,6%. 

Wędliny – 6,7%. 

Pietruszka korzeń luz – 12,99 zł. Winogrona – 10,0. 

Susza to nie jedyna przyczyna wzrostu cen żywności, drugą jest krach. 

Stefan Krajewski, profesor, ekonomista, Politechnika Warszawska: – Rolnicy boją się, co 

się stanie, jak będą podniesione drastycznie, może o 40%, ceny energii od przyszłego roku, a w 

produkcji żywności ceny energii są ważne. 

PP: – Eksperci zwracają uwagę też na czynniki napędzające inflację, przede wszystkim 

programy socjalne, które mogą napędzać sprzedaż i gospodarkę, ale niosą też inflacyjne 

zagrożenia. 

Andrzej Polaczkiewicz, doktor, ekonomista: – Dajmy ludziom po 5 tysięcy złotych 

i będziemy mieli Amerykę. Tak? Czyli dobrobyt dla każdego. Nieprawda.  

Po prostu w pewnym momencie nożyce cenowe się rozszerzą, w pewnym momencie 

równowaga towarowo-pieniężna się pogłębi, a na koniec budżet nie będzie w stanie obsłużyć 

rosnącego zadłużenia. 

Jakub Kwaśny, doktor, Uniwersytet Ekonomiczny w Krakowie: – To co nas najbardziej 

interesuje, to kwestia stóp procentowych. Powoli dziś powinniśmy się przyzwyczajać do tej 

myśli, że te stopy w którymś momencie będą musiały pójść do góry. 



PP: – A to oznacza droższe kredyty, droższe produkty i znowu mniej w kieszeni. Paweł 

Płuska, Fakty. 

 

Marek Nowicki: – Szpital wojewódzki nr 2 kardio-chirurgiczny w Rzeszowie dzisiaj 

zlikwidował ostry dyżur, powód: brak anestezjologów. Pacjenci szpitala nr 2 na Podkarpaciu 

wymagający natychmiastowej operacji są wożeni do Krakowa, Rzeszowa, Zamościa i Lublina. 

Przejściowego charakteru nie mają problemy szpitala w Cieszynie. Tu oddział chorób 

dziecięcych został zamknięty na dobre, powszechny brak kadry lekarskiej, w tym konkretnym 

przypadku specjalistów z zakresu chirurgii dziecięcej, którzy by mogli i którzy by chcieli 

pracować w szpitalu. Nie pomogły zachęty finansowe. W Makowie Podhalańskim, 

Skierniewicach i Wrześni ten sam problem – wszędzie brakuje lekarzy. W Makowie i 

Skierniewicach przestały pracować oddziały zakaźne – jeden zamknięty, drugi zawieszony. We 

Wrześni padł oddział neurologiczny. Brakuje lekarzy, bo z powodu niskich pensji tysiące z nich 

wyjechało za granicę. Jest źle, a będzie jeszcze gorzej, bo aż 44% lekarzy, tak obliczył związek 

zawodowy lekarzy, jest w wieku emerytalnym. Politycy po ten temat sięgają niechętnie… 

 

AW: – Sto lat temu wybuchło pierwsze powstanie śląskie. Wszystkie trzy, to była krwawa 

walka o przyłączenie Śląska do Polski [przyłączono 29% obszaru Śląska]. 

 

AW: – Indonezja tonie w wodzie i śmieciach… 

 

W arktycznym śniegu znaleziono cząsteczki opon, lakieru, farb i włókien syntetycznych… 

Naukowcy znajdują mikro-plastik wysoko w górach i na dnie oceanów, w jedzeniu i w wodzie 

pitnej. Pokonują tysiące kilometrów niesione przez wiatr… 

 

AW: – Donald Tramp ma chrapkę na Grenlandię. Dziennikarze Wall Street Journal 

ujawniają, że prezydent chciałby Grenlandię kupić, więc studiuje pomysł i prosi doradców 

o analizy… 

♣ 
2019-08-17 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3543 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Polscy skoczkowie narciarscy zajęli drugie miejsce letniego konkursu Grand Prix, które po 

ośmiu latach znów rozgrywany na wielkiej krokwi w Zakopanem… Lepsi byli Japończycy… 

Spotykają się z wyborcami i rozmawiają o już zrealizowanych planach i na następne lata… 

Maksymilian Maszenda, Małgorzata Kałużyńska: – Prawo i Sprawiedliwość jako pierwsze 

zaprezentowało listy wyborcze… Zjednoczona Prawica przygotowuje następne propozycje 

programowe, a rząd konsekwentnie realizuje te dotychczasowe… 

W Skoczowie piknik rodzinny… 

 75 miliardów złotych trafiło już do Polaków… 

Jutro kolejny rodzinny piknik, tym razem w Stalowej Woli. 

 

Polskie Stronnictwo Ludowe i ruch Kukiz’15 – sojusz dotychczasowych wrogów staje się 

faktem…  

 

W Raszynie 150 elewów służby przygotowawczej, czyli uczniów ponadpodstawowych 

klas mundurowych złożyło uroczystą przysięgę wojskową. Dla najmłodszych żołnierzy oznacza 

to zwieńczenie kilkuletniego szkolenia zawodowego… 

 

Porządkowanie cmentarzy, odnajdywanie mogił czy identyfikacja pierwszych polskich 

legionistów – to główne zadania polskich harcerzy i badaczy, którzy od ponad 20 lat pracują na 

Wołyniu… 

 

Przez Hong Kong przeszła kolejna fala antyrządowych protestów… 



 

Coraz bliżej zniesienia wiz do Stanów Zjednoczonych. 

[Czyżby Polacy przestali jeździć do USA, aby nie narażać się na odrzucenie padania 

o wizę? O zniesieniu wiz zdecyduje ilość odrzuconych podań o wizę poniżej 3%]. 

 

Odtwórcy głównych ról serialu „zniewolona” niebawem w Polsce… 

 

Tvn24bis – Fakty – Diana Rudnik 

Pierwsze dni oficjalnej kampanii i ostatnie godziny na porozumienie w sprawie senatu. 

 

Masowy wyrok śmierci. Myśliwi kontra ptaki… 

 

Zamiast zapłaty za kurs sterroryzowali taksówkarza nożem, po czym go okradli… 

 

Spór o S16 i co najmniej 16 powodów, dla których trasa nie powinna przebić serca Mazur. 

Czteropasmowa droga w środku krainy wielkich jezior brzmi jak zły sen, więc by się nie ziścił, 

ekolodzy znowu się organizują i protestują – nie przeciwko drodze samej w sobie, ale w samym 

centrum narodowego skarbu… 

 

Koszmar epidemiologów właśnie staje się faktem. Odra atakuje i to jest prawdziwa 

ofensywa. Według najnowszych danych WHO w pierwszym pół roku zachorowało na świecie 

więcej niż przez cały zeszły rok… 

♣ 
2019-08-18 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3543 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Jarosław Kaczyński w obronie wolności, tradycji i Polski – podczas pikniku rodzinnego w 

Stalowej Woli prezes Prawa i Sprawiedliwości mówił o potrzebie tego co najważniejsze – 

polskich rodzin… 

PJK: – Nie pozwolimy na to, by polska rodzina była rozbita, by polskie dzieci były 

demoralizowane, suksualizowane… 

[Dzieci samodzielnie zdobywały i będą zdobywały wiedzę o seksie, tyle że wulgarną 

i daleką od pełnej wiedzy medycznej, a powinny mieć pełną i poprawną wiedzę]. 

 

Na ratunek grotołazom uwięzionym w Wielkiej Śnieżnej… 

 

Największe hity tego lata w Rzeszowie… 

 

Wciąż jest wiele do zrobienia, ale pokazaliśmy, że władza, która chce naprawiać Polskę, 

jest w stanie tego dokonać – tak mówił prezes Prawa i Sprawiedliwości podczas pikniku 

rodzinnego w Stalowej Woli – to było ostatnie w takiej formule spotkanie z wyborcami. Teraz 

kandydaci ruszą w teren, by rozmawiać z wyborcami… 

 

Jastrzębie Zdrój to miasto, według danych GUS-u, z najwyższymi zarobkami w kraju… 

Najwyższe wynagrodzenie brutto 

Jastrzębie-Zdrój – 8 121 zł 

Warszawa – 6 433 zł 

Jaworzno – 5 838 zł 

Płock – 5 706 zł 

Sopot – 5 701 zł 

 

Najszybciej rosnące gospodarki UE 

Węgry - +5,1% 

Rumunia - +4,6% 



Polska - +4,4% 

Litwa - +4,0% 

Bułgaria - +3,3% 

 

„Kontynent różni się jednak coraz bardziej nie tylko politycznie, ale i gospodarczo. 

W tej dziedzinie pozytywne sygnały widać właśnie na Wschodzie. Zwłaszcza w 

Polsce można już mówić o małym cudzie gospodarczym”. 

Źródło: Handelsblatt 

 

Trwają poszukiwania grotołazów, którzy utknęli w jaskini Wielkiej Śnieżnej w masywie 

Czerwonych Wierchów. Mężczyźni prawdopodobnie znajdują się pół kilometra pod ziemią, a 

dojście do nich jest niezwykle trudne, bo prowadzi przez wąskie korytarze. 

Sześcioosobowa grupa weszła do najgłębszej i najdłuższej polskiej jaskimi… gdy jaskinię 

zalała woda, czterem udało się jeszcze wyjść, dwóch utknęło… akcja ratunkowa może potrwać 

jeszcze kilka tygodni… 

 

Upały w Italii, na Grand Canaris pożary… 

 

Tryumf biało-czerwonych na wielkiej krokwi… 

 

Południe Europy zmaga się z wielkimi pożarami. Na Wyspach Kanaryjskich pożar objął 

już ponad 400 hektarów lasów… 

 

W środkowej i południowej Italii znów upały sięgają 40 stopni… 

 

Jeszcze nie tak dawno różniło ich praktycznie wszystko, a dziś nawzajem prawią sobie 

komplementy i przyklaskują – Władysław Kosiniak-Kamysz i Paweł Kukiz… 

 

Jest twarzą Platformy Obywatelskiej i będzie jedynką z listy Koalicji Obywatelskiej 

w Gdańsku. Partyjni koledzy bronią Sławomira Neumanna. CBA złożyło zawiadomienie 

o popełnieniu przestępstwa… 

 

…prezentują doskonałą formę i zwyciężyli podczas drugiej rundy skoków… 

 

Tvn24bis – Fakty – Diana Rudnik 

Utknęli w skalnej pułapce… 

 

Zjednoczona Lewica, która odsłania przedwyborcze karty i prezentuje lokomotywy list do 

sejmu. Wśród nich liderzy połączonych partii: Zandberg w Warszawie, Czarzasty w Sosnowcu, 

Biedroń też na czele, ale sztabu wyborczego… 

 

Nie jesteśmy obozem dla uchodźców – powtarza wicepremier Italii i na twardej polityce 

anty-imigranckiej zbija polityczny kapitał… 

 

Przywieźć z wakacji tylko pamiątki – o to jest wyzwanie. Nie wszyscy z egzotycznej 

podróży wracają z egzotyczną chorobą, ale wszyscy są na nią narażeni. Nawet Europa nie do 

końca jest bezpieczna… 

 

…z Genewy, gdzie obradują eksperci od ratowania ginącej przyrody płynie dramatyczny 

alarm – zabijamy ekoświat w tempie ekspresowym, zagrożonych jest milion gatunków: wśród 

nich jugonie… 

Ivonne Higuero, sekretarz generalny CITES: – Z podsumowania raportu wynika, że mamy 

do czynienia z bezprecedensowym groźnie przyspieszającym tempem wymierania dzikiej 

przyrody. Eksperci potwierdzają, że zagrożonych jest obecnie nawet milion gatunków… 



♣ 
2019-08-19 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3519 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Pomocy humanitarnej potrzebuje 130 milionów ludzi. Polski rząd pomaga na miejscu, 

szanując kulturę, religię i pochodzenie osób, które pomocy oczekują… 

 

Dobry czas dla Polski – to hasło wyborcze Prawa i Sprawiedliwości i rozpoczętej 

kampanii. Partia Jarosława Kaczyńskiego zaprezentowała też bilbordy, na których prezentuje 

dokonania czterech lat swoich rządów… 

 

Listy Koalicji Obywatelskiej przed wyborami parlamentarnymi i kandydaci z 

prokuratorskimi zarzutami. Rada Krajowa Platformy Obywatelskiej zatwierdziła kandydatów do 

sejmu… 

Grzegorz Schetyna: – Dzisiaj chcę przedstawić tych, którzy będą liderami naszych list, 

tych którzy będą prowadzić… 

Gdańsk – Sławomir Neumann – w ubiegłym roku usłyszał zarzut przekroczenia 

uprawnień, kiedy był w rządzie PO – PSL. Prokuratura twierdzi, że lobbował na rzecz prywatnej 

kliniki. Za pieniądze z puli biura poselskiego Neumanna kupowano alkohol, kosmetyki oraz 

biżuterię, służbową kartą płacono także w restauracji… Ale w Platformie Obywatelskiej nie 

tylko wydatki Neumanna budzą wątpliwości. To właśnie z taśm prawdy Polacy dowiedzieli się, 

w jaki sposób w czasach rządów Platformy Obywatelskiej i Polskiego Stronnictwa Ludowego 

wydawane były publiczne pieniądze… 

Radosław Sikorski: – W MSZ wydajemy 12 milionów złotych rocznie na rozmowy przy 

posiłkach o polityce zagranicznej. 

[Ale to są wydatki wszystkich ambasad i różnych przedstawicielstw dyplomatycznych na 

całym świecie]. 

Grzegorz Schetyna z uśmiechem na twarzy przedstawiał także jedynkę w Łodzi: 

Schetyna: – Cezary Grabarszyk – Również usłyszał zarzuty prokuratorskie [które również 

nigdy nie zostały skierowane pod rozstrzygnięcia sądowe], chodzi o poświadczenie nieprawdy 

oraz przyjęcie korzyści majątkowej i osobistej, sprawa dotyczy również nielegalnego posiadania 

broni… 

Miłosz Manasterski, redaktor naczelny [fundacji pod nazwą] agencji informacyjnej: – 

Platforma ma taką strategię, niezależnie czego dotyczą zarzuty, generalnie do ostatniego 

momentu cały czas mówią, że to jest sprawa polityczna… 

Schetyna: – Bartłomiej Sienkiewicz – Znany bohater afery taśmowej, kiedy był ministrem, 

razem z Markiem Belką, prezesem Narodowego Banku Polskiego, rozmawiał o możliwości 

finansowania kampanii wyborczej PO z Narodowego Banku Polskiego. 

A to Paweł Poncyliusz, jeden z bardziej zaskakujących transferów do Koalicji 

Obywatelskiej. Biorąc pod uwagę jego poglądy, będzie jedynką w Rzeszowie, pomimo że w 

przeszłości gardził wschodnią Polską, którą teraz chce reprezentować. 

Schetyna: – Tadeusz Zwiewka – Podobnie jak w poprzednich wyborach Platforma 

Obywatelska postawiła też na nazwiska znanych w PRL, kiedyś dziennikarz przygotowujący 

materiały na zamówienie PZPR. Dziś jedynka w Bydgoszczy, zajął miejsce, na które typowany 

był Brejza. Choć Brejza zapewnia, że chciał takiej roszady, to ta zmiana wywołała ogromne 

poruszenie… 

W wyborcze szranki chce stanąć także inny znany polityk Platformy Obywatelskiej – 

Krzysztof Kwiatkowski, który dziś zrezygnował z szefowania NIK… Kwiatkowski, to kolejny 

polityk opozycji, który chce startować, mimo prokuratorskich zarzutów. Chodzi o ustawianie 

konkursów na szefów delegatur NIK… Maciej Sawicki, Wiadomości. 

[Tylko trzech ma zarzuty prokuratorskie, nie wszyscy? Co za pech. Jeśli zostali oskarżeni, 

to powinni być pokazywani z opaską na oczach, a ich nazwisko skracane do jednej litery. Tak 

się nie dzieje, czyli nie są oskarżeni]. 

 



Remont w 32 bazie lotnictwa zakończony. Wróciły samoloty F16…  Droga startowa: 

3000m (+500) [też od Jarka 500+?]. nawierzchnia: beton cementowy [beton jest tylko 

cementowy, jeżeli jest inny, to nie jest beton]. Systemy: BAK-14, ICE ALERT, odwadniania… 

Łask jest dzisiaj najnowocześniejszym… 

 

To największe wyzwanie, przed którym teraz stoją ratownicy. Jak przewietrzyć z tlenku 

węgla korytarze. Ten tlenek zaczął się wydzielać po tym, jak pirotechnicy zastosowali 

odstrzały, w ten sposób chcieli poszerzyć niezwykle wąskie przejścia. W tym momencie są 

TOPR-owcy i tu gdzie my jesteśmy, testowane są wentylatory, cały czas jest też woda… 

 

Dramat na jeziorze Kisajno koło Giżycka – służby poszukują mężczyzny, który wypadł z 

motorówki… 

 

Episkopat apeluje do rodziców w sprawie edukacji seksualnej w szkołach… 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Ratownicy, górnicy, strażacy, grotołazi, goprowcy, taternicy ze Słowacji, wszyscy na 

miejscu, walczą z czasem. Jaskinia Wielka Śnieżna… 

[Przeszkolenie to za mało. Cóż za przeszkolenie, jeśli nie mieli ciepłej odzieży? Powinni 

najpierw wykazać się wielokrotnie umiejętnościami na łatwiejszych jaskiniach. Związek 

grotołazów Polski Związek Alpinistów powinien decydować, kto pójdzie w wyprawie, nie może 

to być prywatna decyzja nierozważnych ludzi. Ponadto taka wyprawa grotołazów musi mieć na 

górze ekipę ratowniczą, asekurującą wyprawę i która decyduje, gdzie pójdą dalej]. 

 

W Kędzierzynie Koźlu kibole półnadzy spotkali [starli] się na moście. Czemu stale czują 

się pewnie i bezkarni? Ośmiu zatrzymanych, nie na długo… 

Na Jasnej Górze od lat księża święcą szaliki, a zaraz po mszy doszło do tego [ogień] 

Jan Maria Jackowski, senator Prawa i Sprawiedliwości, wypowiedź z 15 stycznia 2018 

roku: – Ich działanie, no, miało jakiś charakter prowokacji… 

 

Uwaga! Pani premier za kierownicą! 

- Nie było szans na wyhamowanie, cudem odbiło mnie na latarnię… 

 

Seria politycznych pytań: Na kogo stawia PiS? Na kogo stawia opozycja? 

 

Województwo kujawsko-pomorskie, okręg nr 10: Krzysztof Brejza, Koalicja Obywatelska 

– Mikołaj Bogdanowicz, PiS 

Jako że Senat wybieramy w okręgach jednomandatowych – tylko jeden z nich dostanie się 

do parlamentu. 

Krzysztof Brejza – Musimy uzyskać minimum 51 mandatów… 

Schetyna: – Chcę podziękować także tym, którzy zgodzili się kandydować do senatu… 

Robert Tyszkiewicz, kandydat Koalicji Obywatelskiej: – Około 80 kandydatów wystawi 

Koalicja Obywatelska, kilkunastu, 14, 15 wystawi Polskie Stronnictwo Ludowe, jak się wydaje i 

sześciu, może siedmiu wystawi Lewica. 

Nie oznacza to wspólnej listy, a tylko przyjazne schodzenie sobie z drogi i wzajemne 

popieranie… 

Warszawa, okręg nr 42 – Marek Borowski, KO, zmierzy się z Cezarym Jurkiewiczem 

z PiS… 

Na Mokotowie, okręg nr 43 – Lech Jaworski, PiS, zmierzy się z Kazimierzem Michałem 

Ujazdowskim, KO… 

W Krakowie ojciec prezydenta Dudy, Jan Duda, PiS, zmierzy się z Jerzym Fedorowiczem, 

KO… 

Kraków okręg nr 32 – Krzysztof Mazur, PiS, zmierzy się z Bogdanem Klichem, KO… 

Województwo Podlaskie, okręg nr 59 – Ojciec premiera, Kornel Morawiecki zmierzy się z 

Zenonem Białobrzeskim z PSL… 



Województwo mazowieckie, okręg nr 42 – Konstanty Radziwiłł, PiS, zmierzy się z 

Michałem Kamińskim z PSL… 

Województwo lubelskie, okręg nr 17 – Grzegorz Bierecki, PiS, zmierzy się z Sławomirem 

Sosnowskim z PSL… 

Województwo mazowieckie, okręg nr 49 – Stanisław Karczewski, PiS, zmierzy się 

z Leszkiem Przybytniakiem, PSL… 

Do senatu z PSL wystartują: województwo mazowieckie, okręg nr 38 – Waldemar Pawlak 

Województwo wielkopolskie, okręg nr 92 – Eugeniusz Grzeszczak, 

Województwo wielkopolskie, okręg nr 89 – Jan Filip Rybicki. 

 

Dramatyczny wypadek na niestrzeżonym przejeździe w Kujawsko-Pomorskim… 

[Pendolino jedzie z szybkością 180 kilometrów na godzinę. W ciągu jednej minuty 

przejeżdża 3 kilometry. W ciągu jednej sekundy przejeżdża 50 metrów. Gdy do niestrzeżonego 

przejazdu ma 10 sekund, znajduje się w odległości aż pół kilometra. Nie jest wtedy jeszcze 

widzialny ani tym bardziej słyszany. W tym momencie, gdy nie jest jeszcze widziany, 

rowerzysta, a tym bardziej pieszy nie ma już żadnych szans, by uniknąć śmierci. Trasy, po 

których jeździ Pendolino, nie mogą mieć niestrzeżonych przejazdów. To jest zbrodnia. Muszą 

mieć wszystkie przejazdy ze szlabanami, a właściwie wszystkie takie przejazdy powinny być 

prowadzone tunelem pod szynami. Do tego czasu, dokąd się tak nie stanie, wszystkie drogi 

z niestrzeżonymi przejazdami powinny być niestety zamknięte. Matka z nieletnimi córkami na 

rowerach nie miały żadnych szans]. 

 

Sprawa śmierci Dawida Kosteckiego stała się sprawą polityczną… miał popełnić 

samobójstwo w więzieniu… 

♣ 
2019-08-20 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3519 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Dojcze podają Polskę za wzór wzrostu gospodarczego i wzorem Polski chcą wprowadzić 

program pobudzający gospodarkę. [Też zastosują piątkę Kaczyńskiego, żeby wprowadzić na 

rynek dużo gotówki, a ta zachęci gospodarkę do wchłonięcia tych pieniędzy?] 

Po raz pierwszy dojczlandzki rząd rozważa wpompowanie w gospodarkę 50 miliardów 

euro… [A jednak]. 

 

Kampania wyborcza wystartowała, Polacy oceniają rządy Prawa i Sprawiedliwości… 

 

Agentka komunistycznej bezpieki promuje ideologię LGBT… 

 

Szokująca agresja na drodze… oddał strzał… 

 

Liczymy na państwa głos, ale przede wszystkim liczymy się z państwa głosem – tak 

przekonywał premier, rozpoczynając kampanijną podróż po Polsce… 

 



Euro jest wadliwą konstrukcją. Może ona być podtrzymywana jedynie dzięki 

polityce, która trwale niszczy zdolność dojczlandzkiej gospodarki do konkurencji 

i osłabia system bankowy. Euro jest utrzymywane przy życiu poprzez zerowe stopy 

procentowe. W przeciwnym wypadku Italia, Francja, Grecja i inne kraje dawno by 

zbankrutowały. 

Markus Krall 

Ekonomista 

Źródło: PAP 

 

Podsekretarz stanu w ministerstwie sprawiedliwości, sędzia Łukasz Piebiak zrezygnował z 

funkcji – powód: publikacje jednego z portali opisujące działalność w mediach 

społecznościowych kobiety o imieniu Emilia dyskredytującej niektórych sędziów. Sędzia 

Łukasz Piebiak zapowiedział proces przeciwko portalowi… 

Maksymilian Maszenda, Małgorzata Kałużyńska –  

Wiceminister sprawiedliwości i prawa ręka Zbigniewa Ziobry stoi za 

zorganizowanym hejtem wobec sędziów, którzy sprzeciwiają się wdrażanym przez 

PiS zmianom w wymiarze sprawiedliwości. Onet ustalił, że wiceminister 

sprawiedliwości Łukasz Piebiak aranżował i kontrolował akcję, która miała 

skompromitować szefa największego sędziowskiego Stowarzyszenia „IUSTITIA” 

 

Oświadczenie przesłane PAP 

„W poczuciu odpowiedzialności za powodzenie reform, którym poświęciłem cztery 

lata ciężkiej pracy, składam na ręce Ministra Sprawiedliwości rezygnację z urzędu 

podsekretarza stanu. (…) Wnoszę do sądu pozew przeciwko redakcji Onet, która 

rozpowszechnia pomówienia na mój temat oparte na relacjach niewiarygodnej 

osoby”. 

Sędzia Łukasz Piebiak 

Podsekretarz stanu w ministerstwie sprawiedliwości 

 

W środowisku sędziowskim w przeszłości było już głośno o innej sprawie. Jak 

relacjonowały media, sędzia Wojciech Łączewski miał potajemnie umawiać się z fałszywym 

dziennikarzem, Tomaszem Lisem, by doradzać mu, jak walczyć z polskim rządem: 

„Panie Tomaszu! Rozumiem wszystko – ale nie zorientował się pan, że walenie w to 

towarzystwo przynosi efekt odwrotny od zamierzonego? Sugeruję zmianę strategii – 

wszystkim zależy nam na Polsce i dobru jej obywateli. Podpisano: pewien znany 

sędzia, chociaż z innego profilu”. 

Źródło: kulisy24.com 

[…] 

 

W czasach komunistycznych inwigilowała legendarnego kapłana, Dziś na zlecenie 

warszawskiego ratusza propaguje ideologię LGBT. Kompromitująca przeszłość Jolanty Lange, 

tajnej współpracowniczki SB o pseudonimie Panna, Rafałowi Trzaskowskiemu najwyraźniej nie 

przeszkadza… 

 

Weksle i kolejne kłopoty Kamila Durczoka… 

 

Koniec z marnowaniem żywności – prezydent podpisał ustawę… 

 

Dziś idą do wyborów z patriotycznymi hasłami, a jeszcze kilka miesięcy temu bronili 

ideologii LGBT spod znaku tęczy. PSL tym razem ramię w ramię kroczy z Pawłem Kukizem, 

który wcześniej kreował się na antysystemowego polityka. 

[Ale przez cztery lata głosował w Sejmie za każdą ustawą PiS] … 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 



Paszkwile pisane na zlecenie wiceministra sprawiedliwości, hejterka i minister ustalają, co 

na kogo rozesłać. Łukasz Piebiak był w resorcie odpowiedzialny za sądownictwo. Jest – jak 

opisuje Onet, odpowiedzialny za internetową sprawę oczerniania sędziów. Jego dymisja nie 

kończy sprawy. O tym, jakimi metodami wspiera się dobrą zmianę: 

Jakub Sobieniowski: – To ten człowiek był celem, między innymi i jego rodzina. A to 

prawie minuta o tym, jakie były plany popsucia mu opinii. 

Źródło: onet.pl 

Pisownia oryginalna 

Emilia: Dzień dobry Panie Ministrze. Czy informacje są przydatne? I czy coś z nimi 

robimy? 

Ł. Piebiak: Ja to już kiedyś dostałem, ale nie miałem pomysłu jak wykorzystać więc 

nie wykorzystałem. Jeśli pani ma, to świetnie. 

Emilia: Pomysł mam taki. Rozesłać to anonimowo do wszystkich oddziałów Iustitii. 

I do samego zainteresowanego. Gazety odpadają, bo brak dowodów. Mam numer do 

męża kochanki. Jest możliwość skorzystania z bramek internetowych lub z karty 

sim, ale nie mam jej na kogo zarejestrować. Mogę zagadać z R. (tu pada nazwisko 

znanego dziennikarza TVP). Może on pogrzebie, ale brak źródła i dowodów, trochę 

kiepsko. Jakie jest pana zdanie? I czy ogólnie nam coś to da. Czy nam pomoże? 

Ł. Piebiak: Myślę, że da i pomoże. Ważne, żeby się rozeszło choćby i po Iustitii, 

z kim mamy do czynienia. Ludzie to rozniosą, a Markiewicz przygaśnie, widząc, co 

na niego jest. Może Kuba (jak wynika z innych wiadomości, które widzieliśmy, 

chodzi o Jakuba Iwańca, bliskiego współpracownika wiceministra Piebiaka) miałby 

pomysł jak to rozpowszechnić, nie zostawiając śladów? 

JS: – Łukasz Piebiak, który pisał o przygaszaniu człowieka za pomocą rozniesionych 

informacji, niepopartych dowodami i bez zostawiania śladów, do dzisiaj był wiceministrem 

sprawiedliwości. 

Krystian Markiewicz, prezes Stowarzyszenia Sędziów Polskich „IUSTITIA”: – Co będzie, 

jeśli taka akcja dotknie obojętnie kogo? A jeżeli nas dotknie, to może dotknąć każdego. 

Jarosław Gowin, wicepremier, minister nauki i szkolnictwa wyższego: – Tego typu 

praktyki, gdyby do nich dochodziło, są w oczywisty sposób nieakceptowalne. 

Dziennikarz: – Skandaliczne. 

Gowin: – Nieakceptowalne… 

Jerzy Stępień, były prezes Trybunału Konstytucyjnego_ – Hejt to polegał także na 

oszczerstwach, no, to oszczerstwo jest bardzo groźnym przestępstwem. 

JS: – Nawet hejterka się bała, że łamie prawo. Wiceminister nie miał takich wątpliwości. 

Uspokajał i zachęcał: 

Mam nadzieję, że mnie nie zamkną. 

O bezkarności: 

Emilia: Pogadam z dziennikarzami i porozsyłam pisma. Anonimowo, mailem, ale i 

listami. Jedyny problem to nie mam adresów i-maili. Zrobię wszystko tak jak 

umiem, jak zawsze. Za rezultat nie ręczę, ale postaram się. Mam nadzieję, że mnie 

nie wsadzą. 

Ł. Piebiak: Za czynienie dobra nie wsadzamy. 

JS: – Łukasz Piebiak tak planował rozpowszechnianie informacji beż dowodów i śladów i 

zapewniał o bezkarności. Teraz sam, jak pisze i zapewnia, że stał się ofiarą: 

„…byłem ofiarą hejtu inspirowanego przez przeciwników zmian w sądownictwie…” 

Źródło: PAP 

JS: – Ale podje się do dymisji, jednocześnie grożąc Onetowi pozwem. Tylko że on nie 

znalazł czasu ani odwagi, by zmierzyć się z pytaniami, a Onet tak. Pokazał dowody: duży zapis 

jego internetowej korespondencji. 

Magdalena Gałczyńska, dziennikarka portalu Onet.pl: – Mamy gruby plik dokumentów, 

które potwierdzają to, że między panią Emilią a wiceministrem Piebiakiem dochodziło do 

częstych, regularnych kontaktów, a kontakty te miały na celu przede wszystkim 

dyskredytowanie sędziów tak zwanych niepokornych. 



JS: – Telewizyjne archiwum pełne jest takich zdjęć, które świadczą o bliskiej współpracy 

ministra i byłego wiceministra. Dlatego opozycja pyta o dymisję ministra Zbigniewa Ziobry, a 

rzeczniczce PiSu takie pytania się nie podobają: 

Anita Czerwińska, Prawo i Sprawiedliwość: – Pana pytania są za daleko idące. 

Borys Budka, Platforma Obywatelska: – Cokolwiek dzieje się w resorcie sprawiedliwości, 

nie dzieje się bez wiedzy i zgody Ziobry. 

JS: – W tym momencie Łukasz Piebiak mówił nawet o szefie: 

Emilia: Jak program Panie Ministrze? 

Ł. Piebiak: Super. Właśnie przesyłam Szefowi by i on się ucieszył. 

Emilia: Bardzo delikatny program. 

JS: – To kolejny zapis korespondencji byłego wiceministra sprawiedliwości z hejterką, jest 

w nim mowa o wynagrodzeniu: 

Emilia: Dopiero skończyłam wysyłanie maili. Część adresów mailowych jest 

nieaktualnych, bo odrzucają lub są zmienione. Jutro zliczę, ile poszło, ale bardzo 

dużo, myślę, że ok. 200. Postaram się wziąść jutro za listy do sądów, jak dam radę, 

bo padam z nóg. Dobranoc. PS. Żądam podwyżki. 

Ł. Piebiak: Dziękuję bardzo. Teraz trzeba wypocząć by dalej walczyć o dobrą 

zmianę. O podwyżce się pomyśli. 

 

Mateusz Morawiecki, premier: – Przyjmę dymisję pana ministra Piebiaka i sądzę, że 

to kończy tę sprawę. 

 

Krystian Markiwicz, prezes Stowarzyszenia Sędziów Polskich „IUSTITIA”: – 

Pewnie łeb tej ośmiornicy jest w ministerstwie sprawiedliwości. 

JS: – Ofiar hejtu Emilii było 20 albo więcej. Onet pokazał i to: 

Piebiak: Pani Emilio, może tą aborcję to jako ostateczne rozwiązanie zastosujemy? 

JS: – Wtedy wiceminister rozmawiał o tak bolesnych i intymnych informacjach oraz o ich 

zastosowaniu: …ostateczne rozwiązanie zastosujemy? 

JS: – Emilia, z którą Łukasz Piebiak planował coś takiego, to jednocześnie tak chwaliła w 

Internecie, to jej oryginalny komentarz: 



Emi@MalaEmi – jul 20 

Wypowiedź sędziego ministra @LPiebiak w Sejmie choć przerywana wrzaskiem 

i krzykami opozycji merytoryczna i Konkretna. 

Zakochałam się ♥ ♥ ♥ 

Brawo !! !! !! 

JS: – Później zapytała Łukasza Piebiaka, czy nadal aktualne jest grzebanie przy sędzim 

Markiewiczu, a minister odpowiadał, że tak, że trzeba mu odpłacić: 

Emilia: Dziennikarz do MK (Markiewicza Krystiania) będzie grzebać. Nadal 

aktualne? 

Ł. Piebiak: Oczywiście. Plugawy wywiad GW z nim puściła. Trzeba odpłacić. 

 

Konrad Pogoda, pełnomocnik Emilii: – Pani Emilia, w żaden sposób nie 

usprawiedliwiając tego, co robiła. Ale ona niewątpliwie po prostu wykonywała to, te 

wszystkie rzeczy, które były jej niejako zlecane. 

 

Oni są ministrami sprawiedliwości właśnie dlatego, że są do tego zdolni, a nie mimo 

tego. A tyle było krzyku, kiedy mówiłem o współczesnych bolszewikach. 

Donald Tusk 

Przewodniczący Rady Europejskiej 

Źródło: twitter.com/donaldtusk 

Jakub Sobieniowski, Fakty. 

 

Hejterka bała się, że pójdzie siedzieć, minister uspokajał, że za dobre uczynki nie 

wsadzamy. Kto osądzi ministra Piebiaka? Kto sprawdzi czy w ministerstwie nie działa cała 

farma trolli, szkalująca ludzi na polityczne zamówienie? Czy, mówiąc krótko, już nikt nigdy 

przez tego pana hejtowany nie będzie? 

- Oczywiście byłem hejtowany przez cała grupę hejterów. 

Arleta Zalewska: – Sędzia Waldemar Żurek to jeden z pokrzywdzonych w sprawie 

o pomówienie i znieważanie w Internecie, za którym ma stać między innymi blogerka Emilia. 

- Tutaj jest szereg naruszeń i prokuratura powinna działać. 

[…] 

 

Rwąca rzeka w Tajlandii i polski policjant ratujący ludzi… 

 

W Jaskini Śnieżnej w Tatrach najtrudniejszy moment. Ratownicy znaleźli ekwipunek 

poszukiwanych grotołazów i centymetr po centymetrze czołgają się dalej. Przed nimi szczeliny 

tak wąskie, że nawet najszczuplejsi muszą wypuszczać powietrze z płuc, by się przecisnąć… 

♣ 
2019-08-21 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3656 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Wakacje jeszcze się nie skończyły, ale już wiadomo, że Polskę odwiedzi w tym roku 

rekordowa liczba turystów. Na wakacyjny wypoczynek stać też coraz więcej Polaków. 

Znaczna poprawa jakości życia Polaków… 

MA: – Kolejna afera w Inowrocławskim ratuszu. Za zorganizowaną grupą hejterów stał 

poseł Krzysztof Brejza, nie kto inny. [Nie Piebiak?] 

 

MA: – Bioterroryzm jako globalne zagrożenie. Już dziś premiera „sługi wojny”. 

 

MA: – W lipcu wynagrodzenia w przedsiębiorstwach były wyższe o prawie 7,5% niż rok 

wcześniej, a na rynku pracy rozchwytywani są zwłaszcza wykwalifikowani pracownicy… 

 

MA: – Ruch jednokierunkowy na Śnieżkę… 

 



MA: – Zero tolerancji dla internetowego hejtu – taką strategię stosuje: 

Zjednoczona Prawica [od dziś, bo do wczoraj hejt kwitł w najlepsze w ministerstwie 

sprawiedliwości]. 

MA: – Dzisiej współpracę z ministerstwem sprawiedliwości zakończył sędzia Jakub 

Iwaniec. To reakcja na publikacje jednego z portali, który zarzucił sędziemu kontakty z 

internetową hejterką. 

Maksymilian Maszenda, Anna Olszak: – W związku z publikacją portalu Onet współpracę 

z resortem sprawiedliwości zakończył dziś sędzia Jakub Iwaniec. 

Zbigniew Ziobro: – Nie będę tolerował tego rodzaju zachowań, [bo do wczoraj 

tolerowałem]. Jeśli pojawią się w przyszłości osoby, które byłyby zamieszane w ten proceder 

niezależnie z której strony, będę działał równie stanowczo… 

MM: – Sędzia Łukasz Piebiak [dotychczasowy zastępca Ziobry], który wczoraj złożył 

rezygnację, to wieloletni członek Stowarzyszenia Sędziów „IUSTITIA”, miał wiedzieć 

o działaniach internautki polegających na anonimowym rozsyłaniu do sędziów i mediów 

kompromitujących informacji na temat innych sędziów, między innymi na szefa stowarzyszenia 

„Iustitia”. Członkowie domagają się dziś sejmowej komisji śledczej, która zbadałaby sprawę. 

Miłosz Manasterski, publicysta, [fundacja pod nazwą] agencja informacyjna: – Wygląda 

na to, że jest to pewnego rodzaju rozgrywka w środowisku sędziowskim [opłacana przez 

ministrów sprawiedliwości]. Z każdej strony bohaterami tej sprawy są osoby w jakiś sposób 

powiązane z tym środowiskiem. 

MM: – Sprawie, której główną bohaterką jest kobieta [a nie minister Piebiak?] o imieniu 

Emilia: 

…sędziów wrzuca także do sieci 

„Znam tę panią z Twittera. Nie wiem, co i gdzie wysyłała. Nie będę się wypowiadał 

na temat kontaktów z nią” – mówi Onetowi wicemin. Łukasz Piebiak 

[I zupełnie nie rozumiem, dlaczego musiałem się podać do dymisji]. 

 

„Obecnie jesteśmy w trakcie rozwodu. Żona jest osobą uzależnioną od alkoholu oraz 

środków psychotropowych (benzodiazepiny), cierpi również na zaburzenia 

emocjonalne (typu borderline), była często hospitalizowana. [I tylko tyle, a może 

choć należy do Platformy Obywatelskiej?] Przez cały czas wspierałem żonę, nawet 

w momentach kryzysu, gdy znów zaczynała pić i przyjmować środki 

psychotropowe. Jest mi bardzo przykro, że wykorzystujecie Państwo osobę w takim 

stanie, do politycznego ataku na MS Łukasza Piebiaka”. 

[Czyżby zredagowała pani Emilia, też na zamówienie?] 

Opozycja sprawę kobiety [której, panie Maszenda?] i sędziów przedstawioną przez portal 

wykorzystuje do atakowania rządu: 

Lubnauer: - … które były znane za czasów PRL… 

Michał Karnowski, publicysta, tygodnik „Sieci”: – Opozycja zarzuca już znowu i to jest 

męczące, bo to jest destrukcja życia publicznego, słowa tak nie adekwatne do realności danego 

wydarzenia, że sama stacza się, moim zdaniem, w jakieś odmęty niewiarygodności. [Przecież 

powiedziała tylko o czasach PRL] 

MM: – Część dziennikarzy zwraca uwagę na coraz częstsze wykorzystywanie do tak 

zwanego hejtu w Internecie, również przez sędziów [zwłaszcza wiceministrów], ale przede 

wszystkim przez polityków: 

„Przy okazji afery „Małej Emi” warto przyjrzeć się również podobnym sytuacjom w 

innych miejscach – choćby aktywnej tutaj i ostro hejtującej „Beacie Ka”, jak się 

okazuje, związanej z biurem prasowym PO. Jak rozliczacie to wszystkich, 

uczciwie”. 

Marcin Makowski 

Źródło: twitter.com/makowski_m 

MM: – Dziś konto już nie istnieje. Internauci już jakiś czas temu alarmowali, że 

ukrywająca się pod pseudonimem „beata_ka kobieta”, to internetowa hejterka opłacana przez  

Radosław Poszwiński 



@beata_ka zmieniła nicka na @Ka_Beata. Że niby już nie pracuje w biurze 

prasowym PO 

Beata Kurek podróżowała do „Gubin” z użytkownikiem Sławomir Neumann 

Adam Zemełka, doktor, psycholog społeczny, Collegium Civitas: – Hejt, powszechnie 

nazywany mową nienawiści, no bo on jest właśnie tym, czym zajmują się trolle, czasami 

nazywamy ich hejterami także, a więc jest sączeniem, metaforycznie, żeby to ująć, jadu, 

wylewaniem swoich frustracji, obrażaniem innych. 

MM: – Dziennikarze i politycy wielokrotnie zarzucali też Platformie Obywatelskiej 

finansowanie między innymi internetowego profilu wykorzystującego agresję i kłamstwa 

w politycznej walce. Platforma Obywatelska na to nie reaguje. Maksymilian Maszenda, 

Wiadomości. 

[Tak wygląda próba rozmydlenia sprawy: wiele o wszystkim, tylko nie ma przytoczenia 

stwierdzeń Onetu]. 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Kolejny człowiek ministra Ziobry wylatuje z ministerstwa. Był członkiem grupy hejtującej 

sędziów, bo to nie tylko minister Piebiak, akcją zohydzania niepokornych sędziów zajmowała 

się w ministerstwie cała brygada. Co robi żona sędziego, czy sędzia ma kochankę, czy 

pięcioletnie dziecko na pewno jest jego – tym się zajmowali i puszczali w ruch internetowe 

paszkwile. 

Krzysztof Skórzyński: – Tak, dokładnie tak brzmiało polecenie: 

Polecenie od sędziego z min. Sprawiedliwości: „Trzeba mu ostro doje**ć” 

Źródło: onet.pl 

KS: – żeby zaatakować tego sędziego. Odbiorcą była blogerka o imieniu Emilia, a ten 

wulgarny rozkaz wydał sędzia ministerstwa sprawiedliwości. 

Krystian Markiewicz, prezes Stowarzyszenia Sędziów Polskich „IUSTITIA”: – Prywatnie 

jako sędzia, jako Polak czuję się beznadziejnie, że takie rzeczy są załatwiane tutaj – w gmachu 

ministerstwa sprawiedliwości. My cały czas mówiliśmy, że dla takich osób nie ma miejsca w 

takim urzędzie, jak ministerstwo sprawiedliwości. 

KS: – Korespondencja, którą opublikował Onet, to gotowa instrukcja, jak za pomocą 

insynuacji publicznie zniszczyć tego sędziego za to, że krytykował władze. Zniszczyć opinie 

o nim, używając do tego najintymniejszych, prywatnych spraw. 

Hejt na zlecenie ministerstwa? 

Emilia: Kuba, udupiamy go na maxa? 

Iwaniec: Też sędzia. A on to jeb*ka. Kawał chu*a 

Emilia: Ile lat ma to dziecko 

Jakub Iwaniec: teraz przydałby się atak na Markiewicza 

Emilia: Nie chodzi o ważne sprawy. Chodzi o bzdurki by się ponaśmiewać 

Iwaniec: Markiewicz – alimenciarz z Iustiti. Trzeba mu ostro doje**ć 

Emilia: Ok. Fota. I parę faktów w skrócie. Nie płaci alimentów? 

Iwaniec: płaci. Konkubinie, z którą mieszka. Dla picu. Spójrz w ośw(iadczenie) 

maj(ątkowe) 

Emilia: 500 plus pobiera? 

Iwaniec: Nie. Ma jedno dziecko. Piotrusia. Z sędzią, z którą mieszka, żyje itp. 

Emilia: Wyluzuj. Jutro pogrzebie i coś wymyślimy. Czemu go nie chcemy? 

Iwaniec: prezes Iustiti. Główny rozgrywający kasty 

KS: – Sędzia Jakub Iwaniec po publikacji Onetu został zwolniony z ministerstwa 

sprawiedliwości. Wczoraj podał się także do dymisji ten wiceminister, który również miał 

kierować atakami na niewygodnych dla władzy sędziów. To Łukasz Piebiak, do wczoraj prawa 

ręka Zbigniewa Ziobry. 

Marta Kożuchowska-Warywoda, Stowarzyszenie Sędziów Polskich „Iustitia”: – Taka 

działalność jest bez precedensu i nie mieści się w jakichkolwiek standardach państwa prawa. 

Jesteśmy przekonani, że w akcji dyskredytacji sędziów mogła brać udział znacznie większa 

grupa osób niż wynika to z dotychczasowych publikacji Onetu. 



KS: – To jeszcze jeden fragment – plan uderzenia w sędziego za pomocą spraw 

rodzinnych i jego dziecka: 

Iwaniec: numer do niego 

Emilia: tel załatwie 

Iwaniec: (tutaj zostaje podany numer telefonu do Krystiana Markiewicza) 

Emilia: Ale karta mi potrzebna. Nie mogę jej zarejestrować na siebie. 

Emilia: imię i nazwisko konkubiny? 

Iwaniec: (w załączonym pliku podaje nazwisko partnerki sędziego Markiewicza) 

Iwaniec: też sędzia. A on to jeb*ka. Kawał chu*a 

Emilia: ile lat ma dziecko 

Iwaniec: 5 

Emilia: Konkubinat? 

Iwaniec: on ją zdradzał skur***l 

Iwaniec: tak 

Emilia: Dowód? Nazwisko? Cokolwiek by się zaczepić 

Iwaniec: zaraz 

KS: – Nie ma pan wrażenia… 

Stanisław Karczewski, marszałek senatu, Prawo i Sprawiedliwość: – Nie mam żadnego 

wrażenia. Ale panie redaktorze. Nie funkcjonowało. Proszę zgłosić się do rzecznika. 

KS: – Ta nerwowa reakcja marszałka senatu została zarejestrowana zaraz po tym, jak 

opozycja, największe zrzeszenie prokuratorów i środowiska sędziowskie zażądały dymisji 

Zbigniewa Ziobry. I nie tylko jej. 

Marta Kożuchowska-Warywoda, dalszy ciąg komunikatu: – Żądamy powołania 

przez Sejm RP komisji śledczej… 

Schetyna: – Nie zaakceptujemy tego, że wyrzucenie tego jednego urzędnika sprawę 

zamyka. Sprawa dotyczy bezpośrednio ministra Ziobry. [Jednak Schetyna zaakceptował]. 

KS: – Wiceminister Piebiak w jednej wiadomości do blogerki instruował, jak atakować 

niewygodnych sędziów, chwalił jej wysiłki i używał słowa „super”, by podsumować efekty tej 

akcji dyskredytacyjnej, po czym dodaje, że wyśle to szefowi, tu cytat „by i on się ucieszył” 

Emilia: Jak program Panie ministrze? 

Ł. Piebiak: Super. Właśnie przesyłam Szefowi by i on się ucieszył 

KS: – Zbigniew Ziobro, do wczoraj szef Łukasza Piebiaka, wezwany przez opozycję do 

dymisji, nie zamierza jej składać. 

Anita Czerwińska, Prawo i Sprawiedliwość: – Nie ma takich planów, żeby minister Ziobro 

był odwołany. 

Rafał Grupiński, Platforma Obywatelska: – Trzeba powiedzieć, po tym co widać w 

ministerstwie sprawiedliwości, a to jest wierzchołek góry lodowej, raczej mafia polityczna. 

KS: – Kobieta o imieniu Emilia, która na zlecenie wiceministra i sędziego z ministerstwa 

miała dyskredytować sędziów, także przy użyciu spraw rodzinnych, także dzieci, 

w oświadczeniu przeprosiła tych 

Blogerka Emilia: – „Przepraszam tych, których hejtowałam. Żałuję tego. 

Chciałabym umieć cofnąć czas”. 

„(…) Polska, Polacy, muszą poznać prawdę o tym, jak działa machina propagandy i 

niszczenia ludzi w Polsce”. 

Źródło: wyborcza.pl 

[Należy teraz dokładnie, z dużą ilością szczegółów opisać, czego pani dokonała, podać 

nazwiska skrzywdzonych, a zwłaszcza kto pracował przy tym oczernianiu. Bez tego pani 

przeproszenie nie ma żadnej wartości]. 

KS: – W systemowe niszczenie i dyskredytowanie sędziów miał być zaangażowany nie 

tylko wiceminister Piebiak i współpracujący z nim w ministerstwie Jakub Iwaniec. 

Marcin Matczak, profesor, Wydział Prawa i Administracji, Uniwersytet Warszawski: – 

Wydaje mi się, że jest mało prawdopodobne, że ta sprawa jest aktywnością wyłącznie tej pani 

czy wyłącznie wiceministra. Wiemy o tym, że takich kont jest więcej. Wiemy o tym, że ten atak 

na sędziów jest zmasowany… 



KS: – Bronić sędziów przed atakami polityków, bronić niezależności sędziów powinna 

Krajowa Rada Sądownictwa. Oto ostatnie komunikaty tej rady. Ani słowa o tym, że sędziowie 

byli szkalowani przy udziale urzędników z ministerstwa sprawiedliwości. Dla przypomnienia, 

skład tej rady został zmieniony przez PiS. Dalej nie wiadomo jednak, kto popierał nowych 

członków, by mogli tu zasiadać, bo nowa marszałek sejmu dziś znów odmówiła publikacji tych 

dokumentów, mimo prawomocnego, jasnego wyroku sądu, że to informacja jawna. Krzysztof 

Skórzyński, Fakty. 

 

JP: – Polacy muszą się dowiedzieć, jak działa machina niszczenia ludzi – pisze hejterka, 

której zlecano rozsyłanie paszkwili. Pytanie, kto tę machinę rozłoży na części pierwsze? Kto 

ujawni wszystkich pomysłodawców i zleceniodawców? Kto zbada ich komputery? Czy 

ministerstwo Zbigniewa Ziobry skontroluje teraz prokurator Zbigniew Ziobro, o tym: 

Maciej Knapik: – Jeden okrzyk, ale argumentów kilka tu na pikiecie pod gabinetem 

ministra w siedzibie resortu. 

Marta Kożuchowska-Warywoda, Stowarzyszenie Sędziów Polskich IUSTITIA: – 

Oczekujemy działań prokuratury niezależnej i dymisji pana prokuratora generalnego. 

[Czy w taki głos opinii publicznej Jarosław Kaczyński się też wsłuchuje, czy też jak 

w przypadku Kuchcińskiego przemówi dopiero po latach?] 

MK: – Pierwszy argument odwołuje się do standardu i dobrego obyczaju życia 

politycznego: 

My sędziowie sądów powszechnych, otrzymując powołanie, ślubowaliśmy stać na 

straży prawa, sprawiedliwość wymierzać zgodnie z przepisami prawa, bezstronnie 

wg własnego sumienia, a w postępowaniu kierować się zasadami godności i 

uczciwości. Dzisiaj sędziowska niezawisłość okazała się uzależnieniem od władzy… 

Piotr Kładoczny, Helsińska Fundacja Praw Człowieka: – On plami [kto?], za swoich 

współpracowników także powinien politycznie odpowiadać… 

MK: – Wśród argumentów za odejściem ministra Ziobry jest ten o odpowiedzialności 

bezpośredniej 

Emilia: Jak program Panie Ministrze? 

Ł. Piebiak: Super. Właśnie przesyłam Szefowi by i on się ucieszył 

MK: – Oto skoro w dyskusji wiceministra z hejterką pojawia się zdanie: „że szef się 

ucieszy” – powstaje pytanie o wiedzę czy udział w procesie samego ministra Ziobry. 

Marcin Matczak, dalszy ciąg wypowiedzi: – Szefem pana wiceministra Piebiaka jest pan 

minister Ziobro… 

Borys Budka, Platforma Obywatelska: – Nie wierzę, by Piebiak nie działał bez 

politycznego umocowania swojego szefa. 

MK: – To wątek, który prokuratura przynajmniej powinna zbadać. Ale problem, że 

minister Ziobro jest też szefem prokuratury generalnej, przełożonym wszystkich prokuratorów… 

Robert Kropiwnicki, Platforma Obywatelska: – Prokurator generalny nie jest 

zainteresowany tym, żeby sam siebie pogrążył, więc jego podwładni nie będą tego realizować. 

MK: – To zdaniem opozycji niedopuszczalne. Konflikt interesów. Na czele prokuratury 

badającej sprawę powinien stać już ktoś inny, nawet jeśli miałoby się okazać, że Ziobro 

o niczym nie wiedział, a Piebiak mówiąc o szefie, tylko żartował. 

Waldemar Paruch, profesor, szef centrum analiz strategicznych kancelarii prezesa rady 

ministrów: – Zakładamy, że minister wie wszystko, co się dzieje w resorcie, że wie o tym, co się 

dzieje w przestrzeni publicznej. 

JP: – A nie powinien? 

WP: – Pani redaktor, to w państwie demokratycznym niewykonalne. 

MK: – Ale w Polsce po roku 2016 minister i jednocześnie prokurator generalny wie i może 

dużo więcej, bo wtedy znowelizowano prawo o prokuraturze. 

Patryk Jaki, wypowiedź archiwalna: – 4 marca 2016 roku kończy się państwo teoretyczne. 

MK: – W państwie praktycznym: 

Prokurator Generalny sprawuje kontrolę nad czynnościami operacyjno-

rozpoznawczymi 

Wgląd w materiały zgromadzone w toku kontroli operacyjnej 



Może zwrócić się o przeprowadzenie czynności 

MK: – w razie sprzeciwu ustawa zakłada postępowanie służbowe lub dyscyplinarne 

i chodzi też o te postępowania, które dotyczą jego samego czy też resortu. 

Michał Wawrykiewicz, adwokat, Inicjatywa „wole sądy”: – Kompetencje prokuratora 

generalnego są nieograniczone, zwierzchność nad prokuratorami, nad postępowaniami. 

MK: – Ale właśnie tak miało być: jawna kontrola i władza. 

Ziobro: – Najgorsze są tak zwane naciski niejawne, najgorsze jest to, co dzieje się za 

zamkniętymi drzwiami, za kulisami. 

MK: – Teraz doszło do niejawnych nacisków hejterskich na sędziów, a zakulisowy w tym 

udział miało samo ministerstwo sprawiedliwości. To smutna karykatura zapowiadanych 

uroczyście reform, oczyszczenia i jawności. 

Beata Szydło, wypowiedź archiwalna: – Tak. Mam pełne zaufanie do… 

MK: – Zbigniew Ziobro zasiada w Krajowej Radzie Sądownictwa, Zbigniew Ziobro 

powołuje rzeczników dyscyplinarnych, Zbigniew Ziobro wreszcie, powołał specjalny zespół do 

spraw dyscyplinarnych i na czele tego zespołu postawił ministra Piebiaka. 

Krzysztof Parchimowicz, Stowarzyszenie Prokuratorów „Lex Super Omnia”: – 

Współczuję, bo jest to trochę rozdwojenie jaźni. 

Radosław Fogiel, Prawo i Sprawiedliwość: – Proszę się nie obawiać pod tym względem. 

MK: – To komentarz PiS-u, a prokuratura wszczęła postępowanie sprawdzające – to 

formuła rutynowa, nie oznacza żadnych konkretnych działań. Maciej Knapik, Fakty. 

[Słowa, słowa – w sumie bezsilność i żadnego skutku. A mówiło się, że słowo zabija – nie 

zawsze, nie wszystkich]. 

 

JP: – Reuters, Die Welt, The Washington Post, zachodnie dzienniki i portale piszą 

o skandalu w resorcie sprawiedliwości, o haniebnych metodach. Czy prezes Kaczyński daruje 

ministrowi Ziobrze polityczną odpowiedzialność za ten skandal, pyta: 

Jakub Sobieniowski: – To pytanie, czy prezes wybaczy ministrowi, Fakty zadały tylko 

politykom związanym z PiS-em, kiedyś i teraz. 

PJK: – Jest za co dziękować… 

Joanna Kluzik-Rostkowska: – Zbigniew Ziobro miał zniszczyć ten wymiar 

sprawiedliwości, który był wcześniej, to mu się udało, ale przy okazji tak urósł, że myślę, że 

nawet Jarosław Kaczyński jest tym zadziwiony/ 

Bernadeta Krynicka, Prawo i Sprawiedliwość – Tych informacji dużo jest fałszywych, 

hejtu, fejt-newsów i nie możemy się na takich informacjach opierać. 

JS: – Posłanka PiS-u mówi o hejcie i fejt-newsach w momencie, gdy to wiceminister 

Zbigniewa Ziobry odszedł ze stanowiska po publikacji o tym, że hejtował, czyli oczerniał 

i współorganizował hejt na skalę masową, także z użyciem gromadzonych [przez ministerstwo] 

informacji osobistych, intymnych, ale i niepotwierdzonych. 

Paweł Poncyliusz, kandydat Koalicji Obywatelskiej do sejmu: – Te zielone teczki, 

o których mówi się przy okazji tej sprawy hejterki, nie są kompletowane także na polityków 

z obozu Prawa i Sprawiedliwości? 

[…] 

♣ 
2019-08-22 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3513 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Potężna burza w Tatrach i wiele ofiar, także niestety śmiertelnych. 

Zginęło 5 osób: czworo po stronie polskiej, w tym dwoje dzieci, a jedna osoba po 

słowackiej stronie gór. Co najmniej 80 osób zostało rannych lub poszkodowanych. Piorun 

uderzył między innymi w łańcuch pod Giewontem, którego trzymali się turyści. Kilka osób 

porażonych piorunem trzeba było reanimować. 

Akcja ratunkowa nadal trwa… 



[Myślę, że łańcuch na Giewont, a i w innych partiach gór, powinien być przerywany co 

jakiś czas, a w tych miejscach powinny być plastikowe części, aby piorun nie leciał swobodnie 

po całym łańcuchu i zabijał wszystkich trzymających się ludzi]. 

 

W Jaskini Śnieżnej wciąż bez skutku… 

 

Trzynasta emerytura na stałe, ma być wypłacana każdego roku. 

 

Głośny sprzeciw wobec internetowych hejterów. 

 

Michał Karnowski, publicysta: – Ja bym sobie życzył, myślę, że każdy Polak by sobie 

życzył, żeby każda partia polityczna rozliczała się: z nieprawidłowościami, z jakimiś ludzkimi 

słabościami, błędami – w taki sposób, jak to czyni obóz Jarosława Kaczyńskiego… 

 

Krajowa Rada Sądownictwa domaga się pisemnych wyjaśnień, których nazwiska pojawiły 

się w sprawie dyskredytowania sędziów, opisanej przez jeden z portali. Ale w tej sprawie 

zarówno sędziowie, jak i politycy opozycji stosują podwójne standardy. 

[…] 

 

Inowrocław i protest mieszkańców przed miejskim ratuszem. Urzędnicy mieli wystawiać 

fałszywe faktury, a z nielegalnie pozyskanych pieniędzy finansować internetowych hejterów. 

Wśród osób powiązanych z aferą wymieniany jest Krzysztof Brejza, szef sztabu wyborczego 

Koalicji Obywatelskiej… 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Akcja ratunkowa na Giewoncie trwa… 

 

Pocztówki pełne nienawiści. W resorcie sprawiedliwości rosła grupa przestępcza. 

[…] 

Krzysztof Skórzyński: – Pierwsza prezes Sądu Najwyższego była celem ataku, a tak 

wspierany i awansowany przez władze wpływowy dziś sędzia miał o niej pisać w 

korespondencji z innymi sędziami, także w ostatnim czasie awansowanymi: 

Sędzia Tomasz Szmyd z ministerstwa sprawiedliwości: 

Radzę się spakować, pożegnać i wyp**rdalać 

Dziś pracuje w Radzie [KRS], która ma pilnować niezależności sędziów… 

Konrad Wytrykowski piął się z sądu rejonowego, aż do powołanej przez PiS Izby 

Dyscyplinarnej w Sądzie najwyższym… 

Proponuję akcję wysyłania pocztówek z hasłem Wyp**r***aj 

Sędzia Rafał Stasikowski wysyła emotikon uśmiech i kciuk w górę: 

Nach Dojczland 

 

Ministerstwo sprawiedliwości II 

Wczoraj wykonaliśmy kolejny krok we właściwym kierunku, ale jeszcze długa 

droga przed nami. Robimy swoje 

MSII został przez Gazetę Wyborczą zidentyfikowany jako Łukasz Piebiak. Akcja 

wymierzona w prezes Gersdorf odbyła się. 

Michał Lewandowski, rzecznik Sądu Najwyższego: – Tych mejli, kartek, telefonów 

o obrzydliwej treści było mnóstwo. 

KS: – W Sądzie Najwyższym ruszyło postępowanie dyscyplinarne wobec sędziego 

Wytrykowskiego, choć on zaprzeczył, że inspirował ataki na prezes. 

Seria korespondencji pokazywana od kilku dni przez Onet, pokazuje, jak zorganizowany 

był system oczerniania, niszczenia anonimami, nierzadko wulgarnymi, upublicznianymi 

materiałami sędziów, którzy nie zgadzają się z sądową rewolucją w sądach. Zaczynało się od 

wymiany korespondencji w zamkniętym gronie, to długa lista nazwisk urzędników z 

ministerstwa sprawiedliwości, kilku sędziów wybranych przez PiS do nowej Krajowej Rady 



Sądownictwa, a nawet – jak pisze Onet – był tu sędzia powołany przez obecną władzę do Sądu 

Najwyższego. To z tego grona często miały wychodzić pomysły, które nierzadko potem 

realizowała Emilia [eS], blogerka dyskredytująca na zlecenie, a za jej pośrednictwem grupa 

prorządowych dziennikarzy. Od kilku dni wiadomo, że zorganizowana akcja była wymierzona 

w szefa największego Stowarzyszenia Sędziowskiego, krytyka zmian w sądownictwie [Krystian 

Markiewicz], a od dziś wiadomo, że celem dyskredytacji była również pierwsza prezes Sądu 

Najwyższego, Małgorzata Gersdorf. 

Marcin Mitera, rzecznik Krajowej Rady Sądownictwa: – Prezydium Krajowej Rady 

Sądownictwa oczekuje, że członkowie Krajowej Rady Sądownictwa, których nazwiska 

pojawiają się w mediach w związku z tą aferą, niezwłocznie złożą pisemne wyjaśnienia co do 

swojego udziału w tym procederze. 

Beata Morawiec, była prezes Sądu Okręgowego w Krakowie: – Najbardziej straszne 

i przerażające jest to, że nie robią to ludzie przypadkowi, ludzie, którzy są jakimiś, prawda, 

internetowymi trollami… [piszmy wprost: zdeprawowanymi wyrzutkami] 

KS: – Pełnomocniczka blogerki, Emilii powiedziała dziś, że kobieta otrzymywała za swoją 

działalność pieniądze od sędziów przychylnych władzy. Krzysztof Skórzyński, Fakty. 

 

JP: – Reforma sądów była konieczna, by oczyścić sądy ze złodziei i nikomu 

niepotrzebnych złogów. Mieli przyjść lepsi, sprawni, prawi i sprawiedliwi. I sprawni 

rzeczywiście są. O tym, jak wygląda sędziowska elita: 

Jakub Sobieniowski: – Marszałek senatu był oburzony brakiem kultury. 

Karczewski: – Proszę zachowywać się jednak z kulturą… 

JS: – Ale chodziło mu o grzeczne pytanie dziennikarza, a nie o to, co i jak planował ten 

urzędnik ministerstwa sprawiedliwości [ale już znamy]. 

 

JP: – Londyn, Borys Johnson i Brexit. 31 października opuszczamy Unię – mówi brytyjski 

premier, a rząd pisze tajny raport i prognozuje skutki. O operacji, która wpłynie na życie 

milionów ludzi, w tym miliona Polaków: 

Maciej Woroch: – Kolejki na granicach, pustki w sklepach, brak lekarstw i możliwe 

przerwy w dostawach prądu – Za 70 dni tak ma wyglądać Zjednoczone Królestwo – napisano w 

tajnym rządowym raporcie, jeśli spełnią się zapowiedzi premiera Borysa Johnsona. 

Borys Johnson, premier Wielkiej Brytanii: – Podstawą zaufania w polityce jest zasada, że 

jeśli masz wynik referendum, powinieneś działać zgodnie z instrukcjami wyborców. Właśnie 

dlatego musimy opuścić Unię 31 października – z umową albo bez niej. 

[A może tylko połowa Brytyjczyków powinna opuścić Unię? Brexit nie jest też zasadą 

kadencyjną: połowa chce być poza Unią? To przez cztery lata Wielka Brytania będzie poza 

Unią. Potem jak chce druga połowa Brytyjczyków – przez cztery lata jest w Unii. Losu narodu 

nie wyznacza się przez głosowanie niestety. Musi to być zadanie światłych umysłów. To jest 

zadanie Królowej i Izby Lordów. Tak zawsze było w historii Wielkiej Brytanii]. 

MW: – Na szefa brytyjskiego rządu w Paryżu czekały dziś uścisk dłoni i uśmiech. Ale 

Emmanuel Macron nie miał dla niego żadnych brexitowych prezentów: 

Emmanuel Macron, prezydent Francji: – Chcę to jasno podkreślić – w przyszłym miesiącu 

nie znajdziemy czasu na porozumienie o wyjściu, które znacznie różniłoby się od oryginału. 

MW: – Pałac Elizejski, Brexit według Johnsona, jest wciąż nierozwiązywalną zagadką, 

podobnie jak w Berlinie, choć Angela Merkel nie straciła jeszcze całkiem nadziei na uniknięcie 

chaosu i gigantycznych kłopotów po obu stronach Kanału. 

Angela Merkel, kanclerz Dojczlandu: – Na pewno znajdziemy rozwiązanie w ciągu 

najbliższych dwóch lat, ale może uda nam się to zrobić w trzydzieści dni. Dlaczego nie? 

MW: – Kłopot z backstopem, czyli pomysłem na uniknięcie granicy między obu 

Irlandiami polega na tym, że wpisano to do umowy wynegocjowanej przez Theresę May. Borys 

Johnson nazywa go antydemokratyczny, Bruksela – nieusuwalnym. 

Catherine Bernard, profesor, wydział prawa europejskiego, Uniwersytet w Cambridge: – 

Politykom łatwo jest mówić: możemy wyjść z Unii choćby po południu, ale oni nie rozumieją, 

że to bardzo trudna operacja, której konsekwencje wpłyną na życie milionów ludzi. 



MW: – W tym na około milion Polaków mieszkających na wyspach. Nowa szefowa 

brytyjskiego MSW planuje zakończenie swobodnego przepływu unijnych obywateli: noc 31 

października na 1 listopada. Jeśli Brexit będzie twardy, może to oznaczać całą masę kłopotów, a 

jedynym zabezpieczeniem może być zdobycie statusu osoby osiedlonej. 

Barbara Drozdowicz, szefowa organizacji East European Resurce Centre: – Gwarantuje 

nasze prawa imigracyjne, gwarantuje nasze prawo do pracy, do emerytury, do wynajmu 

mieszkania, zakupu mieszkania, możemy jeździć samochodem, jednym słowem: możemy żyć 

jak normalni ludzie w Wielkiej Brytanii. 

MW: – Termin składania wniosków mija 31 grudnia 2020 roku. 

MW:– Za 70 dni Brexit będzie – twardy, bez żadnych porozumień albo miękki, jeśli 

Johnson jakimś cudem zgodzi się na umowę wynegocjowaną przez poprzedni rząd. Bardziej 

prawdopodobne jednak, żeby powstrzymać brexitową katastrofę, konieczne będą: usunięcie 

premiera z urzędu i wybory. Maciej Woroch, Fakty, Londyn. 

[No, no]. 

♣ 
2019-08-23 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3572 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Cztery ofiary śmiertelne i 157 osób rannych po wczorajszej burzy w Tatrach. Jest 

udzielana pomoc i liczenie strat.  

Tragiczne żniwo burzy w Tatrach. 

 

Szokujące zeznania w sprawie fabryki trolli w Inowrocławiu. 

 

Przebojowa jesień jest tylko z Telewizją Polską. 

 

Akcja poszukiwawcza trwała jeszcze dzisiaj. Burmistrz Zakopanego ogłosił trzydniową 

żałobę, która potrwa do niedzieli. 

…Niektóre środowiska lewicowe wykorzystały tragedię do tego, by żądać usunięcia 

krzyża z Giewontu. Gdy akcja poszukiwawcza jeszcze trwała, wydawany w Polsce przez 

Dojczów tabloid „Fakt24.pl” opublikował artykuł pod tytułem: Zabójczy krzyż na Giewoncie. 

Historia zna straszne przypadki… Znany z udziału w antyrządowych demonstracjach profesor 

Jan Hartman z Uniwersytetu Jagiellońskiego apeluje o usunięcie krzyża z Giewontu. (Krzyż 

nadal zabija! Usunąć z Giewontu!) Mieszkańcy Podhala odpowiadają: To jest kompletny absurd. 

Przecież krzyż jest, był i będzie. 

- To jest nasza historia i polska historia związana jest z krzyżem i należy go chronić, 

absolutnie. 

Arkadiusz Jabłoński, profesor, socjolog, Katoliczki Uniwersytet Lubelski: – Walczy się 

nie tylko z klerem, nie tylko z Kościołem, ale walczy się z symboliką chrześcijańską. 

Filip Memches, publicysta, tygodnik.TVP.pl: – Mamy do czynienia z zaostrzeniem debaty 

publicznej i przekraczaniem kolejnych granic. 

Tylko w tym roku symbole religijne w Polsce były już kilkukrotnie publicznie 

profanowane, na marszach środowisk LGBT. W takim marszu w Warszawie nawet wziął udział 

prezydent stolicy. Rafał Trzaskowski [Platforma Obywatelska] już na początku swojej kadencji 

podpisał tak zwaną deklarację LGBT+, dającej specjalne przywileje lesbijkom, gejom, 

biseksualistom i transwestytom [transseksualistom, jak chce TVP]. [I tak od tragedii na 

Giewoncie można dojść do LGBT]. Teraz, jego partyjny kolega, prezydent Poznania ogłosił 

zorganizowanie zajęć z edukacji seksualnej – ruszą już w przyszłym roku. Miasto już teraz 

przeznaczy kilkadziesiąt tysięcy złotych na specjalne szkolenia dla nauczycieli. 

Marta Mazurek, radna miasta Poznania, Platforma Obywatelska: – Przewidujemy, że dla 

klas siódmych i ósmych szkoły podstawowej, a także w szkołach średnich… 

Władze Poznania ogłosiły swą decyzję w zaledwie kilka dni po specjalnym apelu 

Episkopatu Polski, który jasno sprzeciwił się seksualizacji dzieci w szkołach. 



Paweł Rytel-Adrianik, ksiądz, doktor, rzecznik Konferencji Episkopatu Polski: – Rodzice 

mają konstytucyjne prawo do tego, że w szkole ich dzieciom są przekazywane treści zgodne z 

systemem wartości rodziców i zgodne z podstawą programową. Karol Jałtuszewski, 

Wiadomości. 

[Konstytucja nie mówi, że treści mają być zgodne z podstawą programową. Lepiej, żeby 

dwunastoletnie dziecko rodziło dziecko]. 

 

Ratownicy odnaleźli ciało jednego z dwóch grotołazów [w Śnieżnej]. Szanse, że drugi 

przeżył, są minimalne. 

 

Wojsko polskie wraca na misje pokojowe ONZ. 

 

Nowy kodeks etyki dla sędziów. 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

154 rannych, w tym cztery śmiertelne… 

Około czternastej piorun uderzył w krzyż na Giewoncie, następnie cała energia przeniosła 

się po mokrych skałach na łańcuchy, których w tamtym momencie trzymało się kilkadziesiąt 

osób… [Pioruny uderzyły kilkakrotnie w niewielkich odstępach czasu]. 

Tomasz Wojciechowski, ratownik Tatrzańskiego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego: 

– Pod jednym z łańcuchów turysta prowadził akcję resuscytacyjną, w momencie, kiedy doszło 

do kolejnego wyładowania, turysta ten został w tym momencie strącony w kierunku źlebu, na 

szczęście nic mu się złego nie stało, ale widać, że ci ludzie pomimo dramatycznej sytuacji na 

miejscu przez cały czas również spieszyli z pomocą innym. 

[Resuscytacja krążeniowo-oddechowa. RKO – zespół czynności stosowany u 

poszkodowanego, u którego wystąpiło podejrzenie nagłego zatrzymania krążenia, czyli ustanie 

czynności serca z utratą świadomości i bezdechem]. 

 

JP: – Nerwy w kampanii. Kto wyżej, bliżej, kto bardziej widoczny. 

 

Najnowszy sondaż dla Faktów. Widać pewne polityczne zmiany: PiS -5; Koalicja 

Obywatelska +3. Sondaż zrobiony po tym, jak Onet ujawnił skandal w ministerstwie 

sprawiedliwości. Polacy ten skandal mogli ocenić: 

Jakub Sobieniowski: – Ten dzień to już wyborcza kampania na całego. Gospodarcza 

wizyta premiera na Śląsku. I zbiórka podpisów Koalicji Obywatelskiej. I nowe hasło wyborcze 

Lewicy: „LEWICA łączy nas przyszłość”. 

Proszę powiedzieć, na którą partię by pan(i) zagłosował(a)? 22.08.2019 

Źródło: Kantar dla „Faktów” TVN i TVN24 

PiS = 39% (-5) 

Koalicja Obywatelska = 30% (+3) 

Lewica = 11% 

PSL K15 = 6% (+2) 

Konfederacja = 6% (+1) 

Andrzej Rychard, profesor, socjolog, Polska Akademia Nauk: – Biorąc pod uwagę skalę 

tych różnic, skalę wzrostu dla Koalicji i skalę spadku dla Prawa i Sprawiedliwości kto wie, czy 

to nie jest początek dłużej trwającego tego trendu. 

JS: – Jeśli się już przebrnie przez ulubione zdanie polityków, że najważniejszym sondażem 

są wybory, to można usłyszeć ciekawe opinie, zwłaszcza że w sondażu już padły, gdy Onet 

ujawnił już rozmowy urzędników Zbigniewa Ziobry o planach oczerniania sędziów [nie będę 

powtarzał nagrań Onet-u] … 

Gdyby wyborczy wynik był taki, jak sondaż dla Faktów TVN i TVN24 – PiS nie miałoby 

samodzielnej większości: PiS 224; Konfederacja 8; Koalicja Obywatelska 160; PSL K15 22; 

Lewica 45. 

 



JP: – Większość pytanych chce dymisji ministra Ziobry i jeśli nawet okaże się nietykalny, 

o jego resorcie po tym skandalu nie da się myśleć: resort sprawiedliwości. [Resort to wszyscy 

sędziowie i prokuratorzy oraz sądy wszystkich szczebli, więc trzeba uściślić: nie da się myśleć o 

ministerstwie sprawiedliwości i o ministrze sprawiedliwości]. 

Gdyby dymisja ministra sprawiedliwości wisiała w powietrzu, na otwarcie tej debaty 

raczej nie przyszliby: bliski współpracownik premiera, Marek Suski i bliski współpracownik 

prezydenta, Andrzej Dera, a przyszli. Ba, w tej debacie w dzień ofiar totalitaryzmu (22 sierpnia) 

wziął udział nawet szef wymienionej przez PiS nowej Krajowej Rady Sądownictwa i on także 

słuchał tego: 

Zbigniew Ziobro: – Podziały, przynajmniej w Polsce, w dobie dzisiejszych spraw, które 

też wzięły się w mediach, doprowadziły do gorszących sytuacji. Wszyscy, którzy dopuszczają 

się przewinień czy niewłaściwego zachowania powinni być traktowani równo tak samo… 

JS: – Minister Ziobro powtórzył to, co od kilku dni mówią politycy PiS-u, że afery 

z używaniem siły państwa do szkalowania niewygodnych sędziów, to tylko spór między 

sędziami. A potem nie odpowiedział ani na jedno pytanie, także o swoją polityczną 

odpowiedzialność. 

Marcin Warchoł, wiceminister sprawiedliwości: – To jest kłótnia w rodzinie. 

JS: – Tylko ostatnie publikowane przez Onet i Gazetę Wyborczą korespondencje między 

ludźmi z ministerstwa sprawiedliwości, internetową blogerką, a bliskimi obecnej władzy 

sędziami pozwalają precyzyjnie pokazać, jak wyglądał system, który miał dyskredytować [czy 

to na pewno już czas przeszły?] niewygodnych dla władzy sędziów. W tej grupie było trzech 

(Jarosław Dudzicz, Maciej Nawacki, Dariusz Drajewicz) z nowej powołanej Krajowej Rady 

Sądownictwa, był sędzia z Katowic, dwóch rzeczników dyscyplinarnych (Arkadiusz Cichocki, 

Przemysław Radzik, Michał Lasota) sędzia Sądu Najwyższego (Konrad Wytrykowski) szef 

biura prawnego nowej KRS (Tomasz Szmydt) trzej wpływowi sędziowie (Dariusz Kaliś, 

Ireneusz Wilczkiewicz, Rafał Stasikowski) nawet sędzia z ministerstwa (Jakub Iwaniec). 

Wszystkich ich łączy to, że awanse zawdzięczają obecnej ekipie rządzącej. To oni mieli 

inspirować ataki na niesprzyjających władzy sędziów, których wykonawcą bywała nierzadko 

między innymi słynna już od kilku dni blogerka o imieniu Emilia (S). Ta grupa mogła czuć silne 

wsparcie, bo jej patronem był wiceminister sprawiedliwości, Łukasz Piebiak, w resorcie 

nazywany był głównym kadrowym, bo to on przeprowadzał personalną rewolucję w sądach. Ale 

przede wszystkim do wtorku, gdy został odwołany ze stanowiska, Łukasz Piebiak był prawą 

ręką, najbardziej zaufanym człowiekiem Zbigniewa Ziobry. 

[Jeśli na to tak patrzeć, to jest to „kłótnia w rodzinie”, bo oni wszyscy mają tytuły sędziów, 

ale wszyscy oni byli bądź nadal są przede wszystkim ważnymi urzędnikami państwowymi. 

Jest jeszcze druga kwestia, całkowicie przemilczana w Polsce, a omawiana na Zachodzie 

w prasie i w mediach: dwóch adwokatów miało „zaszantażować i przekonać” Emilię i to ona 

odsłoniła znane obecnie fakty – czy może być dalszy ciąg szczegółów?] 

♣ 
2019-08-24 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3660 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Poznajemy kolejne szczegóły tak zwanej fabryki hejtu, czyli zorganizowanego w urzędzie 

miejskim w Inowrocławiu [ale o zorganizowanym hejcie w ministerstwie sprawiedliwości już 

nie pamiętamy, bo ten w Inowrocławiu nie jest PiS-u, ale Platformy Obywatelskiej. I kogoż 

Inowrocław hejtował?] 

Wysoka ocena rządu Prawa i Sprawiedliwości [wystawiona sobie przez Prawo i 

Sprawiedliwość]. 

Czy poseł Krzysztof Brejza zarządzał farmą trolli? 

 

Fani zafascynowani Robertem Kubicą. 

 

Prawo i Sprawiedliwość rozpoczęło konwencje regionalne. Na początek Toruń i 

Bydgoszcz. Podczas inauguracyjnych spotkań premier Mateusz Morawiecki zapowiadał dalszą 



politykę opartą na dwóch filarach: na jakości finansów publicznych i polityce społecznej, która, 

jak mówi, zmienia politykę całego kraju. [A więc żegnaj przekopie Mierzei Wiślanej, żegnaj 

tunelu dojazdowemu do Świnoujścia, o centralnym porcie komunikacyjnym już nie pamiętamy, 

a nawet nie będzie pieniędzy na poprawę stanu dróg lokalnych. Ale czy tego wystarczy na 

sfinansowanie ogromnych obietnic?] 



Norbert Maliszewski, profesor, politolog, Uniwersytet Kardynała Stefana Wyszyńskiego: 

– W drużynie, od rządów Platformy i PSL, poparcie PiSu się nie zużyło, tylko jest rekordowo 

wysokie, a dzieje się to dzięki programom społecznym typu trzynasta emerytura, typu 500+. 

[Trzynasta emerytura dała emerytowi 880 złotych rocznie, czyli 73 złote miesięcznie i to 

spowodowało, że od tej chwili emeryt stał się zamożnym?] 

Artur Wróblewski, politolog, Uczelnia Łazarskiego: – Pamiętać należy, że rząd PO-PSL-u 

do tej pory raczej zabierał, a nie dawał, czy to jeśli chodzi o pieniądze z OFE, czy to jeśli chodzi 

o mieszkania ludzi w Warszawie w ramach złodziejskiej reprywatyzacji, czy chociażby w 

ramach podniesienia wieku emerytalnego. 

 

Szczecińscy działacze Prawa i Sprawiedliwości zarzucają przedstawicielowi PO-KO 

kłamstwo przed sądem. Chodzi o Sławomira Nitrasa, który jest jedynką Koalicji Obywatelskiej 

w Koszalinie, ale to nie jedyne nazwisko na listach Koalicji Obywatelskiej, które budzi poważne 

wątpliwości… 

Jeszcze tydzień wcześniej tłumaczył się na sali sądowej z działalności w kampanii sprzed 

ponad dekady… 

Sondaż poparcia partii politycznych 

Źródło: dorzeczy.pl N 1046 22.08.2019 r. 

PiS = 44,9%; Koalicja Obywatelska = 30,4%; Lewica = 9,8%; PSL K15 = 6,8% 

 

Milionowy pacjent odebrał e-receptę w Szczecinku… 

W gabinecie otrzymujemy karteczkę z kodem, udajemy się z nią do apteki, gdzie 

farmaceuta prosi jedynie o numer pesel – to wszystko. [A jak nie ma leku, to karteczka jest nadal 

ważna w innej aptece? Tak, jeśli leki nie zostały wydane. Sprawdzam ten tekst w grudniu, teraz 

już nie ma karteczek. Po wpisaniu przez lekarza recepty do systemu, system wysyła sms do 

pacjenta z kodem recepty, podaje się go wraz z peselem w aptece]. 

 

Hołd dla polskich bohaterów walczących pod Falaise [Francja]… 

 

Tvn24bis – Fakty – Diana Rudnik 

Jedna z najtrudniejszych akcji goprowców i jeden z najtrudniejszych dylematów. Choć 

serce karze iść po kolegów, rozum mówi, by zwolnić. Nie po to, by ciała dwóch grotołazów 

porzucić, ale po to, by nikogo więcej nie stracić… 

…w szpitalach wciąż jest jeszcze 29 osób – to po wczorajszej burzy w Tatrach. 

 

Bardzo droga ostatnia droga… 

 

Lewica – Trybunał Stanu dla ministra Ziobry i kalendarz przywrócenia praworządności… 

 

DR: – Powiedzmy dość! – alarmują współpracownicy Tadeusza Mazowieckiego 

w trzydziestą rocznicę powierzenia mu misji utworzenia rządu… Ostrzegają przed powrotem do 

państwa z kierowniczą rolą jednej partii… 



Powiedzmy dość! Trzydzieści lat temu, 24 sierpnia 1989 roku, Sejm powierzył 

Tadeuszowi Mazowieckiemu misję tworzenia rządu, a 12 września jego rząd uzyskał 

wotum zaufania. Tadeusz Mazowiecki od podstaw zbudował rząd jako fundament 

demokratycznej władzy: koalicyjność traktował poważnie, nieskrępowane dyskusje i 

różnorodność opinii były podstawą podejmowanych przez niego najtrudniejszych 

decyzji. Był samodzielnym dysponentem władzy państwowej, odpowiedzialnym 

jedynie przed Sejmem. Odporny na pokusy władzy, z głębokim poczuciem służby, 

odszedł kilkanaście miesięcy później, gdy uznał, że stracił społeczny mandat. Był 

przekonany, że twarde zasady moralne i oparte na nich prawo tworzą autorytet 

demokratycznego państwa – wspólnoty wszystkich obywateli. Dzisiaj jest ona 

zagrożona. Od przejęcia władzy przez Prawo i Sprawiedliwość dzieją się w Polsce 

rzeczy budzące głęboki niepokój. PiS przejęło władzę legalnie. Dostało prawo do 

rządzenia krajem zgodnie z udzielonym przez wyborców mandatem, wykroczyło 

jednak poza ten mandat wielokrotnie, nadużywając i łamiąc Konstytucję. By móc 

zmieniać ustrój państwa, PiS Konstytucję praktycznie zawiesiło. Od czterech lat 

państwo prawa, oparte na równorzędności i podziale władz, zastępowane jest władzą 

w rękach Jarosława Kaczyńskiego. Obezwładniane są mechanizmy demokracji, 

zostają fasady, za którymi kryje się samowola faktycznego dysponenta. Tak się stało 

z Trybunałem Konstytucyjnym, Krajową Radą Sądownictwa, częścią Sądu 

Najwyższego, kierownictwami sądów powszechnych, mediami publicznymi, 

administracją państwa i podległą mu gospodarką. Instytucje te podlegają dziś woli 

jednego człowieka, woli nieujętej w regulacje i ograniczenia prawne. 

Przedstawiciele władzy szukają wybiegów, aby odmówić wykonania prawomocnych 

wyroków sądów. Nie cofają się przed kłamstwem i oczernianiem przeciwników. 

Towarzyszy temu propaganda przypominająca najgorsze czasy komunistycznego 

bezprawia. Polska zamienia się w państwo kierowane „poza wszelkim trybem” [to 

zwrot wypowiedziany w sejmie przez Jarosława Kaczyńskiego]. Ten proces trzeba 

przerwać, póki to możliwe, póki nie dosięgnie on mechanizmu wyborów, także 

zmieniając je w fikcję. Jeśli to się stanie, stracimy wolnościowy dorobek trzech 

dekad. Zatoczymy krąg i wrócimy do państwa z kierowniczą rolą jednej partii. Dla 

takiej Polski będzie miejsce najwyżej tylko na marginesie Unii Europejskiej. W 

pierwszych jedenastu latach po akcesji budowaliśmy pozycję w Unii z sukcesem, 

czego wyrazem stało się kierowanie Parlamentem Europejskim i Radą Europejską 

przez Polaków, a skutkiem finansowym ogromne środki z unijnego budżetu. Od 

czterech lat pozycja Polski upada. Nie wolno się na to godzić! Nie ma dla Polski 

lepszego siedliska niż Unia Europejska. Miejsce, w którym żyjemy, nie jest 

bezpieczne, doświadczamy tego od kilkuset lat. Bagatelizując to, co robi władza, 

wystawimy na ryzyko nie tylko naszą wolność, ale i niepodległość. Zbliża się 

przełomowa chwila dla Ojczyzny! Komu jej los nie jest obojętny, komu nie jest 

obojętne czy jego dzieci będą żyły w pokoju i wolności, ten powinien głosować 13 

października. O to apelujemy w dniu, gdy Sejm powierzył Tadeuszowi 

Mazowieckiemu misję tworzenia pierwszego rządu bez kierowniczej roli partii. Nie 

bierzmy na sumienia tego, co może się stać, gdy PiS dostanie na kolejne lata 

możliwość niszczenia demokratycznego państwa. Odsuńmy ich od władzy. 

Powiedzmy dość! 

Warszawa, 24 sierpnia 2019 roku 

 

Pod apelem podpisało się ponad 40 działaczy i intelektualistów współpracujących z 

Tadeuszem Mazowieckim. Maciej Knapik, Fakty. 

 

Pożary w Amazonii to problem całego świata – przekonuje premier Macron… 

Anna Kowalska z Paryża: – W planie rozmów wojna handlowa między Stanami 

Zjednoczonymi i Chinami oraz światowe konflikty w Syrii, Libii i na Ukrainie. Grupa G7 chce 

też znaleźć kompromis w sprawie Iranu po wycofaniu się Stanów Zjednoczonych z 

porozumienia nuklearnego. W związku z gigantycznymi pożarami lasów amazońskich program 
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obrad został jednak w ostatniej chwili zmieniony. Dziś wieczorem podczas inauguracyjnej 

kolacji liderzy mają podjąć konkretne decyzje w tej sprawie. Prezydencja Francji w grupie G7 

toczy się pod znakiem walki z nierównościami. Właśnie dlatego po raz pierwszy na szczyt 

zaproszono między innymi przedstawicieli Indii i krajów afrykańskich. Ale różnic w sytuacji 

międzynarodowej jest tak wiele, że grupa G7 tak bardzo podzielona, że po zakończeniu 

spotkania nie przewiduje się nawet końcowego komunikatu. 

♣ 
2019-08-25 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3572 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Szef sztabu wyborczego, Krzysztof Brejza, miał osobiście nadzorować zbiorowy hejt już 5 

lat temu podczas kampanii przed wyborami samorządowymi. 

 

Wakacyjna trasa dwójki – przystanek Opole. 

 

Rząd obiecał do tysiąca złotych od każdego hektara, jeżeli straty wyniosą ponad 70%. 

Podczas ogólnopolskich dożynek we wsi w Kolnie minister rolnictwa obiecał, że pieniądze będą 

wypłacane już w przyszłym miesiącu… 

 

Dokładnie za siedem tygodni wybory do parlamentu, na czele sondaży niezmiennie Prawo 

i Sprawiedliwość… 

 

Za tydzień na uroczystości kolejnej rocznicy wybuchu drugiej wojny światowej do Polski 

przyleci amerykański prezydent… 

 

Arcybiskup Marek Jędraszewski, metropolita krakowski, odwiedził dziś szpital w 

Zakopanem osoby poszkodowane w czwartkowej burzy w Tatrach… 

 

Relacje z Iranem i Brexit, to główne tematy drugiego dnia przywódców G7… 

 

Lewicowy brak pomysłu na Polskę… 

Norbert Maliszewski, profesor, politolog, Uniwersytet Kardynała Stefana Wyszyńskiego: 

– Lewica prezentuje różne pomysły, ale problemem jest jej wiarygodność związana 

z przeszłością, i z tym, że tak naprawdę nie przedstawiono finansowania… [A która partia 

przedstawiła finansowanie? Może PiS?] 

Miłosz Manasterski, redaktor naczelny agencji informacyjnej: – [lewica] stała na 

ultraliberalnej pozycji, nie tylko nie zajmująca się sprawami społecznymi i pracowniczymi, ale 

też bardzo mocno wspierając korporacje, wielki biznes. 

Do tych obietnic brakuje jeszcze, by dodali walkę z korupcją… wracają sprawy SLD, 

wspomnienia, o których Polacy chcieliby zapomnieć… 

Adrian Zandberg, lider Lewica Razem, kandydat lewicy do sejmu: – Polska naprawdę nie 

jest skazana na rządy prawicowych fanatyków. Możemy ich odsunąć od władzy… 

 

To był wielki tydzień dla polskiego tenisa. Nasi sportowcy tryumfowali na prestiżowych 

turniejach w Stanach Zjednoczonych: Magda Linette, Łukasz Kubot i Hubert Hurkacz zdobyli 

tytuły… 

 

Tvn24bis – Fakty – Diana Rudnik 

… Zapowiedzi wyborcze premiera i ministra to przede wszystkim więcej pieniędzy. 

Jan Krzysztof Ardanowski, minister rolnictwa i rozwoju wsi: – Formy pomocy kredytowej 

i prolongat, i podatkowych, i zmniejszania czynszów dzierżawnych. 

Rolnik: – Więcej liczymy na te unijne dopłaty i na te wsparcia. 

Politycy PiS-u o unijnych dopłatach akurat mówią mało albo wcale. Rolnik ma być 

wdzięczny za wsparcie PiS-owi, [a nie Unii, z którą PiS prowadzi spór]. 



Mateusz Morawiecki, premier: – Nie chcemy importu produktów zachodnich ideologii, 

różnych rewolucji obyczajowych. 

[…] Maciej Knapik, Fakty. 

 

Zwyczajni, a niezwykli bohaterowie akcji ratunkowej… 

 

DR: – W obronie ofiar – akcja baby shoes remember – dziecięce buciki na bramach i przed 

drzwiami kościołów – to znak solidarności ze wszystkimi skrzywdzonymi przez księży 

pedofilów. Po raz drugi w Polsce… 

 

Akcja CBA. Inowrocław afera fakturowa w ratuszu, urzędnicy mieli wystawiać puste 

faktury. Śledztwo ruszyło dwa lata temu, 16 osób usłyszało zarzuty, ale sprawa do sądu nie 

trafiła. Dlaczego? Dlaczego teraz wraca w zupełnie nowej odsłonie i dlaczego z posłem Brejzą 

w roli głównej, pyta: 

Paweł Płuska –  

Ireneusz Stachowiak, były wiceprezydent Inowrocławia: – Z aferą fakturową chodzi o to, 

że poseł, Krzysztof Brejza, zorganizował wydział propagandy obywatelskiej, my tak to 

nazywamy w Inowrocławiu, wydział, który zajmował się hejtowaniem między innymi… 

Ryszard Brejza, prezydent Inowrocławia: – Żyjemy już, proszę państwa, w Polsce, 

w której istotne jest nie to, czy doszło do jakiegoś przestępstwa czy nie, tylko najbardziej istotne 

jest to, kto dokonuje takiego zgłoszenia – czy to jest nasz człowiek, czy nie jest nasz człowiek. 

PP: – W całej sprawie, o czym po przeszukaniach informowało CBA, nie ma w ogóle 

o hejcie czy zorganizowanej farmie trolli. 

Temistokles Brodowski, rzecznik prasowy Centralnego Biura Antykorupcyjnego: – 

dotyczy wprowadzania do obiegu fałszywych faktur… 

 

DR: – Brazylijskie wojsko staje do walki z gigantycznym pożarem lasów w Amazonii. Do 

akcji skierowano 44 tysiące żołnierzy, wspiera ich lotnictwo. O ratunek dla płuc Ziemi modlił 

się dziś papież Franciszek… 

 

DR: – Jeden podpis, który może przekreślić dorobek życia. I historia ku przestrodze: Pani 

Danuta poszła na zwykły pokaz niezwykłych, jak wmawiano, sprzętów. Brak pieniędzy nie był 

problemem, bo samowar dostała w prezencie, tyle że kwitując odbiór tak naprawdę potwierdziła 

zakup. Za garnki może stracić mieszkanie… 

[…] 

W Faktach to wszystko. 

♣ 
2019-08-26 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3572 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Przyszłoroczny budżet Polski po raz pierwszy od trzydziestu lat może nie mieć deficytu. 

Receptą na sukces jest uszczelnienie systemu podatkowego. 

 

Donald Tusk i Ewa Kopacz mogą stanąć przed Trybunałem Stanu za aferę vat… 

 

Kolejne dowody na związki posła Brejzy z wydziałem nienawiści… 

 

Wielka zabawa, wiele energii i bardzo liczna publiczność… 

 

Zmiana na stanowisku polskiego komisarza Unii Europejskiej. Polska otrzymała 

propozycję objęcia teki do spraw rolnictwa. W związku z tym z kandydowania zrezygnował 

Krzysztof Szczerski, stosując jednocześnie innego kandydata, Janusza Wojciechowskiego, który 

w tej dziedzinie jest ekspertem. 



Piotr Müller, rzecznik rządu: – Naszym kandydatem do Komisji Europejskiej zostanie 

Janusz Wojciechowski wieloletni poseł do Parlamentu Europejskiego, były prezes Najwyższej 

Izby Kontroli oraz przez wiele, wiele lat członek Komisji Rolnictwa w Parlamencie 

Europejskim, osoba, która swoim doświadczeniem zawodowym oraz politycznym właśnie była 

skupiona na sprawach rolnych. 

 

EL: – Trybunał Stanu dla byłego premiera, Donalda Tuska, byłej premier Ewy Kopacz 

i dwóch ministrów: ministra finansów, Mateusza Rostowskiego i Mateusza Szczurka – to 

postulat, który znalazł się w projekcie raportu komisji śledczej do spraw wyłudzeń vat w latach 

2007-2015. Budżet państwa miał wtedy stracić ponad 250 miliardów złotych… 

 

EL: – Przyszłoroczny budżet Polski może być pierwszym, w którym nie będzie 

budżetowej dziury, jutro zajmie się nim rząd… 

Mateusz Morawiecki, premier w Bydgoszczy: – Idziemy w kierunku zrównoważonego 

budżetu i mamy ambicje, żeby ten budżet był zrównoważony. 

Witold Modzelewski, profesor, prezes instytutu studiów podatkowych: – Jeżeli nie będzie 

żadnych nieprzewidywanych okoliczności, a na razie nie przewiduję, żeby coś takiego miało 

mieć miejsce, to mamy szanse ten budżet również na koniec przyszłego roku wykonać. 

Norbert Maliszewski, profesor, politolog, Uniwersytet Kardynała Stefana Wyszyńskiego: 

– Brak deficytu budżetowego to ogromny problem dla opozycji, która twierdziła, że nie będzie 

pieniędzy na programy społeczne, więc zaczną się informacje o tym, że to jest niewiarygodne. 

 

EL: – Znacznie gorsza niż w Polsce sytuacja gospodarcza panuje w grupie G7, najbardziej 

uprzemysłowionych państw świata. [I pani Lewandowska nie spaliła się ze wstydu po takim 

kłamstwie? A może zwyczajnie nie rozumie, co mówi?] Po spotkaniu G7 we francuskim Biarritz 

płyną sprzeczne komunikaty. Donald Tramp nie wykluczył spotkania z przywódcą Iranu i 

porozumienia handlowego z Chinami. Jednak ze względu na amerykańsko-chińską wojnę 

handlową przywódcy nie przygotowali wspólnej deklaracji na zakończenie spotkania. 

 

EL – Konflikt interesów na listach opozycji. 

 

Ponad 36 tysięcy pątników z całej Polski dotarło na jedno z największych świąt maryjnych 

w roku, odbywających się w Jasnogórskim Sanktuarium… 

 

Piękna, ale i upalna końcówka wakacji. Jak ostrzegają synoptycy, w tym tygodniu 

miejscami w Polsce temperatura maksymalna osiągnie 30 do 34 stopni Celsjusza. IMiGW 

ostrzega też przed burzami z gradem… 

 

EL: – Dziennikarze portalu TVP-INFO dotarli do zeznań i dokumentów potwierdzających 

istnienie wydziału nienawiści w inowrocławskim ratuszu, który zajmował się dyskredytowaniem 

politycznym konkurentów prezydenta miasta oraz jego syna, posła Platformy Obywatelskiej, 

Ryszarda Brejzy. Ofiary internetowego hejtu wezwały Brejzę do dymisji z szefa sztabu 

wyborczego Koalicji Obywatelskiej… 

Artur Wróblewski, politolog, Uczelnia Łazarskiego: – Mamy do czynienia krycia kolegów 

przez kolegów, czyli trochę jakby instytucji o charakterze mafijnym, gdzie ważniejsza jest 

lojalność niż interes publiczny… 

Miłosz Manasterski, redaktor naczelny agencji informacyjnej – Partie opozycyjne, 

szczególnie PO, nie potrafią się zmierzyć z problemem korupcji, nadużyć władzy, w tym 

momencie również hejtu. Nie potrafią ani wdrożyć jakichś działań naprawczych, ani nawet 

zareagować na problem, który już jest… 

 

EL: – Polacy nie chcą się podpisywać pod listami poparcia kandydatów Koalicji 

Obywatelskiej na posłów i senatorów – donosi Gazeta Wyborcza. Dziś mija termin składania 

zawiadomień o utworzeniu komitetów wyborczych. 3 września poznamy ostateczną listę osób 

ubiegających się o mandaty… 



 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Trybunał Stanu dla Donalda Tuska i Ewy Kopacz… 

Ewa Kopacz 

Obecnie rządzący wykorzystali już Ministerstwo Sprawiedliwości i telewizję 

publiczną, a teraz próbują wykorzystać Trybunał Stanu do walki z opozycją. Pan 

Przewodniczący Horała używa swojego stanowiska w Komisji jako kolejnego 

narzędzia do walki z opozycją przed wyborami. 

Trybunał Stanu to nie klasyczny sąd. O postawieniu kogoś przed Trybunałem nie decyduje 

prokurator, a decydują politycy. Skład Trybunału zresztą poza jego przewodniczącym też 

wybierany jest tu [w sejmie]. Zakładając, że szef komisji rzeczywiście złoży wnioski do 

Trybunału, a nie mówi, że je złoży, by cokolwiek się z nimi wydarzyło, PiS będzie musiał 

przekonać do tego co najmniej 276 posłów. Dziś tylu PiS nie ma, poza tym lada moment 

wybory, a procedura jest bardzo długa. Zakładając jednak, że po wyborach coś się zmieni, to w 

czysto hipotetycznym scenariuszu, ktoś skazany przez Trybunał Stanu może być zmuszony do 

odejścia z polityki na długo. 

Do Trybunału? 

Utrata praw wyborczych 

Pozbawienie mandatu 

Utrata odznaczeń 

Zakaz pełnienia funkcji kierowniczych w administracji 

Trybunał może też stwierdzić przestępstwo skarbowe, tyle że ostatnie 30 lat udowodniło, 

że to raczej instytucja teoretyczna. To ostatni sądzony przez Trybunał Stanu – sprawa ministra 

skarbu u Jerzego Buzka toczy się już prawie 14 lat i mało kto o niej pamięta. 

Opozycja zapowiedziała dziś, że przedstawi własny, alternatywny raport komisji śledczej. 

Krzysztof Skórzyński, Fakty. 

 

JP: – Tydzień od ujawnienia skandalu w resorcie sprawiedliwości minister milczy, 

a opozycja coraz głośniej domaga się dymisji. Skoro PiS uważa sprawę za zamkniętą, Jakub 

Sobieniowski pyta, czy prokurator generalny otworzył komputer wiceministra Piebiaka i 

rozpoczął śledztwo? 

To jeden z najlepiej obfotografowanych samochodów służbowych Zbigniewa Ziobry… 

 

JP: – Operacja, słonia boli ząb… 

 

Władze Warszawy piszą: praca szuka nauczyciela. 3,9 tysięcy wolnych etatów… 

Magdalena Kaszulanis, Związek Nauczycielstwa Polskiego: – Brakuje przede wszystkim 

matematyków, informatyków, anglistów, fizyków oraz nauczycieli wychowania fizycznego, 

przedszkolanek… [To jacy nauczyciele są w szkołach?] 

- Dlaczego? 

MK: – Nauczyciele nie są zainteresowani pracą w szkole w takich warunkach… 

Sławomir Broniarz, prezes Związku Nauczycielstwa Polskiego: – Są tacy nauczyciele, 

których pensja od 1 września będzie na poziomie lub poniże płacy minimalnej. 

JS: – Ministerstwo zakłada, że najniższa pensja może wynosić 2 450 złotych, a rząd 

kilkanaście dni temu ogłosił, że od nowego roku właśnie tyle wyniesie płaca minimalna. Ale 

strajku nie będzie, przynajmniej na razie. Zarząd główny ZNP postanowił do 15 września 

przeprowadzić sondaż wśród nauczycieli co do formy dalszego protestu. 

SB: – 9-tego, a więc w poniedziałek prezydium podsumuje tą dwutygodniową kampanię i 

podejmie decyzję o wyznaczeniu formy protestu. 

♣ 
2019-08-27 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3719 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 



Prospołeczny program państwa, realizujące programy takie, jak 500+ może nie mieć 

dziury budżetowej? 

Przyszłoroczny budżet państwa od 30 lat pierwszy raz bez deficytu. 

 

Głośny sprzeciw wobec zakłamywania historii. [Dulkiewicz i Gdańsk]. 

[Transparent: Dulkiewicz złą kobietą jest]. 

 

Struś, który dzięki protezie stanął na nogi. 

 

To były pozorne działania, a nie walka z mafiami watowskimi – tak eksperci 

podsumowują wyniki komisji śledczej do spraw wyłudzeń vat za czasów rządów PO-PSL… 

Sondaż poparcia partii politycznych 

Źródło: Integrator dla Wiadomości, 24-26.08.2019, N.100, dane w % 

PiS 41,3%; Koalicja Obywatelska 28,5%; Lewica 11,3%; PSL K15 5,7%. 

 

Czy Polska ma szansę na dodatkowe miliardy euro z unijnego budżetu? Wiele na to 

wskazuje. Jest duża szansa, że wieloletni europoseł, Janusz Wojciechowski, będzie polskim 

komisarzem do spraw rolnictwa. Już rozmawiał o tym z przyszłą przewodniczącą Komisji 

Europejskiej… 

 

20 delegacji z całego świata i niemal 250 gości. W niedzielę na Placu Piłsudskiego 

w Warszawie w wyjątkowy sposób zostanie upamiętnione rozpoczęcie drugiej wojny światowej. 

Wśród zaproszonych między innymi amerykański prezydent, Donald Tramp… 

List konferencji ambasadorów RP do D. Trumpa 

„Prawa człowieka są ograniczane, a narastająca opresja wobec politycznych 

oponentów oraz mniejszości – etnicznych, religijnych, seksualnych – jest nie tylko 

tolerowana, lecz wręcz inspirowana”. 

Artur Wróblewski, amerykanista [dzisiaj], Uczelnia Łazarskiego: – Inicjatywa grupy ludzi, 

którzy związani byli z pewnym interesem w układzie towarzysko-sitwowym i którzy stracili 

przywileje władzy, a byli w ministerstwie spraw zagranicznych bądź na placówkach przez 

ostatnie nawet 30 lat. 

Pod listem podpisał się między innymi Ryszard Schnepf, były ambasador w USA, syn 

Maksymiliana Schnepfa, który w 1945 roku dowodził w obławie augustowskiej, operacją 

NKWD i UB przeciwko polskiemu podziemiu niepodległościowemu i antykomunistycznemu. 

Wśród sygnatariuszy jest także Maciej Kozłowski. 

„Zarejestrowany jako TW [tajny współpracownik bezpieki] – skazany prawomocnie 

za kłamstwo lustracyjne a następnie uniewinniony przez komunistycznego sędziego 

W. Płóciennika z SN {Sądu Najwyższego]”. 

Dorota Kania 

Wicenaczelna portalu niezalezna.pl 

Źródło: twitter.com 

Eksperci nie mają wątpliwości, że próba osłabienia sojuszu polsko-amerykańskiego jest 

sprzeczna z polską racją stanu. 1 września z Warszawy mają popłynąć mocne słowa 

przypominające, kto spowodował tragedię drugiej wojny światowej, kto był katem, a kto ofiarą. 

To ważne, bo dzisiaj także w Polsce nie brak osób, które próbują pisać historię na nowo, 

przypisując Polakom współodpowiedzialność za wywołanie wojny… 

List otwarty mieszkańców Gdańska do prezydent Dulkiewicz 

„Czyje interesy Pani reprezentuje? Czy nadal chce Pani „świętować” dzień napaści 

hitlerowskiego Dojczlandu na Polskę? Nie podoba się nam Pani szczególne 

nawiązywanie do historii Wolnego Miasta Gdańska, przywracanie dojczlandzkiego 

nazewnictwa, nieustanne czczenie G. Grassa. (…) Czy ta dysproporcja jest celowa, 

czy tylko Pani głupota?” 

 

Nie tylko Inowrocław. Także wydziały nienawiści w innych miastach zarządzanych przez 

polityków związanych z PO. 



Wydział nienawiści istniał nie tylko w Inowrocławiu. Podobne farmy trolli miały 

funkcjonować także w Bydgoszczy i Włocławku – miastach rządzonych przez polityków 

związanych z Platformą Obywatelską – tak twierdzą ofiary internetowych hejterów. Zmowa 

milczenia pęka po ujawnieniu informacji o tym, co działo się w inowrocławskim ratuszu. 

Maciej Sawicki, Anna Pawelec: –  

- Mamy informacje, że tutaj docierały z dachu kable od anteny, które służyły do 

bezpiecznych szyfrowanych połączeń z komputerów z tak zwanym wydziałem propagandy, 

czyli komunikacji, promocji i kultury, która tutaj istnieje tabliczka na drzwiach – [ale nie 

dopuścił pani do głosu] 

Maciej Sawicki: – Pokój 208 [tabliczka: Urząd Miasta Inowrocławia Wydział Kultury, 

Promocji i Komunikacji Społecznej naczelnik nazwisko nieczytelne] Tu miała mieścić się 

siedziba tak zwanego wydziału nienawiści [ale mieściła się czy miała mieścić się] i to tu miała 

być wywiercona dziura w suficie, przez którą kable miały iść do specjalnej anteny, 

zamontowanej na wieży inowrocławskiego ratusza. Dzięki takiej instalacji komputery z 

programem TOR, który daje anonimowość sieci, z którego korzystają dilerzy, pedofile i hakerzy 

urzędnicy zatrudnieni w tak zwanym wydziale nienawiści, mieli szerzyć pogardę i hejt w 

Internecie. 

Marcin Wroński, przewodniczący klubu radnych Prawa i Sprawiedliwości: – jest to rzecz 

skandaliczna, niedopuszczalna. Świadczy o tym, że w Inowrocławiu zbudowane zostało 

państwo, prywatne miasto, klanu Ryszarda Brejzy i Krzysztofa Brejzy. 

MS: – Adriana Hermann, która dziś nie chciała odpowiadać na nasze pytania, to rzecznik 

Ryszarda Brejzy i nowy naczelnik wydziału komunikacji społecznej. 

- Ale pracuje pani w tym wydziale kultury społecznej. Pytam, czy ma pani taką wiedzę, 

żeby tutaj dochodziły kable z dachu dochodziły i aby w tym pokoju dochodziło do procederu 

hejtu w Internecie na zlecenie Krzysztofa Brejzy. 

MS: – O tym, czy Adriana Herman może mieć wiedzę o kulisach pracy wydziału 

nienawiści, świadczy to zdjęcie: uśmiechnięta pani Adriana Hermann, obok rzecznik Agnieszka 

Ha, była rzecznik wydziału nienawiści: na koncie osiemdziesiąt prokuratorskich zarzutów, miała 

akceptować istotnie faktury na łączną kwotę 250 tysięcy złotych. Pieniądze, wyprowadzone z 

miejskiej kasy miały służyć do opłacania internetowych trolli. Są dowody na to [zdjęcie trzech 

osób, jedna ma przysłonięte oczy, to Przemysław W. oraz Agnieszka Ch. i Krzysztof Brejza], że 

Krzysztof Brejza, szef sztabu wyborczego Koalicji Obywatelskiej utrzymywał kontakty z 

urzędnikami tak zwanego wydziału nienawiści, między innymi Agnieszki Cha 

z osiemdziesięcioma prokuratorskimi zarzutami i jej kolegą z wydziału, Przemysławem Wu. 

Edyta Hołdyńska, publicystka „Sieci”: – Może dlatego dzisiaj Krzysztof Brejza jest w tym 

miejscu, bo sprawdził się właśnie w Inowrocławiu jako ten, który w Internecie kierował jakimiś 

wrogimi działaniami, groźnymi dla partii rządzącej. 

MS: – To, że poseł Platformy Obywatelskiej, Krzysztof Brejza, bezpośrednio kierował 

ekipą nienawiści, która działała w inowrocławskim ratuszu, wynika także z dokumentów 

ujawnionych przez portal TVP-INFO: 

„Ja mogę komuś pisać i podsyłać dziesiątki komentarzy (mam inny [znaczy drugi] 

profil na facebooku) ale potrzebna jest jedna, dwie osoby, które dostaną paczkę z 2-0 

komentarzami i co 20 min. Jedną dorzucą”. 

Krzysztof Brejza 

Poseł PO 

Źródło: Portal TVP-INFO 

MS: – Krzysztof Brejza do niczego się nie przyznaje: 

Brejza: – Ja nie dam się złamać. 

MS: – choć obciążają go zeznania osób zamieszanych w sprawę: 

„Poseł Brejza od początku jak ja pracowałam w urzędzie przychodził do nas raz 

w tygodniu, zazwyczaj w poniedziałki. Czasem z Marcinem Kowalskim na tzw. 

Narady. Podczas tych narad wskazywane były osoby, które należy atakować w 

Internecie”. 

Fragment materiałów ze śledztwa 

Źródło: portal TVP-INFO 



MS: – Po nagłośnieniu sprawy zgłaszają się kolejni poszkodowani. Z tego, co mówią, 

wynika, że Marcin Kowalski, były dziennikarz Gazety Wyborczej miał pomagać nie tylko 

w Inowrocławiu. Znajomość z prominentnym posłem, Krzysztofem Brejzą, zdaniem jednego z 

poszkodowanych, miała dać przepustkę do poszerzenia swojej działalności na okoliczne miasta: 

Bydgoszcz [zdjęcie: Rafał Bruski, prezydent Bydgoszczy] i Włocławek [zdjęcie: Marek 

Wojtkowski, prezydent Włocławka]. 

Ireneusz Stachowiak, szef Solidarnej Polski w województwie kujawsko-pomorskim: – W 

tych trzech miastach w kampanii 2018 roku przelewa się na kontrkandydatów tych prezydentów 

fala hejtu, zakładane są strony internetowe, przypomnę taką stronę: zła zmiana. 

MS: – O działalności Marcina Kowalskiego zgodziła się nam opowiedzieć anonimowa 

osoba, która z bliska przyglądała się funkcjonowaniu internetowych trolli: 

- Wielokrotnie o tym słyszałem, jak o tym w jaki sposób należy obchodzić się z 

dokumentami politycznymi, w czasie, kiedy trwała kampania wyborcza [niezrozumiałe] 

mnóstwo politycznych komentarzy na temat niektórych kontrkandydatów. 

MS: – Za wyborcze zwycięstwo prezydenci Marcinowi Kowalskiemu podziękowali 

w Internecie. Teraz firma Kowalskiego, jak ustalili dziennikarze bydgoszcz24pl otrzymuje 

zlecenia z różnych miejskich spółek: 

- Pan Marcin otrzymał zlecenia od władz miejskich, a przypomnijmy, że [nagle zbyt 

szybko mówi, co przy celowym zniekształcaniu głosu czyni wypowiedź niezrozumiałą]. Z tego 

wynikało, że pan Marcin nic nie robił przez prawie rok i moim zdaniem wytransferował prawie 

sto tysięcy złotych. 

MS: – Z zeznań w prokuraturze wynika, że specjalne spotkania z udziałem Krzysztofa 

Brejzy i Marcina Kowalskiego były normą i służyły ustalaniu celu kolejnego hejteskiego ataku. 

Maciej Sawicki, Wiadomości. 

[Bo Maciej Sawicki z TVP=INFO miał dostęp do materiałów ze śledztwa prokuratury]. 

 

EL: – 21 prywatnych aktów oskarżenia i 25 pozwów cywilnych o ochronę dóbr 

osobistych, to reakcja sędziów wymienianych wśród rzekomych uczestników internetowej grupy 

Kasta, w ramach której miano ustalać, jak oczerniać innych sędziów. Poszkodowani uważają, że 

informacje i działalność internetowych hejterów są nierzetelne i zmanipulowane… 

 

[Do czego to jeszcze dojdzie we wrześniu?] 

 

Nagrody mediów publicznych powracają po 11 latach – znamy nominowanych 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Czerwona kartka dla ministra Ziobry, a na niej napis: musi odejść. W Poznaniu, 

Katowicach, w Warszawie i we Wrocławiu, na ulicach i przed sądami wychodzą ludzie, którzy 

mają dość siania nienawiści. O hejterskim skandalu w ministerstwie mówią krótko: jeżeli 

wiedział, musi odejść karnie, jeśli nie wiedział, musi odejść honorowo [ale z ministra, czy 

z prokuratora generalnego?] 

[…] 

…Budżet bez deficytu… Głosowanie nad budżetem odbędzie się już po wyborach. 

 

Korytarz śmierci zamiast korytarza życia – strażacy ledwo przebili się do rannych… 

 

Prezydent Brazylii oświadcza, że poradzi sobie z pożarem lasów i odrzuca wszelką pomoc 

najbogatszych krajów świata, twierdząc, że to pachnie kolonializmem… 

 

…Madryt płynie – gradobicie i ulewa zmieniły stolicę Hiszpanii w rwącą rzekę, zalewała 

samochody i porywała samochody… 

 

I są już w drodze. Żaglowiec szkoleniowy Kapitan Borchardt, (fundacja „zobaczyć morze” 

im. Tomka Opoki) wypłynął na kolejny rejs, zabierając na pokład połowę załogi osób 

niewidzących i połowę widzących – w sumie 34 osoby… statek przystosowany jest do pracy z 



niewidomymi, czujniki wydają sygnały dźwiękowe, mapy są wydrukowane w Brajlu. Załoga 

poprowadzi Borchardta do Gotlandii, a potem przez Hel mają wrócić do Gdańska. Potem 

kolejna załoga popłynie na Łotwę. Celem rejsu jest popularyzowanie żeglarstwa wśród 

niewidomych i rehabilitacja osób, które straciły wzrok. Rejsy w ramach projektu „zobaczyć 

morze” są organizowane od 13 lat. Do niedawna pływali na Zawiszy Czarnym. Marek Nowicki, 

Fakty. 

JP: – W Faktach to wszystko… 

 

Fakty po Faktach – Anita Werner i Mateusz Morawiecki, premier 

AW: – Dzisiaj jesteśmy w kancelarii premiera, bo gość w Faktach, to premier, Mateusz 

Morawiecki. Dobry wieczór, panie premierze. 

MM: – Dobry wieczór, witam panią, witam państwa. 

AW: – Panie premierze, budżet na 2020 rok bez deficytu. Pierwszy raz w historii, jak to 

się robi? 

MM: – Bardzo rzeczywiście dobra wiadomość, bo dzięki dochodom podatkowym 

potrafiliśmy ten budżet na przyszły rok, zarówno w dużym stopniu likwidacja luki vat, jak 

i zwiększenie dochodów podatkowych przez te cztery lata nasze – 100 miliardów, poprzednie 

osiem lat to było 50 miliardów, pięćdziesiąt parę miliardów. Myślę, że łatwo będzie sobie te 

liczby zestawić można, ale podobnie w obszarze podatku CIT i dochodach z PIT, to są 

rzeczywiście bardzo duże sukcesy uszczelnienia systemu, a to doprowadziło do sytuacji takiej, 

że mogliśmy zrównoważyć dochody wydatki budżetu państwa po raz pierwszy. Bardzo dobra 

wiadomość w obliczu nadchodzących pewnych turbulencji, o których słychać na rynkach 

międzynarodowych. Zaplanowaliśmy to rzeczywiście pod kątem i sytuacji wewnętrznej, 

i zewnętrznej. 

AW: – Ale to zrównoważenie, Leszek Skiba, wiceminister w pana rządzie nazwał iluzją 

księgową. 

MM: – Nie wiem, co konkretnie miał na myśli tutaj pan wiceminister, bo musiałbym całą 

wypowiedź jakoś… 

AW: – Ja to rozumiem, ja panu od razu mówię: niuans metodologiczny – mówi pan 

wiceminister właśnie o tej sytuacji i mówi o tym, że ta – jak to ujął – to jest nasz jeden i jeden 

dziesiąty procent różnicy, to jest wydarzenie księgowe. Nadwyżka księgowa w 2020 roku ma 

charakter jedynie memoriałowo-księgowy. 

[Tu nagranie się powtarza – błąd tvn? Powtórzenie zamknąłem w nawiasy]. 

(MM: – Dzięki wysokim dochodom podatkowym potrafiliśmy też spiąć budżet na przyszły 

rok, zarówno likwidacja, w dużym stopniu likwidacja luki vat, jak i zwiększenie 

dochodów podatkowych przez te cztery lata nasze o sto miliardów, poprzednich osiem lat to 

było pięćdziesiąt parę miliardów. Myślę, że łatwo będzie sobie te liczby zestawić można, ale 

podobnie w obszarze podatku z CIT i w dochodach z PIT, to są rzeczywiście bardzo duże 

sukcesy uszczelnienia systemu, a to doprowadziło do sytuacji takiej, że mogliśmy zrównoważyć 

dochody i wydatki budżetu państwa po raz pierwszy, bardzo dobra wiadomość…) 

MM: – No, to mogę dokładnie powiedzieć, jak to wygląda. Otóż, kiedy ogłosiliśmy naszą 

piątkę Jarosława Kaczyńskiego, piątkę Prawa i Sprawiedliwości, która rocznie rzeczywiście 

będzie pochłaniała środki wielkości około czterdziestu paru miliardów złotych. 42 miliardy. To 

zaczęliśmy również bardzo dokładnie, skrupulatnie przeglądać wszystkie pozycje kosztowe, 

wydatkowe, budżetowe, inwestycyjne, ale również dochodowe i na skutek bardzo realnych, 

konkretnych działań, to są absolutnie konkretne pieniądze, które wpływają i wypływają, więc ja 

mogę z tego punktu widzenia… 

AW: – Jak wypływają, panie premierze, przepraszam, że wejdę w słowo, to między 

innymi jest OFE, a to jest jednorazowy wpływ. 

MM: – W przypadku OFE to jest akurat odwrotny ruch niż ten, który zrobili nasi 

poprzednicy. Bo jak może pani pamięta, w 2014 roku połowę środków z OFE zostało 

skonsumowanych w budżecie. My środki OFE przekazujemy ludziom i jednocześnie dajemy 

też… ale dajemy też wybór. Nie, nie, nie. Wcale nie muszą grosza płacić… 

AW: – 15% 



MM: – proszę chwileczkę, dać mi dokończyć. Każdy człowiek ma wybór. Przekazujemy 

środki na indywidualne konta emerytalne i każdy będzie mógł wybrać: czy chce pozostać w 

systemie repartycyjnym i płacić dopiero, kiedy będzie odbierał emeryturę poprzez ZUS i wtedy 

nie wpływa do budżetu ani grosz. Czy będzie chciał rzeczywiście, żeby te środki wpłynęły na 

indywidualne konta i wtedy jest składka porównywalna do tego, co dzisiaj płacą emeryci. 

Byłoby to niesprawiedliwe wobec emerytów. 

AW: – Ile dokładnie w ustawie budżetowej wpisane z OFE? 

MM: – W przypadku OFE mamy 15% od… około 150 miliardów założone, czyli około 22 

miliardy podzielone na dwa lata, ponieważ nie wiemy, jakie będą decyzje ludzi. Czyli można 

powiedzieć, mniej więcej rocznie, 9, 10, 11 miliardów, ale to jest przy założeniu, że ci ludzie 

wszyscy zdecydują się pozostać na indywidualnych kontach emerytalnych. Jeżeli jest 30, 40 

procent… 

AW: – To jednak jest jednorazowy wpływ. 

MM: – Bardzo konserwatywnie, czyli ostrożnie założyliśmy w tym przypadku, że jeżeli 

ludzie będą chcieli decydować się pozostać w ZUS-ie, to te pieniądze nie wpłyną. Będziemy 

musieli skompensować je z innych dochodów, z dochodów podatkowych, z dochodów na VAT, 

na CIT, czyli tam, gdzie odnosimy sukcesy dostrzegane w Brukseli. Ostatnio Komisja 

Europejska bardzo ładnie nas podsumowała w tym względzie. 

AW: – To jeszcze o jednej rzeczy bardzo ważnej: To spowolnienie gospodarcze, o którym 

mówił pan, jak rozmawialiśmy w marcu, to ono już nadeszło, czy jeszcze jest przed nami? 

MM: – Ono wokół nas to cały czas, rzeczywiście od 18 miesięcy mamy sygnały, że 

nadchodzi, nadeszło, ono już jest. W Dojczlandzie drugi kwartał, to jest -0,1% wzrostu. 

AW: – To wygląda groźniej? 

MM: – Ono wygląda mniej więcej zgodnie z moimi przewidywaniami, przewidywaniami 

różnych domów analitycznych, więc tutaj nie ma żadnych wielkich zaskoczeń. Pewnym 

zaskoczeniem mogłoby być tąpnięcie w handlu międzynarodowym na skutek wojny handlowej 

między Chinami a Stanami Zjednoczonymi. To jest rzeczywiście pewna niewiadoma, to jest 

jakieś ryzyko, ale właśnie dlatego mamy taki dobrze skonstruowany budżet, żeby 

przetrwać, żeby bardzo dobrze jednocześnie on się odzwierciedlił we wzroście gospodarczym, 

we wszystkich naszych programach społecznych, bo to jest też ważne, pani redaktor. My 

jednocześnie mamy zabezpieczone środki na całą naszą piękną rewolucję godnościową, czyli na 

500+, na wszystkie dodatki społeczne i dla osób niepełnosprawnych i dla seniorów. 

AW: – Ten budżet wygląda natomiast bardzo dobrze w kampanii wyborczej, natomiast o 

kampanię wyborczą teraz chciałabym pana zapytać. 

MM: – Niepotrzebnie. 

AW: – Ale kampanię wyborczą mamy i jeszcze półtora miesiąca… 

MM: – Mamy realistyczny budżet o parametrach ochronnych, bardzo dobrze 

odczytywanych też w Brukseli. 

AW: – Panie premierze, jeszcze chciałabym zapytać pana o tę kampanię. Czyja twarz robi 

teraz PiS-owi dobry wynik? Pana? Twarz premiera Morawieckiego? Czy twarz prezesa 

Kaczyńskiego? 

MM: – Przede wszystkim Prawo i Sprawiedliwość pracuje bardzo mocno, kolektywnie. 

Jesteśmy w trasie cały czas i z całą pewnością to są, to jest wielki wysiłek bardzo wielu ludzi. 

Również osoby… 

AW: – Kogo będziemy winić, jak będzie spadek? 

MM: – Zobaczymy, jakie będą kolejne sondaże. A poza tym przede wszystkim liczy się 

jeden podstawowy sondaż 13 października i my polegamy na wyborcach, a to, co tam w 

sondażach, oczywiście mamy wobec nich pełną rewerencję, ale to nie wszystko. 

[Oboje długo jednocześnie mówią – już do końca wywiadu. Premier mówił, wszystko, co 

chciał powiedzieć, redaktorka usiłowała zadawać kolejne pytania bez rezultatu]. 
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PJK Piotrków Trybunalski: – …z energią, z całą determinacją. Bo to, co uzyskaliśmy 

w poprzednich wyborach, to dużo. To bardzo dużo. Ale to jeszcze raz zacytuję, lewicowego. 

Żeby nie powiedzieć jeszcze bardziej, ale bardzo wybitnego PSC [?]: to za mało, za mało, za 

mało. Trzeba więcej. Dziękuję państwu. [Długotrwałe oklaski]. 

- Panie prezesie, bardzo dziękujemy za to budujące wystąpienie, mobilizujące nas do 

dalszej ciężkiej pracy na rzecz ojczyzny. A teraz serdecznie zapraszam wiceprezesa Prawa 

i Sprawiedliwości, pana Antoniego Macierewicza. 

AM: – Panie prezesie, szanowni państwo, mieszkańcy Piotrkowa, Opoczna, Radomska, 

Skierniewic. Bełchatowa, Tomaszowa, Tomaszowa tak jest, całej tej pięknej ziemi, która się 

składa na okręg numer dziesięć, okręg numer dziesięć w polskiej strukturze parlamentarnej. 

Ziemi niezwykłej, ziemi, w której rzeczywiście dominuje pamięć o królewskim mieście 

Piotrkowie. Pamięć o tym mieście, w którym narodził się polski parlamentaryzm, polska 

praworządność, polski system polityczny, tak podziwiany na całym świecie, z którego po dzień 

dzisiejszy czerpiemy pełnymi garściami. Gdy słyszę od czasu do czasu, dawniej było to częściej, 

ale się zdarza – młoda polska demokracja w ustach ludzi, którzy dopiero co wyrzucili 

legitymacje Polskiej Zjednoczonej Partii Robotniczej, to płakać się chce nad nimi, ale gdyby 

przyjechali tutaj do królewskiego miasta Piotrkowa, to zobaczyliby, jaka jest wielka tradycja, 

wspaniała tradycja piotrkowska, tutaj, panie prezesie, tutaj pana witamy, tutaj wysłuchaliśmy 

tego krótkiego, ale jakże dojmującego, istotnego, podtrzymania, podsumowania fragmentu 

przecież tylko, drobnego fragmentu osiągnięć Prawa i Sprawiedliwości, osiągnięć Prawa 

i Sprawiedliwości, które by były niemożliwe, gdyby długa droga, droga, która była pełna 

cierpień i poświęceń, ale także radości, droga, która była także pełna ofiar, jakie położyli 

najwspanialsi synowie i córki Polski. I ta ziemia, ta ziemia o nich pamięta. Ta ziemia o nich 

pamięta, pamięta o żołnierzach wyklętych, pamięta o żołnierzach Armii Krajowej – Warczyk – 

to jest jedna z takich postaci, o których wszyscy tutaj pamiętamy. Ale przecież także pan generał 

Burza-Karliński z Armii Krajowej – to jest też bohater, o którym pamiętamy. Cała ziemia od 

Skierniewic po Radomsko. Ci ludzie walczyli po to, byśmy my, ich potomkowie pamiętali o 

obowiązku, jaki na nas spada. A ten obowiązek przypomniał nam dzisiaj i pokazał, jak stało to 

się fundamentem programu społeczno-gospodarczego, Jarosław Kaczyński, autor tego 

programu. Człowiek, który stworzył warunek, aby to było w ogóle możliwe. A jaki to warunek? 

Jedność narodu polskiego, jedność formacji patriotycznej. Wspólność w dzianiu na rzecz Polski 

– to jest ten fundament, bez którego żadne elementy gospodarcze, społeczne, nawet największe 

talenty by nie pomogły, skupienie tej wielkiej siły narodowej. Jak to się stało? Pan prezes 

słusznie przypomniał, że źródło tkwi w rolnictwie. Pan prezes wspaniale przypomniał, że od 

programu działania pierwszego rządu niepodległej Rzeczpospolitej, jakim był rząd Jana 

Olszewskiego. A czy pamiętacie państwo, jaka była pierwsza decyzja tego rządu? Zapewne nie, 

bo jesteście na to za młodzi, ale ja, będąc wówczas ministrem spraw wewnętrznych, pamiętam 

to bardzo dobrze, bo pamiętam, co w Gazecie Wyborczej na ten temat pisano, bo pamiętam 

pretensje pana Balcerowicza w tej sprawie, bo pamiętam, jakie były tego negatywne reakcje 

formacji liberalno-lewicowej. Otóż minimalne ceny dla rolnictwa – to był pierwszy ruch rządu 

Jana Olszewskiego. Wtedy, kiedy upadały rolnicze zakłady, wielkie firmy rolnicze, wtedy, kiedy 

Polacy byli zalewani żywnością, która płynęła z zagranicy, wtedy, kiedy poprzedni premier 

rządu, pan Bielecki, powiedział, kupujcie dojczlandzkie mleko. W tym czasie, kiedy rolnictwo 

polskie było pod nieprawdopodobną presją taniej żywności, rząd Jana Olszewskiego wprowadził 

minimalne ceny na rolnictwo. Od tego zaczął się wzrost gospodarczy. I ta tradycja, to 

zrozumienie, jakim fundamentem polskiej ziemi jest wieś i rolnictwo – jest dzisiaj 

kontynuowana i była lajtmotywem [leitmotiv (wym, lajtmotiw) element treści, stylu lub 

kompozycji dzieła przewijający się przez cały utwór; temat stale powtarzający się w czyjejś 

twórczości lub w rozmowie] dzisiejszego przemówienia pana prezesa, Jarosława Kaczyńskiego, 

bo tutaj jest nasza siła, ale też trzeba powiedzieć, że ta ziemia, w której jedna czwarta produkcji 

tuczników to jest tutaj. To jest z tej ziemi. Tak jak ponad jedna czwarta energii elektrycznej też 

dostarcza ta właśnie ziemia. To jest ziemia najbogatsza, najwspanialsza, nie tylko tradycją 

historyczną, ale dzisiejszym wkładem w siłę i rozwój Polski. Nie jest więc przypadkiem, że tak 

ważne jest dla nas, żeby ta siła gospodarcza zarówno wiejska jak i przemysłowa była dalej 

rozwijana. Stąd taka presja i taki, że tak powiem, wysiłek posłów tej kadencji, mam nadzieję, że 



i następnej, żeby otworzyć odkrywkę złoczewską tak istotną dla kontynuacji naszej 

energetycznej suwerenności, bo suwerenność rolnika, suwerenność żywnościowa jest 

niemożliwa do utrzymania bez suwerenności energetycznej, bez suwerenności tej, która była 

zagrożona przez tak długi czas przez sąsiadów zza miedzy którzy próbowali narzucić nam swoje 

reguły gry i próbują czasami po dzień dzisiejszy. A więc, powtarzam raz jeszcze, odkrywka 

złoczewska jest tym warunkiem sine qua non, podobnie jak możliwość, a wiemy, że mają być 

wielkie inwestycje w infrastrukturę, jak możliwość takiego funkcjonowania systemu 

komunikacji, żeby to co się działo tak długo za rządów Platformy Obywatelskiej na drodze 

sulejowskiej, nigdy więcej się nie powtórzyło. Wdzięczni jesteśmy ministrowi Adamczykowi, że 

się zobowiązał do tego, że wreszcie połączenie między A1 i S12 zostanie uruchomione, bo ono 

jest warunkiem skuteczności działania gospodarki społecznej i ludzkiej tej wspaniałej właśnie 

ziemi. To są elementy minimalne, niezbędne  

[Pojawiają się oklaski, ale raczej znużenia. Macierewicz bardzo dobrze zaczął, ale teraz 

wszedł w rolę premiera i mówi o wielkich inwestycjach, raczej tego nie uzgodnił z Kaczyńskim. 

A nowa odkrywka węgla brunatnego na tej ziemi budzi uzasadniony sprzeciw tej ludności, która 

na odkrywce ucierpi. Przecież Kaczyński ogłosił zmianę kursu: nie wielkie inwestycje, a portfele 

Polaków. Przecież już nawet się milczy o centralnym porcie komunikacyjnym. Na scenie 

pojawiła się spikerka, jakby myślała nad ściągnięciem Macierewicza z mównicy]. 

Macierewicz w dalszym ciągu: – Dla naszego funkcjonowania tutaj, żeby wydajność tej 

wspaniałej ziemi, żeby poświęcenie polskich rolników i pracowników owocowało skutecznie dla 

całego narodu. A to jest nasz program, to jest to, co mówił pan prezes. Odbudować siłę Polski. 

Uczynić naród polski gospodarzem własnej ziemi. Uczynić naród polski tak silny, tak dostatni i 

tak skutecznie działający, by mógł rywalizować z innymi narodami Europy i świata. To jest 

warunkiem sine qua non, do tego co jeszcze? To co najważniejsze dla każdego człowieka, dla 

każdego z nas – bezpieczeństwo, poczucie bezpieczeństwa. Bezpieczeństwa w rodzinie, która 

nie będzie zagrożona przez nikogo. Kto próbuje złamać artykuł ósmy Konstytucji 

Rzeczpospolitej, mówiący o tym, że rodzina to jest związek kobiety i mężczyzny [znów nikłe 

oklaski, żeby skończył]. My się nie będziemy mogli rozwijać [teraz i pierwsze rzędy zaczynają 

klaskać], jeżeli codziennie będziemy atakowani przez media, przez formacje [teraz już mówi 

podczas stałych oklasków], która podważa samą istotę bezpieczeństwa rodziny. Jak mają się 

dzieci rozwijać, jak mają dzieci dorastać, jak ma się czuć ojciec i matka wtedy, kiedy codziennie 

się im mówi, że zniszczymy rodzinę, rozwalimy rodzinę, tak jak zapowiadał Marks i Engels, nie 

będzie rodziny, bo to jest przeżytek, który trzeba za wszelką cenę zniszczyć. Nie pozwolimy na 

to. Ja chcę podziękować tym, którzy inicjują w samorządach karty rodziny, ochrony polskiej 

rodziny, bo to jest program, który musimy wprowadzić we wszystkich samorządach. Naprawdę 

jestem przekonany, że on, że tak powiem, bardzo wiele zrobi i uratuje. Że przyszły rząd będzie 

wspierał ten właśnie program. Ale jest jeszcze jeden element, o którym trzeba tu koniecznie 

powiedzieć, bo bez niego nie będzie, nie byłoby możliwości tego wszystkiego, co się zdarzyło, a 

to jest też fundament, który został opracowany przez formację niepodległościową i zrealizowany 

przez Jarosława Kaczyńskiego: to jest bezpieczeństwo polityczno-militarne. To jest 

bezpieczeństwo polityczno-militarne, tak żeby nikt nam nie właził do domu i naszych mebli nam 

nie przesuwał. [Oklaski, ale nie kończy] Tak żebyśmy byli bezpieczni od różnych presji 

zewnętrznych. Proszę państwa, pamiętam, tutaj koło Bernardynów. Niecałe dwa lata temu, gdy 

wojska amerykańskie szły z Zachodu, żeby zająć miejsce w bazach na północy i wschodzie 

naszego kraju i zatrzymały się tutaj. Właśnie w Piotrkowie. Z jaką radością, z jaką dumą, 

czasami wręcz ze łzami, witali mieszkańcy Piotrkowa i tej ziemi okolicznej żołnierzy 

amerykańskich, o których wiedzieli, że będą razem [oklaski] z naszymi żołnierzami będą 

gwarantowali nasze bezpieczeństwo. Bez tego poczucia bezpieczeństwa, reformy gospodarcze, 

ten wspaniały wysiłek, które tak doskonale opisywał pan prezes, byłyby możliwe. I przecież 

dzisiaj to jest kontynuowane. Już za dwa dni będziemy witali pana prezydenta Trampa w 

Warszawie. Ten sojusz strategiczny Polski ze Stanami Zjednoczonymi jest fundamentem także 

możliwości naszego rozwoju gospodarczego, a wszystko to zawdzięczamy Prawu, 

Sprawiedliwości i całemu wielkiemu ruchowi patriotycznemu, który tutaj w Piotrkowie stanowi 

źródło siły narodowej. Za to dziękujemy. Panie prezesie, myślę, że mogę w imieniu społeczności 

tych wszystkich, tej całej ziemi zobowiązać się wobec pana, że na pewno nie będzie tak, jak 



było. Polska będzie silna, dostatnia i wielka. Polska będzie patriotyczna i chrześcijańska [raczej 

katolicka, bo nie prawosławna, nie protestancka, nawet nie anglikańska]. Polska będzie siłą 

polskiej wsi i polskich rolników. Polska będzie silna całą chrześcijańską i patriotyczną tradycją, 

która karze nam działać zgodnie z programem Prawa i Sprawiedliwości. A ten wspaniały zespół, 

któremu mam zaszczyt przewodniczyć, zespół posłów, kandydatów na posłów na sejm dzisiaj 

przed panem składa zobowiązanie, że będzie wierny temu programowi i zrobi wszystko, żeby go 

zrealizować zgodnie z decyzjami, jakie będą podjęte. Tutaj nie znajdzie się nikt, kto by się 

wyłamał z szeregu. Wszyscy idą razem. Jedną wielką polską patriotyczną drużyną. Dziękuję 

bardzo. 

[Było to przemówienie życia Macierewicza]. 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Zaczynamy od najważniejszego tematu kampanii. Zdaniem większości Polaków to 

ochrona zdrowia. Premier Morawiecki mówi: Ochrona idzie w dobrym kierunku, skróciliśmy 

kolejki. 

Dyrektor jednego z największych warszawskich szpitali w odpowiedzi pokazuje oddziały. 

Coraz więcej pacjentów, coraz mniej lekarzy, wyższe szpitalne długi. 

[Co z tego, skoro Polska jest siłą chrześcijańską i patriotyczną. Ta jeszcze zdrowa Polska]. 

Marek Nowicki: – Szpital Bielański w Warszawie, prawie 600 łóżek, dwa tysiące osób 

personelu, największy szpital z oddziałem ratunkowym w stolicy. To dobre miejsce, żeby 

zapytać dyrektorkę tej właśnie placówki: czy reforma ochrony zdrowia zmierza we właściwym 

kierunku. Najpierw odpowiada pan premier: 

Mateusz Morawiecki: – Ja widzę, że ta reforma idzie w bardzo właściwym kierunku. 

Dlatego że potrafiliśmy w kilku obszarach w krótkim czasie skrócić kolejki. 

MN: – Chodzi o operację zaćmy i wszczepienia endoprotez, do tego bez limitu są badania: 

tomografia i rezonans. 

Dorota Gałczyńska-Zych, dyrektor Szpitala Bielańskiego w Warszawie: – W tych dwóch 

obszarach jest lepiej, zdecydowanie lepiej… 

MN: – A w pozostałych? 

DGZ: – W pozostałych nie zmieniło się nic, a nawet w pewnym sensie, przyznać muszę, 

pogorszyło się. 

MN: – Źle jest na SOR-ach [szpitalny oddział ratunkowy]. Pan Mariusz z żoną po operacji 

migdałków muszą codziennie stawiać się na kontrolę, ale nie w przychodni, to lekarze wysyłają 

ich na szpitalny oddział ratunkowy. 

- Przedwczoraj czekaliśmy osiem godzin, wczoraj czekaliśmy siedem, no, dziś już chyba 

ze trzy, cztery godziny… 

MN: – Przykład numer dwa: pani Sabina z matką na SOR-ze czeka już kilkanaście godzin. 

- Z zapaleniem ucha, silnym bólem, starsza osoba musi czekać godzin przynajmniej 

dziesięć, żeby się dostała do lekarza. 

[…] 

 

JP: – Prokuratorzy wchodzą do ministerstwa sprawiedliwości, zabezpieczają komputery 

[czy ministra też?] urzędników opisanych przez Onet. Mąż blogerki hejterki zostaje odsunięty 

od orzekania w sądzie i traci stanowisko w nowej KRS. Mimo poważnych politycznych 

turbulencji, zaufania przełożonych nie traci Zbigniew Ziobro… 

[…] 

 

Małgorzata Gersdorf, profesor, pierwszy prezes Sądu Najwyższego: – Zbliża się termin 

mojego odejścia, to jest, przypomnę, 30 kwietnia 2020 roku i pan prezydent będzie chciał 

powołać nowego pierwszego prezesa Sądu Najwyższego i będzie chciał w wyborach mieć także 

większość. To nie jest czas na awanse, ze względów prawnych, etycznych, moralnych, 

jakichkolwiek. To może później bardzo negatywnie odbić się, jeżeli są młodzi ludzie zdolni, na 

ich karierze w przyszłości. Nie będzie to wiecznie trwało. 

[Życie nie chce stanąć w miejscu. Nie każdy jest na tyle zasobny lub bez żadnych 

zobowiązań, żeby stać go było latami na walkę polityczną. Trzeba żyć i mieć choć minimum na 



finansowanie podstawowych potrzeb – nawet jeśli potem może sytuacja polityczna korzystnie 

się zmieni]. 

KKZ: – Jesienią Trybunał Sprawiedliwości Unii Europejskiej ma wydać werdykt, czy 

powołanie nowej KRS nie narusza unijnego prawa? 

[…] 

 

JP: – Awaria oczyszczalni ścieków „Czajka”. Ścieki zamiast do oczyszczalni płyną wprost 

do Wisły… 

 

JP: – Pytaliśmy w Faktach, kto będzie premierem, jeżeli PiS ponownie wygra wybory. 

Pozornie prosta odpowiedź sprawiała premierowi sporo kłopotu… 

[Bo jak miał rozsądzić, czy premierem będzie on, czy Kaczyński? Moim zdaniem będzie 

Macierewicz, co dzisiaj udowodnił w Piotrkowie. Bo jeżeli ma nadal rządzić PiS, to niech nasza 

klęska będzie całkowita]. 

 

JP: – 45 stopni we Francji, 40 w Polsce to były historyczne rekordy tego lata. Przyszła 

rekordowa susza i brak wody w kranach. Tej słodkiej wody mamy dramatycznie mało. Mniej ma 

tylko Malta i Cypr… Zdaniem ekologów powodem [zanikania jezior] jest osuszanie terenu pod 

pobliską kopalnię odkrywkową węgla brunatnego… 

 

Józef Dżażgowski: – Rocznie kopalnie solińskie [?] odprowadzają 120 milionów m3 wody 

rocznie. Dla przykładu, taką pojemność ma Jezioro Powidzkie… 

Unia Europejska ze związanym kryzysem ze światową wodą radzi sobie za pomocą tak 

zwanej dyrektywy wodnej. Dokument ten zmienia myślenie o wodzie. Woda nie jest traktowana 

jako surowiec, lecz jako wspólne dobro, które musimy zachować dla przyszłych pokoleń. 

Musimy tą wodą podzielić się pomiędzy nas, ludzi, ale musimy tą wodą podzielić się z przyrodą. 

 

JP: – Gwałtowny finał tegorocznych wakacji: wichury, nawałnice i ulewy, upał i burze z 

gradem… 

 

JP: – Piętnastoletnia Gabrysia nie ma siły by wstać. Dusi się dniami i nocami, czekając na 

operację. Miała wyznaczony termin, ale minął, bo wciąż brakuje pieniędzy. Czy zdążymy 

pomóc? 

Lekarz ze Stanford w Stanach Zjednoczonych proponuje operację, u nas podobna jest 

niemożliwa. Rodzina musi zdobyć 4 miliony złotych [zebrała 2 533 035 złotych] 

 

JP: – Niespodzianka, jak list z butelki: znaleziony przez nurków aparat pełen zdjęć. Na 

dnie mazurskiego jeziora leżał przez lata i małe dziewczynki ze zdjęć są dziś całkiem duże. Ta, 

która na zdjęciu rysowała kaczkę, dziś studiuje na Akademii Sztuk Pięknych… 

 

JP: – U nas to wszystko… 

♣ 
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TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

[Awaria w oczyszczalni bez rozwiązania]. Premier zwołał sztab kryzysowy… 

Wojciech Wybranowski, publicysta, tygodnik „do rzeczy”: – Mamy katastrofę i niestety 

jest też tak, że jedna grupa [PO] próbowała ukryć to przed mieszkańcami Polski, że doszło to 

takiego nieszczęścia. Działania, jakie zostały podjęte, były niewspółmierne, można było 

reagować od razu, zwołać sztab kryzysowy. 

[…] 

 

Polska gospodarka w coraz lepszej kondycji… 

 



Rok szkolny tuż, tuż. Dzięki nowemu programowi na dzieci czeka bezpieczna szkoła… 

 

Sojusz polsko-amerykański coraz silniejszy… 

 

Udowodniliśmy, że potrafimy rządzić, także w sferze ekonomii i finansów – mówił na 

konwencji wyborczej w Poznaniu prezes Prawa i Sprawiedliwości… 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Konferencja prezydentów Warszawy i Płocka, powołany sztab kryzysowy, bo do Wisły 

leją się ścieki. Awaria jest poważna, ale nie ma powodu do paniki – wodę z kranu można pić. 

Jest zakaz łowienia ryb i zakaz kąpieli. 

Dariusz Łapiński: – Wisła płynie wolniej niż zakładano. Do Płocka pierwszego dużego 

miasta, które pobiera wodę z rzeki do celów spożywczych, zanieczyszczenia miały dotrzeć jutro. 

Z najnowszych pomiarów wód polskich wynika, że Płock zacznie mierzyć się z problemem 

dopiero w sobotę wieczór. Włocławek w poniedziałek, a Toruń we wtorek. Na mazowieckim 

odcinku Wisły uruchomiono pięć dodatkowych punktów badania wody. Mają być kolejne aż do 

Gdańska. W wodzie, która od wczoraj płynie z Warszawy, już wykryto czterdziestokrotnie 

więcej azotanów niż przed awarią. 

Łukasz Szumowski, minister zdrowia: – Wiem w tej chwili, że poziom tlenu w Wiśle 

spadł bardzo drastycznie. Wiem, że to jest zagrożenie dla zwierząt w Wiśle. To oznacza 

katastrofę ekologiczną. 

Radosław Gawlik, ekolog, były wiceminister środowiska: – Ponieważ Wisła jest 

szczęśliwie dziką rzeką, nieuregulowaną, to dużo lepiej się w niej oczyszczają te ścieki. 

DŁ: – Na razie zauważalnych strat nie ma. Ale im dłużej nieoczyszczone ścieki będą 

wpadały do rzeki, tym zanieczyszczenie będzie poważniejsze. 

Paweł Ciećko, główny inspektor ochrony środowiska: – Przede wszystkim bakterie, które 

znajdują się w naszych ściekach bytowych: bakterie fekalne, z grupy coli, może znajdować się 

salmonella. 

DŁ: – Władze stolicy powtarzają: Warszawiacy mogą spokojnie pić kranówkę… 

Rafał Trzaskowski, prezydent Warszawy: – Już wiemy, że nie da się w przeciągu kilku dni 

tej sytuacji rozwiązać i naprawić kolektorów. To potrwa dłużej, ale będziemy dokładnie 

wiedzieć jak długo, w ciągu najbliższych dni. 

DŁ: – Dotąd miejscy inżynierowie nie znaleźli nawet przyczyny awarii dwóch kolektorów 

oczyszczalni „Czajka”. Dariusz Łapiński, Fakty. 

JP: – Przy awarii oczyszczalni trochę szamba wlało się do polityki, bo posłowie PiS 

straszą warszawiaków, porównując awarię do Czarnobyla, według niektórych Wisła zaczyna 

płynąć z północy na południe i z poważnej sytuacji robi się groteska… 

 

JP: – Pytanie o system, który może zajrzeć do każdego telefonu komórkowego. Czy CBA 

kupiło Pegazusa? To broń atomowa w rękach służb… 

 

JP: – Boris Johnson zawiesza Brytyjski Parlament. Królowa się zgadza. W Wielkiej 

Brytanii kipi: to zamach na demokrację. Co to za manewr, tłumaczy: 

Maciej Woroch: – Polityczny wybieg premiera Johnsona jest zgodny z prawem, ale nikt w 

Westminsterze nie wierzy, że w zawieszeniu parlamentu chodzi tylko o otwarcie nowego 

rozdziału pod rządami nowego premiera. Ponad półtora miliona - 1,501,373 signatures – ludzi w 

ciągu doby podpisało petycję, by odwołać decyzję ogłoszoną przez królową. Oburzeni są 

przeciwnicy Brexitu i opozycja, która nazywa Johnsona dyktatorem. Znacznie mocniejszych 

słów użył aktor, Huhg Grant, choć porównanie premiera do kąpielowej gumowej zabawki nie 

jest jedynym… Boris Johnson co najmniej o połowę ograniczył Izbie Gmin czas na 

powstrzymanie Brexitu bez umowy albo usunięcie go z urzędu. Posłowie do pracy powracają we 

wtorek i przed przymusową przerwą będą mieć tylko kilka dni na działanie. 

Boris Jonson, premier Wielkiej Brytanii: – Parlamentarzyści będą mieli jeszcze dużo czasu 

na debatę na temat Unii Europejskiej, Brexitu i wszystkich innych kwestii – naprawdę dużo 

czasu. 



MW: – Po mowie tronowej, wyznaczonej na 14 października, na zatrzymanie Brexitu 

według Borisa Johnsona zostanie 11 dni. To zbyt mało, by mieć pewność, że uda się skutecznie 

zablokować plany premiera, wyjścia z Unii w Halloween. Maciej Woroch, Fakty, Londyn. 

[Zawsze można ograniczyć czas wypowiedzi do jednej minuty]. 

 

JP: – Zamieszanie z zaproszeniem. Czy Donald Tusk został zaproszony na obchodzenie 

osiemdziesiątej rocznicy wojny? Jako szef Rady Europejskiej nie, bo zapraszamy tylko 

prezydentów państw – uciął prezydencki minister. Ale szybko zmienił wersję, bo okazało się, że 

zaproszenia wysłano do szefów ONZ i NATO. Czemu małostkowość wychodzi nawet przy tak 

wielkich rocznicach. 

Jakub Sobieniowski: – Jeszcze w niedzielę, gdy zasiadał przy tym stole z najważniejszymi 

przywódcami [G7] nie wiedział, czy dostanie zaproszenie do Polski na obchody rocznicy 

wybuchu wojny? Czy będzie mile widziany we własnym kraju? [Przecież mogą na Tusku ciążyć 

zarzuty – chyba tylko Kaczyńskiego]. Teraz już wie, że najmilej widziany nie jest. 

[…] 

Zaproszenie doszło dzisiaj, nie dla przewodniczącego Rady Europejskiej, nie dla byłego 

premiera, ale Pana Donalda Tuska. 

 

JP: – Ponad 30 stopni, znów gwałtowne burze… pogoda jeszcze nie skończyła… jeszcze 

gorzej będzie w poniedziałek… 

 

W Warszawie trwa pożegnanie Piotra Woźniaka-Staraka, a w Faktach wspomnienia 

przyjaciół: 

Magdalena Boczarska, aktorka: – Jak mu się zwierzałam z takich moich problemów, to 

mówił: co się martwisz, masz mnie. Wiele osób miało w nim bardzo duże wsparcie. 

Piotr Woźniak-Starak 

1980 - 2019 

♣ 
2019-08-30 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3845 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Wojsko ruszyło do pracy, we wtorek ma być gotowy most pontonowy na Wiśle. Władze 

Warszawy przyjęły pomoc, która powstrzyma katastrofę ekologiczną. 

 

Donald Tramp przekłada wizytę w Polsce. W zastępstwie będzie sekretarz, Mike Pence. 

Zbliżający się do Florydy huragan jest naprawdę bardzo silny. [Sekretarzowi huragan nie 

przeszkodzi] … 

Władze Warszawy zawiodły. Przed ekologiczną katastrofą wkracza rząd. 

- Ja uważam, że rząd powinien wziąć to wszystko za łeb i powyrzucać, tych łobuzów, 

zdrajców. Jeżeli tak postępują ze środowiskiem, a krzyczą, to mają na sztandarach przecież. 

Nie? PO ma na sztandarach. 

 

Po 52 latach polscy koszykarze na mistrzostwach świata. 

FIBA 

WORLD CUP 

China 2019 

 

Niszczycielski huragan Dorian zatrzymał Donalda Trampa. Amerykański prezydent 

przekłada wizytę w Polsce. [Na po wyborach w Polsce?] … 

Artur Wróblewski, amerykanista, Uczelnia Łazarskiego: – To powinno być wydarzenie, 

które jednoczy nad podziałami wszystkich polityków polskich, bo dotyczy polskiej racji stanu. 

Jest wykorzystywane w sposób taki, że właściwie, można powiedzieć, że wręcz ta wizyta 

prezydenta Trampa jest sabotowana. 

[…] 



Do planowanej wizyty Donalda Trampa dojdzie jeszcze w tym roku do połowy listopada. 

Maksymilian Maszenda, Wiadomości. 

 

EL: – Sejm pracuje nad obniżką PIT-u. Podstawowa stawka podatku dochodowego ma 

spaść z 18 do 17 procent. To oszczędność kilkuset złotych rocznie dla 25 milionów Polaków. 

[…] 

 

EL: – Od kilku dni warszawskie ścieki wpadają wprost do Wisły. Na razie nie wiadomo, 

co było przyczyną awarii. Władze stolicy przyjęły wreszcie rządową pomoc, w budowę 

specjalnej rury, która ma zatrzymać katastrofę ekologiczną. 

Wojsko zbuduje most pontonowy, na którym powstanie rurociąg, który zastąpi 

uszkodzony kolektor ściekowy… Na podobne rozwiązanie nie wpadły władze Warszawy, które 

okazały się bezradne wobec katastrofy ekologicznej. 

[…] 

 

Hołd dla bohaterów naszej wolności. 

 

Już dziś w jedynce finałowy odcinek „zniewolona”. 

Washington Post, Die Welt, Le Figaro – w ten weekend największe gazety na świecie 

opublikują informację o napadzie Dojczlandu na Polskę w 1939 roku. To wspólny projekt 

instytutu nowych mediów i polskiej fundacji narodowej… 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Zaskakujący telefon z Białego Domu: Donald Tramp nie przyleci [znamy] 

Bezpieczeństwo Amerykanów ponad wszystko. 

 

JP: – Kolejne osoby rażone piorunem w Tatrach. Trójka turystów wracała z Hali 

Gąsienicowej, gdy rozszalała się burza. Jedna osoba straciła przytomność, ale już wszyscy są 

w stabilnym stanie… 

 

Rozsadzona betonowa płyta – to miejsce awarii pod betonem. Dwie rury odprowadzające 

ścieki tym korytarzem pod dnem Wisły do oczyszczalni – obie rury zostały uszkodzone. 

- To musiało użyć ogromnej siły. Czy w ogóle przypuszczacie, co było powodem takiego? 

Betonowa rura zniekształcona… było zalane w całości. Wodę już odpompowano. Zapis 

awarii przekazano policji i prokuraturze. Co dalej? 

Rafał Trzaskowski: – Chcemy ozonować ten ściek, żeby jak najwięcej bakterii w tym 

ścieku zostało zabite… 

Minister Dworczyk buduje most pontonowy. – Na którym zostanie położony rurociąg, 

którym będą tłoczone ścieki. Będą położone dwa rurociągi. Pozostanie pytanie: czy konstrukcja 

wytrzyma ciężar ważącego wiele ton rurociągu wypełnionego ściekami. [Ktoś to przecież 

przeliczył, każdy student potrafi]. Ozonowanie ma ruszyć w poniedziałek. 

 

JP: – Eksplozja samochodu, który wiózł butle z gazem. Dwie osoby nie żyją. Trzy są 

ranne… 

 

JP: – Opozycja składa wniosek o odwołanie ministra Ziobry… 

… Emilia: Kuba. Udu**my go na maxa? 

Emilia: mam zgodę odgórną? 

 

Budżet bez deficytu i bez trzynastej emerytury. A miała nie być jednorazowa… 

BUDŻET 2000 

Rozszerzone 500+ = 41,2 mld zł 

Świadczenia dla niepełnosprawnych = 2,72 mld zł 

Program mama 4+ = 900 mln zł 

Program dobry start = 1,4 mld zł 



Wydatki na obronność = 49,8 mld zł 

Służba zdrowia = 109 mld zł 

 

JP: – Marian Banaś nowym szefem Najwyższej Izby Kontroli. Dotąd był ministrem 

finansów, ale krótko – dwa miesiące. Obecny szef NIK, Krzysztof Kwiatkowski kończy 

kadencję, ale jeszcze ją skrócił, bo kandyduje do senatu. 

 

U nas to wszystko… 

 

Fakty po Faktach – Grzegorz Kajdanowicz w specjalnym wydaniu Faktów po Faktach z 

Brukseli, a moim i państwa gościem jest Donald Tusk, były premier, były przewodniczący 

Platformy Obywatelskiej, od pięciu lat, dokładnie od pięciu lat przewodniczący Rady 

Europejskiej. Witam. 

DT: – Moje uszanowanie. Dobry wieczór. 

GK: – A dla prezydenta Andrzeja Dudy po prostu pan Donald Tusk – tak można 

przeczytać na zaproszeniu na uroczystości osiemdziesięciolecia wybuchu drugiej wojny 

światowej. Jak pan zobaczył to zaproszenie, pan się zdziwił? Uśmiechnął? 

DT: – Ja przede wszystkim nie lubię dyskusji na temat, kto kogo, kiedy zaprosił, bo to 

fatalnie świadczy o pewnych standardach czy kulturze politycznej. Wszyscy byliśmy jakoś 

przyzwyczajeni, także w Polsce do tego, że niezależnie od sporów, nie wszyscy się kochają 

przecież w polityce, ale no, pewne reguły, pewne standardy… 

GK: – Jest pewna forma. 

DT: – To nawet nie chodzi o formę, ale, no, jeśli kogoś się chce widzieć, jeśli kogoś się 

chce traktować jak gościa, to powinno się go poważnie traktować. Dziesięć lat temu dokładnie 

organizowałem jako premier polskiego rządu siedemdziesiątą rocznicę wybuch drugiej wojny 

światowej. To było wówczas na Westerplatte i przyjechali wówczas przywódcy z całego świata, 

wszyscy przemawiali, pierwszym przemawiającym, ja nie miałem z tym wówczas żadnego 

problemu, był ówczesny prezydent, Lech Kaczyński. Nasze relacje nie były łatwe. To jest spór 

polityczny, był też wówczas bardzo gorący, ale szczerze powiedziawszy, nigdy do głowy by mi 

nie przyszło, żeby, no, łamać reguły i traktować kogoś, no, w sposób taki, no, nieprzystający do 

dyplomacji, takich normalnych ludzkich zachowań. 

GK: – A kiedy pan zaproszenie dostał? 

DT: – To zaproszenie pojawiło się wczoraj na moim biurku. Problem polega na tym, że ja 

też reprezentuję Unię Europejską. Wszyscy w Europie staramy się pewne standardy 

utrzymywać. Zaproszenie na 14 lipca na uroczystości narodowe Francji wysyła się do mnie i do 

kolegów, ż którymi współpracuję, premierów, prezydentów na trzy miesiące przed takimi 

uroczystościami. Na uroczystości do Izraela prezydent wysłał z rocznym wyprzedzeniem. To są 

pewne standardy, ale ja wolałbym ten temat zamknąć, bo to chodzi o reputację Polski, 

a niezależnie od tego, jak prezydent Duda czy polski rząd patrzą na mnie krzywym okiem, lepiej 

też byłoby, żeby w przestrzeni publicznej, europejskiej czy światowej o Polsce mówiono bez 

tego nieprzyjemnego kontekstu, bez takiego lekkiego odoru. 

GK: – To, żeby zakończyć ten wątek, jedno pytanie, abstrahując od tego, kiedy pan 

otrzymał to zaproszenie i jego formy, czy pan się wybiera na te uroczystości? 

DT: – Nie, nie wybieram się, ponieważ nie mam żadnych wątpliwości, że oni organizując 

te uroczystości, chcą dać do zrozumienia, że nie chcą tej osoby widzieć, a ja nigdy nie narzucam 

się ze swoją obecnością, ponieważ wiem, że jestem niemile widziany. 

GK: – Nie – sprzed kilkunastu godzin prezydent Stanów Zjednoczonych, Donald Tramp 

odwołuje tą wizytę w Polsce, czy pana przekonuje to uzasadnienie o zbliżającym się do Florydy 

huraganu, to pan nie uznaje za wiarygodne? 

DT: – Nie jest moją rolą komentować motywacje i powody, dla których prezydent Tramp 

odwołał wizytę w Polsce. Ale ja nie odczuwam żadnej nawet takiej gorzkiej satysfakcji z tego 

tytułu, że te uroczystości tracą dużo ze swojego blasku z powodu braku prezydenta Stanów 

Zjednoczonych. No, bo rzeczywiście to był ten gwóźdź programu, to było to, co powodowało 

tak duże zainteresowanie opinii publicznej – obecność prezydenta Trampa. Kilka dni temu, 

kiedy jeszcze byliśmy na spotkaniu grupy G7 we Francji w Biarritz, prezydent Tramp dawał do 



zrozumienia, że będzie myślał o tym, czy ponownie przybędzie do Europy i czy będzie w 

Polsce, ale nie jestem uprawniony, żeby… 

GK: – No, dobrze. Z tego co mówili urzędnicy, Donald Tramp potwierdził, że będzie. 

Przecież to była jego wypowiedź ze Sanów Zjednoczonych, że przyjeżdża do Polski. Stąd taka 

obecność dodałaby rzeczywiście tym uroczystościom jakiegoś blasku, stąd te pytania, dlaczego 

odwołuje? Być może dlatego, że nie chce, że jest kampania w Polsce. Jesteśmy w szczycie 

kampanii przed wyborami do sejmu i do senatu. Być może nie chciał być wykorzystany 

politycznie? 

DT: – Nie sądzę, żeby fakt, że kampania w Polsce jest, no, trwa. Za kilka tygodni mamy 

wybory do parlamentu. Żeby to wpływało na decyzję prezydenta Trampa. Prezydent Tramp, 

poznałem go dobrze przez te kilka lat. Bardzo często się spotykamy przy okazji wszystkich tych 

narodowych szczytów, ma, powiedziałbym, niezwykle generalny obraz, taki bardzo globalny 

obraz polityki i nie sądzę, żeby brał pod uwagę czy rachował te kwestie. Nie ma wpływu na 

kampanię w Polsce. To, co jest, powiedziałbym, taką prawdziwą kwestią w tej sytuacji, no, nie 

ma powodu, żeby się cieszyć, bo wiadomo, jak ważna dla Polski jest przyjaźń ze Stanami 

Zjednoczonymi. To, co jest ważne to, to że widać wyraźnie, że Polska nie jest tym najwyższym 

priorytetem z punktu widzenia prezydenta Trampa. Jest bardzo skoncentrowany na Azji, 

głównie Chiny, które są, on tego nie ukrywa, nawet publicznie, nie ma tu żadnych tajemnic, jak 

bardzo jest skoncentrowany na tym wyzwaniu, jakie stanowią Chiny dla Stanów Zjednoczonych 

i w wymiarze globalnym, jest, czego najbardziej żałuję, to tego, że po naszej bardzo ostrej 

dyskusji w sprawie Rosji z prezydentem Trampem, no, nie będzie to… 

GK: – Chciał przywrócić Rosję do stolika do G7. 

DT: – Tak. Chciał przywrócić Rosję mimo wojny na Ukrainie, kiedy oponowałem ja, ale 

także premier Kanady czy nawet premier Wielkiej Brytanii, Johnson. Tradycyjnie oczywiście 

Angela Merkel, także francuski prezydent, to. No, widać było taką, powiedziałbym, rezerwę i 

dystans prezydenta Trampa do Ukrainy i jednak [nie zrozumiałem] nad Rosją i Putinem. 

Natomiast ważnym momentem mogło być i rola Polski, i prezydenta Dudy mogła tu być 

naprawdę zauważalna i ważąca. Było spotkanie już umówione prezydenta Trampa z nowym 

prezydentem Ukrainy – żeby to było symbolicznie, w Warszawie, w rocznicę drugiej wojny 

światowej, to mogłoby jakoś chociaż może skorygować ten niepokojący dzisiaj stan relacji 

między Stanami Zjednoczonymi a Ukrainą. Ja na to bardzo liczyłem. Przekonywałem 

prezydenta Trampa, żeby zmienił, chociaż trochę skorygował swój punkt widzenia na Ukrainę 

i kwestie konfliktu rosyjsko- ukraińskiego i niestety to też, przez jego rezygnację z przyjazdu się 

nie odbędzie. 

GK: – To świadomie albo nieświadomie prezydent Tramp trochę rozbił ten pomysł na 

kampanię wyborczą Prawa i Sprawiedliwości, dlatego że w tej kampanii zdjęcie z Donaldem 

Trampem jest bezcenne. Zdjęcie z Mikiem Pencem nie ma dla Polaków i dla polskiej polityki 

nie ma jakiegoś szczególnego większego znaczenia. 

DT: – Ja tego nie będę komentował, bo nie uczestniczę w kampanii w Polsce i nie wiem, 

na ile obecność tak sławnych postaci, jak prezydent Tramp, miałaby wpływ na wyniki wyborów, 

natomiast ubolewam nad stratami wizerunkowymi dla Polski i przede wszystkim tą utraconą 

szansą, gdzie można było okazać, że Warszawa jest w centrum nie tylko z powodu uroczystości, 

nie tylko z powodu historycznego wydarzenia, tak, tego rocznicowego, jest także teatrem, gdzie 

może się rozegrać pewna pozytywna gra, wspomniałem, jeśli chodzi o relacje amerykańsko- 

ukraińskie. Zobaczymy, może w przyszłości uda się to jakoś naprawić. 

GK: – Kolejny kłopot Prawa i Sprawiedliwości w kampanii, [mówmy o kłopotach 

Platformy Obywatelskiej] to ta afera hejterska w ministerstwie sprawiedliwości. Czy pana 

zadaniem minister Zbigniew Ziobro powinien natychmiast być zdymisjonowany? 

DT: – To nie jest moją rolą oczywiście. Źle by się stało, gdyby szef Rady Europejskiej… 

GK: – A nie ma pan takich kompetencji, żeby dymisjonować polskich ministrów. 

DT: – Nie mam nic do powiedzenia w sensie sprawczym, więc powinienem się 

powstrzymać od komentarza… 

GK: – No, to właśnie: 

DT: – Mam dostateczny pogląd, co się stało w tym ministerstwie. Stało się ministerstwem 

nienawiści i pogardy, no bo tak to oceniam. Między bajki należy włożyć to, że nikt nie wiedział, 



co się dzieje i co wyprawiają wiceministrowie i urzędnicy w tym ministerstwie, wszystko na to 

wskazuje, że oni znaleźli się tam dlatego, że mają tego typu przedziwne kwalifikacje. Przecież 

nie znaleźli się w najbliższym otoczeniu ministra Ziobry ze względów na jakieś nadzwyczajne 

etyczne czy estetyczne walory. Niestety, mam dość głębokie przekonanie, że stali się jakby 

rdzeniem tego ministerstwa właśnie dlatego, że są zdolni do takich rzeczy. I to jest rzecz 

niepokojąca i daleko wykraczająca poza kwestie kampanii czy nawet poza kwestię personalną 

Zbigniewa Ziobry. Bo to pokazuje, że, przecież to nie tylko syndrom polski, że oszczerstwo, 

kłamstwo, takie zorganizowane już bardzo nowoczesne w sensie technologii spotu, staje się 

narzędziem uprawnionym, ktoś z komentujących w polskich mediach powiedział nawet, że to 

wszystko jest do wybaczenia, że w sumie jedynym problemem jest to, że to się wydało. Ale tak 

naprawdę to jest dzisiaj sprawa skuteczności, że ktoś potrafi najcelniej skłamać albo 

najdotkliwiej kogoś obrazić. Ja to sobie nie mogę z tym poradzić. Być może jest to trend nie 

tylko w Polsce. Ale moim zdaniem trzeba robić wszystko, żeby ten trend zatrzymać, a nie żeby 

ulec tej fascynacji złem. Bo to jest tak naprawdę fascynacja złem, złem, które bywa skuteczne w 

polityce – moim zdaniem na krótką metę – ale może poczynić szkody na długie, długie lata. Tak 

że w takiej społecznej mentalności. 

GK: – To ważne pytanie: nie tylko z punktu widzenia wyborów, które przed nami. Czy 

Polacy dadzą się przekonać, że dymisja wiceministra Piebiaka załatwia sprawę, a za całą aferą 

hejterską stała niejaka „mała Emi” – to jest pytanie, jak odbiorą to Polacy? 

DT: – Dla mnie jest pewnym zaskoczeniem, że ktoś może ulec temu złudzeniu, że 

jednorazowa akcja pana Piebiaka czy jego kolegów i kolegów pana ministra Ziobry. No, 

przecież z tym zorganizowanym, jak to się dzisiaj mówi „hejtem”, czyli tą mową nienawiści, 

mamy do czynienia już od kilku lat, no jeden z takich najbardziej klasycznych przypadków były 

wyczyny Jacka Kurskiego na czas [nie zrozumiałem], ja sam byłem ofiarą tego sposobu 

działania, można by powiedzieć, że nic nowego, gdyby nie skala przerosła wszystkie nasze 

wyobrażenia. Że z tych fałszywych pomysłów na politykę zrodził się państwowy system, a nie 

wybryk tego czy innego polityka. I jeśli dziś naprawdę należy bić na alarm, to nie dlatego, że 

jakiś zwyrodnialec uznał za stosowne wymyślać taką kampanię pogardy wobec pani sędzi 

Gersdorf na przykład, ale że tak naprawdę mamy do czynienia ze zorganizowanym systemem 

upokarzania, z kampanią oszczerstw i to wszystko jest ulokowane na szczytach władzy, a nie 

gdzieś na obrzeżach – to jest najbardziej niepokojące. 

[Niepokoi mnie to, że tak łatwo rozmawia się o znanej wszystkim przeszłości, a nie ma 

wysiłku na formułowanie wniosków na jutro, co za miesiąc. Nie ma debat o przyszłości – tego 

media i politycy nie lubią]. 

GK: – Ta afera w ministerstwie sprawiedliwości przykryła aferę z lotami pana marszałka 

Kuchcińskiego [tu wiele znanych szczegółów]. 

DT: – Wiem, do czego pan zmierza. 

GK: – Pan też będzie musiał odpowiedzieć na kilka pytań. 

DT: – To, co mnie uderzyło w sprawie, w sprawie marszałka Kuchcińskiego, to ta 

nadzwyczajna skłonność do zakłamywania rzeczywistości, do ukrywania faktów, do używania 

na przykład urzędników, którzy są od podawania informacji, aby tę informację zaciemniali. To, 

czego ja się najbardziej obawiam, to nie to, że ktoś leciał samolotem rządowym, jeśli ten lot jest 

zgodny z prawem czy z zasadami, ale to, że na wszystkie możliwe sposoby zakłamuje się, 

ukrywa się fakty, dokumenty i robią to także wysocy urzędnicy, to jest najbardziej niepokojące. 

GK: – No, dobrze. Pan też wielokrotnie latał, dziesiątki lotów, może ponad setkę, a jeszcze 

może więcej lotów, na weekendy do Gdańska. Do siebie do Sopotu, ma pan do siebie coś w tej 

sprawie do zarzucenia? 

DT: – W jakimś sensie tak. To znaczy… 

GK: – Ma pan poczucie, że pan nadużył tego przywileju? 

DT: – Kwestia moich lotów była opisywana w czasie, gdy byłem premierem. Do 

dyspozycji mediów, opinii publicznej była cała dokumentacja. Nigdy niczego nie ukrywaliśmy 

i według mojej wiedzy wszystko co dotyczyło tych lotów było zgodne z prawem. Dzisiejsze 

sugestie, że z samolotów korzystała moja rodzina, są, delikatnie mówiąc, są nadużyciem. 

GK: – Ale są prawdą? Czy nie są prawdą? 

DT: – Był taki jeden przypadek, który został opisany i się więcej nie powtórzył. 



[Moje stanowisko w tej sprawie opisałem przy sprawie Kuchcińskiego i dla równowagi 

dziś też zapiszę. Jestem innego zadania generalnie. Naród wybiera przywódcę narodu, żeby go 

godnie reprezentował, oddaje mu do dyspozycji siebie i zarządzanie naszymi sprawami, 

powierza majątek narodowy jego pieczy, gospodarkę wartą biliony złotych, miliardy budżetu 

corocznego – ma tym skomplikowanym, a bardzo wrażliwym mechanizmem tak sterować, aby 

uniknął wszelkich wpadek lub strat, a wręcz odwrotnie – naród oczekuje sukcesów, swojego 

dobrobytu. Oczekuje dobrych relacji w świecie, których nie można puścić samopas. 

Niewyobrażalną biegłością trzeba dysponować, aby państwo dobrze działało. To nie jest nawet 

mistrzowska partia szachów, bo szachownicą jest kula ziemska. A wszystkie figury na tej 

ziemskiej szachownicy są bardzo aktywne, niewyobrażalnie przebiegłe. I teraz ktoś zadaje 

pytanie: Ma pan poczucie, że pan nadużył tego przywileju? Jakiego przywileju? Miałem chodzić 

na piechotę wszędzie po świecie? Miałem wyrzec się żony, dzieci i spędzania z nimi wolnego 

czasu? Tego naród oczekuje przede wszystkim? A idźcież wy wszyscy w cholerę. Ja dziękuję. 

Mam krupnik w domu. Mamy XXI wiek – samolot dyspozycyjny to żaden przywilej]. 

♣ 
2019-08-31 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3844 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Czwórka Polaków mistrzami świata [na łodziach]. 

Wspaniali biało-czerwoni. Nasi koszykarze, wioślarze, wioślarki [drugie miejsce] 

zapewnili nam piękne sportowe emocje. 

 

Warszawę odwiedzą jutro prezydenci, premierzy i ministrowie z całego świata. Wszyscy 

wezmą udział w obchodach osiemdziesiątej rocznicy rozpoczęcia drugiej wojny światowej. 

Pierwszą oficjalną wizytę w naszym kraju złożył dziś prezydent Ukrainy Wołodymyr 

Zełenski… 

 

[Tramp, Floryda i huragan Dorian] … 

 

Zmienili losy świata. 39 lat temu w sali BHP Stoczni Gdańskiej stoczniowcy doprowadzili 

do podpisania porozumień sierpniowych… 

Kolejna odsłona wakacyjnej trasy dwójki, czyli muzyka, taniec, zabawa… w Gdańsku… 

 

EL: – Główne uroczystości zawarcia porozumień sierpniowych zostały zorganizowane 

wspólnie przez władze państwowe i NSZZ Solidarność, ale opozycja postanowiła świętować 

osobno… 

 

W Holandii trwają uroczystości 75 rocznicy wyzwolenia tego kraju. Holandia pamięta. 

Para królewska i cały kraj oddają dziś hołd polskim bohaterom sprzed 75 lat. Lato 1944 roku. 

Od lądowania w Normandii polska dywizja pancerna generała Maczka wygrywa wszystkie 

bitwy, choć przewaga Dojczów była dwukrotna, kluczowe było zwycięstwo w bitwie o rzekę 

Skaldę. To wtedy polscy żołnierze przywrócili Holendrom wolność, a aliantom otworzyli drogę 

w głąb Dojczlandu. W Holandii w ramach operacji market garden walczyła także polska 

samodzielna brygada spadochronowa generała Stanisława Sosabowskiego… 

 

Wojsko ruszyło na pomoc katastrofy ekologicznej w Warszawie. 

Gdyby nie interwencja rządu, ścieki trafiałyby do Wisły jeszcze przez kilka tygodni, 

a nawet miesięcy… Prezydent Warszawy unika odpowiedzialności za katastrofę ekologiczną. 

Marek Gróbarczyk, minister gospodarki morskiej i żeglugi śródlądowej, kandydat Prawa i 

Sprawiedliwości do sejmu: – Prawdopodobną przyczyną uszkodzenia tych kolektorów był 

niekontrolowany wzrost ciśnienia i rozerwanie rurociągu. 

Wygląda na to, że kolektor, którego budowa pochłonęła 200 milionów złotych mógł zostać 

źle zaprojektowany lub wybudowany, dlatego może być potrzebna gruntowna przebudowa. 

 



EL: – Nie 18 a 17% podatku zapłacą od przyszłego miesiąca pracownicy, emeryci i 

renciści, a także przedsiębiorcy. Jednocześnie podniesione zostaną koszty przychodów do 3 

tysięcy, ta kwota dla dojeżdżających do pracy wyniesie 3600 złotych. [Z jakiej odległości? Bo 

przecież wszyscy dojeżdżają do pracy nawet tramwajem]. 

[…] 

 

EL: – Ponad dwukrotna przewaga nad Koalicją Obywatelską – tak prezentują się wyniki 

najnowszego sondażu CBOS… PiS 47%; Koalicja Obywatelska 19%; Lewica 9%; 

PSL K15 6%. 

 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Nie dajmy sobie odebrać wolności i solidarności, nie pozwólmy pisać historii na nowo – 

wzywa prezydent Gdańska w rocznicę podpisania porozumień gdańskich, a obok niej stoi 

historyczny lider Solidarności, Lech Wałęsa. Kolejny rok rząd i dawni liderzy związku świętują 

osobno, a obecna Solidarność świętuje z rządem. 

[…] 

 

Donald Tusk: – …Mogę sam obiecać, że 2 grudnia, to jest poniedziałek, …i opowiedzieć, 

jak widzę dalszą przyszłość polityczną… Jest kilka propozycji, będę je także rozważał, tak że o 

charakterze międzynarodowym, ale absolutnie cały czas wyrywam się gdzieś nad Wisłę… 

 

Wołodymyr Zełenski, prezydent Ukrainy w Warszawie: – Serdecznie podziękowałem 

Polsce i całemu narodowi polskiemu za wsparcie Ukrainy w tym trudnym czasie rosyjskiej 

agresji. Dziękuję wam państwo, że stoicie na straży prawa międzynarodowego. Bardzo wysoko 

cenimy konsekwencję i profesjonalizm udział polskiej delegacji w Radzie Bezpieczeństwa ONZ, 

Unii Europejskiej, NATO i innych organizacjach międzynarodowych. 

Andrzej Duda, prezydent RP: – Ukraina jest państwem wolnym, suwerennym, 

niepodległym i taka powinna pozostać. Zawsze będziemy tutaj stali razem z Ukrainą, ponieważ 

Ukrainie należy się powrót do pełnej integralności terytorialnej. 

 

PM: – To już potężny huragan, czwartej kategorii. Dorian jest coraz silniejszy i bardziej 

niebezpieczny. Siła wiatru sięga 230 km/godzinę… 

 

PM: – Nad ranem zakończyła się ewakuacja turystów z Kasprowego Wierchu. Na wiele 

godzin utknęło tam 45 osób, bo najpierw wstrzymano ruch kolejki z powodu burzy, a potem 

doszło do awarii. Konieczna była pomoc toprowców i strażaków. 

[…\ 

 

PM: – Do Płocka dotarła już z Warszawy fala ze ściekami, ale po drodze skażenie Wisły 

zmniejszyło się do tego stopnia, że to już nie jest ściek. Normy czystości są zachowane i władze 

Płocka cieszą się, że nie jest źle. A wkrótce może być lepiej, władze Warszawy zaczynają 

ozonować ścieki, a wojsko ma zbudować tymczasowy rurociąg… 

Rurociągi mają być gotowe za tydzień. [Ale czy całe aż do „Czajki”? Czy tylko przez 

Wisłę?] 

 

PM: – W wyborach do senatu miało nie być konkurencji, tak żeby zwiększyć jej szanse na 

pokonanie PiS-u. Ale w Warszawie jest problem: kandydat Koalicji Obywatelskiej, Kazimierz 

Michał Ujazdowski, spotyka się z zarzutem, że jest zbyt konserwatywny i naprzeciw niego staje 

kontrkandydat, Paweł Kasprzak, lider ruchu obywatele RP. 

[Ujazdowski powinien ustąpić]. 

 

[Restauracje bez dzieci do 6 roku życia]. 

 

To były Fakty. 



♣ 
2019-09-01 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3844 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Nigdy nie poddaliśmy się jako naród. 

Polska udowodniła, że jest ojczyzną bohaterów. 

Dokładnie 80 lat temu od bombardowania Wielunia i ataku na Westerplatte rozpoczęła się 

druga wojna światowa. Najstraszniejsze i najtragiczniejsze wydarzenie w dziejach świata. Do 

Warszawy na zaproszenie prezydenta Andrzeja Dudy przyleciało 40 delegacji zagranicznych. 

Między innymi prezydent Dojczlandu i wiceprezydent Stanów Zjednoczonych. Przed Grobem 

Nieznanego Żołnierza na Placu Piłsudskiego w Warszawie jest: 

Karol Jałtuszewski: – Najmocniejsze słowa, to apel prezydenta Andrzeja Dudy skierowany 

do przywódców o nieprzymykanie oczów na agresywną politykę Rosji, a słowa  

wiceprezydenta Stanów Zjednoczonych o wierze w Boga jako źródle polskiej siły. Po 

zakończeniu obchodów przywódcy udali się na uroczystą kolację na Zamku Królewskim, a o 

godzinie dwudziestej w Teatrze Wielkim wysłuchają koncertu Polskie Requiem. 

[…] 

 

Na Westerplatte powstanie nowoczesne muzeum upamiętniające bohaterów pierwszej 

bitwy drugiej wojny światowej. Dziś wmurowano kamień węgielny pod jego budowę. 

[…] 

 

Polacy popierają zabiegi na rzecz uzyskania reparacji od Dojczlandu za straty poniesione 

przez Polskę podczas drugiej wojny światowej – tak wynika z: 

Poparcie dla działań na rzecz uzyskania reparacji od Dojczlandu 

Źródło: Social Changes dla wpolityce.pl, 23-28.08,2019 r. N. 1007 (dane w %) 

Zdecydowanie tak: 25 

Raczej tak: 21 

Zdecydowanie nie: 8 

Raczej nie: 13 

Nie wiem: 33 

[…] 

 

DH: – Stany Zjednoczone nigdy nie zrezygnują z obrony niepodległości Polaków – tak 

zapewniał wiceprezydent Stanów Zjednoczonych, Mike Pence podczas dzisiejszych obchodów. 

[…] 

 

DH: – To jedna z najważniejszych i najbarwniejszych uroczystości w Sanktuarium na 

Jasnej Górze. Do Częstochowy przyjechali rolnicy z całej Polski. W czasie uroczystości 

ogólnopolskich dożynek dziękują za plony zebrane podczas całorocznej pracy w polu. 

[…] 

 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Dzisiaj 1 września, 80 rocznica wybuchu drugiej wojny światowej… 

Pierwszy był polski Wieluń, ale ostatnie w sierpniu 1945 to właśnie Nagasaki w dalekiej 

Japonii z użyciem bomby atomowej… 

 

Zanieczyszczona fala na Wiśle dotarła do Torunia…  

 

PM: – Była wieś [Nieboczowy] i nie ma, a jest zbiornik retencyjny. Wieś została 

przeniesiona, ale jakby przestała istnieć, bo nowego miejsca nie zna satelitarna nawigacja, obcy 

tam nie trafi, mieszkańcy narzekają, mówią: istniejemy, proszę nas zauważyć, chcemy być na 

mapie… 



♣ 



2019-09-02 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3844 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Cztery i pół miliona uczniów rozpoczęło nowy rok szkolny. Dla prawie 400 tysięcy 

dzwonek zabrzmiał po raz pierwszy. 

Nowy rok szkolny i podwyżka dla nauczycieli. 

Minister – Podwyżka będzie wynosiła około 6%... 

 

Oczy całego świata zwrócone na Polskę…  

Warszawa była wczoraj takim euro-atlantyckim centrum dyplomacji – [to prezydent 

Andrzej Duda]. 

 

Dreszczowiec z happy and dla Polaków – [to siatkówka w Tokio]. 

 

Polska wkrótce dołączy do amerykańskiego programu bezwizowego – zapowiedział 

w Warszawie Mike Pence podczas drugiego dnia swojej wizyty w Polsce. [Pod warunkiem, że 

ambasada amerykańska w Warszawie przestanie odrzucać tyle wniosków o wizy]. 

[…] 

 

Artur Wróblewski, ekspert do spraw międzynarodowych [już nie amerykanista?]. Uczelnia 

Łazarskiego: – Pochodzą z tej samej grupy towarzystwa wzajemnej oderacji [!], czyli ludzi 

podzielających poglądy liberalne, lewicowe i mających po prostu wielkie interesy w tym, żeby 

na przykład zmienić rządy w Warszawie, w Budapeszcie czy na przykład w Waszyngtonie. 

[…] 

 

MA: – Choć mogli uczestniczyć w oficjalnych uroczystościach, nie zrobili tego, 

zorganizowali swoje, własne, alternatywne. Opozycja w Gdańsku 80 rocznicę drugiej wojny 

światowej wykorzystała politycznie. Kompromitujące słowa dotyczyły także zagranicznych 

gości, których prezydent Gdańska nazwała, tutaj cytat: egzotycznymi. 

Aleksandra Dulkiewicz, prezydent Gdańska: – Nie ma wśród nas prezydenta Adamowicza. 

Wojna rządzących ze społeczeństwem. Wojna jednej władzy z drugą. Wojna na froncie różnic 

światopoglądowych, wyznania czy koloru skóry. Każda wojna jest zła. 

Wojciech Wybranowski, publicysta, „Do Rzeczy”: – Żenujące zachowanie, żenujące 

słowa pani Dulkiewicz, zbłaźniła się, obraziła swoich gości, skompromitowała Gdańsk. 

AD: – Dzięki tym zmianom weszliśmy do Unii Europejskiej, wcześniej do NATO, 

możemy dzisiaj tutaj siedzieć i swobodnie rozmawiać, bez gości takich egzotycznych, jak wy… 

Sadik Khan, burmistrz Londynu: – Nazywano mnie różnie, ale nigdy jeszcze 

egzotycznym. Dziękuję Aleksandro. 

Adrian Stankowski, publicysta, „Gazeta Polska Codziennie”: – Jest idealnym kandydatem 

na lidera opozycji, łączy w sobie ten piękny umysł Bronisława Komorowskiego, z wdziękiem 

Ewy Kopacz, erudycją Ryszarda Petru. 

Cezary Krzysztopa, publicysta, tysol.pl: – Aleksandra Dulkiewicz nie osiąga tego 

poziomu, którego się od niej oczekuje. 

[…] 

 

MA: – Wyraźny lider i cztery ugrupowania w sejmie. 

Platforma chowa Schetynę w kampanii wyborczej. 

Sondaż poparcia komitetów wyborczych do sejmu 

Źródło: Polska press grupa, 23-24.08.2019, N. 800, dane w procentach 

PiS 45%; Koalicja Europejska 30%; Lewica 11%; PSL K15 6%. 

W 13 województwach wygrywa PiS, Koalicja Obywatelska w 3. 

Podział mandatów w sejmie RP 

246 Prawo i Sprawiedliwość 

155 Koalicja Obywatelska 

13 Lewica 



1 PSL i K15 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

… Donald Tramp przyjedzie do Polski na jesieni… 

 

Koniec z paleniem drewna i węgla… [to Kraków]. 

 

Ponad 4,5 miliona uczniów i 24 tysiące szkół… 

 

Jedna osoba nie żyje, a 29 zostało rannych, wiele z nich to dzieci. W wypadku 

samochodowym bus [autobus, autokar] zderzył się z samochodem ciężarowym. [Koło Nowego 

Sącza] … 

 

Czas na edycję nowych i lubianych przez państwa programów… 

 

I to już wszystko… 

♣ 
2019-09-03 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3691 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Grzegorz Schetyna usuwa się w cień i rezygnuje z walki o głosy w Warszawie. 

 

Grzegorz Schetyna już nie chce być premierem. O mandat będzie ubiegał się we 

Wrocławiu. 

Grzegorz Schetyna: – Zaproponuję Koalicji Obywatelskiej na urząd premiera w osobie 

Małgorzaty Kidawy-Błońskiej. 

 

Wojsko ratuje Wisłę przed ściekami. 

 

Huragan Dorian spustoszył Bahamy i zbliża się do Florydy. 

 

W Krynicy-Zdroju rozpoczęło się 29 forum ekonomiczne, a w tej dziedzinie mamy się 

czym pochwalić, bo najważniejsze wskaźniki ekonomiczne w Polsce są bardzo dobre… 

 

W Kielcach ruszył międzynarodowy salon przemysłu obronnego… 

Kompetencje i możliwości wojska polskiego widać nie tylko na targach w Kielcach, swoje 

umiejętności pokazali żołnierze także w Warszawie, na Wiśle w błyskawicznym tempie 

zakończyli dziś budowę mostu pontonowego. Gdyby nie interwencja rządu ścieki do Wisły 

wpływałyby przez kilka tygodni, a nawet kilka miesięcy. [Teraz będzie układany rurociąg 

łączący Warszawę z oczyszczalnią ścieków Czajka]. 

W piątek nieczystości przestaną trafiać do Wisły… 

 

Wolność i solidarność to fundament, na którym zbudowana jest Polska – mówił w 

Jastrzębiu-Zdroju premier, Mateusz Morawiecki. Porozumie to było trzecim dokumentem po 

szczecińskim i gdańskim… 

 

Norbert Maliszewski, profesor, politolog, Uniwersytet Kardynała Stefana Wyszyńskiego: 

– Ten zabieg [Schetyny] to nieudolna kopia pociągnięć Jarosława Kaczyńskiego. Kidawa-

Błońska to nie Beata Szydło [z całą pewnością nie Beata Szydło], a Grzegorz Schetyna to nie 

Jarosław Kaczyński. 

Małgorzata Kidawa-Błońska będzie jedynką w Warszawie, choć podpisy zbierano we 

Wrocławiu. Sławomir Nitras, który był jedynką w Koszalinie, został jedynką w Szczecinie. 

 



MA: – Dziennikarze portalu TVP-INFO dotarli do kolejnych dowodów w sprawie 

wydziału nienawiści w inowrocławskim ratuszu. Nowe materiały potwierdzają, że to szef sztabu 

wyborczego Koalicji Obywatelskiej, Krzysztof Brejza, osobiście zlecał i koordynował ataki 

nienawiści w Internecie na politycznych rywali… 

 

MA: – Zaproszenie na serialową ucztę w Telewizji Polskiej. Już dziś o dwudziestej kulisy 

uwielbianego serialu przez państwa „Zniewolona” … 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

… Schetyna: – Jak mogliśmy na to wcześniej nie wpaść? 

Małgorzata Kidawa-Błońska: – Przed nami wielkie wyzwanie, bo my te wybory wygramy, 

musimy je wygrać, bo oczekują tego od nas Polacy. Polska jest teraz w bardzo trudnym 

momencie. Jesteśmy bardzo podzieleni, ludzie tego nie chcą. Ludzie chcą, żeby Polska była 

krajem, gdzie wszyscy szanują się nawzajem. 

… Małgorzata, warszawianka, kobieta sukcesu, matka ludzi słucha. 

Małgorzata Kidawa-Błońska nie została wyjęta z trzeciego partyjnego szeregu. Właściwie 

od początku jest w Platformie, więc zna partię od podszewki. Najpierw była (2001-2005) 

warszawską radną, a od 2005 nieprzerwanie jest posłanką. To był jednak w jej politycznej 

karierze moment przełomowy. 2014-2015 rzecznik rządu. Najpierw u Donalda Tuska, potem 

Ewy Kopacz. W końcówce rządów Platformy została marszałkiem Sejmu. W tej kadencji jest 

wicemarszałkiem i to nieźle ocenianym, przynajmniej ze względną sympatią odbieranym nawet 

przez polityków PiS-u, co nie było bez znaczenia w układance Grzegorza Schetyny. 

Jacek Sasin, wicepremier, PiS: – Chyba prawdziwe są te doniesienia medialne, które 

mówią, że specjalna znana firma pijarowska z Izraela doradziła dzisiaj Platformie 

Obywatelskiej, żeby schowali swojego lidera. 

Tyle tylko, że to wypisz, wymaluj taki ruch, który 4 lata temu wykonał Jarosław 

Kaczyński [może też Izrael mu doradził]. 

Jarosław Kaczyński – Będziemy mieli… 

PJK wygrał w Warszawie wybory tylko w 2005 roku. Potem jak widać, tryumfowali 

liderzy Platformy. 



Warszawskie starcia 

(liczba głosów) 

 PiS  PO  

Kaczyński 171 129 2005 137 280 Walz 

Kaczyński 234 131 2007 456 171 Tusk 

Kaczyński 202 297 2011 374 920 Tusk 

Kaczyński 202 424 2015 230 894 Kopacz 

 

GK: – Afery w Polsce zdarzają się, dotyczyły różnych koalicji rządowych. Aż trudno 

uwierzyć, że to są słowa ministra sprawiedliwości. Zbigniew Ziobro próbuje bagatelizować aferę 

hejterską w swoim resorcie. Zdymisjonował bliskiego współpracownika i uznał, że zachował się 

modelowo… 

 

GK: – Córka urodzona trzy miesiące po śmierci matki. 

 

Wyłudzał miliony. Starsze osoby ograbiał z oszczędności życia metodą na wnuczka… 

 

CBA i system pegazus… do inwigilowania ludzi. 

 

GK: – Podczas budowy rurociągu źle połączono elementy – to najpewniej przyczyna 

awarii, która skutkuje wpuszczeniem warszawskich ścieków do Wisły. Most pontonowy jest już 

ukończony, a dzięki systemowi ozonowania ścieków udaje się usunąć większość bakterii. 

[…] 

 

GK: – Dziewczynka jest zdrowa, na świat przyszła w momencie, gdy lekarze uznali, że 

jest już w stanie samodzielnie funkcjonować. Wcześniej rekordowo długo aż 117 dni była 

w ciele matki po śmierci mózgu [matki]. Funkcje życiowe podtrzymywała aparatura. Dziecko 

urodziło się w szpitalu w Brnie… 

♣ 
2019-09-04 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3667 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Do Wisły płyną nie tylko ścieki również niebezpieczne substancje przemysłowe, a 

warszawski ratusz twierdzi, że nic o tym nie wie – [ogłosił tryumfalnie Michał Adamczyk]. 

 

Kampania wyborcza nabiera tempa. 

PJK w Olsztynie – W naszym programie, tutaj troszkę wyprzedzam czas, ale już to 

powiem, będzie takie hasło: sto obwodnic. 

 

Historia dzieje się na naszych oczach. Biało-czerwoni wygrywają grupę [koszykówka]. 

 

Zanieczyszczenia Wisły mogą być [ale są czy mogą?] dużo większe niż od kilku dni 

przedstawia to warszawski ratusz. Jak ustalił główny inspektorat ochrony środowiska, do rzeki 

trafiają nie tylko ścieki komunalne, ale także niebezpieczne ścieki z zakładów przemysłowych. 

Dominik Cierpioł, Agnieszka Bagińska: – wojsko robi, co może, aby ścieki przestały 

wpływać do Wisły. Do soboty budowany przez żołnierzy i ekspertów alternatywny rurociąg ma 

być gotowy. 

Michał Dworczyk, szef kancelarii prezesa rady ministrów, kandydat Prawa i 

Sprawiedliwości: – Robimy ten bajpas po to, żeby zahamować zrzut ścieków do rzeki. 

DC: – Wojsko zdążyło zbudować most pontonowy zanim stołeczny ratusz zdołał uporać 

się z formalnościami i wszelkimi innymi pozwoleniami, a czas jest tu bardzo istotny. Dziś 

okazało się, że wbrew temu, co deklarował stołeczny ratusz, do Wisły nie trafiają jedynie ścieki 

komunalne, ale także niebezpieczne substancje z zakładów przemysłowych. 



Marek Surmacz, p.o. zastępcy głównego inspektora ochrony środowiska: – Ustaliliśmy, że 

na lewym brzegu Wisły Warszawy mieści się 118 zakładów, przedsiębiorstw, z których 40 

zrzuca do instalacji miejskiej kanalizacyjnej ścieki z zawartością substancji niebezpiecznych. 

DC: – Prezydent Trzaskowski wbrew komunikatom inspektorów środowiska zapewnia: 

Trzaskowski: – Ścieki przemysłowe nie trafiają do kolektora. 

DC: – I wciąż przekonuje: 

RT: – Nie ma żadnej katastrofy. Nie używajmy tego słowa [Kto poza TVP stwierdza, że 

jest katastrofa ekologiczna?] 

DC: – Fala nieczystości jest na wysokości Włocławka. Mieszkańcy są zaniepokojeni. 

Wczoraj po raz pierwszy przyznał, że do błędów mogło dojść na etapie budowy Czajki. 

Inwestycja była oczkiem w głowie rządzącej Warszawą Platformy Obywatelskiej. Jej otwarcie 

osobiście wizytowali wiceprzewodnicząca PO, Hanna Gronkiewicz-Waltz i ówczesny premier, 

Donald Tusk. Władze Warszawy były alarmowane przez ekspertów, że jedna oczyszczalnia 

może nie wytrzymać tak dużej ilości ścieków. Te głosy jednak zignorowano. 

Donald Tusk: – Betonu jest tutaj cztery razy więcej niż w pałacu kultury. 

DC: – Od kilku dni trwają próby skucia tego betonu, by dostać się do miejsca awarii. 

Dominik Cierpioł, Wiadomości. 

[Więc jak jest? Ścieki przemysłowe: gdzie trafiają w Warszawie?] 

 

MA: – Cysterny wstydu PO i PSL wyruszyły w Polskę. Akcja ma uświadomić Polakom, 

jaka była skala wyłudzeń podatku VAT – tak tłumaczą politycy Prawa i Sprawiedliwości. 

Budżet państwa każdego dnia tracił 24 miliony złotych. Nic dziwnego, że, jak słyszeliśmy 

wtedy, na program dla polskich rodzin pieniędzy nie ma i nie będzie. 

Magdalena Wierzchowska, Beata Szostak: – Cztery takie cysterny mają przemierzyć 

Polskę wzdłuż i wszerz. 

[Napis na cysternie: Przez nielegalny obrót paliwem w latach 2008-2015 (rządy PO-PSL) 

Polacy stracili: 2 lata działania programu 500+, 8 lat wypłacania 13 emerytury, około 10 tysięcy 

[dalej przysłonięte] Ponadto duży napis: CYSTERNY WSTYDU PO-PSL]. 

Joachim Brudziński, europoseł, szef sztabu wyborczego Prawa i Sprawiedliwości: – Jedna 

cysterna nieopodatkowanego, nieakcyzowanego paliwa, która tutaj wjeżdżała, powodowała 

uszczerbek w finansach publicznych rzędu około 40 tysięcy złotych. 

MW: – Taki wstyd. 600 cystern dziennie = 24 miliony złotych. 

Mateusz Morawiecki: – Mafie watowskie okradały w biały dzień polskie społeczeństwo. 

[…] 

 



Konrad Wąż, Maria Ruman: 

[Jest Małgorzata Kidawa-Błońska:] 

- To nie jest program [500+], który zachęca ludzi do posiadania dzieci, tylko pomaga 

rodzinom w łatwiejszym funkcjonowaniu. 

- [do odwrócenia] Prawie wszystko niestety, prawie wszystko. 

- Na pewno te siedem tysięcy osób, które się zobowiązaliśmy [uchodźcy]. 

- To prawda. Rozmawialiśmy z Polakami bardzo dużo. Jeździliśmy po Polsce i naprawdę 

wiemy. 

- 60 lat dla kobiety przejścia na emeryturę moim zdaniem, to jest zbyt wcześnie. 

- Żadne pieniądze jednak nie zniknęły. [OFE]. 

[Tyle udało się znaleźć na Kidawę-Błońską]. 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Koalicja Obywatelska odkryła karty i pyta PiS kto jest waszym kandydatem na premiera? 

Odpowiedzi brak. W grze są dwa nazwiska: Morawiecki i Kaczyński, ale politycy PiS-u zamiast 

odpowiedzieć, atakują Grzegorza Schetynę, bo wybrał Wrocław, rezygnując z Warszawy… 

 

Osiem godzin w karetce pod szpitalem. 

 

Były prezes PKN Orlen ponownie został zatrzymany [przez CBA] i doprowadzony do 

prokuratury… 

 

Marcin Matczak, profesor, wydział prawa i administracji, Uniwersytet Warszawski: – 

Jedynym sposobem na wyłączenie ministra [Ziobry] jest dymisja, bo tylko minister, który już 

nie jest ministrem, nie może się zemścić na swoim pracowniku i nie może go nagrodzić za to, 

jak on w tej sprawie poprowadzi postępowanie. Ta sytuacja jest, jak mówię, jedną wielką 

manipulacją. Ktoś mówi, że się wyłącza, a jednocześnie ma w ręku wszystkie sznurki, którymi 

może wpływać na to postępowanie. 

[…] 

 

GK: – Mamy polityczny wielki kryzys w Wielkiej Brytanii. Boris Johnson wygrywa 

ważne głosowanie w sprawie Brexitu i chce przyspieszonych wyborów parlamentarnych. 

Podczas burzliwych obrad do opozycji dołączyło aż 21 członków jego partii konserwatywnej. 

Maciej Woroch: – Tylu porażek w tak krótkim czasie nie doświadczył jeszcze żaden 

brytyjski premier. Boris Johnson stracił parlamentarną większość, przegrał swoje pierwsze 

głosowanie. Wyrzucił z partii 21 posłów buntowników i wszystko wskazuje na to, że za kilka 

godzin zostanie zmuszony do opóźnienia Brexitu do 31 stycznia. Posłowie ustawą chcą zakazać 

Borisowi Johnsonowi wyjścia Wielkiej Brytanii z Unii Europejskiej bez umowy. On krzyczy, że 

to uniemożliwi jakiekolwiek negocjacje i że nie ma zamiaru zmieniać terminu Brexitu. 

Boris Johnson, premier Wielkiej Brytanii: – Ten rząd wyprowadzi ten kraj z Unii 

Europejskiej 31 października. I jedyną rzeczą, jaka stoi na naszej drodze jest ta poddańcza 

ustawa proponowana przez lidera opozycji. Jeśli zostanie przegłosowana, niech ocenią ją ludzie 

w wyborach. 

MW: – Przedterminowe wybory najprędzej mogą się odbyć w połowie października. 

Jeszcze przed ostatnim przed Brexitem szczytem Unii Europejskiej. Ale by tak się stało, 

zgodę na rozwiązanie parlamentu wydać musi dwie trzecie posłów, a na to się nie zanosi. Przed 

Parlamentem emocje sięgają zenitu. 

Transparent: 

Are you 

Pro liars? 

Pro chears? 

Pro con-men? 

Pro builles? 

Prorogues? 

Nawet premierowi wymknęło się przekleństwo: Szit. 



Do Brexitu zostało 57 dni. Szanse na wynegocjowanie porozumienia z Unią w tym czasie 

są znikome. Chaos na wyspach przybiera rozmiar huraganu, który za chwilę znieść może Borisa 

Johnsona ze stanowiska. Maciej Woroch, Fakty, Londyn. 

 

GK: – Prawie połowa nauczycieli myśli o zmianie zawodu – taki jest wynik związkowej 

ankiety. I znów wracamy do tematu zarobków w szkołach i oczekiwania podwyżek. Obiecał 

minister edukacji, ale okazało się, że wypłacić je mają samorządy bez dodatkowych pieniędzy 

od rządu… 

Nauczycielu, czy myślisz o odejściu ze szkoły i zmianie zawodu? 

Źródło: glos.pl 

Tak, rozważam taką decyzję = 47% 

Na razie jeszcze nie = 22% 

Nie, to wykluczone = 17% 

Już podjęłam, podjąłem decyzję i odchodzę = 14% 

 

…dwa dni temu zastrzelił właściciela [swego szefa] fermy z Wielkopolski, jego żona 

[żona właściciela fermy, a nie mordercy] cudem przeżyła, bo mordercy zacięła się broń. 

Krzysztof Ka został zatrzymany dopiero po opublikowaniu wizerunku… 

 

GK: – Nie dość, że nie wiadomo, ile trzeba wydać, to nie ma chętnego, by zapłacić za 

pogłębienie portu w Elblągu. Samorządowcy liczą na rząd, rząd na władze miasta. A bez 

dostępu do portu dla dużych statków, przekop Mierzei Wiślanej nie ma sensu… 

♣ 
2019-09-05 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3385 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Skandaliczne słowa i kolejny atak na Polskę wiceszefa Komisji Europejskiej Fransa 

Timmermansa. 

 

Prawo i Sprawiedliwość stawia na rozwój gospodarczy. [Przecież niedawno zmieniło kurs 

z inwestycji na kieszenie Polaków]. 

PJK – Chcemy, by te ziemie się rozwijały. My jesteśmy za politykom zrównoważonego 

rozwoju. I to nie tylko w słowach, ale także w czynach. 

 

Huragan Dorian nadal groźny. 

 

Polki wygrywają 3:2 z Dojczlandem i po 10 latach wracają do najlepszej czwórki… 

 

Mateusz Morawiecki człowiekiem roku 29 forum ekonomicznego w Krynicy. 

 

Damian Diaz: – Mieszkańcy Elbląga i okolic z niecierpliwością czekają na dalsze prace 

przy przekopie Mierzei Wiślanej. 

PO w czasie swoich rządów blokowała projekt, który nie jest na rękę Rosji. Teraz politycy 

Platformy Obywatelskiej rozpowszechniają informację, że brakuje pieniędzy na pogłębienie toru 

wodnego do Elbląga. Resort [nie resort, a ministerstwo] gospodarki wodnej odpowiada: to 

dezinformacja… 

 

PJK zapowiedział w Siedlcach podział obecnego województwa mazowieckiego na dwa 

województwa: to obejmujące Warszawę i okolice oraz na województwo już nowe mazowieckie. 

Zdaniem prezesa Prawa i Sprawiedliwości rozwiąże to problem zawyżania przez stolicę 

dochodu na mieszkańca w obrębie Mazowsza. Dzięki temu będzie można między innymi lepiej 

wykorzystać fundusze unijne. 

 



Co najmniej 3 miliardy złotych mogą wynieść straty w rolnictwie spowodowane 

tegoroczną suszą. Cały czas trwa szacowanie jej skutków. Rząd zapowiada wsparcie. Im 

szybciej komisje ocenią straty w poszczególnych gospodarstwach, tym szybciej rolnicy dostaną 

obiecaną pomoc… 

 

Polacy mówią stanowczo nie dla hejtu w polityce. [Nie – dla hejtu w ogóle]. 

 

Polska powinna wypłacić 100 tysięcy euro rodzinie Krzysztofa Olewnika – tak orzekł 

Europejski Trybunał Praw Człowieka… 

 

Frans Timmermans znów grozi i znów atakuje Polskę. Wiceszef Komisji Europejskiej 

sugerował, że sytuacja między innymi przypomina lata trzydzieste w Polsce i działania 

dojczlandzkich nazistów. 

Frans Timmermans w dyskusji w Parlamencie Europejskim: – Polskich sędziów 

atakowano niebywałą kampanią oszczerstw. Dlaczego? Ponieważ przyjechali do Brukseli i 

rozmawiali ze mną. 

Debata miała dotyczyć praworządności w Europie, ale Timmermans wskazywał tylko 

Polskę. Przekonywał, że ci, którzy łamią rządy prawa, często mówią o poparciu większości 

obywateli. [Dziś tez to zrobili, a jest już 9 grudnia 2019]. 

FT: – Ten argument jest nie do przyjęcia. Ten argument był wykorzystywany przez 

dyktatorów w latach trzydziestych w Europie. 

Timmermans mówił, że nazistowskie sądy też wydawały wyroki w świetle prawa. 

[…] 

Ten zajadły krytyk polskości otrzymał medal od Europejskiego Centrum Solidarności. 

 

W forcie trzecim Pomiechówek odbył się pogrzeb 46 ofiar, którzy zginęli z rąk Dojczów w 

czasie drugiej wojny światowej… 

 

Borys Johnson kontra Izba Gmin 0:3. Premier Wielkiej Brytanii w ostatnich dniach 

przegrał trzy ważne głosowania. Efekt? Parlament nie zgodził się na twardy Brexit i 

przedterminowe wybory… 

Ponad dwukrotna przewaga Prawa i Sprawiedliwości nad Koalicją Obywatelską – taki jest 

wynik najnowszego sondażu przeprowadzonego przez pracownię Ibrit… 

 

Adrian Stankowski, publicysta, „Gazeta Polska Codziennie”: – Te partie łączy 

postkomunistyczny rodowód i chęć zachowania ładu postkomunistycznego w Polsce. 

 

„A jakby ktoś obił mordę w ciemnej ulicy temu Kałuży, wcale by mi nie było go 

żal”. 

Maria Nurowska, pisarka 

Źródło: facebook z 22.11.2018 r. 

 

„Miałam możliwość zobaczyć te twarze, a właściwie mordy. Oni mają ordynarne 

ryje i to wszystko elektorat PiS. A ich baby! Nie lepsze!” 

Maria Nurowska, pisarka 

Źródło: facebook z 3.09.2019 r. 

 

„Suweren zdaje się mieć kwestię wolności w głębokim poważaniu albo lokuje ją – 

czego lekceważyć nie należy – w portfelu”. 

Tomasz Lis 

Redaktor naczelny tygodnika „Newsweek Polska” 

Źródło: „Newsweek Polska” z 23.06. 2019 r. 

 

„Polacy tak lubią, po swojemu, staropolsko w słomianych łapciach i dawać tej dupy 

każdemu, kto ją posmaruje, 500 plus albo obietnicą zbawienia”. 



Manuela Gretkowska, pisarka 

Źródło: fecebook z 23.06.2019 r. 

 

„Świętej pamięci wolna Polsko, która nigdy nie byłaś wolna, ropiejący wrzodzie na 

samym środku europejskiej dupy”. 

Maciej Stuhr, aktor 

Źródło: facebook z 26.05.2019 r. 

 

„Wieś zdecydowała i niskie wykształcenie. No cóż. Jesienią może być jeszcze 

gorzej. Niestety. 

Dorota Zawadzka 

Psycholog, celebrytka 

Źródło: 26.05.2019 r. 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Bohater afery hejterskiej w resorcie sprawiedliwości może wrócić do orzekania. Sędzia, a 

do niedawna wiceminister, Łukasz Piebiak ma pracować w sądzie rejonowym w Warszawie. [W 

ministerstwie, bo w resorcie jest nadal]. 

[…] 

 

CBA w oświadczeniu pisze, że nie kupiło i tu cytat: „żadnego systemu masowej 

inwigilacji Polaków”. Ale nikt o to nie pytał, także dziennikarze i politycy opozycji pytali 

konkretnie o system Pegazus. Miał kosztować 25 milionów złotych. 

[…] 

Szkoła bez żadnej klasy. 

- Mamy budynek, a że nie mamy kogo uczyć, to nikogo nie interesuje. 

[…] 

 

Przeżyliśmy komisarzy sowieckich, przeżyjemy i pana – te mało parlamentarne słowa 

wypowiedziała Beata Kempa w Parlamencie Europejskim. 

Maciej Sokołowski: – To nie miała być debata o Polsce, ale o ogólnych zasadach ochrony 

praworządności. Ale dziś tu w Parlamencie Europejskim wciąż to Polska jest stawiana za 

przykład kraju, który narusza rządy prawa. A rządy Prawa i Sprawiedliwości budzą najwięcej 

pytań i emocji. 

Frans Timmermans, wiceprzewodniczący Komisji Europejskiej: – Polska próbuje 

podporządkować sądy bezpośredniej kontroli rządu. Nie, teraz ja mówię, państwo się już 

wypowiadali. 

FT: – Polscy sędziowie byli atakowani na bardzo wysokim szczeblu. Dlaczego? Bo 

przyjechali do Brukseli i się ze mną spotkali. I to w oczach rządu polskiego jest niedozwolone. 

Najwyraźniej nie wolno rozmawiać z członkami Komisji Europejskiej. Jak daleko zabrnęliśmy? 

Beata Kempa, eurodeputowana Prawa i Sprawiedliwości: – Pan broni wymiaru 

sprawiedliwości, który nie był reformowany od czasu odzyskania przez nas niepodległości po 

1989 roku. Przeżyliśmy komisarzy sowieckich, zapewniam, że przeżyjemy również pana. 

FT: – Jeśli mamy większość [w sejmie], to możemy łamać prawa podstawowe – takie 

argumenty są nie do zaakceptowania. Bo to jest argument, który był wykorzystywany przez 

dyktatorów w latach trzydziestych w Europie. 

MS: – Frans Timmermans ma pozostać wiceszefem w nowej Komisji Europejskiej, jednak 

nie jest przesądzone, czy nadal będzie zajmował się kwestią praworządności. Ale, jak zapewniał 

dziś Holender, nawet jeśli zmieni tekę, to wobec rządów prawa i wobec Polski linia nowej 

Komisji nie ulegnie zmianie. Dla Faktów, Maciej Sokołowski, Bruksela. 

 

GK: – …Trybunał uznał, że polskie władze są odpowiedzialne za błędy popełnione przez 

policję. 

[…] 

 



GK: – To jest historyczna porażka brytyjskiego premiera. Trzy przegrane głosowania 

doprowadziły do zablokowania Brexitu bez umowy. Boris Johnson powinien teraz 

podporządkować się woli Parlamentu, bo przyspieszonych wyborów na razie nie będzie. 

Maciej Woroch: – Totalne upokorzenie. Katastrofalna porażka – tak nazywane są kolejne 

rekordy niepowodzeń, jakie bije Boris Johnson, któremu najświeższy spektakularny cios zadał 

dziś jego brat. 

John Johnson zrezygnował ze stanowiska w ministerstwie edukacji i z mandatu posła. 

Oświadczył, że powodem jest nierozwiązywalny konflikt pomiędzy rodzinną lojalnością 

a interesem państwa. To drugie, jak przekonują posłowie opozycji, stało się powodem utraty 

parlamentarnej większości i aż trzech w ciągu dwóch dni przegranych przez rząd głosowań, 

w tym wniosku o przyśpieszone wybory. 

Boris Johnson: – Przez ostatnie 48 godzin lider opozycji krzyczał, że trzeba zatrzymać 

przewrót i pozwolić ludziom decydować. A teraz mówi, że trzeba ich powstrzymać przed 

głosowaniem. To chyba pierwszy w historii lider opozycji, który nie chce wyborów. 

Jeremy Corbyn, przewodniczący Partii Pracy: – Oferta premiera brzmi trochę jak 

propozycja złej królowej, która daje jabłko królewnie Śnieżce. Tyle że premier nie oferuje 

jabłka, ani nawet wyborów, oferuje Brexit bez umowy. Ale do czasu, aż nasza ustawa nie 

zablokuje wyjścia z Unii bez porozumienia, nie będzie żadnych wyborów. 

MW: – Premier Johnson próbuje spełnić żądanie opozycji. Z Izby Lordów rząd wycofał 

wszystkie poprawki do ustawy, a pracom nadano ekspresowe tempo po to, by w poniedziałek po 

ostatecznym głosowaniu i podpisaniu prawa opóźniającego Brexit przez królową, móc znowu 

złożyć wniosek o rozwiązanie Parlamentu. Boris Johnson mocno musi wierzyć w to, że tym 

razem poprze go nie 289, jak wczoraj, a 434 posłów, bo zamiast za tymi drzwiami [Downing 

Street 10] ciężko pracować nad umową z Brukselą, pojechał do Yorku, gdzie, jak mówią jego 

rzecznicy, rozpoczął kampanię wyborczą. Maciej Woroch, Fakty, Londyn. 

 

GK: – Problem rzuca się w oczy – na ulicach, szkołach czy w zakładach pracy. Raport 

Głównego Urzędu Statystycznego tylko potwierdza, że odżywiamy się fatalnie, a konsekwencje 

tego są zabójcze dla zdrowia. Trzeba zdecydowanie ograniczyć jedzenie mięsa i cukru. To na 

początek. 

Renata Kijowska: – 93 letnią panią Irenę można określić w trzech słowach: elegancka, 

energiczna, wegetarianka. Je rośliny od trzydziestu lat. Dziś na obiad kotlety wege. 

Irena Grajewska: – Mam 93 lata i nie mam na co umrzeć. Zdaję egzamin wspaniale i poza 

tym jeszcze zwierzątka kocham. 

RK: – A tłuszcze zwierzęce szkodzą – mówi pani Irena. 

IG: – Obciążają wątrobę, a ja tego obciążenia nie mam. Ja nie mam tego, tych tłuszczy, 

tych… Jeszcze postanawiam nie jeść smakołyki. 

RK: – Właśnie podano nam receptę na długowieczność – odwrotną od panujących 

w Polsce niebezpiecznych trendów. Dane Głównego Urzędu Statystycznego alarmują: 

Agnieszka Mastalerz-Migas, doktor habilitowany, katedra i zakład medycyny rodzinnej, 

Uniwersytetu Medycznego we Wrocławiu: – Jadamy prawie 80 kilogramów mięsa rocznie, 

wypijamy 100 litrów piwa na tak zwaną statystyczną głowę, więc dane są przerażające, dlatego 

że mięso to jest tłuszcz, cukier – no, nie trzeba nikomu tłumaczyć. 

Katarzyna Cyganek, doktor habilitowany, diabetolog, oddział kliniczny chorób 

wewnętrznych metabolicznych Szpitala Uniwersyteckiego w Krakowie: – Ja ostatnio znalazłam 

w wędlinie z kurczaka także cukier, czyli dosładzanie, żeby było smaczniejsze. 

RK: – Jemy dużo, tłusto i słodko, mało się ruszamy, tyjemy, chorujemy i umieramy 

z powodu cukrzycy. Liczba zgonów z tego powodu wyraźnie rośnie. Co ciekawe: zdecydowana 

większość z nas uważa, że odżywia się zdrowo, może dzięki reklamie takich bułek, które 

rozgrzeszają nas z obżarstwa. Ruchu i umiaru w jedzeniu żadna pigułka nie zastąpi… Renata 

Kijowska, Fakty. 

 

Hubert Hurkacz [tenis]: – jeszcze za chwilę pierwsza rakieta świata – takie są marzenia… 

 



GK: – Szkoła na Podlasiu w Karolinie miała być zlikwidowana, ale rodzice walczyli o jej 

utrzymanie. A kiedy wygrali, zabrali ze szkoły wszystkie dzieci… W budynku działa jeszcze 

kilkuosobowe przedszkole [to znaczy z kilkorgiem dzieci]. 

♣ 



2019-09-06 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3409 

 

Koalicja Obywatelska zaprezentowała swój program wyborczy. Przedstawiła go 

kandydatka na premiera Małgorzata Kidawa-Błońska. 

• Hasło Koalicji Obywatelskiej na wybory do parlamentu brzmi: „Jutro może być 

lepsze” 

• - Ograniczymy do minimum wpływ urzędników na instytucje kultury i artystów. 

Naprawimy media publiczne, aby naprawdę były publiczne, zlikwidujemy abonament. 

• wprowadzenie darmowego internetu dla osób do 24. roku życia 

• - Zrównamy prawa, związki partnerskie i będziemy walczyć z przemocą domową. 

KO w swoim programie chce również zapewnić bezpłatny dostęp do in vitro. 

- Staję dzisiaj przed wami pełna pokory, bo Polska to wielka rzecz. Rzeczypospolita to wielka 

sprawa, a ja znalazłam się w polityce, tak jak wy, bo kocham Polskę. 

- Chcę, żeby politycy przestali zaciskać pięści i potrafili podać sobie otwarte dłonie. Chcę, żeby 

nauczyli się ze sobą rozmawiać, chcę, żeby przestali zarażać nienawiścią wszystkich dookoła, 

żeby wreszcie Polacy mogli spokojnie spędzić święta przy swoich stołach i rozmawiać bez 

kłótni. 

„Chcę także, aby polityka stała się sztuką porozumiewania, a nie wiecznej wojny”. – Chcę 

nowej, jasnej, uśmiechniętej Polski. 

- Jeśli mnie wesprzecie, jeśli razem ze mną jesteście w stanie powiedzieć: dość, jeśli zrobimy to 

wszyscy, bez względu na podziały, to nikt nam nie wmówi, że nienawiść to normalność. 

Odmienimy Polskę. 

Nie wystarczy w programach telewizyjnych pokazywać, że wszystko wygląda wspaniale. Polski 

nie naprawia się w telewizji, tylko tam, gdzie jest prawdziwe życie, tam, gdzie są prawdziwe 

problemy. Znajdźcie wreszcie czas i zejdźcie na ziemię. Wyjdźcie z limuzyn, wyjdźcie zza 

ochroniarzy i posłuchajcie, co mówią ludzie. 

„To, co zostało ludziom dane, nie zostanie odebrane”. 

- Wprowadzimy plan obrony demokracji, wprowadzimy reformę w służbie zdrowia, zapewnimy 

60 minut jako maksymalny czas oczekiwania na lekarza w wypadkach. Zmniejszymy 

umieralność na raka. Zdobędziemy na to środki z UE. 

Pakiet dla seniorów 

Koalicja Obywatelska ma „bardzo dobry program”, w którym znalazł się m.in. „akt odnowy 

demokracji”. 

Naprawa służby zdrowia, w tym wprowadzenie maksimum 21 dni oczekiwania do lekarza 

specjalisty, 60 minut oczekiwania na lekarza w nagłych wypadkach, przywrócenie nocnych 

dyżurów na SOR-ach, zmniejszenie umieralności na raka. 

Postulat „mądrej otwartej szkoły”, podwyższenia płac, „przywrócenia godności ludzi 

pracujących”. – W Polsce praca musi się opłacać. 

KO zatrzyma wycinkę lasów, smog, przywóz śmieci do Polski i węgla z Rosji. - Zatrzymamy 

smog, zatrzymamy plastik. Nie będzie plastiku. 

In vitro i związki partnerskie 

- Zrównamy wreszcie płace kobiet i mężczyzn na tych samych stanowiskach. – Alimenty będą 

regularnie ściągane. Wprowadzimy dwumiesięczny, płatny urlop tacierzyński. KO w swoim 

programie chce również zapewnić bezpłatny dostęp do in vitro. 

- Zrównamy prawa, związki partnerskie i będziemy walczyć z przemocą domową. 



Wprowadzenie darmowego internetu dla młodzieży do 24. roku życia. – Wykluczenie cyfrowe 

jest o wiele większym problemem niż nam się wydaje. 

Pomoc przedsiębiorcom 

Stworzymy jasne i przejrzyste prawo podatkowe promujące rozwój firm. 

Kultura to także wolność, swoboda wypowiedzi, oczywiście z poszanowaniem innych, prawo do 

twórczego eksperymentu, brak cenzury – naród, który nie dba o swoją kulturę, traci tak 

naprawdę swoją tożsamość. 

Będziemy wspierali przejrzystość konkursów i przyznawania środków finansowych (...) 

uruchomimy dla twórców bogaty system stypendialny, ograniczymy do minimum wpływ 

urzędników na instytucje kultury i na artystów. 

Naprawa mediów publicznych 

- Naprawimy media publiczne, aby naprawdę były publiczne, zlikwidujemy abonament, a co 

najważniejsze, przywrócimy 50 proc. kosztów uzysków (dochodu) dla twórców w pełnym 

wymiarze. 

Program Koalicji Obywatelskiej nie jest pisany przeciwko komuś. - To jest program ludzkich 

spraw. 

- Marzy mi się Polska, w której nikomu nie trzeba będzie przypominać, co to jest honor, zdrowy 

rozsądek, odpowiedzialność, dobre wychowanie i panowanie nad emocjami. Chcę, żeby w 

przyszłym parlamencie posłowie wszystkich opcji potrafili usiąść razem i wypracowywać 

rozwiązania. 

- Wierzę, że wspólnie odwrócimy zły bieg wydarzeń, mamy już pomysł, plan, mamy 

determinację i mamy nadzieję, że razem stworzymy lepsze jutro. Możemy to wybrać już w 

październiku, może to być już 13 października. 

- 13 października zmienimy Polskę, a wtedy wszystkich nas Polaków czeka naprawdę lepsze 

jutro, bo jutro może być lepsze. 

Premia emerytalna do 20 tys. zł, dłuższy urlop tacierzyński [może lepiej ojcowski] 

- Chcę uzupełnić pakiet dla seniorów. Mamy ofertę zarówno dla seniorów aktywnych – tym 

damy premię emerytalną w wysokości nawet 20 tys. zł oraz zwolnienie emerytury z PIT dla 

tych, którzy pracują. W Polsce żyjemy coraz dłużej, a polscy emeryci są naprawdę bardzo 

aktywni. 

KO myśli też o seniorach mniej sprawnych. „W Polsce zbyt wiele osób staje przed tragicznym 

dylematem, czy opieka nad rodzicami, czy praca. Koalicja Obywatelska chce, by rodzina była 

razem. Domy spokojnej starości powinny być rozwiązaniem tylko wtedy, gdy nie ma już innego 

wyjścia, wprowadzenie „czeku opiekuńczego, który pomoże sfinansować opiekę nad seniorem”. 

- Czeki opiekuńcze będą opiewać do wysokości połowy najniższego wynagrodzenia, czyli do 

ponad 1 tys. zł. 

Zrównamy wreszcie płace kobiet i mężczyzn na takich samych stanowiskach. W ocenie i 

wynagradzaniu pracy mają się liczyć kompetencje, a nie płeć. 

Rząd będzie konsekwentny w ściganiu sprawców i w ochronie ofiar przemocy, zwłaszcza 

domowej i seksualnej. Alimenty będą realnie ściągane przez aparat państwa tak, jak zaległe 

podatki. 

Wprowadzenie dwumiesięcznego, płatnego urlopu „tacierzyńskiego”. 

- Zagwarantujemy dostęp do bezpłatnej procedury in vitro oraz prawo do darmowego 

znieczulenia przy porodzie. Wprowadzenie darmowego internetu dla młodzieży do 24. roku 

życia. 

[Całość ma sto kilkadziesiąt stron]. 



 



TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

[…] 

Małgorzata Kidawa-Błońska: – Damy premię emerytalną, czek, który pozwoli 

sfinansować opiekę nad seniorem. Zrównamy wreszcie płace kobiet i mężczyzn… 

DC: – Obietnic czytanych z promptera było sporo, wyliczeń niewiele. 

Izabela Leszczyna, kandydatka Koalicji Obywatelskiej do sejmu: – 30 miliardów złotych 

ten nasz najdroższy komponent programu i proszę mi wierzyć, poradzimy sobie z 

finansowaniem go. 

DC: – To jedyna kwota, którą wymieniają politycy Koalicji Obywatelskiej. Dokładniejsze 

wyliczenia sporządziła kancelaria premiera na podstawie zapowiedzi Grzegorza Schetyny sprzed 

kilku dni. 

Jacek Sasin, wicepremier, przewodniczący komitetu stałego rady ministrów, kandydat 

Prawa i Sprawiedliwości do sejmu: – Tamten program kosztowałby sto miliardów złotych. Tutaj 

jak słyszeliśmy, są dodatkowe punkty, więc będzie kosztował jeszcze więcej. 

Bez podania kto to: – Zacząłbym się mocno trzymać za kieszenie. 

DC: – Bo Koalicja Obywatelska założyła w swoim programie także obniżkę wpływów z 

podatków wpłaconych przez biznes, co przy jednoczesnym wzroście wydatków oznaczałoby 

niemal pewne załamanie finansów publicznych. Dominik Cierpioł, Wiadomości. 

DH: – Jutro może być lepsze – pod takim hasłem Koalicja Europejska zaprezentowała 

swój program. Wśród propozycji nie tylko te niezrealizowane, ale także te sprzeczne z 

decyzjami podejmowanymi za rządów koalicji PO-PSL. Eksperci komentują, że to już nie tylko 

brak wiarygodności, ale także powagi. 

Maciej Sawicki, Anna Pawelec: – Sejmu blaski, sejmu cienie Koalicja na antenie. 

MS: – Zgodnie z planem. 

Grzegorz Schetyna: – Pani Marszałek, już za chwilę przedstawi nasz program. 

Aż do tego momentu 

Kidawa-Błońska: – Te wszystkie ludzkie sprawy zawarliśmy w naszym programie. Gdzie 

jest program? 

MS: – Już nie po raz pierwszy politycy opozycji, choć zapewniają: 

Kidawa-Błońska: – Mamy program. 

MS: – Mają, ale problemy z jego przedstawieniem. 

? – Co w tym sześciopaku Grzegorza Schetyny zawiera piąty punkt? 

GS: – W piątym punkcie powiedziałbym o tym wszystkim, co, co, o służbie zdrowia bym 

jeszcze. 

MS: – Bywa również, że w ogóle nie znają treści swojego programu. 

Ktoś z PO: – Nie pamiętam w tej chwili, no, nie. 

Miłosz Manasterski, redaktor naczelny agencji informacyjnej: – Ten program jest 

absolutnie pusty. Za nim nie stoi jakiś poważny dokument, jakieś przemyślenia, diagnozy. Jego 

tak traktują, po prostu jak ulotkę wyborczą. Podaje się wyborcy i się o niej zapomina, bo to 

śmieć. 

„Czy obywatele ruszą dupę i obronią demokrację?” 

Tomasz Lis 

Redaktor naczelny tygodnika „Newsweek Polska” 

Źródło: TOK FM 

MS: – Nawet wśród dziennikarzy sprzyjających opozycji ma opinię oderwanej od 

rzeczywistości. 

Jacek Żakowski 

Ma pewną taką wyniosłość w sobie jednak, taką Wiesław nazywasz to klasą. 

Wiesław Władyka 

Nie, godność, naturalną godność. 

Jacek Żakowski 

To jest coś takiego… Tak, dobra godność. 

Tomasz Lis 

Wiesław już nigdy nie używaj słowa arystokracja. 



MS: – Teraz Kidawa-Błońska kreuje się na znawcę problemów zwykłych Polaków i 

zachęca swoje partyjne koleżanki i kolegów. 

Kidawa-Błońska: – Wyjdźcie z limuzyn, wyjdźcie zza ochroniarzy i posłuchajcie, co 

mówią ludzie. [PO nie ma ochroniarzy, czyli nie chodzi o PO]. 

MS: – Bo jeszcze sama niedawno mówiła o nadużywaniu przywilejów władzy. Rok 2014. 

Funkcjonariusze z Biura Ochrony Rządu przywożą Radosławowi Sikorskiemu pizzę do dworku 

w Chobielinie, gdzie minister spędzał majówkę. [Dworek w Chobielinie jest własnością 

Sikorskich, więc nie tylko majówkę spędzał]. Tego skandalu broniła wówczas była marszałek 

sejmu właśnie Małgorzata Kidawa-Błońska, tłumaczyła, że problemu nie ma, bo borowcy też 

dostali pizzę. 

Kidawa-Błońska: – Minister Sikorski ma ochronę borowców całą dobę i to była drużyna, 

która przyjeżdżała na zmianę i oni kupili dla siebie. 

MS: – Kilka miesięcy później Polacy z taśm prawdy dowiedzieli się także o luksusowych 

kolacjach i ośmiorniczki, za które płacono z państwowej kasy. 

Wojciech Wybranowski, publicysta, „Do rzeczy”: – Platforma Obywatelska nie ma 

pomysłu na Polskę, nie ma pomysłu, jak zmieniać Polskę, nie widać dzisiaj projektu rozwiązań, 

pełne szuflady, pełne ustaw, które miał przygotować gabinet cieni Grzegorza Schetyny, nie 

zaistniały, mam wrażenie, że jedynym programem Platformy jest władza, za samą władzę. 

[Najwyraźniej jakaś stara wypowiedź]. 

MS: – Zdaniem komentatorów, żeby zrealizować ten cel, politycy Koalicji Obywatelskiej 

chcą podzielić samych Polaków. 

Kidawa-Błońska: – Są osoby w naszym kraju, które nie pracują dlatego, że uważają, że te 

500+ zaspokaja ich potrzeby. 

MS: – Dlatego Kidawa-Błońska chce znacznego ograniczenia transferu państwa do 

polskich rodzin. 

? – Do odwrócenia? 

Kidawa-Błońska: – Prawie wszystko, niestety. 

MS: – Teraz Kidawa-Błońska obiecuje reformę służby zdrowia, choć to za rządów PO-

PSL zamykano szpitale. 

„Przychodzi do mnie Sowa i mówi: miliard na szpitale. Ja mówię: chłopie, ku*wa, 

masz tych szpitali co drugą ulicę. Zamknij cztery i przyjdź po dwieście baniek, a nie 

po miliard”. 

Bartosz Arłukowicz 

Ówczesny minister zdrowia 

Koalicja Obywatelska obiecuje przywrócenie 50% ulgi dla artystów, choć zlikwidował ją 

rząd PO-PSL. Chcą też, żeby szkoły pracowały dłużej. 

Katarzyna Lubnauer: – To nie może być tak od 8 do 14. Szkoła musi pracować dłużej. 

MS: – Choć jeszcze wczoraj twierdzili, że uczniowie uczą się zbyt długo. 

Izabela Leszczyna, kandydatka Koalicji Obywatelskiej do sejmu: – Spółki skarbu państwa 

muszą być zarządzane przez profesjonalistów, a nie partyjnych działaczy. Mogą wypracować 

trzy razy więcej dywidendy, czyli mieć pieniądze dla obywateli. 

MS: – To odważna obietnica. Bo w czasach rządów PO-PSL wiele spółek skarbu państwa 

było na krawędzi bankructwa. Dopiero po przejęciu władzy przez Prawo i Sprawiedliwość 

wyniki finansowe znacząco się poprawiły. Na przykład w 2018 roku LOT, któremu wcześniej 

groziła upadłość, wypracował 209 milionów złotych zysku. To nie jedyny przykład obłudy 

Koalicji Obywatelskiej. Opozycja obiecuje obniżenie podatków, ale to dopiero rząd 

Zjednoczonej Prawicy wprowadził dla młodych Polaków obniżył ZUS i CIT. Kiedy rządziła PO, 

podniesiono nie tylko VAT, ale także składkę rentową. Obcięto za to zasiłek pogrzebowy. 

Adrian Stankowski, publicysta, „Gazeta Polska Codziennie”: – Platforma składa 

propozycje rzeczy, których nie dość, że sama zrealizowała, to jeszcze bardzo często 

podejmowała działanie dokładnie odwrotne. 

MS: – Może właśnie dlatego lider PO ma problem z podsumowaniem 8 lat rządów koalicji 

PO-PSL. Maciej Sawicki, Wiadomości. 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 



Grzegorz Schetyna zrobił tylko wstęp, a Tomasz Zimoch zapowiadał kolejne kandydatki 

do sejmu przedstawiające kolejny program Koalicji Obywatelskiej. Osiem kobiet na czele 

z Małgorzatą Kidawą-Błońską, która na jesieni ma być premierem. Wyborcze hasło Koalicji 

brzmi: Jutro może być lepsze. 

Maciej Knapik: – Grzegorz Schetyna także ograniczył się do przedstawienia samych pań. 

Pierwszy i najważniejszy przekaz Małgorzaty Kidawy-Błońskiej, to powrót do dobrych 

obyczajów, kultury i szacunku w polityce. 

Kidawa-Błońska: – Chcę nowej, jasnej, uśmiechniętej Polski. Marzy mi się Polska, 

w której nikomu nie trzeba będzie przypominać, co to jest honor, zdrowy rozsądek, 

odpowiedzialność, dobre wychowanie i panowanie nad emocjami. 

MK: – Akurat w tej dziedzinie kandydatka na premiera Koalicji Obywatelskiej jest 

wiarygodna. Nikt jej nie może zarzucić, jak wielu innym politykom, że łagodną twarz ma tylko 

na wybory, a potem jest inaczej. 

Kidawa-Błońska: – Gdzie jest program? Mamy program [książka pod tytułem „Twoja 

Polska”]. 

MK: – Spisany na 132 stronach program rozdawano już przed konwencją. Na konwencji 

omawiały go, za wyjątkiem Jacka Karnowskiego, który mówił o samorządzie, wyłącznie kobiety 

[Małgorzata Kidawa-Błońska, Kamila Gasiuk Pihowicz - praworządność, Alicja Cybicka 

profesor - zdrowie, Izabela Leszczyna - finanse, Małgorzata Tracz – ochrona środowiska, 

Katarzyna Lubnauer – edukacja, Barbara Nowacka – sprawy społeczne, Marzena Okła-

Drewnowicz – seniorzy, Jacek Karnowski - samorządy]. 

MK: – Same kobiety dzisiaj były na scenie. Pana nie było, Schetyny nie było. 

Sławomir Neumann: – Kobiety są siłą Platformy. 

MK: – Gdzie zniknęliście panowie? 

SN: – Tutaj byliśmy. Kobiety są siłą Platformy, kobiety są siłą Koalicji Obywatelskiej. 

MK: – To będzie rząd, pani zdaniem, kobiet? 

Barbara Nowacka, inicjatywa polska: – To będzie rząd równości i demokracji. 

MK: – Padły tu deklaracje odnośnie programów socjalnych Prawa i Sprawiedliwości: 

Kidawa-Błońska: – To, co zostało ludziom dane, nie zostanie im zabrane. 

Marzena Okła-Drewnowicz, PO: – Trzynasta emerytura będzie przez nas zagwarantowana 

ustawowo co roku. 

MK: – Pojawiły się też nowe wyborcze prezenty: 

Izabela Leszczyna, PO: – Ponad 600 złotych miesięcznie, to bon aktywizujący dla 

najmniej zarabiających. 

Katarzyna Lubnauer, Nowoczesna: – Darmowy internet dla młodzieży do 24 roku życia. 

MK: – W programie przeczytamy też o trzech miesiącach maksymalnie do lekarza 

specjalisty, odciążenie szpitalnych SOR-ów, bezpłatne in vitro, urlop tacierzyński, związkach 

partnerskich, zrównanie płac kobiet i mężczyzn, podwyżkach dla nauczycieli, niższym ZUSie, 

zapowiedziach ekologicznych: walki ze smogiem, plastikiem czy wycinką lasów. 

Kamila Gasiuk-Pihowicz, PO: – wprowadzimy akt odnowy demokracji. 

MK: – Koalicja zapowiada sprzątanie w wymiarze sprawiedliwości [niezależny, 

apolityczny i profesjonalny wymiar sprawiedliwości. Przyspieszenie ciągnących się spraw i 

obniżenie opłat. Decyzje prokuratury niezależne od polityki: rozdzielenie funkcji prokuratora 

generalnego i ministra sprawiedliwości.] 

Jacek Sasin, wicepremier: – Zestaw oderwanych opowieści od rzeczywistości. 

MK: – Politycy PiSu mówią, że Koalicja jest niewiarygodna, a odpowiedź programowa 

Prawa i Sprawiedliwości już jutro. Maciej Knapik, Fakty. 

 

GK: – Decydował o losach komendantów i naczelników, awansach, premiach i nagrodach. 

To dla niego policjanci cięli konfetti, a on przecinał wstęgi i rozdawał nowe samochody. 

Wiceminister Jarosław Zieliński już nie nadzoruje policji i służby ochrony państwa. Dostał swój 

bolesny, polityczny cios. 

♣ 
2019-09-07 sobota 



Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3392 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Błażej Spychalski [chyba] 

[Program zaczął się wcześniej, w czasie głównego wydania wiadomości zaczęła się 

transmisja z konwencji PiS:] 

Plan dobrobytu i obrona wartości – to tytuł na banerze. 

PJK: – Taki model rodziny ma dzisiaj, szanowni państwo, wielu przeciwników. Rodzina 

tak rozumiana jest atakowana. Atakowane są naturalne różnice między ludźmi, między 

kobietami a mężczyznami. Oczywiście między kobietami a mężczyznami, chcę to bardzo mocno 

podkreślić, musi być pełna równość. To mówię z całą mocą. Ale w miażdżącej większości 

przypadków ludzie rodzą się kobietami lub mężczyznami i niech tak zostanie. Tak ma w Polsce 

zostać. 

Jakiś spiker: – Na konwencji partyjnej przemawiali politycy: premier Kaczyński, premier 

Morawiecki, była premier, Beata Szydło, ale oprócz polityków słyszany był też głos rodzin: 

Popieramy Prawo i Sprawiedliwość, gdyż kieruje się wartościami, które wspierają polską 

tradycyjną rodzinę – tak mówił Robert Piskorz, ojciec wielodzietnej rodziny. 

Nowe propozycje programowe PiS – to na banerze. 

Robert Piskorz: – Dzięki programowi 500+ mamy gwarancję bezpieczeństwa finansowego 

co miesiąc. Nasze dzieci korzystają z dodatkowych zajęć, jak na przykład nauka pływania, 

zajęcia z piłki nożnej, realizują swoje pasje i zainteresowania. Środki z tego programu 

przeznaczamy na wspólne rodzinne wyjazdy na wakacje i ferie zimowe, co jeszcze niedawno nie 

było nas na to stać. Jednak największą korzyścią było realizacja naszego marzenia o wspólnym 

domu z ogródkiem. Dzięki programowi 500+ mogliśmy podjąć decyzję o zakupie domu. Licząc 

nasze domowe finanse, bez tych środków nigdy nie zdecydowalibyśmy się na taką inwestycję. 

Korzystamy również z programu 300+. Który wyjątkowo w tym roku okazał się bardzo 

przydatny. Środki te [3x300 złotych] przeznaczyliśmy na podręczniki dla naszych najstarszych 

dzieci, które uczęszczają do szkoły średniej. Programy, o których mówimy, poprawiły jakość 

naszego życia. Po prostu stać nas na więcej. Mamy bezpieczeństwo finansowe, realizujemy 

nasze pasje, pasje naszych dzieci. 

[Całą rodziną, mąż i żona, dwie starsze córki i dwóch młodszych synów, stali na środku 

areny, a ojciec przemawiał. 2 tysiące co miesiąc i 900 złotych raz do roku zapewniły tej rodzinie 

dobrobyt. Zważmy, jak to się dzieje. Państwo najpierw zbiera podatki, co powoduje ubóstwo, a 

potem rozdaje 2 070 złotych, co powoduje dobrobyt. Gdyby system państwowy umożliwiał 

godne zarobki ojca, a mniejsze podatki od tych zarobków nie zmniejszałoby znacząco tych 

zarobków, to wychodzilibyśmy na to samo. Ale wtedy nie byłoby dobrodziejstwa Kaczyńskiego 

dla Polaków]. 

Spiker: – Dzisiaj pokazywaliśmy głównie nowe propozycje, czyli podnoszenie płacy 

minimalnej, a także trzynastą emeryturę [880 złotych raz do roku] i czternastą emeryturę [nie 

wychwyciłem tych nowych propozycji programowych]. 

Piotr Gliński, profesor, minister kultury po konwencji w Lublinie: – Każdy program musi 

się zasadzać na wartościach. Dlatego dla nas te wartości są bardzo ważne i one tu wybrzmiały: 

wolność, godność, solidarność, sprawiedliwość, tożsamość i dwie najważniejsze wspólnoty: 

rodzina i wspólnota polityczna, czyli naród. To są podstawy naszego programu, który także był 

prezentowany, oczywiście, no, za mało było czasu, chociaż konwencja była dość długa (3 

godziny – to dziennikarz). Tak jest. My chcemy zaproponować Polakom, budujemy już to 

realnie od czterech lat polski model państwa dobrobytu. Polski model państwa dobrobytu opiera 

się z jednej strony na wartościach, z drugiej strony na wielkich programach słonecznych, z 

trzeciej strony na rozwoju, który jest rozwojem autonomicznym i który jest rozwojem z bardzo 

aktywną rolą państwa, ale także z pobudzaniem przedsiębiorczości. Dzisiaj przekazywaliśmy 

główne nowe propozycje, czyli podnoszenie płacy minimalnej, czyli trzynasta i czternasta 

emerytura, oczywiście trzynasta emerytura będzie bez zmian, jakiś wzór już wypisywała jedna z 

gazet (dziennikarz: – ale rok 2021 ma być takim rokiem, kiedy seniorzy w zdecydowanej 

większości mają otrzymać dwie dodatkowe emerytury). Powiedzmy wprost: trzynasta jest 

utrzymana, żeby było jasne. I będzie czternasta, będziemy także walczyli o zrównoważenie 

dopłat dla rolników [to pieniądze z Unii Europejskiej], tak żeby Polska nie była poszkodowana, 

żeby polski rolnik nie był poszkodowany, żeby te dopłaty były zrównane do średniej unijnej. 



Było także wiele innych konkretnych propozycji, jak fundusz dla szpitali specjalny i fundusz dla 

szkół – po dwa miliardy na początek, bo to są dwie instytucje najważniejsze w naszych 

wspólnotach, dwie instytucje specjalnie ważne i będziemy starali się o doinwestowanie 

funkcjonowania tych inwestycji. 

 

Tvn24bis – Fakty – Diana Rudnik 

Kampania na 5 tygodni przed wyborami PiS jeszcze głębiej sięga do budżetu i wyciąga 

hatryk [hattrick – trzy bramki w jednym meczu w wykonaniu tego samego piłkarza, także trzecie 

zwycięstwo z rzędu w tych samych zawodach] Kaczyńskiego: podwójna emerytura, jeszcze w 

przyszłym i jeszcze w przyszłym wyższe za cztery lata minimalne pensje, dla rolników pełne 

dopłaty. Czy worek wyborczych obietnic to studnia bez dna? [W czym pani upatruje te trzy 

zwycięstwa Kaczyńskiego, pani Rudnik?] 

Jakub Sobieniowski –  

PJK: – za 21 możemy dogonić Dojczland i to nie ten obecny, a za 21 lat, czyli znacznie 

bogatszy wobec mniejszych. To będzie realne. 

JS: – PJK obiecał takie płace minimalne: 2020 rok 3000 złotych i 4000 złotych za cztery 

lata [2023 rok]. 

[…] 

Mateusz Morawiecki, premier: – Oni będą posuwać się do wszystkich możliwych 

chwytów, do tych pseudo afer. Ja, na pewno się okażę, jestem jeszcze straszniejszym 

gangsterem. Panie prezesie, szybciej dogonimy Dojczland.. 

[…] 

♣ 
2019-09-08 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3392 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Walczyły dzielnie, zaszły bardzo daleko i były o włos od zwycięstwa. Polskie siatkarki 

zajęły czwarte miejsce. 

 

Polacy o planie Kaczyńskiego i budowie Polski dobrobytu. 

PJK: – Musimy w tej kadencji postawić przede wszystkiem na wzrost płac i dochodów 

społeczeństwa. 

 

Zawstydzające cysterny wstydu. 

 

Już jutro nowy sezon „korony królów”. 

 

Ścieki przestaną lać się do Wisły jutro rano… 

 

TEZA 17 

Likwidacja urzędu wojewody. Pozostawienie władzy centralnej nadzoru nad 

legalnością działania jednostek samorządu terytorialnego. Przekazanie wszystkich 

zadań dotyczących spraw publicznych w regionie samorządowi województwa. 

Źródło: „21 Tez Samorządowych” 

 

Artur Wróblewski, politolog, Uczelnia Łazarskiego: – Mogłoby doprowadzić do sytuacji 

takiej, że te władze lokalne nie poradzą sobie z kataklizmami, klęskami, sytuacjami 

nadzwyczajnymi, które są istotne dla dużej części ludności, jednakże potrzebują interwencji 

organów centralnych. 

 

Ponad 100 tysięcy osób uczestniczyło w pielgrzymce rodzin archidiecezji krakowskiej do 

Kalwarii Zebrzydowskiej… 

Marek Jędraszewski, arcybiskup, metropolita krakowski: – W ten sposób próbuje się 

niszczyć już same małe jeszcze przedszkolne dzieci, odbierając im prostotę spojrzenia i czystość 



ich oczu i tę piękną postawę niewinności, która nas starszych tak często wzrusza. To chce się im 

odebrać, chce się zniszczyć, planując w ten sposób niszczenie całych społeczeństw i narodów. 

[Rozważmy słowo „niewinny” – potem następuje „winny” – zbrukanie człowieczeństwa. 

Jakie stany je różnią? Jedynie to, że dziecko nie uprawia seksu, dorośli już tak – a więc dorośli 

są „winni”. Czego są winni? Dlaczego seks z założenia katolicyzmu jest totalnie „winny”, jest 

zbrukaniem? Przecież prokreacja, ten najważniejszy biologiczny wymóg dla przedłużenia 

gatunku nie może być i nie jest przestępstwem. Taka doktryna katolicyzmu jest wroga 

człowieczeństwu, niczym nie jest uzasadniona, poza oczywiście wypędzeniem pierwszych 

rodziców z Raju. Czy człowiek może przechodzić obojętnie, wobec tego absurdu religii? 

Prokreacja nie jest przestępstwem, tym bardziej nie jest grzechem. W ogóle grzech człowieka – 

jako doktryna – jest niedopuszczalną doktryną. Grzech jest tylko wymogiem religii]. 

 

Tvn24bis – Fakty – Diana Rudnik 

Jakub Sobieniowski: – Ani w czasie tego obchodu w Tarnowskich Górach, ani w innych 

miejscach na Śląsku, gdzie był premier, nie odpowiedział na najważniejsze pytanie dotyczące 

dodatkowych świadczeń dla emerytów: 

- Dlaczego propozycje PiSu nie są wpisane do budżetu? 

Piotr Zgorzelski, Polskie Stronnictwo Ludowe: – Bardzo niebezpieczne jest proponowanie 

drugiej trzynastki emerytom, podczas gdy ta pierwsza nawet nie jest wpisana do budżetu. 

To starcie na polu obietnic. PSL obiecuje emerytury bez podatku, Koalicja Obywatelska 

proponuje to samo dla pracujących emerytów i jeszcze premię emerytalną w wysokości 

dwudziestu tysięcy złotych. Dodatkowe świadczenia dla emerytów PiS obiecało wczoraj, jedną 

od przyszłego roku, a dwa [świadczenia] za dwa lata. Chociaż rząd przygotował budżet na 

przyszły rok bez wpisanej choćby jednej dodatkowej wypłaty. A to kolejne obietnice: PSL 

proponuje 50 tysięcy mieszkaniowego wkładu dla młodych rodzin. Koalicja Obywatelska chce 

zaktywizować najmniej zarabiających, ale tak, by nie tracili zatrudniający ich przedsiębiorcy 

i proponuje ponad 600 złotych bonusu aktywizującego. PiS chce podnosić płacę minimalną na 

koniec przyszłego roku do 3 tysięcy, za cztery lata to ma być 4 tysiące złotych. A to jeszcze duża 

garść obietnic wyborczych. PiS proponuje dwa dwumiliardowe fundusze na modernizacje na 

remonty szkół oraz szpitali. PSL chce dawać więcej na służbę zdrowia – 6,8% PKB. [PSL może 

obiecać wszystko, bo i tak nie będzie tego realizowało, wystarczy, że w ogóle wejdzie do 

sejmu]. Koalicja Obywatelska obiecuje usprawnienia na SOR-ach i oczekiwanie na wizytę u 

lekarza specjalisty nie dłuższe niż trzy tygodnie. Koalicja Obywatelska chce też przywrócić 50-

procentowy uzysk dla twórców, czyli co częściowo twórcy utracili za rządów Platformy. Jakub 

Sobieniowski, Fakty. 

[Na naszych oczach następuje degradacja demokracji. Po okresie dyktatur demokracja 

miała być sposobem na dopuszczenie obywateli państwa do współrządzenia państwem. Miała to 

osiągnąć demokracja parlamentarna, gdzie naród kieruje swoich przedstawicieli do parlamentu, 

a w parlamencie ścierają się poglądy, wypracowuje się dalekowzroczne decyzje najlepsze dla 

obywateli, następuje optymalne rządzenie państwem. Każdy obywatel miał kształtować 

przyszłość państwa. Tymczasem obywatele dostrzegli wartość materialną swojego głosu i 

wykazali, że głos można kupić – wystawili się na sprzedaż – nieważne kto, nieważne jaki cel mu 

przyświeca, ważne, ile da. Sondaże wykazały, że obywatele nad dobro wspólne, dobro państwa 

przedkładają własne dobro, swój dobrobyt tu i teraz. Teraz każdy może zawładnąć państwem, 

byle zaoferował najwyższą cenę za głos obywatela, a najlepiej, żeby już dziś z góry zapłacił za 

głos. Głosy oddane za darmo, w imię patriotyzmu, w imię jakiegoś wspólnego celu stają się 

coraz bardziej przeszłością. Czy nie da się uratować demokracji? A może okaże się, że nie tak 

dużo głosów dało się kupić?] 

 



Tvn24bis – Fakty po Faktach – Diana Rudnik i M. Stachowiak-Różecka (PiS) oraz 

C. Tomczyk [Cezary Tomczyk, PO, poseł na Sejm VI, VII, VIII i IX kadencji. W 2015 roku 

rzecznik prasowy Ewy Kopacz]. 

Tomczyk: – Jeżeli chodzi o środki, PiS ma środki większe, gdyż subwencje i dotacje są 

większe, ale pamiętajmy, że gdzieś w tym wszystkim widzimy prezesów spółek państwa, którzy 

wpłacają gigantyczne pieniądze na partię polityczną i te wydatki cały czas są inne. 

DR: – A jakie dowody są na to? 

CT: – Są w Państwowej Komisji Wyborczej. Ale jest jeszcze druga sprawa: Jak na 

przykład zakwalifikować 2 miliardy złotych, które są przeznaczone na propagandę w Telewizji 

Polskiej, nazywanej kiedyś telewizją publiczną. Dwa miliardy złotych rocznie są przeznaczane 

na to, że nie tylko, by szczuć na współobywateli, ale żeby uprawiać propagandę pro-pisowską za 

pieniądze każdego z nas. To są miliardowe środki, które są inwestowane w propagandę tego 

rządu z kieszeni wszystkich tych, którzy zarówno się z tym rządem zgadzają, jak i nie zgadzają. 

MSR: – To jest decyzja wewnętrzna każdej partii, na co wydaje. Platforma, być może 

przeznaczy więcej środków na bilbordy, banery czy ulotki. To jest już decyzja wewnętrzna 

każdej partii. 

DR: – Premier Morawiecki powiedział: będę jeszcze większym gangsterem niż do tej pory 

– to jest zapowiedź brudnej kampanii? 

CT: – Pani redaktor, nie trzeba być prorokiem, żeby zauważyć, jak wiele afer ten rząd ma 

za sobą, ale też można jasno zobaczyć, że te afery nie zostały rozliczone. Dzisiaj tak naprawdę 

prokuratura działa na zlecenie rządu, no bo jest częścią rządu. Na czele prokuratury stoi 

Zbigniew Ziobro, do dzisiaj nie ma przesłuchania Jarosława Kaczyńskiego w sprawie dwóch 

wież; afera PCK jest nie rozliczona; SKOK-i; KNF, nagrody, działka wreszcie żony pana 

premiera Morawieckiego, która miała być ujawniona… 

♣ 
2019-09-09 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3392 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Bardzo gorący i emocjonujący wieczór czeka kibiców piłki nożnej na PG Narodowym: 

biało-czerwoni zmierzą się z Austrią. 

 

Wielkie inwestycje na polskich drogach. 

 

Rząd rozwiązuje kryzys w Warszawie. 

 

Kolejny akt oskarżenia w sprawie dzikiej reprywatyzacji w Warszawie… 

 

Kolejne zrabowane dzieło wraca do Polski. Obraz wnętrze katedry w Mediolanie 

dziewiętnastowiecznego malarza Marcina Zalewskiego odnaleziono w Austrii. Zaginął w czasie 

drugiej wojny światowej… 

 

Rząd stawia na wzrost zamożności Polaków… 

 

Jutro koszykarze zagrają o półfinał mistrzostw świata… 

 

Politycy PO Koalicja Obywatelska zapowiadają, że złożą do ministerstwa sprawiedliwości 

ponaglenie dotyczące udostępnienia dokumentów z tak zwaną aferą hejterską. Cały czas 

domagają się też dymisji ministra Zbigniewa Ziobry… 

 

Warszawska oczyszczalnia Czajka odebrała już pierwszą partię ścieków z tymczasowego 

rurociągu. To nadal faza testów, ale część ścieków już nie wpływa do Wisły… 

 

Koalicja Obywatelska wciąż szacuje koszt swojego programu. Ma go przestawić, jak tylko 

zakończy szacunki… 



 

Podwyżki minimalnej płacy wymuszą zmianę naszej gospodarki… 

 

Polityczny układ Polskiego Stronnictwa Ludowego i Kukiz’15 miał być szansą dla tych 

ugrupowań na dostanie się do sejmu, ale na miesiąc przed wyborami sondaże nie dają na to 

gwarancji… 

Adrian Stanowski, publicysta, „Gazeta Polska Codziennie”: – Jakby ludożercy gotowali 

zupę razem z wegetarianami. To są zupełnie sprzeczne wobec siebie grupy wyborców i to widać 

już w sondażach. 

Norbert Maliszewski, profesor, Uniwersytet Kardynała Stefana Wyszyńskiego: – Elektorat 

jest zdemobilizowany, bo nie wie, jaka jest tożsamość owej koalicji. Efekt prawdopodobnie 

będzie taki, że nie przekroczą progu. [PSL+K15] 

 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Dziewięć nazwisk i dziewięć tropów. Emilia wylicza dziś, kto tworzył grupę Kasta, a to 

ludzie z ministerstwa Zbigniewa Ziobry i nowej KRS. W sprawie hejtu, który miał wypływać z 

ministerstwa z pomocą Emilii prosto do sieci, wciąż nie ma śledztwa… 

„…na początku była taka akcja, że wysyłaliśmy SMS-y do sędziego Bartłomieja 

Przymusińskiego ze stowarzyszenia Iustitia. Dostaliśmy wszyscy jego numer 

telefonu i przekaz, że jest złym człowiekiem, że nie działa dla Polski…” 

Źródło: „Gazeta Wyborcza” 

Emilia Szmydt 

[…] 

Dziennikarz: – …mąż był w grupie „Kasta”. 

Emilia Szmydt: – Był. 

D: – Kto jeszcze? 

ES: – Sędzia Wytrykowski, sędzia Radzik, sędzia Mitera, sędzia Lasota, Kuba 

Iwaniec, Arkadiusz Cichocki, sędzia Dudzicz, no i minister Piebiak. Miałam do nich 

numery telefonów. Jak coś się działo, to do mnie pisali czy dzwonili, że trzeba np. 

wysłać donos na jakiegoś sędziego…” 

Źródło: „Gazeta Wyborcza” 

Emilia Szmydt 

 

AW: – Polska to chory kraj – alarmują lekarze, bo zdrowo nie jest. 30 tysięcy rocznie 

umiera z powodu braku pieniędzy w służbie zdrowia… 

Krzysztof Bukiel, przewodniczący ogólnopolskiego związku zawodowego lekarzy: – Jak 

ja słyszę, co raz to nowe konwencje partii rządzącej i co raz to nowe obietnice i ani słowa o 

ochronie zdrowia, to jestem przerażony, formalnie po ludzku jako obywatel jestem przerażony, 

bo to jest wręcz prowokacyjne lekceważenie systemu opieki zdrowia. 

KB: – To jest prawdziwy problem i dotyka on wszystkich, tak samo wyborców PO, jak 

wyborców PiS, jak i Lewicy. Dlatego zajęcie się tym problemem, tak jak tutaj koledzy 

wspominają, powinno być ponadpartyjne. Przestańcie się, szanowni państwo, kłócić, bo ludzie, 

tak jak to ogólnopolski związek zawodowy napisał kiedyś na bilbordach, naprawdę umierają w 

kolejkach. 

 

AW: – Sprinterka w drodze na szczyt… 

 

AW: – Sędzia dalej będzie odczytywać wyrok, na kary w sprawie Amber-Gold poczekamy 

do końca października. Na razie wiadomo, że Katarzyna i Marcin Pe są winni, wiadomo też, że 

w tej sprawie jest tylu pokrzywdzonych i tyle tomów akt, że odczytywanie wyroku trwa już od 

maja… 

 

AW: – Kandydatka jest, ale co dalej? Po wygranych wyborach ma być numerem jeden w 

rządzie, ale w partii nie jest na pierwszym planie. Małgorzata Kidawa-Błońska w nowej roli 

wchodzi w sam środek kampanii i na wyborców ma działać jak magnes. Czy działa? 



[…] 

[Dużo o tym, co opozycja zrobi, jak wygra wybory]. 

 

AW: – Brytyjski premier w pułapce. Jest podpis Królowej, więc Brexitu nie będzie bez 

umowy. Parlament będzie miał teraz przymusową przerwę, którą zafundował mu premier, ale 

zegar tyka i 31 października zbliża się wielkimi krokami. Jaki w takim razie może być następny 

krok w drodze do wyjścia, o tym: 

Maciej Woroch: – Niewiele ruchów zostało premierowi Johnsonowi w rozgrywce z 

Parlamentem o Brexit. Królowa podpisała ustawę zabraniającą wychodzenia z Unii Europejskiej 

bez umowy, którą posłowie związali Borisowi Johnsonowi ręce. On za kilka godzin odeśle ich 

na przymusową przerwę, zawieszając prace Parlamentu na najdłuższy w historii czas – do 14 

października. Przełomu premier Johnson próbował szukać w Dublinie, ale mimo uścisków dłoni 

i uśmiechów spotkało go tam chłodne przyjęcie i zerowe szanse na kompromisy. 

Boris Johnson, premier Wielkiej Brytanii: – Wierzę, że możemy osiągnąć porozumienie do 

18 października. Zróbmy to razem. Wielka Brytania musi opuścić Unię pod koniec października. 

W innym wypadku zaufanie do naszego systemu demokratycznego zostanie poważnie 

nadszarpnięte. 

Leo Varadkar, premier Irlandii: – W związku z tym, że nie ustaliliśmy do tej pory żadnej 

alternatywy dla już wynegocjowanej umowy, zmiany jej zapisu to dla nas żaden biznes, to 

przerzucanie piłki przez kolejne miesiące, to kolejny czas niepewności dla ludzi i dla biznesu. 

MW: – Umowa z Unią to jedyny sposób, którą Boris Johnson może wyrwać się z 

potrzasku, w jakim utknął. Bez zgody opozycji nie jest w stanie zorganizować przyśpieszonych 

wyborów, a powtarzanie, że prędzej skona w przydrożnym rowie niż poprosi w Brukseli 

o kolejne opóźnienie Brexitu. Zostawił sobie tylko dwa wyjścia: złamać prawo, nie wysyłając do 

Brukseli listu z prośbą o opóźnienie albo złożyć dymisję, przechodząc do historii jako najkrócej 

urzędujący premier Zjednoczonego Królestwa. Maciej Woroch, Fakty, Londyn. 

 

Tvn24bis – Fakty po Faktach 

Katarzyna Kolenda Zalewska i Anna Mucha, Platforma Obywatelska oraz Łukasz Szajber, 

Zjednoczona Prawica 

AM: – …jest miejsce dla programu 500+ i na dużo, dużo więcej dobrych rzeczy… 

ŁS: – Polacy odczytują jako puste obietnice. Nasz pomysł jest taki, by Polacy mogli się 

bogacić. Wyższe płace, wyższe emerytury. Jest to w jakimś sensie kontynuacja naszych 

programów, naszych reform, demokratyczne państwo prawa, stawiamy na więcej wolności i to 

jest też ten wymiar, o którym będziemy mówili, S [?] dla Polaków. Wie pani, dlatego żeby 

w Polsce było jak najwięcej. [Czego?] 

KKZ: – Przedsiębiorcy obliczyli, że to jest korzystne dla tych, których dochód nie 

przekracza 2700 złotych… 

ŁS: – Dla przedsiębiorców działalność na ryczałcie, która będzie możliwa, z 250 tysięcy 

euro, ten limit ma być podniesiony do miliona euro. Co to znaczy działalność na ryczałcie? Ja 

byłem sam przedsiębiorcą, zanim zostałem posłem i działałem właśnie na ryczałcie. W moim 

ryczałcie, to był trzykrotny podatek obrotowy… 

♣ 
2019-09-10 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3373 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI –  

Transmisja z miesięcznicy, może z Krakowa 

 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Pensja minimalna w górę i to skokowo. W kampanii to świetny pomysł, gorzej z 

wykonaniem. Ekonomiści łapią się za głowę, mali przedsiębiorcy też. 

Krzysztof Skórzyński: – Tu nie klaskano prezesowi. Tu nie było słychać huraoptymizmu, 

gdy Jarosław Kaczyński rysował taką perspektywę: 



PJK: – Na koniec 2023 roku minimalna pensja będzie wynosiła cztery tysiące złotych. 

[Nie mówmy, co będzie za cztery lata. Mówmy, co rząd zrobi w ostatnim miesiącu przed 

wyborami]. 

Ktoś: – Takie firmy, które same robią, trochę inaczej przędą. Ja wiem, czy nas będzie stać 

na pracowników? 

KS: – PJK deklarując, że płaca minimalna będzie rosła skokowo, w tempie, jakiego Polska 

jeszcze nie widziała, doskonale wiedział, że dla wyborcy może brzmieć to dobrze. Wiedział, że 

dla wielu ekonomistów zabrzmi to fatalnie, ale nie wśród nich PJK szuka głosów. Tego jednak 

mógł nie przewidzieć: 

Jadwiga Emilewicz, minister przedsiębiorczości i technologii: – Powiedziałabym, że to 

jest trudne, wymagające, że to wymaga konsultacji i tak się wydarzy w końcu, co zapowiedział. 

Mateusz Morawiecki: – Ja z panią minister rozmawiałem i tak dokładnie oczywiście nie 

wiem, co miała na myśli. 

KS: – Rzadko się zdarza taki publiczny rządowy dwugłos. Rzadko się zdarza, żeby 

premier mówił, że nie wie, co jego minister miała na myśli. A mogła mieć te obawy, które mają 

ludzie, którzy na gospodarce się znają i tak oceniają skokowy, narzucony przez rząd wzrost 

minimalnej płacy. 

Maciej Samcik, autor bloga „subiektywnie o finansach”: – Kończy się zwykle tym, że 

firmy zmuszone są albo zamknąć działalność, albo zwolnić część ludzi, albo częściowo zejść do 

szarej strefy, albo krótko mówiąc, podwyższyć ceny swoich towarów. 

KS: – Można się tu zakopać w danych i liczbach, jak rosła przez dekady, o ile procentowo 

i w jakim stosunku do średniej krajowej płaca minimalna. By od tych wykresów nie dostać 

zawrotu głowy, wystarczy się skupić na prostych liczbach i faktach. W takim tempie nigdy w 

historii i nigdzie nie rosła jeszcze minimalna płaca: 

2019 – 2250 zł brutto, 2020 – 2600 zł brutto, 2021 – 3000 zł brutto, 2023 – 4000 zł br. 

[My sobie darujemy jednak podążanie za szaleństwem obietnic PJK]. 

 

AW: – Wejście na pokład w mundurach i z bronią w ręku – funkcjonariusze straży 

granicznej byli szybcy i skuteczni i ze statku Greenpeace w Gdańsku wyprowadzili 22 osoby. 

Aktywiści chcieli zablokować rozładunek węgla z Mozambiku. I w ten sposób w środku 

kampanii wrócił dobrze znany temat. 

Arleta Zalewska: – W taki sposób zakończyła się akcja ekologów grinpisu na Bałtyku… 

Mateusz Morawiecki: – Ten koszt [opłaty za emisję dwutlenku węgla] kopalnie muszą 

wkalkulować w swój proces produkcyjny i dlatego opłacalność wydobycia jest poprzez tę 

politykę klimatyczną Unii Europejskiej dużo niższa. 

Marek Józefiak, Greenpeace Polska: – Te pieniądze, osiem miliardów złotych, zamiast 

zainwestować w kraju, zamiast budować niezależność energetyczną Polski w oparciu o 

odnawialne źródła energii, wysłaliśmy za granicę. 

AZ: – Podana przez ekologów data z rezygnacji węgla już za 11 lat jest w Polsce nierealna 

do spełnienia… 

 

Gerald Birgfellner kontra Jarosław Kaczyński i spór o 50 tysięcy złotych. Jest cywilny 

pozew i proces się odbędzie, bo ugody dziś nie było. Austriacki biznesmen chce zwrotu tego, co 

miał dać w kopercie. O łapówkach i dwóch wieżach opowiadał prokuraturom już siedem razy, 

ale śledztwa w tej sprawie wciąż nie ma… 

 

Bezczelna kradzież i prawie stuletnia jej ofiara. 

 

AW: – Nowa Komisja Europejska – Ursula von der Leyen prezentuje swój skład, a w nim 

jeden Polak, Janusz Wojciechowski. Były europoseł PiS jest kandydatem na unijnego komisarza 

do spraw rolnictwa. Dla Polski może być też ważne dwoje innych kandydatów od 

praworządności. 

[W nowej Komisji Europejskiej przewodnicząca Ursula von der Leyen oraz ośmioro 

wiceprzewodniczących: z Łotwy, Holandii, Danii, Hiszpanii, Grecji, Słowacji, Czech i 

Chorwacji]. 



Wiceszefem Komisji Europejskiej do praw zielonego ładu ma być Holender, Frans 

Timmermans, który będzie nadzorował między innymi rolnictwo i klimat. 

Wiceszefem Komisji Europejskiej do spraw cyfrowych ma zostać Dunka, Margrethe 

Vestanger. 

Łotysz, Valdis Dombrowskis ma być wiceprzewodniczącym odpowiadającym za 

gospodarkę, a także będzie komisarzem do spraw usług finansowych. 

Za kwestie praworządności odpowiadać ma Viera Jourova [Czeszka], ma odpowiadać za 

wartości i przejrzystość. Będzie się zajmowała się też praworządnością wraz z komisarzem do 

spraw sprawiedliwości. 

Na wiceprzewodniczących zostali również desygnowani Słowak, Marosz Szefczovicz 

(relacje między-instytucjonarne). 

Grek, Margeritis Schinas (ochrona europejskiego stylu życia). 

Chorwatka, Dubravka Szulca (demografia i demokracja). 

Hiszpan, Josep Borrell (sprawy zagraniczne). 

Za środowisko i oceany odpowiedzialny ma być Virginijus Sinkevicus z Litwy. 

Finka, Jutta Urpilainen ma być odpowiedzialna za partnerstwa międzynarodowe. 

Belg, Didier Reynders został nominowany na komisarza do spraw sprawiedliwości. Ma 

odpowiadać za praworządność. 

Sylvie Goulard z Francji nominowana na stanowisko unijnej komisarz do spraw rynku 

wewnętrznego. Ma zajmować się przemysłem obronnym. 

Kandydatem na komisarza do spraw gospodarczych został Italiano, Paolo Gentilon. 

Irlandczyk, Phil Hogan, ma być komisarzem do spraw handlu. 

Estonka, Kadri Simson, została kandydatką na komisarza do spraw energii. 

Nikolasow Schmit z Luksemburga – ma być powierzona teka „Miejsca Pracy”. 

Helena Dalli z Malty będzie odpowiadać za kwestię wolności. 

Portugalka, Elisa Ferreira, zajmie się spójnością i reformami. 

Rovana Plumb z Rumunii, nominowana na komisarza do spraw transportu. 

Janez Lenarczicz ze Słowenii ma być odpowiedzialny za zarządzanie kryzysowe. 

Szwedka, Ylva Johansson, ma się zająć sprawami wewnętrznymi. 

Von der Leyen podkreśliła, że zbudowała strukturę, która koncentrować się będzie na 

zadaniach, a mniej ważna będzie hierarchia]. 

[Mając aż ośmiu zastępców oraz iluś komisarzy Przewodnicząca zrobiła ich wszystkich 

wykonawcami jej zadań miast rządzących samodzielnie jakąś wyodrębnioną dziedziną wielkich 

urzędników Unii Europejskiej. Taki podział zagadnień nie ma nic wspólnego z tradycyjnym 

składem rządów, czyli ministrowie nie będą mieli swoich odpowiedników w Komisji 

Europejskiej, lecz ministrowie będą musieli rozmawiać z kilkoma urzędnikami, w zależności od 

sprawy]. 

Maciej Sokołowski: – Tu nie było niespodzianki. Polski komisarz, Janusz Wojciechowski, 

będzie odpowiadał za rolnictwo. Z punktu widzenia dla Polski może być ważna inna zmiana. 

Ochroną unijnych zasad praworządności zajmie się dwoje komisarzy: wiceprzewodnicząca z 

naszego rejonu, Czeszka, Vera Jourova i nowy komisarz sprawiedliwości – Belg, Didier 

Reynders. Frans Timmermans pozostaje wiceszefem komisji, ale teraz Holendrowi przypadnie 

ochrona środowiska i walka ze zmianami klimatycznymi. Jak podkreśliła szefowa Komisji 

Europejskiej, w nowym rozdaniu będzie to kluczowa funkcja. 

MS: – Kandydatów będzie czekać teraz przesłuchanie w Parlamencie Europejskim. 

Przesłuchania mogą jeszcze przetasować skład Komisji. Na liście kandydatów jest 14 mężczyzn 

i aż trzynaście kobiet – najwięcej w historii. Dla Faktów Maciej Sokołowski, Bruksela. 

 

AW: – Krzyki, buczenie i blokada marszałka – ta noc w Parlamencie Brytyjskim to było 

piekło. Teraz czas na pięciotygodniową ciszę, a potem wizyta w Brukseli. Boris Johnson 

zapowiada, że w sprawie Brexitu będzie chciał porozumienia, ale nie opóźnienia. 

Maciej Woroch: – Krzyki, kłótnie i przepychanki – takich scen w Brytyjskim Parlamencie 

nie było od ostatniej bójki posłów 96 lat temu. W środku nocy rozgrzało do czerwoności 

zawieszenie na trzydzieści cztery dni obrad Izby Gmin w kluczowym dla przyszłości kraju 

momencie. Posłowie opozycji zmusili czarną rózgę, czyli wysłanniczkę Izby Lordów do 



czekania, aż skończy się blokada fotela marszałka, którego nie chcieli wypuścić z sali. A gdy 

w końcu mógł się wydostać, do idących za nim torysów krzyczeli: wstyd i buczeli. Wcześniej 

rząd przegrał kolejne głosowanie o przedterminowe wybory. 

Boris Johnson: – Bez względu na to, ile sztuczek ten parlament wymyśli, by związać mi 

ręce, chcę zrobić wszystko, by wynegocjować umowę z Unią zgodnie z narodowym interesem. 

Ten rząd nie opóźni Brexitu. 

MW: – Boris Johnson przegrał już sześć głosowań, więcej niż Margaret Thatcher miała w 

czasie jedenastu lat urzędowania. Obecny premier ma teraz miesiąc na wynegocjowanie 

zadowalającej posłów umowy z Unią Europejską. Jeśli mu się nie uda, będzie zmuszony prosić o 

opóźnienie Brexitu do końca stycznia przyszłego roku. Boris Johnson nie chce o tym nawet 

słyszeć. Zostanie mu więc albo podać się do dymisji, albo złamać prawo. To byłoby wydarzenie 

bez precedensu – zupełnie jak wyniki oglądalności parlamentarnej telewizji. Ostatnie 

wydarzenia w Izbie Gmin oglądało tyle Brytyjczyków, co najpopularniejsze programy 

rozrywkowe. Maciej Woroch, Fakty, Londyn. 

 

AW: – Prokuratura wysyła do sądu kolejny akt oskarżenia w sprawie dzikiej 

reprywatyzacji w Warszawie i działa wyjątkowo sprawnie. Oskarżonych jest tak aż 13 osób i 

dotyczy to 13 nieruchomości… 

 

AW: – Sześcioraczki wreszcie w komplecie. Ze szpitala w Krakowie właśnie wypisali 

Malwinę. W domu czekali na nią: Kaja, Mela, Zosia, Filip i Tymon, a także dwu i pól letni brat 

Oliwier… 

 

[Na policję dotarło zgłoszenie, że na sali zabaw pobito dwu i pół letnie dziecko. Okazało 

się, że pobił dwulatek, a zawiadomiła policję matka pobitego, po czym poszła do domu]. 

 

Tvn24bis – Fakty po Faktach – Grzegorz Kajdanowicz i Grzegorz Kołodko 

Kajdanowicz: – jesteśmy w szczycie kampanii wyborczej. Pan, o ile pamiętam, nigdy nie 

startował i niejedną kampanię pan obserwował. Co pan myśli, jak pan słucha o sześciopaku 

Schetyny i hadtriku Kaczyńskiego i tych wszystkich obietnicach. 

 

Kołodko: – Nigdy nie kandydowałem, ale mając swą wiedzę polityczną, zawsze 

przestrzegałem wszystkich polityków, obojętne czy są w kręgach rządzących czy opozycyjnych, 

by nie obiecywali tego, czego nie będą w stanie nawet w sprzyjających warunkach wykonać. 

Wobec tego mam bardzo krytyczny stosunek do [jednych i drugich]. 

Od rzeczywistości ekonomicznej to na pewno są oderwane… na gruncie politycznym 

polegają: kto kogo, kto z kim i za ile i że przy władzy albo się utrzymać, albo do niej dojść, by 

nie powiedzieć: jak się do niej dorwać. Niektórzy uważają, że wszystkie chwyty łącznie ze 

składaniem deklaracji, które są nieodpowiedzialne na gruncie ekonomicznym, są dozwolone, bo 

mamy wygrać wybory, a potem się będziemy martwić, jak wybrnąć z sytuacji, kiedy wielu 

obietnic, składanych po to, żeby te wybory wygrać, nie będziemy w stanie zrealizować. Tego na 

przykład nie robiono przed wyborami w czasach, kiedy ja byłem kilkukrotnie, w sumie aż cztery 

razy byłem wicepremierem i ministrem finansów… Jako urzędujący wicepremier miałem 

problemy z tym, żeby wprowadzić politykę gospodarczą na grunt realny… 

Kajdanowicz: – To jak byśmy mogli przestrzec wyborców i polityków przy okazji, które z 

tych obietnic są nierealne… 

Kołodko: – Mogę włożyć obie partie do jednego worka i powiem panu, trochę odwrócę to, 

co pan postawił. Nie tyle czego nie spełnią, tylko dlaczego nie należy na nich głosować, bo chcą 

to spełnić. A potwierdził pan premier Morawiecki, sam słyszałem, na właśnie zakończonym 

forum w Krynicy, że konsekwentnie będziemy realizować zwiększanie tak zwanych wydatków 

obronnych aż do 2,5% udziału w kilku najbliższych lat, a ja uważam, że to jest marnotrawienie 

pieniędzy publicznych na sprawy, które w żaden sposób nie powinny być na priorytecie. Należy 

raczej zamrozić na poziomie blisko 50 miliardów złotych, a przyrost, który ma być pochłonięty 

przez wydatki zbrojeniowe… przeznaczyć na zwiększenie wydatków na ochronę zdrowia, na 

edukację, bo od tego zależy dobro, stan Polaków i siła państwa. Jeśli pyta pan, czego nie spełnić, 



zacznijmy od tego, co jest na wokandzie, to ja od razu powiem, nie będzie takiej płacy 

minimalnej. To są obietnice przedwyborcze, zupełnie oderwane od realiów ekonomicznych… 

Inflacja będzie nieco wyższa, ona w tej chwili jest bliżej 3% niż 2,5%, ona nieco przyspieszy, 

natomiast nie aż tak żeby dojść do płacy minimalnej 3 tysięcy złotych. Można zejść do płacy 

minimalnej 4 tysiące złotych, pytanie jest, ile za to będzie można kupić… Płaca minimalna 

powinna oscylować około połowy płacy średniej… 

♣ 
2019-09-11 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3350 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Trwa ostatnie posiedzenie Sejmu przed wyborami. Poznaliśmy założenia raportu 

końcowego komisji śledczej do spraw VAT. 

 

Fala ścieków z Warszawy niebezpieczna dla Bałtyku – alarmują Szwedzi i Duńczycy. 

 

Rodzina na swoim, czyli dziwne praktyki posłanki Koalicji Obywatelskiej. 

 

Już w sobotę Polska stanie pod krzyżem z modlitwami i czuwaniem. 

 

Donald Tusk i Ewa Kopacz, a także ministrowie finansów w rządach PO-PSL powinni 

odpowiedzieć przed Trybunałem Stanu za zaniechania, które umożliwiły grabież astronomicznej 

kwoty, ponad 260 miliardów złotych z budżetu państwa – taka jest główna konkluzja raportu 

końcowego komisji śledczej do spraw wyłudzeń VAT, który dziś przyjął Sejm. 

[…] 

 

Inwestycje infrastrukturalne rozpędzają się. Na poziomie regionalnym działa fundusz 

trójmorza, polski rząd rozpoczyna budowę kolejnych odcinków tras ekspresowych i remontu 

dróg lokalnych. To baza dla rozwoju gospodarki, którą dodatkowo może pobudzić wybieranie 

polskich produktów. 

[…] 

 

Część małych przedsiębiorców będzie płaciła mniejsze składki do Zakładu Ubezpieczeń 

Społecznych – tak zapowiada rząd. Wbrew doniesieniom niektórych mediów nie będzie żadnych 

niekorzystnych zmian wyliczenia składki ZUS dla przedsiębiorców. Zmianą będzie płaca 

minimalna, która od przyszłego roku ma wynieść 2600 złotych, a za cztery lata 4000. 

[…] 

 

To były 102 minuty, które wstrząsnęły światem. Uprowadzone przez terrorystów z alkaidy 

samoloty zniszczyły bliźniacze wieże Word Trade Center… 

 

Polska jako federacja niezależnych regionów – w Wiadomościach wracamy do 

kontrowersyjnego pomysłu opozycyjnych samorządowców, którzy mają swoją wizję ustroju 

naszego państwa… 

 

Polska pod krzyżem – pod tym hasłem 14 września na lotnisku Kruszyn we Włocławku 

odbędzie się spotkanie modlitewne. Organizatorzy namawiają do dawania świadectwa wiary 

i modlitwy w święto podwyższenia krzyża. Dziś podczas audiencji generalnej do udziału 

zachęcał także papież Franciszek… 

 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Szczyt zaskoczenia w Sejmie – stary sejm zbierze się po wyborach. Czegoś takiego 

jeszcze w historii nie było, ale marszałek Witek nie widzi problemu, skoro prosi ją o to klub PiS. 

Pytanie: dlaczego prosi? I co już po wyborach można w sejmie załatwić? 



Katarzyna Kolenda- Zalewska: – To miało być ostatnie posiedzenie sejmu, ale nagle PiS 

postanowiło obrady zawiesić po jednym dniu i wznowić 15-16 października po wyborach… 

Terlecki: – Ze względu na krótką kampanię wyborczą… 

KKZ: – Otwarte posiedzenie starego sejmu – możliwe do 11 listopada. Konstytucja artykuł 

109 Pierwsze posiedzenie Sejmu i Senatu Prezydent Rzeczypospolitej zwołuje na dzień 

przypadający w ciągu 30 dni od dnia wyborów. Przez 30 dni będzie mogło dowolnie zmieniać 

prawo. 

Elżbieta Witek, marszałek Sejmu, kandydatka Prawa i Sprawiedliwości: – Wykaz spraw, 

którymi będziemy się zajmowali, jest wywieszony. 

KKZ: – W to opozycja już nie wierzy i obawia się, że gdyby PiS straciło władzę, może 

celowo tak zmieniać prawo, by utrudnić pracę nowemu rządowi i dodaje, że po wyborach stary 

sejm nie ma już mandatu do podejmowania decyzji. 

 

AW: – Burza podczas posiedzenia sejmowej komisji sprawiedliwości. Rzecznik praw 

obywatelskich jak co roku składał raport, ale tym razem nie mógł odpowiedzieć na pytania. Nie 

mógł też odpowiedzieć, kiedy słyszał, że jest wielkim szkodnikiem, antypolskim rzecznikiem i 

elementem lewackiej opozycji. Rzecznik praw obywatelskich, to konstytucyjny organ państwa, 

ale przewodniczącemu komisji to umknęło. 

Krzysztof Skórzyński: – To był dopiero początek, gdy Krystyna Pawłowicz się rozkręcała 

przy milczącej aprobacie szefa tej sejmowej komisji i obecności rzecznika praw obywatelskich, 

któremu szef tej komisji odmówił prawa do obrony, do zabrania głosu po tym, co usłyszał: 

Krystyna Pawłowicz: – [krzyczy, nie da się zrozumieć słów] … cegła stworzona tutaj 

przez 15 kilogramów papieru… 

KS: – A każdą próbę polemiki z tym: 

Krystyna Pawłowicz: – Pan rzecznik jest, jak powiedziałam, elementem politycznej 

opozycji i części lewacko-lewicowej… 

S. Piotrowicz: – Zamykam posiedzenie komisji sprawiedliwości i praw człowieka. 

K. Gasiuk-Pihowicz: – To jest kryminał, co pan robi. Pan przekracza swoje uprawnienia. 

KS: – Dziś posłowie opozycji złożyli doniesienie do prokuratury, że znieważono 

konstytucyjny organ państwa. 

Kadencja Stefana Bodnara kończy się za rok. 

 

AW: – Prokuratura rozpoczęła śledztwo w sprawie akcji hejterskiej w ministerstwie 

sprawiedliwości – poinformowała o tym rzeczniczka SLD, która złożyła wcześniej 

zawiadomienie do prokuratury… 

AW: – W sprawie płacy minimalnej rozmawiałem z prezesem NBP – mówi PJK – że 

poznał pierwsze gospodarcze szacunki. Ale dziś politycy pytają nie o te szacunki, a o tę 

rozmowę, bo szeregowy poseł Kaczyński ma wyjątkowo szeroko otwarte drzwi i do szefa NBP, 

i do szefa prokuratorów, i do prezes trybunału… 

 

18 lat od ataku na Word Trade Center… 

 

Była prezes Wisły Kraków podejrzana i już zatrzymana. Prokuratorzy nie mają 

wątpliwości, że Marzena eS działała w zorganizowanej grupie przestępczej, a pieniądze klubu, 

które miały być dla piłkarzy, były na narkotyki… 

 

AW: – Węgiel w gdańskim porcie, to wciąż gorący temat. Aktywiści z Grinpis [Green 

peace] tym razem wspięli się na dźwig. Ostrzegają przed energią z węgla i przed przyszłością z 

węglem. Niezależnie skąd przypływa i dla kogo się pali… 

Węgiel przypływa: z Mozambiku, z Syberii, z Kazachstanu, z Australii, Kolumbii, Stanów 

Zjednoczonych. 

 

AW: – Są państwo niesamowici! – Pani Ewa otrzymała pomoc, która przechodzi ludzkie 

pojęcie. Wczoraj opowiedzieliśmy o tym, jak złodzieje ukradli prawie stuletniej pani Ewie 

oszczędności całego życia. A dziś na koncie fundacji [Serce dla maluszka], która zajęła się 



zbiórką jest ponad pół miliona złotych. To na dobry początek oznacza nową altankę na działce, 

aparat słuchowy i otwarty rachunek w osiedlowym sklepie… 

Pani Ewa straciła cztery tysiące złotych. Na koncie fundacji jest 444 924,16 złotych. 

Razem z internetową zbiórką osoby prywatnej to już prawie 600 tysięcy złotych. 

 

AW: – Duma w kosmosie. Polscy astronomowie odkryli nową planetę. Możemy nadać jej 

nazwę. Bezimienna jest nie tylko planeta, ale też jej gwiazda. Są już pierwsze propozycje… 

Planeta BD+14 4559 b odległość od Słońca: 160 lat świetlnych. Ma swoją gwiazdę 

o takiej samej nazwie, ale bez „b”, no i trzeba nazwać obie. Jest gazowym olbrzymem. 

 

Tvn24bis – Fakty po Faktach – Grzegorz Kajdanowicz i Włodzimierz Cimoszewicz 

GK: – Panie marszałku, najpierw odwołam się do pańskiego doświadczenia jako 

marszałka sejmu. Po co PiS przerywa posiedzenie Sejmu i będzie je wznawiał po wyborach i czy 

to jest legalne? 

WC: – Jest legalne, jest zgodne z literą prawa, choć nie bardzo z duchem prawa, dlatego że 

wydłużenie kadencji starego parlamentu do dnia poprzedzającego pierwsze posiedzenie nowego 

parlamentu ma charakter nadzwyczajnego bezpiecznika: gdyby się coś wydarzyło, co 

uniemożliwiałoby zwołanie nowego parlamentu, zawsze parlament istnieje. Ale przecież wola 

wyborców i społeczeństwa będzie wyznaczona w dniu wyborów i wtedy pozostanie tylko strona 

techniczna: obliczenie głosów, przypisanie mandatu konkretnym ludziom. Dlatego stary 

parlament powinien mieć świadomość, że od dnia wyborów nie ma realnego mandatu do 

legislacji, stanowienia prawa. Trudno jest racjonalnie wytłumaczyć tego typu decyzje. Ja 

początkowo myślałem, że chodzi o przeniesienie sprawy Ziobry na po wyborach… Jedyne, co 

pozostaje, to być może niechęć do poważnej rozmowy o tej ustawie dotyczącej między innymi 

majątku współmałżonków… [Myślę, że obie sprawy są zbyt miałkie, tu może chodzić o coś 

znacznie grubszego, ale to się okaże po wyborach. W starym sejmie PiS ma większość, po 

wyborach niekoniecznie tak będzie]. 

♣ 
2019-09-12 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3357 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Podniesienie płacy minimalnej to wsparcie przedsiębiorców. To sprawy najczęściej 

dyskutowane w ostatnim czasie. 

 

Gabinety dentystyczne wracają do szkół. 

 

Rząd wspiera polskie rodziny i przedsiębiorców. 

PJK: – My jesteśmy partią, która wie, świetnie wie, że przedsiębiorcy są siłą, która 

rozbudowuje, napędza gospodarkę. 

 

Dzisiaj premiera nowych przebojów telewizyjnej dwójki. 

 

…W czasie rządów PO-PSL masowo likwidowano gabinety dentystyczne w szkołach. 

Dlatego rząd Prawa i Sprawiedliwości deklaruje, że każda szkoła, która znajdzie odpowiednie 

pomieszczenie, może liczyć na pełne wyposażenie gabinetu w nowoczesny sprzęt. 

Łukasz Szumowski, profesor, minister zdrowia, kandydat Prawa i Sprawiedliwości do 

sejmu: – Wracają gabinety stomatologiczne do szkół. Wyposażyliśmy blisko 9 tysięcy 

gabinetów szkolnych od 2017 roku. 

Niestety, nie wszystkie szkoły korzystają z tej możliwości. Dlatego gdy dentysty nie 

będzie w samej szkole, placówka musi nawiązać współpracę z pobliskim gabinetem 

dentystycznym. Finansowanie wszystkich zabiegów bierze na siebie służba zdrowia. 

Szumowski: – Płacimy za wszystkie usługi, które w zakresie stomatologii dziecięcej, które 

w tych gabinetach będą wykonane. 



Wyposażenie gabinetów dentystycznych w szkołach, to kolejny punkt na długiej liście 

inwestycji w służbę zdrowia. Minister zdrowia informuje, że jeszcze w tym roku da dodatkowo 

344 miliony złotych, które trafią do szpitali powiatowych, ale największym skokiem 

jakościowym w dostępie do usług medycznych ma być ogłoszony w ostatnią sobotę przez Prawo 

i Sprawiedliwość plan stworzenia funduszu modernizacji placówek służby zdrowia, który na 

początek będzie dysponował dwoma miliardami złotych. Karol Jałtuszewski, Wiadomości. 

 

DH: – Najważniejszy kontrakt polskich sił zbrojnych jest coraz bliżej – potwierdza szef 

resortu obrony, Mariusz Błaszczak. Departament stanu Stanów Zjednoczonych wydał właśnie 

zgodę na sprzedaż Polsce najnowocześniejszych na świecie myśliwców F35 piątej generacji… 

Potrzebna jest jeszcze zgoda Kongresu. 

 

DH: – Sejm zajął się wartością majątku nie tylko polityków, ale i ich rodzin. Zdecydowały 

o tym głosy Prawa i Sprawiedliwości. Większość posłów opozycji wstrzymała się w tej sprawie 

od głosu, a część zagłosowała przeciwko jawności. Najwięcej emocji wywołała także debata nad 

votum nieufności ministra sprawiedliwości… 

 

DH: – Międzynarodowa komisja ochrony Bałtyku zajęła się sprawą warszawskich 

ścieków, które właśnie zaczęły wpływać do Zatoki Gdańskiej… 

 

DH: – Syn prezydenta Brazylii chwali polski rząd za politykę wobec imigrantów… 

 

DH: – Mija osiemdziesiąt lat od słynnej bitwy pod Wizną [nie dosłyszałem]. 

DH: – Przywódca Alkaidy wzywa muzułmanów do wykonywania ataków 

terrorystycznych na Zachodzie… 

 

DH: – Politycy Polskiego Stronnictwa Ludowego i Kukiz’15 dołączyli do przeciwników 

podwyżek płacy minimalnej… 

PJK: – My odrzucamy post-kolonialną koncepcję Polski jako kraju taniej siły roboczej. 

[…] 

 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Zbigniew Ziobro zostaje w rządzie. Premier Morawiecki staje za nim murem. Wasz 

wniosek jest bezprzedmiotowy, odnosicie się do rzeczywistości, która została szybko 

naprawiona – mówi do opozycji. Ale opozycja też miała coś do powiedzenia: To głosowanie jest 

za albo przeciw metodom szkalowania ludzi. 

Zbigniew Ziobro w Sejmie: – Zdecydowaliście się państwo sypać nam piasek w szprychy 

razem z Komisją Europejską, razem z grupą sędziów z Iustitii, organizacji, które straciły 

wpływy w sądownictwie i postanowili utrudniać przebieg reformy. 

[…] 

 

AW: – Anonimowy internetowy wpis, a w nim o podłych fałszywych Żydach. Ktoś złożył 

doniesienie, prokuratura wszczęła śledztwo i wyśledziła, kto te słowa napisał. Sędzia Jarosław 

Dudzik jest jedną z twarzy dobrej zmiany w sądach i nowej KRS. Wpisu nie pamięta, pytanie: 

kto powinien pamiętać o wpisie i o śledztwie… 

 

AW: – Apel do Sejmu z mównicy w Sejmie. Rzecznik praw obywatelskich przypomina o 

prawomocnym wyroku sądu i że trzeba go wykonać. Chodzi o publikację list poparcia 

kandydatów do KRS… 

 

AW: – Śmierć na elektrycznej hulajnodze. 

 

AW: – Trzydzieści lat temu rząd Tadeusza Mazowieckiego dostał votum zaufania. 

Urzędował prawie pięćset dni i przeprowadził reformy, które były wielką zmianą i wielką 

odpowiedzialnością. 



[…] 

 

32 maszyny [raczej automaty elektroniczne] F35… 

 

AW: – Tajne przez poufne już teraz jawne i każdy może sobie przeczytać, czym grozi 

Brexit bez umowy. W dokumentach operacji yelow ham jest to zestaw problemów z dostawami 

leków, paliwa, wody i jedzenia i wygląda to jak opis katastrofy. 

Maciej Woroch: – To nie są spekulacje jakichś enigmatycznych ekspertów. To tajne 

rządowe dokumenty, z których wynika, że jeśli za 49 dni dojdzie do Brexitu bez umowy, ten 

kraj pogrąży się w chaosie. Kontrole po francuskiej stronie Kanału La Manche sprawią, że tiry 

utkną na granicy na przynajmniej dwa dni. Świeżej żywności zacznie brakować niemal od razu. 

Później skończą się leki z krótkim terminem ważności, wzrosną ceny prądu, zacznie brakować 

świeżej pitnej wody. Wszystko to może zakończyć się zamieszkami. Tych sześciu stron Boris 

Johnson nie chciał ujawnić, ale został zmuszony do tego przez Parlament. 

Phillip Lee, poseł liberalnych demokratów, były poseł Partii Konserwatywnej: – Ludzie, 

którzy sprzedali nam Brexit, teraz przekonują nas, że brak umowy z Unią jest do 

zaakceptowania. Zajmują się przekładaniem dokumentów, zmieniają ich nazwy. Połączcie fakty 

– zwodzili was w 2016 roku. Zwodzą i teraz. 

MW: – Boris Johnson zapewnia, że to tylko najczarniejszy ze scenariuszy i Wielka 

Brytania jest przygotowana na twardy Brexit. 

Boris Johnson: – Jako urzędnicy musimy być na takie scenariusze przygotowani, bo 

w ostatnich miesiącach, a szczególnie w ostatnich dniach przyspieszyliśmy nasze 

przygotowania, staramy się wynegocjować nową umowę z Unią i wierzę, że uda nam się to na 

szczycie w połowie października. 

MW: – To nikogo nie uspokaja. Z nowych sondaży wynika, że już jedna czwarta 

Brytyjczyków zrobiła zapasy jedzenia i leków. A liczba Europejczyków ubiegających się o 

prawo pozostania na wyspach po Brexicie gwałtownie rośnie: 

1 263 700 wniosków Europejczyków o pozostanie w Wielkiej Brytanii. 

240 300 Polaków (najwięcej). 

W sierpniu 282 700 wniosków. 

W tym Polaków 60 400. 

Maciej Woroch, Fakty, Londyn. 

 

AW: – Śmierć na elektrycznej hulajnodze. We Wrocławiu dwudziestopięciolatek zderzył 

się z samochodem… 

[Motocykle, rowery, hulajnogi elektryczne muszą jechać szybko, im szybciej jadą, tym są 

bardziej stabilne. Jednocześnie trudno je zatrzymać w sytuacjach kolizyjnych, nawet 

zahamowane wyrzucają kierującego niebezpiecznie do przodu. Z tych powodów jako pojazdy 

w ruchu drogowym są sprzeczne z wymogami bezpiecznej jazdy. Mimo wszystko są raczej 

atrakcją cyrkową dla upartych. W sytuacjach kolizyjnych narażają swych kierowców na 

największe obrażenia. Można stwierdzić, że są nieprzystosowane do ruchu drogowego, w 

którym uczestniczą różne znacznie większe pojazdy. Obserwuję z okna jadące rowery, 

hulajnogi, a nawet motocykle. Jeśli nie dochodzi do wypadku, to tylko dlatego, że akurat w 

poprzek nikt nie jedzie]. 

♣ 
2019-09-13 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3400 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Znamy numery na listach do sejmu i senatu. [Znamy numery list wyborczych, a nie 

numery na listach wyborczych]. Wylosowała je Państwowa Komisja Wyborcza. 

 

Wkrótce 120 tysięcy tanich mieszkań dla Polaków. [Wkrótce, to znaczy za ile lat?] 

 



Plan dobrobytu, czyli wyższa płaca minimalna, niższe podatki, ułatwienia dla 

przedsiębiorców. 

 

Wielki finał wakacyjnej trasy dwójki już za godzinę. 

 

Od zwycięstwa nasi siatkarze rozpoczęli rywalizację na mistrzostwach Europy. Na 

początek pokonali reprezentację Estonii w Rotterdamie 3:1. 

Funkcjonariusze służby celnej z Chełma uniemożliwili wprowadzenie na polski rynek 

niebezpiecznych elektro-śmieci. To kolejna spektakularna akcja funkcjonariuszy administracji 

skarbowej, którzy dziś w Elblągu obchodzili swoje święto. 

Prawie 700 przestarzałych monitorów komputerowych ze Stanów Zjednoczonych. 

 

Za rządów PO-PSL Polska straciła na działaniu mafii watowskich ponad 250 miliardów 

złotych. 

Miłosz Manasterski, publicysta, [fundacja pod nazwą] agencja informacyjna: – PO-PSL 

przymykało zupełnie oko na cysterny jeżdżące po całym kraju. Przymykało oko na wyłudzanie 

niesamowitych kwot z VAT prosto tak naprawdę z budżetu państwa. 

[…] 

 

DH: – Wkrótce czeka nas wysyp inwestycji w ramach programu mieszkanie+. 

Ministerstwo inwestycji i rozwoju deklaruje, że gotowy jest bank gruntów pod inwestycje, który 

umożliwi budowę nawet 120 tysięcy mieszkań. Prawie 40 tysięcy z nich jest już w fazie 

realizacji… W tym momencie 18 000 mieszkań jest w fazie projektowania architektonicznego. 

Na 17 000 mieszkań złożone wnioski inwestycyjne. 

Artur Soboń, wiceminister inwestycji i rozwoju, kandydat Prawa i Sprawiedliwości do 

sejmu: – Dzisiaj mamy około 38 tysięcy mieszkań, które już realizujemy. To są mieszkania, 

w których oddajemy klucze, [dopiero] wbijamy łopatę, [lub] w których [dopiero] jesteśmy na 

etapie przygotowania dokumentacji technicznej. 

[…] 

Karol Jałtuszewski, Wiadomości. 

 

DH: – Teraz dobra informacja dla 12 milionów Polaków. Tylu z nas mieszka w blokach z 

tak zwanej wielkiej płyty. Od przyszłego roku rząd sfinansuje nawet połowę remontów 

i ociepleń takich budynków. Będzie też promował rozwiązania proekologiczne. 

[…] 

 

Numery list wyborczych: 

1. KW Polskie Stronnictwo Ludowe 

2. KW Prawo i Sprawiedliwość 

3. KW Sojusz Lewicy Demokratycznej 

4. KW Konfederacja Wolność i Niepodległość 

5. KKW Koalicja Obywatelska PO, .N, IPL, Zieloni. 

 

DH: – Awantura na lewicy po wywiadzie Moniki Jaruzelskiej i sugestie o faworyzowanie 

w wyborach parlamentarnych rzeczniczki SLD ze względu na poza polityczne relacje z szefem 

tej partii… 

Norbert Maliszewski, profesor, ekspert do spraw marketingu politycznego, Uniwersytet 

Kardynała Stefana Wyszyńskiego: – Koalicja Obywatelska i Lewica ma część wspólnego 

elektoratu, więc nie będzie współpracy, tylko prawdopodobnie będzie spór. 

[Jak można mieć wspólny elektorat? Głosujemy albo na jedno, albo na drugie, nigdy na 

oba równocześnie]. 

[…] 

 

Hołd dla ofiar dojczlandzkich zbrodni. 



…Jaruzelska sugeruje, że zdecydował o tym romans Włodzimierza Czarzastego z 

działaczką SLD, Anną Marią Żukowską. 

Anna Maria Żukowska kandydatka do sejmu z drugiego miejsca w Warszawie i 

rzeczniczka partii rano w mediach społecznościowych zamieściła osobliwy wpis… 

Awantura wybuchła w momencie, kiedy Lewica próbuje się jednoczyć i przekonywać do 

swoich pomysłów na Polskę. 

Od rana dziennikarze dopytywali o niewystawienie w wyborach Moniki Jaruzelskiej 

i relacje Włodzimierza Czarzastego z Anną Marią Żukowską. 

Monika Jaruzelska twierdzi, że ze względu na stosunek szefa SLD do rzeczniczki partii na 

listach SLD nie znalazły się także inne głośne nazwiska kobiet związane z lewicą. 

Rzeczniczka SLD o sprawie nie chce rozmawiać. 

Azylem okazał się autobus Lewicy. Maksymilian Maszenda, Wiadomości. 

 

DH: – Na miesiąc przed wyborami politycy opozycji ciągle nie mają wyrazistych liderów, 

którzy kojarzą się z sukcesem. Twarzami kampanii Koalicji Obywatelskiej mieli być także 

prezydenci Warszawy i Gdańska, ale Rafał Trzaskowski kojarzy się ostatnio z katastrofą 

ekologiczną, a Aleksandra Dulkiewicz z serią poważnych wizerunkowych wpadek. 

Adrian Stankowski, publicysta, „Gazeta Polska Codziennie”: – Sto tysięcy wydano na tak 

zwaną kuwetę, czyli kupę piachu pośrodku Gdańska, które mają udawać plażę. Kpią sobie z tego 

gdańszczanie i słusznie. 

Mieczysław Ryba, politolog, Katolicki Uniwersytet Lubelski: – W wielu miejscach mamy 

do czynienia z tak zwanymi pomnikami władzy, wystawnymi, naprawdę drogimi. 

Gdański ratusz zapłacił prawie 50 tysięcy złotych za usługę wywiadu i publikacji 

koncernowi ringier axel springer… 

Magdalena Wierzchowska, Wiadomości. 

 

DH: – To spór o to czy Polska ma pozostać postkolonialnym krajem taniej siły roboczej, 

czy ma iść do przodu. 

PJK: – W tych wyborach zdecydujemy, w którą stronę pójdzie Polska. I mówiąc tak 

najkrócej, czy pójdzie do przodu ku rozwojowi, ku temu państwu dobrobytu, czy też pójdzie w 

tył. 

Andrzej Duda, prezydent: – Dzisiaj wielu ludzi krwawi się ciężką pracą po to, żebyśmy z 

powrotem do grona państw, w których jest dobrobyt, wracali. Wracamy, proszę państwa. 

[A kiedy był w Polsce dobrobyt, do którego mielibyśmy wracać? Przed wojną była bieda i 

analfabetyzm. Może dobrobyt za Gierka?] 

 

[Czy to są obietnice wyborcze Koalicji Obywatelskiej?] 

Polskie firmy otrzymają ponad 250 miliardów złotych, które mogłyby przeznaczyć na 

inwestycje. Liberalni ekonomiści zawsze twierdzili, że wzrost wynagrodzeń jest możliwy bez 

ustalania płacy minimalnej przez rząd. 

Małgorzata Kidawa-Błońska, wicemarszałek sejmu, kandydatka Koalicji Obywatelskiej do 

sejmu: – Od 1 stycznia osoba najmniej zarabiająca będzie miała ponad 600 złotych więcej. Żeby 

te osoby, które najmniej zarabiały, miały wsparcie, żeby ta praca im się opłacała, żeby chcieli 

dalej pracować. 

Tym zapowiedziom nie wierzą związkowcy z Solidarności. 

Piotr Duda, przewodniczący NSZZ „Solidarność”: – Trzeba zadać pytanie: co robiliście od 

2011 roku z projektem Solidarności, gdzie domagaliśmy się, aby płaca minimalna wynosiła 

przynajmniej 50% przeciętnego wynagrodzenia. Wrzucili te podpisy obywateli do kosza. 

[Karkołomne jest odnoszenie wszystkiego do średniej płacy, bo jeżeli minimalna płaca ma 

stanowić 50% średniego wynagrodzenia, to przy takiej konstrukcji najwyższa płaca będzie 

wynosiła tylko dwukrotność średniej płacy, a to nie ma sensu]. 

Za minimalne wynagrodzenie pracuje ponad półtora miliona Polaków. 

Damian Diaz, Wiadomości. 

 



DH: – Prawie miliard złotych, tyle według kancelarii premiera, zostanie w kieszeniach 

małych i średnich przedsiębiorców, dzięki zmianie sposobu liczenia składek ZUS. Najmniejsze 

firmy będą płaciły w zależności od swoich dochodów, czyli w praktyce mniejsze składki. Na 

tym rozwiązaniu nie stracą więksi i duzi przedsiębiorcy. Po zmianach nie zapłacą więcej niż 

teraz – zapewnia premier. 

Dominik Cierpioł, Wiadomości. 

 

DH: – Z klasyką przez Polskę – dziś w Brzezinach koło Łodzi ruszy muzyczny projekt 

organizowany przez ministerstwo kultury i dziedzictwa narodowego. W ciągu roku odbędzie się 

nawet 150 koncertów muzyki klasycznej, głównie w mniejszych miastach i gminach. 

 

DH: – Druga wojna światowa była najokrutniejszym konfliktem zbrojnym. Zło, jakie 

rozprzestrzeniało się wtedy w Polsce, trudno opisać słowami. Było też podłe bestialstwo, 

[bestialstwo zawsze jest podłe]. niczym nieuzasadniony terror. 

 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Ciała w czarnych workach przed ministerstwem zdrowia. Na chodniku wyglądają jak 

zwłoki i tak mają wyglądać. Te worki to symbol, akcja to protest. Tak źle ze służbą zdrowia 

nigdy nie było – alarmują młodzi lekarze rezydenci. Ale marszałek Senatu ma dla nich 

odpowiedź: rezydenci powinni zająć się nauką. 

[…] 

Beata Szydło w sejmie: – Takie zadłużenie wygenerowała Platforma i PSL w czasie 

swoich rządów. 

Centrum Zdrowia Dziecka – dług 70 milionów złotych. 

Instytut Matki i Dziecka – dług 85 milionów złotych. 

Centrum Zdrowia Matki Polski – dług 332 miliony złotych. 

 

AW: – Już wiadomo, kto z jaką cyfrą rusza do wyborczego celu [zanotowałem już]. 

[…] 

 

AW: – Wniosek sędziego Radzika oddalony przez sąd. Sędzia chciał, aby tvn otrzymała 

zakaz publikacji na jego temat w kontekście tak zwanej afery w ministerstwie sprawiedliwości. 

To po tym jak Gazeta Wyborcza ujawniła, że Przemysław Radzik był w grupie, która 

kontaktowała się z internetową hejterką oczerniającą niezależnych sędziów. Przemysław Radzik 

to człowiek, któremu Zbigniew Ziobro powierzył dbanie o standardy moralne i zawodowe wśród 

sędziów. Jest zastępcą rzecznika dyscyplinarnego sędziów sądów powszechnych. Do sądu 

okręgowego w Warszawie Przemysław Radzik złożył wniosek o zabezpieczenie. Chciał między 

innymi zakazu publikacji na swój temat telewizji tvn w kontekście tak zwanej afery w 

ministerstwie sprawiedliwości. Wcześniej sąd oddalił podobny wniosek dotyczący Agory S.A. 

wydawcy Gazety Wyborczej. W tamtym przypadku sąd mówił, że wydanie takiego zakazu 

stanowiłoby ograniczenie wolności wypowiedzi i stanowiłoby niedozwoloną 

cenzurę prewencyjną – tak uzasadniała sędzia Sylwia Urbańska rzeczniczka do spraw cywilnych 

sądu okręgowego w Warszawie. 

 

AW: – Prezes na pierwszym planie. W sondażach to PiS prowadzi, a w kampanii to prezes 

nadaje rytm wysokimi pensjami, prężną gospodarką i tradycyjną rodziną. Jak brzmi ktoś, kto 

według premiera byłby lepszym premierem, o tym: 

Jakub Sobieniowski: – To kampania PiS-u z prezesem w pierwszej linii. W 

przeciwieństwie do poprzednich kampanii nie ma dwugłosu mniej i bardziej umiarkowanego. 

Nie ma skrywania Jarosława Kaczyńskiego w cieniu, by walczyć o głosy centrum. Teraz rytm 

wyznacza prezes PiS-u i on wznosi hasła: 

PJK w Gdańsku: – Można także przeorganizować pracę i też uczynić w ten sposób tą pracę 

bardziej wydajną. Otóż to się dzieje wtedy, kiedy to się opłaca. A kiedy to się opłaca? Kiedy 

praca jest przynajmniej stosunkowo droga. 



PJK w Słupsku: – Kiedy ten mechanizm rynkowy zaczyna przeć w tym kierunku. Otóż, 

szanowni państwo, kiedy to się po prostu opłaca. A kiedy się opłaca? Odpowiedź jest bardzo 

prosta – kiedy praca jest droga. Kiedy praca, proszę państwa, jest droga. 

Władysław Kosiniak-Kamysz: – Prezes Kaczyński może sobie ustanowić płacę minimalną 

nawet na 20 tysięcy, tylko czy ktoś będzie w stanie zapłacić? Bo to nie budżet państwa będzie 

opłacał, to samorządy będą ją wypłacać i polscy przedsiębiorcy w największej grupie. 

[Chciałbym zwrócić uwagę na strukturę wypowiedzi: PiS zgłasza jakąś tezę i opozycja na 

jej temat przedstawia swoje zdanie. I tak jest od dawna w debacie publicznej. Potrzeba, aby 

opozycja zrozumiała, jak ważne jest, kto wyznacza kierunek debat w polityce, aby to ona 

zaskakiwała tematem, aby to ona wyznaczała temat i aby PiS musiał oponować. Na tym polega 

dominowanie w polityce]. 

JS: – Teraz Jarosław Kaczyński naraża się także na to: 

Transparent 

Wargowo 

PiS nam tyle obiecuje, niechaj słowa dotrzymuje! 500+ daliście, autobusy 

zabraliście! 

PJK w Gdańsku: – Ja wiem, że na tych terenach jest to niełatwe. 

JS: – Wczoraj był na wybrzeżu, także w Gdańsku. W poprzednich kampaniach utwardzał 

twardy elektorat. Teraz nie. 

PJK w Słupsku: – Ktoś tam, jak wychodziłem z poprzedniego spotkania krzyczał do mnie: 

Jak ty śmiesz mówić, jak powinna wyglądać rodzina. Otóż śmiem. A jak powinna? To stały 

związek mężczyzny i kobiety oraz dzieci. 

PJK na konwencji w Lublinie: – Rodzinę widzimy tak, jak tutaj. Jedna kobieta, jeden 

mężczyzna w stałym związku i dzieci. 

PJK w Lublinie: – W większości przypadków ludzie rodzą się kobietami lub 

mężczyznami. I niech tak zostanie. Tak ma w Polsce zostać. 

Robert Biedroń, Wiosna: – Koniec zaglądania pod kołdrę, koniec zaglądania do naszych 

mieszkań. Kaczyński stracił i nie miał autorytetu [stracił albo nie miał – jedno z dwojga]. 

JS: – Po wyborczej kampanii Jarosław Kaczyński zapowiedział dłuższe leczenie. Podda 

się operacji kolana. Za rok czeka go zabieg drugiego. Jakub Sobieniowski, Fakty. 

 

AW: – Sejm na finiszu. Wybory na horyzoncie. Więc czas wypunktować tę kadencję. Kto 

miał prawo głosu, a kto nie miał. Komu po prostu należały się nagrody, a komu nie należał się 

nawet dodatek. Które ustawy przeszły przez Sejm jak błyskawica, a które weszły do szuflady. O 

wszystkim co warto zapamiętać: 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – Ta kadencja Sejmu dobiega końca. Czy była wyjątkowa? Z 

pewnością była niezwykle intensywna. Można spróbować zamknąć ja w kilku symbolicznych 

zdaniach: 

PJK: – Ale ja bez żadnego trybu. 

KKZ: – To ważne stwierdzenie, bo w pigułce pokazuje funkcjonowanie tego Sejmu. 

Decyzje podejmował jeden człowiek. Reszta musiała się dostosować. 

- Panie marszałku kochany… 

KKZ: – Ta fraza wydawała się z pozoru neutralna, spowodowała największy 

parlamentarny kryzys trzydziestolecia wolnej Polski. 

Szydło, premier w Sejmie: – I te pieniądze się im po prostu należały! 

KKZ: – A może ta diagnoza zostanie najbardziej zapamiętana, najbardziej, bo pokazuje 

sposób rozumienia państwa przez władzę. W grudniu 2016 roku PiS postanawia ograniczyć 

obecność dziennikarzy w Sejmie. Protestuje opozycja. 

Kuchciński: – Podejmuję decyzję o wykluczeniu pana z posiedzenia Sejmu. 

KKZ: – Wydarzenia nabierają przyspieszenia, bo Sejm jest w trakcie głosowania budżetu. 

Opozycja w obronie wykluczonego posła blokuje trybunę sejmową. PiS postanawia przenieść 

obrady do sali kolumnowej. 

- My chcemy wejść na salę sejmową. Mamy do tego prawo. 

KKZ: – Nie wiadomo, czy jest kworum, nie wolno zadawać pytań. 

Ktoś z PiS do posła opozycji chcącego wejść na salę – Wypadaj stąd! 



PJK: – Jest kworum, to oczywiście, że jest legalne. 

KKZ: – PiS ze swoją większością nie ogląda się na opozycję, która podejmuje 

bezprecedensową decyzję o okupacji sali sejmowej, także w święta Bożego Narodzenia. 

Okupacja trwa kilkadziesiąt dni. PiS ją przetrzymuje i nie ugina się przed protestem. Podobnie 

władza stanowczo reaguje na protest niepełnosprawnych w Sejmie. Negocjacje nie dają efektów, 

PiS jest coraz bardziej stanowczy. Do protestujących nie dopuszczani są nawet bohaterowie 

powstania warszawskiego. To też może być zdjęcie symbol tej kadencji, podobnie jak 

odgradzanie Sejmu barierkami. Niewątpliwie bohaterem tego Sejmu okazał się prokurator stanu 

wojennego, Stanisław Piotrowicz, który przeprowadzał przez Sejm kolejne ustawy sądowe. 

Nigdy wcześniej przed Sejmem nie protestowały takie tłumy przeciwko niszczeniu niezależności 

sędziowskiej. Na argument, że Lech Kaczyński dbał o trójpodział władzy, odpowiedzi udzielił 

Jarosław Kaczyński: 

PJK w Sejmie: – Nie wycierajcie swoich mord zdradzieckich nazwiskiem mojego świętej 

pamięci brata. Niszczyliście go! Zamordowaliście! Jesteście kanaliami! 

KKZ: – Zmiany w sądownictwie doprowadziły do konfliktu z Unią Europejską. 

Szydło: – Nie będziemy uczestniczyć w szaleństwie brukselskich elit. 

KKZ: – Z tego Sejmu zapamiętamy też spektakularny sukces nowej partii .Nowoczesna i 

jej lidera. A także jej spektakularny upadek. Ryszard Petru odszedł z polityki. 

Marek Kuchciński: – Chciałbym… 

KKZ: – Równie spektakularny upadek zaliczył marszałek Sejmu znany z odbierania głosu 

opozycji. 

Marek Kuchciński: – Głosowanie bez dyskusji. Nie prowadzimy dyskusji. 

KKZ: – Gdy wyszły na jaw jego lotnicze eskapady z rodziną, musiał ustąpić ze 

stanowiska. Historia tej kadencji jeszcze nie jest zamknięta. Katarzyna Kolenda-Zaleska, Fakty. 

 

AW: – Jeździł samochodem, mimo że stracił prawo jazdy i mimo że za łamanie przepisów 

drogowych zatrzymywany był 36 razy, prokuratura chciała warunkowo umorzyć mu 

postępowanie w sądzie. Kiedy sprawa trafiła do prokuratury, był doradcą wojewody opolskiego i 

politykiem PiS. O ciekawej historii Arkadiusza eSz… 

[Ale my nie będziemy podążać za tym wątkiem]. 

 

AW: – Ulewy, powodzie, tornada – czegoś takiego na wschodzie Hiszpanii dawno nie 

było. Najgorzej jest w Walencji i Murcji. Woda jest dosłownie wszędzie i zalewa wszystko… 

 

AW: – Anty-noble 2019, są już zwycięzcy, a wśród nich Polacy – namagnesowali 

karaluchy i wyciągnęli z tego wnioski. Anty-noble to nagrody za prace naukowe, które najpierw 

śmieszą, potem skłaniają do myślenia. I za odkrycia, które nie mogą lub nie powinny być 

powtarzane. 

 

AW: – Czas na Fakty po Faktach… 

♣ 
2019-09-14 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3396 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Kilkadziesiąt tysięcy na lotnisku Kruszyn Włocławek w ramach narodowej akcji Polska 

pod krzyżem. 

 

PJK: – Trzeba dbać o fundamenty. Budować na skale, jak mówi Ewangelia. Tom skałom 

dla polskiego społeczeństwa, polskiej wspólnoty i co za tym idzie, dla polskiego państwa, jest 

polska rodzina. 

 

Wyższe płace i wsparcie dla rodzin. 

 

Największe gwiazdy na pożegnaniu lata z telewizyjną dwójką. 



 

Rano w Łodzi, po południu w Pile w Wielkopolsce. Dzisiejsze konwencje Prawa 

i Sprawiedliwości to przede wszystkim przekaz do polskich rodzin… 

 

Michał Karnowski, publicysta, „Sieci”: – Mamy do czynienia z zatrzymaniem masowej 

emigracji, mamy do czynienia z poczuciem, że w Polsce wreszcie da się normalnie żyć. Mamy 

do czynienia z skokowym wzrostem wyjazdów na wakacje. 

[…] 

 

DH: – Na miesiąc przed wyborami Koalicja Obywatelska próbuje zawalczyć o głosy 

biznesu, obiecując niższe podatki. To syreni śpiew odpowiada premier i przypomina, że 

Platforma Obywatelska, kiedy była u władzy, nie dbała o przedsiębiorców. 

[…] 

 

DH: – 60 tysięcy Polaków bierze udział w modlitwie w ramach akcji Polska pod 

krzyżem… 

 

DH: – To był początek eksterminacji polskiej inteligencji. Ludzie nauki, sportu i kultury 

wybierani nieprzypadkowo. Wśród nich głównie mieszkańcy stolicy aresztowani w łapankach. 

Na cmentarzu w Palmirach uczczono pamięć ofiar z początku dojczlandzkiej okupacji… 

 

DH: – Dziś rozpoczęło się 42 skierniewickie święto kwiatów i warzyw… 

 

DH: – Prokurator na celowniku gangstera. 

 

DH: – Warszawskie ścieki nie zatruwają już Wisły. Rurociąg na moście pontonowym, 

zbudowanym przez wojsko, pracuje już pełną mocą… 

 

DH: – Jaki może być los wojsk terytorialnych, do których garną się tysiące młodych ludzi 

– to może zależeć od wyniku najbliższych wyborów parlamentarnych. Prawo i Sprawiedliwość 

zamierza nadal inwestować w rozbudowę piątego rodzaju wojak, ale opozycja ma zupełnie inne 

plany. Chce zlikwidować formację, którą chwalą między innymi żołnierze amerykańskiej 

armii… 

 

DH: – Narodowy dzień sportu to wyjątkowy dzień w roku… 

 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Konwencja za konwencją. Liderzy różnych partii depczą sobie nawzajem po piętach, 

agitując w tych samych miejscach. PiS mówi, że trwa atak na polską rodzinę i że to właśnie PiS 

stoi na straży normalności. Koalicja Obywatelska obiecuje małym firmom obniżenie składek na 

ZUS, a Lewica proponuje pakt dla kobiet. 

Krzysztof Skórzyński -  

PJK: – …Tolerancja tak, ale afirmacja wszystkiego, cokolwiek do głowy komu przyjdzie: 

NIE. 

KS: – W żadnym momencie PJK nie zebrał takich owacji na stojąco. 

„(…) z obawą podchodzimy do wszelkich prób uczynienia z człowieka pana życia i 

śmierci. Eutanazja, eugenika, eksperymenty na ludzkim genomie, aborcja na 

życzenie”. 

O ostanie słowa pytała dziś opozycja. O to, czy ten punkt programu to wstęp do 

zaostrzenia ustawy aborcyjnej, czy PiS zamierza zrobić to, na co nie zdecydowało się w 

mijającej kadencji? 

Piotr Gliński, wicepremier: – Tak, my jesteśmy za obroną życia, natomiast nie planujemy 

żadnych zmian prawa w tej chwili. 

KS: – Temat ochrony życia i aborcji wszedł dziś do kampanii nie tylko po deklaracjach 

polityków PiS-u. 



Wanda Nowicka, kandydatka Sojuszu Lewicy Demokratycznej do sejmu: – Liczymy na 

szerokie porozumienie w tej sprawie. 

KS: – Lewica liberalizację aborcji wzięła na sztandary już w dniu zawiązania tej koalicji: 

SLD, Wiosny i partii „razem”. Dziś poszła o krok dalej: 

Malina Zawisza, kandydatka Sojuszu Lewicy Demokratycznej do sejmu: – Proponujemy 

pakt dotyczący dziesięciu rozwiązań, które wprowadzimy w nowej kadencji Sejmu 

Rzeczpospolitej. 

KS: – Ten pakt dla kobiet Lewicy, który został rozesłany do wszystkich partii 

opozycyjnych, to zbiór różnych lewicowych postulatów dotyczących równouprawnienia, 

parytetów czy refundacji in vitro. Ale pierwszy punkt sztandarowy dotyczy właśnie aborcji na 

życzenie do dwunastego tygodnia ciąży. I Lewica chce, by cała opozycja opowiedziała się czy 

jest za, czy przeciw. 

PAKT DLA KOBIET 

1. Prawo do bezpiecznego przerywania ciąży do dwunastego tygodnia. 

2. Dostęp do nowoczesnej antykoncepcji oraz rzetelnej edukacji o zdrowiu i 

seksualności. 

3. Ustawowa gwarancja refundacji in vitro. 

4. Gwarantowany bezpłatny dostęp do lekarza ginekologa. 

5. Gwarancja wysokich standardów opieki okołoporodowej, w tym dostęp do 

znieczulenia. 

6. Gwarancja miejsca w żłobku dla każdego dziecka. 

7. Równość płac kobiet i mężczyzn. 

8. Parytet płci we władzach publicznych. 

9. Natychmiastowa izolacja sprawcy przemocy domowej i edukacja 

antyprzemocowa w szkołach. 

10. Alimenty ściągane jak podatki. 

Adrian Zandberg, kandydat Sojuszu Lewicy Demokratycznej do sejmu: – Pod rządami 

Lewicy o sprawach życia i zdrowia kobiet będą decydowały kobiety, a nie księża i religijni 

fanatycy. 

Władysław Kosiniak-Kamysz, kandydat Polskiego Stronnictwa Ludowego do sejmu: – 

Jesteśmy za ochroną życia, jesteśmy za tym, żeby utrzymać kompromis aborcyjny, który dzisiaj 

obowiązuje. Kto chce dzielić polskie społeczeństwo, będzie wrzucał sprawy światopoglądowe i 

będzie dzielił dalej Polaków. 

Grzegorz Schetyna, kandydat Platformy Obywatelskiej do sejmu: – Zapoznam się 

oczywiście z tym, ale uważam, że opozycja powinna ze sobą szukać tego, co wspólne, a nie 

tego, co może różnić w prowadzeniu kampanii. 

[Schetyna jak zwykle nijakuje]. 

KS: – Koalicja Obywatelska ominęła dziś sprawy światopoglądowe szerokim łukiem. 

[…] 

 

Dariusz Prosiecki: – Za niespełna miesiąc, 13 października, o tej godzinie każdy pełnoletni 

obywatel Polski, który jeszcze tego nie zrobił, będzie mógł oddać swój głos w jednej z 27 

tysięcy komisji wyborczych, lokale czynne będą od siódmej do dwudziestej pierwszej w Polsce i 

za granicą. Nad przebiegiem głosowania będzie czuwać kilkaset tysięcy członków komisji. Aby 

oddać ważny głos wyborcy powinni znać swoje prawa i obowiązki. 

Krzysztof Lorentz, Krajowe Biuro Wyborcze: – Jeśli chodzi o wszystkie te posunięcia, 

które wyborcy mogą wykonać, to należy je wykonać jak najwcześniej. Dlatego że wyjaśni się 

wtedy wszystkie wątpliwości albo przypadki, których się nie spodziewamy. 

DP: – A to dotyczy szczególnie tych, którzy ostatnio zmienili miejsce zamieszkania lub w 

dniu wyborów chcą głosować w innym mieście lub poza granicami. Tacy wyborcy muszą sami 

dopisać się do spisu wyborców, stawiając się osobiście w urzędzie gminy lub wykorzystując 

internetową platformę „ePUAP”. Mogą też głosować na podstawie zaświadczenia, które 

wcześniej odbiorą w urzędzie gminy w miejscu swojego stałego zamieszkania. 



Wojciech Dąbrówka, Państwowa Komisja Wyborcza: – Z takim zaświadczeniem możemy 

zagłosować w dowolnie wybranym przez siebie obwodzie w głosowaniu, tworzonym zarówno w 

kraju, jak i za granicą, jak i na polskim statku morskim. 

DP: – Ale zarówno głosujący na podstawie zaświadczenia, jak i chcący dopisać się do 

spisu wyborców, muszą pamiętać o kalendarzu: zaświadczenie możemy pobrać w urzędzie 

gminy najpóźniej dwa dni przed wyborami, czyli 11 października. Jeszcze mniej czasu mają ci, 

którzy chcą dopisać się do spisu wyborców. Jeśli chcą głosować w Polsce, wniosek osobiście 

muszą złożyć najpóźniej do ósmego października. Wnioski za granicą w konsulatach można 

składać do dziesiątego października i nie trzeba osobiście stawiać się w konsulacie. 

Grzegorz Gąsior, Krajowe Biura Wyborcze: – W przypadku zagranicy rzeczywiście 

z kodeksu wyborczego wynika takie uprawnienie, że można takiego zgłoszenia dokonać 

telefonicznie. 

DP: – W wyborach możemy głosować też korespondencyjnie lub przez pełnomocnika. 

Taka forma głosowania jest przeznaczona przede wszystkim dla osób niepełnosprawnych, 

dodatkowo przez pełnomocnika mogą głosować osoby, które ukończyły 75 lat, ale warto 

pamiętać, że nie wszędzie te przepisy obowiązują. 

Anna Godzwon, ekspert do spraw prawa wyborczego: – Niestety wyborcy za granicą 

zostali pozbawieni tego głosowania korespondencyjnego, co w przypadku dużych krajów i małej 

liczbie obwodów do głosowania jest szczególnie uciążliwe. 

DP: – Głosowanie przez pełnomocnika też jest możliwe tylko na terenie Polski. Dariusz 

Prosiecki, Fakty. 

 

PM: – Kilkutysięczny marsz równości w Szczecinie i nowa forma kontrmanifestacji, 

obraźliwa i pełna pogardy. Odkażanie miasta po rzekomej tęczowej zarazie. Kto to wymyślił? 

Ksiądz. A podchwycili narodowcy. 

Maria Mikołajewska: – W tym marszu do zeszłego roku biorą udział nie tylko środowiska 

LGBT. Idą w nim wszyscy ci, którzy nie godzą się na homofobiczne hasła polityków 

i kościelnych hierarchów i trujących skrajnie prawicowych środowisk. 

- Nie godzimy się na napór ideologii LGBT i takie akcje będą się nasilać, bo mniejszość 

nie może dyktować warunków większości. 

MM: – Pomysłodawcą odkażania był ksiądz, Tomasz Kancelarczyk, rezydent 

szczecińskiej parafii i szef prolejfowej organizacji „bractwo małych stópek”. 

Wiadomość 

Od kuria Szczecin – kanclerz 

Do Maria Mikołajewska, TVN24 

W sprawie, o której pyta Pani w korespondencji, poniżej odsyłam do oświadczenia 

samego zainteresowanego kapłana na jego profilu na Facebooku. 

Ks. Sławomir Zyga 

 

Ks. Tomasz Kancelarczyk 

PRZEPRASZAM 

Ja sam domagam się od każdego mężczyzny, aby był odpowiedzialny za swoje 

czyny i zaopiekował się kobietą i swoim dzieckiem. Mimo, że ta sprawa jest innej 

natury, to nie mogę postąpić inaczej, wykazując się brakiem odpowiedzialności za 

skutki zapoczątkowanego przeze mnie happeningu „odkażanie”. Chociaż jestem 

przeciwny propagowaniu życia przez ruch LGBT, to muszę, co podpowiada mi 

serce, przeprosić wszystkich boleśnie dotkniętych planowaną akcją, która została 

odczytana, jako naruszenie godności osób zamierzających uczestniczyć w Paradzie 

Równości w Szczecinie. Katechizm Kościoła Katolickiego naucza o szacunku 

względem osób homoseksualnych. Rozmowy z wieloma z nich w ostatnim dniu 

uzmysłowiły mi, że ten szacunek naruszyłem, za co z całego serca przepraszam i 

proszę o wybaczenie. Jednocześnie proszę młodzież wszechpolską, aby nie 

podejmowała planowanego przez nich podobnego happeningu. Proszę o to jako 

kapłan, którego darzą szacunkiem. Nad swoim grzechem Piotr zapłakał, ja to samo 

czynię, prosząc o wybaczenie. 



Ks. Tomasz Kancelarczyk 

 

PM: – Mafia lekowa wykupuje leki w Polsce i sprzedaje je za granicą nawet kilkanaście 

razy drożej. Otwiera fikcyjne ośrodki zdrowia w stodołach i pustostanach. Przestępcy zwijają 

milionowe fortuny. Kto jest w tej mafii? Dziennikarki Superwizjera Anna Sobolewska i Kamila 

Gregulska sprawdzały to przez kilka miesięcy. Ich reportaż dzisiaj w tvn24. 

 

PM: – Zwierzęta w Polsce o tej porze roku szczególnie muszą uważać na to, co jedzą. Nie 

chodzi o kalorie, lecz promile. Wesołe jest życie niedźwiedzia, jak się tak naje sfermentowanych 

jabłek… 

 

Tvn24bis – Fakty po Faktach – Katarzyna Kolenda-Zaleska i Radosław Fogiel oraz 

Dariusz Rosati 

[…] 

KKZ: – Chciałabym zapytać o ustawę o statusie zawodowym dziennikarzy. 

Wprowadzałaby ona rozwiązania podobne do tych, jakie mają zawody zaufania publicznego, na 

przykład prawnicy lub lekarze. 

RF: – Już mówię. Jest założenie, że dziennikarz jest swego rodzaju zawodem zaufania 

publicznego i tutaj jest, rozumiem, między nami zgoda. 

KKZ: – No i co z tego wynika dalej. 

RF: – Wynika dalej, że w związku z tym, być może jako zawód należałoby podnieść 

autorytet zawodu dziennikarza i obdarzyć dziennikarzy pewnym samorządem, takim, jakim 

cieszą się zawody zaufania publicznego. 

DR: – Narzuconym z góry. Żeby była jasność. 

KKZ: – No, właśnie. Kto by taki samorząd powołał? 

RF: – No, a kto powołuje samorząd sędziowski albo adwokacki? 

DR: – Niech pan odpowie, co to znaczy. 

RF: – Powołują sami rektorzy jako taki i który używamy do tej paraleli do dziennikarza, to 

odpowiedź jest chyba oczywista. 

KKZ: – Dziennikarze nie są. 

RF: – Dlatego mówimy o stworzeniu ustawy, która właśnie coś na wzór izb 

radcowskich… 

KKZ: – Ale po co? 

RF: – No właśnie po to, żeby obdarzyć dziennikarzy samorządem, potraktować ich jako 

zawód zaufania publicznego. 

DR: – Dlaczego dziennikarze nie mogliby sami się zrzeszyć, jeśli by chcieli? Żeby 

odgórnie regulować. 

RF: – Dziennikarz jest takim zawodem, który potrzebuje takich rozwiązań. 

KKZ: – Że będzie samorząd, który będzie powołany przez nie wiadomo kogo, może przez 

sejm i będzie mówił: Kolenda się już nie nadaje, Olejnik się już nie nadaje, a szefem samorządu 

zostanie Jacek Kurski. 

RF: – Ja rozumiem, że jesteśmy akurat w TVN i gdyby w programie było napisane, że 

każdy dziennikarz dostanie gwiazdkę z nieba, to i tak pani redaktor… Proszę nie odbierać tego, 

jako atak na siebie, na swoją branżę… 

KKZ: – A jak mam to odbierać? 

RF: – Proszę mi uwierzyć, że Prawo i Sprawiedliwość chce tak samo, jak przywróciliśmy 

koszty uzyskania przychodu, chociażby, jak przywróciliśmy dla zawodów artystycznych, 

dziennikarskich również, tak samo zależy nam po prostu na zwiększeniu pozycji, na zwiększeniu 

prestiżu zawodu dziennikarza. 

KKZ: – My się sami zatroszczymy o własny prestiż. Naprawdę. To jest wolny zawód. 

RF: – Ja bym powiedział, że można znaleźć przykłady różne… 

DR: – To zmierza do centralizacji. 

KKZ: – Tutaj państwo powołują się na prawników i lekarzy. Żeby zostać lekarzem, trzeba 

skończyć odpowiednie studia. Żeby zostać prawnikiem, trzeba skończyć odpowiednie studia. 

Dziennikarzem morze być właściwie każdy, kto ma dar i pasję. Więc jak pan sobie to wyobraża? 



RF: – Dokonała pani pewnej manipulacji, ponieważ nie doczytała pani do końca. Po 

powołaniu takiego samorządu dziennikarskiego, który też będzie pełnił funkcje w jakiś tam 

sposób regulacyjno-etyczne, na przykład możemy znieść artykuł 212 kodeksu karnego, żeby 

zaufać dziennikarzom, że sami będą dbać o jakość wykonywanej pracy i nie będzie potrzeby, 

żeby w kodeksie karnym utrzymywać artykuł 212, czyli ten niesławny artykuł o zniesławieniu 

[Ale przecież nie tylko dziennikarze zniesławiają. Więc po zlikwidowaniu 212 każdy nie 

dziennikarz będzie mógł zniesławiać do woli. Tu pan już rozpaczliwie gmatwa sprawę]. I tak 

dalej. 

KKZ: – Szczerze mówiąc, myślę, że sami powinniśmy się tym zająć. To jest naprawdę 

wolny zawód i nie powinno się nic… 

RF: – Ja zapraszam panią redaktor, żeby pani zeszła do polityki i zajęła się tym sama… 

KKZ: – Ja dziękuję, wolę siedzieć po tej stronie, a nie po tamtej. Bardzo dziękuję panom. 

Za chwilę nasi kolejni goście. Zapraszam. 

 

TVP-INFO – Gość Wiadomości –  

Danuta Holecka: – My często bardzo mówimy o misji Telewizji Polskiej, misji mediów 

publicznych, czy „Polska pod krzyżem” jest dobrym przykładem tej misji? 

Krzysztof Czabański, przewodniczący mediów narodowych: – Moim zdaniem 

znakomitym. Dlatego że tu są dwa symboliczne aspekty: pierwszy taki – to jest akcja społeczna, 

to żadna instytucja tego nie organizuje. Ona pokazuje ta akcja, że Polacy się opowiadają za 

wartościami chrześcijańskimi i chcom aktywnie się opowiadać, głosić te wartości – i to jest 

jeden aspekt symboliczny bardzo ważny. A drugi, że zaangażowanie mediów publicznych w 

relacje z tego wydarzenia, towarzyszenie medialne, takie dziennikarskie towarzyszenie temu 

wydarzeniu pokazuje, jaka zmiana nastąpiła w mediach publicznych. Myśmy tę zmianę 

obiecywali cztery lata temu, w kampanii wyborczej. Ja sam tam jeździłem, Włocławek, Toruń. 

Grudziądz, bo to mój okręg wyborczy i spotykałem się z taką krytyką mediów, którą 

podzielałem. I przyrzekaliśmy, ja osobiście też, że zmienimy, kiedy wygramy wybory. 

Zmieniliśmy. I to jest symboliczne ukoronowanie tej zmiany… 

♣ 
2019-09-15 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3396 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Prezydenckie dożynki w Spale. Prezydent dziękował rolnikom, że zapewniają naszemu 

krajowi bezpieczeństwo żywnościowe. 

PJK w Legnicy: – Podwyższenie płacy minimalnej to jest jedna z dróg do tej polskiej 

wersji państwa dobrobytu. To jest także w interesie przedsiębiorców, tych, którzy myślom 

troszkę dalej, którzy chcom, by te przedsiębiorstwa się rozwijały. 

Prawo i Sprawiedliwość z planem podniesienia poziomu życia Polaków. 

Musimy obronić polską rodzinę przed groźną ideologiczną ofensywą – mówi Jarosław 

Kaczyński [jedyny mądry na wschód od Odry]. 

PJK we Wrocławiu: – Ta rodzina jest dzisiaj w ramach pewnej akcji socjo-technicznej 

prowadzonej w całym kraju, kwestionowana. 

[okrzyki: Jarosław! Jarosław!] 

PJK w Legnicy: – Musimy podtrzymać także naszom tradycję. Spójność naszego 

społeczeństwa. A przede wszystkim musimy podtrzymać to, co jest fundamentem wszystkiego, 

to znaczy polską rodzinę. Ale to nie oznacza, że mamy zgadzać się na te inne proponowane 

modele. Rodzina w postaci dwóch tatusiów i dzieci, dwóch mamusi i dzieci [długotrwałe 

oklaski]. 

PJK w Wałbrzychu: – By po pierwsze Polska szybko nadrobiła tą różnicę, jaka dzieli ją i 

uczciwie mówiąc, zawsze w historii dzieliła, tylko była większa różnica od państw na zachód od 

naszej granicy. 

[…] 

Prawo i Sprawiedliwość zapowiada również dalszą reformę sądownictwa, chodzi między 

innymi o ograniczenie immunitetu poselskiego. Do tego potrzebna jest ewentualna zmiana 



konstytucji [Ewentualna, bo nie konieczna. Można konstytucję dalej zastępować ustawami]. 

Marcin Szypszak, Wiadomości. 

 

DH: – Przełamanie pułapki średniego rozwoju, to jedno z gospodarczych wyzwań na 

najbliższe lata, przed którymi stoi polska gospodarka. Prawo i Sprawiedliwość w 

opublikowanym programie zapowiedziało budowę polskiego państwa dobrobytu. Sukces ma 

zapewnić zaangażowanie państwa w gospodarkę… 

Piotr Duda, przewodniczący NSZZ „Solidarność”: – To jest wynagrodzenie za ciężką 

miesięczną pracę pracownika, a nie jałmużna i rozdawnictwo. 

 

Miłosz Manasterski, redaktor naczelny [fundacji pod nazwą] agencji informacyjnej: – 

Platforma zachowuje się jak garstka amatorów, ludzi, którzy nigdy nie sprawowali władzy. 

Pojawili się znikąd i udają, że robią politykę. 

Adrian Stankowski, publicysta, „Gazeta Polska Codziennie”: – Opozycja w ogóle ma 

problem z wiarygodnością, bo nie zyskała tej wiarygodności w czasie, kiedy rządziła. A 

Jarosław Kaczyński, jak to się mówi, przewrócił stolik polityczny, bo dość bezczelnie 

zrealizował swoje zapowiedzi wyborcze. 

[…] 

Michał Karnowski, publicysta, tygodnik „Sieci”: – Zaczęły się też tam wewnętrzne spory i 

dyskusje. Ja się spodziewam, że to będzie narastało. 

 

DH: – Na Jasnej Górze ogólnopolska pielgrzymka ludzi pracy. W tym roku po raz 

pierwszy wziął w niej udział premier. 37 lat temu spotkanie i modlitwę solidarności zainicjował 

na Jasnej Górze ksiądz, Jerzy Popiełuszko. Dwa lata później zamordowany przez 

funkcjonariuszy komunistycznego aparatu bezpieczeństwa… 

 

We Włocławku modliło się przez całą noc 50 tysięcy wiernych… 

 

Osiemdziesiąta rocznica bitwy pod Andrzejewem… 

 

Telewizja Polska daje szanse na sukces i miłość… 

 

W Sosnowcu odsłonięto tablicę upamiętniającą funkcjonariuszy i pracowników, 

kapelanów służby więziennej, zamordowanych w sowieckich obozach… 

Zamordowani najpierw przez Dojczów, później przez Rosjan, a później po wojnie niestety 

przez bojówki bezpieczeństwa publicznego. 

 

Bitwa pod Andrzejewem – 80 rocznica. 

 

Studenci z Politechniki Świętokrzyskiej nie mieli sobie równych. Ich maszyna była 

najlepsza, a oni idealnie nią sterowali. I tak jak przed rokiem pokonali 40 innych zespołów… 

Drugie miejsce zajęli studenci z Akademii Górniczo-Hutniczej w Krakowie. Trzeci byli 

Czesi. Wszyscy musieli zbudować maszynę, która mogłaby badać Marsa… 

 

Polscy siatkarze na mistrzostwach Europy rozbili Holandię 3:0… 

 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Mafia lekowa działa w najlepsze i zbija na tym fortunę, masowo wykupuje leki w Polsce i 

sprzedaje drożej za granicą. Są apteki z podwójną księgowością, są całe hurtownie, które nie 

zaopatrują aptek, lecz wręcz odwrotnie. Są służby, które sobie nie radzą i są pacjenci, którzy na 

tym cierpią… 

 

PM: – Zdecydowanie więcej pieniędzy z budżetu państwa na ochronę zdrowia obiecuje 

opozycja, a PiS tak hojny w programach społecznych w tej sprawie obiecuje najmniej. Dramaty 



na SOR-ach [szpitalny oddział ratunkowy], kolejki do specjalistów, brak lekarzy – to nie są 

tematy podejmowane chętnie przez władzę… 

 

Inwazja much na wioskę… 

 

PM: – Prezydent Donald Tramp rozmawia z premierem Izraela o możliwym traktacie 

o wzajemnej obronie obu krajów. To kolejny gest poparcia dla premiera Netanjahu przed 

wtorkowymi wyborami w Izraelu… 

 

PM: – Druga linia metra dotarła na Targówek. Przedłużenie jej o trzy stacje kosztowało 

ponad miliard złotych, z czego dużą część pokryły środki unijne. W południe ruszył tą trasą 

pierwszy pociąg. Tłumy oglądają nowe stacje, tym bardziej, że w dniu inauguracji można 

jeździć za darmo. Nowe stacje to: Szwedzka, Targówek Mieszkaniowy, Trocka. 

 

PM: – Onko-wyprawa – tym razem w Karkonosze. Pacjentki, które pokonały raka, 

stawiają na aktywne życie, bo bardzo się nim cieszą… 

 

PM: – Międzynarodowy wyścig balonowy o puchar Gordona-Bennetta wystartował we 

Francji, a wygra go ten zawodnik, który doleci najdalej. W zeszłym roku zwyciężyli Polacy… 

 

…kolejne Fakty jutro… 

 

Tvn24bis – Fakty po Faktach – Piotr Marciniak i Roman Giertych 

[…] 

RG: – Nie. Do Izby Dyscyplinarnej Sądu Najwyższego, jest pewna różnica, zasadnicza, bo 

gdyby się zwracał do Sądu Najwyższego w starym składzie, to taki konstytucyjny pomysł można 

by rozważać. Natomiast kiedy mówimy o tych nominatach, którzy są, w moim przekonaniu 

nielegalnie powołani, uzależnieni politycznie od woli Jarosława Kaczyńskiego, to mamy do 

czynienia z organem, który będzie realizował pewne ustalenia. Ja sam jestem obiektem 

zainteresowania Sądu Najwyższego w postępowaniu dyscyplinarnym o słowa, że nie ma 

podstaw do stawiania zarzutów Donaldowi Tuskowi i za to pan prokurator krajowy, 

Święczkowski, skierował na mnie zawiadomienie, które zostało odrzucone przez organa 

korporacyjne, ale Sąd Najwyższy zajął się tym, aby spróbować uchylić to postanowienie 

korporacyjne i miałem okazję uczestniczyć w posiedzeniu takiego sądu, dosyć specjalne 

odczucie. Później się okazało, że jeden z tych sędziów, to jest jednym z tych sędziów, który 

zajmował się rozsyłaniem zdaje się kartek do pierwszej prezes Sądu Najwyższego z 

wyzwiskami. Więc jeżeli mamy do czynienia z tego rodzaju ludźmi, tak powiązanymi 

politycznie, którzy najczęściej są nieudacznikami zawodowymi i dostali się na te stanowiska 

tylko dlatego, że zapisali się politycznie do określonej grupy, to orzeczenia można łatwo 

przewidzieć. Taki sąd nie miałby niezależności, a chodzi o to, żeby chwycić kraj za mordę. To 

jest plan, który przedstawia PiS. I o tyle jestem wdzięczny Jarosławowi Kaczyńskiemu, że 

powiedział o tym szczerze, że nie będzie mógł nikt, głosując 13 października, nie będzie mógł 

mieć wątpliwości, do czego PiS zmierza. PiS zmierza do dyktatury swoistej, do takiej hybrydy 

autorytaryzmu z relacjami z Unią, bo oni będą tak balansować. Więc w związku z czym w kraju 

ma być spokój, dziennikarze nie mają krytykować, tylko popierać, jak powiedział pan prezes. 

Politycy opozycji nie mają się sprzeciwiać, tylko dobrze radzić. Adwokaci mają być ulegli 

wobec władzy i broń Boże tej władzy atakować w imieniu swoich klientów, bo klient, jeżeli ma 

konflikt z przedstawicielami PiSu, to ma po prostu spuścić głowę i podkulić ogon i zrezygnować 

z obsługi prawnej. To jest wizja świata Jarosława Kaczyńskiego, któremu zagwarantowała 

bezpieczeństwo i komfort następnych czterech lat rządów. 

[…] 

 

TVP-INFO – Gość Wiadomości –  

Danuta Holecka: – Prezes Kaczyński mówiąc o programie gospodarczym Prawa 

i Sprawiedliwości, wskazał na podwyższenie płacy minimalnej, która, jego zdaniem, jest 



w interesie wszystkich. Co opozycja mówi, zapewne pan wicepremier słyszał. Opozycja mówi: 

wręcz przeciwnie, porównuje to do zaboru pruskiego, że przedsiębiorcy tak wiele stracą. Więc 

jak to jest? 

Piotr Gliński, profesor, wicepremier: – To jest kwestia cywilizacyjna. My chcemy, żeby 

Polska rozwijała się dynamicznie – taki jest na to nasz kraj, jesteśmy na to przygotowani… 

♣ 
2019-09-16 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3396 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Będzie można przyjmować więcej pacjentów i rozszerzyć zakres opieki. Setki milionów 

złotych z ministerstwa zdrowia popłyną na rozbudowę centrum onkologii. 

Rządowe decyzje w onkologię. 

 

Hejt kampanii wyborczej Koalicji Obywatelskiej. 

 

Rekordowe ceny ropy po ataku na rafinerie w Arabii Saudyjskiej. 

 

Tymczasem Koalicja Obywatelska krytykuje służbę zdrowia i zapewnia, że ma pomysł na 

jej uzdrowienie. Eksperci zwracają jednak uwagę, że wiele problemów, z którymi wciąż muszą 

mierzyć się lekarze i pacjenci, to właśnie efekt rządów tej partii. Skutek eksperymentów 

prywatyzacyjnych i zamykania szpitali. 

Maksymilian Maszenda, Małgorzata Kałużyńska: – Politycy Platformy Obywatelskiej po 

ośmiu latach rządów i czterech latach w opozycji wciąż planują reformę służby zdrowia. 

[…] 

 

Kampania wyborcza w końcu w sprawach ważnych dla Polaków – Zapowiadane przez 

Jarosława Kaczyńskiego podwyżki płacy minimalnej wywołały ogólnokrajową debatę na temat 

finansów Polaków. Opozycja ma problem, a Prawo i Sprawiedliwość przewagę, bo po 

spełnionych obietnicach w tej kadencji, wyborcy mają prawo wierzyć, że wyborcze obietnice 

PiS dotrzyma słowa. 

[…] 

Miłosz Manasterski, redaktor naczelny fundacji pod nazwą] agencji informacyjnej: – 

W przeciwieństwie do innych partii politycznych PiS ma stuprocentową skuteczność w 

realizowaniu tego, co mówi, to przekłada się na stuprocentową wiarygodność. 

Tadeusz Zysk, psycholog społeczny, kandydat Prawa i Sprawiedliwości do sejmu: – 

Polityka przestaje być elementem emocjonalno, że tak powiem, różnicujących ludzi, a jest 

narzędziem transformacji kraju i korzyści dla obywateli. 

Michał Dworczyk, szef kancelarii prezesa rady ministrów, kandydat Prawa i 

Sprawiedliwości do sejmu: – Platforma Obywatelska stanęła w prawdzie i przyznała tak 

otwarcie, że używa hejtu w sposób systemowy w swojej kampanii wyborczej, ale niemniej budzi 

to zdumienie. 

Za kampanię „silni razem” odpowiada Krzysztof Brejza. Jak ujawnili dziennikarze portalu 

TVP-INFO, Brejza w przeszłości kierował internetowymi akcjami oczerniania przeciwników 

politycznych w ratuszu w Inowrocławiu. Politykom Platformy to nie przeszkadza. Wobec Brejzy 

nie wyciągnięto żadnych konsekwencji. 

 

EL: – W Teatrze Polskim w Warszawie trwa gala nagrody mediów publicznych. Polskie 

Radio, Telewizja Polska i Polska Agencja Prasowa przyznaje wyróżnienia w trzech kategoriach: 

obraz, muzyka i słowo. 

W kategorii słowo zwyciężył Jarosław Marek Rynkiewicz za nieustające poszukiwanie 

ducha polskości zarówno w historii, jak i współcześnie. 

W kategorii muzyka zwycięzcą jest Jan Ptaszyn-Wróblewski za niemal 60-letnią obecność 

na dżezowej scenie. 



No i oczywiście obraz nagroda dla Wawrzyńca Kostrzewskiego, między innymi za 

wybitne spektakle Teatru Telewizji. 

 

Opowieść o pokoleniu legionistów, które wywalczyło Polsce niepodległość, została 

przeniesiona na ekran. „Legiony” to koprodukcja Telewizji Polskiej zrobiona z rozmachem… 

 

EL: – Już za kilkanaście minut nasi siatkarze rozpoczną bój w drodze po mistrzostwo 

Europy [Polska – Czechy]. 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Leki w rękach mafii, wywożone z Polski i sprzedawane z ogromnym zyskiem. 

 

Łanda zaproponował wprowadzenie tak zwanego instrumentu dzielenia ryzyka. 

Krzysztof Łanda, wiceminister zdrowia w latach 2015-2017: – To nie tylko był to dobry 

pomysł, ale był to jedyny pomysł, który może natychmiast wyeliminować skutecznie wywóz, 

nielegalny wywóz leków z Polski. 

Leki w Polsce są kilkakrotnie tańsze niż na przykład w Dojczlandzie. Łanda 

zaproponował, żeby kosztowały u nas tyle co na Zachodzie. Wtedy oszustom nie opłacałoby się 

ich wywozić. Jednak firmy farmaceutyczne związane umowami, zwracałyby potem 

Narodowemu Funduszowi Zdrowia nadwyżkę pieniędzy. Pacjent też nie płaciłby więcej [w jaki 

sposób?] Jednak w ostatniej chwili projekt Krzysztofa Łandy, wiceministra odpowiedzialnego za 

politykę lekową w całym kraju został wycofany z obrad rządu… Marek Nowicki, Fakty. 

 

JP: – Ile wyniesie składka na ZUS? – Pyta półtora miliona małych przedsiębiorców, to 

jedno z najważniejszych pytań w kampanii. Słyszą, o ile ma wzrosnąć płaca minimalna i 

zaczynają liczyć, kto zapłaci więcej, a kto zyska: 

Arleta Zalewska: – To tacy mali przedsiębiorcy, a jest ich około półtora miliona. 

Mateusz Morawiecki: – Idziemy w kierunku liczenia ZUS-u od dochodu. Nie będzie 

w ogóle podniesiona zryczałtowana składka na ZUS. 

Krzysztof Brejza: – Słyszymy o pomysłach PiS na podniesienie płacy minimalnej. 

AZ: – Czerwona lampka zapaliła się właścicielom jednoosobowych biznesów w tym 

momencie, gdy na stole wraz z projektem budżetu: 

Średnie wynagrodzenie: 2019 r. 4 765 zł 2020 r. 5 227 zł = +462 zł wyższe średnie 

wynagrodzenie. To na jego podstawie przedsiębiorcy muszą wyliczać tak zwany ryczałtowy 

ZUS. Na konto ZUS 2019 r. 1 317 zł. Od stycznia 2020 1 430 zł. To jest o 113 zł co miesiąc 

przedsiębiorcy będą musieli przelewać 1 430 zł. 

Gowin: – Sprawa jest jednoznaczna. Większość firm będzie płaciła ryczałt w zależności od 

wysokości przeciętnego wynagrodzenia… 

 

O Kidawie-Błońskiej… 

 

JP: – Sędzia Dudzicz rezygnuje z funkcji zastępcy rzecznika KRS. Do wpisu o parszywym 

narodzie prokuratura do oceny potrzebuje biegłych politologów i językoznawców… 

 

JP: – Ile za benzynę? Ile za ropę?... o 18%. 

 

Naprawa zniszczonych instalacji może potrwać nawet kilka miesięcy. [Których?] 

 

JP: – Noworodki na sprzedaż i kobiety, które zachodzą w ciążę na zamówienie. Takich 

przypadków może być w Polsce tysiące. 

Michał Wójcik, wiceminister sprawiedliwości: – Wiele tysięcy takich przypadków rocznie 

to może mieć skalę wręcz przemysłową. 

 

JP: – Policjanci z lornetkami przeciw kierowcom z telefonami. …którzy nie mogą oderwać 

się od telefonu… W całej Europie trwa policyjna akcja „telefony”. Zakaz dotyczy także 

rowerzystów. 



 

Renata Kijowska: – Obawy babci-Ewy, czy dożyje setki rozwiewa pani Danuta, 

opiekunka, która właśnie zaczyna u babci pracować. 99-letnia pani Ewa jeszcze nie może 

uwierzyć w to, że już nie musi się martwić ani o jedzenie, ani o nic. Pieniądze zaczynają być 

użytkowane w najlepszy sposób. Opieka lekarska, to jest pierwszy w kolejności. Mamy lekarza, 

który zajmie się słuchem pani Ewy, no i wszystkie takie potrzeby życiowe już ma zapewnione. 

Wszystko fundacja opłaca przelewami. Pieniędzy już w domu nie będzie. 

Ewelina Kliś, fundacja „serce dla maluszka”: – Postała taka idea, oczywiście będzie to 

z panią Ewą konsultowane, żeby utworzyć fundusz imienia babci-Ewy, żeby takie osoby 

z całego kraju w takiej ciężkiej sytuacji mogły zwracać się o zapomogę. 

[Pomysł z pozoru dobry, ale bez wyobraźni. To zbyt małe pieniądze na takie założenie. 

Twierdzę, że w ciągu godziny zgłosi się 600 osób, z prośbą o tysiąc złotych i już po funduszu. A 

jeżeli zgłosi się 60 tysięcy? Co wówczas? Kto podejmie się i za jakie pieniądze odpowiedzialnej 

weryfikacji, komu nie dać? Przecież aby zweryfikować, trzeba spotkać się z zainteresowanym, a 

i to nie wystarczy. Zdać się na proboszczów? Każda parafia uzna, że ma największe prawo. A 

jeżeli babcia-Ewa zechce mieć nagrobek za sto tysięcy? Ma do tego prawo. Radość szybko 

przerodzi się w udrękę. Sądzę, że o sprawie będzie jeszcze głośno]. 

 

TVP-INFO – Gość Wiadomości –  

Edyta Lewandowska: – Dlaczego wysokość płacy minimalnej jest tak ważna? 

Piotr Duda, prezes NSZZ Solidarność: – Bardzo ważna dlatego, że w naszym kraju około 

półtora miliona pracujących pracuje właśnie za minimalne wynagrodzenie, dlatego tak nam 

zależało, by to minimalne wynagrodzenie było jak najwyższe… 

♣ 
2019-09-17 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3410 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Osiemdziesiąt lat temu Sowieci napadli na Polskę. 

 

Rządowe wsparcie dla szpitali powiatowych. Średnio każdy ze szpitali dostanie prawie 

milion złotych. 

Zbigniew Ziobro: – Rząd PO-PSL zlikwidował prawno-karną odpowiedzialność za 

zachowania, którymi parała się mafia lekowa. Było to kompletnie niezrozumiałe i mafia 

potraktowała to jako prezent, gwarantujący bezkarność. 

 

Kolejne ataki na kościoły. 

 

TVP -Wilno już nadaje. 

 

Czy podwyżki cen ropy odbiją się na kieszeniach kierowców? 

Warszawa: Pb95 = 4,99 zł; Pb98 = 5,29 zł; ON = 4,99 zł. 

Rzeszów: Pb95 = 4,98 zł; Pb98 = 5,34 zł; ON = 4,97 zł. 

 

Hejt w kampanii wyborczej. Koalicja Obywatelska nie wycofuje się z akcji „silni razem”. 

Pod tymi słowami internauci w ostatnich tygodniach zamieszczali wulgarne wpisy, atakujące 

polityków Prawa i Sprawiedliwości. Mimo to Koalicja Obywatelska postanowiła uczynić z tego 

wyrażenia swoją oficjalną akcję kampanijną. 

Dominik Cierpioł, Kinga Bednarek: – Problem w tym, że Koalicja Obywatelska, chcąc 

walczyć z hejtem, wykorzystuje hasło, które w ostatnich tygodniach było w internecie dodawane 

do pełnych nienawiści tekstów obrażających polityków innych ugrupowań: 

Dr. Wojciech 

Kur*a jak ja kocham Polskę, a nienawidzę PiS-u!! Was *** nawet diabeł do piekła 

nie weźmie, bo się będzie wstydził!!!#SilniRazem *** PiS!!!!!! 



Piotr Müller, rzecznik prasowy rządu, kandydat Prawa i Sprawiedliwości do sejmu: – Nie 

rozumiem tego ruchu Platformy Obywatelskiej, szczere mówiąc, To jest kolejny prezent 

z punktu widzenia wyborczego, bo odsłania tak naprawdę, w jaki sposób Platforma Obywatelska 

funkcjonuje. To pokazuje tą hipokryzję, niekiedy wielokrotnie w ustach Platformy 

Obywatelskiej występuje. 

Platforma Obywatelska 

Rusza największa akcja tej kampanii. Przyłącz się już dziś, zawieś baner wyborczy 

#KoalicjaObywatelska na swoim ogrodzeniu, balkonie. 

#SilniRazem wygramy! 

Kliknij koalicjaobywatelska.pl/kampania 

 

M. Kidawa-Błońska 

Gdy brak merytorycznych argumentów, PiS-owi pozostają już tylko drwiny. Ja chcę 

przekonać Polaków do wspólnej realizacji pozytywnego programu, bez 

wyśmiewania, a z wzajemnym szacunkiem. Współpraca, a nie kłótnie. 

#KoalicjaObywatelska #SilniRazem 

DC: – Do swoich wpisów dodawali je politycy Platformy, w tym Małgorzata Kidawa-

Błońska, kandydatka Koalicji Obywatelskiej na premiera, która twierdzi, że chce walczyć 

z mową nienawiści. 

MKB: – Nikt nam nie wmówi, że nienawiść, to normalność. Odmienimy Polskę. 

DC: – Nowe hasło wyborcze podoba się liderowi Platformy, nie przeszkadza mu, że 

posługują się nim wulgarni, anonimowi internetowi hejterzy. 

Schetyna: – My robimy akcję Koalicji Obywatelskiej, ten hasztak jest wykorzystany przez 

nas i umieszczony na banerze jako hasło, które, no, daje taką dobrą nową treść w tej kampanii. 

DC: – Na listy Koalicji Obywatelskiej Grzegorz Schetyna zaprosił blogerkę, która 

wielokrotnie w przeszłości obrażała innych. Klaudia Jachira drwi z osób chorych: 

Klaudia Jachira: – Wiecie, ile jest osób z zaburzeniami psychicznymi w Polsce? Sześć 

milionów. Sporo, nie? A wiecie, ile osób głosowało na PiS w ostatnich wyborach? Pięć 

milionów siedemset jedenaście tysięcy sześćset osiemdziesiąt sześć osób. Ja nic nie mówię. 

Jarosław Wydra, publicysta, Radio Warszawa: – Nagle znalazła szczególne uznanie 

w oczach Grzegorza Schetyny. To nie był przypadek i myślę, że Platforma Obywatelska, 

Koalicja Obywatelska będzie chciała w ten sposób prowadzić tę kampanię wyborczą: w sposób 

brudny, brutalny. 

Dominik Cierpioł, Wiadomości. 

 

EL: – Policja szuka sprawców ataku na kościół Najświętszej Marii Panny Królowej Polski 

w Olecku. W nocy ktoś namalował farbą napisy i rysunki na ogrodzeniu, elewacji kościoła i 

drzwiach wejściowych. To kolejny w ciągu ostatnich dni atak na kościół. W niedzielę grupa 

osób z tęczową flagą zakłóciła mszę Świętą w Świdnicy. A na początku września ofiarą agresji 

stał się idący do chorego ksiądz z Częstochowy. 

[…] 

EL: – Polscy siatkarze wygrali z Czarnogórą 3:0. Dzięki temu zwycięstwu biało-czerwoni 

są już pewni awansu do 1/8 finału… 

 

Jacek Kaczmarski Mapa Polski (Ballada Wrześniowa): 

Długośmy ba ten dzień czekali 

Z nadzieją niecierpliwą w duszy 

Kiedy bez słów Towarzysz Stalin 

Na mapie fajką strzałki ruszy. 

 Krzyk jeden pomknął wzdłuż granicy 

 I zanim zmilkł zagrzmiały działa 

 To w bój z szybkością nawałnicy 

 Armia Czerwona wyruszyła. 

A cóż to za historia nowa? 

Zdumiona spyta Europa 



Jak to? To chłopcy Mołotowa 

I sojusznicy Ribentroppa. 

[…] 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Senat, podobnie jak Sejm, przerywa obrady, wznowi je po wyborach, mimo że wybrany 

będzie już nowy senat. W Faktach ciąg dalszy tej tajemniczej decyzji politycznej. Pytanie: Po co 

PiSowi taki dwutakt? 

Jakub Sobieniowski: – Dla telewizyjnego reportera to tortura, najgorszy możliwy kadr tej 

kampanii: czterech polityków i stół. Ale tu w Częstochowie padła najważniejsza deklaracja: 

Stanisław Karczewski, marszałek senatu, kandydat Prawa i Sprawiedliwości do senatu: – 

Podobnie jak izba niższa, czyli sejm ogłosił przerwę i zbierzemy się po posiedzeniu sejmu. 

JS: – To że senat śladem sejmu chce przerwać posiedzenie i wznowić je po wyborach, 

tylko podsyca domysły i obawy. 

Brejza: – Rozdarcie posiedzenia na pół to jest ubezpieczenie dla Kaczyńskiego i dla PiS. 

Ubezpieczenie, dlaczego? Na wszelki wypadek, gdyby coś poszło nie tak, móc wrzucić 

specustawą rozwiązania, które przeforsują po przegranych wyborach. 

JS: – Kandydat, który udzielił wywiadu w tym busie z internetowym hasłem hasztagiem 

„silni razem”, już teraz hasłem Koalicji Obywatelskiej, która w ten sposób szuka chętnych do 

pomocy w kampanii i miejsc na plakaty. Tu było czterech polityków i jeden plakat. 

Brejza: – Możecie pomóc, dając płot, balkon na nasz plakat. 

[…] 

 

JP: – Kolejni sędziowie odmawiają współpracy z sędziami tak zwanej dobrej zmiany. Nie 

chcą z nimi orzekać, nie stawiają się na wezwania rzecznika dyscypliny. 

 

Dziecko nigdy nie miało zostać z matką. Plan od początku był jasny. Dziecko po porodzie 

zostanie sprzedane. W Internecie znajdujemy setki ogłoszeń takiej treści: 

„Za urodzenie dziecka i następnie zrzeczenie się praw chcę 130 tysięcy złotych” 

Oliwia 

Kobieta po urodzeniu dziecka idzie do urzędu stanu cywilnego i wskazuje ojca, człowieka, 

który wpłacił jej pieniądze. Matka po kilku tygodniach zrzeka się praw do dziecka, ojciec staje 

się prawnym opiekunem, a jego partnerka występuje o adopcję dziecka, staje się finalnie także 

prawnym opiekunem – tak to działa. 

Michał Wójcik, wiceminister sprawiedliwości: – Ja mogę powiedzieć, że to może być parę 

tysięcy takich przypadków rocznie. To może mieć skalę wręcz przemysłową. To jest 

nieprawdopodobne, co mówię, ale tak może być. 

Ministerstwo sprawiedliwości zapowiada kary do 5 lat pozbawienia wolności za nielegalne 

lub przeprowadzone z obejściem prawa adopcję dzieci. 

 

JP: – Amerykańska ambasada ostrzega swych obywateli: uwaga na polskie nocne kluby. 

Można w nich stracić wszystko. Klienci są odurzani i okradani. Przebudzenie, proszę państwa, z 

takiej zabawy jest bolesne. Bo jedna noc może kosztować 300 tysięcy… 

 

JP: – Zginęły dwa piękne, chronione wilki, jeden osierocił szczenięta. 

 

TVP-INFO – Gość Wiadomości –  

Edyta Lewandowska: – Dziś mówiliśmy o kolejnych atakach na kościoły, o kolejnej 

agresji na Kościół, wobec kapłanów i wobec wiary katolickiej. Jak to powstrzymać? 

Jacek Sasin, wicepremier: – To jest przede wszystkim żniwo tej polityki, którą prowadzą 

nasi konkurenci… 

♣ 
2019-09-18 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3410 



TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

W Tatrach śnieg, na Bałtyku sztorm, w dodatku wieje, ale już w weekend wróci do nas 

lato. 

 

Profilaktyka najskuteczniejsza w walce z rakiem. 

 

Na co Polacy wydają 500+. 

 

Koniec lata nie rozpieszcza. 

 

Premier i minister obrony w Bukareszcie. To były ważne rozmowy o gospodarce 

i wspólnej polityce na forum unijnym. Polska i Rumunia będą ramię w ramię zabiegać o środki 

unijne dla naszego regionu. Wspólnych celów jest zresztą więcej… 

 

NSZZ Solidarność przedsiębiorców i pracodawców domagają się lustracji członków 

dialogu społecznego. Nowy skład instytucji, w którym konsultowane są projekty ustaw 

o podwyższenie płacy minimalnej odbędą się w piątek… 

Przewodnictwo w radzie dialogu społecznego przypadnie teraz przedsiębiorcom. Mimo 

sprzeciwu związku przedsiębiorców i pracodawców, inne organizacje forsują kandydaturę 

Andrzeja Malinowskiego wieloletniego szefa pracodawców RP. Publicysta Piotr Wojciechowski 

twierdzi, że Andrzej Malinowski w latach 1983-1990 współpracował z komunistycznym 

wywiadem wojskowym. Bliżej związanym z Moskwą niż cywilne służby PRL. 

Piotr Wojciechowski – Miał czterech oficerów prowadzących, wszyscy zostali 

przeszkoleni w radzieckich służbach KGB i GRU, był dobrze wyszkolonym, przeszkolonym 

i doświadczonym współpracownikiem wywiadu, ponieważ wykonywał tajne misje na terenie 

Republiki Federalnej Dojczlandu przeciwko państwom NATO. 

[Tylko dlaczego takie odkrycia dokonał jakiś dziennikarz, a gdzie był IPN, bo te rewelacje 

powinny pochodzić z IPN, a nawet z akt IPN jako oficjalne stwierdzenia]. 

Oświadczenie pełnomocnika A. Malinowskiego 

„(…) aktualnie IPN prowadzi postępowanie w tej sprawie, w którym Pan Andrzej 

Malinowski ma status pokrzywdzonego. (…) wszelkie publiczne insynuacje 

w stosunku do Jego osoby w tej sprawie (…) uznane będą za naruszenie prawa 

i spotkają się ze stosowną reakcją”. 

Krzysztof Czeszejko-Sochacki 

adwokat 

Autentyczność dokumentu sprawdzają teraz śledczy z IPN… 

Rada dialogu społecznego zastąpiła komisję trójstronną, w której przez lata zasiadało 

wiele osób z komunistyczną przeszłością, byli przedstawicielami zarówno związków, jak 

i organizacji przedsiębiorców. 

Jerzy Bielewicz, finansista, „Gazeta Bankowa”: – Wiele z tych instytucji zostało 

stworzone po to, aby kultywować kryzys postkomuny w Polsce i dbało właśnie o to, żeby 

postkomuna się uwłaszczała na majątku narodowym. 

[…] 

 

DH: – Konstytucja dla biznesu, obniżka podatku CIT, uszczelnienie systemu podatkowego 

– to rządowe decyzje już zrealizowane, które mają ułatwić prowadzenie biznesu w Polsce. 

Współpraca rządu z przedsiębiorcami to cecha państw, które odniosły sukces – przekonuje na 

spotkaniach z przedsiębiorcami premier, Mateusz Morawiecki. 

[…] 

 

DH: – Trzy razy częściej chorują na nie mężczyźni niż kobiety. Z powodu nowotworów 

głowy i szyi w Polsce umiera 6 tysięcy osób. Na świecie 300 tysięcy… 

 

DH: – To hipokryzja czy krótka pamięć… prześcigają się w pomysłach na uzdrowienie 

służby zdrowia i kto da na to więcej pieniędzy… 



Miłosz Manasterski, redaktor naczelny [fundacji pod nazwą] agencji informacyjnej: – 

Prawo i Sprawiedliwość zastało służbę zdrowia w zapaści, w bardzo poważnym kryzysie, 

z którego w tej chwili ją wyprowadziło i pacjenci wiedzą, że jest zdecydowanie lepiej niż za 

czasów PO-PSL. 

[…] 

 

DH: – Na co Polacy wydają 500 plus? 

1. Edukacja = 30% 

2. Ogóle potrzeby dziecka = 27% 

3. Ubrania/wózek = 18% 

4. Oszczędza = 15% 

 

#silnirazem… [dalej powtórzenia] 

 

DH: – 80 lat temu bitwa nad Bzurą… 

 



Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Zmiany w składkach na ZUS. Pracodawcy i Solidarność występują przeciw planom rządu. 

To zepsuje cały system emerytalny – ostrzega szef Solidarności. Zniesienie limitu składek już 

zapisano w projekcie budżetu. Pytanie: z kim konsultowano, skoro porozumienia nie ma nawet 

w rządzie. 

Krzysztof Skórzyński: – Taki widok zdarza się rzadko: widok szefa związku zawodowego 

[Piotr Duda] i szefa związku pracodawców [Cezary Kaźmierczak], którzy stają ramię w ramię i 

słowo w słowo tak samo krytycznie oceniają pomysł rządu. Tu się to zdarzyło. 

Piotr Duda, przewodniczący NSZZ Solidarność: – Uważamy, że to złe rozwiązanie, że to 

nam, że tak powiem, zepsuje cały system emerytalno-rentowy. 

Cezary Kaźmierczak, szef związku pracodawców i przedsiębiorców: – Zacznie się 

ucieczka z umów po pracę lub w jakieś inne formy zatrudnienia. 

KS: – Ten apel do rządu: Nie podwyższajcie lepiej zarabiającym i zostawcie, to co jest 

popularne i zwane 30-krotnością – trafi do premiera także w pisemnej formie z uzasadnieniem: 

„Utrzymanie limitu ma kluczowe znaczenie dla kreowania wartościowych miejsc 

pracy oraz zachęcenia Polaków do powrotu z emigracji, poprzez tworzenie 

odpowiednich warunków dla rozwoju innowacyjnej gospodarki…” 

KS: – Rzecznik rządu na ten apel odpowiedział, krótko: 

Piotr Müller, rzecznik prasowy rządu, kandydat KW Prawa i Sprawiedliwości do sejmu: – 

W planach rządu jest to, aby to wprowadzić… 

KS: – One są otwarte czy nieotwarte? 

PM: – No, one są wpisane w projekcie budżetu, w związku z tym racja już jest 

przesądzona. 

KS: – Taka kategoryczność rzecznika może zaskakiwać, bo wicepremier, czyli drugi po 

premierze o podwyżkach ZUS-u dla lepiej zarabiających, mówi już tak: 

„(…) wierzę, że tym argumentem, że Polska musi chuchać i dmuchać na swoich 

najzdolniejszych, młodych ludzi, że przekonam koleżanki i kolegów ze 

Zjednoczonej Prawicy”. 

Źródło: „Gość Wydarzeń” Polsat News 

Jarosław Gowin, wicepremier, minister nauki i szkolnictwa wyższego, kandydat KW 

Prawa i Sprawiedliwości do sejmu: – To jest kwestia, o której będziemy jeszcze dyskutować po 

wyborach. Na pewno ta sprawa wymaga głębszej refleksji. 

KS: – Trudno powiedzieć, jakich argumentów zamierza użyć wicepremier w rozmowie z 

premierem, skoro Mateusz Morawiecki dodatkowe 5 miliardów złotych z wyższych składek 

ZUS-owskich zapisał już w budżecie na 2020 rok. Dlatego jego współpracownicy mówią 

otwartym tekstem, że trwa poszukiwanie bardzo dużych pieniędzy na sfinansowanie 

kampanijnych obietnic. 

PM: – Ten budżet był przyjmowany na sytuację, w którym były określone wydatki na 

przyszły rok, program wyborczy Prawa i Sprawiedliwości być może będzie musiał spowodować 

inne modyfikacje. 

KS: – O co chodzi z tą 30-krotnością, tu musi paść kilka liczb: dziś i od bardzo dawna jest 

tak, że osoba lepiej zarabiająca płaci składki ZUS-owskie tylko do pewnego momentu, 

dokładnie 30 x 4 765 zł = 142 950 zł, gdy zarobi więcej w ciągu roku niż wynosi 30-krotność 

przeciętnego wynagrodzenia. Tak ta suma wyglądała w tym roku (142 950 zł) to zarobek brutto, 

gdy ktoś go przekroczy, przestaje odprowadzać składkę na ZUS. Wielu zapyta: A dlaczego? 

Ano po to, by po przejściu na emeryturę takiej osobie nie wypłacać horrendalnie 

wysokiej emerytury. Poza tym taka polityka ma zachęcać ich do pracy w Polsce, a nie za 

granicą. I wreszcie do tworzenia kolejnych miejsc pracy. 

Izabela Leszczyna, kandydatka KKW Koalicji Obywatelskiej do sejmu: – Wszyscy 

podatnicy i płatnicy składek ZUS mają się czego obawiać, bo PiS stosuje zasadę: Jak nie pałą 

go, to kijem. 

Jadwiga Emilewicz, minister przedsiębiorczości i technologii, kandydatka Prawa 

i Sprawiedliwości do sejmu: – Będziemy szukać porozumienia i pracować nad tym, by ten limit 

30-krotności jednak pozostał. 



KS: – Minister od przedsiębiorczości ma na to niecałe trzy dni, bo w sobotę PiS ma 

przedstawić cały swój pomysł na zmiany w ZUS-ie, szerszy niż ten, który ma dotknąć lepiej 

zarabiających. Krzysztof Skórzyński, Fakty. 

 

JP: – Ekonomiści z SGH zbadali finanse polskich szpitali powiatowych i mówią: to 

dramat. Długi rosną lawinowo. Miliard złotych dorzucony dwa lata temu, utonął w tej studni bez 

dna i utoną następne miliardy. Wicepremier Gowin przyznaje: sieć szpitali się nie sprawdza. 

Marek Nowicki: – Sytuacja szpitali powiatowych jest tragiczna. Większość przynosi 

straty. Niektóre za chwilę nie będą miały pieniędzy na wypłaty dla pracowników – alarmują w 

tym dokumencie przygotowanym na zlecenie związku powiatów Polskich. Sieć to błąd – 

twierdzi nawet wicepremier Jarosław Gowin. Sieć rząd Beaty Szydło wprowadził w 2017 roku. 

Pod koniec tamtego roku straty przynosiły 62 szpitale powiatowe. Po niespełna dwóch latach 

działania sieci, straty przynosi już 107 szpitali. 

Andrzej Sośnierz, klub parlamentarny Prawo i Sprawiedliwość: – Ta niedogodność polega 

na tym, że samą organizację sieci szpitali połączono ze zmianą sposobu finansowania. To nie 

było najszczęśliwsze rozwiązanie, to trzeba skorygować. 

MN: – Autorem tamtego rozwiązania jest Konstanty Radziwiłł, ówczesny minister 

zdrowia. Zmiany miały uzdrowić wreszcie sytuację finansową szpitali. [Ale na czym ta sieć 

polega?] 

Antoni Juraszek, dyrektor szpitala powiatowego w Żywcu: – W większym stopniu, 

w mniejszym stopniu, ale zawsze mogliśmy się spodziewać na koniec roku zapłaty za nad-

wykonania. Natomiast w systemie ryczałtowym nie ma zupełnie takiego pojęcia jak nad-

wykonania, a one są. Ryczałt nie przelicza się w żaden sposób. 

MN: – Miliard Morawieckiego dorzucony pod koniec 2017 roku niewiele pomógł. 

Z plakatu: Sieć szpitali – kompleksowa opieka nad pacjentem. Każdy pacjent jest dla nas 

ważny …odpowiedzialny za koordynację …stanu zdrowia pacjenta 

[Ale i to niewiele wyjaśnia, wiemy o ryczałtowym finasowaniu szpitali, czyli szpital 

dostaje ryczałt i to musi mu starczać na wszystko?] 

MN: – Po chwilowym zatrzymaniu się, długi zaczęły gwałtownie rosnąć. W 2018 wzrosły 

o 30% - 189 mln zł. A w tym roku wzrastają o kolejne 9% wynoszą już 206 milionów złotych. 

Są to tylko długi wymagalne, tylko szpitali powiatowych i to tylko tych, które wzięły udział w 

badaniu. Wszystkie długi wszystkich szpitali wynoszą już kilkanaście miliardów złotych. Ile 

dokładnie – nie wiadomo, bo rząd nie chce ujawnić najnowszych danych. O tym, jak źle się 

dzieje świadczy fakt, że premier dorzucił kolejne pieniądze. 

Łukasz Szumowski, minister zdrowia, wypowiedź z wczoraj: – Ponad 800 milionów 

trafiło do szpitali powiatowych w tym roku. 

MN: – Dziura jest jednak ogromna, więc rząd zbiera pieniądze na szpitale, gdzie się da. 

Do akcji włącza się nawet Zbigniew Ziobro, który deklaruje wsparcie szpitali z fundusz 

sprawiedliwości. Konstanty Radziwiłł mówił o kolejnych miliardach: 

Konstanty Radziwiłł, były minister zdrowia, Prawo i Sprawiedliwość, wypowiedź 

z wczoraj: – Taki fundusz wsparcia dla szpitali, zwłaszcza szpitali powiatowych, który, już jest 

konkretna kwota trzech miliardów złotych na to przeznaczone. 

MN: – I to niewiele pomoże, bo od nowego roku płaca minimalna ma wzrosnąć do 2 600 

złotych. 

Andrzej Płonka, prezes związku powiatów polskich, wypowiedź z 13 września: – Lwia 

część pracowników w naszych szpitalach, którzy mają 2 200, 2 400 złotych brutto i będą 

zwiększone do 2 600, a do tego dojdzie wysługa, którą prawie wszyscy 20% ]20% to nie są 

prawie wszyscy], więc 800, 900 złotych trzeba będzie dołożyć na każdy etat dla tej grupy 

pracowników. No i mówimy, że jak to się stanie 1 stycznia, no, to praktycznie nastąpi lawinowa 

upadłość naszych szpitali. 

MN: – Partia rządząca wie o tym dobrze, więc dziś padła kolejna obietnica: Jarosław 

Kaczyński [w Radomiu] obiecał podniesienie nakładów na zdrowie do poziomu powyżej 6% 

PKB. Marek Nowicki, Fakty. 

 

JP: – Wichury, burze, ulewy i pierwszy śnieg… 



 

JP: – Profesor Adam Strzembosz staje przed kamerą i zwraca się do premiera, by 

zdymisjonował Zbigniewa Ziobrę i nie lekceważył grupy hejterów. 

Adam Strzembosz, sędzia, profesor prawa: – Szanowny panie premierze, zwracam się do 

pana w sprawie, moim zdaniem, najwyższej wagi. 

KKZ: – Prawie 90-letni profesor postanowił zabrać głos, bo według niego sytuacja nie 

pozostawia mu wyboru. Profesora przedstawiać nie trzeba: kawaler Orła Białego, działacz 

Solidarności. Pierwszy prezes Sądu Najwyższego, ale nie tytuły są tutaj ważne. 

Michał Wawrykiewicz, adwokat, inicjatywa „wolne sądy”: – Jest ogromnym autorytetem 

moralnym, taką busolą etyczną. 

Okrągły stół [5 kwietnia 1989] 

Podzespół ds. reformy prawa i sądów 

Uczestnicy 

Strona opozycyjno-solidarnościowa 

Zbigniew Bujak, Jerzy Ciemniewski, Jarosław Kaczyński, Tadeusz Mazowiecki, 

Andrzej Milczanowski, Jan Olszewski, Zbigniew Romaszewski, Jadwiga 

Skórzewska, Adam Strzembosz (przewodniczący), Jacek Taylor, Zofia 

Wasilkowska, Janina Zakrzewska, Tadeusz Zieliński 

KKZ: – Profesor wspomina, że wspólnie z Jarosławem Kaczyńskim przy okrągłym stole 

wspólnie uzgodnili, że sędziów KRS będą wybierać sędziowie. Reforma KRS, którą firmuje 

minister sprawiedliwości, zrywa z tą praktyką, a powołani do nowej KRS sędziowie okazali się 

członkami grupy szkalującej ludzi za odmienne poglądy. 

Strzembosz: – Minister Ziobro odpowiada za nominacje na wysokie stanowiska 

sędziowskie, często ludzi sfrustrowanych, gotowych na wszelkie kompromisy moralne. 

[Zamiast solidnie nadać całą wypowiedź profesora, KKZ tłumaczy nam, co profesor chciał 

powiedzieć]. 

Strzembosz: – Proszę pana premiera o możliwie niezwłoczne odwołanie Zbigniewa Ziobro 

ze stanowiska ministra sprawiedliwości. Jeżeli tak się nie stanie, panie premierze, przecież jest 

pan historykiem. Historia tego panu nie zapomni. 

[Pamiętajmy, że Ziobro ma własną partię i iluś posłów w Sejmie, tworzącą z PiS-em 

i partią Gowina – Zjednoczoną Prawicę. Odwołanie Ziobry skutkuje rozpadem koalicji, a to 

oznacza utratę przez PiS większości w sejmie, upadek rządu i przyspieszone wybory. Profesor 

Strzembosz powinien rozumieć, o co się zwraca do premiera]. 

[…] 

 

JP: – Dwaj młodzi amerykańscy piloci uhonorowani pomnikiem w Nasielsku. Mieli po 

dwadzieścia kilka lat. Wsiedli do mustangów i przylecieli na pomoc powstańcom warszawskim, 

z samolotów zrzucali broń, żywność i leki i tu zginęli, daleko od swojej słonecznej Kalifornii… 

 

Tvn24bis – Fakty po Faktach – Anita Werner i Adam Strzembosz, profesor, były 

pierwszy prezes Sądu Najwyższego 

AW: – Panie profesorze, wystosował pan apel do premiera Morawieckiego o 

zdymisjonowanie ministra sprawiedliwości, Zbigniewa Ziobry. Dlaczego teraz po pana apelu 

pan premier miałby zmienić zdanie? 

AS: – Ja nie jestem tak naiwny, bym wierzył, że pan premier łatwo zmienił zdanie, ale 

musi wiedzieć, jaka jest opinia i o jego ministrze sprawiedliwości, i o jego [premiera] 

zaniechaniach. 

AW: – Czemu, panie profesorze, myśli pan, że pan premier tego nie wie? 

AS: – Proszę pani, z niektórych jego wypowiedzi wynika, że bardzo wiele nie wie. 

Powiedzmy, wypowiada się o sędziach z zakrwawionymi rękami albo innych, no, przepraszam, 

powiem, nierozsądnych, delikatnie. No, powiedzmy, stwierdził niedawno, że to teraz w PiS-ie 

doszło do takiej demokratyzacji, że w Krajowej Radzie są również posłowie, senatorowie lub 

inne osoby. Otóż to się znalazło w ustawie z 20 grudnia 1989 roku. To miałem zaszczyt 

przeprowadzić przez sejm i senat. 

AW: – Panie profesorze, czy pan premier odpowiedział jakoś na pana apel? 



AS: – Słyszałem, bo akurat tego nie widziałem, że minister z kancelarii premiera 

powiedział, że nie warto odpowiadać czy też, że sprawa jest mało istotna. 

AW: – A pan spodziewa się od pana premiera jakiejś odpowiedzi czy już nie? 

AS: – Nieraz to są odpowiedzi takie rzucone mimochodem. Był taki moment, kiedy pan 

premier powiedział, że w sądzie okręgowym w Krakowie czy w sądach krakowskich powstała 

grupa przestępcza. Wobec tego ja i kilku dawnych działaczy, wybitnych zresztą Solidarności w 

sądach zażądaliśmy, żeby pan premier natychmiast o tym poinformował prokuratora 

generalnego – przestępcza grupa w sądach? Na to pan premier rzucił: chwytają mnie za słówka. 

AW: – Czy wolałby się pan osobiście na przykład spotkać z premierem Morawieckim i mu 

to powiedzieć? Czy na przykład prosiłby pan o takie spotkanie? 

AS: – Ja, to co miałem powiedzieć powiedziałem. Oczywiście zrobiłem to publicznie, bo 

rozumiem, że rozmowa w cztery oczy nie miałaby żadnego znaczenia. Ponieważ miałem taką 

możliwość, stworzono mi, wypowiedzenia się, bardzo tego chciałem, żeby odsłonić coś więcej 

niż tylko to, że w ministerstwie powstała grupa o charakterze przestępczym, hejtująca swoich 

przeciwników, ich zdaniem politycznych. Chciałem powiedzieć, że to tylko fragment 

działalności ministra sprawiedliwości, że tego rodzaju afera ujawniła coś znacznie ważniejszego. 

Ujawniła, jakich to ludzi pan minister powołuje na kierownicze stanowiska. W tej grupie 

hejterskiej, oczywiście nie robiłem żadnych policzeń, ale co najmniej dwóch sędziów 

rejonowych powołanych na prezesów sądów okręgowych. Do tego są osoby, które równocześnie 

pełnią funkcję zastępców rzecznika, powoływanych przez pana ministra sprawiedliwości. I są 

członkowie Krajowej Rady Sądownictwa, których przecież wybrano na, nie bądźmy naiwni, nie 

bez udziału ministra sprawiedliwości. Poza tym jest świeżo powołany do Sądu Najwyższego 

sędzia, który robił zawrotną karierę. Otóż cóż to ujawnia? Ujawnia, że minister sprawiedliwości 

jest wielkim szkodnikiem, bo po pierwsze, powołuje ludzi niekompetentnych, oni i ich morale, 

ludzi, którzy są albo – powiedziałem – frustratami, albo mają ogromne ambicje i mają gotowość 

zaspokoić za każdą cenę, czyli powołuje tych złych. Dobra zmiana powołuje, no, w pewnym 

sensie, nie chcę nikogo obrażać, ale według selekcji wybitnie ujemnej. 

[…] 

 

TVP-INFO – Gość Wiadomości –  

Danuta Holecka: – Co według pani jest najważniejszym tematem kampanii do sejmu? Bo 

państwo spotykają się z ludźmi cały czas. 

- Na pewno wiarygodność… 

♣ 
2019-09-19 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3419 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Skandaliczne spoty, w których celebryci naśladują niepełnosprawne osoby, a lider 

Platformy nie widzi w tym niczego złego. 

 

Zrealizowane obietnice i gotowość do dalszej pracy. 

 

PJK w Radomiu: – Ta decyzja, która zapadnie 13 października, będzie decyzjom do 

przodu, czy do tyłu – rozwój, czy anty-rozwój. 

 

Zwolennicy opozycji kpią z ciężko chorych Polaków: 

Wojciech Pszoniak: – Nie świruj, tylko idź na wybory. 

- Takie nieodpowiedzialne używanie słów może krzywdzić, ranić, a nawet może zabijać. 

 

MA: – Niezwyciężeni biało-czerwoni zmierzą się dziś z Ukrainą. 

 

MA – Prawie dwa miliardy złotych w ciągu trzech lat. To skala rządu w modernizację 

zawodowych i ochotniczych jednostek straży pożarnej. Kolejne miejscowości w całej Polsce 

otrzymują nowoczesny sprzęt ratowniczo-gaśniczy… 



 

MA: – Bez wiarygodności wybory zmieniają się w rytuał – mówił podczas konwencji 

w Radomiu prezes Prawa i Sprawiedliwości, Jarosław Kaczyński, a wiarygodność to przede 

wszystkim spełnianie obietnic… 

PJK w Radomiu: – Chcemy tę różnicę zniwelować. My chcemy, żeby Polacy żyli tak jak 

na Zachodzie, pod każdym względem. 

[Z konwencji PiS zniknął premier, Mateusz Morawiecki – występuje sam Kaczyński]. 

 

MA: – Informacja z ostatniej chwili: prezydent, Andrzej Duda, podpisał ustawę, 

nowelizację ustawy: obniżającą stawkę PIT i podwyższającą koszty uzyskania przychodów. 

 

MA: – Parlament Europejski przegłosował rezolucję, w której potępia pakt Ribbentrop – 

Mołotow i przypomina bohaterstwo tych, którzy przeciwstawiali się totalitaryzmom, w tym 

polskiego rotmistrza, Witolda Pileckiego… 

Parlament Europejski zapowiada również ustanowienie międzynarodowego dnia walki 

z totalitaryzmem – ten miałby przypadać w dniu 25 maja… 

 

MA: – A teraz o propozycji spotkania prezydentów Stanów Zjednoczonych i Polski – 

z taką inicjatywą wyszli przedstawiciele Białego Domu – poinformował szef gabinetu 

prezydenta, Krzysztof Szczerski. Do rozmów miałoby dojść w najbliższy poniedziałek w 

Nowym Jorku… 

 

Polskie Towarzystwo Psychiatryczne 

Stanowczo prosimy i apelujemy o rozwagę i poszanowanie godności osób 

zmagającymi się z zaburzeniami psychicznymi. Mierzą się z nimi nierzadko nasi 

znajomi, mierzymy się także my i nasi bliscy. Wszyscy oczekujemy lub będziemy 

oczekiwać w takiej sytuacji zrozumienia, życzliwości i wsparcia – nie szyderstwa. 

Zarząd Główny Polskiego Towarzystwa Psychiatrycznego 

Źródło: psychiatria.org.pl 

 

MA: – Właśnie ta akcja „idź na wybory”, to kolejny happening, który obraża ludzi. 

Kolejny, bo niestety jest wiele elementów pogardy elit, czyli niektórych celebrytów i polityków 

wobec zwykłych Polaków. 

Maciej Sawicki, Anna Pawelec: – Chcą uchodzić za polską elitę, ale gardzą Polakami: 

Krystyna Janda: – Ja się czuję, jakby ktoś na mnie srał cały czas. 

 

„Świętej pamięci wolna Polsko, która nigdy nie byłaś wolna, ropiejący wrzodzie na 

samym środku europejskiej dupy”. 

Maciej Stuhr, aktor 

Wypowiedź z 26.05.2019 r. 

 

Miłosz Manasterski, redaktor naczelny fundacji pod nazwą] agencji informacyjnej: – Są 

wychowani w takim duchu totalitarnym: kto nie z nami, ten jest przeciwko nam. Kto myśli 

inaczej, ten jest naszym wrogiem. A wróg jest zły, głupi i podły. 

 

Andrzej Celiński, były przewodniczący partii demokratycznej: – Z każdej strony gówno 

wyłazi. Kiedy polskie gówno… 

 

Lis: – Ludzie nie są tacy głupi, jak nam się wydaje, są dużo głupsi. 

 

„Prawda jest taka, że dziś nad polskim morzem rządzi sraczka. Jedzą te wszystkie 

frytki, gofry, ryby na starych tłuszczach i nie wytrzymują”. 

Dorota Zawadzka 

Psycholog, celebrytka 

Źródło: „Newsweek”, 31.07.2016 r. 



 

„Piją, klną i śmiecą. Nie wiedzą, jak się zachować. Nawet gdy toną, wstydzą się 

wzywać pomocy”. 

Źródło: „Newsweek”, nr 32 

Norbert Maliszewski, profesor, ekspert ds. marketingu politycznego, Uniwersytet 

Kardynała Stefana Wyszyńskiego: – Gardzą wyborcami, a wyborcy w 2015 roku, czy chociażby 

ostatnio pokazali, za co dali im czerwoną kartkę. 

 

„Polacy tak lubią, po swojemu, staropolsko w słomianych łapciach, dupcyć po 

bożemu i dawać tej dupy każdemu, kto ją posmaruje, 500 plus albo obietnicą 

zbawienia”. 

Manuela Gretkowska 

Pisarka 

Źródło: facebook z 23.06.2019 r. 

 

Bronisław Komorowski: – Prawo i Sprawiedliwość głownie wygrywało w tych kręgach 

wyborczych, które nie płacą podatków. 

 

Jolanta Zjawińska, działaczka Nowoczesnej: – Jedźcie państwo na prowincję, to 

zobaczycie – to po prostu głupi, polski naród. 

 

Adrian Stankowski, publicysta, „Gazeta Polska Codziennie”: – Wyborcy Prawa i 

Sprawiedliwości to ludzie świadomi, lokują w tej właśnie partii swoje interesy ekonomiczne, 

polityczne, swoje interesy względem ochrony swojej godności. 

 

MA: – Robert Kubica rozstaje się z ekipą Wiliamsa. Polak, który wrócił na tor formuły 

jeden, będzie szukał nowego zespołu… 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Dowód z wypadku Beaty Szydło zniszczony, nagrania z monitoringu nie da się odzyskać. 

Młody człowiek, który jechał „Seicento”, miał potwornego pecha, bo się znalazł na drodze 

kolumny, staje przed sądem. Jego pełnomocnik mówi o skandalicznym procesie, opozycja o 

zderzeniu z państwem PiS… 

 

JP: – Ciężko chora służba zdrowia. 

PSL proponuje podpisanie paktu dla zdrowia. 

1. 6,8% PKB na służbę zdrowia 

2. Zwiększenie liczby personelu medycznego 

3. Podwyżki 30% 

4. Europejski Program Walki z Rakiem 

5. Powszechna profilaktyka 

 

JP: – Mimo dramatów w służbie zdrowia lekarze dokonują cudów: [przyszyli obciętą 

rękę]. 

 

JP: – Filmowcy grożą bojkotem kolejnych festiwali w Gdyni… 

 

TVP-INFO – Gość Wiadomości –  

Michał Adamczyk: – Niektórzy aktorzy naśladują osoby niepełnosprawne. Akcja „nie 

świruj, idź na wybory”. Co panowie o tym sądzicie? 

[…] 

♣ 
2019-09-20 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3425 



TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

25 milionów Polaków zyska dzięki tej decyzji. Prezydent podpisał ustawę obniżającą 

wysokość podatku od osób fizycznych. Już od 1 października – PIT 17%. [Czyli 25 milionów 

Polaków musi zagłosować na dobroczyńcę narodu, jakim jest PiS]. 

Kolejna obniżka podatków. 

Katastrofa Trzaskowskiego -szlam z Warszawy zatruwa Polskę. [Bo to Trzaskowski 

uszkodził rurociąg do oczyszczalni Czajka. A szlam w Wiśle już rozniósł się z Warszawy od 

Suwałk po Tatry]. 

 

Telewizja Polska nie zgadza się na ocenzurowanie filmu Solid Gold. 

- Każdy film ma prawo nawiązywać do rzeczywistości. Ja tego nie rozumiem. 

 

Obniżka podatku PIT dotyczy zarówno zatrudnionych na umowach o pracę, o dzieło, 

umowę zlecenie, przedsiębiorców, ale też emerytów i rencistów. 

Obniżka podatku PIT 

Najniższe świadczenie emerytalno-rentowe w 2019 r. 

1 100 zł – zysk w 2020 = 101 zł. 

Minimalne wynagrodzenie w 2020 r. – 2 600 zł, zysk w 2020 r. = 508 zł. 

Przeciętne wynagrodzenie 4 765 zł, zysk = 732 złote. 

Ale to nie koniec dobrych informacji dla pracowników, bo ustawa zakłada też wzrost 

kosztu uzyskania przychodów. 

Mateusz Morawiecki: – Podwyżka kosztów uzyskania przychodów – ponad dwukrotne. 

Podniesione podatki przez PO-PSL: 

• Podwyżka VAT z 22% do 23% 

• Podwyżka części składki rentowej płaconej przez pracodawcę z 4,5% do 

6,5% 

• Podatek od wydobycia niektórych kopalin 

• Likwidacja ulgi na Internet 

• Przepisanie 153 miliardów złotych z rachunków klientów OFE na wirtualne 

zapisy w ZUS 

• Wzrost akcyzy na samochody o pojemności silnika powyżej 2 litrów 

(z 13,6% do 18,6%) 

• Podwyżka VAT na: 

o Książki i prasę specjalistyczną warzywa owoce, mięso, ryby, mąki i 

kasze 

o Podwyżka akcyzy na wyroby spirytusowe o 15% 

o Oskładkowanie umów zlecenia 

Obniżone podatki przez Prawo i Sprawiedliwość: 

• Obniżka VAT na żywność dla niemowląt i artykuły dziecięce 

• Mały ZUS dla mniejszych przedsiębiorców 

• 0% PIT dla młodych 

• Obniżka PIT do 17% 

• Obniżka akcyzy na energię elektryczną 

• Obniżka CIT dla małych i średnich przedsiębiorstw do 15%, a następnie do 

9% 

• Obniżka VAT na owoce cytrusowe 

• Obniżka VAT na pieczywo i ciastka każdego rodzaju 

• Obniżka VAT na książki i e-booki do jednej stawki 

• Niższy PIT dzięki podwyższeniu kosztów uzyskania przychodów 

• Obniżka VAT do 8% na domową instalację fotowoltaiczną 

[instalacja fotowoltaiczna – energia słoneczna to jedno z najpowszechniejszych źródeł 

energii odnawialnej]. 

 



Kurs na niższe podatki deklaruje też nowo powołany dziś nowy minister finansów, Jerzy 

Kwieciński, kieruje jednocześnie ministerstwem inwestycji i rozwoju. 

Karol Jałtuszewski, Wiadomości. 

 

EL: – Ale to nie wszystkie korzyści – od nowego roku wzrośnie płaca minimalna – to 

jedno z założeń programu Prawa i Sprawiedliwości mające na celu podniesienie sytuacji 

życiowej i tych najmniej zarabiających. 

 

EL: – Program 500+ jest szkodliwy, bo ludzie przez niego nie pracują – ogłasza 

kandydatka Koalicji Obywatelskiej, Henryka Krzywonos-Strychalska. To kolejny wielogłos 

w sprawie programów 500+ rządu, z którymi opozycja ma wyraźny problem. Mimo zapewnień, 

że w razie wygranej, zostaną utrzymane. 

Magdalena Wierzchowska, Beata Szostak: – Pani Katarzyna jest mamą pięciorga dzieci, 

przy takiej gromadce pociech świadczenie 500+ ma bardzo istotny wymiar. 

Henryka Krzywonos-Strychalska, posłanka PO-KO, kandydatka Koalicji Obywatelskiej do 

sejmu: – Jakieś pieniądze ludzie dostali, zapomnieli o całym świecie, pieniążki do kieszeni, z 

drugiej strony wielu Polaków nie pracuje z tego względu. Na przykład na wsiach, na których 

jestem obecna bardzo często, ludzie porzucili pracę, nikt nie zbiera truskawek, nikt nie wychodzi 

do robienia prac polowych. 

[…] 

Jakub Pacan, publicysta, „Tygodnik Solidarność”: – W polityce dwa plus dwa nie zawsze 

daje cztery i tutaj też nie było tej wartości dodanej. To są dwa różne elektoraty. 

Wielu prominentnych działaczy ludowców swoją karierę zaczynało w ZSL [Zjednoczone 

Stronnictwo Ludowe], satelickim ugrupowaniu Polskiej Zjednoczonej Partii Robotniczej. ZSL 

odpowiadało za zwalczanie Kościoła i kolektywizację wsi. W roku 1989 rozwiązane. Następcą 

Polskie Stronnictwo Ludowe] … 

 

EL: – Koniec z ukrywaniem złego stanu powierza. – Rząd zaostrzył normę, w której 

obowiązuje alert smogowy. Tymczasem opozycja zapowiada w ciągu 10 lat odejście od opalania 

domów węglem, co może wywołać skokowy wzrost kosztów utrzymania domów – to wszystko 

na trzy dni przed szczytem klimatycznym w Nowym Jorku. 

Krzysztof Nowina-Konopka, Piotr Domański: – Protesty w Grecji, w Chinach, Republice 

Południowej Afryki i Francji. Zablokowany Berlin, tak samo Warszawa. To tak zwany protest 

tysięcy miast. Młodzież najczęściej szkolna i aktywiści ekologiczni. 

[Ale o ile w tysiącach miast na świecie domagano się zwiększenia działań 

proekologicznych, to w Warszawie chodziło o zmuszenie rządu do zaniechania opalania 

węglem, co chce rząd polski zwiększać]. 

Mateusz Morawiecki, premier – Staramy się rzeczywiście poprzez program czyste 

powietrze, poprzez programy antysmogowe, ocieplenie [budynków], termomodernizację, 

wymiana kotłów, zmiana norm, które wdrażamy sukcesywnie od trzech lat, poprawiać żmudnie 

jakość powietrza. [Natomiast nie zamierzamy odstępować od oparcia na węglu całej gospodarki 

Polski]. 

[…] 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Nieobecni w szkole, tłumy na ulicach. Młodzieżowy strajk klimatyczny w kilkudziesięciu 

polskich miastach i w ponad stu krajach. Wasza bierność – nasza złość – krzyczą młodzi ludzie 

do polityków i jest to donośny głos. Oni już wiedzą, że globalne ocieplenie to nie jest bajka. 

[Tylko nasz premier i cały PiS udaje, że świat nie do nich krzyczy. Można im pluć w oczy, 

a oni powiedzą, że deszcz pada i nadal będą rozwijać spalanie węgla w całej polskiej 

gospodarce]. 

- Jak można namawiać ludzi do większych rodzin, kiedy nie możemy im zagwarantować 

bezpiecznej przyszłości! 

Biedroń: – Nie może być tak, jak jest dzisiaj, że Prawo i Sprawiedliwość zwiększa import 

węgla bardzo złej jakości. 



Henryk Kowalczyk, minister środowiska, kandydat Prawa i Sprawiedliwości do sejmu: – 

Ten rząd zrobił dziesięć razy więcej niż poprzednie rządy, jeśli chodzi o ochronę środowiska. 

[I co z tego? To już jest wspaniale?] 

- Do dziś zrealizowano mniej niż 1% założonego celu przez rząd przed rokiem. 

 Miano wymienić 3 miliony kopcących kotłów. 

Jarosław Gowin: – Usprawniamy ten program, bo rzeczywiście pojawiły się tam zatory w 

realizacji tego programu rządu przez samorządy i banki!! 

[A prezydent z żoną zbierają śmieci w lesie i nawet sadzili drzewa – tylko dziś, przy 

kamerach]. 

Duda: – Trzeba zrobić to tak, żeby działo się to bez szkody dla ludzi. [Czyli co? Niech 

nadal palą węglem?] 

 

JP: – Już żaden pan nie będzie mówił kobietom, jak w Polsce ma wyglądać rodzina – na 

kongresie kobiet – mówi Małgorzata Kidawa-Błońska. 

Przyjechały z całej Polski, by słuchać, rozmawiać i zmieniać swoją codzienność. 

Zmiany klimatyczne to nowy temat kongresu. Inne nie zmieniają się, mimo wieloletniej 

walki kongresu. [Jako chłop milczę]. 

Małgorzata Fuszara, profesor, socjolog na kongresie: – W pierwszych piątkach [pierwsze 

pięć nazwisk na listach wyborczych] Koalicja Obywatelska i Lewica mają znowu około 40% 

kobiet, ale PiS ma tych kobiet około 23%. 

Małgorzata Kidawa-Błońska: – In vitro będzie dostępne. Oczywiście in vitro za darmo. W 

sprawie aborcji wszystko mam jasne: Dzisiaj trzeba po prostu przestrzegać, egzekwować 

obowiązujące prawo. Już nigdy żaden pan nie będzie jednoosobowo decydował o tym, kto 

w Polsce ma prawo mówić o sobie „rodzina”. 

Postulaty Kongresu Kobiet: 

Darmowe in vitro 

Przestrzeganie prawa aborcyjnego 

Równość na listach wyborczych 

Walka z przemocą domową 

Aktywizacja zawodowa 

Wspieranie matek samotnie wychowujących dzieci 

Walka o prawa mniejszości i prawa zwierząt 

 

JP: – Czy gangsterzy zbierali haki na biznesmenów i polityków, którzy korzystali z usług 

podkarpackich prostytutek. Kostecki mówił o monitoringu w agencjach towarzyskich i 

gromadzeniu haków na znane postaci. Kilka dni temu znaleziono go martwego w celi. 

Zeznania Dawida Kosteckiego: 

„Z otoczenia dochodziły mnie słuchy, że Ś. ma praktycznie na wszystko haki i nie 

chodzi wyłącznie o przestępców, ale również o osoby wywodzące się z kręgów 

polityki (…)”. 

 

„(…) mają na celu zbieranie informacji w stosunku do osób związanych z władzami 

i polityką”. 

 

JP: – Film Jacka Grodzkiego jednak powalczy o złote lwy. Został wycofany przez TVP, 

ale reżyser oskarżył telewizję państwową o nakłanianie go do zmian, które mogłyby zostać 

wykorzystane jako wyborcza propaganda. Film jest oparty na sprawie Amber Gold. 

Leszek Kopeć, dyrektor 44 festiwalu polskich filmów fabularnych w Gdyni: – W związku 

z wystąpieniem [odstąpieniem] Telewizji Polskiej w sposób formalny od umowy 

koprodukcyjnej, film Solid Gold, producent poprosił o przywrócenie filmu do konkursu 

głównego 44 festiwalu polskich filmów fabularnych w Gdyni. 

Jacek Bromski, reżyser filmu „Solid Gold”: – Cieszę się, bo chciałem pokazać film na 

festiwalu w Gdyni. To jest bardzo ważny festiwal przez to i całe środowisko, i dziennikarze, 

i tak zwana opinia publiczna filmowa stanęła murem za mną, co okazało się, że nie jest takie 



proste, że nie damy się zapędzić w kozi róg i też mamy swoje zdanie i tego się będziemy 

trzymać. 

 

JP: – Polityczne hasło – dwa lata temu padło: odbudujemy kazimierzowskie zamki – 

gospodarczy pomysł rzucił premier Morawiecki, podchwycił prezes Kaczyński, reklamował jako 

poważny [pomysł] wicepremier Gliński. Ale warto polityków łapać za słowo, inaczej odlatują 

bez kontroli. O tym, co zostało z politycznego planu: 

Jacek Tacik: – Tu potrzebna jest wyobraźnia, żeby zobaczyć to, czego już nie ma. Zamek 

w Ojcowie, czy raczej to, co z niego zostało… 

PJK: – Plan, który nie ukrywam, wziąłem od premiera Morawieckiego, ale który 

przedstawiam, bo nie jest czysto gospodarczy: Odbudowy zamków kazimierzowskich, tych 

które budował Kazimierz Wielki. 

Kazimierz Wielki wybudował na terenie Polski 53 zamki. 

„To symbol, ale możliwy do realizacji, a nie żadne fantasmagorie. To pomysł 

Mateusza Morawieckiego, który współgra z Narodowym Funduszem Ochrony 

Zabytków, nową, pozabudżetową instytucją, a przede wszystkim – z rozwojem 

Polski”. 

Piotr Gliński, minister kultury i dziedzictwa narodowego 

Źródło: niezalezna.pl 

[Poza budżetowo, czyli jak? Szwedzi nam odbudują? A swoją drogą to dobry pomysł. 

Pięknie by było z odbudowanymi zamkami. Może nawet proponowałbym zacząć od tych mniej 

zniszczonych, jak na przykład Krzyżtopór. A może choć zabezpieczyć mury]. 

♣ 
2019-09-21 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3438 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Przed nami wielkie sportowe emocje. Nasi niepokonani będą walczyć z Hiszpanią 

o ćwierć-finał. 

 

Pakiet dla przedsiębiorców – gospodarcza oferta Prawa i Sprawiedliwości. 

 

PJK: – Polska będzie krajem na poziomie Zachodu, Unii Europejskiej już na stałe – to jest 

nasz cel. I to można zrobić. [Jak zwykle oklaski]. 

 

Rośnie fala oburzenia po akcji zwolenników opozycji: „nie świruj”.  

- Takie sprawy podtrzymują zwolenników i ranią osoby z zaburzeniami. 

 

Warszawa gotowa na dyskotekę roku: roztańczony PG Narodowy. 

 

EL: – Prawo i Sprawiedliwość zapowiada rewolucję w składkach ZUS. Teraz ulgi będą 

dotyczyć firm, których miesięczne przychody sięgają nawet 10 tysięcy złotych, zyski 6 tysięcy. 

Według premiera przeciętna korzyść dla najdrobniejszych firm wyniesie 500 złotych 

miesięcznie… 

Damian Diaz, Małgorzata Kałużyńska, Maria Kaczorowska: – Podatki i składki ZUS – to 

na nie przedsiębiorcy narzekali od zawsze… 

Zmniejszenie obciążeń małych firm zapowiada Prawo i Sprawiedliwość. Premier na 

konwencji w Katowicach przestawił pięciopunktowy pakiet dla przedsiębiorców. 

Mateusz Morawiecki, premier: – Nie ma sprzeczności między solidarnością a 

przedsiębiorczością. Solidarne państwo i przedsiębiorcze państwo to droga ku przyszłości. 

Pakiet dla przedsiębiorców – Mały ZUS 

Teraz max. Przychód 5250 zł 

Propozycja PiS: max. przychód 10 000 zł; max. dochód 6 000 zł 

 



„Mały ZUS – dobre rozwiązanie. Na obecnym etapie można uznać, że problem ZUS 

– PiS rozwiązał”. 

Cezary Kaźmierczak 

Prezes związku przedsiębiorców i pracodawców 

Źródło: twitter 

[Najwyraźniej można być pracodawcą, a jednocześnie nie być przedsiębiorcą]. 

[…] 

 

Arkadiusz Jabłoński, profesor, socjolog, Katolicki Uniwersytet Lubelski: – Ocieplenie 

wizerunku, nie wiem, nie jest wiarygodne, nie jest wiarygodne ani dla tych liderów PO. Proszę 

zwrócić uwagę na ich twarze podczas wypowiedzi pani Kidawy-Błońskiej, oni jakby czekają, 

boją się wpadki. 

Piotr Grzybowski, publicysta, Radio Warszawa: – Jak widzimy wyniki sondaży, Polacy 

ledwo rozpoznają panią Kidawę-Błońską jako osobę związaną z Platformą Obywatelską czy 

Koalicją Obywatelską. A jeżeli nie rozpoznają, no to trudno uzyskać gen wiarygodności u takiej 

osoby. [gen wiarygodności – no, proszę]. 

[Właśnie: Dawno nikt nie prezentował żadnych sondaży]. 

 

PJK: – Zza jej postaci słychać kłapanie zębów wilka, he he he i ten wilk ma konkretne 

nazwisko… 

EL: – [Jest sondaż!] 

Sondaż poparcia przed wyborami parlamentarnymi 

Źródło: Centrum Badania Opinii Społecznej, 12-19.09.2019 r. N. 990 (dane w %) 

PiS 46%; Koalicja Obywatelska 23%; PSL 8%; Lewica 5% 

 

Źródło: Estymator dla dorzeczy.pl, 17-19.09.2019 r. N.1022 (dane w %) 

PiS 48,1%; Koalicja Obywatelska 27,9%; Lewica 13,2%; PSL 6,1% 

 

EL: – Liderzy Konfederacji na konwencji wyborczej zapewniają, że mają szanse wejść do 

sejmu, ale nie potwierdzają tego sondaże [3%] 

Marcin Tulicki, Anna Pawelec: – Dziś w blasku fleszy, ale gdyby prześledzić ostatnie 

miesiące, to historia tego sojuszu, zwanego Konfederacją, nie rysuje się w kolorowych barwach. 

Wojciech Wybranowski, publicysta, „Do rzeczy”: – Konflikty, rozłamy, łączenia i kolejne 

rozłamy… 

Artur Wróblewski, politolog, Uczelnia Łazarskiego: – Głosowanie na to właśnie 

prawicowe ugrupowanie może być straconym głosem, bo niewątpliwie tego typu projekty 

odbierają głos prawicowym innym ugrupowaniom. 

Wewnętrzne tarcia to niemal znak rozpoznawczy Konfederacji. Z Markiem Jakubiakiem 

skończyło się nawet w sądzie, gdy odważył się na antenie Telewizji Polskiej wypowiedzieć 

słowa, które nie spodobały się jego byłym już politycznym kompanom. 

„Na miejscu UE przytarłbym nosa Polsce blokując program rekompensat wzrostu 

cen prądu jako niedopuszczalne na jednolitym wspólnym rynku UE pomoc 

publiczną dla państwowych firm energetycznych”. 

Krzysztof Bosak 

Kandydat Konfederacji do sejmu 

Źródło: twitter.com/krzysztofbosak, 10.12.2018 r. 

Janusz Korwin-Mikke, prezes partii Korwin, kandydat Konfederacji do sejmu: – Lasy 

zawsze były prywatne. Lasy Państwowe to dopiero powojenne. 

Wojciech Wybranowski, publicysta, „Do rzeczy”: – Poglądy Korwina-Mikke na temat 

kobiet są absolutnie niedopuszczalne. To jest bardzo brzydli męski szowinizm. 

„(…) Ze sportem nie ma to jednak wiele wspólnego – równie dobrze można by 

organizować zawody w szachy dla debili – lub turnieje brydżowe dla ludzi z 

zespołem Downa”. 

Janusz Korwin-Mikke 

Prezes partii Korwin 



Źródło: „Nowy Ekran”, 5.09.2012 r. 

Miłosz Manasterski, redaktor naczelny [fundacji pod nazwą] agencji informacyjnej: – Jest 

coś bardzo niepokojącego na temat powiązania z Rosją, ze Sputnikiem, różnego rodzaju podróży 

do Rosji. 

 

EL: – Już w poniedziałek spotkanie prezydentów Polski i Stanów Zjednoczonych. 

 



Tvn24bis – Fakty – Diana Rudnik 

Pakiet dla przedsiębiorców ma uspokoić ich obawy. PiS chce uciszyć burzę o płacę 

minimalną i proponuje nowe 500+, a dokładnie 500 minus. 

Pakiet dla przedsiębiorców 

1. 500 dla firm. Mały ZUS dla małych przedsiębiorców 

2. Ryczałtowy ZUS bez zmian 

3. Prosty PIT – ryczałt do 2 milionów euro 

4. 9% CIT do 2 milionów euro przychodów 

5. Miliard złotych na bezpośrednie wsparcie inwestorów 

[…] 

Marek Kowalski, federacja przedsiębiorców polskich: – Ja myślę, że nastąpi bardzo duży 

odpływ fachowców, którzy jak informatycy… 

Kidawa=Błońska: – Była już wojna z sędziami, nauczycielami, lekarzami, a teraz zaczyna 

się wojna z pracodawcami i ludźmi pracy. 

Włodzimierz Czarzasty: – Jarosław Kaczyński po prostu nigdy nie był przedsiębiorcą. On, 

myślę, że nie wie, czy płaci ZUS. 

PJK: – Jeżeli będziemy mieli kilka kadencji, to bardzo ambitny plan, ale trzeba być 

ambitnym. 

[oklaski na stojąco] 

 

EL: – Kobiety w kampanii, cenne po obu stronach wyborczej rozgrywki. 

Katarzyna Piekarska, kandydatka Koalicji Obywatelskiej do sejmu: – Grzegorz, sorry, 

koalicja jest kobietą. 

Barbara Nowacka, kandydatka Koalicji Obywatelskie do sejmu: – Dlaczego mówimy, że 

te wybory wygrają kobiety? Bo są do bólu kompetentne i zdeterminowane. 

Katarzyna Piekarska, kandydatka Koalicji Obywatelskiej do sejmu: – Nie załatwią tego za 

nas tenorzy, którzy jeżdżą po Polsce i opowiadają, co dla kobiet zrobią. To my, kobiety musimy 

to zrobić. 

Propozycje Koalicji Obywatelskiej dla kobiet 

- programy zachęcające i ułatwiające powrót na rynek pracy 

- wydłużenie urlopu ojcowskiego 

- inwestycje w przedszkola i żłobki 

- darmowe in vitro 

- tabletka „dzień po” bez recepty 

- darmowe szczepienia na HPV 

 

Propozycje Lewicy dla kobiet 

- edukacja seksualna 

- łatwiejszy dostęp do ginekologa 

- aborcja na żądanie do 12 tygodnia 

 

Propozycje PiS dla kobiet 

- program ciąża plus 

- darmowe leki dla kobiet w ciąży 

- większe posiłki dla kobiet oczekujących na poród 

 

DR: – Eko pogrom 

W ciągu 50 lat zniknęło 30% gatunków ptaków, czyli aż 3 miliardy sztuk. 

Za chwilę będziemy mieli ciche pola. 

 

Bertold Kitel, przejrzał oświadczenia majątkowe nowego szefa NIK. Czy Marian Banaś 

niczego w nich nie pominął? 

- Ile czasu? 

- Godzina. 

- Sześćdziesiąt złotych. 



- Oczywiście okno zasłonięte. 

- Czy ma pan jakiś problem? Dlaczego pan przede mną ucieka? 

- Nie uciekam. 

- To jest wysoki urzędnik państwowy. 

- No i co z tego? Ja sobie nie życzę z panem rozmawiać. 

- Ma pan jakiś problem? 

- Czy to jest normalne, że państwo prowadzicie tutaj działalność bez paragonów? 

- Może niech pan poczeka, ja zadzwonię po Banasia. 

- Niech pan zadzwoni do Banasia. 

- Dobrze? I spytam się, co mam powiedzieć. 

- Dobra, dobra. 

- Nie życzysz sobie z nim rozmawiać? 

- Żegnam. 

[To film w Superwizjerze. Zapisałem sam dialog postaci: redaktor Superwizjera i najpierw 

pracownik recepcji w krakowskim hotelu na godziny, a potem Marian Banaś, prezes NIK. Nie 

wyczułem, jaką burzę wywoła ten reportaż. Nie będzie schodził z mediów przez kolejne 

miesiące, będzie tematem wielu doniesień niemal codziennie. Będzie miał finał może dopiero w 

2020 roku]. 

 

DR: – To w Superwizjerze. A u nas problem wagi ciężkiej. We Wrocławiu 10 nowych 

karetek od 9 miesięcy stoi na parkingu i wciąż rdzewieje. Uziemiła je decyzja dyrektora 

i prokuratorskie śledztwo. Są za ciężkie -stwierdził biegły. Więc do chorych jeździć nie mogą, 

choć identyczne pojazdy mogą i jeżdżą nie tylko we Wrocławiu. 

♣ 
2019-09-22 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3438 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Kampania wyborcza wkracza w decydującą fazę. Partia rządząca ma nowe propozycje dla 

pracowników i pracodawców, opozycja krytykuje. 

Prawo i Sprawiedliwość stawia na budowę państwa dobrobytu. [Gdzie obywatele nie 

wyżyliby bez dużych dotacji władzy]. 

PJK w Krakowie: – Taki jest nasz cel: uzyskać ten bardzo wysoki poziom rozwoju 

gospodarczego, ale także uzyskać tą sprawiedliwość. Solidarność. Spójność społeczną. 

[długotrwałe oklaski]. 

 

Kto stoi za internetową machiną internetowego hejtu? 

 

Największa impreza taneczna w kraju z rekordową oglądalnością w TVP. 

Państwo dobrobytu to kraj, w którym podział dochodu narodowego jest w miarę równy. 

Tak o projekcie Prawa i Sprawiedliwości mówił w Małopolsce prezes partii rządzącej. 

[Państwo dobrobytu to kraj, w którym obywatele tak dobrze zarabiają, że po zapłaceniu 

podatków nadal mogą żyć w dobrobycie, nie oglądając się już na dotacje państwa, a państwo ma 

tak duże wpływy z podatków, że może finansować liczne inwestycje, może łożyć na 

nowoczesne szkolnictwo kształcące wybitnych specjalistów]. 

Premier na Dolnym Śląsku przypomniał, że polityka rządu obejmuje działania dla całego 

narodu – zarówno pracowników, jak i pracodawców. [Państwo nie może być jednym 

największym i jedynym przedsiębiorstwem. Nie może cała gospodarka być państwowa, tak jak 

było w PRL. W państwie to obywatele poprzez swój kapitał tworzą, prywatne, coraz większe 

przedsiębiorstwa]. 

 

EL: – Przychodzi czas, że wszystkim tym, którzy są po złej stronie, trzeba pokazać gest 

Kozakiewicza – mówi przewodniczący Platformy Obywatelskiej, Grzegorz Schetyna na kolejnej 

konwencji wyborczej. Swój program prezentuje także Lewica. Oba ugrupowania zapewniają się 

o nieatakowaniu się, choć rywalizują o podobny elektorat. 



Maksymilian Maszenda, Anna Olszak: – U polityków Koalicji Obywatelskiej trudno 

dostrzec entuzjazm. 

PJK: – Przy całym szacunku dla pani Kidawy-Błońskiej trzeba przyznać, że Beatą Szydło 

to ona nie jest. [Właśnie na tym polega przewaga Kidawy-Błońskiej, że Beatą Szydło ona nie 

jest]. 

Piotr Zakrzewski, doktor, politolog, Uniwersytet Kardynała Stefana Wyszyńskiego: – 

Elektorat lewicowy zyskał sojusz ugrupowań, które reprezentują tenże światopogląd, siłą rzeczy. 

Platforma Obywatelska, Koalicja Obywatelska na tym traci. 

MM: – We wczorajszym przemówieniu lidera SLD nie zabrakło odwołań do przeszłości i 

Polski rządzonej przez komunistyczny reżim. 

Włodzimierz Czarzasty: – PRL był trudny, jednym pasował, drugim nie pasował. Jednym 

ziemię zabierał, drugim ziemię dawał. Ale był. To było miejsce, gdzie nasi ojcowie, nasi 

dziadkowie, nasze matki kochali się. 

[Nic nie wiedzielibyśmy o jakichś konwencjach Koalicji Obywatelskiej, o jakichś 

konwencjach Lewicy, gdyby TVP nie zdołała z nich wyłuskać wypowiedzi przydatnych do 

negatywnej swojej kampanii. Dlatego TVP nie jest telewizją publiczną, a jedynie jest PiS-owską 

tubą]. 

MM: – Euro-posłanka Wiosny, Sylwia Spurek, sprzeciwia się hodowli przez rolników 

krów mlecznych, bo jak przekonuje, pozyskiwanie mleka od krów, to wynik gwałtu. 

Sylwia Spurek: – Krowy są gwałcone po to, żeby krowa mogła urodzić, żeby dawać 

mleko. Żadna krowa, tak jak żadna kobieta nie daje mleka, proszę spojrzeć, tutaj jest masa 

kobiet, one nie dają mleka po prostu. 

[O jej! Do czego dochodzimy? Już jako dziecko widziałem, co wyprawia krowa, zanim 

zostanie doprowadzona do byka. W żadnej mierze krowy nie są gwałcone]. 

MM: – Sposób, który wywołał kolejny skandal. O głosy wegan postanowiła zabiegać 

kandydatka Koalicji Obywatelskiej, Klaudia Jachira zapozowała przed pomnikiem Armii 

Krajowej i polskiego państwa podziemnego, w którym istnie hasło: Bóg, Honor, Ojczyzna – 

z transparentem: Bog, humus, włoszczyzna. 

Do sejmu kandyduje z tej samej listy, co Małgorzata Kidawa-Błońska. Wsparł ją Grzegorz 

Schetyna. Akcja Jachiry wywołała zgorszenie i oburzenie wielu środowisk. Kombatanci wydali 

w tej sprawie oświadczenie. Domagają się od Koalicji Obywatelskiej wycofania jej kandydatury. 

Politycy Koalicji Obywatelskiej w tej sprawie milczą. Maksymilian Maszenda, Wiadomości. 

 

EL: – Polska otwiera się na Morze Bałtyckie. Przed nami wielkie inwestycje, które 

przyniosą wiele korzyści naszej gospodarce. Niedługo ruszy przebudowa terminala w 

Świnoujściu, żeby za dwa lata mógł przyjmować duże statki. Państwo inwestuje też w rozwój 

portów i przekop Mierzei Wiślanej… 

 

Amerykański News Britain [to miejscowość], to pierwszy punkt wizyty prezydenta, 

Andrzeja Dudy, w Stach zjednoczonych. 

 

Brytyjski książę Karol złożył hołd polskim spadochroniarzom. W 75 rocznicę bitwy pod 

Arnhem – to była jedna z największych operacji z udziałem alianckich wojsk powietrzno-

desantowych mającej na celu wyzwolenie Holandii spod okupacji nazistowskiego Dojczlandu. 

 

Czas pożegnać ostatni dzień lata… 

 

Od listopada 2018 roku nieczynna jest spalarnia odpadów w oczyszczalni ścieków 

Czajka… 

 

Pracownicy warszawskiego ratusza twórcami soku z buraka – tak nazywa się profil 

internetowy atakujący PiS, rząd i Kościół… 

 

Tvn24bis – Fakty – Diana Rudnik 



Krakowska kamienica, w niej pokoje na godziny. Kredyt wpisany do oświadczenia 

majątkowego, które znika… 

 

Nie betonujemy całego wąwozu, zabezpieczamy tylko rozpadek skarp. 

Wąwóz Czarny to jest perła – miejsce niezwykłe w skali nawet światowej… 

To w Kazimierzu Dolnym. 

 

Nowy Jork w oczekiwaniu na szczyt klimatyczny ONZ… 

 

Walka o przedsiębiorców, czy walka z nimi? 

 

…nieletni znów mogą brać udział w polowaniach… 

 

Złote lwy dla „Obywatela Johnsa” – film Agnieszki Holand z nagrodą główną w festiwalu 

w Gdyni, a ona sama z apelem do twórców o solidarność w walce z cenzurą. Polskie władze są 

na wojnie z kulturą – mówi, a do marynarki przypina znaczek z napisem: Odwaga. 

[…] 

 

Tak kończymy Fakty… [udające, że nie ma kampanii wyborczej]. 



[Człowiek od zarania dziejów kształtował swój dom mieszkalny i tak chyba na zawsze 

pozostanie. W XIX i XX wieku powstało zagadnienie miejsca pracy. Człowiek coraz 

powszechniej musiał się zatrudniać, aby miał środki do życia. Miejsce pracy stało się totalnym 

elementem życia człowieka. Wszystkie miasta świata polegają na dwóch różnych elementach 

technicznych: Miejscu zamieszkania i miejscu zatrudnienia. Pierwsze i drugie muszą być 

odmiennie ulokowane i odmiennie ukształtowane. Wywołało ta kardynalny problem 

konieczności połączenia komunikacyjnego miejsca zamieszkania z miejscem pracy. Budujemy 

coraz lepsze drogi, wytwarzamy miliony samochodów. Właściwie obraz współczesnego miasta 

polega na ruchu olbrzymiej ilości pojazdów, przemieszczających ludzi z miejsca zamieszkania 

do miejsca pracy oraz między miejscami pracy. To zasadniczy problem techniczny nigdy nie 

będący na dostatecznym poziomie ukształtowania, aby sprostał potrzebom komunikacyjnym. 

Widzę z okna naszego bloku mieszkalnego olbrzymi ruch pojazdów w Alejach 

Jerozolimskich, widzę setki aut osobowych podjeżdżających pod olbrzymie biurowce po drugiej 

stronie ulicy. Komunikacja pochłania coraz więcej czasu naszego życia. A przecież Warszawa 

nijak się ma do wielomilionowych aglomeracji na świecie. 

Dotychczasowa komunikacja rozwiązywana za pomocą mechanizmów (pojazdy i służące 

im drogi) musi zostać zastąpiona komunikacją elektroniczną. Mamy Internet, który już jest w 

stanie tworzyć inny kształt miejsc pracy. Pracownicy pracują w domu i mają totalne połączenie 

w internetowe przedsiębiorstwa. Gdy automatyzacja osiągnie nadrzędny cel zlikwidowania 

konieczności obecności człowieka przy wytwarzanym produkcie, to człowiek będzie mógł na 

odległość sterować procesem produkcyjnym, bo urzędniczy proces pracy już jest właściwie 

możliwy na odległość. Oczywiście technologia będzie musiała ten aspekt wytwarzania 

opanować totalnie, tak aby śmieszne już stały się blokowiska biurowców, bo zakłady wytwórcze 

będą mogły być uwolnione i zostaną lokowane na odległych terenach, nawet na Księżycu. 

Pytanie tylko, jaka wytwórczość się ostanie, bo przemysł samochodowy na pewno zaniknie. 

Wyobraźmy sobie dziwne, niezrozumiałe sploty autostrad o których nawet już nie 

wiadomo czemu służyły i ten wszędzie obecny asfalt]. 

♣ 
2019-09-23 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3438 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Nasi siatkarze mają ambitne plany, dziś wygrać z Dojczami, a w piątek z Rosją… 

 

Spotkanie Duda – Tramp w Nowym Jorku. 

Duda: – Dzisiaj stajemy się rzeczywiście partnerem Stanów Zjednoczonych.  I te relacje, 

które dzisiaj łączą Polskę i Stany Zjednoczone, są relacjami partnerskimi. 

[O ile można mówić o partnerstwie ze Stanami Zjednoczonymi o siedmiokrotnie większej 

ludności i wielokrotnie większej gospodarce]. 

 

Platforma Obywatelska wykorzystuje propagandę nienawiści. 

 

Michał Adamczyk z Nowego Jorku: – Wyzwania i cele klimatyczne dla świata. O tym dziś 

rozmawiają uczestnicy szczytu ONZ w Nowym Jorku, a polski głos jest mocniejszy niż zwykle, 

bo jeszcze do końca tego roku jesteśmy członkiem Rady Bezpieczeństwa Organizacji Narodów 

Zjednoczonych. Dla nas niezwykle ważne jest też spotkanie prezydentów Polski i Stanów 

Zjednoczonych… 

Andrzej Duda, prezydent RP: – Chcemy się stawać coraz silniejsi. Chcemy zajmować 

coraz poważniejszą pozycję, dążymy do tego wszystkiego. Ta droga nie jest łatwa, to nie jest 

proste zadanie, to jest bardzo trudne zadanie. 

Dzisiaj stajemy się rzeczywiście partnerem Stanów Zjednoczonych i te relacje, które łączą 

dzisiaj Polskę i Stany Zjednoczone są relacjami partnerskimi. 

[…] 

 



Janusz Kowalski, kandydat PiS do Sejmu: – Żądam, aby politycy Platformy Obywatelskiej 

ujawnili tajny plan ograniczenia programu 500+. Niech ujawnią to przed wyborami. 

Norbert Maliszewski, profesor, ekspert do spraw marketingu politycznego, Uniwersytet 

Kardynała Stefana Wyszyńskiego: – PiS jest doceniany za wiarygodność i to doceniany nie 

tylko w kampanii, ale w badaniach, które są realizowane od czterech lat. 

Która z partii najlepiej troszczy się o potrzeby zwykłych ludzi? 

Źródło: Socjal changes dla wpolityce.pl, 12-18.09.2019 r. N. 1001 (dane w %) 

PiS 41,6%; Koalicja Obywatelska 11,2%; SLD 5,8%; PSL 5,2% 

 

EL: – Polityczna nienawiść finansowana z pieniędzy Platformy Obywatelskiej, Taki obraz 

wyłania się z dziennikarskiego śledztwa „Sieci”. Twórca internetowego profilu „sok z buraka”, 

na którym masa ataków na Kościół, masa kłamstw, jest zatrudniony i w Platformie 

Obywatelskiej, i w stołecznym ratuszu. Politycy opozycji wbrew faktom twierdzą, że nic o tym 

nie wiedzą, a strony nie znają. 

[…] 

 

EL: – Zemsta za ściganie mafii watowskich i uszczelnianie budżetu, z którego za czasów 

rządów PO-PSL wyciekały pieniądze, jedna z komercyjnych stacji w sensacyjnym tonie 

informuje o szefie Najwyższej Izby Kontroli, Marianie Banasiu. Ten odpowiada: to maksymalna 

manipulacja. 

[…] 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Front obrony Mariana Banasia. W PiS-ie go znają i ręczą, że jest krystaliczny, ale zbyt 

wiele rys na tym krysztale. Był szefem kontroli skarbowej, ministrem finansów, jest szefem 

NIK-u. Czy służby wiedziały, że w jego krakowskiej kamienicy urzędują gangsterzy? 

A w oświadczeniu majątkowym zgubił istotne informacje: 

[…] 

 

Kto Katarzynie Lubnauer groził śmiercią? 

Mamy do czynienia z funkcjonariuszem straży marszałkowskiej. Został zatrzymany na 

terenie sejmu. 

…Od 19 lat w służbie… 

 

Ruch bezwizowy dla Polaków to wciąż zagadka, ale wiemy, gdzie w Polsce będzie 

stacjonowało amerykańskie dowództwo dywizji. Prezydenci obu państw spotkają się za 

godzinę… 

 

Jeżeli nie chcecie protestować w obronie klimatu, jedźcie do Polski, przekonajcie do 

reform kraj, którego ja przekonać nie umiem – mówi w drodze na szczyt klimatyczny prezydent 

Francji. Nazywa nas graczem, który wszystko blokuje. O klimacie wokół Polski: 

Maciej Knapik: – To symboliczny pogrzeb znikającego lodowca w Alpach. To 

elektrownia Bełchatów i wstyd premiera Mateusza Morawieckiego – akcja Green Peace z 

czerwca, a teraz temat wraca… 

Andrzej Duda, prezydent, wypowiedź archiwalna: – Ja nie wiem, na ile człowiek 

przyczynia się do zmian klimatycznych. 

[…] 

 

Awaryjne ściąganie z wakacji setek tysięcy klientów. Zbankrutowało najstarsze biuro 

podróży Thomas Cook. Ponad pół miliona podróżnych jest rozsianych po świecie, a ich pobyty 

tracą ważność… 

 

Zwolniono z pracy, bo niezamężne. Krakowska Kuria Biskupia zwalnia trzy pracownice 

biura prasowego i w oficjalnym oświadczeniu przyznaje, że zakończono współpracę tylko 

z niezamężnymi. 



 

[Ktoś z ziemi laserem oślepił lekarza lecącego helikopterem lotniczego pogotowia 

ratunkowego. Ktoś inny siedzi już od pół roku za to samo. Przecież taki laser powinien być 

traktowany jak broń palna i sprzedawany jak broń palna na specjalnych warunkach]. 

 

TVP-INFO – Gość Wiadomości – Edyta Lewandowska i Marian Banaś, prezes NIK 

EL: – Chciałam naszą rozmowę zacząć, złamał pan prawo? 

MB: – Pani redaktor, to jest wielka manipulacja i największa prowokacja, jaka miała do tej 

pory miejsce, wymierzona przeciwko mnie i rządowi, któremu miałem zaszczyt służyć, a to ze 

względu na to, że odnieśliśmy sukces, którego to sukcesu totalna opozycja i sprzyjające jej 

media nie osiągnęły. Więc to jest tego rodzaju zemsta. My jesteśmy na to przygotowani, mamy 

sukcesy, zarządzałem wielką organizacją, której byłem jednym z twórców tej organizacji, 

administracją skarbową, która przyniosła do budżetu w ciągu niecałych trzech lat ponad sto 

miliardów złotych. Był taki minister w rządzie PO-PSL, który mówił: pieniędzy nie ma i nie 

będzie, a myśmy w rządzie pokazali, że pieniądze są i będą na wszystkie programy i działania, 

które tutaj rząd Prawa i Sprawiedliwości, Zjednoczona Prawica, przedstawiły społeczeństwu. 

EL: – Opozycja mówi o wielkiej aferze, domaga się pana dymisji – grzmi Grzegorz 

Schetyna z mównicy, tymczasem politycy partii rządzącej mówią, że darzą pana ogromnym 

zaufaniem. To o co chodzi? W czym rzecz? 

MB: – Pani redaktor, ja muszę powiedzieć, że mój poprzednik, prezes Kwiatkowski, miał 

zarzuty prokuratorskie. Od dwóch lat nikt nie żądał z jego środowiska politycznego żadnej 

dymisji, funkcjonował. Tak? Wobec mnie nie ma żadnych zarzutów poza insynuacjami, które 

tutaj redaktor Kitel wysunął wobec mnie w tym programie, a ja chcę przypomnieć, że ten 

redaktor również wobec ministra Szeremietiewa, ze środowiska narodowców przygotował 

sfabrykowane reportaże… 

EL: – A potem ten człowiek został uniewinniony. Pamiętamy tamtą sprawę, która 

skończyła się tragedią życiową uczciwego człowieka. Ale wróćmy do tej kwestii, z czym mamy 

do czynienia teraz, bo w mediach społecznościowych podjęto fakt, że pan jako urzędnik 

państwowy od wielu lat, wszedł w posiadanie kamienicy w Krakowie. To bardzo droga 

inwestycja. Co do tego nikt nie ma wątpliwości. Tajemnica wielka w tym, skąd pan tą kamienicę 

wziął, opozycja twierdzi, że rzeczywiście trzeba się sprawie bardzo przyjrzeć. To może pan nam 

wyjaśni, skąd ta kamienica? 

MB: – Pani redaktor, no właśnie. Tutaj jest dowód na brak rzetelności tego dziennikarza. 

Przecież to jest oficjalne, można się było dowiedzieć, że ja lat temu trzydzieści poznałem pana z 

AK, z kedywu, zasłużonego naprawdę wielkiego patriotę, z którym się jeszcze zaprzyjaźniłem w 

latach solidarności, w latach osiemdziesiątych i później w podziemiu, kiedy poszedłem niestety 

do więzienia i płaciłem dużą cenę za wolność i który był samotny, zaprzyjaźniliśmy się i wtedy 

w 2007 roku, prawie po trzydziestu latach w umowie dożywocia przekazał mi starą kamienicę, 

jego rodzinną, którą ja wyremontowałem. Stąd się wziął mój majątek w postaci tej kamienicy. A 

tu się robi sensację. 

EL: – Ta kamienica ma kilkaset metrów kwadratowych. Dziennikarze stacji komercyjnej 

twierdzą, że wynajmował ją pan za 5 tysięcy. Wydaje się to bardzo mało, o ile ta kwota jest 

prawdziwa. 

MB: – To jest proste. Dlatego, że ja od samego początku zdecydowałem się tutaj pracować 

w rządzie, zdecydowałem się tą kamienicę sprzedać. Znalazłem z ogłoszenia najemcę, młodego 

człowieka, który zdecydował się właśnie prowadzić działalność hotelarską i taką umowę z nim 

podpisałem i zarazem umowę przedwstępną, że ją kupi. Niestety po dwóch czy trzech latach nie 

dostał kredytu, wycofał się z tego, ja w tym czasie byłem zajęty całkowicie w Warszawie, po 

pięć, cztery godziny tylko spałem. Sukces ewidentny, gdybyśmy nie utworzyli krajowej 

administracji skarbowej, nie uszczelnili sytemu podatkowego, nie walczyli skutecznie z mafiami 

paliwowymi, ale nie tylko, to tego sukcesu w ogóle byśmy nie osiągnęli. Ja nie miałem czasu, w 

ogóle nie jeździłem do Krakowa, rzadko się spotykałem nawet z własną żoną, a w międzyczasie 

cały czas chciałem, by ta kamienica była w ogóle sprzedana. I wreszcie mi się udało, w ostatnich 

tygodniach, miesiąc temu, ta kamienica została sprzedana i sprawa jest zamknięta. 



EL: – Ale jeszcze nie wyjaśniliśmy tej kwestii pięciu tysięcy, bo dziennikarze mówią, że 

można by to wynająć swobodnie za piętnaście. 

MB: – Nieprawda, to po pierwsze. Można sobie chcieć, ale rynek zupełnie inaczej 

kształtuje ceny. Natomiast ta niższa cena wzięła się stąd, że ta kamienica miała być kupiona na 

podstawie tej umowy przedwstępnej i w finale później już przy rozliczeniu ta cena miała być 

wyrównana. 

EL: – Ale na bieżąco na pana koncie… 

MB: – Na bieżąco część z tych kwot spływała mi na konto przelewem na moje konto. 

EL: – Powiedział pan, że nie jest pan już właścicielem tej kamienicy. Zdecydował się pan 

ją sprzedać w sierpniu. To miało związek z pana kandydaturą na szefa NIK? 

MB: – To miało związek nie tylko z kandydaturą. Ja mówię od samego początku, kiedy 

właściwie zrezygnowałem tam już z pobytu w Krakowie. To chciałem się pozbyć tej kamienicy, 

bo przecież wiadomo, jak się osobiście prowadzi pewne działania, to są wtedy bardziej 

korzystne dla człowieka. Ja akurat się poświęciłem służbie publicznej całkowicie tak w latach 

młodości. Zresztą z wielką skutecznością. Tak? Bo rzeczywiście żeśmy tutaj jako rząd Prawa i 

Sprawiedliwości odnieśliśmy inny sukces. I to najbardziej boli tą totalną opozycję teraz właśnie 

w okresie wyborów, kiedy właściwie, kiedy rządzili, nie mogli się pochwalić takimi sukcesami, 

jak myśmy to zrobili. 

EL: – W tym reportażu dotyczącym tej kamienicy, którą pan sprzedał, jest główny bohater. 

Jest osoba, która występuje zdaniem dziennikarza, że jest powiązana ze światem przestępczym. 

W jakich okolicznościach poznał pan tego człowieka? To jest pana jakiś dobry znajomy? 

MB: – To nie jest żaden dobry znajomy. Ja zresztą nie utrzymuję żadnych bliższych 

kontaktów z tamtym środowiskiem. To jest ojcem, którego pokazano właśnie w Superwizjerze, 

to jest ojciec tego młodego człowieka właśnie, który wynajął mój dom pod działalność 

hotelową. 

EL: – Czyli poznał go pan wtedy, kiedy próbował pan wynająć kamienicę? 

MB: – Poznałem go właśnie w tych okolicznościach, kiedy już zawarłem już z młodym 

człowiekiem umowę i on wtedy tam przychodził czasem ze swoim synem i wtedy go poznałem i 

właściwie z tym człowiekiem nie miałem nic wspólnego od czasu, kiedy on sprawdzał stan 

mojej nieruchomości, to czasem tam też go widziałem. I to tyle. Nie mam nic wspólnego z nim. 

To, co pokazano, w ogóle jest absolutnym nadużyciem, w ogóle jego braci nie znam, w ogóle w 

życiu nie widziałem. I pokazywanie ich właśnie w kontekście mojej kamienicy jest absolutnym 

nadużyciem i bezprawnym działaniem. 

EL: – Pan mówi o działalności hotelarskiej, taką pan podpisał umowę, tymczasem 

dziennikarze sugerują, że tam działała agencja towarzyska. 

MB: – Absolutnie to jest nieprawdą. Żadnej agencji towarzyskiej nie było. Z tego, co się 

dowiedziałem później, były również usługi na godziny. Tak? Ale jak się dowiedziałem później, 

tego typu usługi świadczą również w innych obiektach, hotelach, ja właściwie nie 

kontrolowałem tej działalności. Jak mówiłem wcześniej, byłem cały czas zajęty pracą w 

Warszawie, no i chciałem jak najwcześniej pozbyć się tej kamienicy, co wreszcie mi się udało. 

EL: – W tym reportażu pokazano również, że ten mężczyzna, główny bohater dzwoni do 

pana z interwencją. Czy ta rozmowa się odbyła? 

MB: – Ja rzeczywiście, kiedy zawarłem tę umowę, to dałem temu młodemu człowiekowi 

mój telefon na wypadek, gdyby była jakaś awaria, coś się działo, żeby miał ze mną kontakt i być 

może, przekazał mój telefon, ale ja żadnej rozmowy nie podjąłem. 

EL: – Był też zarzut dotyczący nieprawidłowości w oświadczeniu majątkowym. 

Mianowicie w tym oświadczeniu nie napisał pan, że kamienica jest obciążona kredytem 

hipotecznym. 

MB: – No ale, pani redaktor, kredyt wziął mój syn. Który z ojców nie pomoże swojemu 

synowi, swojemu dziecku. Ja się zdecydowałem pomóc mu i dałem mu hipotekę na moją 

kamienicę, ale to była hipoteka rzeczowa. Nie zobowiązanie pieniężne. On regularnie spłacał 

kredyt, więc ja po prostu nie miałem obowiązku, nie ma takiego obowiązku, żebym akurat to 

wykazywał w oświadczeniu majątkowym. Zresztą na mój wniosek Centralne Biuro, znaczy 

CBA prowadzi postępowanie kontrolne. Ja z tego miejsca chcę oświadczyć, że jak zostaną 

przeprowadzone dogłębne badania przez CBA, w dniu jutrzejszym wystąpię z wnioskiem do 



pani marszałek o urlop bezpłatny. Do czasu zakończenia tej sprawy zawieszę swoją działalność 

przez CBA. To są właśnie standardy działaczy Prawa i Sprawiedliwości związane z tą opcją, w 

przeciwieństwie do totalnej opozycji, bo przecież powiedziałem, jaki był przykład byłego 

prezesa Kwiatkowskiego, który przez dwa lata pełnił funkcję, a miał poważne zarzuty 

prokuratorskie. 

EL: – Czy do czasu zakończenia działań… 

MB: – Tak, zawieszę swoją działalność. Jutro wystąpię z wnioskiem do pani marszałek, 

żeby tutaj była pełna transparentność. 

EL: – A kiedy pan się spodziewa wyników działań Centralnego Biura Antykorupcyjnego, 

czy to jeszcze w październiku? 

MB: – Ja myślę, że to potrwa jeszcze parę tygodni. 

EL: – O wyniki tej kontroli jest pan spokojny? 

MB: – Oczywiście jestem spokojny. Ja dokonałem tam pewnych korekt, oczywiście będąc 

w pełni zaangażowany w pracę w ministerstwie, w uszczelnianie VAT-u, 

systemu podatkowego. A na końcu, pani redaktor, opracowanie zrównoważonego budżetu po raz 

pierwszy, to jest rzecz, która bardzo niepokoi naszych przeciwników, bo oni nawet nie 

pomyśleli, że coś takiego jest możliwe. A jest możliwe, bo jest w pełni pokrycie w konkretnych 

pieniądzach, które żeśmy ściągali, ściągamy w administracji skarbowej. Tak że po prostu jest to 

wielki sukces z naszej strony. 

EL: – A zatem podejmuje pan decyzję o urlopie bezpłatnym, ale to nie jest jedyna decyzja, 

bo oczywiście będzie pan bronił swojego imienia. 

MB: – Oczywiście nie pozwolę sobie na to, żeby szargano mój autorytet, bo to była akcja 

wymierzona przeciw mnie, lecz przeciwko rządowi Zjednoczonej Prawicy, bo to jest teraz 

gorący okres wyborczy, żeby poprzez kompromitację człowieka związanego z rządem Prawa i 

Sprawiedliwości, bo takim byłem. Żeby pokazać, gdzie tu są jakieś nieprawidłowości, a to jest 

pełna nieprawda. 

EL: – A jak pan się czuje w sytuacji, kiedy atakuje pana opozycja, która ma na swoim 

koncie takie sytuacje, które były bezsporne, czyli mamy do czynienia z posłami, którzy 

wynajmowali swoje mieszkania prostytutkom? 

MB: – Pani redaktor, ja w życiu przeszedłem bardzo dużo: więzienie, śmieć mojego syna, 

dwudziestojednoletniego w 2004 roku. Wszystko mogę przeżyć. Nic mnie już nie zaskoczy. 

Uważam, że brutalność ludzka jest tak duża, że akurat to, że takie według mnie nieprawdziwe, 

zmanipulowane, niczym nie pokryte w faktach, insynuacje wymierzono tylko ze względów 

politycznych, to było… 

[Proszę wybaczyć, że tu przerwę. Jednak nie dowiedziałem się, na czym polegała ta 

olbrzymia manipulacja]. 

♣ 
2019-09-24 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3891 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Może pan donieść Polakom, że prezydent Tramp zrobił dla Polaków, czego nikt inny nie 

potrafił zrobić od lat – mówi amerykański przywódca do Andrzeja Dudy, że wizy niedługo będą. 

[Właśnie – „będą”]. 

Wkrótce polecimy do Stanów Zjednoczonych bez wiz, a do Polski przyjedzie więcej 

amerykańskich żołnierzy na stałe. 

 

Trybunał Sprawiedliwości Unii Europejskiej przyznaje rację polskiemu rządowi. 

 

Zbigniew Ziobro: – Ta odpowiedź pokazuje brak dewizy prawnej po stronie sędziów. 

 

Niełatwa podróż polskich siatkarzy na półfinał mistrzostw Europy. 

 

Michał Adamczyk – Deklaracja o współpracy militarnej, zapowiedź zwiększenia liczby 

amerykańskich żołnierzy oraz zniesienia wiz dla Polaków – to są dobre wiadomości dla 



Polaków, które płyną stąd, z Nowego Jorku, gdzie rozpoczęła się debata generalna 74 sesji 

zgromadzenia ogólnego ONZ. Wspólna deklaracja o zacieśnianiu współpracy, którą podpisali 

prezydenci Polski i Stanów Zjednoczonych, to kolejny dowód najlepszych w historii relacji, 

które łączą oba kraje… 

 

Andrzej Duda, Prezydent RP: – To są inwestycje, które my realizujemy w Polsce. My 

nikomu nie dajemy naszych pieniędzy, my po prostu wkładamy w naszą ziemię i to, że 

rozwijamy, to jest kwestia jakiejś modyfikacji i modernizacji potencjału militarnego po prostu 

w Polsce. 

[Była to reakcja prezydenta RP na stwierdzenie Trampa, że fort nic nie będzie 

Amerykanów kosztował, bo Polska daje pieniądze na wszystko] 

Umowa ustala lokalizacje amerykańskich sił w Polsce: Drawsko Pomorskie – centrum 

szkolenia bojowego; Poznań – wysunięte dowództwo dywizyjne USA grupa wsparcia na teatrze 

sił lądowych USA [Oj, nie jest to teatr w żadnym razie]. Wrocław – baza lotnicza załadunkowo-

rozładunkowa USA. Powidz – lotnicza brygada bojowa USA batalion wsparcia logistycznego 

USA zdolności sił specjalnych USA. Łask – eskadra bezzałogowych statków powietrznych 

USA. Lubliniec – zdolności sił specjalnych USA. 

[…] 

Maciej Sawicki: – Jeśli wszystko pójdzie zgodnie z planem, a na to się zanosi, to do 

Stanów Zjednoczonych polecimy już bez wizy na święta Bożego Narodzenia… 

Tramp: – Ile Polska czekała na to? 

Duda: – Trzydzieści. 

Tramp: – Trzydzieści lat – nie wiedziałem, że tak długo. 

[Polska czekała na to od zawsze. Nigdy Polacy nie wjeżdżali do USA bez wiz]. 

[…] 

 

EL: – Hejterskie zaplecze Koalicji Europejskiej. 

 

Gdzie trafiają odpady z oczyszczalni Czajka? 

 

Pytania prejudycjalne sądów [już nie sędziów?] w sprawie systemu dyscyplinarnego 

sędziów w Polsce są niedopuszczalne – tak stwierdził rzecznik Trybunału Sprawiedliwości Unii 

Europejskiej. Podzielił tym samym reformę polskiego rządu. Sprawa dotyczy: 

Maksymilian Maszenda, Anna Olszak: – Opinia rzecznika generalnego Trybunału 

Sprawiedliwości Unii Europejskiej jest jednoznaczna: 

„Wnioski o wydanie orzeczenia w trybie prejudycjalnym, dotyczące krajowych 

przepisów wprowadzających nowy model postępowania dyscyplinarnego wobec 

sędziów w Polsce, są niedopuszczalne”. 

Źródło: TSUE 

Zbigniew Ziobro: – Po pierwsze ta odpowiedź wskazuje brak dewizy prawnej po stronie 

sędziów, którzy te pytania formułowali, a po drugie, potwierdza upolitycznienie tych sędziów. 

Pytania skierował między innymi sędzia Tuleya, który głośno protestował przeciwko 

zmianom w wymiarze sprawiedliwości. 

Marcin Warchoł, wiceminister sprawiedliwości, kandydat Prawa i Sprawiedliwości do 

sejmu: – Sprawa bardzo brutalnego gangu, obcinaczy palców została zawieszona po to, żeby 

skierować pytanie, które się okazało ostatecznie pytaniem absurdalnym, niedopuszczalnym. 

MM: – Opinia rzecznika generalnego Europejskiego Trybunału Sprawiedliwości wręcz 

kompromituje sędziów: 

Dalszy ciąg opinii rzecznika: 

„(…) sądy odsyłające żywią jedynie subiektywne obawy, które nie urzeczywistniły 

się w postaci wszczęcia postępowań dyscyplinarnych i pozostają hipotetyczne”. 

Źródło: TSUE 

Karol Gac, publicysta, portal dorzeczy.pl: – To jest mała potyczka wokół reformy 

wymiaru sprawiedliwości. Punkt zyskuje Prawo i Sprawiedliwość, tracą sędziowie, którzy 

próbowali storpedować reformę sądownictwa. 



MM: – W przeszłości politycy opozycji wielokrotnie mówili o reformie również za 

granicą. Akurat dziś Grzegorz Schetyna był w Brukseli, gdzie nie chciał komentować 

odpowiedzi rzecznika TSUE, za to opowiedział się po raz kolejny za powiązaniem wypłat 

unijnych funduszy z praworządnością. 

Schetyna: – Praworządność oczywiście, że jest ważna. To będzie na poziomie ustaleń 

z komisarzem Verą Jourovą, jesteśmy tutaj zwolennikami twardego powiązania… 

 

EL: – Rząd przyjął projekt ustawy budżetowej na przyszły rok. Dochody 429,5 miliarda 

złotych oraz wydatki na tym samym poziomie. Oznacza to, że będzie to budżet bez deficytu. 

Mateusz Morawiecki, premier: – Budżet jest skrojony bardzo dobrze na miarę, jest 

budżetem rozwojowym, a zarazem jest budżetem, który w znacznym stopniu kontynuuje bardzo 

wiele programów, które do tej pory już zainicjowaliśmy. 

[Jeśli „w znacznym stopniu”, to które programy nie zmieściły się w budżecie?…] 

[…] 

Sondaż poparcia przed wyborami parlamentarnymi 

Źródło: Idris dla DOP i RMF FM, 20-21.09.2019, N. 1100 (dane w %) 

PiS 44,5%; Koalicja Obywatelska 23,9%; Lewica 14,1%; PSL 6,0% 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Marian Banaś znika. Przyznaje, że nie wpisał w oświadczeniu majątkowym wszystkiego, 

ale zamiast dymisji wybiera urlop. 

Skonfrontujmy zatem słowa Mariana Banasia z faktami ustalonymi faktami reportera 

programu Superwizjer: 

- Czy to jest normalne, że państwo prowadzicie tutaj działalność bez paragonów? 

Ten mężczyzna mówi do dziennikarza, że zadzwoni do Banasia: 

- Kurde. A może niech pan poczeka, ja zadzwonię do Banasia. 

- Niech pan zadzwoni do Banasia. 

- Dobrze? I spytam się, co mam… 

Bertold Kittel, dziennikarz „Superwizjera” TVN: – On jest skazany za udział w bitwie 

między gangami o udział w rynku agencji towarzyskich. I on zadzwonił do prezesa NIK. 

Banaś: – No, cześć, co tam? 

- Jakiś facet przyszedł, upierdliwy, z telewizji. 

(Banaś wyjaśnia później w TVP: – On do mnie zadzwonił, ale ja rozmowy żadnej nie 

podjąłem). 

Banaś: – Z jakiej telewizji? 

- Z TVN-u. 

Banaś: – Nie życzysz sobie z nim rozmawiać? 

Banaś: – Spisaliśmy… Spisz wszystko. 

- Dzwoni i zawraca gitarę. 

Kittel: – Dzwoni do niego bandyta. Telefon zostaje natychmiast odebrany i bandyta 

zwraca się do jednego z najważniejszych polskich urzędników: Cześć, przyszedł jakiś facet, co 

mam mu powiedzieć. I mówi do niego na ty. 

Banaś wyjaśnia później w TVP: – Ja po prostu sprawdzałem stan mojej nieruchomości, to 

czasem go też widziałem. I to tyle. 

Prezes Najwyższej Izby Kontroli, gdy bywał, co sam przyznał w tej rozmowie, w swojej 

kamienicy, to widział tego człowieka, który do Mariana Banasia zwracał się na ty. 

Mężczyzną, którego spotkaliśmy w kamienicy Mariana Banasia, jest jeden z dwóch braci 

Ka, Wiesław lub Janusz, pseudonim Paolo. Są oni znanymi w Krakowie przestępcami, którzy 

zajmują się w Krakowie prowadzeniem agencji towarzyskich. 

Kittel: – On ma taki wygląd i zachowanie, że przeciętna osoba nawet nie zaznajomiona z 

takimi sferami wie, że to jest ktoś taki, a szczerze mówiąc, o szefie organów skarbowych, które 

są organami ścigania, to w ogóle nie ma o czym mówić. 

Z pewnością Marian Banaś zorientował się, że w jego kamienicy jest prowadzony hotel na 

godziny. To nie domysł. Sam to przyznał. 

Banaś: – Ale jak się dowiedziałem to od tego rodzaju usługi świadczą w innych obiektach. 



Ten był w kamienicy należącej do jednego z najważniejszych urzędników w Polsce. 

Krzysztof Skórzyński, Fakty. 

 

JP: – Marian Banaś był ministrem finansów i szefem komisji skarbowej. Pytanie, czy 

skarbówka zajmie się nim samym, bo o roczny zysk z wynajmu kamienicy pyta w Krakowie 

Wojciech Bojanowski, bo człowiek stojący na czele polskich finansów deklarował w 

oświadczeniu majątkowym sumę zdumiewająco niską. 

[…] 

 

Magda Łucjan: – Wczoraj uspokajali, dziś odwołują loty (Neckermann) jest powiązane z 

biurem Thomas Cook, a to właśnie zbankrutowało… 

 

Bez wiz do USA… 

Tramp –…ale to Polska przyszła do nas …oni za wszystko zapłacą, doceniamy to i tak 

podpisaliśmy porozumienie. 

[I stąd ton wypowiedzi prezydenta, Andrzeja Dudy… „To są inwestycje, które my 

realizujemy w Polsce. My nikomu nie dajemy naszych pieniędzy, my po prostu wkładamy w 

naszą ziemię”]. 

 

JP: – Szesnastoletnia Greta z wypiekami na twarzy woła do polityków: zabieracie mi nasze 

dzieciństwo waszym pustosłowiem. Trwa pełen emocji szczyt klimatyczny, Francja nazywa 

Polskę hamulcowym, polski premier odpowiada: my też dokonujemy zmian, tylko zgodnie ze 

zdrowym rozsądkiem. A Maciej Knapik pyta przy okazji o nową otwieraną właśnie w Polsce 

elektrownię na węgiel. 

[…] 

Donald Tusk, przewodniczący Rady Europejskiej: – 25% następnego, długoterminowego 

budżetu Unii Europejskiej zostanie przeznaczone na działania związane z klimatem. 

W Brukseli polski minister zapowiada, że nie będzie dodatkowych inwestycji w 

odnawialne źródła energii. 

Krzysztof Tchórzewski, minister energii, kandydat Prawa i Sprawiedliwości do sejmu: – 

Polska nie planuje zwiększenia swojego wkładu w zakresie poprawy efektywności 

energetycznej. 

I to jest stanowisko polskiego rządu niezależnie od filmiku z ładnymi obrazkami. Maciej 

Knapik, Fakty. 

 

JP: – Unijny Trybunał [Sprawiedliwości] nie powinien rozstrzygać o systemie 

dyscyplinowania sędziów – uważa rzecznik Trybunału i jest to odpowiedź, która może ucieszyć 

polski rząd. Tak zwane pytania prejudycjalne, czyli prośby o wykładnię prawa zadali sędziowie 

z Warszawy i Łodzi. 

Maciej Sokołowski: – Przesłane pytania są zbyt ogólne i hipotetyczne – uznał rzecznik 

generalny Trybunału, przez to nie może się odnieść do wątpliwości polskich sądów, choć te są 

poważne i mówią między innymi o tym, że powołana w Sądzie Najwyższym Izba Dyscyplinarna 

może stać się narzędziem w rękach polityków służącym do usuwania ze stanowisk tych, którzy 

wydają wyroki nieprzychylne władzy. Sąd Okręgowy w Warszawie i w Łodzi przesłał pytania o 

postępowania, które dotyczyły zupełnie innych kwestii. Jedna to sprawa miasta Łowicz 

przeciwko skarbowi państwa, drugie postępowanie dotyczyło zorganizowanej grupy 

przestępczej, ale to te sprawy posłużyły za pretekst, by zapytać Trybunał o niezawisłość 

polskich sędziów i ten luźny związek nie spodobał się rzecznikowi Trybunału. Podobnie 

argumentował polski rząd, ale co ciekawe, już Komisja Europejska w czasie rozprawy uznała, że 

nie tędy droga. Choć istnieją poważne wątpliwości co do dyscyplinowania sędziów w Polsce, to 

należy sięgnąć po inne instrumenty niż pytania sądu. Komisja Europejska ma już przygotowaną 

swoją skargę na postępowanie dyscyplinarne. Jeśli po nią sięgnie, rozprawa przed Trybunałem 

może wyglądać zupełnie inaczej. Dla Faktów Maciej Sokołowski, Bruksela. 

[Zbyt duże różnice między TVP a TVN. Sięgnijmy do źródła:] 

 



Trybunał Sprawiedliwości Unii Europejskiej  

KOMUNIKAT PRASOWY nr 114/19  

Luksemburg, 24 września 2019 r.  

Opinia rzecznika generalnego w sprawach połączonych C-558/18 i C-563/18  

Miasto Łowicz / Skarb Państwa – Wojewoda Łódzki, przy udziale:  

Prokuratury Regionalnej w Łodzi oraz Rzecznika Praw Obywatelskich, i  

Prokuratura Okręgowa w Płocku / VX, WW, XV 

Zdaniem rzecznika generalnego Evgeniego Tancheva Trybunał powinien orzec, że wnioski o wydanie orzeczenia w 

trybie prejudycjalnym dotyczące krajowych przepisów wprowadzających nowy model postępowania 

dyscyplinarnego wobec sędziów w Polsce są niedopuszczalne 

Postanowienia odsyłające nie zawierają wystarczających wyjaśnień na temat związku między tymi przepisami a 

właściwymi postanowieniami prawa Unii 

W 2017 r. Polska przeprowadziła reformę swojego wymiaru sprawiedliwości, której częścią było wprowadzenie 

nowego modelu postępowania dyscyplinarnego wobec sędziów. Sądy odsyłające wskazały w postanowieniach 

odsyłających, że Minister Sprawiedliwości uzyskał wpływ na wszczynanie i prowadzenie postępowań 

dyscyplinarnych wobec sędziów, a organy władzy ustawodawczej zyskały wpływ na wybór składu Krajowej Rady 

Sądownictwa, organu odpowiedzialnego za wyłanianie sędziów, którzy mogą zostać powołani do Izby 

Dyscyplinarnej Sądu Najwyższego rozpatrującej sprawy dyscyplinarne dotyczące sędziów. W ocenie sądów 

odsyłających przyjęty model postępowania dyscyplinarnego sprawia, że sądy dyscyplinarne mogą stać się 

narzędziem do usuwania osób wydających wyroki niepodobające się władzy, zaś zagrożenie możliwością wszczęcia 

postępowania dyscyplinarnego za wydane rozstrzygnięcie sądowe może wywoływać u sędziów efekt mrożący, co 

stanowi bezpośrednie zagrożenie dla niezawisłości sędziowskiej i rodzi ryzyko wykorzystywania wymiaru 

sprawiedliwości do celów politycznych. Dodatkowo sądy odsyłające obawiają się konsekwencji w razie orzeczenia 

na niekorzyść państwa. Źródłem ich obaw jest ryzyko nadużywania postępowania dyscyplinarnego w ramach 

nowego modelu. 

Sprawa C-558/18 dotyczy powództwa wniesionego przez Miasto Łowicz (zwane dalej „gminą”) przeciwko 

Skarbowi Państwa, reprezentowanemu przez Wojewodę Łódzkiego (zwanemu dalej „Skarbem Państwa”) do Sądu 

Okręgowego w Łodzi, I Wydział Cywilny. Gmina twierdzi, że w latach 2005–2015 otrzymała zbyt niskie dotacje 

celowe na wykonywanie zadań zleconych z zakresu administracji rządowej, i żąda zapłaty kwoty 2 357 148 PLN na 

pokrycie kosztów tych zadań. Sąd odsyłający wskazuje, że jest prawdopodobne, iż przyszły wyrok w tej sprawie 

będzie niekorzystny dla Skarbu Państwa. W związku z tym sąd odsyłający powziął realną obawę, że w razie 

określonego rozstrzygnięcia sprawy w stosunku do członków składu orzekającego zostaną wszczęte postępowania 

dyscyplinarne. 

00Sprawa C-563/18 dotyczy postępowania karnego wszczętego przez Prokuraturę Okręgową w Płocku przeciwko 

VX, WW i XV (zwanym dalej „oskarżonymi”) przed Sądem Okręgowym w Warszawie, VIII Wydział Karny. Z 

postanowienia odsyłającego wynika, że postępowanie główne dotyczy nadzorowanego przez Prokuraturę Okręgową 

w Płocku śledztwa dotyczącego działalności członków zorganizowanej grupy przestępczej, dokonującej między 

innymi zabójstw i uprowadzeń osób w celu uzyskania okupu za ich uwolnienie. Oskarżeni przyznali się do 

postawionych im zarzutów i w związku ze współpracą z organami ścigania wystąpili o status tzw. małego świadka 

koronnego. W konsekwencji sąd odsyłający wskazuje, że będzie musiał rozważyć zastosowanie instytucji 

nadzwyczajnego złagodzenia kary, którą przewiduje polski kodeks karny. Perspektywa zastosowania takiej 

łagodniejszej kary budzi w sądzie krajowym realną obawę, że wydanie konkretnego rozstrzygnięcia w sprawie 

może doprowadzić do wszczęcia postępowania dyscyplinarnego przeciwko członkom składu orzekającego w tej 

sprawie. 

Sądy odsyłające mają wątpliwości co do tego, czy nowy model postępowania dyscyplinarnego wobec sędziów w 

Polsce jest zgodny z prawem Unii1. 

W przedstawionej dzisiaj opinii rzecznik generalny E. Tanchev zajął się najpierw kwestią, czy sytuacja 

rozpatrywana w postępowaniu głównym wchodzi w przedmiotowy zakres stosowania prawa Unii. 

Rzecznik generalny wyraził pogląd, że sądy odsyłające w rozpatrywanych sprawach są organami, które „mogą” 

orzekać jako sądy w rozumieniu art. 267 TFUE w kwestiach dotyczących stosowania lub wykładni prawa Unii. W 

związku z tym w myśl utrwalonego orzecznictwa sądy odsyłające są objęte zakresem przedmiotowym art. 19 ust. 1 

akapit drugi TUE, a postanowienie to znajduje zastosowanie w niniejszych sprawach. Zdaniem rzecznika 

generalnego „dziedziny objęte prawem Unii”, o których mowa w art. 19 ust. 1 akapit drugi TUE, wiążą się z 

kompetencją Trybunału do orzekania w sprawie strukturalnych naruszeń gwarancji niezawisłości sędziowskiej, jako 

że art. 19 TUE jest konkretnym wyrazem zasady praworządności, jednej z podstawowych wartości, na których w 

myśl art. 2 TUE opiera się Unia Europejska2 , a państwa członkowskie są na mocy art. 19 ust. 1 akapit drugi TUE 

zobowiązane „do ustanowienia środków niezbędnych do zapewnienia skutecznej ochrony prawnej”. Strukturalne 

naruszenia niezależności sędziowskiej nieuchronnie wpływają na mechanizm odesłań prejudycjalnych na podstawie 

art. 267 TFUE, a co za tym idzie, na zdolność sądów państw członkowskich do działania w charakterze sądów 

unijnych. W rezultacie rzecznik generalny uznał, że sytuacja rozpatrywana w postępowaniu głównym jest objęta 

przedmiotowym zakresem stosowania prawa Unii. 

Następnie rzecznik generalny dokonał oceny dopuszczalności wniosków o wydanie orzeczenia w trybie 

prejudycjalnym. 

Rzecznik generalny przypomniał, że na gruncie utrwalonego orzecznictwa sąd odsyłający musi omówić powody, 

dla których dokonał wyboru przepisów Unii, o których wykładnię się zwraca, jak również związku, jaki dostrzega 

on między tymi przepisami a uregulowaniami krajowymi, które znajdują zastosowanie w postępowaniu głównym. 



Rzecznik generalny podkreślił, że w sytuacji, gdy odpowiedź Trybunału na zadane pytanie prowadziłaby do 

wydania opinii doradczej w sprawie problematyki, która ma charakter ogólny lub hipotetyczny, Trybunał uznaje 

takie pytania za niedopuszczalne. 

Zdaniem rzecznika generalnego postanowienia odsyłające w niniejszych sprawach nie zawierają wystarczającego 

wyjaśnienia związku pomiędzy właściwymi postanowieniami prawa Unii a rozpatrywanymi przepisami prawa 

polskiego. W przeciwieństwie do innych spraw, w których do Trybunału zwrócono się o dokonanie oceny 

zgodności przepisów prawa krajowego odnoszących się do reformy systemu wymiaru sprawiedliwości w Polsce z 

gwarancjami niezawisłości sędziowskiej w rozumieniu art. 19 ust. 1 akapit drugi TUE, akta niniejszych spraw 

zawierają szczątkowe informacje na temat tego, które przepisy prawa polskiego są niezgodne z tymi gwarancjami i 

dlaczego. Ponadto postanowienia odsyłające dotyczą subiektywnej oceny wpływu nowego systemu postępowania 

dyscyplinarnego na zdolność sędziów sądów odsyłających do niezależnego orzekania. Wobec braku sporu między 

zainteresowanymi stronami w tej kwestii trudno jest ustalić, czy kwestia niezawisłości sędziowskiej powstała tu w 

wyniku subiektywnej oceny, co jest kwestią odrębną od obiektywnej oceny tej niezawisłości. 

Rzecznik generalny zauważył, że z postanowień odsyłających w niniejszych sprawach wynika, iż wykładnia art. 19 

ust. 1 akapit drugi TUE jest niezbędna do wydania rozstrzygnięć w postępowaniach głównych z tego powodu, że 

sądy odsyłające obawiają się, iż wydanie konkretnego rozstrzygnięcia w sprawie może doprowadzić do wszczęcia 

postępowania dyscyplinarnego przeciwko sędziom orzekającym w tych sprawach. Wynika z tego, że wszczęcie 

postępowania dyscyplinarnego jeszcze nie nastąpiło. Na podstawie informacji przedstawionych w postanowieniach 

odsyłających można stwierdzić, że sądy odsyłające żywią jedynie subiektywne obawy, które nie urzeczywistniły się 

w postaci wszczęcia postępowań dyscyplinarnych i pozostają hipotetyczne. 

Kończąc, rzecznik generalny stwierdził, że w okolicznościach rozpatrywanych w postępowaniach głównych 

kwestia istnienia strukturalnego naruszenia niezawisłości sędziowskiej w rozumieniu art. 19 ust. 1 akapit drugi TUE 

pozostaje hipotetyczna z uwagi na brak wystarczających informacji na temat tego, w jaki sposób doszło do tego 

naruszenia i dlaczego, co potęguje brak zaistnienia sporu między zainteresowanymi stronami w odniesieniu do 

niezawisłości sędziowskiej. 
1 Artykuł 19 ust. 1 akapit drugi TUE, który stanowi, że „państwa członkowskie ustanawiają środki niezbędne do 

zapewnienia skutecznej ochrony prawnej w dziedzinach objętych prawem Unii”. 
2 W postanowieniu tym wskazano między innymi, że Unia opiera się na wartościach poszanowania godności osoby 

ludzkiej, wolności, demokracji, równości, państwa prawnego, jak również poszanowania praw człowieka, w tym 

praw osób należących do mniejszości. 

UWAGA: Opinia rzecznika generalnego nie wiąże Trybunału Sprawiedliwości. Zadanie rzeczników generalnych 

polega na przedkładaniu Trybunałowi, przy zachowaniu całkowitej niezależności, propozycji rozstrzygnięć 

prawnych w sprawach, które rozpatrują. Sędziowie Trybunału rozpoczynają właśnie obrady w tej sprawie. Wyrok 

zostanie wydany w terminie późniejszym. 

UWAGA: Odesłanie prejudycjalne pozwala sądom państw członkowskich, w ramach rozpatrywanego przez nie 

sporu, zwrócić się do Trybunału z pytaniem o wykładnię prawa Unii lub o ocenę ważności aktu Unii. Trybunał nie 

rozpoznaje sporu krajowego. Do sądu krajowego należy rozstrzygnięcie sprawy zgodnie z orzeczeniem Trybunału. 

Orzeczenie to wiąże w ten sam sposób inne sądy krajowe, które spotkają się z podobnym problemem. 

Dokument nieoficjalny, sporządzony na użytek mediów, który nie wiąże Trybunału Sprawiedliwości. Pełny tekst 

opinii jest publikowany na stronie internetowej CURIA w dniu przedłożenia. Osoba odpowiedzialna za kontakty z 

mediami: Ireneusz Kolowca ( (+352) 4303 2793 

 

JP: – Boris Johnson działał niezgodnie z prawem – orzekł Brytyjski Sąd Najwyższy. 

Zawieszając Parlament, nadużył prawa i nie wiadomo, czy przy okazji nie okłamał królowej. 

Opozycja zachęca: panie Johnson, niech pan zostanie najkrócej urzędującym premierem 

Wielkiej Brytanii. Miał być Brexit, na razie jest nokaut. Z Londynu dla Faktów: 

Maciej Woroch: – Gdyby Boris Johnson miał odrobinę przyzwoitości, to podałby się do 

dymisji – grzmią politycy zjednoczonej opozycji, świętując niewyobrażalną porażkę premiera. 

Decyzja o zawieszeniu Parlamentu była niezgodna z prawem i miała utrudnić bądź uniemożliwić 

Parlamentowi pełnienie jego funkcji – tak jednogłośnie orzekło jedenastu sędziów. To znaczy, 

że premier Johnson chciał być jedyną osobą, mogącą podejmować wszystkie kluczowe decyzje, 

a to jest niedopuszczalne. Na pytanie: Czy Boris Johnson okłamał królową, sędziowie nie 

odpowiedzieli, bo jak orzekli, nie motywy a skutki zawieszenia Parlamentu są niezgodne z 

prawem i dlatego trzeba to wszystko wymazać. 

Brenda Hale: – przewodnicząca Sądu Najwyższego Wielkiej Brytanii [Czy ona 

przypadkiem nie skończyła dawno 65 lat życia?] – Gdy królewska komisja wkroczyła do Izby 

Lordów, równie dobrze mogłaby mieć ze sobą pustą kartkę papieru. Nie było skutku prawnego, 

Parlament nie został zawieszony. 

MW: – Nienormalne zawieszenie Parlamentu w niezwykle ważnym czasie – jak orzekł 

Sąd Najwyższy, Już się skończyło. Wyrok wszedł w życie z chwilą ogłoszenia. Marszałek Izby 

Gmin na jutro rano zwołał posiedzenie, ale tradycyjnych środowych pytań do premiera nie 

będzie, bo Boris Johnson jest w Nowym Jorku. 



[A cóż to za zwyczaje, żeby co tydzień pytać premiera o wszystko? Kuchciński 

powiedziałby: nie będzie dyskusji]. 

Boris Johnson: – Zdecydowanie nie zgadzam się z wyrokiem Sądu Najwyższego. 

Oczywiście mam ogromny szacunek do naszego systemu sądownictwa, ale nie uważam, by była 

to dobra decyzja [Powinien pan był zawiesić również Sąd Najwyższy]. 

MW: – Historyczny wyrok, że nikt, nawet premier nie stoi ponad prawem, nazywany jest 

gwoździem do trumny Borisa Johnsona. Posłowie, nawet część torysów już zacierają ręce. 

Dostali dodatkowy czas. Mogą spróbować usunąć premiera ze stanowiska, zmieniać 

i przyjmować dowolne ustawy, bo to, że będą Johnsona upokarzać na każdym kroku, nikt nie 

wątpi. Maciej Woroch, Fakty, Londyn. 

 

JP: – Płaczę i czekam, mówi pani Halina, która na szpitalnym SOR-ze jest od czwartku. 

Dzień i noc myje się w zimnej wodzie, bo innej nie ma i wciąż ma nadzieję, że zostanie przyjęta. 

O sytuacji, w której pacjenci zaczynają mieszkać na Szpitalnych Oddziałach Ratunkowych: 

Marek Nowicki: – [Cóż tu jeszcze można powiedzieć?] Jesteśmy w Szpitalu Bielańskim 

[w Warszawie] 

Ordynator: – Na dzień dzisiejszy nie widzę, żeby była jakakolwiek możliwość. 

 

JP: – Polacy piją znacznie więcej niż w PRL-u i znaleźli cudowne usprawiedliwienie: 

małpka – mała buteleczka, szybko się łyka, łatwo się ukrywa i sięga się po nią od rana. Polacy 

kupują codziennie półtora miliona małpek… 

♣ 
2019-09-25 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3796 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Zgromadzenie ogólne ONZ nazywane jest parlamentem narodów, to, co powiedział 

prezydent [Duda] na długo pozostanie w pamięci światowych przywódców. [Ilu ich było na sali, 

gdy przemawiał?] 

Andrzej Duda, prezydent, na forum ONZ: – Bierność i uległość, a niekiedy wręcz 

paktowanie z agresorami w imię własnych interesów. 

[A gdzie reszta historycznego przemówienia?] 

 

EL: – Neckermann Polska niewypłacalne. Polscy turyści utknęli za granicą. 

 

Kandydatka Koalicji Obywatelskiej znów obraża: 

Klaudia Jachira: – W imię ojca i syna, i brata, bliźniaka… 

 

EL: – Mówił o agresorach, siłowych zmianach granic i ludobójstwie. Zapewnił, że Polska 

będzie orędownikiem jedności Ukrainy i Gruzji. 

 

Karol Jałtuszewski: – Nasz kraj kończy właśnie dwuletnią kadencję w Radzie 

Bezpieczeństwa, czyli najważniejszym organie ONZ. 

Andrzej Duda, prezydent, w ONZ: – Mają miejsce działania wymierzone w suwerenność i 

integralność terytorialną państw, a granice nadal są przesuwane za pomocą siły. 

KJ: – W swoim przemówieniu prezydent Andrzej Duda mówił o rosyjskiej agresji na 

Gruzję i Ukrainę i stanowczo skrytykował hipokryzję części krajów zachodniej Europy. 

AD: – Szukanie partykularnych interesów, często gospodarczych w relacjach z 

agresorami, często z górnolotnym odwoływaniu się do solidaryzowania się z ofiarami agresji. 

[A Polska kupuje od Rosji duże ilości węgla pochodzącego z okupowanej przez Rosję 

części Ukrainy. Prezydent też jest górnolotny w swym przemówieniu]. 

[… dalej powtórzenia] 

 

EL: – Więcej i szybciej, czyli coraz lepsze polskie drogi. 

 



Czy Grzegorz Schetyna chce pozbawić Polaków funduszów unijnych? 

 

Neckermann Polska niewypłacalny. 14 tysięcy Polaków wykupiło tu zimowe pobyty za 

granicą. 

 

Rząd znowelizował ustawę o sieci dróg ekspresowych i autostrad. Nie za 6, a za dwa lata 

ruszy budowa drogi ekspresowej S-12 na odcinku Piaski – Dorohusk… 

 

Jastrzębska Spółka Węglowa – największy producent węgla koksowego w Unii 

Europejskiej niezbędnego przy wytwarzaniu stali, oficjalnie zainaugurowała działalność kopalni 

Brzeg-Dębina. To pierwsza nowa kopalnia od 25 lat. 

 

Grzegorz Schetyna: – Żeby tak kwestie samorządności były brane pod uwagę przy 

rozpisywania budżetu i wsparcia dla krajów… 

„To jest przekroczenie wszelkiego rodzaju granic, politycznej przyzwoitości. (…) W 

gruncie rzeczy to, co powiedział Schetyna, jest żądaniem, by wypłaty dla Polski, dla 

polskich rolników, polskiej gospodarki zależałby od decyzji opozycji. Przy czym z 

góry wiadomo, jakie to decyzje będą, bo opozycja uważa, że jak nie oni rządzą, to 

praworządności nie ma”. 

Jarosław Kaczyński 

Prezes Prawa i Sprawiedliwości, kandydat PiS do sejmu 

Źródło: PAP 

Artur Wróblewski, ekspert do spraw międzynarodowych, Uczelnia Łazarskiego: – 

Z każdego punktu widzenia pomysł opozycji, żeby powiązać te kwestie i przede wszystkim 

przepychanie tego pomysłu w Brukseli na salonach europejskich można uznać za działanie 

wręcz sabotujące interes Polski… 

Maksymilian Maszenda, Wiadomości. 

 

EL: – Kto prowadzi najlepszą kampanię wyborczą? Aż 57% respondentów uważa, że 

Prawo i Sprawiedliwość… 

 

Klaudia Jachira: – O godzinie 22 zacznie się na żywo blog ekshumacyjny oraz quiz czyja 

to kończyna. 

Adrian Stankowski, dziennikarz, „Gazeta Polska Codziennie”: – Proszę sobie wyobrazić 

rodziny osób poległych w Smoleńsku oglądając te wygłupy. 

 

EL: – Nie ma problemu drożyzny. W tej kwestii eksperci są zgodni i przypominają, że 

roczny wzrost cen nie przekracza 3%, a to znacznie mniej niż usiłują wmówić Polakom politycy 

opozycji i niektórzy dziennikarze. 

Jerzy Żyżyński, członek rady polityki pieniężnej: – W twierdzeniu, że jest drożyzna, jest 

dużo przesady, bo rzeczywiście, jeżeli jest susza, to pewne produkty mogły podrożeć, ale też 

niektóre produkty spadły. Ja bym apelował do polityków, żeby nie podgrzewali atmosfery… 

 



Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Marian Banaś przestaje być kryształowy. PiS zaczyna mówić o zmianie w Najwyższej 

Izbie Kontroli. Ale pancerny prezes wciąż stoi na czele. Przekłada urlop i dymisjonuje swoich 

zastępców. Służby badają jego oświadczenie majątkowe od miesięcy i wciąż nie wiadomo, kto 

zbada jego kontakty ze światem przestępczym. To jest układ zamknięty, czy jest z niego wyjście 

pyta: 

Jakub Sobieniowski: – To nie było odejście na urlop po prostu i wciąż nie wiadomo, 

dlaczego urlop ma być od piątku, bo Marian Banaś chce odwołać tych trzech wiceprezesów 

NIK-u [Ewa Polkowska, Wojciech Kudyła i Mieczysław Łuczak] i powołać swoją 

współpracowniczkę [Małgorzata Motylow]… 

Marian Banaś: 2 domy [200m2 i 50m2] 3 mieszkania [76m2, 71m2, 40m2] grunty rolne 

[7000m2] kamienica [400m2] = roczny dochód 65 700 złotych. 

Piotr Pytel, generał, były szef służby kontrwywiadu wojskowego: – Dzięki takim relacjom 

można wywierać presję na osoby zarówno finansową, jak i polegającą na szantażu. 

Mateusz Morawiecki, premier: – W ogóle być może nie było weryfikacji, ponieważ 

zakładamy, że ta kandydatura jest właściwą kandydaturą. 

PiS dało Marianowi Banasiowi dostęp do największych tajemnic Polski, ale także Unii 

i NATO, a ci szefowie służb [na zdjęciu] gratulowali mu wyboru, wiedząc, że kontrola nie jest 

zakończona od kwietnia. 

Jeszcze Odnośnie Mariana Banasia powiem tyle: Nie mam pełnego zaufania do 

służb. Ani wtedy, ani dzisiaj. Dlatego że tam jest jeszcze mnóstwo ludzi z 

poprzedniej ekipy. 

Marek Suski 

Szef gabinetu politycznego premiera 

Źródło: twitter.com/mareksuski 

 

07.12.2018 r. 

„…na pierwszy rzut oka widać, że oświadczenia za lata ubiegłe zostały przez pana 

Banasia wypełnione co najmniej niechlujnie…” 

Izabela Leszczyna 

Platforma Obywatelska 

Źródło: sejm.gov.pl 

 

„…informuję, że Centralne Biuro Antykorupcyjne prowadzi analizę przedkontrolną 

w zakresie prawdziwości i prawidłowości oświadczeń o stanie majątkowym 

złożonym przez pana Mariana Banasia…” 

Mariusz Kamiński 

Koordynator służb specjalnych 

Źródło: sejm.gov.pi 

 

A i tak Marian Banaś został wybrany, zanim został skontrolowany. 

Wojciech Szarama, przewodniczący sejmowej komisji do spraw kontroli państwowej, 

kandydat Prawa i Sprawiedliwości do sejmu, wypowiedź z 30 sierpnia w sejmie: – komisja 

założyła, podejmując taką a nie inną opinię, że wszystkie czynności, które powinny 

przeprowadzić służby specjalne związane ze sprawdzaniem oświadczeń majątkowych 

kandydatów zostały wykonane. 

 

 

Kariera Mariana Banasia: 

listopad 2017 do marzec 2018 – dyrektor Polska Grupa Zbrojeniowa 

marzec 2018 do wrzesień 2018 – doradca Polska Grupa Zbrojeniowa 

wrzesień 2018 do luty 2019 – pełniący obowiązki prezesa zarządu MASKPOL 

kwiecień 2019 obecnie – dyrektor pełnomocnik zarządu Bank Pekao SA 

 



JP: – Czy Donald Tramp może stracić stanowisko? W ogniu amerykańskiej kampanii pada 

hasło: impiczment [impeachment]. 

Marcin Wrona: – Machina, która ma usunąć prezydenta ze stanowiska, właśnie ruszyła. 

Szefowa Izby Reprezentantów przez wiele miesięcy opierała się naciskom części Partii 

Demokratycznej aż do wczoraj. 

Nancy Pelosi, przewodnicząca Izby Reprezentantów: – Izba Reprezentantów właśnie 

rozpoczyna formalne postępowanie w sprawie impiczmentu. Nakazuję sześciu komisjom 

prowadzenie dochodzeń w ramach tej procedury. Prezydent musi odpowiadać za swoje czyny. 

Nikt nie jest ponad prawem. 

MW: – Biały Dom ujawnił pełny zapis lipcowej rozmowy z prezydentem Ukrainy, 

Wołodymyrem Zełenskim, w czasie której prezydent Tramp namawiał go do prowadzenia 

śledztwa w sprawie Joe Biden’a [Dżo Bajden] i jego syna, który przez kilka lat prowadził 

interesy na Ukrainie. 

„Dużo się mówi o synu Bidena, że Biden wstrzymał dochodzenie i wielu ludzi chce 

poznać szczegóły, więc cokolwiek może pan zrobić z prokuratorem generalnym 

będzie dobre”. 

MW: – Publikacja ma być odpowiedzią na zarzuty, że Donald Trump chciał wykorzystać 

swoje stanowisko do nacisku na przywódcę innego kraju i wykorzystać go do walki 

z politycznym przeciwnikiem przed wyborami/ 

Donald Trump: – To największe polowanie na czarownice w historii Ameryki, być może 

w historii świata. Ale na pewno przynajmniej Ameryki. To haniebne. 

Procedura impeachmentu 

Dochodzenie 6 komisji Izby Reprezentantów 

Głosowanie w Izbie Reprezentantów nad aktem oskarżenia 

Proces w Senacie, gdzie kongresmeni są prokuratorami. Prezydent ma swoich 

obrońców, a senatorowie to ława przysięgłych 

Głosowanie nad impeachmentem – wymagana większość 2/3 senatorów 

A to się prawie nie wydarzy, bo większość w Senacie mają republikanie. Marcin Wrona. 

Fakty, Nowy Jork. 

 

JP: – Niepełnosprawni znowu protestują i pytają: gdzie jest premier. Nie żądają wiele: 500 

złotych bez dodatkowych kryteriów. Jak mówią: chcemy, by nas pokochano i bogata Polska 

zauważyła również nas, mimo że nie jesteśmy znaczącą siłą w wyborach. 

 

JP: – Jest taki człowiek, który od lat leczy nasz system [zdrowia] chyba najskuteczniej. 

Osiemnaście lat temu Jerzy Owsiak rozpoczął wielką narodową, można powiedzieć, akcję 

badania słuchu u dzieci. O fenomenalnych efektach: 

Maciej Nowicki: – …Badania słuchu są obowiązkowe. Takie badanie słuchu nieinwazyjne 

wykonywane w drugiej dobie życia dziecka osiemnaście lat temu postanowiła finansować w 

całej Polsce Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy. Od tamtego czasu fundacja Jurka Owsiaka 

wydała na ten cel już 38 milionów złotych… 

Z analiz wynika, że dzięki temu programowi przesiewowemu badaniu dzieci z wadami 

słuchu rozwijają się tak samo jak dzieci dobrze słyszące. 

Witold Szyfter, profesor, koordynator medyczny programu powszechnych przesiewowych 

badań słuchu u noworodków: – Wyobraźcie sobie państwo, że na 200 krajów na świecie tylko w 

trzydziestu są realizowane te programy – tych najbogatszych… 
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Dzisiej Lublana, w niedzielę Paryż. Oczywiście jeśli wszystko pójdzie dobrze, ale nie 

może być inaczej, skoro nasi siatkarze pokonali już Słoweńców w kwalifikacjach. Biało-

czerwoni walczą dziś o finał mistrzostw Europy. 

 



EL: – Sondaże nie pozostawiają wątpliwości. Polacy chcą dobrej zmiany. 

PJK w Płocku: – Stawiamy na płace, na emerytury. Stawiamy na to, żeby za cztery lata 

byli wyraźnie zamożniejsi. 

[oklaski] 

 

Polscy turyści upadłego biura Neckermann wracają do kraju. 

 

W ministerstwie obrony narodowej odbyła się odprawa, w której uczestniczyli 

wojewodowie i dowódcy jednostek z regionów, w których będą stacjonować amerykańscy 

żołnierze… 

 

Tylko w tym roku zostanie otwartych sto nowych komisariatów policji… 

Do policji trafi łącznie 6 miliardów złotych. 

 

Prawo i Sprawiedliwość liderem poparcia dla partii politycznych. 

Sondaż poparcia partii politycznych 

PiS 45%; Koalicja Obywatelska 26%; Lewica 14%; PSL 7%. 

PiS 245 posłów; Koalicja Obywatelska 129; Lewica 63; PSL 22. 

Poparcie dla partii politycznych wśród najmłodszych Polaków (18 – 24) 

PiS 50%; Lewica 17%; Koalicja Obywatelska 16%; PSL 3%. 

Nad tym badaniem pochylił się Damian Diaz, Adrian Borecki, Marta Janota: – Młodzi 

chcą głosować na PiS, ponieważ jeszcze przez trzy lata będzie zwolniona z podatku 

dochodowego. Młodzi dostrzegają swoją poprawę życiową za rządów PiS. Państwo wspiera też 

założenie własnej rodziny. A znalezienie pracy w Polsce przestało być problemem, bo stopa 

bezrobocia wynosi z 8,1% do 5,2% skurczyła się o połowę. Średnio Polacy zarabiają o jedną 

czwartą więcej: przeciętne wynagrodzenie +25%. Płaca minimalna +28%. 

PJK w Płocku: – Stawiamy na dochody ludności. Stawiamy na płace, stawiamy na 

emerytury, stawiamy na to, żeby za cztery lata Polacy byli wyraźnie zamożniejsi. [oklaski] 

Bilans ostatnich czterech lat Prawa i Sprawiedliwości imponująco wypada też według 

ekonomistów. PKB Polski w ciągu ostatnich czterech lat realnie wzrósł o +20%. 

Piotr Bujak, główny ekonomista PKO BP: – Drugiej takiej gospodarki w Unii Europejskiej 

nie ma, z tak szybkim wzrostem gospodarczym i jednocześnie z zachowaniem równowagi 

makro-ekonomicznej. 

Dług publiczny w relacji do PKB (w %) 

2015 – 51,3%; 2016 – 54,2%; 2017 – 50,6%; 2018 – 48,9%; 2019 – 44,9%. 

Deficyt budżetowy zmalał do zera. 

Witold Modzelewski, profesor, ekspert podatkowy, Uniwersytet Warszawski: – Na pewno 

to jest najlepszy okres fiskalny z całego trzydziestolecia, od 1989 roku. 

Taki stan finansów państwa, to większa odporność na pogorszenie globalnej koniunktury – 

przekonywano podczas ostatniego szczytu gospodarczego w Siedlcach. 

Krzysztof Tchórzewski, minister energii, kandydat Prawa i Sprawiedliwości do sejmu: – 

Te różne pogłoski o kryzysach z zachodu możemy bardzo spokojnie traktować. 

Zwłaszcza że kraje regionu łączą siłę. Przedstawiciele państw położonych między 

Bałtykiem, Adriatykiem i Morzem Czarnym spotkali się w Warszawie. Aby omawiać projekty 

strukturalne, w które zaangażowany będzie fundusz Trójmorza. 

Jerzy Kwieciński, minister finansów, inwestycji i rozwoju [nie kandyduje do sejmu?]: – 

To da dodatkowy bodziec rozwojowy dla naszego regionu. Rośnie zdecydowanie szybciej niż 

część zachodnia. W tej chwili nawet trzy razy szybciej średnio. 

Rozwój gospodarczy musi przekładać się na jakość życia. Wydatki na służbę zdrowia 

w przyszłym roku przekroczą 5% PKB, a w 2024 6% PKB – przypominał premier w 

Zabrzańskim Centrum Chorób Serca kierowanym przez profesora Mariana Zębalę. 

Mateusz Morawiecki: – Służba zdrowia jest polską racją stanu i z całą pewnością ma pan 

we mnie sojusznika w takim sposobie myślenia. 

W Śląskim Centrum Chorób Serca wykonano w tym roku już 54 przeszczepy. To stawia je 

w ścisłej światowej czołówce. 



Marian Zębala, profesor, dyrektor naczelny Śląskiego Centrum Chorób Serca w Zabrzu: – 

Zrobiliśmy dużo, bez wielkich słów, to są fakty. 

O tym, że już teraz udało się usprawnić służbę zdrowia, mówili też lekarze z innych 

śląskich klinik: 

Edward Wylęgała, profesor, śląski konsultant wojewódzki w dziedzinie okulistyki: – Dwa 

lata temu okres oczekiwania na zaćmę, to było 5 lat. W chwili obecnej pacjent może być 

operowany w ciągu tygodnia. 

Pacjenci to potwierdzają. 

- Poszło bardzo szybko. Pierwszy zabieg zaćmy miałam około 11 kwietnia. 

Damian Diaz, Wiadomości. 

 

EL: – Komisja prawna Parlamentu Europejskiego zaakceptowała kandydaturę Janusza 

Wojciechowskiego na unijnego komisarza do spraw rolnictwa. We wtorek Janusz 

Wojciechowski zostanie przesłuchany przez komisję rolną Europarlamentu. 

 

EL: – Władze Francji mają coraz większy problem z muzułmańską mniejszością, która nie 

chce się asymilować. Coraz więcej muzułmanów domaga się, by prawo szariatu było nadrzędne 

wobec prawa państwowego. 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Remis w głosowaniu w komisji, zawieszono obrady, a wszystko w sprawie Mariana 

Banasia. Wokół szefa Najwyższej Izby Kontroli coraz goręcej. On sam na komisji się nie zjawił. 

W polityczną próżnię padły pytania o błędy w oświadczeniu majątkowym i gangsterów w 

kamienicy… 

Małgorzata Motylow, radca prezesa NIK, kandydatka na wiceprezesa NIK: – Do czasu 

zakończenia posiedzenia komisji nie będę udzielała żadnych wypowiedzi. 

W ostatnich dniach pojawiły się informacje o niejasnościach wokół majątku szefa 

NIK Mariana Banasia. Czy pana(i) zdaniem szef NIK Marian Banaś powinien podać 

się do dymisji? 

Źródło: Kantar dla Faktów tvn i tvn24 (możliwy błąd pomiaru 3 punkty procentowe 

Tak 55%; nie 19%; 26% nie wiem/trudno powiedzieć 

 

JP: – 40% dla PiS; 28% dla Koalicji Obywatelskiej. Do sejmu wchodzi Lewica, 

Konfederacja i PSL, który balansuje na progu. 

 

I Prawo i Sprawiedliwość, i Koalicja Obywatelska sprawiają wrażenie w tej kampanii, że 

skupiły się na tym, by nic nie zepsuć i mobilizować swoich wyborców. 

Jarosław Flis, doktor, politolog, Uniwersytet Jagielloński: – Widzieliśmy w ostatnich 

wyborach i we wcześniejszych też tego typu sytuacje, kiedy właśnie błędy w kampanii, kiedy 

ataki na przeciwników nieprzemyślane prowadziły do strat. 

Tę kampanię bez kampanii najlepiej widać w Krakowie: gdzie dopiero teraz kandydat 

opozycji wezwał kandydatkę PiS do debaty, a dokładnie wysłał do niej list. Dodajmy, list 

niepriorytetowy. 

Paweł Kowal, kandydat KKW Koalicji Obywatelskiej do sejmu: – To jest drugi okręg 

wyborczy w kraju, więc myślę, to nie może być taka milcząca kampania, że się gdzieś tam 

migamy albo patrzymy na siebie tylko z bilbordów. 

 

JP: – Nieopłacalni seniorzy. Warszawa chce profilaktycznie badać [stan zdrowia], ale 

dostaje odmowę. [może doprowadzić do wydłużenia kolejek]. 

 

Neckermann… urząd marszałkowski uruchomił gwarancje ubezpieczeniowe. To z tych 

pieniędzy opłacane są samoloty powrotne i hotele, by turyści nie stracili wakacji. Ci którzy 

zapłacą za pozostały pobyt z własnej kieszeni, po powrocie, po przedstawieniu rachunków 

dostaną zwrot pieniędzy. 

 



JP: – Projekt budżetu na przyszły rok przyjęty. Rząd znosi limit trzydziestokrotności 

składki na ZUS i to najbardziej kontrowersyjna decyzja krytykowana przez… Po trzynastej 

emeryturze ani śladu. 

 

JP: – Niespodzianka. Potężna fala imigrantów. Polska wyprzedza nawet Stany. Według 

najnowszego raportu ECD, tylko w 2017 roku przyjechało do nas ponad milion imigrantów 

zarobkowych. Ekonomiści mówią: to jest los na loterii, oby zostali jak najdłużej, tak bardzo 

potrzeba rąk do pracy… 

Przyrost liczby cudzoziemców posiadających ważne zezwolenia na pobyt w Polsce 

Źródło: udsc.gov.pl 

Ważne zezwolenia na pobyt 399,7 tys. 

Ukraińcy – wzrost o 19,4 tys. do 199 tys. osób 

Białorusini – wzrost o 3 tys. do 23 tys. osób 

Gruzini – wzrost o 1,3 tys. do 4,1 tys. osób 

Hindusi – wzrost o 0,8 tys. do 9,6 tys. osób 

Nepalczycy – wzrost o 0,5 tys. do 2 tys. osób 
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Polska armia dostanie nową supernowoczesną broń. Kongres Stanów Zjednoczonych 

wyraził zgodę na sprzedaż 32 samolotów F-35. Otwartą zostaje nadal cena. 

 

Prezes Prawa i Sprawiedliwości gwarantuje stałe wsparcie dla seniorów. 

PJK w Płocku: – W przyszłym roku będzie 13 emerytura i też już na stałe 14 emerytura. 

[Bo w budżecie nie ma 13 emerytury]. 

 

Wojsko pomogło uratować ciężko chorego Filipka. 

 

Powrót „Czar par” – strzał w dziesiątkę. 

 

Dziś święto terytorialsów. 

Czesław Mroczek, wiceminister obrony narodowej w rządach PO-PSL, kandydat Koalicji 

Obywatelskiej do sejmu: – Taki model wojsk terytorialnych, który był przyjęty, jest 

nieefektywny. 

Na to nie ma zgody Prawa i Sprawiedliwości. 

Mariusz Błaszczak, minister obrony narodowej: – Obiecuję wam, że nie dopuścimy do 

tego, żeby wojska obrony terytorialnej były zlikwidowane. 

Mamy już 22 tysiące terytorialsów. 

 

Pan Wiesław z Elbląga dzięki dodatkowemu świadczeniu w wysokości 888 złotych na 

rękę mógł zapewnić swoim wnukom wypoczynek dalej niż na własnej działce. 

[Za 888 złotych nie da się przeżyć jednej osobie przez dwa tygodnie, a miało starczyć na 

wakacje dla wnuków? Gdzie? Nawet na działce dziadka na nic to nie starczy]. 

 

Czternastka będzie wypłacana od 2021 roku tym emerytom, których świadczenia nie 

przekraczają 2900 złotych. 

Kwotowa waloryzacja najniższych emerytur w 2019 roku nie +35 złotych, lecz +70 

złotych. W 2020 roku +100 złotych. Emeryci skorzystają także z obniżki PIT. 

Mateusz Morawiecki, premier: – Myślę, że tworzymy taki kraj, który jest bardziej 

sprawiedliwy. 

To wszystko zależy od tego, czy Polacy zagłosują na PiS 13 października. 

 



EL: – Prawie pół tysiąca placówek kulturalnych otworzy w ten weekend szerzej drzwi dla 

seniorów. W całym kraju ruszyła akcja „60+ kultura” – to projekt ministerstwa kultury, który ma 

zachęcić seniorów do wizyty w teatrze czy muzeum. 

 

PJK: – Otrzymają w końcu pełne dopłaty do hektara na pełnym europejskim poziomie. 

[Bo rzekomo to będzie głównym zadaniem Janusza Wojciechowskiego, gdy zostanie 

unijnym komisarzem do spraw rolnictwa]. 

Przynajmniej średnią unijną, czyli 250 euro od hektara. 

 

 

Poparcie dla komitetów wyborczych: 

PiS 44,3%; Koalicja Obywatelska 26,1%; Lewica 11,9%; PSL 6,1%. 

Źródło: Indicator 

 

Sondaż poparcia partii politycznych 

PiS 45%; Koalicja Obywatelska 26%; Lewica 14%; PSL 7%; Konfederacja 5%. 

Źródło: polister 

 

Sondaż poparcia partii politycznych wśród najmłodszych wyborców (18-24) 

PiS 50%; Lewica 17%; Koalicja Obywatelska 16%; Konfederacja 10%; PSL 3%. 

źródło: polister 

 

EL: – Rusza budowa kolejnych lokali w ramach programu mieszkanie+. Prace mają 

rozpocząć się między innymi w Mińsku Mazowieckim, Radomiu i Warszawie. Niezależnie od 

budowy mieszkań powstanie fabryka domów w Słomczynie pod Grójcem. 

[Czyżby przywracano wielką płytę?] 

 

Szlam z Warszawy zatruwa Polskę. 

 

Naukowcy protestują przeciwko cenzurze LGBT na uczelniach. 

 

O tym, czy w Polsce dojdzie do obyczajowej rewolucji [LGBT], zadecydują wyborcy już 

13 października. 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Jesteście głusi na nasze prośby, zaślepieni władzą i pazerni na pieniądze. Nie będziemy 

was prosić, będziemy żądać – mówią młodzi ludzie w marszu klimatycznym. Jest kampania, 

więc pukają do partyjnych drzwi i to nie moda, nie kaprys, to potężna grupa przyszłych 

wyborców. 

Chcielibyśmy konkretów. 

Dobra wola polityków deklarowana przed kamerami brzmi jakoś sztucznie i nieszczerze, 

zwłaszcza gdy zaraz po wyjściu delegata spisuje policja. I dzieje się to po tych słowach 

prominentnego polityka PiS i byłego ministra środowiska: 

Szyszko: – Powinno się tym zająć ministerstwo edukacji, jak i organy ścigania. 

 

W programie wyborczym ministerstwo energii ciągle na pierwszym miejscu stawia węgiel. 

Budowa Elektrowni Ostrołęka C o mocy 1000 MW. 

Młodzi chcą: 

- polityki klimatycznej w oparciu o aktualne stanowisko nauki 

- uznania katastrofy klimatycznej 

- edukacji 

- ustawy powołującej ekspercką i niezależną Radę Klimatyczną 

- redukcji emisji gazów cieplarnianych 

Zofia Krajewska, młodzieżowy strajk klimatyczny: – Wszystkie te programy powinny być 

adekwatne, mają za niskie ambicje. 



 

JP: – A teraz o tym, kto ma serce po prawej stronie, kto jest bardziej biało-czerwony i jak 

sędziowie dobrej zmiany załatwiają sobie posady. 

Radio RMF FM publikuje nagranie doskonale prezentujący proces zatrudniania do 

Krajowej Rady Sądownictwa. To telefoniczna rozmowa, do której szef KRS przyznaje się 

niechętnie. 

To Tomasz Szmydt, sędzia, jeden z oskarżanych w mediach o udział w akcji 

dyskredytowania innych sędziów: 

Tomasz Szmydt, wojewódzki sąd administracyjny w Warszawie, wypowiedź z 25 

września: – Czuję się bardzo skrzywdzony tym, co mnie spotkało. Ja całe życie pracowałem na 

swoje dobre imię. 

To między innymi on tak miał pisać o pierwszej prezes sądu najwyższego, to ujawniona 

przez Onet.pl prywatna korespondencja tak zwanej grupy Kasta: 

SWSA Tomasz Szmydt (MS): – Radzę się spakować, pożegnać i wypier****ć!!! 

Dziś sprawa sędziego wraca z tą telefoniczną rozmową. Tym razem bohaterów jest 

czterech, to sędziowie: Leszek Mazur (przewodniczący Krajowej Rady Sądownictwa), Michał 

Piebiak (ówczesny minister sprawiedliwości), Tomasz Szmydt (sędzia wojewódzkiego sądu 

administracyjnego w Warszawie), Arkadiusz Cichocki (ówczesny prezes sądu okręgowego 

w Gliwicach) 

Rozmowa telefoniczna: zatrudnienie sędziego Szmydta w KRS, czerwiec 2018 

Arkadiusz Cichocki, ówczesny prezes sądu okręgowego w Gliwicach: 

Jeśli pan się zdecyduje, żeby z nim pracować to muszę powiedzieć, że to jest 

wspaniały człowiek, ogromny patriota… [znaczy Szmydt]. 

Leszek Mazur, przewodniczący Krajowej Rady Sądownictwa: 

Cenna rekomendacja, bo… to była jakaś dla mnie… enigmatyczna osoba. Natomiast 

pan minister Piebiak ją wskazał. 

Źródło: RMF FM 

 

Prezes KRS przyznaje, że niezależnie od tej rozmowy chce zatrudnić sędziego na 

stanowisku dyrektora [wydziału prawnego KRS] i tu bardzo ważna dla zrozumienia tych relacji 

informacja: To minister Piebiak, który rekomendował sędziego Szmydta do pracy w KRS wraz z 

jego żoną hejterką Emilią. Miał organizować w Internecie akcję oczerniającą krytycznych wobec 

rządu sędziów… 

[Ktoś, kto organizuje jakąś jednostkę na przykład administracyjną, musi skądś brać 

kandydatów do pracy na różnych stanowiskach. Muszą to być osoby odpowiednie, znane, 

o wymaganych kwalifikacjach, nie wystarczą papierowe zaświadczenia – jeśli znane jemu 

osobiście, to powstaje podejrzenie o kolesiostwo; jeśli pochodzą z rodziny, to jest jednoznaczny 

nepotyzm. Jestem zwolennikiem instytucji polecenia jako drogi do wyboru kandydatów. 

Polecenie nie może być kwalifikowane jako przestępstwo]. 

 

JP: – Dwunastoletnia matka i niewiele starszy ojciec. Edukacja seksualna pilnie potrzebna. 

Edukacja seksualna powinna być w podstawie programowej… 

 

JP: – Prezes Banaś od dziś na urlopie. Wcześniej udało mu się w trybie pilnym odwołać 

wszystkich zastępców i powołać jedną zaufaną osobę. Zaufana osoba prezesa nie ma dostępu do 

informacji ściśle tajnych, a to Izbie wiedza często niezbędna. Opozycja mówi o demontażu 

jednej z najważniejszych instytucji kontrolnych… 

[…] 

 

JP: – Kilkanaście dni do wyborów. Pytanie: komu kampania idzie śpiewająco. Premier 

walczy o Śląsk. Robert Biedroń o autobus do Czaplinka. Grzegorz Schetyna zderza się 

Michałem Dworczykiem, a Paweł Kukiz z wyborcami na bazarze. A ponieważ w kampanii liczy 

się każdy gest i te wyreżyserowane, i te spontaniczne ma dla państwa: 

Maciej Mazur –  

- No, to co? Wracamy do tego powitania pana premiera: Mateusz, Mateusz… 



MM: – Spontaniczne powitanie, to element obowiązkowy: 

- Szanowni państwo, głośniej, głośniej, bo tak nie powitamy pana premiera. 

MM: – Spontanicznie można premierowi zaśpiewać: A Karliczek za nią, jak za jaką panią, 

z flaszeczką wina… 

[To już nie jest: Kup sobie flaszkę, walnij się w czaszkę – jak śpiewa Jachira]. 

MM: – Do premiera jeszcze wrócimy, bo oto kolejne spontaniczne spotkanie na ulicy. 

Trzeba to robić, chociaż nie zawsze jest tak miło [Biedroń rozdaje butelki wina]. 

- Ale dlaczego wszystko drożeje? Dajcie spokój, ludzie. 

Kukiz: – Ale mogłoby być jeszcze lepiej. 

MM: – Lewica rzeczywiście bardzo się stara: 

Biedroń: – Kto jedzie w kierunku Czaplinka? Nikt, bo nie ma autobusu. 

MM: – Autobusy ktoś obiecał. 

- Ma te usz! Niezbyt zdecydowanie. Widzę, że jeszcze są rezerwy. 

MM: – I teraz rezerwy będą uruchomione. Nie, teraz jedziemy w kierunku Piekar Śląskich. 

- Ma te usz! To nie będzie powitanie premiera Mateusza Morawieckiego. Tak, że głośniej, 

głośniej moi drodzy. 

MM: – Jeszcze chwilę cierpliwości. Szybki krok do Świdnicy – to dopiero spontaniczne 

spotkanie. [Schetyna i ktoś z PiS, to kancelaria premiera]. Czas wracać na salę, gdzie przybył już 

pan premier: 

Mateusz Morawiecki, premier w Piekarach Śląskich: – Od tego zależy przyszłość Polski. 

Dziękuję bardzo. 

- Panie premierze, panie premierze, niech pan chwilę zostanie. 

MM: – Nie po to przecież go trenowaliśmy: 

- Ma te usz! Ma te usz! Ma te usz! 

MM: – Wyszło jak zawsze śpiewająco. Maciej Mazur, Fakty. 

 

JP: – Nawet w kampanii trzeba się czasem uśmiechnąć. W Faktach po Faktach długa lista 

gości. 

 

Tvn24bis – Fakty po Faktach – Piotr Marciniak i Andrzej Olechowski, były minister 

finansów, były minister spraw zagranicznych 

PM: – Panie ministrze, podpisał się pan pod listem otwartym do prezesa NIK-u Banasia, 

ale on mówi, że jest czysty i dla tej czystości się odsuwa, dokonując wcześniej czystki 

i awansując osobę, która przejmie jego obowiązki. Co jest nie tak? 

AO: – No, wie pan, to jest kazus człowieka oczywiście, ale jest też kazus instytucji. Warto 

o tym porozmawiać. Kazus człowieka jest troszeczkę tak, jak z filmów gangsterskich z Chicago. 

Jakieś powiązanie gangsterów, mafii z władzą. Nie można zaakceptować sytuacji, w której 

wszystko, co znamy, wskazuje na to, że minister mógł unikać płacenia podatków, mógł się tak 

zwanej optymalizacji podatkowej, która jest now-now, będąc szefem administracji skarbowej. 

Więc trudno sobie wyobrazić, jeśli tak można powiedzieć, tak naprawdę kryminalną historię, 

kiedy to się dzieje. Też tego typu kontakty, które widzieliśmy, on się też nie wypiera tego 

kontaktu telefonicznego z osobą karaną, zajmującą się, jak rozumiemy, sutenerstwem, też można 

sobie wyobrazić, żeby szef Izby, Naczelnej Izby Kontroli pochodził z takiego środowiska, z 

takim środowiskiem utrzymywał kontakty. Więc tego, my się ograniczamy do spraw 

skarbowych tak naprawdę, chodzi o prestiż służby skarbowej i wiarygodność, o jej bezstronność, 

o to, że ona nie stosuje różnych miar w różnych sytuacjach. I to nas odpowiedzialnych kiedyś za 

te służby po prostu martwi. 

PM: – Patrzę na sondaże i Platforma w większości z nich nie zbliża się do PiS-u swoimi 

wynikami. PiS-u, który ze względu Donta przeliczania na mandaty ma szansę na posiadanie 

większości w sejmie. Niektórzy mówią, za mało czasu, to już jest posprzątane, a inni, że piłka 

ciągle jest w grze. A pan? 

AO: – No, po pierwsze, byśmy powiedzieli, że sondaże się mylą, ale ta sytuacja, jak pan ją 

zarysował, nie wygląda optymistycznie. Można na nią popatrzeć innym okiem, twierdzić, że 

suma opozycji tej demokratycznej jest, jednakże tuż obok wyniku PiS-u i że wszystko tak 



naprawdę zależy od aktywności zaangażowania dzisiaj indywidualnego kandydatów do sejmu i 

do senatu. 

[sondaż Kantar: PiS 40%; KO 28%; Lewica 10%; Konfederacja 7%; PSL K15 5%], 

nie tak bardzo już zależnej od ogólnej atmosfery i od ogólnej kampanii, ale od tego, czy 

podążają już drogą przysłowiowego europosła Arłukowicza i będą chcieli zedrzeć trzy pary 

butów, czy uważają, że im się to należy i nie będą się w ogóle ruszać do wyborców. Tak mi się 

wydaje, że takie zaangażowanie jest kluczową sprawą i tak go oczekuję. 

[Tu już nie ma co radzić. Należało kombinować intensywnie po wyborach do 

europarlamentu i wyciągać radykalne wnioski. Tak się nie stało. Zobaczymy, co dalej]. 

♣ 
2019-09-28 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3866 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Polska – Francja 3:0 siatkówka, Polacy brązowy medal. 

 

MA: – Piątka dla zdrowia, czyli nowe propozycje rządu, a wśród nich dwa razy więcej 

pieniędzy na zdrowie niż za rządów PO-PSL. 

PJK: – To ma być służba zdrowia powszechnie dostępna i jednocześnie, to chcę mocno 

podkreślić, publiczna. Publiczna służba zdrowia. [Oklaski na stojąco]. 

 

MA: – Nowy odcinek Zakopianki otwarty. 

 

MA: – Nie żyje wybitny artysta filmowy i kabaretowy Jan Kobuszewski. 

 

Łukasz Szumowski, profesor, minister zdrowia, kandydat Prawa i Sprawiedliwości do 

sejmu: – Te cysterny z paliwem mijały się z tymi Tirami pełnymi leków, które wyjeżdżały za 

granicę Polski. 

Obecny rząd ukrócił ten przestępczy proceder. Polska straciła też 25 miliardów złotych 

wydanych na kształcenie lekarzy, którzy potem wyjechali za granicę. 

Mateusz Morawiecki w Lesznie: – Stosunkowo biedna Polska, dziesięć, piętnaście lat 

temu zapłaciła za wykształcenie lekarzy dla bogatej Szwecji, bogatego Dojczlandu, bogatej 

Francji… 

Rząd Prawa i Sprawiedliwości o połowę zwiększył liczbę kandydatów przyjmowanych na 

studia medyczne. Stworzył też szkoły pielęgniarskie, dzięki czemu w Polsce przybyło 15 tysięcy 

pielęgniarek. 

PJK: – To ma być służba zdrowia powszechnie dostępna i jednocześnie, co chcę mocno 

podkreślić, publiczna. Publiczna służba zdrowia. 

Piątka PiS dla zdrowia: nakłady w miliardach złotych 

Źródło: ministerstwo zdrowia 

2015 – 77; 2019 – 103; 2024 – 160. 

Dwa miliardy złotych trafią na fundusz remontowy szpitali. Remontowane będą placówki 

zdrowia nie tylko w wielkich metropoliach, ale i w małych miejscowościach takich jak 

Augustów, który właśnie dostał milion złotych. 

PiS piątka dla zdrowia, dobry czas dla Polski 

1. Dwa razy więcej na zdrowie niż za czasów PO-PSL 

2. Fundusz Modernizacji Szpitali 

3. Pakiet badań kontrolnych dla każdego Polaka 

4. Koordynowana opieka nad seniorami i osobami niesamodzielnymi w każdym 

powicie 

5. Miliard złotych na najnowocześniejsze centrum onkologii w Europie 

PJK: – Doprowadzimy do tego, że polska służba zdrowia będzie na najwyższym 

światowym poziomie. 

Damian Diaz, Wiadomości. 

 



Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Problemy ochrony zdrowia rozwiążemy w ciągu dwóch, trzech kadencji – obiecuje PJK. Z 

sondaży wynika, że zupełnie inaczej widzą to pacjenci. 

Zbigniew Witaszek, kandydat KW Konfederacja do sejmu: – Stworzenie wielkiego 

programu profita… profilaktyki zdrowia, wyjaśnić śmierć Andrzeja Leppera, pomnika dla 

Andrzeja Leppera… 

To nie jedyny temat, który pojawił się podczas spotkań wyborczych. Najczęściej mówiono 

o aferach PiS, w tym tej ostatniej Mariana Banasia. 

Schetyna: – Ma kolegów gangsterów… 

Wspominano o niej i w Krakowie, i w Olsztynie. 

Włodzimierz Czarzasty, kandydat KW Sojuszu Lewicy Demokratycznej, rozmawia przez 

telefon: – Marian? Paolo dzwoni. Jak to, skąd dzwonię? Z burdelu dzwonię. Ty, jakiś koleś jest 

do ciebie, chyba go do NIK-u poślę. 

Robert Biedroń, eurodeputowany Wiosny: – Lodówka z 2015 roku i lodówka z 2019 roku, 

różnice widać gołym okiem. 

Lewica zapowiadała wzrost płacy minimalnej do 2700 złotych. Koalicja Polska ma tu inny 

pomysł: 

Stanisław Tyszka, kandydat KW Polskiego Stronnictwa Ludowego do sejmu: – Pensja 

minimalna, ale też wyższe pensje, takie jak 2500, 3000, nawet do 4000 powinny być całkowicie 

zwolnione z podatku, tak jak jest w większości cywilizowanych państw świata. 

Paweł Pluska, Fakty. 

 

PM: – Walcząca z rakiem Janina Ochojska alarmuje, że Polska to wciąż chory kraj. 

Legendarna już założycielka Polskiej Akcji Humanitarnej, która niedawno została euro-

deputowaną Platformy Obywatelskiej wzywa wszystkich polityków, by dostrzegli kolejki i nie 

lekceważyli pacjentów: 

Arleta Zalewska: – Tu jako chora pacjentka: 

Janina Ochojska: – Jestem na drugim etapie leczenia. Teraz przyjmuję drugą chemię, 

jestem w szpitalu onkologicznym. Tam próbuję się przedrzeć przez korytarz, na którym siedzi 

mnóstwo ludzi. Każdy leczący się na raka, potrzebuje nie tylko wizyty onkologa. Potrzebuje 

wizyty chirurga, potrzebuje wizyt w poradni bólu. Do każdego z tych lekarzy trzeba zapisać się 

osobno. Trzeba pójść do innej kliniki. 

AZ: – I dlatego Ochojska apeluje do kobiet, by się badać, do polityków by nie lekceważyć 

trudnej sytuacji pacjenta… 

 

PM: – Polska szablistka sprzedaje swój złoty medal, bo nie ma pieniędzy, by walczyć 

o następne… 

 

PM: – Przez dziesiątki lat rozśmieszał nas do łez, był w kabaretach, sztukach i filmach. 

Był jednym z najbardziej lubianych aktorów – Jan Kobuszewski zmarł w wieku osiemdziesięciu 

pięciu lat. 

Jan Kobuszewski: – Wszystko można osiągnąć z kolegami na scenie. W życiu prywatnym 

również – uśmiechem – to jest chyba taka dewiza. Bez nienawiści, bez chamstwa, z uśmiechem, 

radością przez życie. 

Jan Kobuszewski 

1934 - 2019 

 

PM: – Marsz równości w Lublinie zaczął się od próby zablokowania go. Interweniowała 

policja. Wobec kontr-demonstrantów użyła gazu łzawiącego… 

 

PM: – Prawo powinno stać ponad władzą, a nie na jej zawołanie – mówił na forum ONZ 

przewodniczący Rady Europejskiej, Donald Tusk. Przemawiając po raz ostatni jako reprezentant 

Unii, krytykował polityczne flirty z reżimami autorytarnymi, wzywał do międzynarodowej 

solidarności z zaatakowaną Ukrainą i do obrony wolności słowa i niezależnych mediów. 



Donald Tusk, przewodniczący Rady Europejskiej: – Środowisko naturalne człowieka, 

które wymaga ochrony, to nie tylko oceany, powietrze, lasy, to także prawda w życiu 

publicznym, wolność, praworządność i międzynarodowa solidarność. Chronić prawdę, to nie 

znaczy oskarżać innych o promowanie [nie zrozumiałem, obce słowo]. Szczerze mówiąc, 

wystarczyłoby przestać kłamać. Obecnie zbyt wielu polityków używa kłamstw jako stałej 

metody do utrzymania władzy. 

 

PM: – Już najwyższy czas, by Polki wszędzie rodziły po ludzku, były traktowane z 

empatią jak podmiot, a nie przedmiot. Ale ankieta w Łodzi pokazuje, że wciąż wiele kobiet 

przeżywa koszmar, ból i upokorzenie, ich relacje są przerażające… 

- „Po co marudzisz, jak będziesz miała urodzić, to urodzisz” 

- „Nie rób z siebie bachora”. 

- „Myśli, że ona pierwsza rodzi, trzeba było myśleć, jak się nogi rozkładało” 

- „Nie ja zrobiłam pani dziecko, proszę się uspokoić” 

- „Nie dostaniesz znieczulenia, jesteś za gruba” 

- „Nie mogłam wyrazić sprzeciwu” 

- „Zastosowano kleszcze, naciskanie na brzuch, przebicie pęcherza płodowego, tylko 

dlatego, że panie położne kończyły zmianę i usłyszałam: Musi pani urodzić do 7:00, bo my 

kończymy” […] 

Tvn24bis – Fakty po Faktach – Piotr Marciniak i Paweł Śpiewak, profesor, socjolog. 

historyk idei, Uniwersytet Warszawski oraz Aleksander Smolar, ekspert od spraw politycznych, 

międzynarodowa fundacja Batorego 

PM: – Chciałem zapytać o wybory na dwa tygodnie przed. Platforma przedstawiła swego 

kandydata na premiera, z sondaży wynika, że wyborcy są bardzo z tego zadowoleni, no, ale 

jakoś poparcie dla Koalicji Obywatelskiej wcale z tego powodu nie rośnie. PiS zmaga się z 

kolejnymi aferami. Teraz NIK, ale poparcie dla niego nie spada. Pytanie: Dlaczego? 

AS: – wydaje mi się, że to pytanie pada od początku i odpowiedzi są te same. To znaczy 

jest pewna desperacja ze strony opozycji: jak to się dzieje? Mamy kolejne afery tutaj, sutenerska. 

Mnie się wydaje, że ciągle odpowiedź jest ta sama. Znaczy, że ona się sytuuje na dwóch czy 

trzech poziomach: Pierwszy, to jest ekonomiczny, to znaczy, to co rządy PiS-u dały dużej części 

społeczeństwa, tej części społeczeństwa, która w sposób naturalny głosuje właśnie na PiS. To 

jest bardzo silny argument, który fidelizuje (od łacińskiego fidel – wierność), powoduje, że 

wyborcy są wierni. Zwłaszcza że jest dosyć rozpowszechniony cynizm: dzisiaj wszyscy kradną, 

a ci to się przynajmniej dzielą. Po drugie, to jest problem godności, to znaczy, że PiS również 

przyznając te środki, przywracał jakąś część tego, co ludzie uważali za ich prawo obywatelskie 

jeszcze z czasów PRL, a na zachodzie za państwo opiekuńcze. I tutaj Platforma i opozycja nie 

była w stanie wyeksploatować tego, o czym mówił pana poprzedni gość, senator Borowski. 

Platforma dużo zrobiła, jeśli chodzi o kwestie socjalne, ale nie potrafiła tego w istocie sprzedać, 

może ze względu na swoje liberalne dziedzictwo, w każdym razie problem godnościowy. I 

trzecia, to jest argument, moim zdaniem, bardzo istotny, to znaczy, że PiS jest również partią 

wspólnotową. Otóż po indywidualizmie lat dziewięćdziesiątych, PiS jest w sposób oczywisty 

[przywiązany] do idei wspólnotowych. I tutaj ani lewica, ani centrum nie ma klarownej idei 

wspólnotowej, którą mogłaby przeciwstawić temu, co zapewnia PiS. I to powoduje… 

Paweł Śpiewak: – Do pokonania być może jest. To znaczy, jak się zbierze cała Koalicja, to 

jeszcze nie wiemy czy jednym procentem, czy jednym parlamentarnym fotelem – tego my nie 

wiemy. Tylko wiemy jedno na pewno, że PiS będzie największą partią w Polsce. Prawda? I to 

nie ulega żadnej wątpliwości i te wszystkie, które wymienił pan Smolar są ważne. Ja bym 

wymienił jedną rzecz, która jest dla mnie trochę niezrozumiała. To jest, biorąc pod uwagę, że te 

wybory są wyborami referendalnymi do pewnego stopnia. To jest wybór modelu państwa, 

modelu kultury, które jest zapowiadane. Wiemy czy domyślamy się, jaki będzie ten model PiS-

owski, z tą izbą kontroli dziennikarzy, izbą kontroli twórców, pewnymi próbami kolejnymi 

przejęcia kontroli nad sądami. No i mamy model, który w programie Platformy Obywatelskiej 

jest takim problemem odnowienia demokracji. To są różne zupełnie języki, różne mowy. I 

uderza mnie jedna rzecz, oczywiście jednego takiego codziennego obserwatora życia 

publicznego, mianowicie uderza mnie to, że Platforma właściwie nie prowadzi kampanii. To 



znaczy nie zjednuje sobie ludzi. To znaczy nawet gdy to jest dzisiejsze przemówienie pani 

potencjalnej pani premier, wydawało się, jakoś tam zręcznie skonstruowane, ciekawe, to ono nie 

znajduje żadnego poważniejszego echa medialnego, nie jest dyskutowane. Ale to, co jest o wiele 

bardziej poważne, to co była mowa, Platforma miała cztery lata na przygotowanie jakiejś, 

nazwijmy to, jakiejś opowieści, to znaczy o co właściwie im chodzi? Jaki jest ich główny cel? 

Jaki jest zamiar? Teza postawiona przez PiS, nie ważne czy prawdziwa, czy nie, właśnie 

budowy państwa dobrobytu, państwa katolickiego, narodowego. To jest proste dosyć, ale to daje 

jakieś poczucie sensu, jakiegoś ładu. 

[…] 

♣ 
2019-09-29 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3866 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Za dwa tygodnie wybory – czy Polska nadal będzie szybko się rozwijać, czy programy 

społeczne nadal będą kontynuowane i czy będą obniżki podatków – to ważne pytania dla Polski 

i Polaków. 

Zapowiedź dalszego rozwoju Polski. 

PJK Szczecin: – Jeżeli chcemy szybko się rozwijać, to musimy także szybko podnosić 

dochody naszych obywateli. 

[Oklaski]. 

 

Andrzej Duda, prezydent: – Walczyli o wolność naszą i waszą wzorem swoich 

poprzedników z okresu wojen napoleońskich oraz polskich powstań narodowych. 

- Belgia jest wdzięczna Polsce. Dziękujemy wam Polacy. 

 

Mamy reprezentantkę na finał eurowizji junior. 

 

MA: – Wyższa płaca minimalna to jeszcze szybszy rozwój całej gospodarki – tak 

przekonywał na konwencji w Szczecinie PJK. Na dwa tygodnie przed wyborami politycy tej 

formacji kontynuują objazd po kraju i przekonują do swojego programu oraz pomysłów na 

rozwój Polski. 

Maksymilian Maszenda, Anna Olszak: – Największe spotkanie z wyborcami politycy 

Prawa i Sprawiedliwości zorganizowali w zachodnio-pomorskiem – w Koszalinie i w szczecinie. 

PJK: – Zachodnie Pomorze jego rozwój, jego status to polska racja stanu. My się tym 

kierujemy. [Oklaski]. 

PJK: – Rozumiem te brawa. Rozumiem, że to jest zobowiązanie do dotrzymywania słowa. 

Ale my słowa dotrzymujemy. W przeciwieństwie do niektórych innych. 

MM: – Prawo i Sprawiedliwość podkreśla wiarygodność, bo przez cztery lata 

konsekwentnie realizowało program, z którym szło do wyborów. Co dziś może wydawać się 

oczywiste, nigdy wcześniej się nie zdarzyło. 

PJK w Szczecinie: – Postanowiliśmy Polskę wyrwać z tego bezruchu. I to się nam udało. 

[brawa]. 

MM: – PJK zwrócił uwagę na ogromny wzrost nakładów na niedoinwestowaną przez 

dziesiątki lat służbę zdrowia. 

PJK: – Jeżeli uzyskamy poparcie społeczne, wydatki na służbę zdrowia będom dwa razy 

większe i to licząc siłą nabywczom, to znaczy uwzględniając inflację niż w momencie, kiedy 

myśmy władzę obejmowali. To naprawdę ogromna zmiana. [Brawa]. 

MM: – PJK mówił też o planach konsekwentnego i dynamicznego wzrostu płacy 

minimalnej. Którym sprzeciwia się opozycja. 

PJK: – Jeżeli chcemy się szybko rozwijać, to musimy także szybko podnosić dochody 

naszych obywateli. Jest to też mechanizm napędzający wzrost gospodarczy. I unowocześnianie 

polskiej gospodarki. [Brawa]. 

MM: – O realizowanym przez Prawo i Sprawiedliwość programie i szybkim rozwoju 

polskiej gospodarki mówił na Warmii i Mazurach także premier: 



Mateusz Morawiecki w Nidzicy: – Mamy nie tylko wizję, ale mamy też zdolność realizacji 

tej wizji. A to jest podstawa dobrej polityki. 

MM: – Niezależnie od tego, w której części Polski Prawo i Sprawiedliwość organizuje 

spotkania wyborcze, przychodzą na nie tłumy. 

Grażyna Bugała, była radna Polskiego Stronnictwa Ludowego w powiecie kaliskim 

w Wielkopolsce: – Całym sercem i duszą jestem za Prawem i Sprawiedliwością, tak samo jak i 

moja rodzina, zagłosuję dwoma rękoma i cieszę się, bo realizują obietnice dla Polaków, dla 

rodzin, dla rolników. Ja jestem rolniczkom zresztą. 

MM: – Zdaniem ekspertów, to właśnie Prawo i Sprawiedliwość ma największe szanse, by 

przekonać do siebie tych wyborców, którzy nie podjęli jeszcze decyzji, na kogo zagłosują. 

Zbigniew Krysiak, profesor, Szkoła Główna Handlowa, prezes [jednoosobowej fundacji] 

„instytut myśli Schumana”: – Te propozycje, które właśnie PiS prezentuje w tej chwili, wiele 

nowych, które również są poszerzane na te nowe grupy społeczne, wchodzą w taką możliwość 

przekonania tych nieprzekonanych. 

MM: – Prezes Prawa i Sprawiedliwości przekonywał o mobilizację i udział w głosowaniu 

za dwa tygodnie, bo jak podkreślał, to nie sondaże zdecydują o wyniku wyborów. 

PJK w Szczecinie: – Proszę o tom pracę do ostatniej chwili i proszę jeszcze raz o ten 

okrzyk, który państwo sami wznieśli: zwyciężymy. [Zwyciężymy i brawa na stojąco]. 

Maksymilian Maszenda, Wiadomości. 

 

MA: – Za waszą i naszą wolność. W belgijskim Lommel odbyły się uroczyste obchody 75 

rocznicy wyzwolenia Flandrii. 

[…] 

Filip I, król Belgii: – Polacy walczyli i wykazywali się wielkim heroizmem wszędzie tam, 

gdzie byli. W swojej ojczyźnie zbudowali polskie państwo podziemne, największy ruch oporu w 

całej Europie. 

Belgia jest wdzięczna Polsce. Dziękujemy wam Polacy. 

Na polskim cmentarzu w Lommel [Belgia] złożyli kwiaty, zapalono znicze. 

[…] 

 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Dwa tygodnie przed głosowaniem politycy wszystkich ugrupowań przekonują, że te 

wybory będą szczególnie ważne, że mocno wpłyną na życie Polaków, że warto się politycznie 

obudzić, przyjrzeć kandydatom i 13 października zdecydować o naszej przyszłości. Wszyscy 

obiecują dobrobyt, PiS obiecuje jego polską wersję, kandydatka Platformy wzywa prezesa PiS-u 

do debaty o rodzinie. 

Paweł Płuska: – Za dwa tygodnie o tej porze politycy będą w sztabach w oczekiwaniu na 

wynik, ale dziś bez wyjątku wszystkie komitety ruszyły w Polskę, by przekonywać do 

głosowania na siebie, bo najważniejsi politycy w jednym są zgodni: 

Grzegorz Schetyna: – To są najważniejsze wybory od 30 lat, nie mam co do tego żadnych 

złudzeń. To są wybory o wszystko. 

Mateusz Morawiecki: – Jesteśmy w momencie przełomowym, bo zbliżające się wybory są 

najważniejsze od 30 lat, co najmniej. 

PP: – Stąd ta mobilizacja i walka o głosy dziś nie tylko w wielkich miastach. Sztaby 

postawiły na bezpośredni kontakt z wyborcą wszędzie tam, gdzie się da, w miejscach, gdzie 

wysoka polityka nie bywa zbyt często, gdzie życie wygląda zupełnie inaczej niż to, o jakim 

mówią posłowie i senatorowie na Wiejskiej. 

Adrian Zandberg, kandydat KW Lewica do sejmu: – Lewica idzie do parlamentu z 

programem wsparcia dla średnich i mniejszych miejscowości, bo rozwój nie może się 

koncentrować tylko w kilku najważniejszych miastach. 

Robert Winnicki, kandydat KW Konfederacji do sejmu: – Pokażemy, że można sprawnie i 

skutecznie rządzić, że można rządzić z o wiele mniejszą biurokracją, że można redukować, 

oszczędzać, pracować dla wielkiej Polski. 

PP: – Główne tematy kampanii to poza zmianą lub utrzymaniem tego, co się dzieje 

w polityce i gospodarce. 



Mateusz Morawiecki: – …w Dojczlandzie, w gazetach opisują i nazywają polskim cudem 

gospodarczym. 

Grzegorz Schetyna: – Mówię bardzo wyraźnie: Polska będzie demokratyczna, Polska 

będzie praworządna, Polska będzie suwerenna. 

PP: – Poza zdrowiem, o którym wiele mówiono wczoraj, dziś to przede wszystkim 

sytuacja seniorów. Dwa największe sztaby zapowiadały budowę domów seniorów i rozbudowę 

systemu pomocy. 

Schetyna: – Musimy zainwestować w srebrne pokolenie. 

PP: – Kolejne kwestie, o których dziś była mowa, to smog, energetyka i rolnictwo, 

a zwłaszcza unijne dopłaty. 

Kosiniak-Kamysz: – My będziemy zabiegać o jak największy budżet na rolnictwo i jak 

najefektywniejsze wydawanie tych środków. 

PJK w Szczecinie: – Polscy rolnicy otrzymają dopłaty do hektara na poziomie 

europejskim: 260 euro od hektara. 

PP: – Jarosław Kaczyński znowu wrócił do tematu podwyżki płacy minimalnej, do trzech, 

a później do czterech tysięcy złotych, przekonując, że to pozytywnie wpłynie na gospodarkę. 

PJK: – Ignoranci i ludzie złej woli tego nie chcą zauważyć. 

PP: – To ma być jeden z elementów budowy, jak mówił polskiej wersji państwa dobrobytu 

i jednocześnie wskazał, jakie instytucje jego zdaniem, stoją dziś na przeszkodzie w jego 

budowie: 

PJK: – Na pierwszym miejscu tych przeszkód som niestety, proszę szanownych państwa, 

sądy i o tym nie zapomniemy. 

PP: – Dużo mówił też o rodzinie. I o tym chciałaby z liderem PiS porozmawiać 

Małgorzata Kidawa-Błońska. 

MKB: – Apeluję i proszę pana prezesa Kaczyńskiego, żeby spotkał się i porozmawiał ze 

mną na te tematy, o których w tej kampanii mówimy bardzo dużo, o rodzinie. 

PP: – Odpowiedzi na razie nie ma. Paweł Płuska, Fakty. 

 

PM: – [Artur Gerada 4, taki transparent trzyma:] baner z wizerunkiem kandydata na posła 

– powieszony na drzewie, nogi spętane, na szyi pętla – sprawca bardzo wyraźnie pokazał, czego 

życzy kandydatowi albo czym mu grozi. Po wieszaniu na szubienicach europosłów, też powrót 

do czynu, za który mimo oczywistych sprawców nikt nie odpowiedział. 

Patryk Jaki: – Dlaczego tyle trwają [już 2 lata] no, musimy, to jest współpraca 

transgraniczna, to nie jest nasza wina. Tego typu postępowania niestety tyle trwają. [Jaki i 

spółka wysłali do bliżej nieokreślonych państw zapytanie, czy z tych państw ktoś wysyłał 

szkalujące listy właśnie do tych wieszanych na szubienicach przez PiS europosłów, i teraz 

czekają, aż świat wypowie się i dlatego prokurator nie może kontynuować swoich dochodzeń – 

skrajne kpiny i bezczelność]. 

 



Tvn24bis – Fakty po Faktach – Piotr Marciniak i Łukasz Krasoń, niepełnosprawny na 

wózku, kandydat KO do sejmu 

[…] 

ŁK: – Osoba niepełnosprawna nie czuje się dzisiaj pewna siebie. Ona nie czuje, że ma coś 

do dodania w swojej społeczności. Potrzebujemy to wspierać, przede wszystkim edukować. 

Mówimy o 500 złotych dla niepełnosprawnych, tak jest zbudowana ustawa, że nie ma tam 

żadnych obostrzeń – ma grupę inwalidzką i dostaje 500 złotych… 

ŁK: – My do tego dopuściliśmy. Oni mają przyzwolenie na to. Potem idzie szerzej. Ja nie 

winię pana Banasia czy innych polityków. Winię siebie, winię nas wyborców, bo to nasza jest 

zasługa. 

PM: – Dlatego pan startuje z tej listy? Koalicji Obywatelskiej? 

ŁK: – Dlatego przede wszystkim startuję z tak dalekiego miejsca. Kiedy mi 

zaproponowano, bo to też ciekawa historia, to nie był mój pomysł. Zainspirowała mnie 

koleżanka, która, właśnie widząc to, co robię dla ludzi, zaproponowała mi – Łukasz, startuj. Są 

ludzie, którzy ciebie potrzebują. Ja się zastanowiłem i poszedłem na rozmowę. Zaproponowano 

mi miejsce pod koniec drugiej dziesiątki. Powiedziałem, że dla mnie to nie ma większego 

znaczenia, bo chciałbym, żeby ludzie głosowali na człowieka podług jego wartości. Łatwiej mi 

będzie komunikować się, przedostatni na liście niż… 

PM: – A da się zmotywować naszych polityków do zasypania przepaści między nimi, żeby 

nie było politycznej nienawiści. 

ŁK: – Myślę, że warto przede wszystkim motywować i inspirować wyborców, aby 

wybierali takich ludzi, którzy odpowiadają ich wartościom. Nie musimy na siłę zmieniać 

polityków, którzy już są. Możemy ich wymienić. Wstawić ludzi, którzy będą widzieć człowieka 

i widzieć wartości, które są w ich sercach. 

Miłość jest odpowiedzią na wszystko. 

[Ale niestety to Schetyna będzie decydował, kto wejdzie do sejmu. Oni już są ułożeni 

w kolejce i nie jest ważne, ile głosów otrzymali]. 

♣ 
2019-09-30 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3866 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Nie żyje marszałek senior Kornel Morawiecki, kawaler Orderu Orła Białego, założyciel i 

przewodniczący Solidarności Walczącej. 

PJK: – Był człowiekiem niezłomnym, dla którego Polska stanowiła główny czy wręcz 

jedyny cel jego aktywności. 

 

Władze Warszawy otrzymały pieniądze na 500+, ale warszawiacy nie są pewni wypłaty 

świadczeń. 

- Nie rozumiem całego tego zamieszania wokół programu 500+. Oczekiwanie tego przez 

rodziny w mieście Stołecznym Warszawie. 

 

Oferta Telewizji Polskiej coraz bogatsza. 

 

Aż bilion złotych przeznaczonych na inwestycje już pracuje w gospodarce – ogłosił 

minister finansów inwestycji i rozwoju, podsumowując ostatnie 4 lata pod kątem inwestycji. 

Efekty są widoczne, tylko dziś uruchomiono realizację kilku dużych projektów. 

Karol Jałtuszewski, Maria Ruman: – Jeden dzień i dwie bardzo dobre informacje dla 

kierowców. 

Andrzej Adamczyk, minister infrastruktury, kandydat PiS do sejmu: – To jest dobry czas 

dla kierowców, którzy korzystają z dróg w naszym kraju. Prawo i Sprawiedliwość dotrzymuje 

słowa. 

KJ: – Budowa drogi via Karpatia na różnych etapach trwa już jej budowa na całej jej 

długości. Dziś ruszył przetarg na kolejny odcinek drogi ważnej dla wschodniej Polski. 



AA: – Na tym trudnym odcinku Rzeszów – Babica przygotowywany jest już dzisiaj 

przetarg i dyspozycja o ogłoszeniu przetargu w dniu dzisiejszym zostanie wysłana. 

KJ: – Będzie gotowa w 2025 roku. A dziś druga dobra wiadomość dla Podkarpacia, to 

początek budowy Łańcuta. 

AA: – Takie obwodnice realizujemy i będziemy realizowali w całym kraju. Bo polskie 

drogi muszą być drogami bezpiecznymi. 

KJ: – Na te inwestycje mieszkańcy czekali od 30 lat. Tylko w tym roku na fundusz dróg 

samorządowych rząd przeznaczy 6 miliardów złotych. 

Krzysztof Sobolewski, przewodniczący komitetu wykonawczego PiS, kandydat PiS do 

sejmu: – Rząd PiS nie ma w słowniku słowa: nie da się. 

KJ: – Dobre wieści także dla podróżujących koleją. Dzięki podpisanej dziś, wartej ponad 

300 milionów złotych na modernizację centralnej magistrali kolejowej. Za 4 lata podróż 

z Warszawy do Krakowa trwać będzie dwie godziny. Kolejne 108 milionów trafi na 

modernizację warszawskiej kolei dojazdowej. Na trasie Podkowa Leśna – Grodzisk 

Mazowiecki. 

Andrzej Bittel, wiceminister infrastruktury, kandydat PiS do sejmu: – Linia, która 

obsługuje powiat grodziski, powiat pruszkowski, miasto stołeczne Warszawę, gminy leżące na 

jej szlaku, bardzo ważna z punktu widzenia dostępności transportowej, bardzo ważna z punktu 

widzenia komunikacji tego regionu. 

KJ: – A to już Mińsk Mazowiecki i wbicie pierwszej łopaty [właściwie pierwszych 8 łopat, 

bo tylu było dygnitarzy] pod kolejne osiedle mieszkanie+. 

Krzysztof Tchórzewski, minister energii, kandydat PiS do sejmu: – Ma zabezpieczyć 

mieszkanie osobom, które są w trudnej sytuacji osobistej, którym jest trudniej zebrać na 

mieszkanie własnościowe. 

KJ: – Podobnych inwestycji w ostatnich latach przybywa. Wszystkie podsumował dziś 

minister Jerzy Kwieciński, osiągną one kwotę biliona złotych, czyli tysiąca miliardów. 

Jerzy Kwieciński, minister finansów, inwestycji i rozwoju, kandydat PiS do sejmu: – Przez 

niecałe trzy lata uruchomiliśmy jeden bilion inwestycji. 

KJ: – Chodzi zarówno o środki unijne, jak i krajowe. Jednym z uruchamianych jest 

program dróg lokalnych. 

JK: – Współpracujemy z ministerstwem infrastruktury nad potężnym programem wsparcia 

dla dróg lokalnych, to jest 36 miliardów złotych. 

KJ: – Rząd zapowiada też potężne inwestycje w zieloną energię. Minister energii 

podkreślił dziś, że w perspektywie 20 lat energetyka wiatrowa na Bałtyku ma zapewniać Polsce 

10 giga watów odnawialnej energii. Karol Jałtuszewski, Wiadomości. 

 

MA: – Polska inwestuje nie tylko w zieloną energię, koleje i drogi. Rząd PiS od blisko 4 

lat modernizuje naszą armię. Minister obrony narodowej, Mariusz Błaszczak, zamówił właśnie 

w radomskiej fabryce broni „Łucznik” 18 tysięcy karabinków Grot… 

 

MA: – Nie żyje Kornel Morawiecki, legendarny działacz opozycji demokratycznej 

w okresie PRL, przywódca solidarności walczącej, marszałek senior ósmej kadencji, ojciec 

premiera Mateusza Morawieckiego. Kornel Morawiecki zmarł po ciężkiej chorobie. Miał 78 lat. 

PJK: – Był człowiekiem niezłomnym, człowiekiem, dla którego Polska niepodległa wolna 

stanowiła główny czy wręcz jedyny cel jego aktywności bardzo szerokiej. 

Kornel Morawiecki 

1941 – 2019 

 

MA: – Opozycja znów dzieli ludzi. Ludowcy szukają sojuszy, które pomogą im 

przekroczyć próg wyborczy. 

Prawo i Sprawiedliwość wzywa władze Warszawy, aby nie blokowały pieniędzy z 

programu 500+. O tym, że może zabraknąć środków zaalarmował prezydent Warszawy. Resort 

[ministerstwo, nie resort] rodziny odpowiada, że to straszenie rodzin, bo stolica dostaje 

dokładnie tyle pieniędzy, o ile sama zawnioskowała… 

 



Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Proszę o pilne zwiększenie dotacji na wypłatę 500+ – niepokojąco zabrzmiały słowa 

prezydenta Warszawy w liście do premiera. Chodzi o 500+ teraz także na pierwsze dziecko. Za 

wrzesień pieniądze zostały wypłacone, ale władze stolicy widzą kłopot w kolejnych miesiącach. 

Krzysztof Skórzyński: – Jak widać, na odcinek sporu z prezydentem Warszawy prezes 

PiS-u nie wysłał swoich współpracowników. Wystąpił sam w towarzystwie minister od polityki 

społecznej, tylko po to, by pod adresem prezydenta Warszawy wygłosić ten komunikat: 

PJK: – Prezydent Trzaskowski prowadzi operację, która zmierza do tego, żeby nie 

wypłacać 500+. 

KS: – Elementem tej rzekomej operacji ma być po prostu list, który prezydent Warszawy 

w połowie miesiąca wysłał do premiera, w którym prosi, by pieniądze na wypłatę 500+ rząd 

przekazywał bez poślizgów: 

Mateusz Morawiecki 

Premier 

Szanowny Panie Premierze, 

„Brak stosownych decyzji wojewody mazowieckiego zwiększających plan dotacji i 

brak transferów środków wymaganych na poziomie uniemożliwia płynną realizację 

programu Rodzina 500 Plus przez jednostki samorządu warszawskiego”. 

Rafał Trzaskowski 

Prezydent Warszawy 

Rafał Trzaskowski, prezydent Warszawy: – Pieniądze na wrzesień zostały przekazane 

w ostatniej chwili, dalej nie ma pieniędzy na październik, listopad i grudzień. W momencie, 

kiedy te pieniądze się pojawią, natychmiast je wypłacamy, tylko problem polega na tym, że te 

pieniądze powinny być przekazywane znacznie wcześniej. 

KS: – Pieniądze na 500+ dla Warszawy są już w ratuszu i wszyscy, którym przysługują, 

najpóźniej jutro powinni je mieć już na swoich kontach. Większość osób już je ma. Ale 

prezydent Warszawy ma pretensję dla tego, że rząd przekazał je bardzo późno (19 września 

2019) pierwsza transza, a druga transza 26 września 2019 i są to pieniądze jedynie na wrzesień. 

Nie ma tych na październik, choć rząd zapewnia, że je przekaże między 4 a 17 października, nie 

wcześniej. 

RT: – Stąd apel mój do premiera i do ministerstwa finansów, żeby te pieniądze były 

przekazywane jak najszybciej. Miejmy nadzieję, że one są przewidziane w budżecie, 

Bożena Borys-Szopa, minister rodziny, pracy i polityki społecznej, kandydatka KW PiS do 

sejmu: – Apeluję do władz miasta, zwłaszcza do pana prezydenta, żeby w kampanii wyborczej, 

która jest polityczną rozgrywką, nie używał polskich rodzin. 

KS: – Ten apel prezydenta Warszawy, który prosi o zabezpieczenie środków na kolejne 

miesiące, został poprzedzony taką wypowiedzią: 

PJK: – To jest po prostu zapowiedź tego, co będzie się działo, jeżeli nasi przeciwnicy 

przejmą władzę. Co będzie się działo z tym wielkim programem społecznym. 

KS: – To już kolejny raz, gdy Prawo i Sprawiedliwość, gdy prezes PiS-u próbuje 

rozbudzić te lęki i obawy: 

PJK: – Stoję na straży polskiej rodziny. 

KS: – Rzekome obawy, że wygrana Koalicji Obywatelskiej, wygrana opozycji, wygrana 

kogokolwiek poza Prawem i Sprawiedliwością oznacza likwidację 500+. 

[…] 

 

O KRS i oczernianiu sędziów… 

 

Szpitale na krawędzi… 

 

Zmarł Kornel Morawiecki… 

 

Kamienica Mariana Banasia… 

 



Aleksander Kwaśniewski, były prezydent: – Czy jest sens rozdrabniać głosy, które mogą 

po prostu dać mandaty PiS-owi. Walka się toczy o rzeczy zasadnicze, o to, żeby dać w Senacie 

przeciwwagę dla PiS-u… 

KS: – Nowa elita polityczna, gospodarcza i kulturalna już są. Jarosław Kaczyński 

powtarza tą tezę w wielu wystąpieniach… prezes znów dzieli, mówi: my i oni… 

 

KS: – Austriacka Partia Ludowa wygrała przedterminowe wybory parlamentarne z blisko 

40 procentowym poparciem [38,4^]. Na drugim miejscu są Socjal-Demokraci [21,5%], a na 

trzecim prawicowo-populistyczna Partia Wolności [17,3%]. Zieloni [12,4%] … 

 

KS: – 37 światowych przywódców i prezydentów przyjechało do Paryża, by pożegnać 

Żaka Sziraka [Jacques Chirac, prezydent Francji 1995-2007], zmarł w wieku 86 lat… 

 

Tvn24bis – Fakty po Faktach – Anita Werner i Katarzyna Lubnauer, kandydatka Koalicji 

Obywatelskiej do sejmu oraz Łukasz Sznajber z kancelarii premiera, kandydat PiS do sejmu 

AW: – Proszę o zwiększenie dopłaty na wypłaty 500+. To brzmi, jak alarm. 

KL: – Transze są z opóźnieniem. Ostatnia transza na wypłaty była 26 września i to po 

trzech monitach ze strony samorządu. 

AW: – To zabrzmiało, jak burza w szklance wody, bo… 

KL: – PiS chce zmotywować swoich wyborców, to widzimy z ostatniego badania. 

W związku z tym chce postraszyć tym, że ktokolwiek może zabrać 500+. Jest jasna deklaracja, 

że nic nie zostanie zabrane… 

ŁS: – Zacznijmy od początku. Kiedy te środki trafiały, gdy rządziła Platforma 

Obywatelska? Odpowiedź brzmi: nigdy, ponieważ tych środków w ogóle nie było. 

[Wystarczy]. 

♣ 
2019-10-01 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3736 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Przed wyborami pojawia się coraz więcej słów pogardy, a wypowiadają je aktorzy, 

twórcy, artyści, o ludziach, którzy potrafią operować słowem, a teraz poniżają nimi innych. 

Od dziś obowiązuje niższy podatek PIT, a to oznacza wyższe pensje i emerytury na rękę. 

Krajobraz po wichurze. 

Tragiczne skutki proekologicznego warszawskiego ratusza. 

 

Niższy PIT – wyższa pensja 

Wynagrodzenie brutto 2 250 zł – roczna korzyść na rękę 472 zł 

Wynagrodzenie brutto 4 765 zł – roczna korzyść na rękę 732 zł 

Niższy PIT – wyższa emerytura 

Świadczenie brutto 1 100 zł – roczna korzyść na rękę 96 zł 

Świadczenie brutto 2 000 zł – roczna korzyść na rękę 216 zł 

Świadczenie brutto 3 000 zł – roczna korzyść na rękę 324 zł 

 

Bożena Borys-Szopa, minister rodziny, pracy i polityki społecznej, kandydatka PiS do 

sejmu: – Do tej pory były osobami zapomnianymi, o które nikt nie walczył, bo one same 

walczyć nie potrafiły. 

[Pani zapomniała o ubiegłorocznym proteście niepełnosprawnych w Sejmie, proteście 

bezskutecznym, bo rząd nie miał dla nich pieniędzy i sumienia]. 

Damian Diaz: – Dziś weszło w życie 500+ dla osób niezdolnych do samodzielnej 

egzystencji. Otrzymywać ma 850 tysięcy osób. 

 

EL: – Jedna osoba nie żyje. 18 jest rannych. Zniszczonych zostało ponad 400 domów – to 

bilans nocnych wichur, które przeszły nad Polską. Najintensywniej wiatr wiał w centrum i na 

Podkarpaciu… 



 

EL: – Długofalowa strategia dla rolnictwa w Unii Europejskiej – takie wyzwanie postawiła 

Ursula von der Leyen przed Januszem Wojciechowskim polskim kandydatem na komisarza Unii 

Europejskiej do spraw rolnictwa. Zakończyło się kilkugodzinne wysłuchanie polityka Prawa i 

Sprawiedliwości w Parlamencie Europejskim… 

 

EL: – Dzieci bezpieczniejsze w sieci – rusza kampania przeciw przemocy… 

 

EL: – Msza pogrzebowa za zmarłego wczoraj Kornela Morawieckiego odbędzie się 

w sobotę w Katedrze Polowej Wojska Polskiego… 

 

PJK: – Nie miejcie państwo wątpliwości, że jeżeli nasi przeciwnicy wybory wygrają, 

mówię szczególnie o tych jesiennych, parlamentarnych, to po pierwsze zabiorom to, co myśmy 

dali, począwszy od 500+, a skończywszy na wcześniejszych emeryturach. Zabiorom po prostu 

dla tego, że nawet gdyby chcieli nie zabrać, to nie potrafiom rządzić. 

 

Jan Krzysztof Ardanowski, minister rolnictwa i rozwoju wsi, kandydat PiS do sejmu: – W 

wielu gminach, gdzie rządzą burmistrzowie czy wójtowie PSL czy Platformy, jest opóźnianie, 

jakby zniechęcanie rolników, może lepiej nie szacować, a przeciągnąć, a za skomplikowane 

procedury, a my nie wiemy, jak to szacować. No, gdzieindziej wszyscy wiedzą, a tu nagle nie 

wiedzą. 

 

EL: – Środowiska LGBT przechodzą do ataku. Chodzi nie tylko o związki partnerskie, 

teraz żądają dla siebie prawa do adopcji dzieci i możliwości zawierania małżeństw, to także 

element przedwyborczej gry, obliczonej na spowodowanie światopoglądowej rewolucji… 

 

Konrad Wąż, Małgorzata Kałużyńska: – Aktor Jerzy Sztur [Stuhr] tak tłumaczył wysokie 

poparcie dla Prawa i Sprawiedliwości: 

Jerzy Stuhr: – Mam teorię taką, że to jest jakby zemsta za wielowiekowe ciemiężenie. 

Tomasz Lis: – Ale to wtedy byśmy ustawili zwolenników PiS-u na pozycjach potomków 

chłopów folwarcznych. 

Jerzy Stuhr: – Tak. 

[…] 

 

„Mówienie o homoseksualistach jako o zarazie to teza Himmlera. Do tego doktryna 

naszych biskupów, że prawo państwowe ma być zgodne z prawem religijnym. I 

mamy dojrzewający katofaszyzm”. 

Jacek Dehnel 

Pisarz 

Źródło: Newsweek 

 

„Jak się mnie pani pyta, jak się czuję jako Polak za granicą, to powolutku już mówię 

żonie na ulicy: <Tylko nie za głośno po polsku>”. 

Jerzy Stuhr 

Aktor 

Źródło: książki.wp.pl z 25.10.2017 r. 

Arkadiusz Jabłoński, doktor habilitowany, socjolog, Katolicki Uniwersytet Lubelski: – To 

są frustraci, a nie ludzie należący do elity. Elita nie wstydzi się społeczeństwa, na czele którego 

stoi. 

„Mam (…) prosty pomysł, by na trzy kadencje zawiesić prawa wyborcze mężczyzn. 

(…) Nie będą mogli głosować”. 

Agnieszka Holland 

Reżyserka 

Źródło: wysokieobcasy.pl z 28.09.2019 r. 



Jacek Karnowski, redaktor naczelny „Sieci”: – Te elity były tak mocno przywiązane do 

tego, że one panują, że one nie są w stanie zdzierżyć faktu, że jest inaczej, że nastąpiła 

demokratyczna zmiana. To są tak naprawdę ludzie, którzy gardzą demokracją. 

[Zaskakuje mnie, jak wielka praca musi być wykonywana w TVP, by prześledzić 

wszystkie media w poszukiwaniu tego rodzaju wypowiedzi. Musi istnieć w TVP olbrzymia baza 

różnego rodzaju i z różnego okresu paszkwili]. 

 

EL: – Zarzut znęcania się nad zwierzętami usłyszał właściciel kóz, przebywających na 

wyspie na Wiśle w Warszawie. Miało to być ekologiczne przedsięwzięcie, za które płaciło 

miasto. Mężczyzna nie przyznał się do zarzucanego czynu i odmówił składania wyjaśnień. Na 

wyspie znaleziono kilkanaście padłych zwierząt. 

[…] 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Kolejne szpitale zamykają oddziały położnicze, pediatryczne, chirurgiczne. Powód – 

brakuje lekarzy. Dyrektorzy szukają chętnych do pracy, a pacjentów odsyłają do innych szpitali. 

Służba zdrowia, to temat numer jeden w kampanii. Pomysłów i obietnic na papierze mamy całe 

mnóstwo. 

Maciej Knapik: – Przed zakopiańskim szpitalem zamieszanie. 

Dorota Trojańska, przewodnicząca związku zawodowego pielęgniarek i położnych, szpital 

powiatowy w Zakopanem: – Naszym zdaniem jest to zagrożenie dla życia i zdrowia matek i 

dzieci. 

MK: – Oddział położniczy zostaje zamknięty. Brak lekarzy. 

W Wodzisławiu Śląskim z tego samego powodu czasowo zamknięty oddział chirurgiczny. 

Katarzyna Lubnauer, kandydatka Koalicji Obywatelskiej do sejmu: – W roku 2018 

zadłużenie szpitali sięgnęło 14 miliardów złotych, no, to widać, że mamy zapaść służby zdrowia. 

Fragment plakatu: 

236 dni – rezonans magnetyczny 

261 dni – endokrynologia 

179 dni – kardiologia 

689 dni – rehabilitacja 

128 dni – wymiana stawu kolanowego 

MK: – Lewica przestawiła dzisiaj pakt dla zdrowia, kolejny, bo wcześniej swoje pakty 

przedstawiło PSL i rząd PiS. 

- Mamy 19 specjalistów. 

- na cały kraj? 

- tak. 

- Mamy trzech specjalistów na całe województwo. 

MK: – Minister zdrowia długo opowiadał o tym, jak źle było za Platformy, potem jeszcze 

dłużej mówił o swoich osiągnięciach, inwestycjach w ludzi. Tyle że ludzi właśnie brakuje do 

bieżącej pracy… 

 

Dopłaty do hektara w Unii Europejskiej 

Perspektywa finansowa 2014 – 2020 

Średnia w Unii – 259 euro 

Polska – 216 euro 

Grecja – 500 euro 

Italia – 350 euro 

Cypr – 350 euro 

 

GK: – Prywatny radar koło przedszkola. 

 

GK: – 19 osób trafiło do szpitala po wypadku autokaru w warmińsko-mazurskiem. 

Większość poszkodowanych to dzieci. Po zderzeniu z autem osobowym autobus zjechał po 

skarpie do rowu… 



GK: – Jedna osoba nie żyje, a 18 jest rannych po wielogodzinnych silnych wichurach 

i opadach deszczu w dużej części Polski. Strażacy interweniowali ponad 6 500 razy. Najczęściej 

pomagali przy setkach zerwanych dachów i linii energetycznych. Prądu nie miało w nocy 300 

tysięcy osób… 

 

GK: – To tylko jeden punkt procentowy, ale dla Polaków liczyć się będzie, że to 

podwyżka, a nie obniżka podatku PIT. Wchodzi w życie od dziś i będzie oznaczało kilkadziesiąt 

złotych więcej miesięcznie na rękę. 

[…] 

 

GK: – Miała być chwytliwa obietnica wyborcza, a jest ostry spór z pracodawcami. Do 

sejmu trafił projekt podniesienia płacy minimalnej do 2 600 złotych, później 3 000 i 4 000. 

Brzmi dobrze, ale warto rozmawiać, jakie będą konsekwencje dla gospodarki. 

Krzysztof Skórzyński: – Nie trzeba być ekonomistą, by zrozumieć, co tu oznacza 

skokowy, narzucony przez rząd wzrost minimalnej płacy. Na tym krakowskim osiedlu na 

Kozłówce już wiedzą, bo zobaczyli informację o opłatach, które wzrosną od stycznia.  

Radosław Gruszka, prezes spółdzielni mieszkaniowej „Na Kozłówce”: – Podniesienie 

płacy minimalnej oznacza bezpośredni wpływ na wszystkie koszty, które spółdzielnia ponosi na 

koszty utrzymania nieruchomości. 

KS: – A to być może dopiero początek, bo pensje ekip konserwatorskich, sprzątających i 

wielu innych. Płace rosną skokowo (2019 – 2 250; 2020 – 2 600; 2021 – 3 000; 

2023 – 4 000 zł) 

Wielu powie, to dobrze, że rosną. Tyle tylko, że decyzją rządu one mają galopować 

w tempie do tej pory nieznanym i tu właśnie zaczynają się schody. 

Jarosław Bienias, wiceprezes zarządu Koelner Polska: – Jeżeli w takim tempie będzie rosła 

pensja po prostu i to sztywno na zasadzie ustawy, a nie rynku, wszyscy będziemy tracić. Stracą 

pracownicy, bo trzeba mieć zapasy. Stracimy my przedsiębiorcy, bo będziemy mniej 

konkurencyjni. 

KS: – Takie czarne, ale realne scenariusze, których firm nie będzie stać na pracowników, 

zderzają się tu z czystą polityką. To przykład: 

Leszek Skiba: – Sami przedsiębiorcy pozytywnie wypowiadają się o podnoszeniu płacy 

minimalnej. 

- Dla mnie pańska wypowiedź była trochę kabaretowa, ja się po prostu cały czas 

podśmiewam. 

KS: – To człowiek, który został przez rząd rzucony na odcinek łagodzenia [Leszek Skiba, 

wiceminister finansów] niemałego napięcia. 

Leszek Skiba, wiceminister finansów, kandydat PiS do sejmu: – Podnoszenie płacy 

minimalnej jest przemyślane i przeliczone. 

KS: – Nie bardzo wiadomo, jak dokładnie przemyślane, skoro na biurku ministra finansów 

wylądowała także taka analiza podnoszenia płacy minimalnej, przygotowana przez ekspertów 

ministerstwa finansów. Jej fragment ujawnił portal onet.pl. Cytujemy: 

Analiza dla ministerstwa finansów 

Byłaby to wielkość niespotykana w krajach rozwiniętych, zarówno współcześnie, jak 

i w historii. Dlatego też planowana zmiana polityki stanowi eksperyment, którego 

skutki trudno dokładnie oszacować. 

Źródło: Onet.pl 

Jerzy Kwieciński, minister finansów, inwestycji i rozwoju, kandydat PiS do sejmu: – Był 

to głos w dyskusji, która była prowadzona w naszym ministerstwie. Oczywiście niedobrze, że on 

wyciekł. 

Barbara Nowacka, kandydatka KKW Koalicji Obywatelskiej do sejmu: – PiS podnosząc 

płacę minimalną, wziął pod uwagę głos wyłącznie prezesa Kaczyńskiego. 

KS: – Jest jeszcze jedno: prezes PiS-u, a za nim wielu polityków twierdzi, że szybki 

wzrost płacy minimalnej oznacza szybki rozwój gospodarczy. Tyle że trudno to potwierdzić, 

patrząc na ten wykres: Pokazuje on, jaki procent przeciętnej pensji w danym kraju stanowi 

pensja minimalna. Jak widać już dziś Polska jest tu całkiem wysoko. Ten stosunek pensji 



minimalnej do przeciętnej jest sporo niższy w bardziej rozwiniętych krajach (Portugalia, 

Dojczland, Holandia, Japonia). A teraz podróż w przyszłość: gdy rząd, jak zamierza, podniesie 

płacę minimalną radykalnie, będzie ona stanowić aż 60% przewidywanej przeciętnej płacy, rząd 

chce pobić światowy rekord. Chyba że te słowa minister od przedsiębiorczości, to sugestia, że 

rząd może przyhamować: 

Jadwiga Emilewicz, minister przedsiębiorczości i technologii, kandydatka PiS do sejmu: – 

Kolejne wzrosty zapowiadane przez prezesa Kaczyńskiego, będą musiały być poddane 

normalnej procedurze konsultacji… 

KS: – Wysokość płacy minimalnej określa rząd co roku na rok. Krzysztof Skórzyński, 

Fakty. 

 

GK: – Pokora, praca, umiar – to właśnie obiecywali politycy PiS, gdy przejęli władzę. Po 

czterech latach mówimy: sprawdzam i pytamy Polaków, czy obietnica została spełniona. Ponad 

połowa badanych mówi, że nie. I spora grupa wyborców PiS jest tego samego zdania. 

Jakub Sobieniowski: – To było coś więcej niż obietnica, to było expose: 

Beata Szydło, premier w sejmie: – Pokora, praca, umiar… 

„Pokora, praca, umiar” – tak w swoim expose zapowiadała rządy PiS Beata Szydło. 

Czy ta obietnica została zrealizowana? 

Źródło: Kantar dla Faktów tvn i tvn24 

NIE – 55%. TAK – 32%. Nie wiem – 13% 

Beata Szydło w Sejmie, wypowiedź z 22 marca 2018 roku: – Otrzymywanie nagrody za 

ciężką, uczciwą pracę. I te pieniądze im się po prostu należały! 

GK: – Nie ma potwierdzenia, że wszyscy przekazali te nagrody na cele charytatywne. 

Marcin Horała, kandydat PiS do sejmu: – Obniżyliśmy wynagrodzenia parlamentarzystów. 

GK: – Gdy wyszły na jaw zarobki asystentek Glapińskiego, PiS usiłowało zastosować tę 

samą metodę, wymieniając zarobki poprzedników, ale nie zrobiło to wrażenia. 

♣ 
2019-10-02 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3734 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Kampania wyborcza staje się coraz bardziej gorąca. Nic dziwnego, do wyborów zostało 

już tylko 11 dni. 

 

Koalicja Obywatelska zapowiada drastyczny wzrost cen prądu. 

 

Kłamstwo i polityczna fikcja w kampanii wyborczej. 

Mamy drugi medal na mistrzostwach świata w lekkoatletyce [skok o tyczce]. 

 

Zimny statystyczny prysznic na rozgrzane głowy polityków opozycji, którzy straszyli 

Polaków drożyzną. Z najnowszych danych wynika, że wzrost cen we wrześniu jest nieco ponad 

2,5% i był wyraźnie niższy niż w sierpniu, inflację w dół ciągnie spadek cen żywności. 

Damian Diaz, Piotr Michalczyk, Adrian Borecki: – Na targowiskach w Zielonej Górze 

i Lublinie dobre nastroje. To kubeł zimnej wody na głowy polityków Koalicji Obywatelskiej… 

Inflacja 2,6% to według NBP poziom optymalny dla gospodarki. 

Adam Glapiński, profesor, prezes Narodowego Banku Polskiego: – Drożyzna to jest 

wtedy, kiedy zmniejsza się siła nabywcza ludności, a my cały czas mamy tempo wzrostu płac o 

wiele wyższe niż jakieś tam wzrosty cen. 

Dynamika cen vs. dochodów: 

2016: ceny -0,6%; dochód +6,4% 

2017: ceny +2,0%; dochód +8,3% 

2018: ceny +1,6%; dochód +6,0% 

DD: – Wzrost cen w ostatnich latach nigdy nie przekraczał 3%, a nawet mieliśmy 

w Polsce ich spadek, czyli deflację. Tymczasem wynagrodzenia rosną w około 7% tempie, 

podobnie jak dochód rozporządzalny na osobę. Damian Diaz, Wiadomości. 



[Aż trzech panów przygotowywało ten krótki komunikat, a wyjaśnienia są mało 

pocieszające: połowę tego, co zyskaliśmy z dotacji rządowych, pochłania niezwłocznie inflacja]. 

 

DH: – Koalicja Obywatelska kusi seniorów. Na nieco ponad tydzień przed wyborami 

opozycja zapewnia, że dla niej emeryci są jedną z najważniejszych grup społecznych… 

- Wtedy partia jest wiarygodna, jeśli dotrzyma słowa i spełni te swoje obietnice. 

[Pani już mówi całkowicie tekstem TVP ani słowa od siebie]. 

Wyborcy nie wierzą Koalicji Obywatelskiej, bo jej liderzy mają problem z odpowiedzią na 

pytanie o koszty propozycji dla seniorów. 

Miłosz Manasterski, redaktor naczelny [fundacji pod nazwą] agencji informacyjnej 

[informującej zresztą tylko TVP o negatywnych ocenach opozycji, nigdzie więcej ta „agencja” 

się nie pojawia]: – Patrząc na dotychczasowe dokonania Platformy Obywatelskiej wobec 

seniorów, najbardziej realne jest to, że z całego pakietu zostanie wprowadzona eutanazja. 

Karol Gac, publicysta, „Do Rzeczy”: – Wprowadzenie eutanazji niewiele by kosztowało 

państwo, za to wprowadzenie konkretnych propozycji dla seniorów jak najbardziej. 

Eutanazja, czyli zabijanie starszych i chorych jest już legalna w wielu krajach zachodniej 

Europy, z których wzorce chętnie czerpią politycy liberalnej opozycji. Konrad Wąż, 

wiadomości. 

 

DH: – 2 października 1944 roku zakończyły się marzenia wielu Polaków o wolnej 

ojczyźnie. Po 63 dniach okrutnych walk upadło powstanie warszawskie. Po 75 latach 

dojczlandzkie władze nie chcą wziąć finansowej odpowiedzialności za zbrodnie… 

 

DH: – Nie generalny, ale strajk italski ogłosił Związek Nauczycielstwa Polskiego. 

Początek tuż po wyborach 15 października. Decyzję poparła niespełna połowa uczestników 

specjalnej ankiety, czyli około 100 tysięcy pedagogów. W skali kraju to 18% nauczycieli. 

Bartłomiej Graczak, Kinga Bednarek: – Nie ma poparcia dla powtórki z kwietnia. 

Nauczyciele przepytani przez ZNP nie chcą strajku generalnego. Z kolei bezterminowy strajk 

italski poparło 47% ankietowanych. 

Sławomir Broniarz, prezes Związku Nauczycielstwa Polskiego: – Nie wyrażamy zgody, 

żebyśmy jechali na wycieczki szkolne czy na zielone szkoły bez należytej obsady pozostałych 

nauczycieli. 

BG: – Nauczyciele z ZNP nie będą organizować zajęć pozalekcyjnych ani zajmować się 

biurokracją. Skąd ta zmiana strategii? 

Przemysław Seroczyński, były dyrektor XLI liceum ogólnokształcącego imieniem 

Joachima Lelewela w Warszawie: – Poprzedni strajk przyniósł nauczycielom właściwie 

ogromne straty wizerunkowe. Ogromne straty w ich szacunku społecznym. 

BG: – Dlatego nauczyciele rezygnują z radykalnych metod… emocje, które podzieliły 

nauczycieli i rodziców… Do strajku nie przystąpi Solidarność, której postulaty w większości 

zostały zrealizowane. Pozostał jeden, kluczowy: 

Olga Zielińska, rzecznik prasowy Krajowej Sekcji Oświaty i Wychowania NSZZ 

„Solidarność”: – Wynagrodzenia nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 

powinny być powiązane z przeciętnym wynagrodzeniem w gospodarce narodowej. 

BG: – Tylko w tym roku pensje nauczycieli wzrosły o 15%. 

Dariusz Piontkowski, minister edukacji narodowej, kandydat PiS do sejmu: – Jest to 

najwyższa podwyżka, jaką kiedykolwiek nauczyciele dostali w trakcie jednego roku. Dodatkowo 

wprowadziliśmy minimalną wysokość dodatku za wychowawstwo w wysokości trzystu złotych, 

plus dodatek na start nauczycieli rozpoczynających pracę… 

W przyszłym roku pensje nauczycieli wzrosną o 6%, Bartłomiej Graczak, Wiadomości. 

 

DH: – Czy lider PSL nie zna problemów polskiej wsi? 

 

Wzrost inwestycji w zdrowie. 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 



Barwinek, Mrągowo, Wodzisław Śląski, Włocławek, zamykają szpitalne oddziały. Opole 

likwiduje SOR – to tylko przykłady, bo nie da się wymienić wszystkich szpitali z problemami. 

Te informacje warto zestawić z opiniami o służbie zdrowia marszałka Senatu i opiniami prezesa 

partii rządzącej. 

Jakub Sobieniowski: – Tu w Barlinku na oddziale dziecięcym jeszcze jest kilkoro 

pacjentów, ale także już są złożone łóżka i sale gotowe do zamknięcia. Brak lekarzy… 

To miejsca, gdzie dzisiaj dzieci nie zostaną przyjęte na oddział albo kobiety nie zostaną 

przyjęte na oddział, by dzieci urodzić: 

[Mrągowo, Barlinek, Kostrzyn nad Odrą, Włocławek, Skierniewice, Wschowa, Piotrków 

Trybunalski, Radomsko, Opole, Nowa Dęba, Głubczyce, Wodzisław Śląski, Cieszyn, Brzozów, 

Zakopane, Sanok]. 

Ale są miejsca, gdzie z powodu braku lekarzy niemożliwe jest leczenie, ale nawet 

wykonanie badań. To niepełne listy i mapa stworzone przez dziennikarzy, a nieoficjalne 

ostrzeżenie na przykład ministra zdrowia. 

Ryszard Terlecki, wicemarszałek sejmu, kandydat PiS do sejmu: – Publiczna służba 

zdrowia w Polsce uchodzi za jedną z najlepszych w Europie. 

[Ale żaden szpital nie został zamknięty z powodu braku dyrektora]. 

Stanisław Karczewski, marszałek senatu, kandydat PiS do senatu: – Polska medycyna stoi 

naprawdę na bardzo wysokim poziomie. Ludzie, którzy wyjeżdżają za granicę, jak zachorują, to 

przyjeżdżają do Polski, bo wiedzą, że tutaj dobrze się leczy. Ale panie redaktorze, ja wiem, że 

jest dużo do zrobienia w służbie zdrowia. 



Oczekiwanie do lekarzy specjalistów 

Listopad 2015 – 2,4 miesiąca. 

Sierpień 2019 – 3,8 miesiąca 

Źródło: Fundacja Watch Hesith Care 

PJK: – Ten problem ze służbom zdrowia to jest kwestia jeszcze dwóch, może nawet trzech 

kadencji. 

Marek Migalski, kandydat KWW KO do sejmu: – W Polsce umiera na przykład na 

chorobę Kolfischa 100 tysięcy ludzi rocznie. Jeśli oni słyszą Jarosława Kaczyńskiego, że 

poprawi się ich los pod warunkiem, że Kaczyński będzie rządził jeszcze osiem lat, to nie jest 

fair, to jest w jakimś sensie naigrywanie się z nich, bo większość z tych ludzi po prostu nie 

dożyje. 

Sławomir Neumann, kandydat KWW KO do sejmu: – Zajmuje się nim [Kaczyńskim] 

dyrektor szpitala wojskowego, w randze generała przynosi mu kule do domu. Tak polska służba 

zdrowia nie wygląda. 

[…] 

 

GK: – Scenariusz był starannie napisany. Na konwencji o rolnictwie w roli głównej obok 

prezesa miał wystąpić Janusz Wojciechowski. Miał być już po przesłuchaniu w Europarlamencie 

jako przyszły komisarz, który wywalczy pieniądze dla polskich rolników. Ale Wojciechowski 

przesłuchania nie przeszedł. 

Krzysztof Skórzyński: – To mogło bardzo rozczarować polityków PiS-u, wyborców PiS-u, 

a nawet prezesa PiS-u. Pytanie zadane kandydatowi Prawa i Sprawiedliwości na komisarza od 

rolnictwa przez tego europosła z Czech brzmiało tak: 

„Czy będzie pan starał się doprowadzić do tego, że rolnicy we wszystkich krajach 

Unii [Europejskiej] będą otrzymywać podobne dopłaty?” 

Źródło: European Parliament 

KS: – A tak brzmiała odpowiedź lub też brzmiał brak odpowiedzi: 

JW: – Różnica między różnymi krajami Unii to jest bardzo drażliwa kwestia polityczna. 

Myślę, że jesteśmy na dobrej drodze. Ale polityczna decyzja, jak daleko możemy w tej sprawie 

pójść, zależeć będzie od Parlamentu i od Rady Europejskiej. 

KS: – Pytanie było bardzo precyzyjne, odpowiedź najmniej precyzyjna z możliwych. 

Jarosław Kalinowski, eurodeputowany PSL, były minister rolnictwa: – Mówili, że te 

dopłaty powinny byś dwa razy większe. No i jak to PSL nie wynegocjował właściwych dopłat. 

A teraz pan Janusz Wojciechowski nawet się nie zająknął w swoim, swojej pisemnej odpowiedzi 

na ten temat w ogóle. 

KS: – Ten brak jakiegokolwiek stanowiska w sprawie dla polskich rolników tak kluczowej 

jest dziś problemem Prawa i Sprawiedliwości, bo właściwie nie było w ostatnich tygodniach 

wystąpienia prezesa PiS-u w rolniczych regionach Polski, by nie padała taka deklaracja: 

PJK: – Wreście rolnicy otrzymają w końcu pełne dopłaty do hektara na pełnym 

europejskim poziomie. 

PJK: – Rolnicy otrzymają dopłaty do hektara na poziomie europejskim. 260 euro od 

hektara. 

KS: – Prawie za każdym razem za taką deklaracją padało zdanie: Zadba o to polski 

komisarz, Janusz Wojciechowski. I choć nie ma polskiego polityka, który by nie kibicował w tej 

sprawie Januszowi Wojciechowskiemu, to jednak brak jego jasnej deklaracji mógł 

rozczarowywać, mógł dziwić. 

KS: – Janusz Wojciechowski miał wystąpić na konwencji Prawa i Sprawiedliwości, miał 

w podobnych do tych okolicznościach [zdjęcie wielotysięcznej konwencji] już w roli unijnego 

komisarza, który będzie odpowiadał za rolnictwo. Tyle że w tej roli nie wystąpi na pewno. 

Europosłowie uznali, że najpierw ma odpowiedzieć na pytania na piśmie, na te, na które tu nie 

odpowiedział. W poniedziałek ma się odbyć kolejne przesłuchanie Janusza Wojciechowskiego. 

Krzysztof Skórzyński, Fakty. 

 

GK: – W programie jeszcze między innymi: 

 



Oddychamy trującym plastikiem. Tygodniowo zjadamy równowartość jednej karty 

kredytowej [ale nie zawartości złotówek, lecz ilości plastiku]. 

 

GK: – To miała być zbrodnia doskonała. Udało się ją wyjaśnić, znaleźć winnego i osądzić 

go dopiero po 21 latach… 

 

GK: – Jeśli ktoś planuje wyjazd dzieci na wycieczkę czy zieloną szkołę, to trzeba się 

śpieszyć. 15-go października nauczyciele zaczynają protest. Tym razem będzie to strajk italski, 

czyli będą prowadzić lekcje, zadawać prace domowe, robić klasówki i niewiele więcej… 

♣ 
2019-10-03 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3734 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Marzenia się spełniają. Paweł Sajdek w Katarze czwarty raz z rzędu został mistrzem 

świata w rzucie młotem. 

 

Zaczynamy od jednego z najbardziej kuriozalnych wyroków w historii polskiego 

sądownictwa. Telewizja Polska ma opublikować sprostowanie niepełnej informacji, którą sami 

uzupełniliśmy i zaprezentowaliśmy na antenie już 7 dni temu. Tak zadecydował warszawski sąd. 

Marcin Tulicki, 

Telewizja Polska S.A. przeprasza KW Konfederacja Wolność i Niepodległość za to, 

że w wyemitowanym w dniu 26 września 2019 roku głównym wydaniu 

„Wiadomości” przedstawiła niepełne informacje na temat wyników sondażu 

poparcia dla partii politycznych przeprowadzonego przez Instytut Badań Pollster dla 

„Super Expressu”. Przeprasza za to, że celowo pominięty został główny wynik 

Konfederacji oraz wynik Konfederacji wśród młodych wyborców, a także fakt, że 

według wyników prezentowanego sondażu Konfederacja osiągnęła próg wyborczy 

oraz [TVP] podała nieprawdziwą prognozę podziału mandatów w przyszłym Sejmie 

pomijając mandat przewidziany dla Konfederacji. 

Michał Karnowski, publicysta tygodnika „Sieci”: – Sędziowie znów weszli na barykadę 

polityczną. Ja to tak czytam, znowu chcą zagrać jakoś w kampanii. 

MT: – Dziennikarka przygotowująca sporną grafikę w sondażu nie umieściła 

Konfederacji, ponieważ nie uzyskała szczegółowych wyników badania od pracowni je 

przeprowadzającej, ani od redakcji „Super Expressu”, który badanie zamówił. Reporterka miała 

natomiast uzasadnione wątpliwości, że wynik Konfederacji w sondażu został zaokrąglony w 

górę do pełnej cyfry. Wskazują na to inne sondaże przeprowadzone przez… 

[Skończmy tę burzę w szklance wody. A w zasadzie Konfederacja uzyskała prywatną 

reklamę, bo o Konfederacji TVP mówi już od dziewięciu minut, a to jest 30% całych 

dzisiejszych Wiadomości]. 

 

DH: – Papież Franciszek zatwierdził dekret otwierający drogę do beatyfikacji kardynała 

Stefana Wyszyńskiego. Watykan informuje, że dekret dotyczy cudu uzdrowienia 

przypisywanego wstawiennictwu Prymasa Tysiąclecia. 

 

DH: – Zwycięstwo frankowiczów przed Unijnym Trybunałem Sprawiedliwości. Sąd 

w Luksemburgu uznał, że umowy kredytów zawierające nieuczciwe klauzule, mogą być 

anulowane, jeśli jest to korzystne dla pożyczkobiorców. 

[Ale Trybunał Sprawiedliwości Unii Europejskiej w Strasburgu nie stwierdził przecież, że 

w umowach są nieuczciwe klauzule oraz nie podał, jak brzmią te nieuczciwe klauzule]. 

 

DH: – Sprawiedliwa transformacja energetyczna i sprawiedliwy unijny budżet, to wspólne 

oczekiwania prezydentów państw grupy wyszehradzkiej. Dwudniowy szczyt V$ odbył się w 

czeskich [?] 

 



DH: – W przyszłym roku nie będzie podwyżek cen energii – tak zapowiada minister 

energii. [Który nie wie, czy w przyszłym roku będzie jeszcze ministrem]. Rząd chce, aby 

zamrożenie, które zostało wprowadzone na ten rok, obowiązywało także w przyszłym roku. 

Dominik Cierpioł, Krzysztof Jabłoński: – Firmy energetyczne nie zapłacą w przyszłym 

roku [jeśli sejm tak uchwali] wyższych podatków. Tak zdecydowało właśnie ministerstwo 

finansów, a to oznacza, że zamrożenie cen energii dla konsumentów będzie możliwe także 

w przyszłym roku. 

Krzysztof Tchórzewski, minister energii, kandydat PiS do sejmu: – Z ministrem finansów 

uzgodniliśmy, że na przyszły rok pozostanie obniżona akcyza i obniżona opłata przejściowa. A 

więc to jest prawie 60% podwyżki cen prądu. 

W ten sposób rząd chce uchronić gospodarstwa domowe przed konsekwencją rosnących 

na giełdach cen uprawnień do emisji CO2 w Unii Europejskiej. Politycy Koalicji Europejskiej są 

zdania, że po wyborach ceny prądu powinny wzrosnąć. 

[…] 

 

DH: – Wojewoda mazowiecki zapowiada kontrolę w stołecznym ratuszu w związku 

z wypłatami 500+. 

 

DH: – Sześcioletni Filip z ciężką wadą serca poleciał specjalnym wojskowym samolotem 

na operację do Stanów Zjednoczonych. 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

To nie jest jeszcze dzień, w którym wszyscy frankowicze mogą otwierać szampana – 

trzeba sobie jasno powiedzieć. Ale sędziowie Unijnego Trybunału Sprawiedliwości mają dla 

nich dobrą wiadomość i nadzieję na to, że łatwiej będzie im toczyć i wygrywać procesy 

z bankami… 

Agnieszka Sobczyk, radca prawny: – Nieuczciwe w tych umowach jest to, że klient wie, 

ile dostanie złotych, wie, jakie jest oprocentowanie, ale tyle ile odda do banku decyduje bank, 

ponieważ bank określa, ile wynosi świadczenie. 

[…] 

GK: – Mamy 4 dodatkowe miliardy na służbę zdrowia – ogłosił na konwencji minister 

zdrowia. W kampanii mówi się różne rzeczy, warto więc sprawdzić, skąd te pieniądze. Okazuje 

się, że nie z żadnej rezerwy. Wydatki na służbę zdrowia specjalnie policzono w relacji do PKB 

2017, a nie 2018 roku. 

Marek Nowicki: – Jest dobrze, a będzie jeszcze lepiej – mówi minister zdrowia: 

Łukasz Szumowski, minister zdrowia, kandydat PiS do sejmu, wypowiedź z 29 września: 

– A my rokrocznie wydajemy więcej niż zakłada ustawa 6%. W tym roku o 4 miliardy. 

MN: – Skąd minister zdrowia wziął te dodatkowe 4 miliardy złotych? – Pytamy jego 

zastępcę, Janusza Cieślińskiego. 

JC: – Środki biorą się ze składki zdrowotnej i z realizacji budżetu państwa. Dokładny plan 

przekażemy wtedy, kiedy komisja w sejmie przyjmie plan finansowy MSZ-tu, a sejm budżet 

państwa. 

MN: – Ponieważ nie ma jasnej odpowiedzi, pytamy eksperta. Skąd pochodzą te dodatkowe 

4 miliardy? 

Małgorzata Gałązka-Sobota, doktor, dyrektor instytutu zarządzania w ochronie zdrowia, 

Uczelnia Łazarskiego: – Te pieniądze to są środki, które my ubezpieczeni wpłacamy w postaci 

składki ubezpieczeniowej do kasy ZUS-u, ten z kolei przekierowuje do Narodowego Funduszu 

Zdrowia. 

MN: – A więc ze składki. W ostatnim półroczu kwota z naszych składek wzrosła właśnie o 

ponad 4 miliardy złotych. W rzeczywistości więc Łukasz Szumowski nie dał tu żadnych 

dodatkowych pieniędzy. Podarował nam nasze własne pieniądze, które są i tak przeznaczone na 

zdrowie. Ale w kampanii wyborczej brzmi to dobrze, bo faktycznie są to pieniądze ponad to, co 

zakłada ustawa 6%. Ustawa bowiem zaniża wartość finansowania służby zdrowia. W tym roku 

rząd oblicza ją na podstawie PKB [Produkt Krajowy Brutto] sprzed dwóch lat, czyli 2017 roku. 



[Mnie, zwykłemu człowiekowi, wszystko można udowodnić, w zależności od tego, kto 

udowadnia i co chce udowodnić]. 

 

GK: – Złoto i brąz dla Polski. [Ale TVN nie podała nazwisk]. 

 

GK: – Proces beatyfikacji trwał 30 lat i zakończył się potwierdzeniem cudu za 

wstawiennictwem Prymasa Tysiąclecia. Teraz czekamy na datę i miejsce beatyfikacji prymasa 

Stefana Wyszyńskiego… 

 

GK: – Do warszawskiego sądu okręgowego wpłynął pozew przeciwko skarbowi państwa 

reprezentowanego przez Zbigniewa Ziobrę i [przeciwko] sędziom zamieszanym w aferę 

hejterską, między innymi Łukaszowi Piebiakowi. Pozew złożył Krystian Markiewicz ofiara 

hejterów szef Stowarzyszenia Sędziów „IUSTITIA” … 

 

GK: – Obietnice finansowe były na zachętę. Teraz prezes PiS straszy wyborców ogromną 

ofensywą LGBT, jeśli opozycja dojdzie do władzy… 

 

GK: – Wyborcy mieli się cieszyć i głosować na tych, którzy jedną ustawą podniosą im 

pensję, tę minimalną. Radość trwała krótko. Są tacy, którzy zamiast wyższej pensji już dostali 

wypowiedzenia z pracy. Są spółdzielnie mieszkaniowe, które już piszą do członków, że będą 

podwyżki [czynszu]. 

Krzysztof Skórzyński: – Gdy w takiej gminie w Piekoszowie w województwie 

świętokrzyskim, (powiat kielecki, liczba mieszkańców: 16 361, powierzchnia 102,97 km2) 85 

osobom tnie się etaty, to niewielka gmina zaczyna mieć duży problem. 

Anna Pawlik, pracownica szkoły w gminie Piekoszów: – Z całego etatu na trzy czwarte, 

tak. Jest redukcja etatów na ¾. 

Zdzisław Budziwojski, sołtys Jaworzni: – Trzy czwarte etatu, to wie pan, oni tracą na 

wszystkim. Bo to się liczy do emerytury, ZUS na ¾ – tak nie powinno być. 

KS: – Wójt Piekoszowa stanął tutaj przed wyborem: albo obetnie wszystkim etaty na 3/4, 

albo szkoły będą musiały zwalniać. Bo podniesienie płacy minimalnej dla takiej gminy, to 

ogromne dodatkowe wydatki, na które zwyczajnie nie ma pieniędzy. 

Zbigniew Piątek, wójt Piekoszowa: – Myślę, że znajdziemy rozwiązania wspólne, bo 

trzeba rozmawiać, trzeba regulować finanse. 

KS: – Wójt jest politykiem PiS-u, ale to nie ma znaczenia, gdy w Piekoszowie trzeba 

realizować decyzje podjęte przez polityków w Warszawie. Im łatwiej jest mówić to: 

Patryk Jaki, eurodeputowany PiS: – Nie ulegajmy tej presji liberalnej. Okazuje się, że 

polityka, jaką prowadziliśmy do tej pory, jest wyjątkowo skuteczna. 

KS: – Tyle że tu nie chodzi po prostu o podnoszenie przez rząd minimalnych płac. 

Problemem jest, w jakim tempie i do jakiego poziomu PiS zapowiedział, że one wzrosną. Jest 

gros firm, gros pracodawców, dla których to będzie zwyczajnie nie do udźwignięcia, nawet 

gdyby chcieli i to już widać… 

 

GK: – Są już nowe, lepsze przepisy. Unia Europejska mówi: dość produkcji RTV i AGD 

tak by pracował tylko dwa, trzy czy pięć lat. Teraz będzie można bez problemu naprawiać i 

lepiej to robić niż kupować nowy. 

Komisja Europejska powiedziała: dość. Lodówki, pralki, telewizory, silniki elektryczne 

[itd.] mają być bezpieczne, energooszczędne i przede wszystkim naprawialne… 

♣ 
2019-10-04 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3475 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Będziemy jeździć bez wiz do Stanów Zjednoczonych. Donald Tramp podpisał zgodę na 

przyłączenie Polski do ruchu bezwizowego. 

 



Taśmy Neumanna, czyli kulisy brudnej polityki. 

„KOD [Komitet Obrony Demokracji] jest niczym” 

„Rzygam tym Tczewem. Słowo honoru ci daję ku*wa, rzygam Tczewem. (…) Tam 

są same p*jeby”. 

 

Umowa na przekop Mierzei Wiślanej podpisana. 

 

Sześcioletni Filip już w Ameryce. Czeka na operację. 

 

DH: – Polityczna burza po publikacji przez TVP tak zwanych taśm Neumana nagranych 

przez lokalnego działacza z Tczewa. Lider pomorskiej PO w wulgarny sposób wypowiada się na 

temat sytuacji w tym mieście, w sposób, którego nie zacytuję, określa też wyborców. 

W ujawnionych nagraniach Sławomir Neumann zapewnia lokalnych działaczy z Pomorza 

o pełnym wsparciu Platformy Obywatelskiej dla polityków, którzy mają problemy z prawem. 

Warunkiem jest jednak członkostwo Platformy [w Platformie]. Wbrew twierdzeniom Sławomira 

Neumanna, że była to rozmowa prywatna, to jednak trudno ją taką nazwać. Odbyła się ona w 

biurze Platformy Obywatelskiej w Gdańsku, a szef pomorskiej PO rozmawiał z lokalnymi 

działaczami partii z Tczewa. 

[W moim Zagłębiu powiedzieliby: Nie wisz czasem]. 

Pamiętaj, jedna zasada jest dla mnie, święta ku*wa. (…) Jak będziesz w Platformie, 

będę cie bronił ku*wa jak niepodległości. Jak wyjdziesz z Platformy, to masz 

problem. 

- Ja nie wyjdę. 

Ja tylko mówię o zasadzie. Jak Pobłocki będzie członkiem Platformy i będzie 

naszym prezydentem to będę się o niego bił ku*wa do końca życia. Jak jest poza, 

mam w dupie go. Jak jest do wykorzystania, to wykorzystamy, jak nie to nie. Takie 

są zasady. Dotyczy to tak samo Adamowicza, tak samo Karnowskiego i wszystkich 

innych. 

Nie ma KOD-u, KOD jest niczym. 

- Ale są ludzie, w tym jakimś KOD-zie. 

Pospolite ruszenia w Polsce kończyły się tym, że się napili na końcu sejmu ku*wa. 

Jak szło wojsko zaciężne przeciwnika to wyp****alali do domu. Taki jest KOD. Nie 

wierz w takie rzeczy. Ci ludzi na końcu. Patrz kto jest sensowny i bierz go do siebie. 

To jest metoda. KOD-ziarze to nie jest żadna siła. 

[Bez komentarza]. 

DH: – Z nagranej rozmowy wynika, że politycy Platformy Obywatelskiej nie bali się 

nawet sądów, a ewentualne zarzuty prokuratorskie uważali wręcz za atut. Sławomir Neumann 

spodziewał się, że na bakier z prawem może być wielu prezydentów miast i jednocześnie dawał 

do zrozumienia, że większość z nich może pozostać bezkarna. 

Konrad Wąż, Oliwia Pełka: – Tczew. Od 2010 roku rządzi tu Mirosław Pobłocki, ale przed 

ostatnimi wyborami samorządowymi jego działalności zaczęło przyglądać się Centralne Biuro 

Antykorupcyjne. 

- Sławek, ale tam jest jeszcze sprawa w tle najgrubsza. Ta działka na Ropickiej. On 

sprzedał za bezcen… a potem zmienił plan zagospodarowania przestrzennego. 

Więc będzie to miał w prokuraturze, będziesz miał akt oskarżenia przed wyborami. 

- Ja pierd*lę. Przecież to jest gruba sprawa, naprawdę. 

Idą na wybory głosować ludzie, którzy gówno się interesują. Nie wiedzą kto jest. 

I będą widzieli w Polsce atakowanych niepisowskich prezydentów z aktami 

oskarżenia. 

KW: – Sławomir Neumann przekonywał, że ewentualne kłopoty z prawem nie są 

problemem w kampanii wyborczej, nawet jeżeli prokuratura kieruje akt oskarżenia do sądu 

„(…) sądy dzisiaj – ja ci gwarantuję – nie rozstrzygną żadnej sprawy przed 

wyborami. Żadnej. Przez rok nie zrobią ku*wa nic. Będą prowadzić sprawy… i 

ch*j.” 



Arkadiusz Mularczyk, PiS, kandydat PiS do sejmu: – To jest pewnego rodzaju znak, że 

mocna więź Platformy z elitami sędziowskimi… 

[Przecież minister Ziobro prawie wszystkich sędziów wymienił. Jest teraz PiS-owska elita 

sędziowska]. 

Adrian Stankowski, publicysta, „Gazeta Polska Codziennie”: – Platforma Obywatelska 

właśnie dlatego broni tych sądów skorumpowanych, cytując pana Neumanna, jak 

niepodległości, no, żeby mieć wpływ na te sądy. 

KW: – Neumann nie widzi nic złego w tym, że na listach wyborczych opozycji może 

znaleźć się kandydat z poważnymi prokuratorskimi zarzutami. 

„Nasz elektorat, ten antypisowski, uzna, że to jest ku*wa atak PiS-u, żeby go zabić. I 

pójdą jeszcze bardziej na niego”. 

KW: – To nie jest tylko teoria. Neumann twierdzi, że ten scenariusz sprawdził się 

w przypadku innych polityków opozycji. 

„W różnych badaniach, ku*wa, naszych, których oskarżają. Hania Zdanowska 

zyskuje, jak ma akt oskarżenia”. 

„Jedynym gościem jest Adamowicz, który ma absolutnie mega-twarde rzeczy, które 

mogłyby go wyprowadzić w kajdankach”. 

„Będzie Hania Zdanowska, Żuk, Witkowski, Adamowicz, Karnowski, Jaśkowiak. 

On będzie w takim gronie zacnych ludzi, że, ku*wa, nikogo to nie ruszy”. 

KW: – Ta wypowiedź oburzyła nawet zwolenników opozycji. 

„Pomysł @SlawekNeumann, by rozmydlać ewentualne afery z udziałem działaczy 

PO, przy użyciu argumentacji >przecież PiS atakuje wielu niewinnych ludzi, więc i 

prawdziwych aferzystów ukryje się między niewinnie prześladowanymi< jest 

odrażający”. 

Bianka Mikołajewska 

Źródło: twitter.com/BMikolajewska 

KW: – Przewodniczący Koalicji Obywatelskiej, Grzegorz Schetyna oraz kandydatka 

Koalicji Obywatelskiej na premiera, Małgorzata Kidawa-Błońska, w wypowiedziach Sławomira 

Neumanna poza wulgarnymi słowami nie widział nic kompromitującego. Konrad Wąż, 

Wiadomości. 

 

DH: – A do tematu taśm Neumana jeszcze dziś wrócimy. 

 

Bez wiz będziemy mogli lecieć za kilka lub kilkanaście tygodni. Teraz piłka jest po stronie 

pracowników departamentu bezpieczeństwa wewnętrznego, którzy muszą zmienić procedury 

chociażby na lotniskach… Rafał Stańczyk. 

 

DH: – Atak nożownika w komendzie głównej policji w Paryżu. Napastnik zabił 4 

policjantów… 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Mamy siedem dni i pięć godzin do ciszy wyborczej. Gra toczy się o wszystko i wszystkimi 

metodami. Taśmy Ardanowskiego, a dziś taśmy Neumanna nie pojawiają się przypadkiem. Mają 

kreować bohaterów, wrogów i polityczną rzeczywistość. To metoda wypróbowana lata temu, 

komu pomoże, a komu zaszkodzi, o tym: 

Jakub Sobieniowski: – To przeprosiny Sławomira Neumanna: 

SN: – Nie powinienem przeklinać, nawet w rozmowach prywatnych, za to przepraszam. 

Trudno jest walczyć, bo czasy są trudne. Ale próbuję walczyć. Natomiast to były rozmowy 

prywatne o sytuacji wewnątrz tczewskiej Platformy i mówiłem to w oczy tym ludziom… 

JS: – Polityk Platformy przeprasza za to: [Już raz cytowałem dzisiaj]. 

JS: – Chodzi o sytuację, jaka była dwa lata temu w tczewskiej Platformie, a to dowód 

z lokalnej gazety, że sytuacja w PO była fatalna. Wielu działaczy odeszło. 

[…] 

 



GK: – To jedna z tych spraw, która bezdyskusyjnie łączy Koalicję Obywatelską, polską i 

lewicową: Pakt sprawiedliwości. [na plakacie: Pakt naprawy i reformy wymiaru 

sprawiedliwości]. Deklaracja przywrócenia w Polsce praworządności, przestrzeganie 

niezawisłości Konstytucji i wolnych sądów po ewentualnym przejęciu władzy. 

 

„Pakt naprawy i reformy wymiaru sprawiedliwości to 9 postulatów przygotowanych 

wspólnie przez „Akcję Demokracja” oraz Stowarzyszenie Sędziów i Prokuratorów – 

„IUSTITIA” oraz „Lex Super Omnia”. 

Partie, które przyłączą się do paktu mają zobowiązać się publicznie do podjęcia działań 

w najbliższej kadencji Sejmu i Senatu, które doprowadzą do: 

1. Przywrócić rządy prawa i ład konstytucyjny w Polsce, opierając się na Konstytucji, działając 

na jej podstawie i w jej granicach – na podstawie przedstawionego obywatelom i obywatelkom 

przed wyborami wiarygodnego planu kolejnych etapów przywrócenia praworządności. 

2. Wykonywać wszystkie wiążące wyroki sądów powszechnych, administracyjnych SN, NSA i 

Trybunałów, w tym Trybunału Sprawiedliwości UE i Europejskiego Trybunału Praw Człowieka. 

3. Przeprowadzić zarówno naprawę wymiaru sprawiedliwości, jak i jego reformę - tj. odwrócić 

wszystkie zmiany z ostatnich 4 lat uderzające w niezawisłość sędziów oraz niezależność sądów 

oraz wprowadzić zmiany oczekiwane od lat przez obywateli i obywatelki, tak aby efektywność i 

zaufanie społeczne do wymiaru sprawiedliwości znacząco wzrosły. 

4. Przywrócić niezależność Trybunału Konstytucyjnego i odbudować jego autorytet – poprzez 

przywrócenie prawidłowego składu, zarówno na stanowiskach sędziów, jak i Prezesa oraz 

zagwarantowanie transparentnego procesu wyboru sędziów, który musi być poprzedzony 

rzetelną debatą oraz wysłuchań publicznych z udziałem obywateli i obywatelek. 

5. Stworzyć Krajową Radę Sądownictwa niezależną od polityków i bliższą obywatelom – co 

obejmuje: zmianę sposobu wyboru sędziów-członków KRS na ich wybór przez sędziów, udział 

społeczeństwa (np. poprzez wysłuchania publiczne kandydatów i kandydatek czy utworzenie 

Rady Społecznej przy KRS jako organu doradczego) w procesie wyłaniania nowych członków 

do KRS oraz zapewnienie odpowiedniej reprezentacji w KRS sędziów różnych sądów, w tym 

sądów rejonowych – najbliższych ludziom. 

6. Zapewnić, aby sądy były niezależne od polityków – co oznacza m.in. ograniczenie nadzoru 

ministra sprawiedliwości nad sądami powszechnymi i przekazanie części kompetencji do 

niezależnej KRS, wybór prezesów sądów wśród kandydatek i kandydatów przedstawionych 

przez samorząd sędziów; możliwość ich odwoływania przy decydującym udziale samorządu 

sędziowskiego oraz wprowadzenie niezależnego od polityków, działającego na zasadach 

jawności systemu odpowiedzialności dyscyplinarnej sędziów. 

7. Zapewnić prokuratorom niezależność od politycznych nacisków – poprzez rozdzielenie 

funkcji Ministra Sprawiedliwości od funkcji Prokuratora Generalnego. Jedynym organem 

uprawnionym do weryfikacji działań prokuratora w zakresie merytorycznym powinien być 

niezależny sąd. 

8. Zadbać o sprawne sądy – w tym przede wszystkim: zapewnić zatrudnienie na godnych 

warunkach odpowiedniej liczby asystentów, referendarzy i pracowników administracji sądów, 

zwiększyć dostępność i rolę mediacji sądowych, zwiększyć informatyzację w dostępie do sądu. 

9. Uczynić sądy dostępnymi – dla ludzi poprzez rozszerzenie dostępu do bezpłatnej pomocy 

prawnej dla potrzebujących, w tym wykorzystanie na nią środków z Funduszu Sprawiedliwości, 

obniżenie opłat sądowych, bardziej zrozumiały i przystępny język w sądzie, ustalenie 

standardów godnego traktowania osób z specjalnymi potrzebami w sądzie (np. asystent osoby 

starszej lub z niepełnosprawnością). 

Krzysztof Skórzyński: – W tej sprawie w opozycji obowiązuje pełne porozumienie. 

Autograf pod paktem sprawiedliwości najpierw złożyli politycy Lewicy, a dziś Koalicji 

Obywatelskiej i PSL-u. 

[…] 

GK: – Będą przedstawiciele wszystkich pięciu ogólnokrajowych komitetów wyborczych. 

Będą pytania, odpowiedzi, riposty, a na koniec podsumowania debaty przedwyborczej, w tvn24 

to już w najbliższy wtorek punktualnie o 19:25. 

 



Ruch bezwizowy… Polska będzie 39 państwem, którego obywatele będą mogli 

podróżować do Ameryki bez wiz. 

 

GK: – Wysunięte stanowisko dowodzenia amerykańskiej pierwszej dywizji piechoty 

będzie planowało i koordynowało działanie armii amerykańskiej w Polsce… 

♣ 
2019-10-05 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3475 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Ostatnia droga marszałka seniora i twórcy Solidarności Walczącej [Kornel Morawiecki 

spoczął na cmentarzu wojskowym w Warszawie]. 

 

Bez wiz do USA być może jeszcze w tym roku. 

 

Zdecydowane reakcje na słowa Sławomira Neumanna. 

 

Wystąpiłem do prezydenta o przyznanie w wojsku kolejnych podwyżek – mówi Mariusz 

Błaszczak i jeśli wszystko pójdzie zgodnie z planem, średnie uposażenie wojskowe w 2020 roku 

wzrośnie o ponad 600 złotych… 

 

Choć obrona poczty gdańskiej trwała kilkanaście godzin, historycy mówią, że była jedną z 

najbardziej heroicznych walk… 

 

Platforma Obywatelska znów atakuje telewizję publiczną. 

 

Muzyczne propozycje dla naszych widzów. 

 

Henryk Domański, profesor, socjolog, Polska Akademia Nauk: – PiS jest pierwszą partią, 

która realizuje obietnice wyborcze i to takie obietnice, które są namacalne, dostrzegalne przez 

ludzi. 

 

MA: – Prokuratura wznawia śledztwo w sprawie działki w Tczewie, o której rozmawiali 

politycy na ujawnionych taśmach Neumanna… [Nie są to żadne taśmy, tylko nagranie 

w telefonie i poza paroma przekleństwami nie zawierają wiele więcej, miałkie to jakieś]. 

 

W 2017 roku w sieci pojawiło się nagranie, na którym przedstawiciele środowiska 

sędziowskiego wychodzą z biura Platformy Obywatelskiej… 

 

MA: – Skandal bez konsekwencji. Liderzy Platformy Obywatelskiej bronią Sławomira 

Neumanna… 

 

Adrian Stankowski, publicysta, „Gazeta Polska”: – To może być nielegalne finasowanie 

kampanii. Ciekaw jestem, kto za to zapłaci, bo jak rozumiem, będzie to rozdawane 

wydawnictwo, takie rzeczy podlegają rozliczeniu zgodnie z przepisami o wyborach. 

Gazeta [Wyborcza] ma być rozdawana w małych miejscowościach. 

Wojciech Wybranowski, publicysta, „Do Rzeczy”: – Widać, jak się ta Wyborcza 

sprzedaje. Być może musi być rozdawana za darmo, skoro nawet w numeracji elektronicznej ta 

cena spadła do kilku groszy. 

Wcześniej Wyborcza promowała osoby, które niejednokrotnie atakowały politykę Prawa i 

Sprawiedliwości. Gardziło osobami ze wsi i miasteczek. 

- Sam nie czytam tej gazety kompletnie. Ale nie podoba mi się, co ona podaje. 

Wyborcza promuje celebrytów, którzy gardzą beneficjentami 500+ i rodzinami, które po 

raz pierwszy pojechały na wakacje nad morze. 

Krystyna Janda: – Ja się czuję, jakby ktoś na mnie srał po prostu cały czas. 



Maciej Sawicki, Wiadomości. 

 

MA: – Jaka jest prawdziwa twarz Sławomira Neumanna i Platformy Obywatelskiej. Ta z 

oficjalnych konferencji prasowych zachęcająca do głosowania na Koalicję Obywatelską czy ta, z 

opublikowanych nagrań. I dlaczego wciąż tak wiele pogardy dla ludzi – odpowiedzi na te 

pytania szukał: 

Maksymilian Maszenda, Anna Olszak: – Po opublikowaniu nagrań jednego z 

najważniejszych polityków Platformy Obywatelskiej, o Tczewie zrobiło się głośno w całej 

Polsce. 

- Jeżyk nienaganny, w szczególności nie pasujący do osoby, która piastuje funkcje 

publiczne… 

- Miejmy nadzieję, że jego kariera polityczna się skończy wraz z tymi słowami… 

- Jeśli tacy mają rządzić nami, to ja dziękuję, do widzenia. Niech emigrują tam, gdzie Tusk 

był… 

MM: – Sławomir Neumann próbując załagodzić kryzys wizerunkowy jego i jego 

ugrupowania przyjechał dziś do Tczewa. 

- To świnia, że przyjechał tu… 

MM: – Neumann przekonuje, że nie chodziło mu o wszystkich mieszkańców miasta, 

a jedynie o tych związanych z Platformą Obywatelską. 

Sławomir Neumann: – Mieszkańców serdecznie pozdrawiam. Z członkami Platformy 

zrobiliśmy tu porządek. 

MM: – O mieszkańcach mniejszych miejscowości i o Polakach w ogóle w przeszłości 

z pogardą wypowiadało się wielu polityków obecnej opozycji, w tym minister skarbu z rządu 

PO-PSL, Włodzimierz Karpiński. Na nagraniu z restauracji Sowa i przyjaciele: 

„Na koniec dnia można wysnuć, że w ogóle wiesz ch*j tam z tą Polską wschodnią, 

nie? Warszawa, Katowice…” 

Włodzimierz Karpiński 

Ówczesny minister skarbu 

Źródło: Wprost 

MM: – Podobnie aktor Jerzy Stuhr w rozmowie z Tomaszem Lisem tak tłumaczył wysokie 

poparcie dla Prawa i Sprawiedliwości: 

JS: – Mam teorię taką, że to jest jakby zemsta za wielowiekowe ciemiężenie. 

TL: – Ale to wtedy byśmy ustawili zwolenników PiS-u na pozycjach potomków chłopów 

folwarcznych, a… 

JS: – Tak. 

MM: – Inne przykłady tego typu pogardy można mnożyć. 

[Jeszcze było trochę w tym stylu Wiadomości, ale już nie zapisałem]. 

 

Tvn24bis – Fakty – Diana Rudnik 

Zjednoczona Lewica pręży muskuły. Ta kampania ma być nowym otwarciem, a wybory 

tryumfalnym powrotem do sejmu. Do walki zagrzewają nie tylko trzej tenorzy, jak mówią 

o sobie Czarzasty, Biedroń i Zandberg, ale Aleksander Kwaśniewski apelował ze sceny 

w Katowicach, by wpuścić do polityki świeże powietrze. 

Jakub Sobieniowski: – To był najbardziej efektowny powrót do przeszłości. Dzisiaj ta 

piosenka miała przypomnieć najlepsze chwile lewicy w wolnej Polsce. 

Aleksander Kwaśniewski: – Spektakularny, namacalny dowód, że Lewica wraca do 

polskiego życia politycznego. 

JS: – A to lewica wraca padało wiele razy. Nie udawało się. Tak bardzo nie udawało się, 

że polityk „razem” odmawiał podać ręki politykowi z SLD [z Ogólnopolskiego Porozumienia 

Związków Zawodowych]. Leszek Miller, wspominany przez Aleksandra Kwaśniewskiego był 

najbardziej znacząco wrogiem partii Adriana Zandberga. I ten polityk dziś znacząco wspierał 

lewicę w Wielkopolsce, nie w Katowicach. 

Leszek Miller eurodeputowany SLD: – Takie spotkania bezpośrednio z ludźmi są zawsze 

bardziej efektywne niż konwencja. 

JS: – Ta, jak się wydaje, przemyślana nieobecność, to i tak nic w porównaniu… 



Biedroń: – W tym skłóconym społeczeństwie rządził będzie prezes z ojcem dyrektorem. 

Włodzimierz Czarzasty w swoim przemówieniu miał najwięcej dobrych wspomnień 

związanych z PRL-em, ale też wykazywał, kto jest największym przeciwnikiem dla Lewicy. 

– Tomasz Sakiewicz uważa, że Jarosław Kaczyński odbierze kiedyś Nagrodę Nobla. 

Powstaje tylko pytanie: Komu? Wałęsie? 

JS: – To dwie najważniejsze dzisiejsze socjalno-bytowe obietnice Lewicy: 

Obietnice Lewicy 

Płaca startowa w budżecie 3500 złotych 

Likwidacja umów śmieciowych 

Aleksander Kwaśniewski: – Konstytucja Rzeczypospolitej Polski… 

JS: – Manifestowany szacunek dla Konstytucji daje Lewicy wynik dwucyfrowy. 

 

DR: – Nowa droga, stary koszmar. 

- Jest gorzej niż było. [Dlaczego?] 

 

DR: – Najpierw jednak kamienica z pokojami na godzinę i pytanie o bohatera drugiego 

planu Banasia. – Wiesław Ka, pseudonim Simon, znany w Krakowie przestępca i karany, który 

do ministra mówi: Cześć! Kim jest? I ma do niego bezpośredni telefon. Wojciech Bojanowski 

ustala to, czego nie ustaliły albo nie ujawniły służby. 

WB: – To Wiesław Ka, pseudonim Simon. Jego samochód [z dużym napisem na froncie: 

Simon], złote pierścienie, grube łańcuchy i pozostała biżuteria [duży, błyszczący krzyż 

zawieszony na szyi].  

Oficer operacyjny policji: – Pan K. pod parasolem ochrony pana ministra rozwinął 

skrzydła jako przestępca. 

WB: – To kamera obserwacyjna w jego oknie i roleta antywłamaniowa zamiast drzwi. 

Bertold Kittel, „Superwizjer” TVN: – Jeżeli mają do załatwienia jakiś interes, to 

przychodzą do człowieka i mówią, że potną go piłą łańcuchową albo zgwałcą jego dziecko. 

Marian Banaś w TVP: – Nie utrzymuję żadnych bliższych kontaktów z tamtym 

środowiskiem. …to czasem go tam też widziałem i to tyle. Nie mam z nim nic wspólnego. 

WB: – Choć były minister i setnik twierdzi, że nie ma z nim nic wspólnego, wielokrotnie 

karany przestępca zwraca się do niego na ty. 

Simon: – Kurde. A może niech pan poczeka, ja zadzwonię do Banasia. 

Simon: – No cześć. Jakiś facet przyszedł, upierdliwy, z telewizji. 

Banaś: – Z jakiej telewizji? 

Simon: – Z TVN-u. 

MB w TVP: – On do mnie zadzwonił, ale właściwie ja rozmowy nie podjąłem. 

WB: – W rzeczywistości zdaje się, że minister wydaje Simonowi polecenia: 

Banaś: – Nie życzysz sobie z nim rozmawiać? 

Simon: – Spisaliśmy… 

Banaś: – Spisz wszystko. 

WB: – Sprawdziliśmy, kim jest człowiek, który do ministra mówi: cześć. I zwraca się do 

niego po imieniu. 

[Znów jakiś fragment nagranej rozmowy:] 

- No bo mnie straszył, że mi ręce poobcina. Że będzie zaczynał od rąk i ja mam się 

patrzeć? 

- Do domu mi wtargnął. 

WB: – W taki sposób Simon i jego brat próbowali odzyskać ponad tysiąc złotych, które 

pożyczyli [mu] na wysoki procent. 

Za to, że rodzinie grozili zgwałceniem jego córki, zostali skazani przez sąd: 

Wyrok 

W imieniu Rzeczypospolitej Polskiej 

…w celu wymuszenia zwrotu wierzytelności w kwocie 1200 zł. groził J. 

spowodowaniem uszkodzenia ciała w/w, zgwałceniem jego córki A. 

Tomasz Koronowski, sąd okręgowy w Elblągu: – Sąd przyjął, że potwierdziły się groźby 

użycia piły łańcuchowej oraz zgwałcenia córki pokrzywdzonego. 



WB: – Grożeniu gwałtem młodej dziewczynie i straszeniu obcięciem rąk i nóg, ministra 

nie ostrzegły służby. 

- Może otrzymywał pan od służb jakieś ostrzeżenia, chociażby (wypowiedź dla programu 

trzeciego Polskiego Radia z dnia 24.09.2019 r,)  

Marian Banaś: – Nie miałem żadnych informacji, nikt się nie skarżył, sąsiedzi się nie 

skarżyli… 

WB: – O zamiłowaniu Simona do piły łańcuchowej na krakowskim Podgórzu wiedzą 

wszyscy. 

- Zresztą on zawsze chodził z siekierą albo z piłą taką… 

- Tak, tak. On zawsze w pełnym uzbrojeniu chodził. 

- Duża, ogromna. Jak tu nawet kiedyś wszedł i położył to tak z trzy kafelki zajęło. 

WB: – Brak reakcji służb dziwi nawet polityków PiS. 

Aleksander Bobko, senator PiS: – Nawet jeśli nie było złamane prawo, a były jakieś 

relacje z podejrzanymi środowiskami, to służby powinny o tym wiedzieć. Powinien być 

ostrzeżony także premier. 

WB: – Choć z Simonem był po imieniu, minister Banaś konsekwentnie twierdzi, że bliżej 

się z nim nie znał. 

Marian Banaś, wypowiedź dla programu trzeciego Polskiego Radia z dnia 24.09.2019 r.: – 

To nie był ani mój znajomy bliższy. Nie znałem w ogóle jego  

[Znów jakieś nagranie:] 

- Jak on mówi, że on nie wiedział kto to jest ten Simon, że on… 

- A, dajże pan spokój. 

- No kur… cały świat go zna, ale on go nie zna, 

- …wie pan, to dziecinada jest. 

- To jest takie tłumaczenie, to wkur… tylko ludzi. 

WB: – Minister ani chroniące go służby nie miały pojęcia o tym, co w głośnej wojnie 

gangów, która wstrząsnęła Krakowem: 

Dariusz Nowak, były policjant: – Kilkudziesięciu mężczyzn, młodych ludzi bije się ze 

sobą, wyglądało to tragicznie, powiedziałbym jatka, dlatego że ci ludzie byli uzbrojeni w noże, 

maczety, w kije bejsbolowe. 

- Mieć układ z takim człowiekiem jak minister czy wiceminister, czy ktokolwiek z 

rządu, jest rarytasem dla środowiska przestępczego. Daje to znaczną ochronę. 

Oficer operacyjny policji, rozpracowywał sprawę Wiesława Ka. Pseudonim 

„Simon”. 

WB: – Czy cztery lata znajomości z Simonem szef potężnej administracji skarbowej 

Agencja Bezpieczeństwa Wewnętrznego ani inne służby nie były w stanie ustalić tego, co nam 

w trzy osoby zajęło tydzień? Wojciech Bojanowski, Fakty. 

 

DR: – Marsz równości we Wrocławiu [Powiedziałbym, że to raczej pochód niż marsz]. 

[…] 

 

DR: – Donald Tusk na audiencji u papieża Franciszka. Pierwszej prywatnej i pewnie 

ostatniej w roli szefa Rady Europejskiej. Jego kadencja kończy się za niecałe dwa miesiące. 

Najpierw była rozmowa w cztery oczy, a potem otwarte spotkanie z udziałem rodziny 

przewodniczącego… 

 

DR: – Muzeum Polin wciąż bez dyrektora. Profesor Dariusz Stola wciąż bez powołania. 

Choć konkurs wygrał 4 miesiące temu. Minister kultury mnoży zarzuty, mówi między innymi o 

upolitycznieniu [to znaczy, nie należy do PiS]. Profesor Stola o fałszywych oskarżeniach… 

 

DR: – Ostatnie pożegnanie Kornela Morawieckiego… 

Mateusz Morawiecki, premier, syn: – Czy nasza miłość do Ciebie jest silniejsza niż 

śmierć? Tak wierzyłeś i ja tak wierzę. Twoje czyny, Twoje dobro, wszystko, co zostawiłeś nam 

w szerszym i węższym wymiarze, jest silniejsze od śmierci. 

Kornel Morawiecki 



1941 - 2019 

 

DR: – Spoglądamy na Ziemię z perspektywy kosmosu i to jest widok, który mrozi, tak 

bardzo, jak bardzo topnieje Arktyka. NASA pokazała, jak drastycznie skurczyła się pokrywa 

lodowa w ciągu ostatnich 35 lat. Wniosek: Ludzkość stąpa po coraz cieńszym lodzie, jesteśmy 

tak naprawdę o krok od katastrofy. 

[Lepiej udawajmy, że nic się złego nie dzieje i bawmy się przy dźwiękach orkiestry do 

ostatniej chwili, jak to było na Tytaniku. Ale oni tam na morzu już nic nie mogli zrobić, by się 

uratować. My nadal tylko gdaczemy]. 

 

DR: – Odnowiona Zakopianka po staremu stoi w korkach. Nowo oddany odcinek 

rzeczywiście jest piękny i robi wrażenie, ale do usprawnienia ruchu ma się nijak… Z nowej 

dwupasmowej drogi wszyscy zjeżdżali na jeden pas. 

[A zjazd po staremu jest podporządkowany wobec drogi, na którą wjeżdża. Na starej 

drodze samochody mają pierwszeństwo przejazdu wobec zjeżdżających z nowej trasy. Tak było 

niedawno pod Łodzią, czemu pod Zakopanem ma być inaczej?] 

 

Tvn24bis – Fakty po Faktach – Diana Rudnik i Jakub Stefaniak oraz Piotr Adamowicz 

[…] 

DR: – Ja takie płomienne słowa słyszałam, choćby w tym studiu, na łamach wszystkich 

mediów, kiedy spotkało pana rodzinę to ogromne nieszczęście i wtedy politycy ze wszystkich 

stron mówili mniej więcej w ten sam sposób: absolutnie trzeba z tym skończyć. 

PA: – I nic nie zrobili. Ja miałem kilka dni po tym tragicznym wydarzeniu rozmowę 

z radiem czeskim, pierwszy program i on mnie się pytał, redaktor Pawel Nowak, o ile się nie 

mylę, czy jakieś zmiany… Ja powiedziałem: nie. Wróćmy do sytuacji ze śmierci Jana Pawła II 

najwybitniejszego Polaka… Nie minęło wiele czasu i zaczęli ze sobą rozmawiać za pomocą 

maczet i noży… Dlatego są potrzebne rozwiązania prawne. 

JS: – W mojej ocenie, dlaczego tak się dzieje. Drodzy państwo, mamy po sobie kampanii 

cykl wyborczych. To co dzieje się w internecie, ten hejt, także który się wylewa z różnych 

mediów prorządowych, wylewa się na ulicę. Ja dzisiaj w swoim okręgu wyborczym idąc po 

bazarku, rozdając ulotkę, spotykam się bardzo często ze zwolennikami innej partii, którzy na 

moich oczach drą tę ulotkę i jak by mogli, to by rzucili się po prostu do gardła… 

[Obaj kandydują do sejmu]. 

♣ 



2019-10-06 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3475 

TVP-INFO – Gość Wiadomości – Michał Adamczyk i Mirosława Strużewska, Prawo 

i Sprawiedliwość oraz Marta Golbik, Koalicja Obywatelska 

MA: – Dziś pożegnaliśmy Kornela Morawieckiego. Zaczniemy od wspomnienia 

człowieka niezłomnego. Dzisiaj wiele osób wspominało człowieka, który nigdy nie poszedł na 

żaden układ z esbekami, w odróżnieniu od innego głośnego człowieka Solidarności. 

MS: – Warto takich ludzi doceniać. Dlatego to jest ważny dzień. Mieliśmy to szczęście, że 

poznaliśmy, pracowaliśmy razem z marszałkiem Morawieckim i tym bardziej dla nas jest to 

dzień ważny dla wspomnienia takiej osoby. 

MG: – Ja mam tę przyjemność, że znałam Kornela Morawieckiego wiele lat i gdybym 

miała tak najkrócej, bo program krótki, powiedzieć o nim kilka słów, no, powiem tak: 

w pierwszej kolejności to wielki, wielki marzyciel, marzenie o Polsce, o sprawiedliwości, 

skłaniało do czynności, które przez całe życie czynił. Druga sprawa, w której trzeba absolutnie 

podkreślić, myślę, bardzo istotna dla naszego, dla mojego będzie wzorem, to niezwykła odwaga 

Kornela Morawieckiego, ale też wielu innych z tego czasu, kiedy to on zaczynał walkę o 

niepodległą Polskę. Wtedy to była zupełnie inna odwaga. Dla mnie to jest trudna do 

wyobrażenia. No, niezwykły słuchacz. Ja miałam tę przyjemność, że mogłam często z nim 

rozmawiać. Często mówił tak: Słuchaj, dziecko, musimy porozmawiać, słuchaj, dziecko… 

 

Tvn24bis – Fakty – Diana Rudnik 

To ostatnia niedziela kampanii i ostatnie dni wyborczego wyścigu. Prezes PiS przyznaje, 

że na finiszu najbardziej boi się demobilizacji swojego elektoratu. Dlatego stawia na umacnianie 

pozycji w swoich bastionach. Stąd wizyta na Podkarpaciu, gdzie wsparł bohatera afery 

samolotowej Marka Kuchcińskiego. 

Jakub Sobieniowski: – Marek Kuchciński dostał takie wsparcie na finiszu kampanii. 

Krosno to jego wyborczy okręg, ważny okręg dla PiS-u. Także stąd startuje Stanisław 

Piotrowicz, były peerelowski prokurator, który był twarzą rzekomej dekomunizacji i zmian PiS-

u w wymiarze sprawiedliwości i tu Jarosław Kaczyński tak opisywał polityczną konkurencję: 

PJK w Krośnie: – Musimy się przeciwstawić tej ofensywie zła, która dzisiej występuje. 

JS: – W Krośnie pojawili się krytycy PiS-u, Jarosława Kaczyńskiego oraz Marka 

Kuchcińskiego. Ale na tych terenach można się tylko zastanawiać, jak duże będzie zwycięstwo 

tej partii. 

Marek Kuchciński: – Tutaj mieliśmy, panie prezesie, ponad 65%, drugie miejsce po 

sądeckim. 

JS: – Nawet taki dialog z prezesem partii to coś, na co nie każdy może sobie pozwolić…  

PJK: – Jeżeli nam w tej chwili coś grozi, to jest demobilizacja naszego elektoratu. 

 

DR: – Żadnych paktów z Jarosławem Kaczyńskim – apeluje do całej opozycji Grzegorz 

Schetyna. Koalicja Obywatelska na ostatniej konwencji mobilizuje elektorat, punktując afery 

PiS. Błędy Platformy wypunktował z kolei Lech Wałęsa i nie tylko tymi słowami zaskoczył: 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – Pięć dni przed głosowaniem najbardziej się liczy 

przekonanie wyborców do pójścia na wybory: 

Rafał Trzaskowski, prezydent Warszawy: – Idziemy na rekord, jeżeli chodzi o 

partycypację w wyborach. To jest najważniejsze. Pełna mobilizacja. 

KKZ: – Kandydatka na premiera przekonywała, że polityka zwariowała i ten, kto ma dość 

dotychczasowej politycznej masakry, musi powiedzieć – nie – obecnej władzy. 

MKB: – Jeśli ktoś urządza dom schadzek, okłamuje urząd podatkowy i zadaje się 

z gangsterami, to w tych mętnych tłumaczeniach niech nie odwołuje się do Armii Krajowej, bo 

to niegodne, obrzydliwe i ludziom pęka serce. 

KKZ: – To czytelna aluzja do afery Mariana Banasia, szefa NIK-u, który nie ponosi 

konsekwencji mimo kontaktów z gangsterami. 

[Ten dialog gangstera z Banasiem już kilka razy cytowałem]. 

Grzegorz Schetyna: – Polacy zostali zmuszeni do życia w państwie należącym do jednego 

człowieka. Byli zakładnikami jego wybujałych ambicji, chorych obsesji. 



KKZ: – Lider Koalicji Obywatelskiej przekonywał, że celem jest stworzenie władzy 

absolutnej i przejęcie państwa, w którym wszystko jest podporządkowane jednej osobie. 

I wszystko od sądów po samorządy ma być poddane jego kontroli. Stąd ten apel do pozostałych 

ugrupowań opozycyjnych: 

GS: – Proszę dzisiaj o wasze jasne deklaracje, że nie pójdziecie po wyborach z 

Kaczyńskim, człowiekiem, który od wielu lat sieje w naszym kraju nienawiść, a od czterech lat 

systematycznie go niszczy. 

KKZ: – Największą gwiazdą konwencji miał być Lech Wałęsa, ale ten początkowy 

entuzjazm szybko uleciał, gdy Lech Wałęsa zaczął od wyliczania błędów Platformy: 

LW: – Daliście się wciągnąć na pola niewygodne: na aborcję, na konkordat. 

[Potrzebna cała wypowiedź Wałęsy, a nie omówienia jego wypowiedzi. Dotyczy to 

również wypowiedzi Schetyny]. 

KKZ: – Potem nazwał zdrajcą Kornela Morawieckiego, a to z powodu na jego pogrzeb 

Platforma przełożyła konwencję z soboty na niedzielę. 

LW: – Był stan wojenny. Atakują nas ze wszystkich stron. A on zakłada Solidarność 

Walczącą. Co to było? Zdrada, proszę panów. Zdrajca. Taka jest prawda. Wybaczamy mu to. 

KKZ: – Nietrudno było zauważyć nieobecność Sławomira Neumanna, którego potajemnie 

nagrane dwa lata temu rozmowy, stały się dla Koalicji dodatkowym kłopotem. Po południu 

Sławomir Neumann poinformował, że rezygnuje ze stanowiska przewodniczącego klubu 

Platformy. 

MKB: – Chcę ogłosić, że będzie to rząd przełomowy pod względem liczby resortów jakie 

obejmą kobiety. Czas najwyższy, aby kobiety wzięły się do rządzenia na równi z mężczyznami. 

Barbara Nowacka, kandydatka KKW KO do sejmu: – Apeluję do wszystkich kobiet – 

idźcie na wybory. 

KKZ: – Ma objechać kilka województw, ale przedtem leci do Brukseli na spotkanie 

z Donaldem Tuskiem. Katarzyna Kolenda-Zaleska, Fakty. 

 

DR: – Służby specjalne i misja specjalna w portach lotniczych, czyli śledztwo 

„Superwizjera” i pytania o tajny raport o nieprawidłowościach w działalności największego 

polskiego lotniska. Dokument skonfiskowało CBA. Dlaczego? Komu na tym zależało? I czy 

istnieje ten ukłon byłych agentów. 

Dariusz Łapiński: – Czystki wśród wieloletnich pracowników. Zatrudnianie byłych 

agentów CBA i ich rodzin. Powoływanie się na wpływy prezesa – wszystko to ujawnili 

redaktorzy Superwizjera w Portach Lotniczych. Do tego dochodzi raport o nieprawidłowościach 

w funkcjonowaniu warszawskiego lotniska. 

[…] 

 

Marta Żmuda-Trzebiatowska, aktorka: – Musimy iść na te wybory, bo nie idąc, sami 

odbieramy sobie głos w każdej sprawie. Zwłaszcza apel do młodych: Idźcie na wybory. 

Ryszard „Peja” Andrzejewski, raper: – Żeby wszyscy ruszyli tyłek, za przeproszeniem 

i dokonali tego wyboru, żeby potem nie było tego narzekania. 

Hubert Urbański, dziennikarz TVN: – Każdy głos liczy się tak samo. Niektórzy dodadzą: 

niestety. Ale tak jest. I dzięki temu możemy oddać tak samo ważny głos, jak ktoś, kto jest 

bardzo głośny, wygadany i uważa, że tylko on ma rację. 

♣ 
2019-10-07 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3311 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Już tylko 5 dni zostało do wyborów. Politycy apelują o pójście na głosowanie. 

Piątka na pierwsze 100 dni nowej kadencji Prawa i Sprawiedliwości. 

1. Mały ZUS. 500 dla firm 

2. 13. i 14. emerytura 

3. Pakiet kontrolnych badań profilaktycznych 

4. Program budowy 100 obwodnic 



5. Plan na rzecz równych dopłat dla polskich rolników 

 

Taśmy Neumanna ciąg dalszy. 

 

Nasze sztafecistki ze srebrnym medalem mistrzostw świata. 

 

Prawo i Sprawiedliwość ma już propozycje na pierwsze 100 dni rządów… 

 

Pełną parą idą też prace przygotowawcze do budowy nowej kopalni [Bzie-Dębina] 

Jastrzębskiej Spółki Węglowej… 

 

Z programów partii opozycyjnych, które mogłyby tworzyć rząd, wyłania się chaos. Trudno 

powiedzieć, ile trwałoby stworzenie nowego gabinetu i czy w ogóle udałoby się porozumieć. 

Opozycji brak też finansowego planu. Rząd przyjął projekt budżetu, który przejdzie do historii. 

Na co zwrócił uwagę prezydent, otwierając kongres 590 w Jesionce koło Rzeszowa. 

Chlubę polskiej gospodarce też przynoszą spółki skarbu państwa. Polski koncern naftowy 

w ciągu trzech lat zrezygnuje z należących do niego marek Star w Dojczlandzie i Benzina w 

Czechach. Na stacjach w tych krajach pojawi się logo Orlenu. 

Daniel Obajtek, prezes PKN Orlen: – Mamy prawo do dumy, mamy prawo pokazywać 

swą markę w Europie, w tej części Europy możemy pokazać, że jesteśmy wspaniałą polską 

marką. 

Orlen w Dojczlandzie i w Czechach ma tysiąc takich stacji. Damian Diaz, Wiadomości. 

 

DH: – Ministrowie rolnictwa trójkąta wajmarskiego spotkali się dziś w Warszawie. 

Efektem spotkania jest dokument, który ustala współpracę Polski, Francji i Dojczlandu na 

płaszczyźnie rolnictwa. Polski rząd zapewnia, że traktuje rolnictwo priorytetowo i zapowiada 

walkę o wyższe dopłaty dla rolnictwa… 

Przez cztery ostatnie lata w rolnictwie w Polsce wiele się zmieniło. Ponad miliard złotych 

dopłat do paliw rolniczych, 400 milionów na nawodnienie pól, kolejne 300 milionów na 

zatrzymanie degradacji. 

Ewa Zajączkowska, publicystka, „Świat rolnika”, wsensie.pl: – Rolnictwo przynosi aż 30 

miliardów euro wpływów rocznie, to są wpływy za ubiegły rok… 

W Polsce dopłaty na hektar wynoszą 250 euro. 

Italia, Cypr = 350 euro/ha 

Holandia = 400 euro/ha 

Grecja = 500 euro/ha 

Średnia = 259 euro/ha 

PJK: – Dla nas wieś jest jedną z ostoi tego, co chcemy ochronić. To znaczy polskości 

w tym najlepszym tego słowa znaczeniu. 

PiS traktuje rolników priorytetowo. Dziś nikt nie obraża rolników. Inaczej niż w czasie 

rządów PO-PSL: 

„Są frajerami. Ja szanuję biznesmenów, a nie frajerów”. 

Marek Sawicki 

Minister rolnictwa w rządzie PO-PSL 

Interesowało ich co innego niż dopłaty dla rolnictwa. 

EZ: – To było obstawianie tych najważniejszych stanowisk w agencjach swoimi ludźmi… 

Sławomir Neumann, Koalicja Obywatelska 

Platforma wskazuje tego człowieka i nie ma dyskusji o tym, czy on jest dobry, czy 

nie, tak jak dzisiaj. Czy się nadaje czy nie. Czy może iść do takiej spółki czy nie. W 

dupie to mamy. 

 

Naszym koalicjantem jest PSL w powiecie, chociaż są oszustami. 

[Trzeba zaznaczyć, że o ile wypowiedzi pani Małgorzaty Kidawy-Błońskiej są z ostatnich 

dni, to nagrania Sławomira Neumanna pochodzą z 2017 roku]. 

 



Rosną szanse Janusza Wojciechowskiego na objęcie teki komisarza. 

Konrad Warzocha, Wiadomości. 

 

Grzegorz Schetyna wiedział, co dzieje się w pomorskiej Platformie… 

 

Rodzina, przyjaciele i rzesze wielbicieli pożegnali Jana Kobuszewskiego. Wybitny aktor 

spoczął w rodzinnym grobowcu na warszawskich Starych Powązkach. Niekwestionowany 

mistrz kabaretu miał 85 lat… 

Jan Kobuszewski: – Skromność jest tym rodzajem dumy, która najmniej razi. 

 

DH: – Przez ostatnie 4 lata ministerstwo kultury i dziedzictwa narodowego przeznaczyło 

około pół miliarda złotych na ratowanie zabytków. To o 130 milionów więcej niż w latach 2011-

2015. Odrestaurowano zamki, kościoły i klasztory… 

 

DH: – Fala oburzenia po wypowiedzi Lecha Wałęsy na temat zmarłego Kornela 

Morawieckiego… 

 

DH: – Dwie twarze Platformy Obywatelskiej nagrane ukrytym dyktafonem: 

 

Konrad Wąż, Małgorzata Kałużyńska: – Konwencja wyborcza Koalicji Obywatelskiej. 

Małgorzata Kidawa-Błońska przedstawia oficjalną wizję funkcjonowania wymiaru 

sprawiedliwości: 

MKB: – Jeśli ktoś kradnie, nie zastanawiajmy się, z jakiej jest partii i kto go popiera. 

Nazwijmy to złodziejstwem i postawmy przed uczciwym sądem. 

KW: – Ale to tylko jedna strona medalu. Drugą zaprezentował Sławomir Neumann: 

SN: – (…) sądy dzisiaj, ja ci gwarantuję, nie rozstrzygną żadnej sprawy przed 

wyborami. Żadnej. Przez rok nie zrobią ku*wa nic. Będą prowadzić sprawy i ch*j. 

MKB: – Moje rozmowy w kraju z wyborcami utwierdziły mnie w przekonaniu, że Polacy 

są mądrzy, zatroskani i wierzą w dobro. 

KW: – To wersja oficjalna, a to przeznaczona tylko dla uszów polityków Platformy 

Obywatelskiej: 

SN: – Na wybory idą głosować ludzie, którzy gó*no się interesują. 

MKB: – Spotkałam wielu mądrych ludzi i wszystkich łączy troska o to, co się dzieje 

z naszym krajem. 

KW: – Innego języka używają rozmawiając we własnym gronie: 

SN: – „Rzygam tym Tczewem. Słowo honoru ci daję ku*wa, rzygam Tczewem. (…) 

Tam są same p*jeby.” 

KW: – W swoim programie wyborczym Koalicja Obywatelska obiecuje, że o wyborze 

menadżerów do zarządów i rad nadzorczych spółek skarbu państwa, będą decydowały tylko ich 

kwalifikacje, kompetencje i najwyższe zawodowe standardy. To także stoi w sprzeczności z 

tym, co można usłyszeć na wewnątrzpartyjnych spotkaniach: 

SN: – W dupie mam kto. Wymyślcie kogoś k*rwa, kto będzie. Znaczy w dupie, 

może być Kowalski Jan. Tylko chodzi o to, że Platforma jest silna i mówi: Kowalski 

Jan będzie i ch*j mnie obchodzi Mirek, co ty masz do niego, czy uważasz, że on jest 

k*rwa ekspertem czy nie. W dupie to mamy. Chodzi o zasady, o politykę k*rwa, a 

nie o pier*olety. 

KW: – Ale jest punkt, w którym poufne rozmowy polityków Platformy Obywatelskiej 

pokrywają się z tym, co partia deklaruje publicznie. Chodzi o sposób, w jaki opozycja chce 

odzyskać władzę. 

SN: – Kampania ogólnopolska to będzie kampania PiS-u i zjednoczonej opozycji, 

ku*wa. Będzie referendum przeciwko PiS-owi pierwsze referendum i będziemy 

mówić wszystkim: nie głosujcie na jakieś małe g*wna. 

KW: – Ten pomysł na budowę kosztem mniejszych komitetów jednego antypisowskiego 

frontu jest nadal aktualny: 



Schetyna: – Zwracam się do panów Kosiniaka-Kamysza i Kukiza, do Czarzastego, 

Zandberga i Biedronia, do liderów Konfederacji o jasne zapewnienie po wyborach żadnych 

paktów z Kaczyńskim. 

KW: – Pytanie, czy już w niedzielę wyborcy poprą taką wizję polityki. Konrad Wąż, 

Wiadomości. 

[Tylko dlaczego wypowiedzi Małgorzaty Kidawy-Błońskiej i Grzegorza Schetyny TVP 

musiało nagrywać ukrytymi mikrofonami? Można to było robić legalnie. O ile te wypowiedzi 

Błońskiej i Schetyny podchodzą sprzed paru dni, to wplecione w nie wypowiedzi Neumanna 

pochodzą sprzed kilku lat i to jest manipulacja TVP]. 

SN: – Ale milicjant nigdy nie startował i nigdy nie będzie startował. 

SN: – Ku*wa, czy ty naprawdę słuchasz czasami, czy ty tylko masz w głowie 

ustawione co ty chcesz zrobić? 

SN: – Nie będziesz nikogo wyrzucał z Platformy. Więcej ci powiem – będziesz 

otwierał listy dla ludzi ku*wa, którzy może kiedyś w Platformie byli, bo budujemy 

szerokie listy. 

KNK: – Sławomir Neumann broni człowieka, który, jak wynika z podsłuchanej rozmowy, 

pełni specyficzną rolę w tczewskiej Platformie. 

Mówi były działacz Platformy Obywatelskiej: – Jest to były działacz SB. Jest to 

wykonawca poleceń Sławomira Neumanna, jest to człowiek od ubeckich metod zwalczania 

niepokornych działaczy, niepokornych w tym sensie, którzy nie wykonują poleceń pana 

Sławomira Neumanna. 

KNK: – Te słowa zdaniem komentatorów odsłaniają kulisy relacji Platformy wobec 

działaczy w terenie. 

Jakub Maciejewski, portal wpolityce.pl: – Pogarda PO jest wystosowana nie tylko do 

elektoratu innych partii, nie tylko do innych partii, ale także do własnych członków. To są 

ludzie, którzy w polityce nie biorą jeńców. 

KNK: – Szukają za to sojuszników właśnie wśród ludzi dawnego aparatu represji. Politycy 

Platformy Obywatelskiej głosowali przeciw odebraniu przywilejów emerytalnych dawnym 

esbekom. Ramię w ramię z ludźmi komunistycznego aparatu represji protestowali przed 

sejmem. 

Borys Budka, Platforma Obywatelska, kandydat KO do sejmu, ale wypowiedź z 02-12-

2016: – Nikt nigdy wcześniej nie próbował w ten sposób, potraktować osób, które służyły 

Polakom, które dla nas, dla nas wszystkich dbały o nasze bezpieczeństwo. 

KNK: – Grzegorz Schetyna obiecał przywrócenie wysokich esbeckich emerytur. 

Grzegorz Schetyna, wypowiedź z 30-09-2018: – Wielokrotnie narażali zdrowie i życie. 

Byli wyróżniani i odznaczani. Teraz nagle są poniżani i traktowani jak wrogowie. 

- Kiedy przyjdą nowe rządy, możecie państwo być pewni, że na pewno wrócimy do starej 

ustawy. 

KNK: – O tym między innymi Polacy zdecydują za 6 dni. Krzysztof Nowina Konopka, 

Wiadomości. 

 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Na mistrzostwach świata w Katarze mamy srebrny medal 4x100m i brąz w rzucie 

oszczepem, a do tego jeszcze rekord Polski. 

Sześć medali dla Polski: Złoto – Paweł Fajdek. Srebro – Joanna Fiodorow, sztafeta 4x100. 

Brąz – Piotr Lisek, Wojciech Nowicki, Marcin Lewandowski. [A kto czwarty?] 

 

W jaki sposób komórki czują – to Nagroda Nobla. 

 

Polska wypełniła wszystkie wymagania. Zostały tylko sprawy administracyjne – to słowa 

pani ambasador. 2020 rok Polacy będą mogli podróżować bez wiz do Stanów Zjednoczonych… 

 

Premier pokazaliśmy naszą skuteczność… 

 

Wyrwać Polskę z takiej pułapki średniego rozwoju… 



 

Forum Obywatelskiego Rozwoju 

„(…) niepewność związana z regulacjami. Na przykład zmiany w ustawie o 

odnawialnych źródłach energii pokazują, jak jedną nowelizacją można rentowny 

biznes wepchnąć pod wodę”. 

 

Przez cztery lata PiS udowodnił wielokrotnie, że przez 24 godziny można obrócić jakiś 

przepis do góry nogami. A taka nieprzewidywalność nie sprzyja inwestowaniu. 

 

Kandydatka na premiera dziś rozmawia w Brukseli z byłym premierem Tuskiem i słyszy, 

że jest nadzieją na coś lepszego w polityce, ale to w Polsce będzie walczyć o wynik. 

 

Piątka Konfederacji 

1. Powszechna ulga podatkowa 1000+ 

2. Szybkie i sprawiedliwe sądy 

3. Prawo rodziców do decyzji o wychowaniu i edukacji dzieci 

4. Podmiotowa polityka zagraniczna, bezpieczeństwo narodowe 

5. Zdrowe życie 

♣ 
2019-10-08 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3304 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

EL: – Członek Platformy Obywatelskiej nagrywał przez rok Sławomira Neumanna. Zrobił 

to, bo jego zdaniem poseł łamał demokratyczne zasady. Za chwilę kolejne taśmy Neumana. 

EL: – Janusz Wojciechowski jednogłośnie zaakceptowany przez komisję rolną Parlamentu 

Europejskiego… 

Sławomir Neumann 

Mamy dwa miejsca do rady nadzorczej, które są opróżnione po Kucharku i można je 

wziąć. 

 

Adam Korol 

Jak wygramy wybory samorządowe, to będzie dużo do dzielenia. 

 

EL: – Po raz pierwszy w historii eurowizja junior w Polsce. 

 

Mateusz Morawiecki: – Proces, który nazwaliśmy również polskim modelem państwa 

dobrobytu, przełożeniem zwrotnicy modernizacji w kierunku innowacyjnych produktów i usług, 

dzięki temu wyższych wynagrodzeń. 

 

EL: – Kolejne potężne inwestycje w służbę zdrowia. Poznań będzie miał centralny 

zintegrowany szpital kliniczny. Jego budowa rozpocznie się już w przyszłym roku. Ale na 

wsparcie mogą liczyć też małe ośrodki, takie jak placówka w Łapach, która jeszcze kilka lat 

temu miała być zlikwidowana. Teraz mieszkańcy cieszą się z nowych poradni specjalistycznych. 

[A gdzie są lekarze?] 

Joanna Mucha, Platforma Obywatelska, źródło: pogłos, 2011 rok 

„(…) starsi ludzie są przyzwyczajeni do traktowania wizyty u lekarza co dwa 

tygodnie jako rozrywki”. 

„(…) jaki jest sens wykonywania takiej operacji biodra u 85-latka, który nie chodzi i 

nie będzie chodzić, bo się nie zrehabilituje? 

 

EL: – Od stycznia żołnierze zawodowi zarobią znacznie więcej i to już pewne, bo 

prezydent, Andrzej Duda podpisał rozporządzenie w tej sprawie. Przeciętne wynagrodzenie w 

wojsku wzrośnie 576 złotych. To kolejna tak duża podwyżka w tak długim czasie… 

 



„Oznacza to złamanie porozumienia, na mocy którego Rosja wyraziła zgodę na 

wstąpienie Polski do NATO”. 

Janusz Korwin-Mikke 

Prezes partii Korwin, kandydat Konfederacji do sejmu 

Źródło: storytel 

Janusz Korwin-Mikke znany z prorosyjskich poglądów lider Konfederacji postuluje 

wyjście z NATO oraz Unii Europejskiej i zawiązanie sojuszu z Rosją. 

 

EL: – W Kuźni Raciborskiej zginęło dwóch saperów, czterech zostało rannych… 

 

PJK: – Nie będzie małżeństw homoseksualnych, nie będzie adopcji dzieci, nie będzie 

także, proszę państwa, eutanazji. Musimy się przed tym obronić. [Długotrwałe oklaski]. 

 

Adrian Stankowski, publicysta, „Gazeta Polska”: – Dzisiejsza lewica, to w ogromnej 

większości spadkobiercy komunistów, zdrajców Polski, którzy ciemiężyli naród polski, którzy 

mordowali polskich patriotów, zarówno w okresie stalinizmu, ale też w stanie wojennym. 

 

EL – Kogo popiera Lech Wałęsa? 

By dojść do władzy, czyli koalicja anty-PiS. 

„Wałęsa atakiem na mojego tatę sam sobie wystawia świadectwo. Zatracił wszelką 

miarę i sam powinien przyznać się do swojej przeszłości. Były prezydent nie oszuka 

prawdy. Bo to on porzucił wartości, zdradził ideały, zdradził przyjaciół, zdradził 

sprawę”. 

Marta Morawiecka 

Córka Kornela Morawieckiego 

Źródło: Super Ekspress 

Piotr Semka, dziennikarz, Tygodnik „Do rzeczy”: – Schetyna to jest człowiek z gumy. 

Gdy trzeba, chwali się przeszłością solidarności walczącej, gdy uważa, że nie ma w tym interesu 

milczy. 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Polityczna mobilizacja. Do wyborów 5 dni, do ciszy wyborczej jeszcze mniej. Robert 

Biedroń dotyka delikatnie struny, Władysław Kosiniak-Kamysz dostaje kłopotliwe wsparcie. 

Jarosław Kaczyński po raz pierwszy mówi o kryzysie. Ostatnia prosta niestety nie jest i o tym: 

Krzysztof Skórzyński: – Nie była to konwencja przygotowana z rozmachem, choć prezes 

PiS-u w Warszawie walczył o głosy. Robił to w tej niewielkiej Sali na warszawskiej Pradze. 

PJK: – Całkowicie realnie oceniamy sytuację i przygotowujemy się na każdy wariant. Na 

wariant niewielkiego spowolnienia wokół nas, na wariant lekkiego kryzysu nawet na wariant 

cięższego kryzysu. W każdym z tych wariantów będziemy kontynuowali naszą politykę 

społeczną i politykę rozwoju. 

KS: – To pierwszy raz, kiedy prezes PiS-u w tej kampanii nie wykluczył, że nadchodzi 

spowolnienie gospodarcze, a przecież z pewnością są dane i analizy, którymi dysponuje rząd. 

Nie wykluczył tego, jak dzień po tym, jak zadeklarował wprowadzenie kolejnych programów, 

które będą kosztować budżet potężne pieniądze. 

Tomasz Siemoniak kandydat KO do sejmu: – Lepiej niech wyjaśni, gdzie podziały się 

mieszkania z programu mieszkania+, gdzie jest wyższa kwota darmowa od podatku, gdzie są 

darmowe leki dla seniorów, co się dzieje w służbie zdrowia. 

KS: – O te prognozy dla gospodarki nie było dziś mowy, by zapytać premiera. A był 

przecież głównym mówcą na kongresie dotyczącym właśnie gospodarki. Ale tu o możliwości 

spowolnienia nie było ani słowa… 

MKB: – Apeluję do wszystkich Polek, idźcie na wybory, bo musimy wziąć 

odpowiedzialność za Polskę. Bez nas może zdarzyć się katastrofa. 

Lech Wałęsa 

Wobec ostatnich, prezentowanych wyników różnych sondaży; 



Proszę publicznie PO, o zwolnienie mnie z danego publicznie słowa, że będę 

głosował na PO. 

Chcę wesprzeć Kosiniaka-Kamysza! 

Aleksander Kwaśniewski: – Mam nadzieję, że do piątku Lech Wałęsa wesprze Lewicę. 

Bronisław Komorowski: – Radziłbym nie dzielić skóry na niedźwiedziu zbyt wcześnie, bo 

taka nadmierna pewność siebie zawsze graniczy z arogancją. 

JP: – Do wyborczej mobilizacji ruszają nie tylko znani i mniej znani. Ruszają całe miasta. 

Warszawa, Gdańsk, Poznań obiecują darmowe atrakcje, jeśli mieszkańcy pobiją rekord 

frekwencji. I nie pytamy na kogo, powtarzamy: Idź i głosuj. 

Andrzej Seweryn, aktor: – Ta niedziela 13 października zadecyduje o twoich przyszłych 

czterech latach. Nie bądź obojętny. 

Zabierz głos, bo go stracisz. 

Krzysztof Zalewski, muzyk: – Myślę, że jeżeli wszyscy ruszymy tyłki z kanapy w 

niedzielę i pójdziemy na wybory, to jednak mamy szanse coś zmienić. 

Anna Cieślak, aktorka: – Jest to nie tylko moim obowiązkiem, ale potrzebą, moją 

powinnością, żebyśmy dokonywali wyboru, żebyśmy nie bali się decydować. 

JP: – Efekty takich pro-frekwencyjnych akcji trudno oszacować.  

Frekwencja w wyborach 

Parlamentarne – 2011: 48,92%. 2015: 50,92%. 

Europejskie – 2014: 23,83%. 2019: 45,68%. 

Samorządowe – 2014: 47,21%. 2018: 48,83%. 

Prezydenckie – 2015: 55,34%. 

JP: – Wyborcza debata to esencja kampanii. 

 

JP: – Dwóch saperów nie żyje, czterech jest rannych. W lesie koło Kuźni Raciborskiej 

rozbrajali pociski z czasów drugiej wojny. Miejsca tragedii pilnuje teraz wojsko, bo pocisków w 

tym lesie może być znacznie więcej… 

 

JP: – Żłobki i przedszkola to spuścizna po komunie i Platformie – mówi były minister Jan 

Szyszko i kreśli model zdrowej rodziny, której żaden żłobek i przedszkole nie będzie potrzebne. 

Mężczyzna pracuje, kobieta rodzi i wychowuje dzieci. Te słowa padły w przedwyborczej 

debacie i to nie pierwsza próba politycznego modelowania rodzin… 

 

JP: – Komisarz Janusz Wojciechowski, polski kandydat nie najlepiej wypadł w pierwszym 

przesłuchani, ale dostał drugą szansę i będzie unijnym komisarzem do spraw rolnictwa… 

JP: – Kościół ma zapłacić 400 tysięcy złotych byłemu ministrantowi… 

 

Tvn24bis – Debata „czas decyzji” –  

Goście: Izabela Leszczyna – Koalicja Obywatelska, Marcin Chorała – Prawo i 

Sprawiedliwość, Władysław Kosiniak-Kamysz – Polskie Stronnictwo Ludowe, Adrian Zandberg 

- Lewica, Krzysztof Bosak - Konfederacja 

Debatę poprowadzą Beata Olejnik i Krzysztof Kajdanowicz. 

[Ale nie wiem, dlaczego nie nagrało się]. 

♣ 
2019-10-09 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3310 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Nie żyje były minister środowiska, Jan Szyszko, zmarł nagle. W ostatnim czasie spotkała 

go ogromna fala krytyki za poglądy, które głosił. 

 

Strategia dla polskiej wsi i przedwyborcza mobilizacja. 

 

PJK: – Chcemy wezwać wszystkich Polaków, by głosowali w tych wyborach, bo to są 

wybory naprawdę od osiemdziesiątego roku najważniejsze. 



 

MA: – Francuzi protestują przeciwko ideologii LGBT. 

 

MA: – Nasi piłkarze już w Rydze. Jutro mecz eliminacyjny do Euro-2020 z Łotwą. 

 

MA: – Nie żyje profesor Jan Szyszko, czterokrotny minister środowiska. Zmarł nagle. 

Miał 75 lat… 

 

MA: – Najbliższe lata to szansa na dalszy dynamiczny rozwój polskiej wsi i mniejszych 

miejscowości. Prawo i Sprawiedliwość przedstawia konkretne propozycje, a o interes polskiego 

rolnictwa dbać będzie nowy polski komisarz, Janusz Wojciechowski, którego kandydatura 

została zaakceptowana w Brukseli jednogłośnie… 

Jan Krzysztof Ardanowski, minister rolnictwa i rozwoju wsi, kandydat PiS do sejmu: – Ta 

złodziejska prywatyzacja lat dziewięćdziesiątych, która sprawiła, że rolnicy zostali odsunięci od 

etapu przetwórstwa i handlu i stali się tylko producentami surowca, się kończy. 

PJK: – By trwała polska wieś, która jest wielkim zasobem nie tylko pracy, pracy na roli, 

żywności, ale także wielkim zasobem wartości, wartości, na których opiera się nasza ojczyzna – 

polskiej tradycji. Prawo i Sprawiedliwość chce być partią polskiej wsi. 

Damian Diaz, Wiadomości. 

 

MA: – Polska gospodarka morska wypływa na szerokie wody. Zaplanowane przez rząd 

inwestycje mocno zmienią krajobraz naszych portów. Za kilka dni zacznie się budowa kanału 

przez Mierzeję Wiślaną, a najbliższe miesiące i lata to strumień pieniędzy na rozbudowę 

kluczowych terminali na polskim wybrzeżu… 

 

MA: – Polska gospodarka rośnie i będzie rosła szybciej niż u naszych europejskich 

sąsiadów – tak prognozuje w swoim raporcie bank światowy, który właśnie podniósł prognozę 

wzrostu gospodarczego Polski. Nawet dojczlandzka prasa, opisując to, co dzieje się w naszej 

gospodarce, coraz częściej pisze o polskim cudzie gospodarczym… 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

JP: – Nie wiem, czy to było starcie tytanów i debata liderów, ale było wartko i było warto. 

Piątka polityków w debacie tvn24 obiecywała, wyjaśniała i ripostowała. Pytanie kto wygrał, jest 

bardzo trudne. 

Jan Szyszko 

1944 – 2019 

 

JP: – W tej historii było wszystko, sztuczna mgła, pancerna brzoza, bomba termobaryczna. 

Były najcięższe oskarżenia o zamach, zbrodnię i zdradę Polski, była podkomisja i grzmiący na 

wszystkich Macierewicz. Nagle wszystko zniknęło. Wraku nie odzyskano, śledztwa nie 

zakończono. O tym, jak Smoleńsk przestał być politycznie potrzebny, Jakub Sobieniowski. [Ale 

my darujemy sobie te wspomnienia]. 

 

JP: – Czy wy w ogóle słuchacie kobiet? – Spytała we wczorajszej debacie jedyna kobieta. 

O prawa kobiet warto w kampanii pytać, bo one tylko wydają się oczywiste. W [nie 

zrozumiałem] czarny protest. Rozjechano by je politycznym walcem. 

- Kto ma głowę na karku? 

Maciej Knapik: – Ostatnie dni kampanii i opozycja mobilizująca elektorat kobiecy. 

Małgorzata Tracz, kandydatka KO do sejmu: – Jarek, niestety, twój balon kobiecy. 

MK: – To nawiązanie wprost do czarnego protestu, gdy rządowe hasła skandowały tysiące 

kobiet na ulicach polskich miast. Sprawa wróci po wyborach – słyszymy od opozycji. 

Agnieszka Dziemianowicz-Bąk, kandydatka SLD do sejmu: – Można się spodziewać, że 

antykoncepcja już nie tylko awaryjna, ale cała antykoncepcja będzie dużo trudniej dostępna. 

Można spodziewać się dalszej takiej zaściankowej rewolucji. [To nie rewolucja, to cofanie się w 

zaścianek, chociaż wtedy była aborcja pokątna starych bab]. 



Lucyna Fołtyn: – Jako cytat od kobiety z PiS-u to można podać: Proszę pani, ja jestem 

kobietą, moją partią jest kuchnia. 

MK: – Kandydatka PiS-u z Wrocławia tych zarzutów zupełnie nie rozumie. Argument 

przeciw to 500+, ale nie tylko: 

Mirosława Stachowiak-Różecka, kandydatka PiS do sejmu: – Nasza polityka pro-

godnościowa, polityka prorodzinna wspiera przede wszystkim kobiety. Takie programy jak 

emerytura dla pań, które wychowały czworo dzieci. 

MK: – Kryterium posiadania czwórki dzieci wydaje się bardziej przekonywać jednak 

mężczyzn niż kobiety. Gdyby wybierały tylko kobiety, to wygrana PiS wisiałaby na włosku. 

[…] 

 

JP: – Atak na synagogę w dojczlandzkim Halle uzbrojeni napastnicy próbowali się 

wedrzeć do synagogi, gdy im się nie udało, zaczęli strzelać do ludzi na ulicy… 

 

JP: – Supertajna rosyjska jednostka. Jak informują Amerykanie i potwierdzają cztery 

zachodnie wywiady, dzięki tej jednostce Kreml od dziesięciu lat destabilizuje sytuację w 

Europie… 

 

JP: – Nobel z chemii za rewolucję, z której, proszę państwa, korzystamy wszyscy, za 

baterie litowo-jonowe, a mówiąc prościej, jesteśmy mobilni, niepodłączeni do gniazd. Te baterie 

zasilają nasze komórki, nasze komputery, samochody elektryczne. A Nobla dostali trzej 

naukowcy: Amerykanin John B. Goodenough, Brytyjczyk M. Stanley Whittinggham i 

Japończyk Akira Yohino. 

 

Próg alarmowania o zanieczyszczeniu powietrza 

Było 300 µg/m3 PM10 

Będzie 150 µg/m3 PM10 [w Polsce] 

Francja 80 µg/m3 PM10 

 

JP: – U nas to wszystko… 

♣ 
2019-10-10 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3257 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI –  

Miesięcznica w Archikatedrze świętego Jana w Warszawie… 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Olga Tokarczuk dostała literackiego Nobla. Pisze niezwykle i wielkie powieści, i 

zaskakujące opowiadania. Potrafi oderwać się od ziemi, a czasem głęboko przeorać ją pługiem. 

Za wyobraźnię, za narrację, za namiętność literacki Nobel dla Olgi Tokarczuk. 

Na tę wiadomość Polska czekała 23 lata… 

 

PJK w Sosnowcu: – Nowa polska elita władzy i mam nadzieję, coraz większa część elity 

tej kulturalnej i innych elit już nie pracuje dla naszych wrogów, a ci, którzy pracują, są 

napiętnowani i będą, proszę państwa, piętnowani dalej. 

Olga Tokarczuk: – Żebyśmy żyli tutaj w zgodzie i mimo wszystko budowali jakieś 

wspólne, ważne dla wszystkich wartości i mam nadzieję, że po tych wszystkich burzach, które 

się przetaczają nad nami w kraju, wszystko się dobrze ułoży i wszystko się dobrze skończy. 

PJK: – Choćby taki film jak Pokłosie… Brały w tym udział polskie elity z poparciem 

polskiej władzy. Tej poprzedniej władzy. 

Małgorzata Kidawa-Błońska: – Jeżeli nie jesteś z partii PiS, to jesteś niczym i będziesz 

napiętnowany. Jeżeli nie działasz z nami, jesteś kolaborantem i także będziesz napiętnowany. 

PJK w Rzeszowie: – Niech każdy robi, co chce, w swojej sypialni. I niech każdy robi to, 

co uważa w swoim teatrze. Ale to nie może mieć państwowego wsparcia. 



 

JP: – Sędziowie czy wrogowie? Komisja europejska pozywa polski rząd za dyscyplinarki 

dla polskich sędziów, ale Jarosław Kaczyński mówi mocno i kategorycznie: to ostatnia 

barykada. Jeśli wygramy, wrócimy do nich. Reforma do dokończenia czy sądy do wykończenia? 

Arleta Zalewska: – To nie jest dobra wiadomość dla rządu, Zbigniewa Ziobry i reformy 

PiS-u w sądach. Komisja Europejska mówi: NIE Izbie Dyscyplinarnej w Sądzie Najwyższym i 

skarży polskie prawo do Unijnego Trybunału Sprawiedliwości. 

„Komisja Europejska kieruje do Trybunału Sprawiedliwości skargę przeciwko Polsce, aby 

chronić sędziów przed kontrolą polityczną”. 

Maciej Sokołowski, Bruksela: – Komisja wystąpiła o tryb przyspieszony, więc w ciągu 

kilku miesięcy może odbyć się pierwsza rozprawa, a ciągu kolejnych tygodni zapaść wyrok. 

Jeśli Trybunał uzna, że sędziowie nie są niezależni, może wymusić zmianę polskich przepisów. 

A jeśli rząd się do tego nie dostosuje, to nałożyć też na Polskę kary finansowe. 

AZ: – Decyzję w tej sprawie podejmie już nowy rząd, ale nie ma wątpliwości, że PiS jeśli 

wygra wybory, chce i będzie dalej zmieniać polskie sądy. 

[…] 

 

JP: – Pięć ugrupowań w nowym sejmie. I PiS, i Koalicja, i Lewica, i Konfederacja, i PSL 

– dwa dni przed wyborami, kilkadziesiąt godzin przed ciszą mamy ostatni sondaż. Według niego 

wejdą wszystkie ogólnopolskie komitety. A z jakimi wynikami, o tym teraz: 

Krzysztof Skórzyński: – A to wyborcze preferencje: 

PiS – 40%. Koalicja Obywatelska – 26% (-2). Lewica – 12% (+2). 

Konfederacja – 7%. PSL i K15 – 7% (+2) 

Szacowana frekwencja to 59%. 

[…] 

 

Tvn24bis – Fakty po Faktach – Grzegorz Kajdanowicz i Kazimiera Szczuka, historyczka 

i krytyczka literatury oraz Jerzy Bralczyk, profesor, językoznawca 

GK: – Na początek zaproponuję państwu i naszym widzom fragment konferencji prasowej 

Olgi Tokarczuk. Dostaliśmy tę wypowiedź kilkanaście minut temu zaledwie. 

Olga Tokarczuk: – Sam body cold my… Ktoś do mnie zadzwonił, kiedy jechałam 

samochodem. Wyświetlił mi się numer ze Szwecji. Od razu podniosło mi się ciśnienie. To był 

ten telefon… 

Dedykuję tę nagrodę Polakom. Jesteśmy kilka dni przed bardzo ważnymi wyborami. 

Wybory mogą zmienić przyszłość tego kraju. Chciałabym powiedzieć moim przyjaciołom, 

ludziom w Polsce: zagłosujmy dobrze za demokracją. 

GK: – Wydaje mi się, że szczerze i naturalnie zabrzmiała Olga Tokarczuk. Była bardzo 

zaskoczona? Czy tak trochę udawała? Kazimiera: 

KS: – Nie. Ona nie udaje. Ona jest po prostu osobą naturalną. 

GK: – Nie spodziewała się zupełnie? 

KS: – Na pewno się spodziewała. To znaczy, nie spodziewała się. Jest brana pod uwagę, 

jest duże prawdopodobieństwo. Ona tam mieściła się w pierwszej dziesiątce, nawet nie w piątce, 

czyli jest duże prawdopodobieństwo, ale znowu nie aż tak, żeby się nakręcać. Natomiast Kinga 

Dunin, która jest taką krytyczką literacką, która się od lat, no, można powiedzieć, specjalizuje w 

twórczości Olgi Tokarczuk, blisko się z nią przyjaźni, ona powiedziała, że na sto procent. A ja 

też tak mówiłam. I mówiłam Oldze, że jak nie w tym roku, to w następnym, jedno z dwóch, bo 

w pierwszym roku nie przyznano. Ja się popłakałam z radości. Jest to przecudowna wiadomość. 

Wspaniała. 

GK: – To jeszcze jedno zdanie zacytuję, przeczytam: Ten Nobel został przyznany za 

wyobraźnię narracyjną, która z encyklopedyczną pasją pokazuje przekraczanie granic jako 

formę życia. Panie Profesorze? 

JB: – Bardzo ładne sformułowanie. Miejmy nadzieję, że słowo „narracja”, która nieco 

zmienia, ale w naszym publicznym języku bardzo często, ale odnosi się do alternatywnych wizji 

historii, tutaj zyska właściwe znaczenie. Tak. Opowiadanie Olgi Tokarczuk jest – 

powiedzieliśmy tu przed chwilą, państwo powiedzieli o też takiej naturalności, naturalności, 



spontaniczności. Powiedziała kiedyś Olga Tokarczuk, że jedną z najgorszych albo najgorszą 

chorobą jest, jest odrzucenie swojego języka. To jest nieposiadanie swojego języka, ufanie 

językowi zbiorowemu, czyli wyrażanie świata na taki sposób, jaki jest obowiązkowy, na 

przykład w jakichś narracjach, jak teraz mówimy – politycznych. Otóż w pisarstwie Olgi 

Tokarczuk, mam wrażenie, że jest, są połączone takie rzeczy, które wydawałoby się trudne do 

połączenia. Istota i głębia, to jest pisarką, może będzie jak w tej głębi. Zdania są, no, mówię o 

języku. Jestem specjalistą, to moja specjalność jest. Zdania są proste, ale jednocześnie to jest 

pisarstwo, w którym my doświadczamy takiej oczywistości rzeczy bardzo niesamowitych nawet 

czasami. Nie lubię tego słowa używać, ale w tym przypadku ważne to jest, że nie oczekujemy 

czegoś, a nagle okazuje się to proste i naturalne. To jest pisarstwo własnego języka i to 

znakomitego. Ja na przykład jestem wielbicielem jej też opowiadań, nie tylko powieści, chociaż 

prawnik zrobił na mnie ogromne wrażenie. Ludzie od wieków właśnie czują, że czas 

i przestrzeń, są w jakiś sposób połączone ze sobą. Ona to znakomicie, w artystycznej wizji 

pokazuje. To jest wielka pisarka, chciałbym nawet powiedzieć: wielki pisarz. No, ale ona by się 

obraziła pewnie za tego pisarza. Chociaż kiedy mówimy: pisarka, to ograniczamy to do kobiet, a 

ona jest wielkim pisarzem. 

KS: – Dlaczego nie. Zaczynamy mówić o żeńskim… 

JB: – No… 

GK: – Żeńskie końcówki nie są tematem naszej rozmowy. Odkładając trochę na bok i te 

emocje, i te żarty, pytanie do Kazimiery jako krytyczki literatury: Co to jest za literatura i dla 

kogo to jest literatura? 

KS: – Pan profesor dobrze wszystko to ujął, bo rzeczywiście Olga Tokarczuk, ona jest 

bardzo pod tym względem niesamowita. Jej język jest dosyć, to nie jest taki język, który na 

sobie zatrzymuje, jest dosyć taki spokojny, przejrzysty, niewybuchowy, wcale ona nie jest 

skłonna do jakichś metafor, do kwiecistości. Nie. A jednocześnie jakiś rytm przedziwny. Na 

przykład Księgi Jakubowe to jest książka bardzo długa, napisana na historycznych źródłach, to 

jest opowieść o sekcie Jakuba Flanka, osiemnastowiecznego takiego mesjasza, apostaty, 

odstępcy od, no, już nie będę wchodzić. W każdym razie takiej osoby tego mesjasza, 

żydowskiego, kabalisty i ona rzeczywiście pisała bardzo długo to i już postępowała historyczka, 

historyk 

JB: – O! Dziękuję. 

KS: – Zrobiłam panu prezent. No i to jest powieść napisana na historycznych źródłach, 

natomiast jest napisana właściwie baśniowo, to znaczy ona się trzyma faktów, ale przetwarza w 

taką opowieść, która jest jakoś zaczarowana. I to jest bardzo dziwna cecha Olgi, to znaczy ona 

jest taką, ona jest pisarką, można powiedzieć, filozofką, zdecydowanie dlatego, że rzeczywiście 

ma ogląd, jej takim tematem, oprócz takiego na przykład symbolu księgi, który jest bardzo 

ważny. Nie tylko dla tego, że w dwóch tytułach „Podróż ludzi”, „Księgi Jakubowe”, to jest dla 

niej tekst, literatura, to jest kosmos, jako świat… 

JB: – Tak. W pewnym momencie mówi, że jedynym ratunkiem jest literatura, kiedy 

zawłaszcza się nasz język, kiedy zaczynamy mówić sztampą, kiedy grzęźniemy w szablonach 

językowych i teraz literatura może dać myśl oryginalniejszą. Powiedziała pani tu o nie-baśni, 

wspomniał mi się Leśmian od razu i odnajduję pewien rodzaj… 

KS: – Właśnie. Dla kogo jest on prosty. Ona pisze dla wszystkich, tak. I rzeczywiście 

potrafi jakiś taki rzucić czar na czytelnika, że na przykład taka lektura „Ksiąg Jakubowych”, 

zresztą Olga Tokarczuk mówiła, że od pierwszej strony pokazuje, że może styl pisania nie 

każdemu odpowiada. Bo to jest taki drobiazgowy… 

JB: – Ale… 

KS: – Sceny małego miasteczka tej dawnej Rzeczpospolitej, gdzie… i tu właśnie się 

zaczyna konflikt Olgi z prawicą, gdzie się pokazuje, że ta dawna Rzeczpospolita tak jest 

oczywistą… 

GK: – Wygląda tak jak w prawicowym przekazie… 

KS: – Wygląda jak u Sienkiewicza… 

JB: – Ale wróćmy… 

KS: – Ale moment, ja chcę skończyć swoją myśl, panie profesorze, jeśli mogę. Więc 

chodzi o to, że ona wprowadza w ten swój świat i to jest niesamowite właśnie, na tym polega, że 



ta istota opowieści i niewielką ilość fajerwerków jednocześnie nas tak jakoś prowadzą, 

prowadzą i jesteśmy w środku. Ale małe formy Olgi Tokarczuk i różne na przykład „Dom 

dzienny, dom nocny”, dużo prac trzeba, no naprawdę dla wszystkich książka. 

JB: – Chciałoby się o tym mówić bez końca. Ona łączy i taką atrakcyjność literatury, 

powiedziałbym nawet popularnej, bo ona jest do czytania dla wszystkich. 

KS: – Tak. 

JB: – Z głębią, która jest tam jednak. Niedawno, właśnie kilkanaście dni temu Rada Języka 

Polskiego, kapituła Rady wybrała Olgę Tokarczuk na stanowisko, mówiąc żartobliwie, 

wielkiego ambasadora polszczyzny. To w Katowicach się odbywa raz na dwa lata. I tym laurem 

uprzedziliśmy Nobla, bo, no, trzeba o tym powiedzieć, w uznaniu jej języka bardzo 

charakterystycznego. 

GK: – Mogę ja zadać pytanie? Bo dobrze wam idzie, ale chciałem zapytać o to, o czym, 

Kazimiera, wspomniałaś. Olga Tokarczuk miała pod górkę z obecną władzą, także dlatego, że 

popierała protest nauczycieli, także dlatego, że popierała akcje wolne sądy, że broniła praw 

zwierząt. Ona istniała w tym życiu publicznym i naprawdę nie miała łatwo. 

KS: – Zajmowała się tymi tematami od zawsze. Ona była naprawdę w takim pierwszym 

szeregu i ekologów polskich, którzy walczyli jeszcze hen, hen, całe lata temu. I feministek. Ja ją 

znam, bo właśnie z takich czasów dawnych, dawnych, dawnych. Ona zawsze była w tych 

miejscach, kiedy się działy takie rzeczy, które właśnie. Idee, które ona głosi… 

JB: – To prawda, ale… 

KS: – Ale momencik… 

JB: – To prawda, tyle tylko nie chciałbym, żebyśmy szli w stronę polityki [profesor się 

zdenerwował]. 

GK: – To jest życie publiczne. 

KS: – My nie jesteśmy politykami… 

JB: – Nie jesteśmy. 

KS: – Powiem… Ja panu nie przerywałam… 

JB: – Ha! Ha! Ha! 

KS: – Żartobliwie to powiedziałam. W każdym razie jej idee, które niesie w swojej 

twórczości, no, to są – banał – ale one są naprawdę otwarte i myślę, że ten konflikt z prawicą 

polega właśnie na tym, że ona wytwarza pewien świat wartości. Po prostu system etyczny, który 

nie odnosi się do religii, ona wytwarza nawet duchowość, która się nie odnosi nawet do religii… 

[Tu przerwę. Jest druga w nocy. Nawet ja rozpoznałem, kto jest z prawicy, a kto z lewicy]. 

[Twórczość Olgi Tokarczuk: 

1979 – pismo „Na przełaj” – pierwsze opowiadania pod pseudonimem Natasza Borodin 

1993 – „Podróż ludzi Księgi” 

1995 – „E. E.” 

1996 – „Prawiek i inne czasy” 

1997 – „Szafa”, zbiór opowiadań 

1998 – „Dom dzienny, dom nocny” 

2004 – „Ostatnie historie” 

„Bardo” opowiadanie 

2007 – „Bieguni” 

[Zapytałem córkę, czy to prawda, że zamierzają zmienić nazwę kraju na Niderlandy. 

Usłyszałem, że coś w tym jest, bo jest Północna Holandia, Południowa Holandia, a poza tym 

jeszcze kilka krain, które w sumie nazywamy Niderlandy. Bo z Holandią jest taki lapsus 

pojęciowy: Tak jakby powiedzieć, że Szkocja jest w Anglii]. 

 

♣ 
2019-10-11 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3217 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Dziś o północy kończy się cisza wyborcza. [Pani Holecka jest nieprzytomna: dziś 

o północy zaczyna się cisza wyborcza!] 



W niedzielę Polacy zdecydują o swojej przyszłości. 

PJK: – Stoimy przed wyborem, to już pojutrze. To jest wybór, który można określić 

bardzo krótko: Między Polską+, a Polską-. [brawa] 

 

DH: – Mały Filip już po operacji, nadal walczy o zdrowie. [Boston Children’s Hospital] 

 

DH: – Reportaż inwazja, czyli kulisy marszu równości 

Na przykład jak są te wyjazdy na marsze, to my wam opłacamy 

Wtedy pociąg, druga klasa oczywiście i jeszcze się dostaje dietę. 

 

DH: – Cztery ostatnie lata to dobry czas dla Polski. Kolejne cztery mają być kontynuacją 

drogi do państwa dobrobytu – tak w kończącej się kampanii o głosy wyborców walczy Prawo i 

Sprawiedliwość. Partia Jarosława Kaczyńskiego podkreśla swoją wiarygodność. 

Damian Diaz, Adrian Borecki, Marceli Uciński: – Prawo i Sprawiedliwość ostatni dzień 

kampanii rozpoczęło razem z górnikami jeszcze przed szóstą rano. Politycy przypominali 

blokadę unijnych dążeń do likwidacji gospodarki węglowej, która byłaby ciosem dla przemysłu 

nie tylko w Polsce, ale i w całej Europie. 

Adam Gawęda, wiceminister energii, kandydat PiS do sejmu: – Z węgla koksującego 

i z koksu produkuje się stal największej i najlepszej jakości. 

DD: – Rząd stawia na odbudowę polskiego przemysłu, jednocześnie zwiększając 

bezpieczeństwo kraju. Wydatki obronne trafiają do polskich firm zbrojeniowych. 

Mariusz Błaszczak, minister obrony narodowej, kandydat PiS do sejmu: – W tym roku to 

będzie, proszę państwa, 6 miliardów 800 milionów złotych. 

DD: – Huta Stalowa Wola dostała właśnie zamówienie na dwa moduły moździerzy Rak. 

Rafał Weber, wiceminister infrastruktury, kandydat PiS do sejmu: – Od samego początku 

mówiliśmy o tym, że będziemy chcieli wykorzystać potencjał, który jest w naszych zakładach 

zbrojeniowych. 

DD: – Kończące się 4 lata rządów PiS, to programy społeczne o wartości 85 miliardów 

złotych, zwłaszcza 500+ rozszerzone niedawno na pierwsze dziecko. 

Beata Szydło, europoseł PiS: – Rozejrzyjmy się w swoim najbliższym otoczeniu i 

zastanówmy się, czy moje życie choć trochę zmieniło się na lepsze w ciągu tego czasu. 

DD: – Emeryci i renciści dostali w tym roku trzynastkę, która w przypadku zwycięstwa 

PiS będzie stałym świadczeniem. Za dwa lata będzie czternastka dla najbiedniejszych emerytów. 

- Ja od poprzedniego rządu 3 złote dostałam, to śmieszne. A teraz, no, jednak jest jakaś 

pomoc. 

- Ja powiedziałabym, że wszystkim się lepiej żyje, nie tylko emerytom. 

DD: – Młodzi pracownicy wcale nie płacą już podatku dochodowego, a początkujący 

przedsiębiorcy przez pół roku nie płacą składek ZUS. W ciągu pierwszych stu dni nowej 

kadencji PiS chce uzależnić tak zwany mały ZUS od dochodu, czego przedsiębiorcy 

bezskutecznie domagali się od Platformy Obywatelskiej. 

Agnieszka Osińska, właścicielka salonu kosmetycznego: – Nie było działalności 

gospodarczej jednoosobowej, żadnych perspektyw, żadnej możliwości [Kłamstwo, całe lata 

prowadziłem jednoosobową działalność gospodarczą].  

DD: – Rząd przedstawił też plan podnoszenia płacy minimalnej do 4 tysięcy złotych za 5 

lat. Już w przyszłym roku Polacy będą zarabiali przynajmniej 2600 złotych miesięcznie. 

Mateusz Morawiecki, premier: – Stoimy przed takim wyborem: czy iść właśnie tą drogą 

do państwa dobrobytu, czy koalicja chaosu. 

DD: – PiS zapowiada budowę stu obwodnic, na przykład takich miast, jak Oświęcim czy 

Wadowice. Chce doprowadzić do zrównania unijnych dopłat dla rolników. W Polsce i w krajach 

Europy Zachodniej. 

Ryszard Leszek Papierkowski, rolnik: – Jest to pierwszy rząd po osiemdziesiątym 

dziewiątym roku, który zadbał o te wszystkie sprawy wielkie. 

DD: – W Chełmie na Lubelszczyźnie Jarosław Kaczyński mówił o ogromnej szansie, jaka 

stoi przed Polską i Polakami. 



PJK: – W polskim społeczeństwie, naszym narodzie we wszystkich jego częściach, we 

wszystkich regionach kraju, także tu na wschodzie tkwi ogromny ciągle niewykorzystany 

potencjał. [oklaski] 

DD: – Ale to wciąż nie koniec kampanii. Finał kampanii późnym wieczorem w Stalowej 

Woli. 

Joachim Brudziński: – Do godziny 24-ej będziemy pokornie zabiegać o głosy wszystkich 

Polaków. 

DD: – W ostatnich godzinach kampanii PiS-u towarzyszy nowy spot z udziałem 

dziecięcego zespołu Leszczyniacy. Damian Diaz, Wiadomości. 

 

DH: – Za kilka godzin rozpocznie się cisza wyborcza. My prezentujemy państwu ostatni 

przedwyborczy sondaż poparcia, przeprowadzony przez pracownię Indikator: 

Sondaż poparcia przed wyborami parlamentarnymi 

Źródło: Indicator dla Wiadomości, 9-10.10.2019 r. N.1009 (dane w %) 

PiS = 44,9; Koalicja Obywatelska = 25,7; Lewica = 12,7; PSL = 6,9. 

Podział mandatów w sejmie RP: 

PiS = 246; Koalicja Obywatels. = 135; Lewica = 56; PSL = 22; mniejszość d = 1. 

DH: – Dwa różne pomysły na gospodarkę, na kierunki rozwoju społeczeństwa, na 

priorytety polityki zagranicznej i historycznej. Dwa pomysły na Polskę w niedzielę Polacy przy 

urnach zdecydują, który z nich zwycięży. Kontynuacja polityki rządu Prawa i Sprawiedliwości, 

czy to, co obiecuje opozycja. 

PJK: – To będzie decyzja, którą najkrócej można określić tak: Polska+ czy Polska-. 

Krzysztof Nowina Konopka, Piotr Domański: – Co do jednego panuje zgoda, od 30 lat dla 

jednych nadzieja na powrót, aby było tak, jak było. Dla drugich szansa na kontynuowanie tego, 

co przez ostatnie 4 lata: czas realizacji obietnic PiS, programy 500+, 300+, powrót do 

obniżonego wieku emerytalnego, najwyższe w historii wsparcie dla rolników, czy rekordowe 

nakłady na służbę zdrowia i bezpieczeństwo – to dobra zmiana w praktyce. Po drugiej stronie, 

która już na początku kadencji nazwała się opozycją totalną i negacją. 

Sprzeczne zapowiedzi w sprawie 500+, przyjmowanie nielegalnej emigracji czy wieku 

emerytalnego. 

Schetyna: – Nie będziemy ponownie podwyższać wieku emerytalnego. 

Lubnauer: – Dla mnie nie ma żadnej wątpliwości, że wiek emerytalny powinien być 

wyższy, dlatego że dłużej żyjemy. 

KNK: – Całość: programowy, personalny i intelektualny, gdy przed wyborami 

europejskimi opozycja wydawała się najbardziej zjednoczona, chaos ujawnił się z całą mocą, 

skończyło się na awanturze i festiwalu wzajemnych oskarżeń. 

Mateusz Morawiecki: – Jest to swego rodzaju chaos, koalicja chaosu. 

KNK: – Także w tym, co mówi się do wyborców, a co do swoich działaczy. 

Adam Korol: – Jak wygramy wybory samorządowe, to będzie dużo do dzielenia. 

KNK: – Bo władza, co pokazały taśmy Neumanna dla niektórych to przede wszystkim 

stanowiska. 

Sławomir Neumann 

Platforma wskazuje tego człowieka i nie ma dyskusji o tym, czy on jest dobry, czy 

nie, tak jak dzisiaj. Czy się nadaje czy nie. Czy może iść do takiej spółki czy nie. W 

dupie to mamy. 

W dupie mam kto. Wymyślcie kogoś k*rwa, kto będzie. Znaczy w dupie, może być 

Kowalski Jan. 

Tylko chodzi o to, że Platforma jest silna i mówi: Kowalski Jan będzie i ch*j mnie 

obchodzi Mirek, co ty masz do niego, czy uważasz, że on jest k*rwa ekspertem czy 

nie. 

KNK: – Te nagrania, to także studium pogardy: 

Rzygam tym Tczewem. Słowo honoru ci daję ku*rwa, rzygam Tczewem. (…) Tam 

są same p*jeby.” 



Idą na wybory głosować ludzie, którzy gówno się interesują. Nie wiedzą kto jest. 

I będą widzieli w Polsce atakowanych „niepisowskich” prezydentów z aktami 

oskarżenia. 

KOD-ziarze to nie jest żadna siła. 

Naszym koalicjantem jest PSL w powiecie, chociaż są oszustami. 

KNK: – O stylu sprawowania władzy, o tym, komu ona służy, o poziomie zamożności 

zdecydujemy w niedzielę. 

PJK: – Zwycięstwa naszych przeciwników gwarantuję, że ten program będzie całkowicie 

zniszczony, odrzucony. Nie wierzcie tym, którzy mówiom, że cokolwiek z naszego dorobku, a 

przede wszystkim polityka społeczna zostanie utrzymana, że będzie 500+, wyprawka i tak dalej, 

i tak dalej. 

KNK: – To wybór: Polska podzielona na A i B. Polska taniej siły roboczej i 

eksperymentów obyczajowych, czy też Polska solidarna ze słabszymi, Polska dobrobytu, Polska 

integralnego rozwoju i dumna z tożsamości. To o tym są te wybory. 

Andrzej Duda, prezydent: – Politycy powinni odnosić się do obywateli z szacunkiem. 

Powinni dotrzymywać słowa i złożonych obietnic. Właśnie to buduje zaufanie. 

KNK: – A na to pracuje się dłużej niż tylko podczas kampanii wyborczej. Krzysztof 

Nowina-Konopka, Wiadomości. 

 

DH: – Premier Etiopii otrzymał pokojową nagrodę Nobla… 

 

DH: – Jaka polityka wobec imigrantów i ile pieniędzy w unijnym budżecie… 

 

DH: – Sześcioletni Filip przeszedł operację serca w Stanach Zjednoczonych… 

 

DH: – Rolnicy krajów zachodnich Unii Europejskiej protestują przeciwko uderzających w 

nich lewicowej polityce. Nie zgadzają się z obarczaniem ich winą za zmiany klimatyczne. 

Eksperci podkreślają, że w wielu krajach mamy do czynienia z eko-terroryzmem… 

 

DH: – To przełomowe informacje – mówią komentatorzy o wynikach dziennikarskiego 

śledztwa, którego wyniki zobaczyliśmy wczoraj w reportażu pod tytułem „Inwazja”. 

Dziennikarze Telewizji Polskiej znaleźli dowody na to, że tak zwane marsze równości 

organizowane przez środowiska LGBT, nie są inicjatywami oddolnymi, a ich uczestnicy za 

udział w marszu dostają pieniądze… 

Na przykład jak są te wyjazdy na marsze, to my wam opłacamy wtedy pociąg, druga 

klasa oczywiście i jeszcze się dostaje dietę. To jest 30 złotych na dzień. No, jeżeli to 

jest na dwa dni wyjazd, to wtedy też nocleg jest opłacany. 

Mamy pion polityczny i ja na przykład pracuję w tym pionie. Bardzo się tam mocno 

zajmujemy takimi rzeczami dookoła-politycznymi. Planujemy teraz kampanię 

przedwyborczą. 

Dziennikarskie śledztwo wykazało, że niemal na każdym miejscu w Polsce maszerują te 

same, przywiezione z Warszawy osoby. Ten człowiek, najbardziej znany ujawnił, że istnieje 

fundusz przeznaczony na marsze równości w małych miastach. 

Fundusz będzie przeznaczony na różne te mniejsze wszystkie miasta. Na marsze 

równości w tych miastach. W takiej małej mieścinie nie potrzeba tak dużo. Tam 

wystarczy z 5 tysięcy [złotych], żeby marsz zorganizować. 

Ten sam działacz potwierdza, że organizacje LGBT są wspierane przez prezydentów miast 

rządzonych przez Platformę Obywatelską: jak Rafał Trzaskowski w Warszawie czy Jacek 

Jaśkowiak w Poznaniu. 

Michał Karnowski, tygodnik „Sieci”, portal wpolityce.pl: – Myślę, że to są przełomowe 

informacje, pokazują, jaki jest prawdziwy charakter tej ofensywy, tej agresywnej ideologii 

LGBT, próbuje się wmówić Polakom, że to jest oddolne, de facto jest to organizowane gdzieś z 

góry, przez kogoś finansowane. 

Reportaż ujawnił też metody działania dziecięcych seks-edukatorów: 

Może powiem brzydko, ale trzeba trochę podstępem… 



Postulaty organizacji LGBT są otwarcie wspierane przez wielu polityków opozycji. 

Dlatego niedzielne wybory zdaniem wielu będą starciem cywilizacji… Wprowadzenie 

związków partnerskich, także homoseksualnych, znajduje się w oficjalnym programie Koalicji 

Obywatelskiej i SLD. Karol Jałtuszewski, Wiadomości. 

 

DH: – Kadra o krok od awansu na euro-2020. 

 

DH: – Wieczór wyborczy od kulis. 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Ostatnie Fakty przed ciszą wyborczą. Ulice pełne polityków, konwencje pełne obietnic. 

Tajemnica liczenia głosów. Powiemy, jaka jest stawka tych wyborów i czemu wszyscy nazywają 

je najważniejszymi od lat. Dziś do północy o głosy walczą politycy, w niedzielę od świtu 

walczyć o wynik zaczną Polacy. […] 

Małgorzata Kidawa- Błońska: – …Macie dosyć pogardy. Powiedzcie dość poniżaniu ludzi 

inaczej myślących, inaczej zachowujących się, inaczej czujących. Powiedzcie dość dyktaturze 

jednego, nieszczęśliwego człowieka. 

 

JP: – Jestem pisarką i obywatelką – mówi Olga Tokarczuk i literackiego Nobla dedykuje 

Polakom. Niedzielne wybory nazywa najważniejszymi w wolnej Polsce. Czemu? Bo to jest 

wybór między demokracją a autorytaryzmem. Radość z Nobla łączy z gorącą prośbą: 

wybierzmy dobrze… 

Olga Tokarczuk: – Ja już wiem, gdzie tutaj będę głosowała w Dojczlandzie, już od dawna 

mam przygotowaną kartkę. 

Jestem obywatelką, w związku z tym uważam, że polityka nie jest domeną polityków. 

Polityka jest domeną ludzi. 

Niepokoi mnie deklaracja wymiany elit, niepokoi mnie deklaracja przejęcia mediów. 

Jak myślę o Julianie Tuwimie, mnie naprawdę nie obchodzi mnie to, skąd on pochodził. 

To jest kwestia drugo, trzeciorzędna. 

Taki rodzaj szczucia ludzi jednych na drugich jest niegodny instytucji religijnej. 

Po to są niezależne od władzy sądy i niezawiśli sędziowie, mają nas chronić, nas obywateli 

przed opresją ze strony władzy. Mają kierować się prawem, a nie lojalnością, wynikającą z 

partyjnego nadania. 

Nauczyciele są dla społeczeństw trampoliną do lepszego jutra. Kiedy są pełni pasji i 

energii, dostrzegają talenty w uczniach, będą ich wspierać i ciągnąć w górę, a wtedy 

może narodzić się siła, która pchnie świat do przodu. Jeśli natomiast ich zapał 

zostanie stłumiony brakiem wsparcia i szacunku, kiedy ich pasja wypali się przez 

nieprzystające do stresu i odpowiedzialności zarobki, przyszłość maluje się w 

ciemnych barwach. 

Nauczyciele, trzymajcie się! 

Zacznijmy od 8 marca, od strajku kobiet – idziemy. 

Straciłyśmy, na skutek politycznych różnego rodzaju układów, prawo o decydowania 

o swoim ciele i decydowania o swoim posłannictwie. 

[Na Kongresie Kobiet] – Tresujmy małe dziewczynki, nasze córeczki do rzeczy wielkich, 

do bycia Marią Skłodowską, do bycia pisarkami, do bycia wojowniczkami. 

Czy literatura zmienia świat? Tak. Literatura zmienia świat. 

To są najważniejsze wybory od osiemdziesiątego dziewiątego roku i od nich będzie 

zależało, w jakim miejscu znajdzie się mój kraj. Czy będzie to kraj rządzony demokratycznie 

czy będzie to kraj, który należy do Europy? Czy będzie to kraj, który oddziela się od tej 

demokratycznej wspólnoty europejskiej i idzie w jakimś bliżej nieokreślonym kierunku. 

[Koniec cytatów z różnych wypowiedzi Olgi Tokarczuk]. 

 

JP: – Pokojowego Nobla dostał dziś premier Etiopii. Po trwającym ponad pół wieku 

konflikcie, połączył skłóconych sąsiadów – Etiopię i Erytreę. Nobla dostał za prawdziwe 

przywództwo, czyli takie, które łączy, a nie dzieli. 



Berit Reiss-Andersen, przewodnicząca Norweskiego Komitetu Noblowskiego: – Premier 

Etiopii z pokoju, wybaczenia i pojednania uczynił kluczowe elementy polityki realizowanej 

przez swój rząd. 

„To nagroda przyznana nie tylko Etiopii, ale całej Afryce. Wierzę, że pozostali 

przywódcy afrykańscy odbiorą ją pozytywnie jako zachętę do pracy nad procesem 

pokojowym na naszym kontynencie”. 

Abiy Ahmed Ali 

Premier Etiopii 

Laureat Pokojowej Nagrody Nobla. 

 

JP: – Wracamy do naszych politycznych liderów. Obiecali w kampanii mnóstwo: trzynastą 

i czternastą emeryturę, zdrowie prawie bez kolejki i czyste powietrze… 

JP: – Idźmy na wybory, bo liczy się każdy głos. 

JP: – Wybieramy 460 posłów i 100 senatorów. 

Jan Duda, kandydat PiS do senatu [ojciec prezydenta]: – Rolą senatu jest poprawianie 

ustaw. To jest taki zawór bezpieczeństwa. 

JP: – Może wnosić poprawki, blokować i wydłużać proces legislacyjny. Ale ten zawór 

bezpieczeństwa, według Aleksandra Smolara, najlepiej zadziała, gdy senat będzie w innych 

rękach niż sejm: 

Aleksander Smolar, fundacja im. Stefana Batorego: – To może odgrywać pewną rolę 

kontrolną i hamującą arbitralność, ku której zmierza PiS. Z tego punktu widzenia może powstać 

interesujące rozwiązanie o znaczeniu ustrojowym. 

[Nie oddawajmy sejmu PiS-owi tak łatwo. Trzeba walczyć o sejm]. 

[…] 

JP: – Miłego wieczoru dla wszystkich państwa. 

 

Andrzej Rychard, profesor, Polska Akademia Nauk: – …To nie jest język, to już jest 

zmiana instytucji. Jarosław Kaczyński nie kryje się już z tym i na początku tej kadencji w roku 

2015 zmieniał instytucje, nie mówiąc, co robi, a teraz już nie kryje się z tym. Co robi i mówi, co 

robi… 

 

Tvn24bis – Fakty po Faktach –Piotr Marciniak, ostatni program przed wyborami 

Małgorzata Kidawa-Błońska, kandydatka Koalicji Obywatelskiej na premiera, kandyduje 

w Warszawie z listy numer 5, jako były marszałek, obecnie wicemarszałek sejmu. 

PM: – To ostatnie spotkanie przed wyborami… 

MKB: – Już myślałam, że w ogóle. [Ale co?] 

PM: – Jeśli PiS nie uzyska większości w sejmie, a to jest jednym z warunków czy 

głównych celów, to stanie pani na czele? Jak mówi PiS: w Koalicji chaos. Ja pytam, bo są w tej 

chwili dwa przekazy PiS-u: jeden taki, że z partii opozycyjnych nie da się utworzyć wspólnego 

rządu, no, a drugi, że stanowicie trzygłową Koalicję, jak mówi Jarosław Kaczyński. Jesteście 

tacy sami, tylko taktycznie się podzieliliście. Czy coś z tego jest prawdą? 

MKB: – Ani taktycznie się nie podzieliliśmy, bo każde ugrupowanie, mniejsza o osoby o 

różnych poglądach, ale jedna rzecz jest na pewno wspólna i to nie jest chaos. Bardzo dokładnie 

wszystkie partie opozycyjne mają zdiagnozowane te rzeczy wspólne. Bo w wielu obszarach się 

różnimy, ale stosunek do praworządności, stosunek do Konstytucji, stosunek do wolności 

obywatelskich, do tolerancji jest bardzo podobny. Podobny w ocenie tego, co się wydarzyło w 

polskiej edukacji. Tych punktów wspólnych dla opozycji demokratycznej jest bardzo dużo. 

Wspólnie podpisaliśmy pakt dla demokracji, pakt dla zdrowia, czyli tych punktów, nad którymi 

można pracować, jest naprawdę dużo. 

PM: – A gdyby w przyszłym sejmie języczkiem u wagi miała być Konfederacja, weszłaby 

pani z nią w koalicję? 

MKB: – Potrzebna jest stabilna koalicja, taka, która da szansę zrobienia tych punktów, 

które są wspólne i na które się zgadzamy, a jeżeli słuchamy programu Konfederacji – zupełnie 

inne założenia, inne rozwiązania, tutaj bardzo już trudno znaleźć coś wspólnego. 



PM: – Padło już słowo o rządzie ratunkowym, potem się z nim wycofano. Gdyby była 

tylko taka możliwość albo rządy PiS-u, albo Konfederacja z nami, pani byłaby za? 

MKB: – Jeżeli podchodzi się na poważnie i chce się zrobić rząd, który ma szansę działać, 

to musi być jakiś element wspólny. Bo rząd na tydzień, który niczego nie osiągnie, nie ma sensu. 

[Czyli niech rządzi PiS]. 

PM: – Jak to jest, że 4 lata temu Platforma mówiła podczas poprzednich wyborów, że nie 

ma pieniędzy na 500+, a teraz licytujecie się z PiS-em i obiecujecie jeszcze więcej? 

MKB: – Nie, nie jeszcze więcej, to nie jest tak, że damy jeszcze więcej. Rzeczywiście 

wtedy mówiąc o 500+, liczyliśmy pieniądze, na co te -pieniądze mogą być wydawane, 

widzieliśmy, jakie są potrzeby naszego społeczeństwa. Prawo i Sprawiedliwość wybrało takie 

rozwiązanie i to Polakom się spodobało. Polacy chcą tego 500+, akceptowali go i tutaj wszyscy 

mówią, że nie ma ugrupowania, które chce to zmienić. 

PM: – Ale gdy gospodarka spowalnia… 

MKB: – Ale gospodarka spowalnia… 

PM: – Może pani obiecać, że jeśli z budżetem będzie źle, to to 500+ zostanie? 

MKB: – 500+ zostaje. Natomiast był teraz bardzo dobry czas koniunktury i każdy 

odpowiedzialny rząd w takim czasie inwestuje, obniża podatki i przygotowuje taki bufor 

ochronny na wypadek spowolnienia. Ten rząd tego nie zrobił. Ja mam nadzieję, jestem 

przekonana, że po wyborach jednak ludzie odpowiedzialni będą pilnowali naszych finansów nie 

tylko zniknie 500+, ale także w sytuacji, gdyby nastąpiło spowolnienie i zła sytuacja 

gospodarcza, będziemy sobie potrafili z tym dać radę. [Jeżeli będziemy rządzili]. Tak jak 

potrafiliśmy wtedy, kiedy był w Europie jeden z największych kryzysów, kiedy pierwszy raz w 

2007 roku Platforma doszła do władzy. Przeszliśmy ten kryzys jako Polska suchą ręką. 

PM: – Wiek emerytalny. Wystarczy na trzynastki bez zmiany tego wieku? Bez 

podwyższenia? 

MKB: – Wieku emerytalnego już nikt nie podwyższał, ale zdajmy sobie sprawę, nawet 

rozmawiając z emerytami, że chcieliby pracować dłużej, ludzie w Polsce żyją długo i czasami, 

poznałam osoby, które prawie dwadzieścia czy trzydzieści lat są na emeryturze. To jest bardzo, 

bardzo długo. Oni mają swoje doświadczenie, chcą pracować, chcą być aktywni, więc w naszym 

systemie będziemy zachęcali starszych ludzi do większej aktywności, jeżeli zdrowie im 

pozwala, jeżeli mają ochotę, by pracować, to trzeba ich doświadczenie wykorzystać i te osoby, 

które podejmą się dłuższej pracy, będą premiowane. Między innymi te osoby, 

które przepracują więcej jak 30 lat, będą miały udział w spółkach skarbu państwa, następny próg 

także, to w zależności będzie od tego, ile człowiek pracował, a ci, którzy będą pracować na 

emeryturze, będą dostawali obniżki podatków. 

PM: – A pani zdaniem, dlaczego rządowi PiS-u nie udało się te inwestycje ani te wielkie 

szumnie zapowiadane, ani generalnie się nie dało, no, bo spokojnie w tej chwili, zwłaszcza na 

początku tego rządu mocno spadła? 

MKB: – Przede wszystkim dlatego, że nie są dobrymi organizatorami, a po drugie, nie 

mają zaufania. Nie mają zaufania do nikogo na całym świecie, nawet do siebie nie mają tego 

zaufania, a nie można liczyć, go zbudować, jeżeli nie ma się zaufania do partnerów, nie ma się 

zaufania do samorządów, nie ma się zaufania do instytucji. Bez zaufania nie zbuduje się 

niczego, a oni nikomu nie ufają. 

PM: – Czy coś z tych zamierzonych, obiecanych przez PiS inwestycji, czy coś z tego 

będziecie realizować? Centralny port lotniczy, na przykład? 

MKB: – Centralny port lotniczy, to jest bardzo kosztowna, droga inwestycja, która wcale 

nie ma pewności, że przyciągnie transport lotniczy z Europy, bo takie było założenie. To trzeba 

bardzo dokładnie zbadać i zrobić dokładne analizy, a takich analiz nie ma. 

PM: – Wymienię od razu kila punktów, żebyśmy zdążyli, proszę mi mówić plus, minus, 

znak zapytania: przekop Mierzei Wiślanej? 

MKB: – Ja uważam, że to jest inwestycja nietrafiona zupełnie. 

PM: – Budowa promów w Szczecinie? Na razie stępka. 

MKB: – Wszystko było, cztery lata same obietnice i nic nie zrealizowane. Jeżeli 

popatrzymy, ile dróg zbudowano przez te cztery lata, to okaże się, że nie zbudowano żadnej 

nowej inwestycji. Bo jeżeli jakieś odcinki dróg były otwierane, to były przygotowane za naszych 



czasów. Więc nie potrafią działać, nie potrafili, ale ja mówię, brak zaufania. Brak podejmowania 

samodzielnych decyzji. Pan prezes nie podjął decyzji, to nikt na niższym szczeblu takiej decyzji 

nie podejmował. 

PM: – To jeszcze samochody elektryczne? Mieszkania+? 

MKB: – samochodów jak nie było, tak nie ma. Musimy zmieniać, jeżeli myślimy 

poważnie o środowisku. Możliwość pozyskiwania czystej energii i zmieniać transport na 

energooszczędny. Ale to trzeba robić, a nie tylko obiecywać. Na razie samorządy sprawdzają 

się, w wielu miastach jeżdżą elektryczne autobusy. 

PM: – Pani marszałek, to zasadnicze pytanie z punktu pani widzenia, co jest stawką tych 

wyborów? 

MKB: – Wszystko. Tak naprawdę wszystko. Wolności obywatelskie, szacunek człowieka 

do człowieka, tolerancja, język, jakim będziemy mówili, czy będziemy mogli jeszcze ze sobą 

rozmawiać, czy nie będzie wykluczania? Bo w tym tygodniu pan prezes Kaczyński mówił 

bardzo dużo i mówił bardzo dużo niebezpiecznych słów, słów mówiących o tym, że większa 

część społeczeństwa nie jest zainteresowana, nie jest obiektem jego zainteresowania, on je 

wykluczył. Albo ktoś jest z PiS-em i wtedy może wszystko, albo ktoś jest poza PiS-em i wtedy 

jest kolaborantem. Po raz pierwszy szef partii nazwał większą część Polaków kolaborantami. 

Jeśli się ktoś z nim nie zgadza. To jest przerażający obraz i to naprawdę te wybory, to są 

najważniejsze wybory od 89 roku, bo te wybory to jest stawka, jakim będziemy krajem, jak 

będziemy siebie traktowali, jak będziemy się czuli w Europie. Czy będziemy prawdziwym 

partnerem dla Unii Europejskiej. 

[Ale wagę tych wyborów jeszcze pani i Schetyna musicie rozumieć, bo nie rozumiecie, bo 

nie wskazuje na to rozbicie Koalicji Europejskiej i startowanie każda partia osobno]. 

[…] 

MKB: – Te wybory będą dużym zaskoczeniem dla PiS… 

[Jeszcze było bardzo dużo mądrych i podniosłych słów, ale ja już ogłoszę ciszę wyborczą]. 

♣ 
[W 2017 roku, drugi rok rozboju PiS w Polsce, był tak drastyczny i niespodziewany, że 

protesty Polaków na ulicach, przed sejmem, przed sądami rokowały rychłe zakończenie rządów 

PiS-u w Polsce. Zrozumiałem i dostrzegłem w tym ciekawy okres do zapisu zmian, które 

niechybnie nastąpią. Zacząłem spisywać wydarzenia każdego dnia, aby nie uronić narastania 

przewidywanej zmiany rządów. 

Minął jednak rok 2018, a spodziewane przeze mnie zmiany nie nastąpiły. Były ważkie 

wydarzenia niosące asumpt do zmian, właściwie ze wszystkich stron, bo i Trybunał 

Sprawiedliwości Unii Europejskiej i różne wpadki PiS-u, a mimo to Kaczyński coraz bardziej 

wychodził na pierwszy plan, był coraz mocniejszy. Rok 2018 dobiegł końca, lecz przełom nie 

nastąpił. Następny rok 2019 to seria wyborów: samorządy, do parlamentu Unii Europejskiej, 

wybory do polskiego sejmu i senatu – to wszystko rokowało możliwość dokonania przewrotu. 

Spisywałem więc dalej wydarzenia 2019 roku. Każdego dnia spisywania najpierw byłem 

skrajnie przygnębiony po spisanych całych Wiadomościach TVP-Info, a potem pocieszały mnie 

trochę Fakty TVN. 

Jednak opozycja była wyjątkowo nieprzytomna, pozbawiona umiejętności myślenia, jakby 

celowo w tajemnicy współpracowała z Kaczyńskim. Schetyna w każdej wypowiedzi był 

całkowicie nijaki, nie dawał żadnych wytycznych zwolennikom, wyraźnie widziałem, że 

Schetyna gra na stanie się znów największą partią opozycyjną i tyle. To mu najbardziej 

odpowiada. 

Wybory do samorządów, wybory do Parlamentu Europejskiego dawały nadzieję, że jest 

możliwe odsunięcia od władzy Kaczyńskiego. Doszliśmy do ostatniego dnia kampanii wyborów 

do sejmu i senatu w Polsce. Od jutra cisza wyborcza. Postanowiłem spisać te Wiadomości bez 

żadnych pominięć, bo może to ostatnie takie Wiadomości. 

Zostało kilkadziesiąt godzin do ogłoszenia wyników wyborów. 

… 



Z całą pewnością jestem jednym z nielicznych Polaków, który wysłuchał wszystkich 

Wiadomości TVP-Info, które nie były wiadomościami, lecz machiną propagandy na 

niespotykaną skalę. 

Ten mój zapis telewizji ma jeszcze jedną cechę – poza archiwami w samych telewizjach 

jest to jedyne utrwalenie tego, co głoszą telewizje, gdyż telewizja jest równie ulotna jak muzyka. 

Po emisji programu jego treść kończy swój żywot, zanika. Nie cytują telewizji gazety, to już 

raczej odwrotnie. Toteż telewizje, zwłaszcza TVP-Info, nie mają żadnych zahamowani i sieją 

propagandę, manipulują treścią, bez ograniczeń kłamią. Czują się bezkarne, wszak jutro już 

mało kto zdoła je cytować, a za ileś dni niczego im nie można już udowodnić. Twórcy tej 

propagandy w telewizji państwowej też czują się bezkarni – ich nazwiska są widoczne przez 

ułamki sekund. Nikt nie zdąży je odczytać. To dzięki zapisowi na dekoderze ja zdołałem je 

notować]. 

♣ 
2019-10-12 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3217 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Dzisiaj jest cisza wyborcza. Jutro być może najważniejsze po osiemdziesiątym dziewiątym 

roku wybory, które zdecydują o tym, jaka będzie Polska przez kolejne cztery lata i jak będzie się 

rozwijać. 

[Taka wypowiedź TVP, to jest dalsza agitacja wyborcza, to jest pogwałcenie ciszy 

wyborczej…] 

 

Magdalena Pietrzak, sekretarz Państwowej Komisji Wyborczej, szef Krajowego Biura 

Wyborczego: – Wyborca otrzyma dwie karty do głosowania: jedną kartę do sejmu 

Rzeczypospolitej [Polskiej], drugą do senatu Rzeczypospolitej [Polskiej]. 

Konrad Wąż, Małgorzata Kałużyńska: – …Nazwiska kandydatów do sejmu znajdziemy na 

większej karcie na szarym tle. Głosujemy tylko na jednego kandydata. Stawiamy znak iks, czyli 

co najmniej [!?] dwie linie przecinające się w kratce z lewej strony obok jego nazwiska. [Czyli 

mogą być trzy, cztery i więcej linii?! To jest dezorientacja wyborców]. Na drugiej liście na 

żółtym tle znajdą się nazwiska do senatu. W tym przypadku też głosujemy tylko na jednego 

kandydata, stawiając znak X w kratce z lewej strony obok wybranego nazwiska. Uwaga: jeśli na 

karcie znak X pojawi się więcej razy lub nie będzie go wcale, głos będzie nieważny. 

Głosować też mogą Polacy mieszkający za granicą. Oni będą wybierać spośród 

kandydatów z listy warszawskiej. 

[…] 

 

MA: – Jutro po raz 19 obchodzić będziemy dzień papieski… 

 

[Bardzo przykre: wszędzie protesty, w Grecji, we Francji, w Holandii…] 

[…] 

 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Trwa cisza wyborcza przed tym, co się wydarzy jutro, co wyznaczy przyszłość Polski na 

najbliższe lata. To my, Polacy, o tej przyszłości zdecydujemy… 

Arleta Zalewska: – Kodeks wyborczy bardzo dokładnie reguluje to, co w każdym takim 

lokalu musi się znaleźć. Do tego karty, miejsca do głosowania i urny [przezroczyste, plastikowe] 

w całym kraju identyczne. Każde wybory to organizacyjne gigantyczne wyzwanie. 

- Trzeba przygotować nakładki, urny i przeliczyć listy. [Właśnie: nakładka to nowy 

pomysł, wprawdzie były już co najmniej raz, ale opiszę, jest to arkusz szerokości strony spisu 

wyborców z wyciętą szczeliną, odsłaniającą tylko jedną rubrykę głosującego, nie można się 

pomylić i złożyć podpis w innej rubryce, co musiało się zdarzać nie raz w przeszłości. Nie 

można też podejrzeć, czy głosowali sąsiedzi. Urny muszą być zaplombowane dopiero tuż przed 

początkiem głosowania. Również karty do głosowania muszą zostać przeliczone przez daną 

komisję, a następnie ostemplowane stemplem komisji]. 



- Wywiesiliśmy obwieszczenie urzędowe, sprawdziliśmy lokal, czy nie ma materiałów 

agitujących, także wnętrze budynku i zewnątrz. 

AZ: – We wszystkich lokalach do zamknięcia wyborów o polityce mówić nie można. 

A każdy taki incydent będzie uważany za naruszenie ciszy wyborczej… 

Marcin Wrona: – W Ameryce rekord – 40 komisji wyborczych, o 16 więcej niż 4 lata 

temu. Najwięcej komisji jest w aglomeracji chicagowskiej. W Waszyngtonie działa ta 

zlokalizowana w naszym konsulacie. 

Maciej Woroch: – Polacy na wyspach jeszcze nigdy nie mieli tak blisko do komisji 

wyborczych, jak w tym roku. Punktów, w których można głosować jest aż 54, rozrzucone są 

w całym Królestwie… w Londynie aż jedenaście. 

PM: – Wieczór wyborczy „czas decyzji” zacznie się jutro o 20:35. 

[…] 

 

PM: – To nie do uwierzenia, że człowiek jest w stanie to zrobić. 34letni Kenijczyk 

przebiegł dystans maratonu, ponad 42 kilometry, w czasie krótszym niż dwie godziny o 20 

sekund. Wcześniej nikomu się to nie udało. 

Paweł Płuska: – Ten moment i ten czas jaki [nie zrozumiałem nazwiska] pokonał 

maratoński dystans już przeszedł do historii sportu i historii ludzkości. Styl, w jakim to zrobił 

też. 

Eliud Kipchoge: – Jestem najszczęśliwszym człowiekiem… żaden człowiek nie jest 

niczym ograniczony. Możesz to zrobić. 

PP: – Spodziewa się, że w jego ślady pójdzie wielu… 

Eliud Kipchoge pokonał dystans 42,195 km w czasie 1:59:40h, średnia prędkość: 21 km/h 

= 1km w 2min 50s. 

PP: – Ale tego wyniku świat nie uznaje za rekord. 

Marek Rudziński, Eurosport: – Ten bieg był przygotowany dla Eliota Kipczoge, miał spejs 

mejkerów, tylko on biegł, miał wyznaczoną laserem linię, pokazującą, że biegnie poniżej dwóch 

godzin, miał podawane napoje przez rowerzystów. 

PP: – Bieg był perfekcyjnie przygotowany. Wybrano optymalną trasę i czas, wymieniono 

asfalt [!], a zawodnicy dyktujący tempo wymieniali się co parę kilometrów… tego wyniku nie 

uznano w oficjalnym notowaniu wyników maratonu. Paweł Płuska, Fakty. 

 

PM: – Wykupiła z cyrku wielbłąda i idzie z Francji do Mongolii, by go tam uwolnić. 

- Odprowadzam ją do domu, tam pośród innych wielbłądów, wierzę, będzie szczęśliwa, do 

końca swych dni. [Wielbłądzica dwugarbna – będzie zimować pod Poznaniem]. 

 

…zacięta walka o jedno z głównych kurdyjskich miast na północy Syrii… 

 

PM: – …wszyscy pytają o Olgę Tokarczuk w księgarniach na pułkach chwilowo nic nie 

ma, ale są już dodruki… 

Katarzyna Górniak: – Tym razem będzie odwrotnie: to z książki powstanie las… 

 

[Te wydarzenia spisuję dopiero po czterech dniach, bo w niedzielę się załamałem…] 

♣ 
2019-10-13 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3217 

TVP-INFO – WIECZÓR WYBORCZY –  

[…] 

Danuta Holecka i Michał Adamczyk to główni spikerzy… chwalimy się, bo jest czym. 

460 miejsc przygotowanych, które potem zmienią kolory; 5112 kandydatów, 2152 

nazwiska kobiece; w 100 jednomandatowych okręgach wyborczych wybieramy 100 senatorów; 

o miejsca w senacie ubiega się w całej Polsce 278 osób; tylko 45 pań; są 42 takie okręgi, 

w których wyborcy mogą wybierać pomiędzy dwoma kandydatami; 

[Ja poganiam czas, by już wiedzieć]. 



Henryk Domański, profesor, socjolog, PAN: – …Jeżeli chodzi o tę polską demokrację, jak 

ona funkcjonuje. Do tej pory wzorowaliśmy się na tych wzorach zachodnich, to było dobrą 

strategią, trzeba było się skąś uczyć… 

HD: – … czapkę niewidkę i kiedy kryjemy się za anonimowym kontem, wtedy hulaj 

dusza, piekła nie ma – to jest totalne i ja bardzo żałuję, że byłam świadkiem, jak każdy z nas, że 

powstawały całe grupy ludzi, które te grupy występowały w takim negatywnym, brutalnym, 

niekiedy ordynarnym przekazem… 

HD: – … stawiania, konfrontowania, natomiast wydaje mi się, że główne partie, 

w szczególności rządząca partia widzi w tym swój klucz do sukcesu, z tego względu też między 

innymi duża część wyborców partii rządzącej lubi tego typu estetykę. 

Danuta Holecka: – Ale panie profesorze, nie używajmy… 

HD: – No, tak. To są proste mechanizmy, natomiast one trafiają do części wyborców… 

Danuta Holecka: – Na pewno warto, ale czy jest możliwe? 

HD: – My niszczymy siebie wzajemnie, ponieważ klimat moralny w wielu grupach 

społecznych drastycznie spada. 

Danuta Holecka: – Przez kampanię wyborczą? 

HD: – Też… [Tu nagranie się skończyło]. 

Tvn24bis – CZAS DECYZJI – Piotr Marciniak 

Na początek Marta Kuligowska i Rafał Wojda, witajcie… 

[znów muszę poganiać czas, by już wiedzieć]. 

Justyna Pochanke: – …moment magiczny, moment, w którym bardzo wiele staje się jasne 

i to jest moment ujścia tych emocji… 

Metoda Donta: 460 mandatów i 5512 kandydatów do ich objęcia – system Donta premiuje 

największe ugrupowania. [Ale nie usłyszeliśmy, na czym polega dokładnie metoda Donta]. 

Wreszcie są wyniki: 

PiS 43,6% 

Koalicja Obywatelska 27,4% 

Lewica 11,9% 

PSL 9,6% 

Konfederacja 6,4% 

[W tym momencie się załamałem. Nie wierzyłem, że aż 43% Polaków wierzy PiS-owi – 

mimo wszystko. Polaków czekają jeszcze gorsze cztery kolejne lata. Zwątpiłem w sens swojego 

spisywania. Uważałem, że tu skończyła się moja kolejna książka o roku 2019. Na tym też 

skończy się moje życie. Przeżyłem drugą wojnę światową i okupację dojczlandzką. Przeżyłem 

44 lata PRL i moje przegrywane z każdym rokiem życie. Tylko dwadzieścia parę lat nadziei na 

lepszą Polskę i skończę w Polsce Kaczyńskiego…] 

[Nie sądziłem, że można się do tego stopnia załamać. Jeszcze kilka dni oczekiwania na 

ostateczne wyniki, ale i tu nie zdarzy się cud]. 

[Podejmuję wewnętrzną emigrację. Żadnych Wiadomości, żadnych Faktów, żadnych 

gazet. Może pasjans. Może jakaś książka. Nie wiem]. 

 

[Proszę sobie wyobrazić, że gdy w wieczorze wyborczym padło aż 44% na PiS, ja byłem 

zdruzgotany, a Jarosław Kaczyński wyznał, że liczył na więcej. Następnego dnia Sasin też 

wyznał zaniepokojony, że liczył na więcej… To samo potem Gowin. Jak to możliwe? – 

Myśleliśmy – ja, że aż tak dużo, oni, że tylko tyle. Bo też totalnie przekupili całą Polskę: 500+ 

na pierwsze dziecko miało kupić wszystkich rodziców, a niemal każdy ma choć jedno dziecko. 

Dostali „jarkowe” 1100 złotych natychmiast do ręki wszyscy emeryci, a jest nas bardzo dużo. 

Dostali młodzi do 26 roku życia zwolnienie z płacenia podatku od zarobków. Dostali twórcy 

szeroko pojęci, bo każdy, kto płaci podatek od dzieła, znów może sobie odliczyć 50% przychodu 

jako kosztu dochodu. A przecież jeszcze wszyscy rolnicy dostali wielkie obietnice. PiS jest 

wiarygodny, on dotrzymuje obietnic – powszechnie padało w mediach przychylnych PiS-owi. 

Totalnie przekupili całą Polskę, liczyli, nie wiem? Na 80% Polaków? Na jeszcze więcej? Cały 

PiS w swej skromności, z całą deklarowaną pokorą liczył na Bóg wie, ile. – To dopisałem 

dopiero w miesiąc po wyborach]. 



♣ 
2019-10-14 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,3097 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Prawo i Sprawiedliwość wygrało wybory parlamentarne [nie parlamentarne, ale do sejmu, 

bo do senatu przegrało]. 

Po 89 roku żadna partia nie osiągnęła tak dobrego wyniku. Nie było też od 30 lat takiej 

frekwencji – ponad [61,1%] poszło do urn. 

PiS 239 mandatów 

Koalicja Obywatelska 131 mandatów 

Lewica 46 mandatów 

PSL 30 mandatów 

Konfederacja 13 mandatów 

Inni 1 mandat. 

[…] 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

PiS wygrywa wybory, ale traci senat. Są oficjalne wyniki i potwierdzają, że wieczorny 

sondaż był trafiony niemal idealnie. Prawo i Sprawiedliwość ma większość i ma drugą kadencję. 

Opozycja ma mniej mandatów, ale ma więcej głosów, a Polska ma rekord frekwencji. 

Wyniki ze 100% obwodowych komisji wyborczych 

Prawo i Sprawiedliwość = 43,59% 

Koalicja Obywatelska = 27,40% 

Lewica = 12,56% 

PSL i K15 = 8,55% 

Konfederacja = 6,81% 

Źródło: PKW 

JP: – PiS walczył o władzę, Koalicja Obywatelska walczyła o zwycięstwo [nie 

powiedziałbym], Lewica walczyła o powrót na scenę, PSL walczył o życie, Konfederacja o to, 

by zaistnieć. 

Krzysztof Skórzyński: – …Dopiero dziś okazało się, że PiS nie będzie miało większości w 

senacie. 

Sondażowa frekwencja wyborcza = 61,1%. Źródło: IPSOS. 

Borys Budka, Koalicja Obywatelska: – Niewątpliwie to duży sukces, bo pokazuje, że 

jeżeli opozycja współdziała ze sobą, to może wygrywać z PiS-em… 

PiS zdobyło w senacie 48 mandatów, 49-ty należy do Lidii Staroń, która co prawda 

jako kandydatka niezależna, ale rozmawiała z PiS o poparciu. Opozycja zdobyła 51 

mandatów, czyli większość, ale wśród nich jest kilka [2] osób, które nie startowały z 

list żadnej partii: to na przykład Krzysztof Kwiatkowski czy Wadim Tyszkiewicz, 

którzy w swojej historii związani byli z opozycją. 

[Tak samo powinno być w sejmie, bo opozycja w sumie dostała więcej głosów niż PiS, ale 

zadziałała metoda Donta, która zwiększa ilość mandatów dla dużych partii. 

PiS 43,59%, ale PO+SLD+PSL=48,51% i jeszcze Konfederacja 6,81%]. 

Jerzy Fedorowicz, KKW Koalicja Obywatelska: – Senat staje się bardzo poważnym 

instrumentem demokratycznego dialogu. 

♣ 
[W Polsce, może nie tylko w Polsce, zarysowuje się wyraźny problem ludzi 

niepopierających żadnej partii, suma istniejących partii nie spełnia oczekiwań całego narodu, nie 

daje odpowiedzi na potrzeby społeczno-poglądowe każdego pojedynczego obywatela. Problem 

bezpartyjnych niegłosujących na żadną partię kształtuje się różnie w różnych krajach, świadczy 

o tym różna frekwencja w wyborach. Bezpartyjni nie są niedojrzałą częścią społeczeństwa, którą 

trzeba jakoś uświadomić i przekonać, aby poszła głosować na partie. Bezpartyjni stanowią tę 



część narodu, na którą demokracja partyjna nie przewidziała miejsca. W każdej kampanii 

wyborczej partie usiłują uzyskać poparcie tych niegłosujących bezpartyjnych. 

Tu tkwi tajemnica frekwencji wyborczej. Frekwencja wyraźnie sygnalizuje istnienie ludzi 

zdegradowanych przez partie. Może dlatego, że nie ma partii, która by była sumą potrzeb 

i poglądów każdego bezpartyjnego. Zwróćmy uwagę, że gdy przed laty ta reszta narodu 

postanowiła zaistnieć, to nie nazwała się partią. Nazwała się platformą obywatelską. Platforma 

przyjmuje za swój pogląd, pogląd każdego bezpartyjnego. Niestety szybko Platforma stała się 

partią o nazwie Platforma Obywatelska, nawet ma właściciela, Grzegorza Schetynę. Partia 

wymaga od każdego członka, aby przyjął poglądy partii i je z całym zacięciem głosił. Uściślę: 

Partia jest własnością jej lidera, a członek partii musi głosić wymysły lidera. Historycznym 

faktem jest szczególny stan partyjniactwa, jaki mamy obecnie w Polsce. 

Przeanalizujmy partie. Przykładowo, w Stanach Zjednoczonych jest system dwupartyjny: 

są Republikanie i są Demokraci. Te dwa pojęcia są tak czytelne, że każdy Amerykanin wie czy 

jest republikaninem, czy demokratą, przy czym w zasadzie ani Amerykanie, ani my nie bardzo 

wiemy, kto stoi na czele republikanów, a kto stoi na czele demokratów. Brak tej wiedzy nikomu 

nie przeszkadza czuć się republikaninem lub demokratą. 

Na tym tle system partyjny w Polsce jest monstrualnie groteskowy. Po pierwsze, w Polsce 

każdy może sobie założyć partię i przyjąć niewiele mówiącą nazwę: mieliśmy Samoobronę, 

którą założył sobie Andrzej Lepper, mieliśmy Teraz! którą założył sobie Ryszard Petru. 

Mamy Prawo i Sprawiedliwość, którą założył sobie Jarosław Kaczyński. 

Mamy Platformę Obywatelską, która jakoś stała się własnością Schetyny. 

Mamy Wiosnę, którą założył sobie Robert Biedroń. 

Mamy partię Porozumienie, którą założył sobie Jarosław Gowin. 

Mamy partię Solidarna Polska, którą założył sobie Zbigniew Ziobro. 

Mamy Nowoczesną, którą założył Ryszard Petru, ale kolejne wybory wygrała Katarzyna 

Lubnauer, potem abdykowała, obecnie rządzi Adam Szłakpa. 

Mamy „razem”, którą założył sobie Adam Zandberg. 

Mamy Konfederację, którą założył sobie Janusz Korwin-Mikke, nawet czasami partia 

nazywa się dosadnie Korwin. 

Mamy Ruch Narodowy – Roberta Winnickiego. 

Barbara Nowacka, założyła partię „Inicjatywa Polska” 

Jest Partia Zieloni – Marek Kossakowski 

Mamy Unię Europejskich Demokratów, którą założyła sobie Elżbieta Bińczyńska. 

Jest Partia Republikańska – Marcina Wolaka. 

Jest Regionalna Mniejszość z Większością – Ryszarda Galla. 

Jest Polska Partia Socjalistyczna – Wojciech Konieczny. 

Pojawiają się jeszcze przy różnych okazjach: 

Unia Polityki Realnej, którą założył sobie Bartosz Juźwiak. 

Prawica Rzeczypospolitej – Bogusława Kiernickiego. 

Skuteczna – Piotr Liroy-Marzec. 

 Biało-Czerwoni – Aleksandra Popławska. 

Dużo tego. 

Mamy Polskie Stronnictwo Ludowe, które zachowuje się nietypowo i wybiera sobie 

przywódców: Pawlak, Kalinowski, Kamysz. Przy czym zastanówmy się, czym jest lud, któremu 

chce przewodzić PSL? Niedawno była Polska Rzeczpospolita Ludowa, bo władza leżała w 

rękach ludu, nawet był dziennik zwany „Trybuna Ludu”. Ale przecież nie takim ludem chce 

władać PSL, oni wywodzą się od Witosa, który reprezentował lud, dotąd nie mający żadnych 

praw w państwie. Ale ten lud został w historii, tak jak zostały strzechy słomiane, zostały 

furmanki zaprzężone w konie, nikt nawet nie orze pługiem ciągnionym przez konia. 

Mamy jeszcze lewicę zwącą się Sojuszem Lewicy Demokratycznej, gdzie skupiają się 

socjaliści starzy i nowi, stąd nie ma się co dziwić, że wielu z nich należało kiedyś do PZPR. 

SLD też twardo wybiera sobie kolejnych przywódców: nie wiem już, kto był przed Leszkiem 

Millerem, wiemy, że po nim został Włodzimierz Czarzasty i jest do dziś. 

Konfederacja Wolność Niepodległość to zjednoczenie środowisk wolnościowych, 

narodowych, patriotycznych i konserwatywnych. Janusz Korwin-Mikke założył partię Korwin. 



W ubiegłym roku dołączył do niego Jakub Kulesza, potem partia Korwin zawarła sojusz 

z Ruchem Narodowym. Na początku 2019 roku dołączył do nich Grzegorz Braun z hasłem 

Koalicja Polska, a w lutym 2019 ogłoszono nazwę „Konfederacja”. 

A to całe polskie partyjniactwo istnieje dlatego, że kiedyś partie doprowadziły do tego, że 

sejm uchwalił liczące się dotacje z budżetu państwa na działalność polityczną. Wystarczy, że 

partia w wyborach uzyska 3% głosów i więcej, aby otrzymać taką dotację. Oczywiście pieniądze 

stają się właściwie własnością lidera partii. 

To nie jest demokracja, to jest kilkunastu właścicieli partii, którzy każą na siebie głosować 

i to nazywają demokracją. 

Ta groteskowość partii w Polsce pozwala mi mówić jak na początku, że suma poglądów 

wszystkich polskich partii nie spełnia potrzeb i poglądów całego społeczeństwa. Dlatego istnieje 

połowa Polski bezpartyjna. Parodią jest polska demokracja partyjna i jej okazjonalne sojusze i 

koalicje. 

Gdy w roku 2017 i 2018 pojawiły się protesty, gdy ludzie wyszli na ulice, to niezwłocznie 

na trybunach pojawili się liderzy partii zagrzewający do walki już swój naród. Naród 

protestujący na ulicach jasno dał do zrozumienia liderom partyjnym, że nie zamierza być 

zapleczem partii. Wówczas Schetyna, Petru i ktoś tam jeszcze znikli z ulicznych protestów, z 

pochodów, zamiast ustawić się na końcu jako zwykli protestujący. Ten błąd partii opozycyjnych 

długo nie będzie im zapomniany. 

Wybory do samorządów dały po łapach liderom partyjnym, bo w wyraźnej grupie 

prezydentami, burmistrzami, wójtami zostali bezpartyjni. Niestety wielu ogłosiło zaraz po 

wyborze, że są do kupienia przez partie i skutecznie się sprzedawali. W każdym razie 

zarysowała się iskierka nadziei, świadcząca, że w Polsce nie istnieją tylko partie, dużo więcej 

niż połowa narodu to bezpartyjni. Jednak demokracja oparta wyłącznie na patiach nie dopuszcza 

niepartyjnego rządu. 

Problem bezpartyjnych został prawidłowo rozpoznany przez Donalda Tuska, który 

wyraźnie zaistniał po wyborach samorządowych. Trzeba by sięgnąć do tamtych zapisów, ale 

z pamięci mogę stwierdzić, że Tusk głosił mobilizację samorządowców, głosił, że on nie 

zamierza zagrozić żadnej partii, wykazał, jak wielka siła tkwi w zwolennikach Unii 

Europejskiej, zapowiedział wielkie wydarzenia w Gdańsku w okresie 30 rocznicy 

przełomowych wyborów do sejmu roku 1989. Nawet dziennikarze naciskali na Tuska, żeby już 

zapowiedział w Gdańsku utworzenie „ruchu 4 czerwca”. W tym były wielkie nadzieje, miał to 

być ruch poparcia dla Unii Europejskiej. Plotka głosiła, że była rozmowa Tuska ze Schetyną: że 

któryś z nich dwóch musi ustąpić. Schetyna miał powiedzieć: ty ustąp, ja ci partii nie oddam. 

Wydarzenia czerwcowe w Gdańsku skończyły się niczym. Ruch na bazie samorządowców nie 

powstał, Tusk zniknął z polskiej sceny politycznej, prawdopodobnie postanowił dalej pracować 

dla Unii Europejskiej poza Polską. Coś jednak do Schetyny dotarło, bo powołał Koalicję 

Europejską, w której skupił całą opozycję. Zrobił to bez przekonania, bo zaraz po wyborach do 

Parlamentu Unii Europejskiej Koalicja Europejska poszła w rozsypkę. PO nie chciało lewicy, 

chciało stać się partią centrową, PSL zhardział i już nie chciał z Platformą, lecz samodzielnie 

postanowił zawładnąć sejmem. Nawet padały wypowiedzi, że PSL tworzy związek opozycji, do 

którego PO może się przyłączyć. 

Z tej sprzeczki skorzystał Kaczyński i szturmem i wielkimi obietnicami przejął wieś, 

a PSL stanął na skraju przepaści i groziło mu, że nie wejdzie w ogóle do sejmu. 

Wybory do sejmu 13 października wygrał PiS, mimo że opozycja uzyskała większe 

poparcie, na całą opozycję głosowało więcej wyborców niż na PiS, ale opozycja podzielona na 

cztery ugrupowania: Koalicja Obywatelska, Lewica, PSL i Konfederacja, metodą Donta została 

wymanewrowana na cztery kolejne straszne dla Polski lata. Ale przecież Zjednoczona Prawica 

składa się z trzech partii: z partii Kaczyńskiego, z partii Zbigniewa Ziobro i z partii Gowina. 

Gdyby głosowano osobno na te trzy człony, to Dont spowodowałby, że dziś Kaczyński by nie 

tryumfował. Ale liderzy opozycji zatracili instynkt i nie zjednoczyli się powtórnie. W walce o 

senat opozycja głosowała na wspólnych kandydatów i uzyskała większość 51 mandatów, a PiS 

48. Gdyby do sejmu opozycja poszła wspólnym frontem, to podobnie jak do senatu, w walce o 

sejm też by wygrała. Nawet Dont dałby jakieś dodatkowe mandaty opozycji. Tak się nie stało. 

PiS będzie rządził i za ten wynik, za tę klęskę poważną odpowiedzialność wobec każdego 



wyborcy opozycyjnego ponosi Schetyna i Kosiniak-Kamysz – nie chcieli oni zbrukania lewicą. 

Korwin-Mikke i jego Konfederacja wyraźnie zdobywa coraz większe pole. 

Dodam jeszcze, że PiS usiłuje mieć nadal senat i wypróbowaną metodą usiłuje przeciągnąć 

na swoją stronę dwóch senatorów – na razie kuszą stanowiskami ministrów, a może nawet 

obiecają stanowiska wicepremierów? Po olbrzymich wydatkach i obietnicach Kaczyńskiemu 

opłaci się dać każde pieniądze za tych dwóch senatorów]. 

♣ 
2019-10-15 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2969 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Oficjalne wyniki wyborów potwierdzają sejmową większość dla Prawa i Sprawiedliwości 

i kolejne samodzielne rządy przez najbliższe cztery lata… 

PiS będzie miał 235 posłów… 

Z sejmem żegnają się: Piotr Liroy-Marzec, Stanisław Piotrowicz… 

W roli posła debiutują: Włodzimierz Czarzasty, Adrian Zandberg. 

Po 26 latach przerwy do sejmu wraca Janusz Korwin-Mikke. 

Po 21 latach pracy, z sejmem żegna się Anna Sobecka [PiS] 

W nowej kadencji nie zobaczymy także Marka Jakubiaka doniedawna Kukiz’15, czy 

jednego z czołowych polityków Nowoczesnej [lub KO] Jerzego Meysztowicza. 

Nowoczesna będzie miała 8 posłów. 

W PO nie brak głosów, że potrzebna jest zmiana lidera. 

Błędy były już popełniane w wyborach samorządowych. I to liczne. Wybory do 

Parlamentu Europejskiego pokazały, że popełniono kolejne, przede wszystkim 

obsadowe i nie myślę o sobie. 

Bogdan Zdrojewski 

Platforma Obywatelska 

Źródło: Rzeczpospolita 

Kadencja Schetyny kończy się w styczniu przyszłego roku. 

PiS w 2005 roku otrzymało 3 185 714 głosów. 

PiS w 2019 roku otrzymało 8 051 935 głosów. 



Wybory do sejmu w % 

 Koalicja 

Obywatelska 

PiS Lewica 

Gdańsk 47,99 26,69 14,51 

Warszawa 42,05 27,49 18,19 

Katowice 40,93 33,83 14,02 

Kraków 35,30 33,22 15,11 

Wrocław 37,07 28,92 18,33 

Poznań 46,34 24,11 17.94 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Najciekawsze decyzje wyborców: Czemu nie wybrali posła Piotrowicza? 

Bernadeta Krynicka nie otrzymała mandatu [PiS]. 

Niesamodzielne PiS – 199 mandatów. 

Solidarna Polska Zbigniewa Ziobry – 18 mandatów. 

Porozumienie Gowina – 18 mandatów. 

Pani poseł Pawłowicz odchodzi z sejmu i wyraźnie dobrze jej to robi. Sama rezygnuje. 

♣ 
2019-10-16 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2949 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Twórcy piramidy finansowej Amber Gold skazani: Katarzyna Pe – 12,5 roku pozbawienia 

wolności, Marcin Pe – 15 lat pozbawienia wolności. 

Fala protestów we Francji i Holandii. 

 

Gita Gopinath, główna ekonomistka Międzynarodowego Funduszu Walutowego: – Przy 

tej dynamice nie ma miejsc na błędy w polityce. Istnieje pilna potrzeba, by politycy wspierali 

wzrost gospodarczy. 

 

W zwycięskiej partii najlepszy wynik osiągnął 

Jarosław Kaczyński w Warszawie – 248 935. 

Drugi wynik: Małgorzata Wassermann w Krakowie – 140 692. 

Trzeci: Mariusz Błaszczak w okręgu podwarszawskim – 135 189. 

 

W Warszawie najlepszy wynik Platformy Obywatelskiej 

uzyskała Małgorzata Kidawa-Błońska – 416 030. 

2 miejsce Borys Budka – 99 550. 

3 Barbara Nowacka – 88 833. 

We Wrocławiu Grzegorz Schetyna (40 325) przegrał z Mirosławą Stachowiak-Różecką 

(52 761). 

Katowice: Borys Budka – 41 541. Mateusz Morawiecki – 40 322. 

Kraków: Małgorzata Wassermann PiS – 95 394. Paweł Kowal – 59 936. 

Bydgoszcz: Tomasz Latos PiS – 23 561. Tadeusz Zwiewka PO – 19 095. 

Toruń: Jan Krzysztof Ardanowski PiS – 12 334. Tomasz Lenz PO – 10 564. 

Poznań: Joanna Jaśkowiak PO – 43 175. Jadwiga Emilewicz PiS – 26 487. 

Kielce: Zbigniew Ziobro – 17 241. Bartłomiej Sienkiewicz PO – 11 701. 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Amber Gold… 

18 tysięcy poszkodowanych na ponad 850 milionów złotych. 

66 milionów jest przeznaczone dla wszystkich wierzycieli. 

 

Polowanie na senatorów. Znany chirurg już dostał od PiS ofertę – teka ministra zdrowia za 

przejście do drużyny dobrej zmiany. 

Trzy mandaty PSL są bardzo pożądane. 



Jan Filip Libicki PSL: – Tak, kontaktowano się ze mną. 

- Kto się kontaktował? 

- Wysoki funkcjonariusz PiS. 

Senat: 

PiS 48 mandatów. Koalicja Obywatelska 43 mandaty. Niezrzeszeni 4 mandaty. PSL 

3 mandaty. Lewica 2 mandaty. 

Donald Tusk, przewodniczący Rady Europejskiej: – Serdeczny apel, aby tego 

zjednoczeniowego wysiłku nie zmarnować w konfliktach albo z braku szacunku czy respektu w 

relacjach pomiędzy partiami politycznymi. Nie można zmarnować przede wszystkim ludzkich 

nadziei związanych z tym wynikiem. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – Pakt senacki zawisł na włosku, gdy wczoraj lider Platformy 

chciał przedstawić swojego kandydata na nowego marszałka sejmu [przecież senatu]. 

Bogdan Borusewicz: – Kandydatów jest dużo. 

KKZ: – Zasług Bogdana Borusewicza nikt nie podważa, ale wysuwanie jego kandydatury 

byłoby przedwczesne. Lider PO dał się przekonać, bo sprzeciwili się temu i Kidawa-Błońska, i 

Borys Budka kandydat na szefa klubu parlamentarnego. A Ludowcy i Lewica poczuli się urażeni 

brakiem konsultacji. 

Małgorzata Kidawa-Błońska, Koalicja Obywatelska: – To musi być uzgodnione przez 

wszystkich 51 senatorów. Decyzja pokaże, czy ten senat będzie naprawdę senatem, który jest 

niezależny, wolny, będzie mógł kontrolować to, co robi sejm albo to się wszystko rozpadnie. 

KKZ: – W tym pomyśle chodziło bardziej o umocnienie pozycji Grzegorza Schetyny 

w Platformie, osłabionego porażką we Wrocławiu. 

Donald Tusk: – Ja bym po prostu traktował tę presję młodych nie jako zagrożenie dla 

siebie, tylko jako wielką szansę dla swojego środowiska. 

DT: – Dla mnie rzeczą najważniejszą jest, myślę, że wszyscy się zgodzą w tym, że 

wybranie takiego kandydata w wyborach prezydenckich, który będzie miał największe szanse 

wygrać w wyborach prezydenckich. A nie, że się zgłosi, że ma o sobie dobre mniemanie 

i przede wszystkim, takiego kandydata, który będzie w stanie przekonać tych, którzy dzisiaj 

głosują na naszych oponentów, który będzie umiał przekonać Polaków, którzy z jakichś 

powodów głosują na PiS albo wahają się między jedną a drugą opcją. Ja mam dobrą ocenę swej 

pracy na rzecz Polski, ale gdybym dowiedział się, że ktoś inny ma większe szanse przekonać 

tych niezdecydowanych, bym to absolutnie zaakceptował i nie wykluczam naprawdę, że tego 

typu werdykt będzie najbardziej prawdopodobny. 

 

JP: – 5 lat więzienia za edukację seksualną – PiS popiera i zaostrza obywatelski projekt 

ustawy, który głosowano dziś w starym składzie. Ustawa nosi tytuł Stop pedofilii i jest tak 

kontrowersyjna, że ludzie w proteście wychodzą na ulice. 

[Okrzyki zabranych: Edukacja seksualna, a nie parafialna!] 

- To chodzi o zwykły dostęp do edukacji seksualnej. 

- Zasługujemy na to, żeby w naszych szkołach było rzetelne wychowanie seksualne. 

Transparent na tekturze falistej: „Mów to, co myślisz, bo ja już nie mogę” 

Katarzyna Górniak: – Wyszli wieczorem na ulicę z tymi plakatami. 

Anja Rubik, modelka: – Odbieranie młodym ludziom możliwości, by dowiedzieć się… 

Transparent też na tekturze falistej: „dzieci mają prawo wiedzieć!” 

- Zamierza się karać osoby, które działają dla dobra dziecka, natomiast nie karze się 

osób… 

Transparent na drugiej stronie tektury: „Zamknąć pedofilów, nie edukatorów!” 

Inna tektura: „Chrońmy dzieci, ustawa do śmieci!” 

[…] 

 

Banaś… 

 

JP: – Osiem milionów głosów, to ogromny sukces, ale słychać, że to czarny sen prezesa. 

W drużynie PiS-u coraz więcej drużynowych, ustalanie składu rządu coraz trudniejsze. 



Krzysztof Skórzyński: – Te grafiki pojawiły się wczoraj wieczorem w Internecie, umieścili 

je obaj prezesi ugrupowań [Gowin i Ziobro] 36 posłów „Porozumienia” [18 posłów] i tyleż od 

Ziobry (Solidarna Polska), bez których Jarosław Kaczyński nie powoła żadnego rządu. 

Jarosław Gowin: – „Porozumienie” poparło Mateusza Morawieckiego. Jeżeli ten rząd ma 

kontynuować reformy, wszyscy musimy się o krok cofnąć. 

 

KS: – Zbigniew Ziobro odebrał już wczoraj sygnał, że licytuje za wysoko. Dziś odebrał 

ostrzeżenie od wiceprezesa PiS-u: 

„Ważne jest, żebyśmy my sami nie przyczyniali się do tego, by potwierdziła się stara 

żeglarska prawda, że ci, którzy najmocniej bujają łódką, mogą pierwsi z niej 

wypaść”. 

KS: – Delikatnie mówiąc, Mateusz Morawiecki i Zbigniew Ziobro nie są przyjaciółmi. 

Niesamodzielny PiS 199 mandatów. Solidarna Polska 18 mandatów i Porozumienie 

18 mandatów. 

♣ 
2019-10-17 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2970 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Czy 1 listopada Wielka Brytania będzie już poza Unią Europejską? Zgoda europejskich 

przywódców na porozumienie jest. 

 

Powyborcze rozliczenia w Koalicji Obywatelskiej. 

 

Katalonia w ogniu, Bruksela milczy. 

 

Co dalej z Robertem Kubicą? 

 

Jean-Claude Juncker, przewodniczący Komisji Europejskiej: – Mamy porozumienie, a to 

oznacza, że nie ma potrzeby dalszego przekładania Brexitu. 

Boris Johnson, premier Wielkiej Brytanii: – To bardzo dobre porozumienie, zarówno dla 

Unii Europejskiej, jak i Wielkiej Brytanii. To rozsądny wynik negocjacji. Porozumienie zakłada 

okres przejściowy do końca przyszłego roku. Przewiduje też rozwiązanie spornej kwestii granicy 

między Irlandią, a Irlandią Północną. 

Michel Barnier, unijny negocjator do spraw Brexitu: – Irlandia Północna nadal będzie 

podlegała pewnym przepisom Unii Europejskiej, przede wszystkim dotyczących towarów. 

Porozumienie zatwierdzili już przywódcy państw Unii Europejskiej. Teraz dokument trafi 

do Brytyjskiego Parlamentu. 

Ale Brexit to także cios dla przyszłej unijnej perspektywy budżetowej. Polska nie zgadza 

się na to, by brak brytyjskiej składki odbił się negatywnie na funduszach rolnych czy spójności. 

Rząd w Warszawie proponuje wypełnienie tej luki podatkami lotniczym, cyfrowym i od 

transakcji finansowych. Unijni liderzy mają też podjąć decyzję w sprawie rozpoczęcia rozmów 

akcesyjnych z dwoma państwami Bałkanów Zachodnich: Albanią i Macedonią Północną. Nie 

zgadza się na to Francja, która zablokowała proces integracji. 

Amelie de Montchalin, francuska minister do spraw europejskich: – Europa musi 

zreformować swoją wizję rozszerzenia i negocjacji. 

Czyli Francja chce zmienić reguły w trakcie gry, bo Albania i Macedonia Północna 

spełniły dotychczasowe wymogi. Władze w Skopie zmieniły nawet nazwę państwa, by 

załagodzić konflikt z Grecją. 

Johannes Hahn, komisarz do spraw rozszerzenia Unii Europejskiej: – Bardzo mi przykro. 

Nie ma wątpliwości, że dalsze opóźnianie rozpoczęcia rozmów akcesyjnych zmniejszy naszą 

wiarygodność na Bałkanach Zachodnich. 

A na to tylko czekają Rosja i Chiny. Damian Diaz, Wiadomości. 

[I co? Chiny natychmiast wchłoną Albanię, a Rosja Macedonię Północną?] 



…lider opozycyjnej Partii Pracy, Lejburzystów, powiedział, że to porozumienie jest 

fatalne, jest zdecydowanie gorsze od tego w listopadzie zeszłego roku, które zawarła Theresa 

May… 

 

Fragment oświadczenia prezesa NIK 

Będę przeciwstawiał się wszelkim próbom ataku na moją osobę jako Prezesa 

Najwyższej Izby Kontroli. Stanowczo również oświadczam, że będę bronił 

niezależności i bezstronności Najwyższej Izby Kontroli jako naczelnego organu 

kontroli państwowej. 

Marian Banaś 

Prezes Najwyższej Izby Kontroli 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Edukacja seksualna to nie deprawacja… 

W uzasadnieniu projektu ustawy czytamy, że …o charakterze deprawacji seksualnej to: 

- edukacja seksualna, 

- antykoncepcja, 

- profilaktyka ciąż wśród nieletnich i chorób przenoszonych drogą płciową (np. HIV 

i AIDS), 

- dojrzewanie i dorastanie, 

- równość, tolerancja, różnorodność, 

- przeciwdziałanie dyskryminacji i wykluczeniu, 

- przeciwdziałanie przemocy. 

- homofobia, 

- tożsamość płciowa, gender. 

Agnieszka Widera-Wysoczańska, doktor, terapeutka osób molestowanych seksualnie, 

Instytut Psychoterapii Traumy, Rozwoju i Szkoleń: – Sam wstyd u dziecka w żaden sposób nie 

ochroni dziecka przed pedofilem. Niezależnie od tego, czy będą czuły wstyd, czy będą czuły 

zażenowanie, dzieci potrzebują do tego osób dorosłych, które będą ochraniać dzieci, które 

wiedzą, jak ochraniać dzieci. Dzieci potrzebują do tego edukacji, jak przeciwdziałać się 

przemocy seksualnej. 

 

Zbigniew Ziobro: – Ambicje osobiste są tutaj bez znaczenia, liczy się Polska, wartości… 

Patryk Jaki 

„Naszym zdaniem najlepszym kandydatem na premiera zawsze jest pan prezes 

Jarosław Kaczyński (…) Jak pokazał wynik wyborczy, przed nami – mówiąc 

oględnie – nie najłatwiejszy czas i dlatego dla dobra sprawy musimy podejmować 

przemyślane i optymalne decyzje”. 

Źródło: Rzeczpospolita 

 

Problem wewnętrzny, o którym mówią przeciwnicy Schetyny, polega dziś głównie na 

braku oczywistej alternatywy, bo choć w partii kipi, to nie ma tu oczywistego następcy dla 

obecnego przewodniczącego. To grono, o którym mówi się najczęściej, tak zwani młodzi: Borys 

Budka, Sławomir Nitras, Małgorzata Kidawa-Błońska, Rafał Trzaskowski, Bogdan Zdrojewski. 

Rozmowy nieformalne o kandydacie na prezydenta już się zaczęły. Jako pierwszy w stół 

uderzył Donald Tusk, a skorował [nie ma takiego słowa] mu Władysław Kosiniak-Kamysz i 

obaj mówili o kandydacie, który nie tylko połączy opozycję, ale ma szansę u części wyborców 

Prawa i Sprawiedliwości. A czy się taki narodził? Pyta 

Jakub Sobieniowski – … 

[Ale to za wcześnie…] 

 

Maciej Woroch, Bruksela: – Umowa to przełom – przekonują w Brukseli, choć emocje 

studzą głosy z Londynu o tym, że posłowie porozumienie wynegocjowane przez Borisa 

Johnsona utopią w Tamizie, tak jak trzy wcześniejsze umowy zawierane przez Theresę May. 

Szef Komisji Europejskiej mówi, że tam, gdzie chęci, jest i porozumienie. I dodaje, że do 64 



stron umowy 27 stron politycznej deklaracji i dzisiejszych wniosków ze szczytu, kolejnego 

opóźnienia Brexitu dopisywać nie trzeba. 

Donald Tusk, przewodniczący Rady Europejskiej: – Porozumienie jest. Porozumienie jest 

lepsze niż wyjście Wielkiej Brytanii takie chaotyczne. Ale to nie jest szczęśliwy dzień na pewno 

dla Europy. 

Boris Johnson, premier Wielkiej Brytanii: – Mam nadzieję, że brytyjscy posłowie 

porozumieją się i ta wspaniała umowa zostanie przegłosowana. 

Jean-Claude Juncker, przewodniczący Komisji Europejskiej: – Nie mam wpływu na 

Brytyjski Parlament, to robota Borisa. 

MW: – Umowa zakładająca, że Irlandia Północna będzie mieć taki sam VAT i cła, jak 

Unia Europejska do 2024 roku, pozwala uniknąć budowy granicy w Irlandii, ale tworzy granicę 

między resztą królestwa a Irlandią Północną na morzu. To nie podoba się koalicjantom Borisa 

Johnsona i większości posłów opozycji, która krzyczy o rozbiorze kraju i zapowiada, że 

zagłosuje przeciwko takiej umowie, choć wstępnie zaakceptowali ją liderzy 27 unijnych państw 

tu w Brukseli. To może oznaczać, że Borys Dżonson będzie musiał w sobotę wysłać list z prośbą 

o opóźnienie Brexitu, mimo tego, że do tej pory przekonywał, że prędzej skona w przydrożnym 

rowie. Maciej Woroch, Fakty, Bruksela. 

♣ 
2019-10-18 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2849 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Polska walczy o większe pieniądze w nowym unijnym budżecie. Mają na uwadze 

zwłaszcza większe dotacje dla naszych rolników. 

 

Protesty w Katalonii przybierają na sile. 

 

Korytarz życia i jazda na suwak będą obowiązkowe. 

 

Donald Tramp: – Będziemy ściśle kontrolować zawieszenie broni i pilnować, by ludzie 

mogli wrócić do domów. Będziemy też mieli pod kontrolą terrorystów z Ajsis [ISIS]. 

 

Od początku walk w Północnej Syrii uciekło 160 tysięcy mieszkańców. 

 

DH: – To kolejny sukces dyplomatyczny Polski. Nasz kraj od 1 stycznia dołączy do rady 

praw człowieka ONZ. Na Polskę zagłosowali przedstawiciele 124 państw. 

DH: – 12 listopada odbędzie się pierwsze posiedzenie nowego parlamentu [Sejmu i 

Senatu]. Znamy już dokładny podział mandatów dla partii, ale wyniki niedzielnych wyborów 

mogą się również okazać wiarygodną prognozą przyszłości politycznych liderów… 

 

DH: – Przestępstwa na masową skalę pod płaszczykiem legalnych inwestycji. 

 

DH: – Pożar pochłonął rodzinny dom dziecka. Pomoc nadchodzi z całej Polski. 

 

Tvn24bis – Fakty – Justyna Pochanke 

Prezydencki sondaż: Gdyby doszło do drugiej tury Andrzej Duda wygrywa z każdym, 

z Tuskiem, Kamyszem, Kidawą, Trzaskowskim, Biedroniem. 

 

JP: – Senatorowie opozycji trzymają się mocno. Na razie nikt nie przeszedł na stronę PiS-

u. Ta krucha senacka większość to jedyne zwycięstwo opozycji i jak mówi jeden z senatorów, 

kto zdradzi, będzie obłożony klątwą na trzy pokolenia. 

[A jak mu zaproponują kilka milionów złotych do ręki? Kaczyński zamaczał w swoje 

zwycięstwo takie sumy liczone w miliardach złotych, wprawdzie państwowych pieniędzy, to ta 

„trzynastka” dla dwóch senatorów nie stanowi problemu]. 

Marszałkiem seniorem w senacie będzie Barbara Borys-Damięcka. 



Marszałkiem seniorem w sejmie także ma być kobieta i także z opozycji, jak mówi 

rzecznik prezydenta, najpewniej będzie to Iwona Śledzińska-Katarasińska z Platformy 

Obywatelskiej. Magda Łucjan, Fakty. 

[To najstarszym posłem nie będzie Jarosław Kaczyński?] 

 

IP: – Co sejm szykuje naszym dzieciom? Czy twarda pornografia w Internecie zastąpi 

edukację seksualną w szkole? 

♣ 
2019-10-19 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2849 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Zabójstwo [morderstwo] księdza Jerzego Popiełuszki wstrząsnęło całą Polską. Dziś 

wspominamy błogosławionego księdza męczennika… 

 

Czterdzieści lat temu powstała Konfederacja Polski Niepodległej. Celem jej było 

przywrócenie demokracji i przeprowadzenie wolnych wyborów. W 1979 roku utworzony został 

także Ruch Młodej Polski. 

KPN była jedną z organizacji opozycyjnych, a jednocześnie pierwszą niezależną partią w 

Europie Środkowo-Wschodniej w okresie powojennym… 

 

„W związku z ujawnionymi w dojczlandzkiej prasie informacjami i wątpliwościami 

dotyczącymi roli Georga Bergera w okresie III Rzeszy, Rzecznik Praw 

Obywatelskich zmuszony jest poinformować władze Fundacji Rolanda Bergera, że 

nie może obecnie przyjąć nagrody jego imienia: 

dr hab. Adam Bodnar 

rzecznik Praw Obywatelskich 

źródło: www.rpo.gov.pl z 18.10.2019 r. 

…Takim nagradzanym przez dojczlandzkie organizacje politykiem jest Donald Tusk. 

W styczniu 2010 roku jako premier polskiego rządu otrzymał nagrodę Karola Wielkiego za 

wkład w zjednoczenie Europy. W rok później został wyróżniony Złotą Viktorią dla 

Europejczyka roku. A w 2012 roku z rąk Angeli Merkel przyjął nagrodę Waltera Ratenaua. Nie 

odmówił, mimo że Walter Ratenau był w okresie wojennym ministrem spraw zagranicznych 

Republiki Wajmarskiej, który własnoręcznie podpisał układ w Rapallo. Polacy odebrali to 

wówczas jako zapowiedź współpracy sowiecko-dojczlandzkiej tragicznej w skutkach dla Polski 

i całej Europy. 

Wojciech Wybranowski, publicysta, „do rzeczy”: – Bardzo łatwo krajom rozwiniętym, 

wysoko rozwiniętym wyłowić ambitnego polityka z kraju dopiero rozwijającego się, wesprzeć 

go finansowo za pomocą różnego rodzaju grantów, w ten sposób uzyskuje się lojalnego 

żołnierza. 

W 2014 roku Donald Tusk zrezygnował z teki szefa polskiego rządu i przyjął nominację 

na przewodniczącego Rady Europejskiej. Jego kadencja kończy się w grudniu. Konrad Wąż, 

Wiadomości. 

 

Marsz TAK dla transplantacji. 

 

Pierwszy polski satelita wyruszy na Marsa. 

 

Nadal niespokojnie w Barcelonie… 

 

Plan brytyjskiego premiera, Borisa Johnsona, by doprowadzić do Brexitu 31 października, 

stanął dziś pod znakiem zapytania. Brytyjska Izba Gmin w ogóle nie głosowała nad przyjęciem 

lub odrzuceniem przyjętego w czwartek porozumienia rozwodowego Londynu z Brukselą. 

Parlamentarzyści przyjęli poprawkę odraczającą głosowanie. 

 



Prawo i Sprawiedliwość nie wyklucza wejścia w koalicję senacką. Wszystkie scenariusze 

są dzisiaj możliwe, tak mówią politycy partii rządzącej. Politycy Platformy Obywatelskiej 

zastanawiają się nad nazwiskiem swojego kandydata na marszałka senatu. 

 

Tvn24bis – Fakty – Diana Rudnik 

Wraca widmo Brexitu bez umowy. Boris Johnson z kolejną czerwoną kartką. Izba Gmin 

przegłosowała poprawkę, która wstrzymuje procedurę rozstania za porozumieniem stron. 

Teoretycznie brytyjski premier powinien teraz poprosić Brukselę o kolejne odroczenie rozwodu, 

ale on twardo mówi: Nie. 

Maciej Woroch: – Najgłośniejszy oddech ulgi, jaki można sobie wyobrazić, rozległ się w 

centrum Londynu tuż przed szesnastą. Szesnaście głosów sprawiło, że przyjęcie umowy Borisa 

Johnsona stało się niemożliwe do czasu, aż rząd wygra w Parlamencie głosowania wszystkich 

niezbędnych dodatkowych przepisów. W praktyce oznacza to, że Boris Johnson musi przed 

północą wysłać do Brukseli list z prośbą o opóźnienie Brexitu do 31 stycznia. 

Boris Johnson, premier Wielkiej Brytanii: – Nie będę negocjował opóźnienie Brexitu. 

Prawo mnie do tego nie zobowiązuje. Powiem naszym przyjaciołom we wspólnocie dokładnie to 

samo, co przez ostatnich 88 dni. Kolejne opóźnienie będzie złe dla naszego kraju, Unii 

i demokracji. 

MW: – Plany rządu wysadziła w powietrze poprawka byłego konserwatysty, posła, 

Oliviera Litvina. Premier musiał wycofać swój wniosek nad głosowaniem nad jego umową, 

która przez cały dzień rozgrzewała emocje w Izbie Gmin. Nie pomogło mu nawet poparcie jego 

poprzedniczki: 

Theresa May: – Myślę, że Izba mi wybaczy, jeśli stojąc tu przed wami, przyznam, że mam 

poczucie deja vu [już widziane – po francusku]. Ale dzisiejsze głosowanie jest bardzo istotne. 

Mam zamiar buntować się przeciwko wszystkim, którzy nie chcą załatwić sprawy Brexitu. 

Jeremy Corbyn, lider Partii Pracy: – Premier negocjował umowę i sprawił, że jest jeszcze 

gorsza, renegocjował deklarację polityczną i ją też zmieni na gorszą. Mamy dziś debatę nad 

umową, co do której nie ma ważnych prawnych i ekonomicznych szacunków. Temu rządowi nie 

można ufać. 

Jo Swinson, szefowa Partii Liberalnych Demokratów: – Ta umowa nie gwarantuje praw 

pracownikom. Ustala granice na Morzu Irlandzkim i zgodnie z własną analizą rządu niszczy 

naszą własną gospodarkę w stopniu dużo większym niż krach finansowy. 

MW: – To było zaledwie piąte w historii sobotnie posiedzenie Brytyjskiego Parlamentu. 

Ostatnie zorganizowano 37 lat temu w czasie wojny o Fartlandy. Wojna o Brexit do 

Westminsteru po raz kolejny ściągnęła setki tysięcy zwolenników i przeciwników wyjścia z Unii 

Europejskiej, równie zmęczonych co zdeterminowanych. 

Will Ryan: – Jeśli faktycznie opuścimy Unię, obudzimy się za 10, 15 lat przerażeni, że 

popełniliśmy tak wielki błąd i że zaczniemy pytać: Czy możemy już wrócić? 

Mell Hollins: – Boris jest odważnym człowiekiem. Zrobił to, co obiecał. Mnie jest bez 

różnicy czy wyjdziemy z umową, czy bez niej, ale po prostu to załatwmy. 

MW: – Do załatwiania sprawy premier Johnson ma wrócić już w poniedziałek. Brexit 

odbędzie się 31 października – odgrażał się po kolejnej parlamentarnej porażce, choć, jak ma 

zamiar do tego doprowadzić, nie powiedział. Maciej Woroch, Fakty, Londyn. 

 

DR: – Polska to jest fajny kraj – mówi Olga Tokarczuk, ale jest też „ale” … 

 

DR: – Przedwyborcze obietnice kontra powyborcza rzeczywistość. Minister finansów 

przyznaje, że zrównoważony budżet wisi na włosku. Nie wyklucza zmian, jeśli będzie taka 

potrzeba, a pewnie będzie, bo Jarosław Gowin mówi „Nie” zniesieniu limitu 30-krotnej składki 

ZUS. Czy to oznacza fiasko jednej z kluczowych zapowiedzi PiS? Pyta: 

Paweł Płuska: – Kampania rządzi się swoimi prawami. Obietnice łatwo się składa i 

zapowiada, że pieniędzy wystarczy na wszystko. Dziś, gdy członkowie rządu przyznają, że 

w sumie tych obietnic było około 200 i prawie każda kosztuje, a budżet, który rząd przyjął, nie 

obejmuje wszystkiego, zaczyna się liczenie. 



Jerzy Kwieciński, minister finansów, inwestycji i rozwoju: – Jeżeli będzie taka potrzeba, 

to, to będziemy się zastanawiali nad zmianami. Natomiast naszym celem było przygotowanie 

dobrego zrównoważonego budżetu, po raz pierwszy budżetu bez deficytu. 

PP: – Papier przyjmie wszystko, ale ekonomia już nie. Właśnie cios temu budżetowi zadał 

Jarosław Gowin: 

„Pewne rzeczy przewidywałem przed wyborami: że odwrócą się od nas 

przedsiębiorcy, klasa średnia zaniepokojona informacjami, że zamierzamy 

zlikwidować tak zwaną 30-krotność” 

Jarosław Gowin 

Źródło: Polsat News 

Który analizując sytuację powyborczą i plany rządu dotyczące przedsiębiorców, 

zapowiedział, że on i politycy jego ugrupowania będą przeciw zniesieniu limitu tak zwanej 

trzydziestokrotności składek na ZUS. Jest problem i małe zaskoczenie. 

JK: – Czyli to 30-krotne, przypomnę, że została wpisana do wieloletniego planu 

finansowego. 

PP: – Do przyszłorocznego budżetu też, czyli rezygnacja z zasady, że podatnicy płacą 

tylko do pewnego limitu zarobku, a powyżej, że już nie, to dodatkowe ponad 5 miliardów 

złotych. 

Trzydziestokrotność, czyli co? 

30 x 4 765 zł = 142 950 zł 

Pieniądze już w trakcie kampanii były określane jako przyszłe i niepewne, zwłaszcza po 

takich wypowiedziach: 

Jadwiga Emilewicz, minister przedsiębiorczości i technologii, wypowiedź archiwalna: – 

Myślę, że znajdziemy pole kompromisu, które będzie do zaakceptowania przez przedsiębiorców. 

PP: – Zniesienie limitu – przez przedsiębiorców akceptowane nie było. 

Michał Borowski, ekspert BCC, partner Crido: – Dla przedsiębiorców to jest wzrost 

kosztów pracy i trudność w pozyskaniu najbardziej wykwalifikowanych specjalistów. 

PP: – To jednak nie koniec problemu z budżetem. Gdy są większe wpływy, można 

planować większe wydatki i te planowano hojnie. Wpływy maleją, a na spełnienie obietnic 

czekają choćby emeryci. 

Koszt obietnic PiS 

2019 = 29,09 miliarda złotych 

2020 = 20,73 miliarda złotych 

Razem = 49,82 miliarda złotych 

Źródło: ING 

Jakub Borowski, główny ekonomista Crédit Agricole: – Budżet na przyszły rok mocno 

trzeszczy i to będzie wymagało jednak jakiejś potężnej ekwilibrystyki, żeby ten budżet 

domknąć, przy jednoczesnej realizacji przynajmniej trzynastki emerytalnej. 

PP: – Pięciu miliardów już nie ma, a trzynasta emerytura ma kosztować około dziesięciu 

[miliardów złotych], a przecież planowana była nawet czternasta, równie kosztowna. 

Izabela Leszczyna, KKW Koalicja Obywatelska: – Ten budżet zacznie się rozjeżdżać, 

dochody z wydatkami coraz bardziej. Będziemy mieli coraz wyższy deficyt. 

PP: – W przyszłym roku może jeszcze nie. Ekonomiści przypominają, że zaplanowano też 

wpływy do budżetu: duże, pewne, ale jednorazowe. 

Rafał Benecki, główny ekonomista ING Bank Śląski: – Prawdziwy kłopot będzie w 2021 

roku, kiedy nie ma tych jednorazowych dochodów, wówczas deficyt będzie i centralny i deficyt 

sektora będzie większy i tak naprawdę czynnikiem, który będzie finansował te nowe obietnice, 

są po prostu podatki. 

PP: – Nowe podatki lub opłaty – nazwa nie ma znaczenia. Za wyborcze obietnice zapłacą 

sami podatnicy, z nawiązką. Paweł Płuska, Fakty. 

[„Bo PiS jest wiarygodny i zawsze dotrzymuje słowa”]. 

 

DR: – Hołd pamięci w 35 rocznicę śmierci księdza Jerzego Popiełuszki… 

 

DR: – Barcelona wciąż w ogniu… 



 

DR: – Podrasowane samochody i zawrotna prędkość. Uliczne wyścigi w Jeleniej Górze i 

ich tragiczny finał… 

 

DR: – Zaczyna się sezon grypowy, ale sezon na szczepienia nie… 

DR: – Elitarna uczelnia i tajemnica naukowej kariery jej rektora. Inspektor Marek 

Fałdowski od ponad dwóch lat kieruje Wyższą Szkołą Policji w Szczytnie. Jego pracownicy 

oskarżają go między innymi o plagiat i o mobbing… 

♣ 
2019-10-20 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2849 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Każdy z nas ma misję. Każdy z nas jest misją – mówił dziś papież Franciszek… 

 

Protesty i zamieszki w Hiszpanii każdej nocy… 

 

Znakomity start naszych żołnierzy na wojskowych igrzyskach w Chinach… 

 

Czas rozliczeń w Platformie Obywatelskiej… 

 

W Egipcie w pobliżu miejscowości Marca Alan doszło do wypadku z polskimi turystami. 

Jego okoliczności ustala lokalna policja… 

 

EL: – W zespole elektrowni Energa w Ostrołęce doszło do awarii. Do Narwi wyciekło 

kilka ton oleju turbinowego. Usuwaniem niebezpiecznej substancji natychmiast zajęły się 

służby, by nie dopuścić do sytuacji z sierpnia po awarii oczyszczalni Czajka, kiedy prezydent 

stolicy, Rafał Trzaskowski, zwlekał z podjęciem decyzji i przyjęciem pomocy, a ścieki lały się 

do Wisły przez wiele dni… 

 

Nie oceniajmy źle wyników wyborów – tak tydzień po przegranych wyborach 

parlamentarnych pisał do polityków Koalicji Obywatelskiej Grzegorz Schetyna… 

 

Marcin Horała, PiS: – … bo mandat parlamentarzysty jest wolny, nie jest związany 

z instrukcjami… [Ha! Ha! Ha!] 

 

…znów „sanatorium miłości” … 

 

Tvn24bis – Fakty – Diana Rudnik 

To było królewskie powitanie, z owacją na stojąco i wiwatującym tłumem. Olga 

Tokarczuk wróciła do kraju, a Wrocław podjął ją z pełnymi honorami… 

 

Seminaria pod specjalnym nadzorem… 

 

Plagiat, mobbing i oskarżenia, czyli tajemnice elitarnej szkoły w Szczytnie. Jej dyplom 

otwiera drzwi do policyjnej kariery, ale naukowa kariera rektora, jak ustalił Superwizjer TVN 

jest co najmniej wątpliwa, bo Fałdowski miał zmuszać podwładnych do pisania rozdziałów jego 

pracy habilitacyjnej i bezprawnie wykorzystywać ich badania… 

 

Nie chcę, ale muszę – zdaje się mówić brytyjski premier i śle do Brukseli list z prośbą 

o przełożenie Brexitu… 

Maciej Woroch, Londyn: – Tryumfujący posłowie opozycji mówią, że Boris Johnson 

zachowuje się jak rozwydrzony bachor i krytykują brak podpisu premiera pod tym listem 

i napisanie drugiego, w którym Boris Johnson zapewnia, że „dalsze opóźnianie Brexitu będzie 

toksyczne i zaszkodziłoby interesom tak Zjednoczonego Królestwa jak i jego europejskich 



partnerów oraz stosunkom między nimi”. By całkiem nie stracić twarzy po zapewnieniach, że 

prędzej skona [w przydrożnym rowie] niż wyśle do Brukseli prośbę o opóźnienie, Boris Johnson 

obdzwonił europejskie stolice, mówiąc prezydentom i premierom, że list bez jego podpisu, to list 

Parlamentu, a dołączona do niego notatka brytyjskiego ambasadora przy Unii Europejskiej 

wyjaśnia, że proces ratyfikacji umowy brexitowej jeszcze trwa. Na wychodzących z Izby Gmin 

po wczorajszym głosowaniu posłów posypały się krzyki i wyzwiska. Ale ministrowie rządu 

premiera Johnsona przekonują, że datą Brexitu wciąż jest 31 października i że w najbliższych 

dniach doprowadzą do przyjęcia przez Parlament wynegocjowanej przez rząd umowy. I wtedy 

wysłana do Brukseli prośba o opóźnienie wyjścia z Unii, nie będzie warta nawet papieru, na 

którym ją spisano. 

Maciej Sokołowski, Bruksela: – Jeden czy kilka listów, podpisanych czy bez, Unia nie 

wchodzi w takie dywagacje i korespondencje od Johnsona traktuje jak oficjalną prośbę o 

odłożenie Brexitu. Szef Rady Europejskiej już zapowiedział, że z początkiem tygodnia zacznie 

konsultować ze stolicami unijną odpowiedź. Spodziewając się takiego scenariusza, Donald Tusk 

już w czasie ostatniego szczytu w Brukseli przeprowadził wstępne rozeznanie i nie sprzeciwił 

się przesunięciu daty wyjścia z Unii mimo zniecierpliwienia zachowaniem brytyjskich 

polityków, nie chce brać na siebie odpowiedzialności za chaos w przypadku odejścia Wielkiej 

Brytanii bez porozumienia. Parlament Europejski, który za kilka dni miał głosować nad umową 

brexitową, wstrzyma swoje prace, bo europosłowie chcą poczekać z decyzją na wynik innego 

głosowania – tego w Izbie Gmin. Tak, że szefowie państw Europy wydadzą Londynowi kilka 

dni na opanowanie bałaganu i nie będą przyspieszać swojej ostatecznej decyzji. Aby ją podjąć i 

tak będą musieli pojawić się w Brukseli na specjalnym szczycie jeszcze w tym miesiącu. 

„W celu zapobiegania nadużyciom, o których mówi ten dokument, należy zadbać o 

właściwą formację duchownych i kandydatów do stanu duchownego (…). 

Zgłaszający się kandydat do seminarium lub zakonu powinien przejść stosowne 

badanie psychologiczne oraz pogłębiony wywiad, który pozwoli formatorom 

zorientować się co do poziomu dojrzałości seksualnej oraz występowania 

ewentualnych zaburzeń”. 

Źródło: episkopat.pl 

 

„Do seminarium duchownego lub instytutu zakonnego nie należy przyjmować 

kandydata, u którego stwierdzono występowanie zaburzeń w sferze seksualnej, 

w tym głęboko zakorzenionej orientacji homoseksualnej”. 

 

DR: – Czy 346 osób musiało zginąć? Wracają pytania o lotnicze katastrofy w Indonezji i 

Etiopii… 

 

DR: – Pociągi na żądanie, a dokładnie na machnięcie ręką. Koleje dolnośląskie szukają 

oceny efektywności, a pasażerowie szansy, by wsiąść do wagonów. I muszą się w tym celu 

nagimnastykować. To tylko testy i tylko na małych przystankach, ale budzą wielkie 

wątpliwości… 

♣ 
2019-10-21 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2849 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Beatyfikacja kardynała Stefana Wyszyńskiego staje się faktem. Znamy już oficjalną datę i 

miejsce. Stanie się to 7 czerwca przyszłego roku na Placu Piłsudskiego w Warszawie. 

 

Tragedia, której można było uniknąć. 

 

Czy dni Grzegorza Schetyny jako przewodniczącego partii są policzone? 

 

Powstaje film o życiu Zenka Martyniuka. 

 



Sytuacja w Barcelonie budzi liczne pytania dotyczące podobnych ruchów 

separatystycznych w całej Europie. Stolica Katalonii głośno domaga się swojej niepodległości. 

Zresztą nie jest w tym osamotniona. Jakie mogą tego być polityczne skutki? Co to oznacza dla 

jedności starego kontynentu? O tym: 

Marcin Szypszak, Małgorzata Kałużyńska: – Sytuację w Hiszpanii z niepokojem, ale 

i z uwagą obserwuje resztę Europy. Tym bardziej, że Katalonia nie jest odosobniona w swoich 

żądaniach. Co jakiś czas słychać o niepodległościowych trendach w Szkocji, która chciałaby się 

oderwać od Wielkiej Brytanii, czy dążącej do autonomii Korsyce. 

Paweł Lisicki, redaktor „do rzeczy”: – Bardzo silny opór w stosunku do tego statycznego 

państwa narodowego, tak żeby powiedzieć i związane z tym tendencje oddzielenia się… 

MS: – W Polsce daleko idącej autonomii domaga się między innymi Ruch Autonomii 

Śląska. Organizowane rokrocznie marsze i manifestacje mają podkreślać dążenia części 

mieszkańców Górnego Śląska do odrębności. Aktywiści RAŚ odwołują się do lat trzydziestych 

przedwojennego dwudziestolecia. 

„Przedwojenna autonomia Śląska, do której także odwołuje się RAŚ, powinna być 

wzorcem dla nas, jak współczesne regiony – mówimy o regionach, nie tylko 

o Śląsku – mogłyby funkcjonować”. 

Marek Nowara 

Śląska Partia Regionalna 

Źródło: TV Trwam z 15.08.2018 r. 

[Ale autonomii całkowicie zaprzeczają trzy powstania śląskie za przyłączeniem do Polski. 

RAŚ jest wyraźnie mniejszościowy. Za autonomią nie jest także całe Zagłębie Dąbrowskie, 

które po wojnie zostało administracyjnie utożsamiane ze Śląskiem]. 

Mieczysław Ryba, profesor, politolog, Katolicki Uniwersytet Lubelski: – Jeśli ktoś chce 

tak budować politykę samorządową, w kontrze do państwa, w relacji do świata zewnętrznego i 

szuka jakichś inspiracji historycznych, rzeczywiście to jest groźne. 

MS: – Ruch autonomii Śląska od lat aktywny jest w lokalnej polityce. W 2010 roku 

zawiązał koalicję z Platformą Obywatelską i PSL z sejmiku województwa śląskiego. Przetrwała 

trzy lata. W 2015 roku Ruch dołączył do wielkiej koalicji z PO i ludowcami i SLD. 

W czerwcu tego roku politycy skupieni wokół Platformy Obywatelskiej parafowali 

w Gdańsku 21 tez samorządowych. 

Aleksandra Dulkiewicz: – Stawiamy śmiałe tezy, odważne tezy. 

Otwartym pozostaje pytanie o konsekwencje takiego ruchu. 

Tomasz Sakiewicz, redaktor naczelny „Gazety Polskiej”: – Pewnie to było wyjście 

naprzeciw tym tendencjom Brukseli: chcą niszczyć państwa narodowe i osłabiać w ogóle 

państwa. I w tym sensie jest to ogromne zagrożenie. 

MS: – Którego skutki trudno sobie nawet wyobrazić. Marcin Szypszak, Wiadomości. 

 

DH: – Nie będzie śledztwa w sprawie budowy wież przy ulicy Srebrnej. Według 

warszawskiej prokuratury okręgowej nie zaszły okoliczności wskazujące na podejrzenie 

przestępstwa oszustwa na szkodę austriackiego biznesmena. W komunikacie prokuratury 

napisano, że Gerald Birgfellner nie przedstawił żadnych dokumentów potwierdzających 

poniesionych przez niego kosztów. Nigdy nie konsultował planowanych wydatków. Nigdy 

wcześniej nie zwrócił się do Spółki „Srebrna” o zwrot poniesionych przez siebie kosztów. Pod 

koniec stycznia Gazeta Wyborcza opublikowała zapisy nagrania rozmów między innymi 

Jarosława Kaczyńskiego z austriackim biznesmenem. Dotyczyły one planu budowy w 

Warszawie dwóch wieżowców powiązanych ze środowiskiem Prawa i Sprawiedliwości Spółkę 

„Srebrna”. Zażalenie w sprawie odmowy wszczęcia śledztwa zapowiadają już pełnomocnicy 

austriackiego biznesmena. 

[Aż nie chce się komentować. Odwołuję się do szczegółowych zapisów ze stycznia 

i następnych miesięcy]. 

 

DH: – Leśnicy apelują o wycinkę martwych drzew, ekolodzy znowu przeciw. 



[Puszcza Białowieska nie jest lasem. Jest jedynym w Europie zachowanym ekosystemem, 

jest pomnikiem przyrody. Nie może nadal być we władaniu przedsiębiorstwa produkującego 

drewno na sprzedaż]. 

 

Inwazja niebezpiecznych biedronek azjatyckich. 

 

DH: – Wyszli na ulice, żeby zaprotestować przeciwko zabijaniu pieszych na drogach. Po 

wczorajszym śmiertelnym wypadku na Bielanach w Warszawie, w którym na pasach zginął 

mężczyzna ratując żonę i dziecko. Mieszkańcy domagają się reakcji władz miasta, bo od lat 

zabiegają o poprawę bezpieczeństwa i od lat urzędnicy nie robią nic, by zapobiec takim 

tragediom jak wczoraj. 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Kilka godzin przed ciszą wyborczą i dwa dni przed wyborami prokuratura odmówiła 

wszczęcia śledztwa w sprawie dwóch wież prezesa Kaczyńskiego. Przypadek? Są wątpliwości, 

bo prokuratura wiele miesięcy nie podejmowała decyzji i Polacy dopiero po wyborach 

dowiedzieli się, że sprawa idzie do kosza. 

[…] 

Roman Giertych, pełnomocnik Geralda Biergfellnera: – Ta sprawa będzie najbardziej 

jaskrawym przykładem, w jaki sposób można sprywatyzować państwo. 

[…] 

Cezary Tomczyk, Platforma Obywatelska: – …po to, żeby Polska nie mogła się 

dowiedzieć o tym, że prokuratura pod wodzą PiS-u, pod wodzą Zbigniewa Ziobry umorzyła 

sprawę dwóch wież Jarosława Kaczyńskiego. Tak wygląda republika banasiowa, tak wygląda 

sytuacja, w której na czele państwa stoi para-dyktator Jarosław Kaczyński. 

[…] 

Borys Budka, Platforma Obywatelska: – Zbigniew Ziobro dostał bardzo mocne narzędzia 

w swoje ręce. Dopóki jest prokuratorem generalnym, dopóty jego koledzy z obozu władzy mogą 

czuć się bezpiecznie. 

[Działacze Platformy Obywatelskiej powinni byli przewidzieć, na ile stawiają się 

w gorszej sytuacji, startując w wyborach samodzielnie, a nie w koalicji. Powinni byli zrobić 

wszystko, aby zewrzeć całą opozycję w koalicję. Przecież mieli pełną świadomość, co zrobi 

z nimi metoda Donta. Schetyna i Kosiniak-Kamysz dali za wygraną przedwcześnie, przyjmując, 

że nie pokonają PiS-u. Zwarli szeregi tylko w walce o senat. Zwątpili w swój elektorat. Wyborcy 

zrobili wszystko dla opozycji, oddając więcej głosów na opozycję niż uzyskał PiS. Teraz przez 

kolejne cztery lata będziemy wysłuchiwać takich utyskiwań opozycji. Opozycja zawiodła, jest 

głupia, niedojrzała i nie zasługuje na wysłuchiwanie teraz takich narzekań, a tym bardziej na ich 

spisywanie]. […] 

 

GK: – Rządząca partia otwiera kolejny front walki o senat. Składa wnioski do Sądu 

Najwyższego i żąda ponownego przeliczenia głosów w sześciu okręgach, między innymi 

w Koszalinie, gdzie Stanisław Gawłowski wygrał różnicą zaledwie 320 głosów, przy 136 

tysiącach oddanych w wyborach.  

[…] 

PROTESTY 

Katowice, okręg nr 75: Gabriela Morawska-Stanecka, Lewica – 64 172 głosów 

Czesław Ryszka, PiS – 61 823 głosów 

Koszalin, okręg nr 100: Stanisław Gawłowski – 44 956 głosów 

Krzysztof Nieckarz, PiS – 44 636 głosów 

W obu tych okręgach było ponad 3 tysiące głosów nieważnych. 

PiS żąda przeliczenia głosów w okręgach: 

Okręg nr 100 Koszalin 

Okręg nr 12 Toruń 

Okręg nr 92 Konin 

Okręg nr 96 Kalisz 



Okręg nr 95 Kalisz 

Okręg nr 75 Katowice 

We wszystkich tych okręgach wygrali senatorowie opozycji. 

Protesty PiS-u będzie rozpatrywała powołana przez PiS nowa Izba Kontroli 

Nadzwyczajnej i Spraw Publicznych. 

[…] 

 

GK: – Terapia anty-komórkowa. 

[…] 

[Opozycja znów poczuła się w swoim żywiole, walczy w Sejmie o sprawy na swoją skalę 

– tym razem, żeby żona premiera ujawniła swój majątek]. 

 

GK: – Nie ma litości – wypowiedź prezydenta może brzmieć jak presja na Mariana 

Banasia i obóz rządzący. Brak litości jest warunkowy, prezydent mówi o potwierdzeniu 

zarzutów, kontroli oświadczeń, działek i kamienic. A prezes Banaś, pytany o rezygnację, mówi: 

nie ma takiej potrzeby. 

Prezydent: 

„Z uwagi na dobro państwa instytucja tak ważna jak Najwyższa Izba Kontroli musi 

cieszyć się nieskazitelną opinią. Jeśli którykolwiek zarzut przedstawiany w mediach 

okaże się prawdziwy, to Marian Banaś musi odejść. 

No mercy. Nie ma litości.” 

Źródło: Polska Times 

[…] 

 

GK: – To pierwszy taki proces w historii. Poseł Sławomir Nitras pozwał do sądu sejm, 

czyli swojego pracodawcę. Chodzi o dyskryminację i wielokrotne obniżanie uposażenia za 

wypowiedzi z trybuny sejmowej. Poseł Nitras stracił ponad 60 tysięcy złotych, a licznik wciąż 

bije. 

[…] 

 

GK: – Strażnik miejski z Bielska-Białej przyznał się do zabójstwa żony, która była 

w szóstym miesiącu ciąży. 

[…] 

 

GK: – 7 czerwca przyszłego roku na Placu Piłsudskiego w Warszawie odbędzie się 

beatyfikacja kardynała Stefana Wyszyńskiego. Dokona jej papieski wysłannik i będzie to finał 

trwającego 30 lat procesu beatyfikacyjnego. 

[…] 

♣ 
2019-10-22 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2849 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Ważą się losy brytyjskiego premiera. W tle czy raczej na pierwszym planie wciąż 

nierozwiązana sprawa Brexitu. 

 

Wyborcze protesty i wnioski o przeliczenie głosów. 

 

W Barcelonie wciąż brak porozumienia. 

Kto odpowiada za tragedię w Warszawie? 

 

Grzegorz Schetyna: – Mamy wielki skandal w Polsce. Zrobimy wszystko, żeby odbyła się 

także zagraniczna, obiektywna, międzynarodowa kontrola nad sposobem i procesem 

przeliczania tych głosów. 

Platforma postanowiła sama złożyć podobne skargi: 



Marek Borowski, senator Koalicji Obywatelskiej: – Nasze protesty mają głębokie 

uzasadnienie. Natomiast protesty pisowskie są chęcią zamieszania, wyrwania senatu. 

Wnioski Platformy dotyczą takiej sytuacji, kiedy to jej wyborcy zamiast kratki kandydata 

zaznaczali logo komitetów, dlatego oddawali nieważny głos. W ten sposób mogło głosować 

nawet kilka tysięcy osób. 

MB: – Problem polegał na tym, że logo Koalicji Obywatelskiej miało postać kratki. 

Wygląd logo wymyśliła sama Koalicja Obywatelska. Co więcej. Państwowa Komisja 

Wyborcza przetestowała kartę do głosowania z udziałem przedszkolaków. Dzieci nie miały 

problemu ze zrozumieniem zasad głosowania. 

Wiesław Kozielewicz, przewodniczący Państwowej Komisji Wyborczej: – Przedszkolaki 

dobrze głosowały. 70% przedszkolaków prawidłowo zrozumiało i zagłosowało. Człowiek 

dorosły, poczytalny jest w stanie zrozumieć, że ma postawić krzyżyk w kratce. 

[…] 

 

MA: – Ponad 400 milionów złotych trafiło do polskich rolników, trafiły do gospodarstw, 

które ucierpiały z powodu tegorocznej suszy. Jednocześnie ministerstwo rolnictwa zdecydowało 

o wydłużeniu terminów składania wniosków. 

[…] 

 

Instytut Pamięci Narodowej przyznał nagrody „semper fidelis” … za upamiętnianie 

kresów wschodnich… 

 

MA: – Centralne Biuro Antykorupcyjne zatrzymało trzy osoby związane ze 

zorganizowaną grupą przestępczą, wyłudzającą dotacje z Unii Europejskiej oraz krajowe. Z 

ustaleń śledczych wynika, że wyłudzili prawie 15 milionów złotych… 

 

Bezpieczna Polska przyciąga turystów. 

 

Robert Lewandowski nominowany do „złotej piłki”. 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Kto i gdzie będzie ponownie liczył głosy oddane na senatorów? Czy będą przy tym 

obserwatorzy opozycji i instytucji międzynarodowych? 

Opozycja też zgłasza protesty do Sądu Najwyższego, ale ma zupełnie inne argumenty. 

Michał Laskowski, rzecznik prasowy Sądu Najwyższego: – A ja na to pytanie nie potrafię 

odpowiedzieć. Wydaje mi się, analizując przepisy, że jest to niejawne, że jest to czynność 

dokonywana wyłącznie przez sędziów. 

Maciej Knapik: – Jasnej odpowiedzi nie uzyskujemy. Izba Kontroli Nadzwyczajnej, której 

przewodzi sędzia Lemańska, to nowy twór. Została utworzona na mocy przepisów 

wprowadzonych przez Prawo i Sprawiedliwość. Sędziów tej Izby wyznaczała nowa KRS. Te 

zmiany właśnie były podważane jako niekonstytucyjne i upolitycznione – alarmuje opozycja. 

W późniejszej rozmowie telefonicznej sędzia Lemańska stwierdziła, że będzie 

współpracować z monitorującą wybory Organizacją Bezpieczeństwa i Współpracy w Europie, 

czyli OBWE, jak domaga się opozycja, ale w jakim zakresie? Na nasze pismo nie dostaliśmy 

jeszcze odpowiedzi. 

Szanowna Pani Prezes, 

Z uprzejmą prośbą kierujemy do Pani zapytanie w związku z wnioskiem do Sądu 

Najwyższego o powtórne przeliczenie głosów w wyborach do Senatu RP w 2019 

roku: 

Czy i jakie kroki zamierza Pani podjąć, by proces ponownego liczenia głosów był 

jawny? 

Czy zakłada pani obecność obserwatorów, monitorowanie, możliwość rejestracji 

bądź transmisji, zwłaszcza jeżeli chodzi o ewentualne ponowne liczenie lub 

przeglądanie kart do głosowania? 

Z wyrazami szacunku 



Fakty 

Schetyna: – Będziemy kontrolować każdy następny krok. 

MK: – Dlaczego PiS złożyło sześć protestów wyborczych? 

Ryszard Terlecki, wicemarszałek sejmu, Prawo i Sprawiedliwość: – No tak dla 

ciekawości, ale także dla pewności. 

MK: – To za mało – twierdzi komisarz wyborczy w Koszalinie, gdzie senatorem został 

kandydat opozycji i gdzie PiS złożyło właśnie protest. 

Marek Mazur, sędzia Sądu Okręgowego w Koszalinie, komisarz wyborczy w Koszalinie: – 

Zarzut jest taki, ale czy zarzut? Twierdzenie jest takie, że mogło być źle zakwalifikowane głosy 

nieważne. Niczym niepoparte twierdzenie, żadnych dowodów na to nie ma. 

MK: – W komisjach wyborczych są przecież mężowie zaufania, przedstawiciele partii, w 

tym PiS-u, mimo tego PiS chce: 

W ramach protestów, wnioskodawca złożył wnioski o oględziny kart wyborczych na 

rozprawie, porównanie kart wyborczych z protokołami poszczególnych komisji 

wyborczych, ponowne przeliczenie głosów na rozprawie oraz o umożliwienie 

wnioskodawcy wypowiedzenia się na rozprawie w szczególności co do kart do 

głosowania, które zostały zakwalifikowane jako głosy nieważne. 

MK: – Najpierw zostanie rozpatrzony sam wniosek. Jeśli zostanie odrzucony, sprawa się 

skończy. Jeśli nie, przenosimy się tutaj: Tychy, Koszalin czy Grudziądz z tych magazynów karty 

do głosowania zostaną przeniesione i poddane analizie. Jeden z sędziów z Izby Kontroli 

Nadzwyczajnej już napisał w Internecie: 

Marcin Łochowski 

Wyjaśniam – Sąd Najwyższy nie będzie liczył głosów ani nawet dotykał się do kart 

do głosowania. Jeżeli zaistniałaby konieczność dokonania czynności związanych z 

oględzinami tych kart – SN zleci je w drodze pomocy sądowej właściwemu 

SĄDOWI POWSZECHNEMU. 

Twitter.com/Marcin Łochowski 

MK: – Na przykład w okręgu numer 95 w okolicach Koszalina, gdzie PiS zgłosiło protest, 

głosy przechowywane są w 28 gminach na terenie czterech powiatów w zaplombowanych 

workach lub kartonach. 

(Kobylin, Zduny, Sulmierzyce, Krotoszyn, Rozdrażew, Koźmin Wielkopolski, 

Sośnie, Odolanów, Przygodzice, Sieroszewice, Ostrów Wielkopolski, Ostrów 

Wielkopolski (miasto), Raszków, Nowe Skalmierzyce, Kobyla Góra, Ostrzeszów, 

Mikstat, Grabów nad Prosną, Doruchów, Kraszewice, Czajków, Perzów, Bralin, 

Rychtal, Baranów, Kępno, Trzcinica, Łąka Opatowska). 

Anna Krysicka, przewodnicząca Okręgowej Komisji Wyborczej w Kaliszu: – Każda próba 

naruszenia tej plomby, plomba wykazuje, że była próba otwarcia. 

MK: – Tak to wygląda w praktyce. Ponieważ dzisiaj opozycja złożyła swoje protesty 

wyborcze, które dotyczyły między innymi pomylonego loga partii na kartach przy kandydatach, 

kłódek do otwarcia będzie więcej, jeśli Sąd uzna protesty za zasadne. 

Michał Laskowski, rzecznik prasowy Sądu Najwyższego: – Nie może być tak, że decyzja 

Sądu zmienia wolę wyborców. 

MK: – Sąd nie zmieni wyników wyborów, może zarządzić ich powtórzenie w danym 

okręgu lub w całym kraju. Maciej Knapik, Fakty. 

GK: – To nie pierwsza próba podważenia wyników wyborów, ale dotąd robili to przegrani. 

W 2014 roku PiS głośno mówił, nawet o sfałszowaniu wyborów samorządowych. 

Ta partia od czterech lat rządzi, jest odpowiedzialna za przeprowadzenie uczciwych wyborów, 

ma nad nimi większą kontrolę niż ktokolwiek kiedykolwiek. 

[Od nowa Polska Ludowa] 

[…] 

 

Sławomir Broniarz, Związek Nauczycielstwa Polskiego: – Chcemy i w tym kierunku 

zmierzają działania związku, prosić nauczycieli o to, żeby ponownie, po pierwsze, przejrzeli 

własne statuty szkół, po raz kolejny zaznajomili się z przepisami ustawy „karta Nauczyciela” i 



nie podejmowali się wykonywania tych czynności, które nie leżą w zakresie ich zadań. Ta 

niniejsza uchwała, dzisiejsza, rozpoczyna ten protest, będzie on protestem bezterminowym. 

 

GK: – Ceremonia wstąpienia na tron odbyła się zgodnie z sześciusetletnią tradycją, 

w obecności światowych przywódców, dostojników i rodzin królewskich ze 180 państw. W roli 

głównej nowy japoński cesarz – Naruhito. 

…Cesarzowa Masako mówi płynnie w kilku językach, a cesarz studiował w Wielkiej 

Brytanii. 

 

Marian Zembala, profesor, dyrektor Śląskiego Centrum Chorób Serca w Zabrzu: – 

Przesłanie, które chcemy skierować, żebyście państwo zachowali nadzieję, że w tym naszym 

kraju ambitnych ludzi, czasem niepotrzebnie skłóconych, medycyna jest coraz lepsza. Będziemy 

ją stale poprawiać. Pozwala ratowanie życia i przywracanie zdrowia. 

 

GK: – I to już wszystko we wtorkowych Faktach… 

♣ 
2019-10-23 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2849 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Danuta Holecka 

Sąd uchylił korzystną dla lokatorów decyzję komisji weryfikacyjnej. Oburzeni lokatorzy 

opuścili salę sądową. 

 

Najdłuższy tunel w Polsce będzie częścią nowej Zakopianki… 

 

Dzika eksmisja matki z dziećmi… 

Po dwóch latach budowy ekipy drążące przebiły ostatnią skałę… 

Cała nowa Zakopianka ma być gotowa w 2021 roku… 

 

Mimo niskich poziomów z ostatnich miesięcy bezrobocie w Polsce wciąż maleje. Według 

Głównego Urzędu Statystycznego stopa bezrobocia we wrześniu spadła do poziomu 5,1%. To 

zdaniem ekonomistów sytuacja, w której każdy, kto chce pracować, znajdzie zatrudnienie… 

 

Niemal dwa tygodnie po wyborach politycy Platformy Obywatelskiej w Radzie Europy 

alarmują w sprawie protestów wyborczych, które zgłosiło Prawo i Sprawiedliwość… 

 

… w nowej liście leków refundowanych główne zmiany dotyczą tych leków, o które od 

dłuższego czasu zabiegali pacjenci. Znalazło się na niej 76 nowych pozycji. Wśród nich są 

w nowych terapiach stosowane lekarstwa w leczeniu cukrzycy, raka jelita grubego, białaczki 

limfocytowej czy stwardnienia rozsianego… 

 

Wspólnie zatroszczmy się o bezpieczeństwo uczniów na drodze – apeluje prezydent 

Andrzej Duda… 

 

63 lata temu wybuchło powstanie węgierskie, nazywane dziś często rewolucją 56 roku… 

 

Andrzej Duda, prezydent: – To jest właśnie odznaczenie honorujące państwa jako ludzi, 

którzy będąc twórcami, artystami, wykonując różne zawody, realizowaliście swoją pracą także 

dzieło budowy pięknej Rzeczypospolitej. 

[…] 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Ciekawość polityków to może być za mało, by liczyć głosy oddane na senatorów od nowa. 

Niczym nieuzasadnione przekonanie, że głosy nieważne trzeba zaliczyć kandydatowi PiS-u 

brzmi wręcz niepoważnie… 



 

Rada Europy jest zaskoczona protestami wyborczymi PiS-u i oczekiwaniem ponownego 

liczenia głosów – mówił Grzegorz Schetyna po spotkaniu w Strasburgu. Sprawozdawcy Rady 

Europy przygotują raport o praworządności w Polsce, także o kampanii i wyborach… 

 

Zwiedzanie z przewodnikiem. [nowi posłowie w Sejmie]. 

 

Wydaje oświadczenia, straszy pozwami, sądami, nie myśli o rezygnacji z funkcji prezesa 

NIK-u. Za pięć godzin mija czas Marianowi Banasiowi na odniesienie się do wyników kontroli 

CBA, które sprawdzało jego oświadczenia majątkowe. Wszystko w tej sprawie jest tajne przez 

poufne… 

 

Jest kolejny wyrok NSA i pytanie czy zostanie wykonany? Nagrania z monitoringu sprzed 

sejmu z grudnia 2016 roku sędziowie uznali za informację publiczną i pozwolili je ujawniać. 

Przed sejmem były wówczas tysiące protestujących. Niektórzy zostali zatrzymani i skazani… 

 

Kurdowie mają wycofać się o 30 kilometrów od granicy z Turcją w głąb Syrii, a wojska 

tureckie zakończą operację wojskową – tak brzmi porozumienie zawarte w Rosji przez 

prezydenta Putina i Turcji Reczepa Erdoana… 

 

Boris Johnson musi się poddać. Obiecywał i bardzo chciał Brexitu z końcem października, 

ale opór w Parlamencie był tak duży, że brytyjski premier musiał wstrzymać ratyfikację umowy 

o wyjściu z Unii. Donald Tusk rekomenduje krajom wspólnoty kolejny termin – 31 stycznia 

przyszłego roku. 

Cezary Grochot: – Znowu obrady do późnego wieczora i znowu decyzje, z których 

zrozumieniem coraz większe problemy mają nawet Brytyjczycy. Najpierw sukces Borisa 

Johnsona – Izba Gmin poparła jego wersję umowy brexitowej. 

Boris Johnson, premier Wielkiej Brytanii – Po raz pierwszy w tej długiej kadencji Izba 

wzięła na siebie odpowiedzialność. Zjednoczyła się i zaakceptowała umowę. To tym większy 

powód do radości, bo jeszcze kilka tygodni temu, mało kto w ogóle wierzył, że możemy 

wynegocjować nowe porozumienie. 

CG: – Ale zaledwie kilkanaście minut później posłowie odrzucili proponowaną przez 

Johnsona ekspresową ścieżkę legislacyjną. Nie będzie pośpiesznego przyjmowania ustaw 

związanych z Brexitem, a to oznacza jedno – szanse na wyjście Wielkiej Brytanii z Unii 

31 października spadły niemal do zera. 

Jeremy Corbyn, przewodniczący Partii Pracy: – Dziś wieczorem Izba nie dała się 

wciągnąć w dyskusję na temat bardzo ważnych ustaw niemal bez zapowiedzi i bez analiz 

ekonomicznych. To premier jest autorem własnego nieszczęścia. 

CG: – Boris Johnson zapowiedział w związku z tym, że wstrzymuje prace nad ustawą 

brexitową do czasu odniesienia się przez Brukselę do jego wniosku o kolejne przesunięcie 

terminu wyjścia Wielkiej Brytanii z Unii do 31 stycznia przyszłego roku. Donald Tusk popiera 

ten wniosek. 

Donald Tusk 

Aby zapobiec Brexitowi bez umowy, zalecę państwom członkowskim 

zaakceptowanie wniosku Wielkiej Brytanii o jego przedłużenie. W tym celu 

zaproponuję procedurę pisemną. 

CG: – Zgodę na przesunięcie Brexitu musi dać cała Unia. Spiker sytuację podsumował 

tak: 

John Bercow, spiker Izby Gmin 

„Ustawa brexitowa znajduje się teraz w czyśćcu. Nie jest martwa, ale jest w stanie 

inercji. Nie jest w drodze, nie postępuje naprzód, można powiedzieć, że jest 

statyczna. To nie jest trup”. 

CG: – Boris Johnson do wczoraj groził, że jeśli Parlament uniemożliwi mu wyjście z Unii 

31 października, nie pozwoli na to, aby – tu cytat: kolejne miesiące były takie same i będzie 

dążył do przyspieszonych wyborów, a to może oznaczać, że w niekończącym się serialu 



wrócimy do punktu wyjścia, gdyby w wyborach zwyciężyli przeciwnicy Brezitu. Cezary 

Grochot, Fakty. 

♣ 



2019-10-24 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2849 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Klub parlamentarny PiS będzie rekomendował Elżbietę Witek na marszałka sejmu. 

Kandydatem na marszałka senatu będzie Stanisław Karczewski. Mateusz Morawiecki otrzymał 

rekomendację do pełnienia funkcji premiera – poinformował Ryszard Terlecki. 

 

Agenci CBA w stołecznym ratuszu. 

 

Posłowie otrzymali zaświadczenia o wyborze. 

 

Tęczowy piątek i obawy rodziców. 

 

…CBA i warszawska prokuratura prowadzą śledztwo w sprawie wycieku ścieków do 

Wisły. Agenci CBA zabezpieczyli dziś dokumenty w stołecznym ratuszu i w Miejskim 

Przedsiębiorstwie Wodociągów i Kanalizacji. Śledczy sprawdzają czy z winy urzędników mogło 

dojść do zanieczyszczenia środowiska… 

[Powinni sprawdzać czy z czyjejś winy doszło do zanieczyszczenia środowiska, a nie czy 

z winy urzędników do szło do tego]. 

 

…oficjalnie otrzymali zaświadczenia o wyborze, wśród 460 posłów są debiutanci, ale 

i bardzo wielu doświadczonych… Największy problem ma Platforma Obywatelska, która po 

kolejnej wyborczej klęsce chciałaby szukać nowej drogi, ale na razie na chęciach się kończy… 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Marian Banaś w ostatniej chwili wysyła wyjaśnienia do CBA – tajne… 

 

Wnosimy o pozostawienie protestów bez dalszego biegu – to jest na razie opinia PKW, a 

nie Sądu Najwyższego i dotyczy na razie jednego protestu PiS… 

 

Borys Budka rzuca rękawicę i chce powalczyć o funkcję szefa klubu parlamentarnego 

Platformy… 

 

Piszą o tym na całym świecie, ale wszyscy na końcu stawiają znak zapytania. Bo 

informacja brzmi niewiarygodnie, rewolucyjnie. Koncern Google miał stworzyć najmocniejszy 

komputer w historii. Podobno 200 sekund liczy to, co inne komputery w 10 tysięcy lat. 

Marcin Wrona: – O tym, że rewolucja kiedyś nastąpi, wiadomo od dziesięcioleci, bo teoria 

działania komputerów kwantowych jest znana, ale problemem było zbudowanie działającej 

maszyny, która będzie w stanie błyskawicznie wykonywać obliczenia. Google twierdzi, że w 

jego laboratoriach Santa Barbara w Kalifornii powstała taka maszyna, dzięki której osiągnęli 

przewagę kwantową, czyli przełom, który pozwoli na wykonywanie obliczeń z prędkością 

nieosiągalną przy pomocy obecnych technologii. 

John Preskill, profesor, Politechnika Kalifornijska: – Od wielu lat ludzie starali się 

zbudować sprzęt komputera kwantowego, który będzie przetwarzał informacje w zupełnie inny 

sposób niż cyfrowe komputery, których dziś używamy. 

MW: – Maszyna skonstruowana przez Google wykorzystuje zachowanie cząsteczek metali 

w ekstremalnie niskiej temperaturze „-270℃” minus dwustu siedemdziesięciu stopni Celsjusza. 

W ciągu trzech minut i dwudziestu sekund obliczyła to, co najszybszemu istniejącemu 

superkomputerowi zajęłoby 10 000 lat. A co, jak zapewnia szef firmy, to dopiero początek. 

Sundar Pihai, dyrektor generalny Google: – Da nam to szanse na zrozumienie 

wszechświata w głębszy sposób, zbliżony do sposobu, w jaki faktycznie działa, a to nas bardzo 

aktywuje. 

MW: – To wciąż eksperymenty, ale w niedalekiej przyszłości komputery kwantowe będą 

przełomem w dziedzinie sztucznej inteligencji, a wszelkie szyfry i tajne kody będą łamać w 

ciągu sekund. Emocje studzi jednak IBM, który też pracuje nad tą technologią. Według jego 



ekspertów obliczenia maszyny konkurencji tradycyjnemu komputerowi zajęłyby nie 10 tysięcy 

lat, ale zaledwie 2,5 dnia. Marcin Wrona, Fakty. 

[Proszę zwrócić uwagę na jedno: Marcin Wrona cały czas mówi: MASZYNA. Właśnie! 

Maszyna to do szycia, maszyna do pisania, maszyna szyfrująca – do zagadnienia podchodzi się 

nadal tradycyjnie, budując nadal maszynę z wieloma gwintami, rurkami, mechanizmami. A 

przecież nikt nawet nie próbuje wybrać się w kosmos na rowerze. Tu technologia musi sprostać 

zagadnieniu, trzeba myśleć w sposób adekwatny, kwantowy]. 

♣ 
2019-10-25 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2762 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Nauka tolerancji czy naruszenie ładu społecznego i promocji ideologii LGBT – w spór o 

tęczowy piątek zaangażowali się rodzice walczący o swoje prawo do wychowania dzieci. 

 

Narkotykowy boss w rękach polskiej policji… 

 

Eurowizja – junior zbliża się wielkimi krokami… 

 

PiS przedstawiło kandydatów na najważniejsze stanowiska w nowym parlamencie… 

Opozycja wciąż targuje się o to, kto powinien być marszałkiem senatu. Trwa też walka 

wewnątrz Platformy o to, kto pokieruje partią… 

 

Konferencja Episkopatu Polski 

„Szkoła nie jest i nie może być miejscem na jakiekolwiek propagowanie środowisk 

LGBTQ”. 

 

„Obowiązkiem szkół jest edukacja antydyskryminacyjna”. 

Adam Bodnar 

Rzecznik praw obywatelskich 

 

Mikołaj Pawlak, rzecznik praw dziecka: – One są wprowadzane niejako podprogowo, pod 

płaszczykiem niektórych szczytnych haseł z chęcią taką zawłaszczenia tych haseł: tolerancji, 

afirmacji, akceptacji. 

 

W Warszawie odsłonięto pomnik Wojciecha Korfantego. W tym roku mija 80 lat od jego 

śmierci, legendarnego przywódcy Polaków na Dolnym Śląsku. Jego pomnik stanął u zbiegu Alej 

Ujazdowskich i ulicy Agrykola [w Warszawie]. 

Zero tolerancji dla wyłudzających podatek VAT. 

 

Sądy przywracają emerytury esbekom. [służba bezpieczeństwa w PRL] 

 

Senatorowie otrzymali dziś zaświadczenia o ich wyborze. 

 

37 kolejnych zarzutów dyscyplinarnych usłyszała sędzia Monika Frąckowiak z 

poznańskiego Sądu Rejonowego. Chodzi o wielomiesięczne opóźnienia w sporządzaniu 

uzasadnień do wyroków… 

 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Przez kilka lat minister finansów, Mateusz Morawiecki i wiceminister, Marian Banaś, tak 

bezkompromisowo walczyli z mafiami watowskimi, że nie zauważyli, że bossów takich mafii 

mają w swoim resorcie. Pisze o tym dziś Rzeczpospolita. Urzędnicy siedzą już w areszcie z 

zarzutami… 

 



Jest kolejna opinia, tym razem Okręgowej Komisji Wyborczej z Koszalina, która wnosi, 

by pozostawić bez dalszego biegu protest wyborczy PiS-u w jej okręgu. Ostateczne decyzje 

podejmie Sąd Najwyższy. W senacie rozpoczęła się wymiana składu Izby, na szczytach władzy 

rewolucji nie będzie… 

 

Nikt nikogo do niczego nie zmuszał. Decyzję, czy organizować „tęczowy piątek”, 

w każdej szkole podejmowali wspólnie uczniowie, nauczyciele i rodzice. To akcja mająca uczyć 

tolerancji, empatii i zrozumienia dla osób o innej religii, kolorze skóry i orientacji seksualnej. 

 

[Kolor skóry jest widoczny i oczywisty, więc o różnych rasach ludzkich należy uczyć. 

Z inną religią już trudniej, zwłaszcza, że są jeszcze niewierzący w żadną religię. 

Należałoby dostatecznie wykazać i nauczać, czym się różnią i dlaczego religie są różne, a tu już 

trudno pominąć zagadnienie, która religia jest prawdziwa i dlaczego inne religie są 

nieprawdziwe. Wierzącemu trudno jest wpoić, że ateista nie jest niczym gorszym od wierzącego, 

bo to podważa istotę religii, bo na tym zasadza się wiara, że ktoś idzie jedyną prawdziwą drogą, 

a inni są zgubieni, pójdą do piekła na stałe. Od tysięcy lat nawet nie próbowano rozstrzygnąć 

tych kwestii, a tu dzieci w „tęczowy piątek” mają załatwić pojęcie wiary. 

Najtrudniej jest wpoić dzieciom problematykę orientacji seksualnej, zwłaszcza, że tutaj 

biologia włada niepodzielnie i nie robi sobie nic z naszego szufladkowania pojęciowego. Seks to 

olbrzymia przyjemność. Cała przyroda opiera się na zasadniczym celu – przedłużenia trwania 

gatunku. Wszystkie pyłki roślin, wszystkie plemniki zwierząt są wydzielane i ich sprawą jest, 

czy trafią na jajo, czy trafią na kwiat. To pojęcie – „ich sprawą jest” – powoduje całe 

zamieszanie w świecie. Rośliny radzą sobie prosto, wysyłając tak olbrzymie ilości wszelkich 

pyłków, że tyle ile trzeba, trafia tam, gdzie trzeba, a olbrzymia reszta pyłków przepada. Czasem 

jednak pyłek trafi nie tam, gdzie trzeba, a pomimo to pojawia się kwiat nowej odmiany. 

Podobnie jest z plemnikami: jest ich również zawrotna ilość, a może jest ich znakomicie więcej 

niż pyłków, bo zapładniają jajo wbrew zakazom, wbrew ograniczeniom kulturowym. Przecież z 

czegoś się bierze, że ludzi jest coraz więcej na Ziemi. Intymność procesów powoduje, że na co 

dzień nie widzimy ich zachodzenia – właśnie: „szła, aż zaszła” – proszę wybaczyć żart. 

Literatura nie istniałaby, gdyby nie ta biologiczna potrzeba ludzi. A tu jeszcze pojawiają się 

mulaci, Afroamerykanie. Inne szczepy ludzi się mieszają. Zgroza. 

Ale dlaczego o tym wszystkim mówię i tak mówię? Jeśli pyłek padnie nie na ten kwiat, nic 

nie zachodzi. Biologia mówi: nic się nie stało, nie ma sprawy. Jeśli plemnik padnie na plemnik 

innego człowieka, też nic nie zachodzi. Nawet jeśli jajeczka dwóch różnych kobiet zbliżą się do 

siebie na tyle, ile to jest fizycznie możliwe, to też nic nie zachodzi. W obu przypadkach biologia 

daje człowiekowi jakieś zadowolenie ze spełnienia. Dla biologii też nic się nie stało, po prostu 

trafiło się nie tam, gdzie trzeba bądź nie tak, jak trzeba – też mówi – nie ma sprawy. Gdy do tego 

wszystkiego wmieszamy sugestywność stroi damskich i męskich, a ponadto odczucie człowieka, 

któremu obojętne jest, czy sam usiłuje zapłodnić, bądź ktoś jego usiłuje zapłodnić… Stale ten 

sam biologiczny proces, który „mędrcy” poszufladkowali i nawali i eL, i Gie, i Be i Te. 

Stwierdziwszy tyle, chciałbym przyłożyć do tak widzianych zagadnień kilka godzin 

„tęczowego piątku” w szkole]. 

♣ 
2019-10-26 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2762 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Pościekowe osady z warszawskiej Czajki były rozwożone ciężarówkami po Polsce. Takie 

są ustalenia inspektorów ochrony środowiska. 

 

Domagają się reform. Ponad milion protestujących Czylijczyków [Chile] na ulicach… 

 

Za wolność waszą i naszą – Holendrzy w hołdzie żołnierzom generała Maczka… 

 

Tej nocy pośpimy godzinę dłużej. 



 

W Katalonii rozpoczęła się historyczna demonstracja, na ulicach spodziewany jest milion 

osób… 

 

Polska zyskuje kolejnego sojusznika w walce z rosyjską dominacją gazową. Rząd Danii 

wydał zgodę na budowę na swoim terenie elementów gazociągu Baltik Pajp. Nowy gazociąg 

i współpraca energetyczna ze Stanami Zjednoczonymi sprawią, że rządowy plan uniezależnienia 

się od Rosji stanie się faktem… 

 

Ostatni żyjący żołnierze pierwszej pancernej dywizji generała Maczka biorą udział 

w obchodach siedemdziesiątej piątej rocznicy wyzwolenia Bredy spod dojczlandzkiej okupacji. 

Walki o Holandię były jednymi z najważniejszych podczas drugiej wojny światowej, a polskie 

zwycięstwa znacząco przybliżyły aliantów do ostatecznego pokonania Dojczlandu… 

 

58 medali Polaków na wojskowych igrzyskach. Jutro szansa na następne [w Chinach]. 

 

Kolejne nieprawidłowości w sprawie warszawskiej oczyszczalni [ścieków] Czajka. 

 

Młode wilki kontra doświadczony polityk – tak wygląda wewnętrzna walka o władzę 

w Platformie Obywatelskiej. [Nie takie młode, choć stare też nie. Nie taki doświadczony sądząc 

po błędach]. 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Nieszczęścia chodzą parami – to były poseł Artur Zawisza komentuje wczorajsze 

dwukrotne zatrzymanie go przez policję drogową. Rano potrącił rowerzystkę i okazało się, że 

jeździ bez prawa jazdy, które mu odebrano za jazdę po pijanemu. Tym razem nie pił i 

wieczorem usiadł za kółkiem ponownie… 

 

Meczenie zwierząt nieludzkie i groźne. [Jakie nieludzkie? To właśnie człowiek dręczył 

niedźwiedzia w cyrku. Trzeba znaleźć inne określenie, bo nie jest to także zezwierzęcenie]. 

 

Wprawdzie jest już europejska decyzja, że sezonowych zmian czasu nie będzie, ale na 

razie są i będą jeszcze w przyszłym roku. Tej nocy to oznacza, że możemy pospać dłużej… 

 

Będzie ogłoszony raport w sprawie Mariana Banasia… [będzie] 

 

Policja zatrzymała mężczyznę, który oferował pomoc w porywaniu dzieci i długo 

pozostawał bezkarny… 

 

To były Fakty… 

♣ 
2019-10-27 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2762 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Szef państwa islamskiego nie żyje. Przywódca dżihadżystów zginął podczas operacji 

amerykańskich sił specjalnych w Syrii. Abu Bakr al.-Baggdadi wysadził się w powietrze 

w północno-zachodniej Syrii, gdy okazało się, że nie ma już żadnej drogi ucieczki przed 

amerykańskimi komandosami… 

 

Lewica razem? Czy osobno? 

Artur Wróblewski, politolog, Uczelnia Łazarskiego: – Partia „razem” jest ugrupowaniem 

skrajnie lewicowym, neo-marksistowskim i właściwie to trochę nie pasuje chociażby do partii 

SLD, która jest taką lewicą menstrimową, a nawet, patrząc na przeszłość tej formacji, trochę 

taką przecież neoliberalną. 

 



Świat ojca Mateusza, czyli kultowego serialu Telewizji Polskiej. 

 

Rośnie zainteresowanie rządowym programem „mój prąd” [panele słoneczne na dachach]. 

 

Głośne hiszpańskie NIE dla separatystów – też jesteśmy Katalończykami, powstrzymajcie 

to szaleństwo… 

 

Znicz pamięci dla Polaków, którzy zginęli w pierwszych tygodniach dojczlandzkiej 

okupacji… 

 

Polska reprezentacja igrzysk wojskowych z 60 medalami… 

 

Pomnik Przemysława Gosiewskiego w Kielcach. [Zginął w katastrofie smoleńskiej]. 

 

Święto literatury w Krakowie [międzynarodowe targi książki]. 

 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Nie żyje najbardziej poszukiwany terrorysta świata… Jego tożsamość potwierdzono 

w ciągu piętnastu minut badaniami DNA!!! [To rekordowo szybkie badanie DNA. Z czym 

porównali? Przecież był najbardziej poszukiwanym terrorystą świata. Oj, dziennikarze! Trochę 

więcej przytomności]. 

 

Stop piratom drogowym, którzy mogą zabić… 500 złotych to nie jest mandat… 

 

To systemowy atak wymierzony w duchowieństwo i wiernych – pod takim oświadczeniem 

podpisali się najbliżsi współpracownicy i podwładni arcybiskupa Sławoja Leszka Głódzia w 

reakcji na zarzuty stawiane mu przez księży w reportażu „czarno na białym” … 

♣ 
2019-10-28 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2762 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Sukces Agencji Bezpieczeństwa Wewnętrznego. Piotr eŚ, który szpiegował na rzecz Rosji, 

jest już w areszcie. 

 

Jest zgoda Brukseli na opóźnienie Brexitu. 

 

Koniec ciepłej jesieni, nadciągają chłody. 

 

Stany Zjednoczone zaangażują się w budowę farm wiatrowych w Polsce. Ministerstwo 

rozwoju podpisało umowę w tej sprawie z przedstawicielami jednej z największych 

amerykańskich firm produkujących zieloną energię, Amerykanie dostarczą Polsce technologie. 

A w budowę wiatraków mają być zaangażowane polskie firmy… 

 

Będzie trzecia inwestycja w Warszawie w ramach programu „Mieszkanie+”. 12 budynków 

wielorodzinnych ma stanąć na Białołęce… 

W Jarocinie – 258 mieszkań, w Wałbrzychu – 215, w Białej Podlaskiej – 186, w Gdyni – 

172, w Kępnie – 36. 

 

Kulisy wojny wywiadów. 

 

Adrian Stankowski, publicysta, „Gazeta Polska Codziennie”: – Poprzednie władze 

Platformy Obywatelskiej i PSL zupełnie lekceważyły zagrożenie ze strony Rosji. 

 



Po raz pierwszy polscy piloci wzięli udział w międzynarodowych ćwiczeniach Global 

Tander, polskie F-16 eskortowały amerykańskie bombowce B-2 i B-52, które przeleciały nad 

Polską. To kolejny element polityki odstraszania potencjalnych agresorów… 

 

Mieszkańcy Nowego Miasta nad Pilicą walczą o uratowanie szpitala. Dyrektor placówki 

nie radzi sobie z problemem i wnioskuje zamknięcie dwóch oddziałów. [Bo dyrektorzy 

wszystkich innych szpitali w Polsce radzą sobie i nie mają problemów]. Szpital ma poważne 

problemy finansowe. [Ale dyrektorka startowała z list PSL i została powołana przez starostę 

popieranego przez SLD]. 

Stanisław Karczewski, marszałek senatu: – Nieudolne zarządzanie tym szpitalem 

spowodowało to, że są tak duże problemy. To nie jest dobra recepta likwidacji oddziału. Budżet 

tego szpitala był wypracowany przez pokolenia pracujących tu lekarzy [Karczewski pracował tu 

przez 30 lat], pielęgniarek, salowych. 

[Karczewski już się wczuwa w rolę opozycji w senacie]. 

 

Powyborcza walka o władzę w obozie opozycji. 

 

Tragiczny pożar kamienicy w Inowrocławiu, zginęły 4 osoby… 

 

Do Smoleńska dotarł zespół śledczych delegowanych przez prokuraturę krajową. W ciągu 

najbliższych dni mają przeprowadzić czynności śledcze przy wraku TU154M, który w 2010 

roku rozbił się podczas próby lądowania na tamtejszym lotnisku… 

 

Nie żyje Władimir Bukowski, rosyjski pisarz. 

[Wreszcie Wiadomości są wiadomościami, prawie bez propagandy]. 

 

Tvn24bis – Dzień na bis – Kamila Rachwalska 

Wkrótce mamy poznać skład nowego rządu. 

 

Polscy prokuratorzy znowu w Smoleńsku, badają wrak Tupolewa, ale szczegóły trzymają 

w tajemnicy. 

 

Kara śmierci dla homoseksualistów w Ugandzie. Europa potępia, PiS wstrzymuje się od 

głosu. 

 

Ksiądz i jego żona. Tak może wyglądać parafia w Amazonii. Watykan na TAK. 

 

Jest negatywna opinia dla 36 protestów wyborczych. Wśród nich są 4 z PiS-u… 

Michał Laskowski, rzecznik prasowy Sądu Najwyższego: – Mamy dowód na niezależność 

PKW, na to, że nie ulega ona emocjom. 

Państwowa Komisja Wyborcza 

„…na podstawie posiadanych dokumentów i informacji o przebiegu głosowania 

i wyborów Państwowa Komisja Wyborcza nie stwierdziła naruszeń prawa 

wyborczego, które – w jej ocenie – mogłyby mieć wpływ na wynik głosowania i 

wynik wyborów…” 

[To ze sprawozdania PKW o wyborach do sejmu i senatu]. 

…Już w środę trzyosobowe składy w Izbie Sądu Najwyższego stworzonej przez PiS 

zaczną rozpatrywać pierwsze dwa wyborcze protesty PiS-u. 

 

Pierwsze posiedzenie sejmu 12 listopada i od tego momentu prezydent ma dwa tygodnie 

czasu na powołanie rządu. 

…nie wykluczają, że powróci ministerstwo skarbu. 

Tłumaczenia Mariana Banasia dotarły do CBA. Szef NIK-u i minister finansów 

odpowiadał na kontrolę swoich oświadczeń majątkowych… 

 



Telewizja TRWAM, Myśląc Ojczyzna – Krzysztof Bielecki, profesor zwyczajny nauk 

medycznych, specjalista w chirurgii ogólnej i chirurgii onkologicznej 

Dobry wieczór państwu. 

Często życzymy sobie, składając życzenia z okazji świąt, urodzin, imienin, życzymy sobie 

wszystkiego najlepszego. Nie damy rady tego udźwignąć. Prawda? Raczej powinniśmy dawać 

takie życzenia konkretne, które możemy zrealizować. Ja to życzę wszystkim uśmiechu na twarzy 

i aby się trzymali prosto. Prawda? To trzeba stanąć pod ścianą plecami, głową dotknąć do ściany 

– czy ja się trzymam prosto i czy mam uśmiech na twarzy. To proste życzenie, każdy może 

zrealizować, ale świadczy o pewnym zdrowiu. I dzisiaj chcę kilka minut  

poświęcić, co się składa na tak zwane pojęcie zdrowia? No więc trzy elementy – nieśmiało chcę 

państwu zasugerować,  

pierwsze, powiem, popiszę się znajomością angielskiego, to jest: Maind, body, end spiryt. 

Maind czyli umysł, dbamy o to, żeby mieć rozum, często go używać. Przypominam, że ręka jest 

narzędziem mózgu, nieodwrotnie. Czyli najpierw myślimy – poprawiamy umysł, czyli dobrze 

życzymy drugiemu człowiekowi, znakomicie poprawia nam samopoczucie, lepiej niż papieros 

czy małpka alkoholu wypita. Czyńmy dobrze drugiemu człowiekowi. Poprawiajmy naszą 

wiedzę zawodową, uczmy się. Uczyć się, to znaczy stawać się lepszym. Minimalizować 

bezproduktywne zajęcia. Ile my czasu marnujemy, robiąc coś, co nie ma nawet głębokiego 

sensu. Ja nie chcę powiedzieć co, bo każdy ma pojęcie sensu i sam może ewaluować czy warto 

się tym zajmować, czy nie. Na pewno nie powinniśmy zajmować się sprawami, na które nie 

mamy wpływu. No bo to szkoda naszego zdrowia, siły i nerwów, no. Dbać o siebie i nagradzać 

siebie. Jeżeli coś dobrze zrobiłem, no to sprawmy sobie nagrodę, przyjemność. Sokrates 

powiedział, że odpoczywanie, umiejętność odpoczywania jest jednym z największych dóbr 

człowieka. Ale odpoczywajmy tak, żeby odpoczywał umysł i ciało, i duchowość.  

Drugie, element zdrowia, to jest nasze ciało. Musimy uważać na to, żeby nie mieć zanadto 

nadwagi za dużej, nie być otyłym. Ruszać się. Mieć świeże powietrze. Oddychać – ja wierzę 

bardzo w tak zwane pierwsze pięć głębokich oddechów, jak wstajemy rano z łóżka. Otwieramy 

okno, patrzymy na drzewko, słuchamy ptaszka, który tam gdzieś się zaplątał i robimy pięć 

głębokich wdechów. Dla tych, co śpiewają, to wiedzą o czym myślę: przepona w dół, brzuszek 

lekko do przodu – głęboki wdech, pięć razy. Zobaczycie, jak za każdym oddechem zmienia się 

świat. Mieć każdy powinien lekarza pierwszego kontaktu. Ja proszę państwa ze wstydem 

dopiero niedawno doktora znalazłem, lekarza, któremu ufam i powiedziałem: proszę nie zważać 

na to niezależnie od tego, kim jestem i co robię, proszę mnie traktować jak normalnego 

śmiertelnika, swojego pacjenta. Zlecił mi całą petardę badań. Teraz spokojnie zrobiłem. 

Powiedział mi, ile ja mam lat? Powiedziałem, doradził mi, jaką suplementację, że muszę łykać 

magnez, żeby nie mieć skurczów mięśniowych, muszę jeść owoce, warzywa…  

No i trzeci element dobrego zdrowia to jest duchowość, czyli wszystkie więzy wyższego 

rzędu, związane z uczuciami. Czyli więzy rodzinne, przyjaciele, wsparcie religijne, wsparcie 

duchowe i w tej więzi duchowości chcę na zakończenie powiedzieć takie piękne zdanie, którego 

niedawno się nauczyłem, że my jesteśmy tak zdolni, że potrafimy wszystko zrobić, cokolwiek o 

nas się poprosi, ale nie jesteśmy w stanie wszystkiego sami zrobić. Potrafisz każde zadanie 

zrobić, ale nie jesteś w stanie wszystkiego sam zrobić. Życzę państwu, żeby z tej zbiorowości 

zadań, czynności, wybrać tylko te, które są pożyteczne, czemuś służą, 

przede wszystkim nas cieszą, służą drugiemu człowiekowi i dają nam ogromną satysfakcję 

i zadowolenie. Życzę państwu dobrej nocy, z Bogiem. 

♣ 
2019-10-29 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2757 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Michał Adamczyk 

Polityk Platformy Obywatelskiej przyłapany na gorącym uczynku, przyjmował łapówki od 

dewelopera. Burmistrz warszawskich Włoch zatrzymany za przyjęcie 200 tysięcy złotych 

łapówki. 

- Wziął pieniądze od znanego dewelopera stołecznego, w zamian pomagał mu w 

uzyskaniu korzystnych decyzji związanych z warunkami zabudowy. 



 

Opozycja bez porozumienia w sprawie wspólnego kandydata na marszałka senatu. 

- W obozie opozycji każda z tych partii chciałaby być punktem od niesienia, a nie dawać 

Platformie wszystkich kart. 

[TVP przestało podawać nazwiska swoich rozmówców]. 

 

Podejrzany o spowodowanie pożaru, w którym zginęła matka z trójką dzieci, w rękach 

policji. 

 

Król Niderlandów, polska para prezydencka, kombatanci i politycy oddali hołd polskim 

bohaterom. 75 lat temu pierwsza dywizja pancerna generała Stanisława Maczka wyzwoliła 

Bredę… 

 

Rosną szanse na podwyższenie unijnych dopłat dla polskich rolników. Jak poinformował 

szef resortu rolnictwa, wśród unijnych ministrów nie ma sprzeciwu co do wyrównania dopłat w 

ramach krajów wspólnoty. Dzisiaj rząd przyjął plan rozwoju rolnictwa na najbliższe lata… 

 

Była prezes Wisły Kraków aresztowana… 

 

W Polsce co 7 minut ktoś doznaje udaru mózgu… 

 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Protesty. 

Pożar i sprawca. 

Tygrysy w potrzasku. Na polsko-białoruskiej granicy. 

Andrzej Duda ma już kolejnego wyborcę, Platforma na razie ma pomysł na prawybory. 

Ojciec Rydzyk deklaruje, że na Dudę zagłosuje, a za tym jednym głosem pójdzie potężny 

elektorat. Wybory prezydenckie za pół roku, kampanię już widać… 

 

Prokurator przed sądem. Według rzecznika dyscyplinarnego, Krzysztof Parfimowicz 

powiedział kilka słów za dużo. W „czarno na białym” [program TVN24] wytknął błędy i nazwał 

je po imieniu. Ocenił też szefa wszystkich prokuratorów. I teraz to Zbigniew Ziobro zdecyduje, 

kto dalej zajmie się sprawą… 

 

Dwie wieże wyszły na jaw dokładnie 9 miesięcy temu. Śledztwa nie będzie, ale jest 

zażalenie pełnomocników. Dlaczego nie mogli zadać pytań Jarosławowi Kaczyńskiemu? 

Dlaczego pytania do prezesa padły w prokuraturze przy okazji innej sprawy? 

[…] 

 

Głosowanie w Parlamencie Europejskim i dramat na Morzu Śródziemnym. Rezolucja 

miała zobowiązać kraje Unii do sprawniejszego poszukiwania i ratowania uchodźców i 

imigrantów w morskich wodach. Przepadła. A przeciw głosowali nie tylko posłowie PiS, ale też 

Platformy i PSL. O tym, jak nie chcieć ratować życia: 

Paweł Płuska: – Tu śmierć miesza się z nadzieją. Determinacja ze zwątpieniem. Te obrazy 

dla wielu w Europie są tylko migawkami telewizji. Dla tych, którzy to przeżyli, czymś, co nie da 

się zapomnieć. 

W ostatnich latach za marzenia o lepszym życiu najwyższą cenę zapłaciło 19 tysięcy osób 

i choć liczba tych, którzy giną w wodach Morza Śródziemnego, spada, to i tak wciąż jest 

zatrważająca. Dlatego problemem zajął się Parlament Europejski, ale rezolucja, która miała 

zobowiązać kraje Unii do sprawniejszego poszukiwania i ratowania uchodźców i imigrantów na 

Morzu Śródziemnym, przepadła, dwoma głosami. 

[Ja za tym widzę bardzo intratny biznes przede wszystkim: jedni mają dostatecznie duże 

kwoty dolarów, aby opłacić swoją nielegalną przeprawę, drudzy znaleźli w tym liczący się łatwy 

zarobek. Kto nie ma pieniędzy, nie płynie. Te od lat identyczne pontony, identyczne kamizelki 

ratunkowe o tym świadczą. Na morzu nie pojawiają się flotylle przeróżnych łódek, tratw czy 



nawet kutrów i na nich biedaków gnanych nędzą. Za kwoty, które zainteresowani muszą 

wpłacić, powinni być transportowani pięknymi jachtami, bądź luksusowymi okrętami – z 

gwarancją dopłynięcia do portu. Tych pieniędzy starczyłoby również na oficjalne załatwienie 

zgody na pobyt w Europie, znalezienie im pracy. Tymczasem północna Afryka rzekomo nie wie, 

co się dzieje z ich obywatelami, pontony wypływają bez żadnych przeszkód, a południowa 

Europa ma problem z opanowaniem nielegalnej imigracji. Uchodźcy uciekają więc w tajemnicy 

– rzekomo. Proceder wygląda tak, że z Afryki wypływają na nieodpowiedzialnych pontonach i 

dalej już płynący są pozostawieni samym sobie z bardzo dużą pewnością na utonięcie. Nawet na 

pontonie nie ma nikogo z tych, którzy wzięli pieniądze., oni ponton porzucili, nie są 

zainteresowani w odzyskaniu go. Jest to podróż nawet nie w jedną stronę, bo pontony mają 

wypłynąć i płynąć – ile który zdoła, kilkanaście kilometrów? Kilkadziesiąt kilometrów? Przecież 

są przeładowane ludźmi do granic nośności. Pasażerowie siedzą wzdłuż obu burt ramię przy 

ramieniu, około 30 osób przy każdej burcie ani jedna osoba więcej się nie zmieści. 

Zbrodniarzami są organizatorzy tego procederu i powinni już dawno siedzieć w więzieniu. 

Przecież są sprawcami utonięcia w morzu kilkunastu tysięcy ludzi. Europa potrzebuje rąk do 

pracy, ale musi się to odbywać w sposób uporządkowany i zorganizowany]. 

♣ 
2019-10-30 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2757 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

O wręczaniu łapówek. 

Supernowoczesna broń dla polskiej armii. 

Szokujące odkrycie na polsko=białoruskiej granicy [tygrysy transportowane]. 

Nie będzie ponownego liczenia głosów ani ponownych wyborów… 

Wpłynęło 260 protestów wyborczych, rozpatrzono 14 i je odrzucono… 

Sprawę tak zwanej prowokacji na Chłodnej umorzono – taką decyzję wydał dziś sąd 

okręgowy w Warszawie, który uznał, że akcja bezpieczeństwa wymierzona w księdza Jerzego 

Popiełuszkę, nie jest zbrodnią przeciwko ludzkości, a tym samym uległą przedawnieniu. IPN już 

zapowiedział złożenie zażalenia… 

 

Ważnym elementem [wizyty pary prezydenckiej w Holandii] było podpisanie 

memorandum o współpracy między portem w Szczecinie, a portem w Rotterdamie. [Niestety to 

jest współpraca słonia z myszką]. 

Krzysztof Szczerski, profesor, szef gabinetu prezydenta RP: – To się wpisuje w całą 

strategię trójmorza, to się wpisuje w strategię używania dzisiaj transportu do budowania 

spójności Europy, ale także budowania spójności budowania znaczenia ekonomicznego naszego 

regionu. 

[…] 

 

Brytyjski premier Boris Johnson wreszcie wygrywa w Parlamencie. Wczoraj Izba Gmin 

zdecydowała o samorozwiązaniu i przyspieszonych wyborach, które odbędą się 12 grudnia. Dla 

opozycji to szansa na kolejne odsunięcie Brexitu w czasie, dla rządzących Brexit przyspieszony. 

Dariusz Bochadkiewicz z Londynu: – … przeciwnicy dziś otrzymali konkretny argument, 

czyli raport instytutu badań ekonomicznych, z którego wynika, że po wyjściu Wielkiej Brytanii 

z Unii, co roku przez 10 lat Wielka Brytania traci 70 miliardów funtów, a to oznacza, że co roku 

każdy Brytyjczyk będzie miał mniej w portfelu o 1100 funtów. 

 

Warszawski ratusz hojny dla organizacji LGBT. 

 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Potwierdzamy prawdziwość tych informacji – pisze w liście 16 księży. A chodzi o 

informacje o arcybiskupie Głódziu. Miał ubliżać, poniżać i znęcać się psychicznie nad księżmi. 

Konkretnych przykładów wysłuchał reporter TVN24. Sprawa jest poważna i leży już na biurku 

apostolskiego Nuncjusza. 



(…) wyrażamy swoje oburzenie i dezaprobatę wobec pełnej agresji narracji, która 

odbiega od rzeczywistości. W materiale tym, obraz Arcybiskupa Metropolity 

Gdańskiego Sławoja Leszka Głódzia został zakłamany i zmanipulowany (…) 

Źródło: diecezja.gda.pl 

Grzegorz Ryś, arcybiskup, metropolita łódzki, wypowiedź archiwalna: – Biskup może być 

oceniany tylko przez papieża, więc jeżeli były jakieś problemy, to były zgłaszane do nuncjatury. 

 

Tygrysy jadą do Poznania i tam w ZOO dostaną pomoc… Jest ich dziewięć, dziesiąty nie 

żyje… 

 

Burza mózgów w siedzibie PiS-u, a w Sądzie Najwyższym cisza po burzy, tej wyborczej. 

Kolejne protesty PiS-u w sprawie wyborów do senatu wpadają do kosza, marszałek Karczewski 

jest jednak przekonany, że nadal będzie marszałkiem. 

[…] 

 

Pytanie na miarę prezydenckiej kampanii: Co zrobi Donald Tusk? Co zrobi Platforma? 

Dziś w sprawie kandydata byłą narada, ale problem wciąż jest. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – Wbrew przewidywaniom Platforma nie podjęła dziś 

decyzji, w jaki sposób chce wyłonić kandydata na prezydenta. I powód można streścić w dwóch 

słowach: Donald Tusk. Bo gdyby Platforma zdecydowała się na partyjne prawybory, a taki 

pomysł ma Grzegorz Schetyna, to decyzję wstrzymuje Donald Tusk, który zapowiedział, że 

ogłosi swoje plany 2 grudnia. 

Borys Budka, PO: – Ma swoje plany, o których informuje tylko za pośrednictwem mediów 

społecznościowych, dając wiele do domysłów i spekulacji. 

KKZ: – Jest uczciwy w stosunku do Platformy? 

BB: – Przede wszystkim Donald Tusk w tej chwili rywalizuje o fotel przewodniczącego 

Europejskiej Patii Ludowej. 

KKZ: – Gdyby Donald Tusk zdecydował się na kandydowanie, prawybory nie będą 

potrzebne. Gdyby odmówił, Platforma zacznie szukać kandydata, 

Małgorzata Kidawa-Błońska, PO: – Mamy czas, nie należy się śpieszyć. Do końca roku na 

pewno Polacy poznają kandydata Koalicji Obywatelskiej, którego będziemy popierać. 

Bartosz Arłukowicz, eurodeputowany PO: – Ta rozmowa chwilę potrwa i zakończy się 

dobrym skutkiem. 

Jan Grabiec, PO: – Chcielibyśmy, żeby do świąt udało się wyłonić kandydata. 

KKZ: – Politycy PO widzą, że Andrzej Duda objeżdża kraj, a oni tracą czas. Według 

nieoficjalnych informacji, Grzegorz Schetyna miał powiedzieć na zarządzie partii, że szybko, 

może nawet w przyszłym tygodniu porozmawia z Donaldem Tuskiem, który miał, także według 

nieoficjalnych informacji, zlecić własne badania. Bez jego decyzji Platforma żadnych decyzji 

podjąć nie może. Wygląda jednak na to, że skończyły się powyborcze rozliczenia. Nowy 

przewodniczący Platformy Obywatelskiej zostanie wybrany zgodnie z kalendarzem w styczniu. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska, Fakty. 

 

Maciej Woroch z Londynu: – To było czwarte z rzędu głosowanie nad wnioskiem 

premiera Johnsona o przedterminowe wybory, ale pierwsze wygrane. 

Za 438 głosów, przeciwko 20. 

Zwycięstwo w Izbie Gmin dała Johnsonowi kombinacja kruczków prawnych i poparcia 

mniejszych partii opozycyjnych, pod których presją ugiąć musiała się Partia Pracy. 

Boris Johnson, premier Wielkiej Brytanii: – To niekończące się rozmyślne trzymanie 

kciuków, to nie teraz, stary, to odmowa wykonania woli narodu. Jedynym sposobem załatwienia 

Brexitu jest odświeżenie Parlamentu i danie ludziom wyboru. 

Jeremy Corbyn, przewodniczący Partii Pracy: – Ruszamy, by stoczyć walkę w kampanii 

wyborczej i nie mogę się doczekać wyjścia na ulice w każdym mieście i wiosce w tym kraju. 

Partia Pracy poniesie ludziom przesłanie prawdziwej nadziei, zamiast pustki oferowanej przez 

obecny rząd. 



MW: – Najnowsze sondaże dają Partii Konserwatywnej nawet kilkunastoprocentową 

przewagę nad Partią Pracy, ale dwa lata temu podobne badania były przyczyną sromotnej 

porażki poprzedniej premier, Theresy May, która zbytnio ufając sondażom w przedterminowych 

wyborach pozbawiła konserwatystów zdolności samodzielnego rządzenia. 

Poparcie dla partii politycznych [w Wielkiej Brytanii] 

Źródło: DELTAPOLL 

Partia Konserwatywna – 37% 

Partia Pracy – 24% 

Liberalni Demokraci – 19% 

Partia Brexit – 11% 

Zieloni – 3% 

[A więc liberalni tylko w Polsce są wyklęci]. 

MW – Obaw o to, że teraz scenariusz się może powtórzyć, nie brakuje. Opozycja też nie 

może być pewna zwycięstwa. Parlament zostanie rozwiązany za tydzień, ale losy Brexitu 

pozostają niepewne przynajmniej do stycznia. Maciej Woroch, Fakty, Londyn. 

Kalifornia walczy z gigantycznym ogniem. Około 130 tysięcy ludzi dostało nakaz 

ewakuacji. Jest bardzo sucho, a do tego wieje silny wiatr, więc walka jest ciężka. Na terenach, 

którym pożar zagraża, żyje 25 milionów ludzi. 

♣ 
2019-10-31 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,2617 

TVP-INFO – WIADOMOŚCI – Edyta Lewandowska 

Nie zabijaj, jedź bezpiecznie – policja i episkopat apelują do wszystkich kierowców 

o rozwagę i trzeźwość. 

Kontynuacja dobrej zmiany – wkrótce skład nowego rządu. 

Pentagon odtajnił nagranie zamachu na przywódcę państwa islamskiego. 

Areszt za łapówki. 

 

Polska, Czechy i Węgry złamały prawo w sprawie uchodźców – twierdzi rzecznik 

generalny Unijnego Trybunału Sprawiedliwości. Mimo, że przymusowa relokacja nie 

obowiązuje od 2017 roku, przede wszystkim dzięki wysiłkom polskiego rządu, ataki na 

Warszawę nie ustają… 

Opinia rzecznika generalnego Trybunału Sprawiedliwości Unii Europejskiej 

„Wspomniane państwa członkowskie nie mogą powoływać się na swoje obowiązki 

w zakresie bezpieczeństwa wewnętrznego, aby odmówić zastosowania aktu prawa 

Unii, z którym się nie zgadzają”. 

Eleanor Sharpston [sędzia z Wielkiej Brytanii} 

Rzecznik generalny 

Trybunału Sprawiedliwości UE 

[…] 

 

To dziś w nocy Wielka Brytania miała kolejny raz opuścić Unię Europejską. Do rozwodu 

z Brukselą nie doszło i wciąż nie wiadomo, kiedy on nastąpi. Na razie przedstawiane są nowe 

możliwe terminy Brexitu. Pytanie: Czy realne? Dziś za to z polityką pożegnała się kultowa 

postać brytyjskiej polityki – spiker Izby Gmin, John Bercow [Dżon Berkoł]. 

Dariusz Bohatkiewicz: – John Bercow stał się ikoną Brytyjskiego Parlamentu. Niektórzy 

tutejsi dziennikarze twierdzą, że jest on rozpoznawalny na całym świecie, podobnie jak rodzina 

królewska. Dlaczego odszedł? Powód jest bardzo prozaiczny: John Bercow nie godził się na 

Brexit bez umowy z Unią Europejską, nie godził się w ogóle na Brexit, no i w ogóle nie godził 

się z polityką premiera Borisa Johnsona. Dlatego postanowił odejść z polityki po 10 latach bycia 

spikerem Izby Gmin. 

[…] 

 



To największe polowanie na czarownice – tak prezydent Stanów Zjednoczonych, Donald 

Tramp, komentował decyzję Izby Reprezentantów, która uchwaliła przepisy określające kolejne 

kroki w procesie impiczmentu [impeachment] prezydenta, czyli odsunięciem go od władzy. […] 

Ostrzał z powierza, szturm na kompleks budynków i eksplozje – wiemy już, jak wyglądał 

atak amerykańskich komandosów na tajną siedzibę przywódcy tak zwanego państwa 

islamskiego… [Jednak na filmie widać dokładnie: to ostatecznie jeden niewielki budynek, nie 

tunel, nie kompleks budynków. Jeszcze tylko należy odwołać kilkunastominutowe badanie 

DNA]. 

… w trakcie tego szturmu ranny został pies należący do amerykańskich służb specjalnych. 

To, jak się wabi, pozostaje ścisłą tajemnicą… 

 

Turystyczny weekend za pół ceny. 

 

Artur W. burmistrz warszawskich Włoch – 200 tysięcy złotych – Sabri B. deweloper. 

Artur W. był jednym z ważniejszych samorządowców Platformy Obywatelskiej, jak widać 

po tych zdjęciach, chętnie chwalił się znajomościami z liderami PO i to na krótko przed akcją 

CBA. 

Adrian Stanowski, publicysta, „Gazeta Polska Codziennie”: – Dzisiejsza decyzja, że pan 

Artur Wu pozostanie w areszcie, może go skłonić do szczerości i podzielenia się swoją wiedzą z 

organami ścigania, a to by oznaczało możliwość, wreszcie szansę rozbicia tego, tej ośmiornicy, 

która od wielu, wielu lat dusi Warszawę. 

…skąd samorządowiec miał pieniądze na zakup auta wartego milion złotych? Okazuje się, 

że auto jest zarejestrowane przez jedną z firm deweloperskich… 

To może być początek wielkiej afery deweloperskiej w Warszawie. Maciej Sawicki, 

Wiadomości. 

[A więc Wiadomości wracają do swojego stylu]. 

 

Ponad 5500 policjantów, straż miejska i żandarmeria wojskowa już od dziś dbają o 

bezpieczeństwo na drogach. W całym kraju rozpoczęła się akcja „znicz”, apelują o ostrożność, 

rozsądek i zachowanie trzeźwości… 

 

Nie chcą zniczy na grobach, krytykują zwyczaj odwiedzania cmentarzy, a nawet wzywają 

do ich likwidacji. W trakcie, gdy większość z nas przygotowuje się do Wszystkich Świętych, 

niektóre media atakują polską tradycję. Nie kryją, że bliższe są im alternatywne formy 

świętowania. 

Krzysztof Nowina-Konopka, Bogusz Jankowski: – Na cmentarzach już dziś tłoczno… 

Gazeta Wyborcza w serii publikacji straszy [200 ton śmieci na Wszystkich Świętych. 

O. Grzegorz Kramer apeluje: „Przeznaczmy pieniądze na tych co żyją”. Wyborcza na zielono: 

300 milionów zniczy. Czy pamięć o zmarłych naprawdę wymaga poświęcenia dla nich 

środowiska? Wyborcza.pl magazyn świąteczny: Likwidujmy cmentarze, ratujmy planetę. Jak 

znikać bez śladu. Wyborcza.pl Opole: Znicze, sztuczne kwiaty, podróże. Co szkodzi planecie na 

1 listopada] 

„Nasze piękne chryzantemy muszą do nas jakoś przypłynąć, przylecieć czy 

przyjechać i doprawdy nie wiadomo co gorsze. Transport na duże odległości to jeden 

z czynników przyczyniających się do ocieplenia klimatu.” 

Źródło: wyborcza.pl 

 

Można się przebrać 31.10 za szkielet, a następnego dnia w strojach stosownych do 

dnia zmarłych iść odwiedzić groby bliskich. Po drugie, zawalanie grobów kupą 

płonącego plastiku i sztucznych kwiatów jest faktycznie szkodliwe. 

Waldemar Kuczyński. Źródło: twitter.com 

Maciej Pawlicki, publicysta, tygodnik „Sieci”: – Im bardziej jesteśmy oderwani od 

tradycji. Od tych, którzy byli przed nami, od tych wartości, od tego świata wartości, wokół 

którego żeśmy zbudowali naszą wspólnotę, tym łatwiejsi jesteśmy do manipulowania. 



Andrzej Patrzykąt, ksiądz, organizator balu wszystkich świętych: – Chrześcijańska osoba 

radosna, dlatego chcemy pokazać w barwnym korowodzie wszystkich świętych, którzy nam 

towarzyszą w Kościele, przez modlitwę wstawieni są za nas. 

Krzysztof Nowina-Konopka, Wiadomości. 

 

Na ekrany polskich kin wchodzi jutro film pod tytułem „Nieplanowane”, opowiadający 

prawdziwą historię kobiety, która przeszła drogę od dyrektorki kliniki aborcyjnej do obrończyni 

życia poczętego. W Stanach Zjednoczonych film był bojkotowany i atakowany, także w Polsce 

już wzbudza ogromne emocje… 

 

Trzydziestodwuletni obywatel Rosji usłyszał zarzuty znęcania się nad zwierzętami. 

Dziewięć tygrysów… 

[Dlaczego TVP polubiło zwrot „usłyszał zarzuty”? Można by czasami powiedzieć: został 

oskarżony lub oskarża prokuratura. Jakoś tak słyszę w tym: „usłyszał zarzuty” – że na tym 

sprawa się skończyła, a właściwie została przyklejona etykietka do kogoś na stałe – bez dalszego 

biegu w sądzie. Natomiast zwrot: „został oskarżony” lub „prokuratura oskarża”, to już jest 

początek procesu sądowego]. 

 

Polska – zobacz więcej – weekend za pół ceny. W tym roku już od 22 do 24 listopada 

w ramach akcji będzie można wypocząć i zwiedzić ciekawe miejsca w całym kraju, nie sięgają 

głęboko do kieszeni. 

Mateusz Nowak, Anna Kubiak: – …jednak jesienią i wiosną rezerwacji jest mniej. 

Rozwiązaniem jest program weekend za pół ceny, który ma zachęcić turystów do wypoczynku 

w sezonie niskim. Przez 6 edycji z akcji skorzystało 730 tysięcy osób. W siódmą zaangażowało 

się ponad tysiąc partnerów… 

 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Horror w ciężarówce, a na zewnątrz policja z bronią. W ZOO w Poznaniu dziś walka 

o życie tygrysów, to była walka z czasem, procedurami i bezradnością… 

 

Schetyna kontra Tusk i prezydenckie ultimatum. Szef Platformy chce jasnej deklaracji i to 

już w listopadzie. Donald Tusk zapowiedział jasną deklarację, ale na grudzień. O tym, jak wraz 

z pytaniem o kandydata, wraca szorstka przyjaźń: 

Jakub Sobieniowski: – To jest codzienność Donalda Tuska [wylewne witanie się z 

Macronem], takich rozmów na najwyższym światowym szczeblu nie miał i nie ma żaden z 

polskich polityków, ale to z Polski popłynęło takie życzenie-ultimatum: 

„…jesteśmy w Zagrzebiu 20 i 21 listopada, ale ta decyzja w moim przekonaniu musi 

zapaść wcześniej…” 

Grzegorz Schetyna 

Platforma Obywatelska 

Źródło: Polsat News 

Raczej nie prośba Grzegorz Schetyny, który wyznacza takie ramy czasowe decyzji 

Donalda Tuska, decyzji czy wystartuje w wyborach prezydenckich, czy nie. 

Tomasz Siemoniak, PO: – To jest maksymalnie życzliwa wypowiedź pod adresem 

Donalda Tuska, wskazująca, że dla nas wszystkich jest tak ważną osobą, że prosimy go o 

decyzję w tej sprawie. 

JS: – Podejrzenie, że jednak Grzegorz Schetyna wyznacza nie tylko termin, ale wręcz 

ultimatum, jest uzasadnione o tyle, że sam Donald Tusk już wyznaczył datę, kiedy ujawni swoje 

prezydenckie plany albo ich brak. I jego termin nie pokrywa się z terminem Grzegorza 

Schetyny. Ta kolizja terminów, to zderzenie planów nawet niektórym w Platformie wygląda na 

ultimatum szefa Platformy, nie całkiem pewnego swojego przywództwa w partii wobec szefa 

Rady Europejskiej, Polaka wpływowego na tyle w strukturach europejskich, że jest na 

stanowisku wbrew woli obecnych polskich władz. 



Agata Pomaska, PO: – Donald Tusk do 1 grudnia pełni funkcję szefa Rady Europejskiej, 

więc trudno, żeby zmieniał swoje plany. Myślę, że Donald Tusk nie jest osobą, której dzisiaj 

powinniśmy stawiać ultimatum. 

Nawet Roman Giertych, w Polsce pełnomocnik Donalda Tuska w takim internetowym 

komentarzu najwyraźniej zrozumiał, że Grzegorz Schetyna stawia warunki Donaldowi Tuskowi 

i chyba z tego żartuje, ale są politycy PO, którzy traktują to bardzo poważnie. 

Roman Giertych 

Denerwuję się tymi wyborami w USA. Zażądałem więc od Trumpa, aby do końca 

listopada się zdeklarował. Będzie startował w wyborach o drugą kadencję, czy nie. 

Sławomir Neumann, PO: – Nie widzę tu ultimatum, nie widzę tu presji. To jest kwestia 

pewnego kalendarza, który przyjmiemy w Platformie. Też musimy pewne decyzje jako 

Platforma podejmować. 

Rafał Grupiński, PO: – To nie znaczy, że Tusk musi ją ogłaszać publicznie całej Europie, 

prawda? Natomiast wiedzę powinniśmy już mieć naprawdę wcześniej, co do intencji. 

JS: – Dzisiaj Platforma zastanawia się nad tymi kandydatami na kandydata w wyborach 

prezydenckich [Kidawa-Błońska i Tusk]. 

Barbara Nowacka, Inicjatywa Polska: – Ludzie, którzy wcześniej nie głosowali albo nie 

byli aktywni wyborczo, bo to też nie zawsze nastolatkowie idą głosować, ale chwila refleksji jest 

potrzebna. Dla nich Donald Tusk jest historią, a dla tych, którzy oglądają media publiczne, są 

historią nie najlepszą i dużo czasu zajęłoby mu przypomnienie, że był błyskotliwy medialnie i 

zrobił dużo dobrych rzeczy. Małgorzata Kidawa-Błońska jest tu i teraz. 

[Ale czy MKB jest najlepszym kandydatem? Te kilka tygodni występowania w roli 

kandydata PO na przyszłego premiera, ma tak duże znaczenie? Rzeczywiście TVP i rząd PiS 

przez całe lata szkalowali Tuska bez przerwy, każdego dnia i jedynie złe wypowiedzi o Tusku 

padały. Niemal podobnie zachowywał się Grzegorz Schetyna i PO, dla których Tusk nie istniał. 

W Polsce nie było żadnego przekazu o tym, jak wielką pracę Tusk wykonuje i jak zasłużył się 

Europie – to, że nie było przekazu, nie było winą Tuska, jedni otwarcie we wszystkim widzieli 

winę Tuska, aż doszło do absurdalnych wypowiedzi. Drudzy symptomatycznie o Tusku milczeli. 

Jakoś łatwo usuwa się w cień konkurentów politycznych. Tusk wyjechał do Brukseli, więc 

przestał się w kraju liczyć. Znamienna dla mnie jest postać Frasyniuka, człowieka z dużym 

potencjałem i zasługami, a mimo tego nie zasługiwał nawet by kandydować do sejmu. On 

opowiadał się przeciwko Schetynie]. 

Bartosz Arłukowicz, eurodeputowany PO: – Donald Tusk jest politykiem formatu 

europejskiego, światowego, ma prawo podjąć decyzję, jaką uważa. 

Władysław Frasyniuk, działacz opozycji w PRL: – Ten negatywny elektorat, jaki ma 

Donald Tusk w samej Platformie obywatelskiej, jest chyba największą barierą dla jego startu. 

Jakub Sobieniowski, Fakty. 

Lekarz zawieszony na rok za wojnę ze szczepieniami. 

 

Jest opinia biegłych psychiatrów w sprawie mordercy prezydenta Adamowicza. Opinia jest 

tajna, ale jawne jest to, jak reaguje na nią obrońca oskarżonego. Stefan Wu musi znaleźć się w 

szpitalu psychiatrycznym, a to brzmi, jakby sprawa miała skończyć się nie skazaniem za 

zabójstwo, a leczeniem… 

 

AW: – Komisja wyborcza pod lupą prokuratury. Chodzi o głosy i dwa polityczne 

nazwiska. I głosy, i nazwiska zamieniły się miejscami i najważniejsze pytanie brzmi: Czy 

celowo? Czy przypadkiem? Na wynik to nie wpłynie, ale może wpłynąć na śledztwo. 

Arleta Zalewska: – Czy rzeczywiście pomyłka i na ile poważna. Błąd z wynikami 

wyborów wykryły władze Słupska. 

Marta Makuch, wiceprezydent Słupska – Skontaktowaliśmy się z członkiniom komisji, 

która powiedziała, że jest zadziwiona tym wpisem do protokołu i potwierdziła nam, że 

rzeczywiście wygrał tam, już wiemy, że senator Kazimierz Kleina. 

AZ: – Teraz to prokuratorzy sprawdzą, czy w wyborach do senatu w komisji wyborczej w 

Słupsku mogło dojść do przestępstwa. 

Wybory do senatu 



Okręg słupski 

Obwodowa komisja wyborcza nr 5 

W Słupsku 

Kazimierz Kleina, Koalicja Obywatelska – 471 głosów 

Dorota Arciszewska-Mielewczyk, PiS – 863 głosy 

AZ: – Jak to się stało, że ponad 800 głosów, które dostał kandydat opozycji, zapisano na 

koncie kandydatki PiS? Czy do zamiany doszło świadomie? Czy nie? 

To on przekonał łącznie ponad 40 tysięcy wyborców więcej. 

 

Maciej Sokołowski, tvn24bis, Bruksela: – Decyzje Unii trzeba wykonywać, to najprostsze 

podsumowanie rzecznik generalnej Trybunału Sprawiedliwości. Polski rząd nie może wybierać 

przepisów, które będzie ignorować. To samo dotyczyło Węgier i Czech, które też odmówiły 

programu relokacji w czasie największego kryzysu imigracyjnego, Najpierw rząd Ewy Kopacz 

niechętnie zgodził się na propozycje Brukseli. Po wyborach rząd Beaty Szydło powiedział NIE. 

Opinia rzecznika Trybunału Sprawiedliwości Unii Europejskiej 

„Niewykonywanie tych obowiązków z tego powodu, że (…) mogą być one źle 

przyjęte lub niepopularne, jest niebezpiecznym pierwszym krokiem w kierunku 

załamania się uporządkowanego i zorganizowanego społeczeństwa opartego na 

rządach prawa. Zły przykład jest tym gorszy, gdy taki krok podejmuje państwo 

członkowskie”. 

MS: – Opinia rzecznika to jeszcze nie wyrok, ale jeśli ten będzie taki sam, nie oznacza, że 

do Polski trafią uchodźcy. Takiej dyskusji już w Unii nie ma. Wyrok może mieć znaczenie na 

przyszłość, stwierdzając, że w czasach kryzysu zasady praworządności, solidarności obowiązują 

wszystkich bez wyjątku. Dla Faktów Maciej Sokołowski, Bruksela. 

 

AW: – Cztery lata i siedem spotkań. Relacje Urbana z Putinem kwitną i ich interesy też…  

 

AW: – Smogowy alarm i smogowy szok. Jest raport za ostatni rok, a w nim na pierwszym 

miejscu Pszczyna. Ale nie sama Pszczyna jest szokiem. Szokiem jest to, że jej mieszkańcy 

oddychali toksycznym powietrzem aż przez jedną trzecią roku. Warto o tym pamiętać przed 

kolejnym sezonem na piece i kominki… Drugi Nowy Targ… 

Stężenie pyłów PM10 w 2018 roku 

Norma 40UG/m3 

Lubań 44. Nowa Ruda 43. Zabrze 45. Żory 45. Rybnik 51. Wodzisław Śląski 48. 

Pszczyna 55. Żywiec 47. Myszków 48. Katowice 43,5. Kraków 42,3. Godów 46. 

Oświęcim 44. Sucha Beskidzka 44. Nowy Targ 47. 

[A co z resztą kraju?] 

 

Liczba dni z przekroczonymi normami stężenia pyłów PM10 w 2018 roku 

Dopuszczalna liczba dni – 35 

Lubań 92. Nowa Ruda 107. Zabrze 103. Żory 94. Rybnik 110. Pszczyna 125. 

Wodzisław Śląski 110. Myszków 105. Katowice 93 (średnia ze stacji). 

Kraków 96 (średnia ze stacji). Gliwice 92. Oświęcim 91. Sucha Beskidzka 101. 

Godów 94. Nowy Targ 106. 

- Robią ogródki, robią podjazdy, kupują samochody, piec może poczekać. 

A niektórych po prostu nie stać. 

Od września obowiązuje całkowity zakaz palenia węglem [niemożliwe, przecież i tak 

 palą węglem] 

♣ 

KONIEC TOMU czwartego 
 

 



 
 

 

 


